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GYŐZEDELMES GYÜLEKEZET

1. fejezet

Eredetek: sátán és királysága

A hívők Krisztussal együtt ülnek a Mennyben, magasan a sötétség minden hatalmassága 
és  fejedelemsége  felett.  Nincs  démon,  amely  elrettentheti  a  hívőt,  aki  Krisztussal  együtt 
magasan  az  ellenség  minden  munkája  fölött  foglal  helyet!  Krisztussal  való  helyünk  és 
uralkodásunk  a  Mennyben  a  hatalom,  tisztelet  és  győzelem  helye  -  nem  a  kudarcé, 
depresszióé és legyőzöttségé. 

Miután minden összecsapásban az Úr Jézus Krisztus Gyülekezetéé a diadal és a győzelem 
sátán és seregei fölött,  miért  tűnik mégis úgy, hogy oly sok hívő ki van téve sátánnak és 
megtévesztéseinek? 

Hogy a hívők győzedelmesek-e az ördög felett, az attól függ, milyen képpel rendelkeznek 
magukról,  mint  Gyülekezetről  -  harcoló,  legyőzött  vagy  győzedelmes.  Mindez  annak  a 
függvénye, mennyire értik meg a saját helyüket Krisztusban. 



A harcoló  Gyülekezet  ábrázolása:  a  hívőknek  az  a  csoportja,  akik  még nem ülnek  a 
Mennyben  Krisztussal  és  még  mindig  úgy  küzdenek a  győzelemért,  mintha  az  Úr  Jézus 
Krisztus még nem győzte volna le az ellenséget. 

A legyőzött  Gyülekezet  szintén  egy  olyan  gyülekezetről  ad  képet,  amely  tudatlan  a 
tényről,  hogy  Krisztussal  együtt  ül  a  Mennyben,  és  uralkodnia  kellene  az  életben  Jézus 
Krisztus által.  Ezeket, a hívőket sátán állandóan pusztítja a csalásaival,  és folyamatosan a 
kudarc és legyőzöttség állapotában tartja, mivel tudatlanok a Krisztusban lévő helyükről vagy 
soha nem használták azt a hatalmat, amit valójában birtokolnak. 

Azonban  Krisztus  Teste  a  Biblia  szerint  győzedelmes  Gyülekezet,  amely  Krisztussal 
együtt ül a Mennyben, magasan minden hatalmasság és fejedelemség fölött (Ef.1:3; 2:6). A 
győzedelmes Gyülekezet az Ige szerint a hívőknek olyan Testét ábrázolja, akik nem csupán 
tudják,  de  gyakorolják  is  hatalmukat  Krisztusban,  ezért  győztesen  uralkodnak  az  életben 
Jézus Krisztus által sátán - a legyőzött ellenség - fölött (Róm.5:17). 

Napjainkban, amikor a démoni tevékenység szerte a világon növekszik, létfontosságú a 
hívőknek  tudni,  mire  jogosítja  fel  őket  Krisztusban  lévő  megváltásuk.  Szükséges,  hogy 
teljesen meg legyünk győződve arról a hatalomról, amely a miénk, mert Jézus már győzelmet 
aratott értünk az ellenség minden ereje felett. 

Az egyetlen út, ahogy bizodalmunk lehet az ellenség fölötti hatalmunkban, ha ismerjük 
Isten írott Igéjét és annak világosságában járunk. 
E  bevezető  után  nézzük  meg  a  kezdetek  könyvét,  Mózes  első  könyvét  és  kezdjük  el 
tanulmányainkat sátán és királyságának eredetét vizsgálva. 

Utalások egy lehetséges Ádám előtti Királyságra

Sátán vagy Lucifer  -  ahogy őt  nevezték -  eredete  és bukása  meglehetősen világos  az 
Írások alapján. A Mennyből történő kiutasítása és levettetése előtt Lucifer volt a neve, de 
sátán lett a kiutasítás és levettetés után. A démonok, ördögök és gonosz szellemek eredete 
nem ennyire világos. 

Egyes bibliaoktatók úgy hiszik, hogy évmilliók teltek el az 1 Mózes 1:1 és az 1 Mózes 1:2 
között. Néhányan hiszik, hogy létezhetett egy eredeti földi királyság a Mózes első könyvének 
első fejezetében rögzített teremtés előtt. 

1 MÓZES 1:1,2 (KJV) 
Kezdetben teremtette Isten a mennyet és a földet. 
A föld pedig kietlen és puszta volt, és sötétség volt a mélység színe felett. És 
Isten Szelleme mozdult a vizek színe felett.

 
A gonosz szellemek, amelyek most itt vannak a földön, részesei lehettek ennek az ősi, 

Ádám előtti királyságnak. Sok bibliaoktató egyetért abban, hogy még az özönvíz (nem Noé 
özönvize) előtt létezett egy Ádám előtti királyság, mert régészeti kutatásokból tudjuk, hogy 
valaha dinoszauruszok és mamutok éltek a földön. 

Honnan származtak ezek? Lehetséges, hogy ezek a teremtmények egy másik teremtésből 
kerültek elő, mely Ádám előtt létezett a földön; valamiféle Ádám előtti teremtésből. Ésaiás14. 
fejezetében utalást találunk az Írásokban egy Ádám előtti királyságról. 

ÉSAIÁS 14:12-14 
12. Miként estél alá az égről fényes csillag, hajnal fia!? Levágattál a földre, 
aki népeken tapostál!



13. Holott te ezt mondád szívedben: Az égbe megyek fel, az Isten csillagai 
fölé helyezem ülőszékemet, és lakom a gyülekezet hegyén messze északon. 
14. Felbök a magas felhőknek, és hasonló leszek a Magasságoshoz.

Lucifernek  nyilvánvalóan  volt  valamilyen  trónja,  amely  valamilyen  hatalmat  jelez. 
Lucifer valószínűleg a felhők és a csillagok alatt ura1kodott, mert a 13. vers ezt mondja: ., .. 
.Isten csillagai FÖLÉ helyezem ülőszékemet ... " - ez arra utal, hogy Lucifer trónja a csillagok 
alatt volt Ha Lucifer trónja a csillagok alatt volt, akkor az a föld birodalmát és fenn¬hatóságát 
foghatta körül és foglalhatta magába. 

Lehetséges,  hogy  Lucifer  egy  Ádám előtti  királyságot  uralt  a  földön,  de  ugyanakkor 
ebben az időben történelem előtti  állatok is  éltek itt  a földön. Lehet,  hogy sátán ebben a 
királyságban uralkodott  az  Ádám előtti  teremtés idején,  és a  földön jelenleg lévő gonosz 
szellemek ebből a teremtésből való bukott szellemi lények. Nem áll rendelkezésünkre fejezet 
vagy vers ehhez; azonban az Írások nem is cáfolják ezt. Az Írásokban találunk erre vonatkozó 
utalásokat 

Azonban azt tudjuk, hogy ma, itt a Földön vannak gonosz szellemek. 
Honnan kerültek ide? Egy másik lehetőség, hogy a gonosz szellemek azok az angyalok, akik 
Lucifer lázadásakor megbuktak Jel. 12:4,9). 

Az ember nem volt az Ádám előtti teremtés része, mert a Biblia jelzi, hogy Ádám volt az 
első ember: így is van megírva: Lőn az első ember, Ádám, élő lélekké ... " (1 Kor. 15:45). De 
valamiféle teremtés létezhetett Ádám előtt,  mégpedig egy teljesen másfajta teremtés, mint 
amit ma ismerünk. 

Nem  jelentem  ki  ezt  az  elméletet  ellentmondást  nem  tűrően,  mert  nincs  elég 
világosságunk az Írásokból ahhoz, hogy tényszerűek lehessünk. Nem lehetünk dogmatikusak 
olyan témákban, amelyeket nem tudunk alátámasztani Isten Igéjével. Néha szeretnénk több 
világosságot a gonosz szellemek eredetét illetően, de Isten természetesen azt mondta el az 
Igéjében, amit Ó akar, hogy tudjunk. 

Lucifer eredeti helyzete és bukása

Teljes bizonyossággal mondhatjuk, hogy az ördög és a démonok bukott lények, mert a 
Biblia azt írja, hogy azok. Kiestek abból a rangjukból, amelyet valaha birtokoltak (Jel.12:4,9). 
A Biblia megvilágítja sátán, vagyis Lucifer eredetét, ahogy őt eredetileg nevezték. 

Honnan  származik  sátán?  Ésaiás14.  és  Ezékiel28.  fejezetében  képet  kapunk  Lucifer 
létezéséről kezdetben, ahogy Isten eredetileg teremtette, valamint lázadásáról és bukásáról. 

Tudjuk,  hogy Isten  nem olyannak teremtette  sátánt,  amilyen  ma,  mert  Isten  teremtett 
mindent  és  kezdetben  az  mind  jó  volt  (1  Móz.1:10,12,18,21,25;  Jak.  1:17).  Ezékiel.28. 
fejezetében a Biblia leírja Lucifert a Mennyből való ki¬utasítása és levettetése előtt. 

EZÉKIEL 28:12-16 (KJV) 
12.  Te  valál  az  arányosság  pecsétgyűrűje,  teljes  bölcsességgel,  tökéletes 
szépségben.
13. Édenben, Isten kertjében voltál; rakva valál mindenféle drágakövekkel: 
karniollal,  topázzal és jáspissal, társiskővel és onixxal, berillussal, zafirral, 
gránáttal és smaragddal; és karikáid mesterkézzel és mélyedéseid aranyból 
készültek ama napon, melyen teremettél. 
14. Valál felkent oltalmazó Kérub; és úgy állattalak téged, hogy Isten szent 
hegyén valál, tüzes kövek közt jártál. 



15. Feddhetetlen valál útaidban attól a naptól fogva, melyen teremtettél, míg 
gonoszság nem találtaték benned. 
16. Kereskedésed bősége miatt belsőd erőszakossággal telt meg és vétkeztél; 
azért levetélek téged az Isten hegyéről, és elvesztelek, te oltalmazó Kérub, a 
tüzes kövek közül.

 
Ebben a részben a Biblia úgy mutatja be Lucifert, mint teremtett lényt, "felkent kérubot", 

és  nem  mint  emberi  lényt:  ,,Feddhetetlen  valál  utadban  attól  a  naptól  fogva,  melyen 
TEREMTETÉL, míg gonoszság nem találtaték benned." (Ez. 28:15) 

Isten nem olyannak teremtette Lucifert, ahogy most ismerjük. Lucifer a Mennyből való 
kiutasítása  és  levetése  után  ördöggé  változott,  de  nem  úgy  teremtetett.  Isten  Lucifert 
tökéletesnek teremtette az ő útjaiban (Ez. 28:15), teljes bölcsességgel és tökéletes szépséggel 
(Ez. 28:12). A Biblia azt is mondja Luciferről: " .. .Isten szent hegyén valál ... " (Ez. 28:14), 
így azt is tudhatjuk, hogy Isten elé járulhatott.  Itt  egy másik érdekes gondolat  Luciferről, 
ahogy eredetileg  teremte¬tett.  Ezékiel  28:13  azt  mondja:  "  ...  csörgődobjaid  és  furulyáid 
mesterkézzel készültek azon a napon, melyen teremtettél. " 

    Lucifernek nyilvánvalóan volt valami zenéléssel kapcsolatos feladata. Lehetséges, hogy ő 
volt  a  mennye  dicsőítés  vezetője  a  Mennyből  való  kiutasítása  és  levettetése  előtt. 
Felfigyeltetek már arra, hogy a zene szerepet játszik Isten tervében és programjában, ahogy 
sátán tervében is? 
    A jó zene előkészít, hogy átadd magad Isten Szellemének, a rossz zene pedig arra, hogy 
átadd magad az ördög szellemének. Az ördög a testen és a meg nem újított lelken keresztül, 
Isten pedig a Szent Szelleme által a te szellemeden keresztül munkálkodik. A Biblia azt írja, 
hogy gonoszság találtatott Luciferben (Ez. 28:15). 
Mi volt a bűne? 

EZÉKIEL 28:17,18 (KJV) 
17.  Szíved  felfuvalkodott  szépséged  miatt  megrontottad  bölcsességedet 
ragyogásod miatt …
18. Beszennyezted szentélyeidet vétkeid sokaságával 

Lucifer hatalmas szépsége miatt felfuvalkodott büszkeségében. Büszkesége miatt olyanná 
akart válni mint Isten, és fel akart menni a Mennybe, hogy bitorolhassa Isten hatalmát. A 
Biblia  Ésaiás.14.  fejezetében  beszél  Lucifer  gonoszságáról,  ahol  Isten  elmondja  nekünk 
Lucifer gonosz szándékait, melyek öt kijelentésén - "én ezt fogom tenni" alapulnak. 

ÉSAIÁS 14:13,14 
13. Holott te ezt mondád szívedben: Az égbe megyek fel, az Isten csillagai 
fölé helyezem ülőszékemet, és IAKOM a gyülekezet hegyén messze északon. 
14. Felibök hágok a magas felhőknek, és hasonló leszek a Magasságoshoz. 

Lucifer  természetesen  egy  szabad  erkölcs  képviselője  volt  és  saját  akaratát  szabadon 
gyakorolhatta,  mert  ezt  mondta:  "én  fogom  tenni".  Ó  választhatott.  És  rosszul  döntött: 
megpróbálta  Isten  trónja  fölé  emelni  trónját.  Ezért  Isten  ezt  mondta  Lucifernek:  "bűnt 
követtél el ... " (Ez. 28:16). 

Figyeljük meg Ezékiel 28. fejezetében, hogyan válaszolt Isten Lucifer öt "én fogok"-jára 
öt  "én  fogom"-mal,  vagyis  saját  kijelentéseivel.  Amikor  Isten  kijelentette:  "én  fogom", 
igazságos ítéletet rendelt el Lucifer lázadása miatt,  mely Lucifer kiutasítását  és Mennyből 
való levettetését eredményezte. 



EZÉKIEL 28:16-18 (KJV) 
16.  Kereskedésed  bősége  miatt  belsőd  erőszakossággal  telt  meg  és  bűnt 
követtél  el;  azért  levetlek  téged,  mint  szentségtörőt  az  Isten  hegyéről,  és 
elveszítlek, te oltalmazó Kerub, a tüzes kövek közül. 
17.  Szíved  felfuvalkodott  szépséged  miatt;  megrontottad  bölcsességedet 
ragyogásod  miatt;  a  földre  vetlek  királyok  előtt,  adlak  szemük 
gyönyörségére. 
18.  Beszennyezted  szentélyeidet  vétkeid  sokaságával,  üzérkedésed 
romlottsága által; azért tüzet hozok ki belsődből, ez emészt meg téged; és 
TESZLEK hamuvá a földön mindenek láttára, akik reád néznek. 

Ésaiás  14.és  Ezékiel  28.  fejezetében  látjuk  Lucifer  Mennyből  való 
kiutasítását és levetését Jézus szintén leírj ezt Lukács 10. fejezetében. 
ÉSAIÁS 14:12 
12.  Miként  estél  alá  az  Égből  fényes  csillag,  hajnal  fia!?  Levágattalak  a 
földre, aki népeken tapostál! 

EZÉKIEL 28:16,17 (KJV) . 
16… Levetlek téged mint szentségtörőt az Isten hegyéről.  
17…  A Földre vetlek
LUKÁCS 10:18 
Ő (Jézus) pedig monda nékik: Látám a sátánt, mint a villámlást lehullani az 
égből 

Sátán nevei felfedik természetét és sajátosságait

Az Éden kertjében kapunk egy futó pillantást Luciferről vagy sátánról, ahogy a Mennyből 
történő kiutasítása és levettetése után nevezték. Ez a rész sátán bukása utáni természetét és 
sajátosságait is feltárja. A Biblia azt mondja: KÍGYÓ pedig RAVASZABB volt minden mezei 
vadnál, melyet az Úr Isten teremtett. " (1 Móz.3:1) 

Miután Éva megkísértetett,  ezt  mondta Istennek:  „A kígyó ÁMÍTOTT el  engem, úgy 
evém." (1Móz. 3: 13) Ez is mutatja sátán ravasz és megtévesztő természetét 

Isten megátkozta sátánt, aki egykor felkent kerub volt Isten hegyén és így kígyó formáját 
vette fel:  ,is monda az Úr Isten a KÍGYÓNAK: Mivelhogy ezt cselekedted,  ÁTKOZOIT 
LÉGY minden barom és minden mezei vad között; HASADON JÁRJ, és port egyél életed 
minden napjaiban." (1Móz. 3:14) 

Mit mondanak az Írások sátán természetére és sajátosságaira vonatkozóan? A sátánnak 
adott bibliai nevek felfedik a természetét, sajátosságait, ezenkívül megmutatják hatalmának 
birodalmát a földön. 

Ellenség:" a ti ellenségetek, az ördög szertejár, keresvén, kit elnyeljen (1 Pét. 5:8)
Tolvaj: "A tolvaj azért jő,  hogy lopjon és öljön és pusztítson  " Ján.10:1O) 
Gyilkos és hazug: "ti (írástudók és farizeusok) az ördög atyától valók vagytok, és 
a ti atyátok kívánságait akarjátok teljesíteni. Az Emberölő volt kezdettől... mert 
hazug és hazugság atyja." Ján.8:44) 
Testvérek vádolója: "a mi Atyánkfia vádolója levettetett, ki vádolja őket éjjel és 
nappal a mi Istenünk előtt." Jel. 12:10) 



Megtévesztő: "és levettetett a hatalmas sárkány, az ősi kígyó, akit ördögnek és 
sátánnak hívnak, aki MEGTÉVESZTI az egész Földkerekséget. " Gal. 12:9) 
Világosság angyala: maga a sátán is átváltoztatja magát világosság angyalává" (2 
Kor. 11:14). Mint megtévesztő, sátán átváltoztatja magát a világosság angyalává. 
E  világ  fejedelme:  "Most  van  e  világ  kárhoztatása;  most  vettetik  ki  e  világ 
fejedelme: .. " Ján.12:31; 14:30; 16:8,11) 
A levegőbeli hatalmasság fejedelme: "Melyekben jártatok egykor e világ folyása 
szerint,  a  levegőbeli  hatalmasság fejedelme szerint,  ama szellem szerint,  mely 
most az engedetlenség fiaiban munkálkodik." (Ef. 2:2) 
E világ istene: "Akikben e világ istene megvakította a hitetlenek elméit ... " (2 
Kor. 4:4) 

Ha az emberek megértenék, hogy sátán e világ istene, sok zavarodottság megszűnne azzal 
kapcsolatban, miért létezik a gonosz ezen a földön. Néhány embert annyira leköt a gonosz a 
világban, hogy úgy gondolják, a világegyetem alapvetően inkább gonosz, mint jó. 

Vannak,  akik  azzal  vádolják  Istent,  hogy  Ó  a  gonosz  szerzője  és  teremtője.  Nemrég 
olvastam egy újságcikket, melyet egy Amerikában jól ismert rovatvezető írt. 

Azt  mondta,  nem  vallásos  beállítottságú,  nem  tartozik  és  nem  is  tartozott  egyetlen 
gyülekezethez sem. Nem hiszi, hogy a Biblia Isten Igéje és nem tudja, Isten létezik-e vagy 
sem. A cikkben a következőt Írta: 

,,A keresztények azt mondják, létezik egy Isten, Aki mindent teremtett és Ó működteti ezt 
a  világegyetemet.  Logikusnak  tűnne,  hogy  valóban  egy  Felsőbbrendű  Lény  teremtette  a 
világegyetemet.  De ha Isten a világegyetem Uralkodója és Ó működtet  mindent,  biztosan 
eltévesztette a dolgokat. Miért nem állítja meg a háborúkat, a szegénységet és az ártatlan 
gyermekek halálát?" 

Próbálta megérteni, miért engedné a gonosz létezését egy jó Isten, Aki a világot uralja. De 
ez a rovatvezető újságíró csak az érvek egyik oldaláról hallott - nem tudta, hogy a Biblia azt 
mondja, sátán evilág istene (2 Kor. 4:4). 

Ha ez az újságíró ismerte és hitte volna a Bibliát, akkor tudta volna, hogy kezdetben Isten 
teremtette  a  világot  és  látta,  hogy minden jó  (1  Móz.1:10,12,18,21,29,31  Jak.1:17).  Isten 
teremtette az embert és hatalmat adott neki az Ő keze munkája fölött 

1 MÓZES 1:26,28 
26.  És  monda  Isten:  Teremtsünk  embert  a  mi  képünkre  és 
hasonlatosságunkra; és URALKODJÉK a tenger halain, az ég madarain, a 
barmokon,  mind  AZ  egész  földön,  és  a  földön  csúszó-mászó  mindenféle 
állatokon. 
28.  És  megáldá  Isten  őket,  és  monda  nékik  Isten:  Szaporodjatok  és 
sokasodjatok,  és  töltsétek  be  a  földet  és  hajtsátok  birodalma¬tok  alá;  és 
uralkodjatok  a  tenger  halain,  az  ég  madarain  és  a  földön  csúszó-mászó 
mindenféle állatokon. 
ZSOLTÁROK 8:5-7 
5. Micsoda az ember - mondom -, hogy megemlékezel róla? és az embernek 
fia, hogy gondod van reá? 
6. Hiszen kevéssel tetted őt kisebbé az Istennél, és dicsőséggel és tisztességgel 
megkoronáztad őt! 
7. Úrrá tetted őt kezeid munkáin, mindent lábai alá vetettél; 
ZSOLTÁROK 115:16 
16. Az egek az Úrnak egei, de a földet az ember fiainak adta. 



Sátán birtokba vette az ember elveszített uralmát

Kezdetben Ádámé volt az uralom e világ fölött, és ebben az értelemben Ádám volt e világ 
istene.  De,  amikor  Ádám  és  Éva  evett  a  tiltott  gyümölcsből,  megnyíltak  a  szemeik  és 
megismerték a jót és a gonoszt (1 Móz.2:6,7). Isten megmondta Ádámnak és Évának, hogy 
azon a napon, amikor esznek a gyümölcsből, meghalnak. Ádám és Éva nem fizikai, hanem 
szellemi értelemben halt  meg. Amikor szellemileg meghaltak,  elszakadtak és elkülönültek 
Istentől. Engedetlensége által Ádám átengedte a föld feletti uralmát az ördögnek. 

A Biblia bizonyítja azt a tényt, hogy Ádám az engedetlensége folytán kiadta kezéből az 
uralmat, és ezzel lehetővé tette, hogy sátán váljon e világ istenévé. Nézzük meg, mit mondott 
sátán, amikor Jézust megkísértette. 

Lukács 4:1,2,5-8 
Jézus  pedig  Szent  Szellemmel  telve,  visszatére  a  Jordántól,  és  viteték  a 
Szellemtől a pusztába. 
2. Negyven napig, KÍSÉRTEVÉN AZ ÖRDÖG ÁLTAL .. 
5. Majd felvivén őt az ördög egy nagy magas hegyre, megmutatá neki a föld 
minden országait egy szempillantásban, 
6.  És  monda  Néki  az  ördög:  Néked  adom  MINDEZT A HATALMAT és 
ezeknek  dicsőségét;  MERT NÉKEM ADATOTT,  és  annak  adom,  akinek 
akarom; Azért ha Te engem imádsz, MINDEZ a tied lesz. 
7.Felelvén  pedig  Jézus,  monda  néki:  Távozz  tőlem,  sátán;  mert  meg  van 
Írva: Az Urat, a te Istenedet imádd és csak Néki szolgálj. 

Itt meg kell jegyeznünk néhány fontos igazságot. Szolgálók mondták nekem: "Sátán csak 
hazudott Jézusnak, amikor azt mondta, Jézusnak adja evilág királyságai feletti hatalmat, mert 
sátánnak nem is volt hatalma fölöttük." De megvolt a hatalma, mert Ádám - amikor vétkezett 
Isten ellen - átadta neki evilág királyságait. Az Amplified Bible még világosabban mutatja ezt. 

Lukács 4:5,6  
5.  Azután az ördög felvitte őt egy magas hegyre, és megmutatta Néki egy 
pillanat alatt (egy szempillantásban) a lakható világ összes királyságát. 
6. És monda Néki: Neked fogom adni mindezt az ERŐT és HATALMAT és 
azok dicsőségét. mert, nekem adatott és annak adom, akinek akarom. 

 Ki  adta  át  a  világ  királyságait  sátánnak?  Talán  Isten?  Nem!  Isten  azokat  eredetileg 
Ádámnak adta, de amikor Ádám vétkezett  és engedetlen volt Istennek, elvesztette a jogát 
felettük; így sátán vette át az uralmukat. 

Tudjuk, hogy sátánnak addig nem volt hatalma a föld felett, amíg Ádám nem adta neki - 
ugyanis sátán már elvesztette egykori uralmát (Ez. 28:16-18; Lk.10:18). 
Tehát eredetileg Ádámé volt a föld feletti uralom és hatalom, de átadta sátán kezébe, amikor 
megszegte Isten parancsát (Róm.5:14). Ekkor vált sátán e világ istenévé. 

Ha sátánnak nem lenne hatalma evilág királyságai fölött, akkor a Biblia hazudik, amikor 
azt mondja, hogy Jézust megkísértette az ördög (Lk.4:2). Ha sátánnak nem lenne hatalma és 
valóságos  uralma  a  föld  királyságai  fölött,  akkor  ez  nem lett  volna  igazi  kísértés  Jézus 
számára.  De a  Biblia  kísértésnek  nevezi.  ,Jézus  pedig ...  viteték  a  Szellemtől  a  pusztába 
negyven napig, KÍSÉRTETVÉN AZ ÖRDÖG ÁLTAL ..  ." (Lk.4:1,2). Sátánnak tehát volt 
hatalma és uralma a földön, mert meg tudta kísérteni vele Jézust. 



Sátán tehát elfoglalta Ádám uralmi és hatalmi helyét a földön. És ezzel vége is lenne? 
Természetesen  nem!  Isten  elküldte  Jézust  a  földre,  hogy  megváltsa  az  emberiséget  és 
visszaállítsa az embert a földön elvett uralmába és hatalmába. Ahogy az ember gyakorolja a 
Krisztusban kapott hatalmát, betölti Isten tervét és akaratát e földön. 

Azonban, amíg Ádám bérleti joga le nem jár - tudjuk, az idő a vége felé közeledik, és 
sátán megkapja Isten végső ítéletét -, addig sátánnak Iga van itt lenni. 

Emlékezz,  amikor  az  Újszövetségben Jézus  be  akart  menni  a  zsinagógába,  sokszor  a 
démonoktól megszállt emberek felkiáltottak:”Mi közünk Teveled Jézus, Istennek Fia? Azért 
jöttél ide, hogy IDŐ ELŐTT gyötörj minket?" (Mt.8:29)

Sátán  tudja,  az  ideje  e  földön  lejár  és  azt  is  tudja,  hogy  a  küszöbön  álló  ítéletét  és 
gyötrelmét a jelenések könyvében megprófétálták (jel. 20:10). 

Sátán bukása után, uralma az egekre is kiterjed

Az Efézus  6:12 elmondja,  hogy sátán királysága nemcsak e  világra terjedt  ki,  hanem 
magában foglalta a Bibliából "magas helyek" vagy egek" néven ismert területeket is. 

EFÉZUS 6:12: 
12.  Mert  nem  vér  és  test  ellen  van  nékünk  tusakodásunk,  hanem  a 
FEJEDELEMSÉGEK  ellen,  a  HATALMASSÁGOK  ellen,  EZ  ÉLET 
SÖTÉTSÉGÉNEK  VILÁGBÍRÓI  ellen,  a  GONOSZSÁG  SZELLEMEI 
(vagy  gonosz  szellemek)  ellen,  melyek  a  MAGASSÁGBAN  (egekben) 
vannak. 

A "gonoszság szellemei" helyett az én King James fordításom széljegyzetében "gonosz 
szellemek az egekben"olvasható. Tehát így olvasathatjuk ezt a verset: "Mert nem test és vér 
ellen van nékünk tusakodásunk, hanem .... az EGEKBEN lévő gonosz szellemek ellen." Ezért 
tudjuk, hogy sátán uralja az egeket. 

Három ég

Mit ért a Biblia „egek” alatt? A Biblia valójában három égről tesz említést. A 2 Korinthus 
12:2-ben közvetlen utalást találunk arra, hogy több mint egy ég van. A legtöbb Biblia szakértő 
egyetért abban, hogy Pál apostol ebben a részben magáról beszél.
 

2 KORINl1IUS 12:2-4 
2. Ismerek egy embert a Krisztusban, aki tizennégy évvel ezelőtt (ha testben-
e, nem tudom; ha testen kívül-e, nem tudom; az Isten tudja) elragadtatott a 
HARMADIK ÉGIG. 
3. És tudom, hogy az az ember, (ha testben-e, ha testen kívül-e, nem tudom; 
az Isten tudja), 
4.  EIragadtatott  a  PARADICSOMBA  (a  Mennybe),  és  hallott 
kimondhatatlan beszédeket, amelyeket nem szabad embernek ki¬beszélnie. 

Ebből  következik,  ha  van  harmadik  ég,  akkor  kell  lennie  első  és  második  égnek  is, 
különben nem lenne értelme, hogy az Írások egy harmadik eget említsenek. 



A három ég közül az első közvetlenül fölöttünk van, amit mi atmoszférának vagy égnek 
hívunk. Túl ezen, kint az űrben van az a terület, ahol a csillagok, a Hold, a Nap és a bolygók 
vannak - a csillagos ég vagy úr -, amit második égnek nevezhetünk. 

Ezen is túl van a Harmadik ég - messzebb annál, hogy a tudomány ismerné vagy képes 
lenne felfedezni -, az Egeknek Ege, ahol Isten trónja található. 

Az Írásokból kapunk néhány információt a Harmadik Égről. Például tudjuk, hogy az új 
szövetség alatt a Paradicsom ebben a harmadik égben található (Lk.23:43; 2 Kor. 12:4; Jel. 
2:7). Tudjuk, hogy Jézus a Mennyben Isten jobbján ül (Mk.16:19; Zsid.1:3,4:14). 

A Biblia  elmondja  nekünk,  hogy a  hívőknek Jézus  helyet  készít  a  Mennyben:  Az én 
Atyámnak házában (a Mennyben) sok lakóhely van; ha pedig nem volna, megmondtam volna 
néktek. Elmegyek, hogy helyet készítsek néktek." Ján.14:2) 

Bizonyossággal tudjuk, hogy amikor a hívők meghalnak, a Mennybe kerülnek Jézushoz. 
Jézus  ezt  mondta:  ,,És  ha  majd  elmegyek  és  helyet  készítek  néktek,  ismét  eljövök  és 
magamhoz veszlek titeket' hogy ahol én vagyok, ti is ott legyetek." Ján.14:3) 

Pál szintén azt mondja nekünk, hogy a hívők a Mennybe mennek, amikor meghalnak: 
"Mert  nékem az élet  Krisztus,  és  a  meghalás nyereség ...  Szorongattatom e  kettő  között, 
kívánván elköltözni és a KRISZTUSSAL LENNI... " (Fil.1:21,23) 

 

Az „Egek” vagy a magasságban lévő helyek.

A Biblia nem csak egy eget, hanem egekről beszél. Az Efézus6:12 azt mondja, hogy nem 
test  és  vér  ellen tusakodunk.  Hanem fejedelemségek,  hatalmasságok, ez élet  sötétségének 
világbírói, és a gonoszság szellemei ellen, melyek az egekben vagy a magasságban vannak.

1952-ben  Jézus  megjelent  nekem  látomásban,  erre  egy  másik  fejezetben  térek  ki 
részletesen.  Másfél  órán  keresztül  beszélt  nekem  sátán,  a  démonok  és  a  démoni 
megszállottság  témakörével  kapcsolatban.  Az  egyik  dolog  amit  elmondott,  hogy  a 
démonoknak vagy gonosz szellemeknek négy típusa, osztálya vagy kategóriája van, ahogy 
Pál is felsorolja azokat az Efézus 6-ban. 

Jézus  elmondta,  hogy  Pál  ezen  démoni  erők  felsorolását  a  lista  alján,  a  démonok 
legalacsonyabb  osztályával  kezdte  és  rangjuk  szerinti  sorrendbe  állította  őket: 
fejedelemségek, hatalmasságok, ez élet sötétségének világbírói és a gonoszság szellemei a 
magasságban (vagy ahogy néhány fordításban olvashatjuk: "gonosz szellemek az egekben"). 

EFÉZUS 6:12 
12.  Mert  nem  vér  és  test  ellen  van  nékünk  tusakodásunk,  hanem  a 
fejedelemségek ellen, a hatalmasságok ellen, ez élet sötétségének világbírói 
ellen, a gonoszság szellemei ellen, melyek a magasságban vannak. 

Az  alábbiakban  felsoroljuk  ezeket  rang  szerinti  sorrendben,  a  legerősebbtől  a 
leggyengébbig, néhány magyarázattal a rangjukról. 

1. Gonosz  szellemek  vagy  gonoszság  szellemei  a  magasságban:  Ez  a 
legmagasabb osztály az egekben létezik, nem a földön. 
2. Ez élet sötétségének világbírói: A démonok legmagasabb osztálya, mellyel a 
hívőknek kell foglalkozniuk a földön. 
3. Hatalmasságok:  A következő  osztály  vagy  kategória.  Ez  élet  sötétségének 
világbírói uralkodnak rajtuk és parancsolnak . nekik. 



4. Fejedelemségek:  A legalacsonyabb  osztály.  A többiek  uralkodnak  rajtuk  és 
irányítják őket; minimális gondolkodási képességgel rendelkeznek. 

Azt hiszem, igei alapunk van hinni, hogy a démonok és gonosz szellemek első három 
osztálya - fejedelemségek, hatalmasságok és ez élet sötétségének világbírói - az első égben 
van, amely magában foglalja a közvetlenül fölöttünk lévő levegőt és atmoszférát. 

Ez  a  démonok  tartózkodási  helye,  mert  a  Biblia  sátánt  a  levegőbeli  hatalmasság 
fejedelmének hívja (Ef.2:2). Ez az ő birodalma. Nem láthatod őket, de ott vannak; uralnak és 
irányítanak a földön bárkit, aki csak engedi. 

Az atmoszférán vagy levegőn túl, a csillagos égben van a második ég, ahol a csillagok és 
a bolygók találhatók. Én személy szerint azt hiszem, hogy a második ég az, amit a Biblia az 
Efézus  6:12-ben  magasságnak  nevez.  Ez  az  a  birodalom,  ahol  a  gonosz  szellemek  vagy 
gonoszság szellemei a magasságban uralkodnak. 

Ezen túl van a Harmadik Ég, az Egeknek Ege, a Paradicsom birodalma, ahol Isten trónja 
van. Isten birodalmában természetesen nincsenek gonosz szellemek. 

A kettős királyság

Tehát  tudjuk,  hogy  az  egek  a  fejedelemségek,  hatalmasságok,  ez  élet  sötétségének 
világbírói és a magasságban lévő gonosz szellemek birodalma. Amikor megérted, hogy Ádám 
átjátszotta ura1mát sátánnak, egyszerűbb lesz megérteni - amit az Írásokban látunk - a kettős 
királyságot. 

A kettős királyság egy egekben uralkodó gonosz királyságra utal, amely hatással van az 
emberek  életére  a  földön.  Láthatatlan  szellemi  erők  vezetik  és  uralják  a  látható  földi 
királyságokban uralkodó embereket, ha azok engedik őket. 

Az Efézus 6. elmondja, a földön nem testtel és vérrel- nem az emberek természetével és 
személyiségével  foglalkozunk.  A Biblia  azt  mondja,  hogy  az  egekben  uralkodó  szellemi 
dolgokkal  foglalkozunk.  Tehát  a  kettős  királyság  egy  olyan,  emberek  által  uralt  földi 
királyságra  utal,  melyet  valójában  az  egekben  lévő  szellemi  uralkodók  irányítanak  és 
befolyásolnak. 
    Az Írásokban láthatunk példákat erről a kettős királyságról. A Biblia betekintést ad a kettős 
királyság működéséről Ezékiel 28. fejezetében. 
  

EZÉKIEL 28:2 
2.  Embernek fia! mondjad TÍRUS FEJEDELMÉNEK: Ezt mondja az Úr 
lSTEN: Mivelhogy felfuvalkodott szíved és ezt mondtad: Isten vagyok én, 
Isten székében ülök a tengerek szívében, holott csak EMBER VAGY és nem 
Isten, mégis ollyá tevéd szíved, minő az Isten szíve. 

Ezékiel  28:1-10  egy  prófétai  üzenet,  mely  Ezékiel  által  adatott  Tírus 
fejedelmének,  egy  embernek,  aki  büszkeségében  felfuvalkodott.  Tudjuk, 
hogy ez  Tírus létező fejedelméhez szól,  aki  egy királyságot  vezetett,  mert 
Isten ezt mondta: " ... csak ember vagy ... " (Ez. 28:2). Az angyalok és gonosz 
szellemek nem emberek. Tehát Tírusnak ez a fejedelme egy ember, aki ebben 
az időben egy földi királyság ura volt. 



Ugyanebben a fejezetben, a 11-19. versekben Ezékiel egy másik próféciát is ad, de ez 
Tírus  királyának  szól,  aki  nem  ember  volt.  Tírus  királya  egy  egekben  uralkodó  gonosz 
szellemi hatalmasság volt. 
   

EZÉKIEL 28:12,13 (KJV) 
12.  Embernek  fia!  kezdj  gyászéneket  TÍRUS  KIRÁLYÁRÓL,  és  mondd 
néki:  Így szól  az  Úr ISTEN: Te valál  az  arányosság pecsétgyűrűje,  teljes 
bölcsességgel, tökéletes szépségben. 
13.  ÉDENBEN,  ISTEN  KERTJÉBEN  VOLTÁL;  rakva  valál  mindenféle 
drágakövekkel.: és csörgődobjaid és furulyáid mesterkézzel készültek azon a 
napon, melyen teremtettél. 

Már láttuk, hogy ez a rész Lucifernek szól. Tírus fejedelme, egy ember, nem járhatott 
Isten Édenkertjében, mert még meg sem született abban az időben. Nem, ez a "Tírus királya" 
nem emberre vonatkozik, hanem egy teremtett lényre, Luciferre, egy bukott szellemi lényre, 
aki egy földi királyságot irányított az egekben lévő uralkodói helyéről (Ez. 28:13-15). 

Ezen  a  két  teremtményen keresztül-  Tírus  fejedelme  egy  ember  és  Tírus  királya  egy 
szellemi lény (maga Lucifer) - a Biblia a kettős királyságról ad képet. A természetes földi 
királyságot  emberek  vezetik,  de  azt  egy  szellemi  királyság  uralja,  amit  az  egekben  lévő 
gonosz szellemek irányítanak. 

Kettős királyság Dániel könyvében

Dániel  könyvében  egy  másik  példát  találunk  a  kettős  királyságról.  Dániel  böjtölt  és 
kereste Istent. Egy angyal jelent meg neki, és kinyilatkoztatást kapott Istentől. 

DÁNIEL 10:12-13 
12. És monda nékem (az angyal): Ne félj Dániel: mert az első naptól fogva, 
hogy  szívedet  adtad  megértésre  és  sanyargatásra  a  te  Istened  előtt, 
meghallgattattak a te beszédeid, és ÉN A TE beszéded miatt jöttem. 
13. De PERSIÁNAK FEJEDELME ellenem állott huszonegy napig, és ímé 
Mihály,  egyike  az  előkelő  fejedelmeknek,  eljőve  segítségemre,  és  én  ott 
maradék a perzsa királyoknál. 

Perzsia  fejedelme  -  egy  gonosz  uralkodó  az  egekben  -  ellenállt  Isten  angyalának  az 
egekben,  mert  meg akarta  akadályozni,  hogy eljusson Dánielhez Isten üzenetével.  Bár  az 
angyal  azonnal  elindult  a  válasszal,  ahogy  Dániel  elkezdte  a  könyörgést,  az  angyal  ezt 
mondta: " ... Perzsiának fejedelme ellenem állott ... " (Dán. 10:13). 

Az angyal egy csatáról beszélt, mely a szellemvilágban, az egekben zajlott le. Az angyal 
nem arra utalt, hogy egy földön élő ember szállt szembe vele, hanem az egek egyik gonosz 
szellemi vezetője. 

A földön volt Perzsia fizikai, földi királysága és ennek egy ember volt a fejedelme. De 
közvetlenül a királyság fölött, az egekben volt a sötétség szellemi királysága, melyet szintén 
Perzsia királyságának hívtak. 

Ezt a szellemi királyságot egy Perzsia fejedelmének nevezett gonosz szellem vezette, és ő 
uralta Perzsia/ földi kormányát. Ez az Ige egy egekben lévő szellemi lényről beszél, aki egy 
földi területet uralt azokon az embereken keresztül, akik megnyitották magukat neki. 



Miért  nem akarta  ez  az  egekben lévő  gonosz  szellem,  hogy az  angyal  eljusson Isten 
üzenetével Dánielhez? Ugyanazért, amiért ma sem akarják a gonosz szellemek, hogy Isten 
üzenete  eljusson az emberekhez.  Sátán és seregei nem akarják,  hogy Isten akarata ismert 
legyen a földön, és sátán ezért vakítja meg az emberek elméjét, hogy ne lássák az evangélium 
igazságát (2 Kor. 4:4). 

Dániel esetében sátán vissza akarta tartani az angyalt attól, hogy megjelentse Dánielnek 
Isten tervét és szándékát a jövőről. Amikor Perzsia fejedelme szembeszállt Isten angyalával, 
Isten erősítést küldött egy másik angyal, Mihály által, hogy segítsen a csatában. " ... Mihály, 
egyike az előkelő fejedelmeknek (egy angyala Istennek), eljőve segítségemre .." (Dán. 10:13). 

Végül a huszonegyedik napon az angyal átjutott az egeken Isten üzenetével Dánielhez, 
mely  válasz  volt  az  imádságára.  Isten  ki  akarta  nyilatkoztatni  Dánielnek,  hogy  mi  fog 
bekövetkezni a földön és mi lesz a jövőben. 

Tehát látjuk,  a gonosz szellemek uralhatnak földi királyságokat és kormányokat. Most 
pedig nézzük meg a démonok hatását az egyes emberek életében a földön. 

A sötétség világbírói

Nézzük meg alaposabban a  gonosz szellemek egyik csoportját  ¬melyről  Jézus beszélt 
nekem  -,  ez  élet  sötétségének  világbíróit  (Ef.  6:12).  Jézus  elmagyarázta:  ,,A démonok 
legmagasabb osztálya, amellyel foglalkoznod kell a földön: ez élet sötétségének világbírói. 
Ők pontosan azok, aminek az Ige mondja őket: uralkodók. Ők uralják e világ sötétségét és 
uralják azokat, akik a sötétségben vannak." 

Jézus elmagyarázta, hogy a sötétség uralkodói megpróbálják azokat a hívőket is uralni, 
akik nem járnak a megváltásuk világosságában vagy nem tudják, illetve nem gyakorolják 
jogaikat és kiváltságaikat Krisztusban. 

Jézus  azt  mondta,  hogy  az  ő  Igéje  szerint  a  hívőknek  hatalmat  kell  gyakorolniuk  a 
démonok első  három osztálya  -  a  fejedelemségek,  hatalmasságok és  ez  élet  sötétségének 
világbírói - fölött. Azt mondta, ha mi a földön megkötjük a démonok első három osztályának 
működését,  akkor  Ó  -  az  Igéjének  megfelelően  -  foglalkozni  fog  a  démonok  negyedik 
osztályával- a gonoszság szellemeivel a magasságban. 

Ennek igazolására adta a Máté 18:18-at: 

MÁTÉ 18:18 
18.  Bizony  mondom  néktek:  Amit  megköttök  a  földön,  a  mennyben  (az 
egekben)  is  kötve  lészen;  és  amit  megoldoztok  a  földön  a  mennyben  (az 
egekben) is oldva lészen. 

Jézus  nevében, Isten Igéjének hatalma alapján meg kell  kötnünk az ellenünk irányuló 
gonosz szellemek működését (Lk.10:19; Fil.2:9,10; Ésa.54:17; Jel. 12:11). Ezt jelenti a Máté 
18:18. Ahogy megállunk a Krisztusban lévő hatalmunkban és megkötjük a gonosz szellemek 
első három osztályának működését  itt  a  földön,  akkor  ez  megállítja  az ellenünk irányuló 
tevékenységüket. Jézus azt mondta, ha ezt megtesszük, akkor Ó foglalkozni fog a démonok 
legmagasabb osztályával, a magasságban uralkodó gonosz szellemekkel. 

Jézus  tovább  magyarázta,  hogy  ez  élet  sötétségének  világbírói  valójában  a  gonosz 
szellemek legintelligensebb fajtája, melyekkel a hívőknek foglalkozniuk kell. 



Jézus  elmagyarázta:  ,,Aki  birtokában  tart  egy  személyt,  az  mindig  ez  élet  sötétsége 
világbíróinak  egyike.  Ez  élet  sötétségének  világbírói  felügyelik  a  többi  szellemet  is  és 
megmondják nekik, mit csináljanak. 

Például,  ők  uralják  a  hatalmasságokat  és  megmondják  nekik,  mit  tegyenek.  A 
hatalmasságok  pedig  a  fejedelemségeket  uralják  és  megmondják  nekik,  mit  tegyenek.  A 
démonok legalacsonyabb osztályának nagyon kevés hatalma van önmagában, elenyészően 
kevés az önálló gondolatuk és megmondják nekik, mit tegyenek." 

Jézus azt mondta nekem, hogy a sötétség világbírói bárkit uralhatnak, aki a sötétségben 
jár. Uralkodnak mindazok felett, akiknek nincs üdvössége és bárki felett, aki sötétségben jár, 
beleértve a hívőket is, akik a sötétségben járnak. 

Ezért van, hogy néha még a megváltott emberek is megnyithatják magukat ezeknek a 
szellemeknek,  és  hagyják,  hogy  uralják  őket,  ha  a  sötétségben  járnak  -  ha  nincsenek 
közösségben Istennel és nem járnak az Ó Igéjének világosságában. A gonosz szellemek uralni 
fogják a  hívőket,  ha ők megengedik nekik -  beleegyezés,  tudatlanság vagy engedetlenség 
által. Ez az oka, hogy az emberek - a hívőket is beleértve megtesznek bizonyos dolgokat, és 
nem tudják, miért. 

Jézus azt mondta: "Ez az oka, hogy azok, akik a sötétség cselekedeteit elkövetik, néha ezt 
mondják:  'Nem  tudom,  mi  késztetett  erre.'  Ezért  mondják  kifogástalanul  jól  viselkedő 
emberek valaki másról: 'Én soha nem tettem volna ilyesmit' - és nem sokkal később valami 
rosszabbat tesznek." 

Jézus azt mondta, ezért van, hogy valaki a saját családján belül azt tapasztalja, hogy a 
család egyik tagja furcsán viselkedik vagy a megszokott jellemvonásaitól eltérően cselekszik, 
és a család többi tagja azt mondja: "Miért tette ezt? Sosem láttam ehhez hasonlót!" 

Azért teszik, mert a sötétség világbírói - démonok és gonosz szellemek - irányítják őket. 
Ha sötétségben járnak, akkor a sötétség e vezetői uralják és motiválják őket. 
Jézus szavainak illusztrálására az 1János 5:19-et adta: "Tudjuk, hogy Istentől vagyunk, és az 
egész VILÁG a GONOSZSÁGBAN (sötétségben) vesztegel. " 

Jézus ezt mondta nekem: "Minden megváltatlan férfi és nő - függetlenül attól, hogy kik 
azok;  akár  a  te  rokonságod vagy valaki  másé,  a  testvéreid  vagy a  szüleid,  tehát  minden 
megváltatlan ember - a sötétség királyságában van. Kisebb vagy nagyobb mértékben ezek a 
démonok vagy gonosz szellemek (ez élet sötétségének világbírói) uralják vagy motiválják 
őket." 

Majd ezt mondta Jézus: "Akár el akarják ismerni, akár nem, akár te vagy bárki más el 
akarja ismerni vagy sem, ez a teljes igazság. Azok, akik még nem születtek újjá és még nem 
kerültek be Krisztus Testébe, még mindig a sötétség királyságában vannak. Így mindenkit, aki 
nincs a világosság Királyságában, bizonyos mértékben - bár lehet,  hogy nem tud róla - a 
sötétség királyságának démoni szellemei uralnak és irányítanak (Ef.2:1-3). Ez az oka, hogy az 
emberek olyan dolgokat tesznek és mondanak, amiről azt mondták, soha nem tennék meg," 

Sok példát láthatunk arra, hogy megváltatlan embereket gonosz szellemek motiválnak. 
Például  egyszer  Kaliforniában  prédikáltam  és  olvastam  az  újságban,  hogy  egy  28  éves 
fiatalember szándékosan a kádba fojtotta négyéves kisfiát. 

Amikor a szakértők kihallgatták a fiatalembert, épelméjűnek találták. Büntetlen előéletű 
volt, jó munkahelyen dolgozott és szép otthona volt. Nem voltak anyagi gondjai, jó családból 
származott,  ahonnan  vagyona  egy  részét  örökölte  és  a  családi  vállalkozásban  dolgozott. 
Semmi rosszat nem találtak vele kapcsolatban. 

Elmondta a szakértőknek, hogy nem volt semmilyen mentális problémája; nem aggódott, 
nem voltak gondjai és a gyermeke jó volt "De mondta - mialatt fürdettem a gyereket, hirtelen 
egy ellenállhatatlan kényszert éreztem, hogy bántsam, és egy hang azt mondta, fojtsam meg. 

Engedtem ennek a kényszernek, és amikor magamhoz tértem, a gyermekemet a víz alatt 
tartottam. Felkiáltottam: áh, Istenem, miért tettem ezt!" 



Látjátok, gonosz szellemek - ez élet sötétségének világbírói uralták, mert sötétségben volt; 
nem volt üdvössége. De a hívőket nem kell, hogy gonosz szellemek uralják, mert mi már 
kiszabadultunk a sötétség királyságából és átkerültünk a világosság Királyságába (Kol.1:13). 
Mi a világosságban vagyunk, ahol Jézus az Urunk. Ő az, Akinek uralkodni kell felettünk. Ő 
az Uralkodó felettünk. Ő a mi Fejünk, nem a sötétség világbírói. 

Sátán a feje azoknak, akiknek nincs üdvössége. Ha evilág megváltatlan emberei igazán 
tudnák az igazságot, a keresztényekhez rohannának, hogy megtudják, hogyan üdvözülhetnek, 
azért, hogy ki tudjanak kerülni sátán uralma alól. 

Létezik  egy  szellemvilág,  ami  még  ennél  a  fizikai  világnál  is  valóságosabb.  Az 
embereknek tudniuk kell ezt. Amikor a szellemvilágról beszélsz, fel kell ismerned, hogy Isten 
Szellem  (Ján.4:24),  és  az  ördög,  a  démonok  és  a  gonosz  szellemek  szintén  léteznek  a 
szellemvilágban,  mint  ahogy  az  angyalok  is  -  jók  és  gonoszak  egyaránt  De  a  hívőknek 
hatalmuk van a gonosz szellemek fölött. A megváltatlanoknak nincs, mert sátán az ő istenük. 

A sötétség világbírói
nem uralkodhatnak a világosságban

Az  Újszövetség  Isten  hatalmas  megváltási  tervének  kinyilatkoztatása.  A Kolosse1:13 
elmondja nekünk, Jézus azért  jött,  hogy megszabadítson bennünket az ördög és a gonosz 
szellemek  erejétől  és  hatalmától,  akik  a  sötétség  birodalmában  uralkodnak:  ,,Aki 
megszabadított  minket a SÖTÉTSÉG HATALMÁBÓL, és általvitt  az Ő szerelmes Fiának 
országába. " 

A sötétség világbírói egyedül ott nem uralkodnak, ahova a világosság eljutott.  Milyen 
világosság?  A  tanultság  világossága?  A  tudomány  világossága?  Nem.  Az  evangélium 
világossága! 

Az Ige azt mondja, a hívők a világosság gyermekei, nem a sötétségé (1 Thessz.5:5), mert 
mi  Isten  országába  -  a  világosság  Királyságába  születtünk  újjá.  Ezért  olyan  fontos  a 
világosságban járni!  Ha Isten Igéjének világos-  ágában járunk, az védelmet biztosít  sátán 
valamennyi gonosz seregével szemben. 

Jézus rámutatott: mivel a hívők Isten gyermekei, vagyis a világosság gyermekei, ugyan e 
világban élnek, de nem e világból valók (Ján.17:14-16), ezért nem kell, hogy az ördög uralja 
őket.  Mégis  megengedik  az  ördögnek,  hogy uralkodjon felettük,  ha  szívesebben járnak  a 
sötétségben, mint a világosságban. 

Az ördög akkor is uralkodhat felettünk, ha tudatlanul - az Ige ismeretének hiánya miatt - 
vagy tudatosan engedélyt adunk neki, hogy uralkodjon felettünk. Ez az egyik oka, hogy a 
Biblia  arra  buzdít  ja  a  hívőket,  járjanak  a  világosságban!  A  sötétség  világbírói  nem 
uralkodhatnak a világosságban, ezért nem uralhatják azokat, akik a világosságban járnak! 

Nézzük meg az ellentétet a sötétség királysága és Isten országa, a világosság Királysága 
között: 

János 8:12 
12.  Ismét  szólja  azért  hozzájuk  Jézus,  mondván:  Én  vagyok  a  világ 
VILÁGOSSÁGA; aki engem követ, nem járhat a SÖTÉTSÉGBEN, hanem 
övé lesz az életnek (zoe, Isten élete) VILÁGOSSÁGA. 
János 12:35,36,46 
35  ....  Még  egy  kevés  ideig  veletek  van  a  világosság.  Járjatok,  amíg 
világosságotok van, hogy sötétség ne lepjen meg titeket: és aki a sötétségben 
jár, nem tudja, hová megy. 



36.  Míg  a  világosságotok  megvan,  higgyetek  a  világosságban,  hogy  A 
világosság fiai legyetek ... 
46. Én világosságul jöttem e világra, hogy senki ne maradjon a sötétségben, 
aki én bennem hisz. 
EFÉZUS 5:14 
14. Annak okáért mondja: Serkenj föl, aki aluszol és támadj fel a halálból 
(szellemi  sötétségből),  és  felragyog  (VILÁGOSSÁGOT  ad)  tenéked  a 
Krisztus. 
RÓMA 13:12 
12.  Az  éjszaka  elmúlt,  a  nap  pedig  elközelgett;  vessük  el  azért  a 
SÖTÉTSÉGNEK  CSELEKEDETEIT,  és  öltözzük  fel  a  világosság 
FEGYVEREIT. 
2 KORINTIUS 6:14 
14.  Ne  legyetek  hitetlenekkel  felemás  igában;  mert  mi  szövetsége  van 
igazságnak  és  hamisságnak?  vagy  mi  közössége  a  világosságnak  a 
sötétséggel? 

1 János 1:5-7 
5. És ez az  üzenet, amelyet Tőle hallottunk és hirdetünk néktek, hogy az 

Isten Világosság és nincsen őbenne semmi sötétség 
6.  Ha  azt  mondjuk,  hogy  közösségünk  van  Vele,  és  sötétségben  járunk; 
hazudunk és nem az igazságot (világosságot cselekesszük.) 
7. Ha pedig a világosságban JÁRUNK, amint Ő maga a világosságban van: 
közösségünk  van  egymással,  és  Jézus  Krisztusnak,  az  Ő  Fiának  vére 
megtisztít minket minden bűntől (Sötétségtől)

Dicsőség Istennek! A démoni erőknek nincs hatalma uralni azokat a hívőket, akik Isten 
Igéjének világosságában járnak és nem engedik sátánnak, hogy hozzájuk férjen. A hívők a 
világosságban járhatnak, így nem fognak áldozatul esni sátánnak. 

Tény, hogy amint a hívők tudásra tesznek szert Isten Igéjéből, világosság és szabadság 
jön. Isten Igéjének ismerete világosságot hoz (Zsolt. 119: 130), és Isten Igéjének ismerete az, 
ami minden területen szabaddá tesz bennünket. 

2. fejezet

Az ember helyes felosztása: szellem, lélek és test

A gonosz szellemek bukott lények vagy testet nem öltött szellemek. Mint testet nem öltött 
szellemek az  emberbe  való  lakozásra  törekednek,  hogy  nagyobb  mértékben fejthessék  ki 
hatásukat. Mint bukott lények, a gonosz szellemek igyekeznek elnyomni, megszállni és - ha 
lehetséges - birtokolni az embereket. 

Annak megértéséhez, hogy a démonok és gonosz szellemek miként befolyásolhatják az 
embereket, meg kell értened az ember szelleme, lelke és teste közötti különbséget. Arról is 
megértést kell kapnod, hogy mi a különbség a démonikus elnyomás, megszállás és birtoklás 
között. 

Kezdjük  az  ember  szelleme,  lelke  és  teste  közötti  különbség  vizsgálatával.  Amikor 
megértjük,  hogy  az  ember  szellem,  van  lelke  és  testben  él,  akkor  megérthetjük,  hogyan 
adhatnak a hívők helyet az ördögnek lelkükben és testükben (Ef. 4:27). 



Az ember szellemi lény

Valaki  azt  mondta,  az  ember három részből álló lény:  részben szellem, részben lélek, 
részben test. De én nem szeretem így mondani, mert ez félrevezető. Valójában az ember egy 
szellem, nem részben szellem. Szellemi lény. Van lelke - elme, akarat és érzelmek - és testben 
él. 

Ha  így  fejezzük  ki,  az  ember  valódi  természete  más  jelentést  nyer,  mintha  csak  azt 
mondanánk: egy "része" szellem, egy "része" lélek, egy "része" pedig test. 

A Bibliában láthatjuk, hogyan osztja fel Isten az embert. Isten különbséget tesz az ember 
szelleme, lelke és teste között. Ha egy személy szelleme, lelke és teste egy, a Biblia miért tesz 
különbséget? 

1 THSSALONIKA 5:23 (kat. ford.) 
23.  A  békesség  Istene  szenteljen  meg  titeket  teljesen.  Őrizze  meg 
SZELLEMETEK,  LELKETEK  és  TESTETEK  egészen  feddhetetlenül 
Urunk Jézus Krisztus eljöveteléig. 
ZSIDÓ 4:12 (kat. ford.) 
Isten szava ugyanis eleven, átható és élesebb minden kétélű kardnál. Behatol, 
s szétválaszt LELKET meg SZELLEMET, ÍZET és VELŐT (test). Ítél a szív 
gondolatairól és érzületéről (szándékairóI) . 

Meg  kell  értenünk  az  ember  természetét,  mert  az  ördög  az  embert  az  öt  fizikai 
érzékszervén, meg nem váltott lelkén és testén keresztül próbálja legyőzni. Amikor a hívő ezt 
megérti, bezárhatja az ördög előtt az ajtót azáltal, hogy megújítja elméjét, lelkét -, és hústestét 
az újjáteremtett szellemének uralma alatt tartja. Ez nélkülözhetetlen ahhoz, hogy győztesen 
álljunk meg az ördöggel szemben. 

A hívőknek meg kell tanulniuk, hogyan engedjék uralkodni a valódi emberüket - a belső 
szellemi  embert  -  lelkük és  testük  fölött.  Ez  sok  problémát  meg fog  oldani  az  ördöggel 
kapcsolatban. Ahogy a hívők engedik az újjáteremtett szellemüket uralkodni, megtanulják, 
hogyan ne adjanak az ördögnek hozzáférési lehetőséget sem szellemükhöz, sem lelkükhöz, 
sem testükhöz. 

Tudjátok,  a  legnagyobb  része  annak,  amit  a  gyülekezeti  világban  ma  ördögnek  vagy 
démonikus tevékenységnek neveznek, egyáltalán nem démoni tevékenység. Nem más, mint 
amikor az ember meg nem újított lelke és teste uralja az újjáteremtett szellemét. Amikor a 
hívő ezt megérti, könnyen el tudja dönteni, hogy mi démoni tevékenység és mi nem az, és 
felövezi lelkét, hogy szilárdan megálljon az ellenség támadásaival szemben. 

2 KORINTIIUS 5:17 
17. Azért ha valaki Krisztusban van, ÚJ TEREMTÉS AZ (a szelleme, a belső 
embere); a régiek elmúltak, ímé újjá lett minden. 

Meg kell értened, nem a külső ember - nem az ember teste - válik új teremtménnyé. A 
belső ember - az ember szelleme - az, ami új teremtmény lesz Krisztusban. Ha újjászületésed 
előtt vörös hajad volt, újjászületésed után is vörös lesz. Ha kopasz voltál mielőtt megváltást 
nyertél, utána is kopasz leszel. 



Az újjászületésnél nem változik meg sem a külső ember, sem az ember lelke - az értelme, 
akarata  és  érzelmei.  Csak  a  belső  ember  változik.  Ha  az  ember  újjászületett,  a  régiek 
elmúltak, és újjá lett minden az újjáteremtett szellemében, nem pedig lelkében vagy testében.

Mivel az újjászületésnél nem a testedben vagy a lelkedben lett minden újjá, ez azt jelenti, 
hogy a külső emberrel még mindig foglalkoznod kell. Amíg a testedben élsz, a testi, érzéki 
természet kívánságait és a megváltatlan lelked felügyelned kell,  mert ez az a terület,  ahol 
sátán megpróbál hozzáférni az emberhez. 

A lélek és a szellem szétválasztása

Az  ember  teste  és  lelke  között  egyszerű  különbséget  tenni,  mivel  ez  a  különbség 
nyilvánvaló.  Az  ember  lelkét  és  szellemét  azonban  sokkal  nehezebb  szétválasztani  vagy 
megkülönböztetni. A Biblia nem azt mondja, hogy az ember lelke és szelleme ugyanaz (1 
Thessz.5:23). 

Hatalmas mértékben segíteni fogja szellemi növekedésedet, ha megismered a szellemed 
és lelked közötti különbséget, mert ahhoz, hogy szilárdan megállj az ördöggel szemben, meg 
kell tanulnod, hogyan újítsd meg az elméd és hogyan tápláld a szellemed. 

Ahhoz, hogy teljesebb megértést kapj a természetedről, segítségedre lesz, ha végigmész 
ezen  a  gondolatmeneten:  Szellememmel  kapcsolódom  a  szellemvilághoz.  Lelkemmel 
kapcsolódom az értelmi és érzelmi világhoz. Testemmel kapcsolódom a fizikai világhoz. 

A Zsidó 4: 12 elmondja nekünk, hogy egyedül Isten Igéje tudja szétválasztani az ember 
lelkét és szellemét: "ISTEN SZAVA ugyanis eleven, átható és élesebb minden kétélű kardnál. 

Behatol, s szétválaszt LELKET meg SZELLEMET, ÍZET és VELŐT (test) ... " (kat. ford.) 
Kevés a helytálló bibliai tanítás arról, hogyan tegyünk különbséget az ember szelleme és lelke 
között. 

Olvastam teológiai  szemináriumokon használt  könyveket,  és  összezavaró,  ahogy ezt  a 
témát bemutatják. Néhány bibliatanító azt vallja, hogy a szellem és a lélek egy és ugyanaz.

 De a Biblia szétválasztja őket, tehát nyilvánvaló, hogy különbözőek. Pontosan annyira 
nem lenne igei azt álIítani, hogy a szellem és a lélek ugyanaz, mintha azt mondanánk, hogy a 
test és a lélek ugyanaz.

Az ember lelke

JAKAB 1:21 
21.  Elvetvén  azért  minden  undokságot  és  a  gonoszságnak  sokaságát, 
szelídséggel  fogadjátok  a  beoltott  Igét,  amely  MEGTARTHATJA  A  TI 
LELKEITEKET. 

    
Jakab levele szintén megkülönbözteti az ember lelkét és szellemét. Vegyétek észre azt is, 

hogy  szellemünk  megváltást  nyer  vagy  újjáteremtődik,  de  ebben  a  versben  látjuk,  hogy 
lelkünk nem kap megváltást az újjászületésnél. 

Jakab  keresztényeknek  írta  ezt  a  levelet  -  olyan  embereknek,  akiknek  szelleme  már 
újjáteremtődött,  amikor  újjászülettek.  De  Jakab  itt  azt  mondta  ezeknek  az  újjászületett 
hívőknek, hogy a lelkük még nem született újjá.



Miért nem kap megváltást a lelkünk amikor újjászületünk? Azért, mert az újjászületés egy 
szellemi újjászületés. Nem intellektuális; nem az emberi elme újjászületése. Nem lelki; nem 
az  ember  lelkének  és  érzelmeinek  újjászületése.  És  nem fizikai;  nem az  ember  testének 
újjászületése. 

Az  újjászületés  csak  az  ember  szellemének  újjászületése;  nem  mentális  vagy  fizikai 
megtapasztalás.  A  Szent  Szellemben  való  keresztség  szintén  nem  fizikai  vagy  értelmi 
megtapaszta1ás. Mindkettő szellemi megtapaszta1ás, mely végül kihat az ember fizikai és 
értelmi területére. 

Habár az újjászületésnél újrateremtődött a hívő szelleme, lelkével neki kell tennie valamit. 
Ha nem tesz a lelkével kapcsolatban valamit, lehetőséget ad az ellenségnek, hogy hozzáférjen 
az életéhez. 

A lélek megváltása

Jakab azt mondja, Isten Igéje az egyetlen, ami meg fogja váltani a hívő lelkét - elméjét, 
akaratát és érzelmeit. Majd leírja a hívőknek, hogyan nyerhet megváltást vagy megújulást a 
lelkük. 

Jakab azt írja a hívőknek, hogy a beoltott Ige befogadása meg fogja tartani a lelküket. Mit 
ért a Biblia "beoltott" Ige alatt? Vine Bibliai Szavak Magyarázó Szótára alapján a "beoltott" 
szó azt jelenti: beültetni. 

A "beoltott" szó egy mag fogalmát hordozza, mely gyökeret ereszt és növekszik. Tehát 
Istennek az ember lelkébe ültetett vagy oltott Igéje rendelkezik azzal a képességgel és erővel, 
hogy megváltoztassa, vagyis "megmentse" az ember lelkét. 

Ez az Ige sokáig zavart engem, mivel azt gondoltam, az ember lelke már az újjászületés 
által megváltást nyert. De azután, megértettem, hogy különbség van az ember szelleme és 
lelke között, és a lélek nincs újjáteremtve - csak a szellem. Az ember lelkének megváltása 
valójában egy, az egész életen végighúzódó folyamat. 

A démonok  és  az  emberiségre  gyakorolt  hatásuk  tanulmányozásában  miért  fontos  a 
hívőnek tudnia, hogy lelke még nincs megváltva? Azért, mert amit sok keresztény sátánnak 
tulajdonít, valójában a meg nem váltott lelkük - Isten Igéje által meg nem újított elméjük és 
érzelmeik - állapotából fakadó probléma. 

A meg nem újított elme a fő terület, ahol a hívők lehetőséget adhatnak sátánnak, hogy 
hozzájuk férhessen. Ezért a hívőnek meg kell értenie, hogyan fogadja a beoltott Igét a lelke 
megváltására, mert így be¬csukhatja az ajtót az ördög előtt. 

A "megtart"  szó a  Jakab 1:21-ben a  görög sozo..  A sozo  meghatározása:  megváltani, 
megszabadítani,  megvédeni,  meggyógyítani,  megőrizni,  éppé  és  teljessé  tenni.  Tehát  ezt 
olvashatjuk  a  Jakab  1:21-ben:  "  ...  szelídséggel  fogadjátok  a  beoltott  Igét,  amely  képes 
megváltani,  meggyógyítani,  megszabadítani,  megvédeni,  megőrizni,  éppé és  teljessé tenni 
lelkeiteket. " 

Ez  azt  jelenti,  ahogy  aktívan  táplálkozol  Isten  Igéjével,  az  megváltja,  megszabadítja, 
megvédi, meggyógyítja, megőrzi és teljessé teszi a lelked, ami az egyik legnagyobb védelmed 
sátánnal szemben. 

Látjátok,  ha  a  hívő  bensőjében megújításnak  vagy újjáépítésnek  kell  történnie,  akkor 
annak a lelkében - az elméjében és érzelmeiben - kell történnie, nem pedig az újjáteremtett 
szellemében. Ha valakinek a szelleme újjá lett teremtve Krisztusban, akkor a szellemében 
semmilyen helyreállításra nincs szükség. 

A beoltott Ige befogadása az egyetlen dolog, amit a hívőnek tennie kell ahhoz, hogy a 
lelke megváltást nyerjen? Nem. Nézzük meg a következő verset: "LEGYETEK AZ IGÉNEK 



CSELEKVŐI,  ne  csupán  hallgatói,  megcsalván  magatokat."  (Jak.1:22  KJV)  Nem csupán 
hallgatnod és befogadnod kell az Igét, hanem cselekedned is kell az Ige alapján, mielőtt bármi 
jót tenne számodra. 

Az Ige hallgatása és az Ige alapján való cselekvés hatalmas védelem sátánnal szemben, 
mert  a  Biblia  ezt  mondja:  ,,Engedelmeskedjetek  azért  az  Istennek;  álljatok  ellene  az 
ördögnek, és elfut tőletek." (Gal..:7) Ha aláveted magad Isten Igéjének, Istennek veted alá 
magad. És ahogy szilárdan és megújítva tartod a lelked, minden területen könnyebben tudsz 
ellenállni az ördögnek. 

1 PÉTER 1:22 
22.  LELKETEKET az igazság(az Ige)  IRÁNT VALÓ engedelmességben .. 
tisztítván meg Szellem által ... 

Az Ige cselekvőjévé kell válnod, még mielőtt az hasznára válna a lelkednek. A lelked 
megváltást, megszabadulást, védelmet, gyógyulást, megőrzést nyer, éppé és teljessé válik az 
Ige befogadása és cselekvése által. 

Ez a hívőre helyezi a felelősséget, hogy történik-e valami a lelkével vagy sem. És a hívőé 
a felelősség akkor is, ha a lelkén keresztül sátán meg akarja támadni. 

A Biblia  pontosan  ezt  mondja.  Maguknak  a  hívőknek  kell  valamit  tenniük  a  lelkük 
megváltása érdekében. Ahogy felövezik lelküket az Igével, sátán számára nem marad nyitott 
ajtó, hogy hozzájuk férjen. 

A hívők leginkább úgy csukhatják be az ajtót az ördög előtt, ha elméjüket megújítják az 
Igével és az Ige cselekvőivé válnak. Sokan akkor is ördögöt akarnak űzni a hívőkből, amikor 
a probléma nem démonikus. 

Egyszerien arról van szó, hogy a hívő soha nem tanulta, hogy meg kell újítania az elméjét, 
ezért  továbbra  is  úgy  gondolkodik,  mint  amikor  még  nem volt  megváltva,  amikor  sátán 
uralma alatt állt. Majd végül elkezd a meg nem váltott gondolkodásmódjának megfelelően 
cselekedni, és hamarosan az ördög uralma alá kerül, ahelyett, hogy gyakorolná hatalmát vele 
szemben. 

Valójában ma a Gyülekezet legnagyobb szüksége a lélek "megváltása" vagyis megújítása, 
nem pedig démonok kiűzése a hívőkből. Mivel a hívőnek egyedül a szelleme születik vagy 
teremtődik újjá, lelke és teste változatlan, ezért foglalkozni kell velük ahhoz, hogy a hívő 
sikeresen megálljon az ördög támadásaival szemben. 

Ha a hívő nem foglalkozik lelkével és testével, akkor folyamatosan meg fogja nyitni az 
ajtót  az  ellenségnek.  Csak  maga  a  hívő  tehet  valamit  lelke  megújításával  és  testének  a 
szelleme alá vetésével kapcsolatban. És ez az a terület, ahol a hívők legnagyobb "csatája" 
folyik. 

Sok olyan keresztény van, akinek évek óta üdvössége van és teljes a Szent Szellemmel, de 
lelke még mindig nincs megváltva. Néhány keresztény úgy élt és halt meg, hogy a lelke soha 
nem lett megváltva, és emiatt az ördög ide-oda lökdöste őket. Ez a teljes igazság! A lelkük 
nem  újult  meg,  nem  épült  újjá  és  nem  lett  teljessé  Isten  Igéje  által,  így  nem  tudtak 
győzedelmesen megállni az ördög támadásaival szemben. 

Ne értsetek félre. Az, hogy a keresztények nem újítják meg az elméjüket, nem azt jelenti, 
hogy nem a Mennyországba kerülnek, amikor meghalnak. Természetesen a Mennyországba 
mennek, mert a szellemük Istentől született - ők Isten gyermekei. 

De  azok  a  keresztények,  akik  elmulasztották  az  elméjük  megújítását,  elveszítették  a 
kiváltságot, hogy belépjenek mindabba, ami hozzájuk tartozik Krisztusban, amíg itt a földön 
élnek. Habár Krisztusban győzelmük van az ördög felett, meg nem újított elméjük miatt soha 
nem értik meg, hogyan kell sikeresen megállni ebben a győzelemben. 



„Helyre állítja lelkemet”

Nézzünk meg egy másik verset a lélek megváltásával kapcsolatban. Mindannyian sokszor 
olvastuk a  23.  Zsoltárt.  A zsoltáros ezt  mondta:  "  ...  helyreállítja lelkemet..."  (Zsolt.  23:3 
KJV).  A 23.  Zsoltár  egy  prófétai  zsoltár,  mely  a  Gyülekezethez  tartozik.  Dávid  király 
napjaiban íródott az Úr Jézus Krisztus Gyülekezete számára. 

Mi  a  23  Zsoltárban  élünk,  mert  ezt  mondja:  "Az  Úr  az  én  pásztorom  ...  "  és  az 
Újszövetségben  Jézus  saját  magát  jó  pásztornak  nevezte  (Ján.10:11).  A  23.  Zsoltárban 
olvasható "helyreállítja" és a Róma 12:2-ben "megújul"-nak fordított  görög szó valójában 
majdnem ugyanazt  jelenti.  "Helyreállítani"  azt  is  jelenti,  hogy  visszanyerni,  megmenteni, 
újjáépíteni, meg/ordítani. "Megújítani" annyit tesz, mint kijavítani, felújítani vagy az újhoz 
hasonlóvá tenni. 

Ha lenne egy értékes antik széked, minden bizonnyal fel akarnád újítani. Talán nem is 
látszik rajta, hogy sokat ér. De miután helyrehozták - habár még mindig ugyanaz a szék, de 
fel lett újítva vagy az újhoz hasonlóvá lett téve -, úgy néz ki, mint egy vadonatúj szék. 

Az ember szelleme nem felújítva lett, nem megújult; ténylegesen újjászületett, vagyis újjá 
lett teremtve. De az ember érzelmi és mentális területeit újjá kell építeni Isten Igéjével. Ma a 
gyülekezeti  test  legnagyobb  szüksége  az,  hogy  a  hívó  elméje  és  érzelmei  megújuljanak, 
újjáépüljenek az Igével. 

Az  Igének,  ami  szellem  és  élet  (Ján.6:63),  megvan  az  a  képessége,  hogy  újjáépítse, 
megújítsa, megváltsa, megvédje, megszabadítsa és meggyógyítsa az ember lelkét. 

"Belső gyógyulás"

Krisztus Testének különböző tagjai időnként szellemi vesszőparipákon lovagolnak, mint 
ahogy  az  élet  egyéb  területein  is  vannak  hóbortjaik.  Néhány  évvel  ezelőtt  például  a 
Gyülekezet, elkezdte tanítani a "belső gyógyulást". Ez a tanítás napjainkban már nagyjából 
lefutott, mert az emberek rájöttek, hogy nincsenek hosszú távú eredményei. 

A  "belső  gyógyulás"  kifejezés  valóban  téves  elnevezés,  ha  a  szellemedben  történő 
gyógyulásra utal, mivel a szellemednek nincs szüksége gyógyulásra - az újjá van teremtve. 
Ha szükséged lenne gyógyulásra  vagy sérelmektől  való megszabadulásra  a bensődben, az 
nem az újjászületett szellemedben lenne, hiszen az teljesen újjá lett. Nem, a lelkednek van 
szüksége  segítségre.  Hogyan  fog  begyógyulni  a  lelkedben  lévő  összes  sérelem,  amely  a 
múltban ért? 

Azáltal, ha az Igével összhangban gondolkodsz. Találj a szükségedre vonatkozó Igéket. 
Elmélkedj a saját szükségleteiddel kapcsolatos Igéken. 

Mondd magadról azt, amit az Ige mond, mert az Igének van ereje ahhoz, hogy átformálja 
elmédet és érzelmeidet.  Beszélj  a szabadulásról! Így gyógyulsz és szabadulsz meg. Teljes 
értelmében a tényleges bibliai "megszabadítás" vagy újjáépítés valójában sokkal többet foglal 
magában,  mint  csupán  a  démonikus  tevékenységtől  való  megszabadulást,  és  az  ember 
lelkében kezdődik. 

Ez a bizonyos belső gyógyulás valószínűleg annak az eredménye volt,  hogy néhányan 
megpróbálták a pszichológiát  összekeverni Isten dolgaival.  A szótár a "pszichológiát" úgy 
határozza meg, mint az elme és viselkedésmód tudományát és tanulmányozását.  De Isten 
dolgai és az ember szelleme szellemiek - nem mentálisak. 

A természetes ember számára talán lehet valami igazság abban amit a pszichológusok 
mondanak. Viszont az újjászületett ember számára amit ők mondanak, nem feltétlenül bibliai 



igazságok. Például, a pszichológusok leástak az emberbe és rájöttek, hogy a mentális tudata 
alatt van még valami, és ezt elnevezték "tudatalatti" elmének. De a Biblia nem tesz említést 
tudatalatti  elméről. Amit ezek az emberek felfedeztek és megérintettek, az emberi szellem 
volt, de nem tudták, mi az. 

A pszichológia  megállja  a  helyét,  ha  a  pszichológus  hívő,  aki  érti  az  ember  valódi 
természetét  és  számításba veszi  az  ember  szellemét  is  nem csak az elméjét.  Valójában a 
természetes - megváltatlan - emberekkel való foglalkozásban lehet helye a pszichológiának, 
mert  azok  az  emberek  még  a  természetes  világban  vannak,  hiszen  a  szellemük  nincs 
újjáteremtve.  Ezért  lehet foglalkozni  velük olyan természetes eszközökkel,  mint  például  a 
pszichológia. 

De a szellemi emberrel nem foglalkozhatsz úgy, ahogy a természetes emberrel. A hívő 
nem csupán egy természetes, testi lény, mivel a szelleme Isten hasonlatosságára és képére 
teremtetett  újjá.  A  hívő  számára  Istentől  a  legnagyobb  és  legjobb  dolog  a  lelkével 
kapcsolatban az, ha a Szent Szellem ereje által megújul, teljessé és éppé lesz Isten Igéjével. 
És  mivel  a  hívő  nem csak  lélek  vagy  elme,  a  hívőnek  csupán  az  elméjével  foglalkozni 
önmagában nem elegendő. 

1 KORINTIIUS 2:14.) 
14.  De  a  TERMÉSZETI,  NEM  SZEILEMI  EMBER  nem  fogadja,  nem 
üdvözli, sem a szívébe nem engedi Isten Szellemének ajándékait, tanításait és 
kijelentéseit, mert azok bolondságok (értelmetlen ostobaságok) a számára; és 
képtelen megismerni ¬fokozatosan felismerni, megérteni és jobban ismerni - 
azokat, mert azok szellemileg érzékelhetőek érthetőek, és méltányolhatóak

Isten Igéje azt mondja, hogy a természetes ember nem tudja megérteni Isten Szellemének 
dolgait. Mivel az újjászületett hívő többé nem pusztán természetes, hanem szellemi ember, 
semmi értelme megpróbálni a természetes emberre vonatkozó tanításokat alkalmazni rá. 

Ezért  nem  lenne  szabad  a  hívővel  ugyanolyan  módon  foglalkozni,  mint  a  világ 
természetes emberével- természetes érvelésekkel és értelemmel. A pszichológia önmagában 
nem megfelelő sem ahhoz, hogy a szellemi ember elméjével, sem ahhoz, hogy az Isten képére 
és hasonlatosságára újjáteremtett emberi szellemmel foglalkozzon.

Tehát, mivel az ember szellem, van lelke és testben él, a "szellemtan" tanítása fontosabb a 
hívő  számára.  Szellemtannak  az  ember  szellemének  és  a  Szent  Szellem  dolgainak 
tanulmányozását nevezem. 

Mivel az ember szellemi lény, Krisztus Testének tudnia kell, hogy mit mond az Ige az 
ember szelleméről. Isten Igéje szellemi táplálék újjá¬teremtett szellemi lények - a hívők - 
számára. 

Egyszer Kaliforniában tartottam egy összejövetelt. A pásztor és a felesége egy gyönyörű, 
új  gyülekezeti  épület  tervezésével  és  építésével  volt  elfoglalva.  De  a  pásztor  feleségét 
túlságosan  megterhelte  a  munka,  sokat  idegeskedett,  végül:  fizikailag  és  idegileg  is 
összeroppant. Elment egy orvoshoz, aki azt tanácsolta neki, keressen fel egy pszichiátert. 

Ez az asszony egy pünkösdista otthonban nevelkedett, ahol nem ittak, nem dohányoztak, 
nem táncoltak.  A pszichiáter  szerint  az  volt  az  asszony problémája,  hogy soha nem tette 
azokat a dolgokat. Ezért azt javasolta neki, kezdjen el dohányozni, inni és járjon táncolni. Ez 
volt az ő gyógymódja a pásztor felesége számára! 

Ő  megfogadta  a  tanácsot,  aminek  eredményeként  teljesen  megbolondult  és  intézetbe 
kellett zárni. Valójában az asszony nyitott ajtót az ördögnek, mivel úgy kezelte a problémáit, 
ahogy a világ, holott ő új teremtmény volt Krisztusban. 



Az a bizonyos pszichiáter nem volt újjászületve, és semmit sem tudott a szellemvilágról. 
Még azt sem tudta, hogy az ember szellemi lény. Ebben az értelemben a saját természetéről 
sem tudott semmit, így magán sem tudott segíteni, nemhogy azon a szegény asszonyon! 

Nagyon óvatosnak kell  lennünk, hogy az emberi  bölcsességet  ne keverjük össze Isten 
dolgaival. Isten megmondta nekünk, mit tegyünk az elménkkel és fizikai testünkkel. Isten azt 
mondta, hogy elménket és érzelmeinket újítsuk meg az Igével, testünket pedig élő áldozatként 
ajánljuk fel Neki. Ez Isten útja, hogy az ördög előtt zárva tartsuk az ajtót. 

Ez azt jelenti, hogy testedet - a hústestet annak vágyaival- az újjáteremtett szellemi belső 
embered irányítása alatt kell tartanod. 

Az egyik fő módja annak, hogy megvédd magad az ellenségtől, ha tested a szellemed alá 
rendelve tartod. Ténylegesen ez az egyik leghatalmasabb védelmed sátánnal szemben. 
Akkor tehát mit tegyen az ember a szellemével? Hogyan lesz a hívő szelleme erős az ellenség 
támadásaival szemben? Az újjáteremtett  szellemét táplálnia kell  Isten Igéjével. Isten Igéje 
"szellemi táplálék" egy szellemi lény számára. 

LUKÁCS 4:4 
4  ..••  nemcsak  kenyérrel  él  az  ember,  hanem  az  ISTENNEK  MINDEN 
IGÉJÉVEL. 
JÁNOS 6:63 
63. A szellem az, ami megelevenít, a test nem használ semmit: a BESZÉDEK, 
amelyeket én szólok néktek, SZELLEM és ÉLET. 

Jézus  egy  egyszerű  hasonlatot  -  kenyér  -  használ,  hogy  megértessen  egy  szellemi 
fogalmat. Azt mondja,  hogy ami a kenyér vagy táplálék a test,  azaz a természetes ember 
számára,  az  Isten  Igéje  a  szellemi,  belső  embernek.  A hívőnek  az  Igével  kell  táplálnia 
szellemét ahhoz, hogy az erős legyen. 

Ezután  fel  kell  töltődnöd az  újjáteremtett  szellemedben,  folyamatosan  épülve  a  Szent 
Szellemben:  "Ti  pedig  szeretteim,  épülvén  a  ti  szentséges  hitetekben,  imádkozván  Szent 
Szellem  által.  "  Júd.1:20)  A  nyelveken  szólás  úgy  tölti  fel  a  szellemedet,  ahogy  az 
akkumulátortöltő az akkumulátort. Ez nyugalmat és felfrissülést biztosít még egy teszt vagy 
megpróbáltatás  közepén  is,  amit  az  ördög  hoz  ellened,  és  így  szilárdan  megállhatsz  a 
támadásaival szemben. 

Így maradhat erős a szellemed, ami hatalmas védelem sátánnal szemben. Lássuk, hogyan 
kapsz segítséget elméd, akaratod és érzelmeid számára. Úgy, ha leásol a múltba? Ha ráveszel 
valakit, hogy imádkozzon érted? Ha szerzel valakit, aki kiűzi belőled az ördögöt? Nem, ez 
nem segít,  amikor a valós probléma az, hogy elmédnek és érzelmeidnek meg kell  újulnia 
Isten Igéjével. 

Csak időpocsékolás megpróbálni ördögöt űzni valakiből, akinek az igazi problémája az, 
hogy nem újította meg elméjét. Menjünk vissza az Igéhez! Fedezzük fel, hogy mit mond az 
Ige az ember lelkéről, különösen az elméjéről, ahol leggyakoribbak sátán támadásai. 

Az ember elméje

Valójában a Bibliának nagyon sok mondandója van az ember elméjével kapcsolatban. 
Amikor az elméről kezdesz beszélni, néhányan azt hiszik, hogy a Keresztény Tudományról 
beszélsz. De Isten határozott utasításokat adott az elméről és arról, mit kell tennünk annak 
érdekében,  hogy  elménket  szilárdan  tartsuk  és  így  meg  tudjunk  állni  sátánnal  -  lelkünk 
ellenségével- szemben. 



ÉSAIÁS 26:3 (KJV) 
26. Kinek ELMÉJE Rád támaszkodik, megőrzöd azt teljes békében, mivel 
Tebenned bízik.
FILIPPI 2:5 (KJV) 
5.  Az  az  ÉRTELEM  (magatartás)  legyen  bennetek,  mely  volt  a  Krisztus 
Jézusban is. 
FII1PPI 4:6-8 
6.  Semmi felől  ne  aggódjatok,  hanem imádságotokban és  könyörgésekben 
minden alkalommal hálaadással tárjátok fel kívánságaitokat az Isten előtt. 
7.  És  az  Istennek békessége,  mely  minden értelmet  felülhalad,  meg fogja 
őrizni szíveiteket és gondolataitokat a Krisztus Jézusban. 
8. Továbbá, Atyámfiai, amik csak igazak, amik csak tisztességesek, amik csak 
igazságosak, amik csak tiszták, amik csak kedvesek, amik csak jó hímek; ha 
van vaIami erény és ha van vaIami dicséret, ezekről gondolkodjatok 

Más szóval, Isten pontosan megmondja nekünk, mit kell tennünk az elménkkel. Elménket 
és gondolatainkat Istenre "állítva", vagyis Istenre összpontosítva kell tartanunk. 

Ahhoz,  hogy  ezt  megtegyük,  Isten  Igéjét  az  elménkbe  kell  helyeznünk  azáltal,  hogy 
elmélyedünk rajta. Ekkor gondolkodásunk összhangban lesz Isten Igéjével, és sátán nem lesz 
képes megvetni a lábát gondolkodásunkban. 

A  Biblia  pontosan  elmondja,  milyen  dolgokon  kell  gondolkodnunk  melyek  igazak, 
őszinték, igazságosak, tiszták, kedvesek, jó hírűek. Gondolkodj Isten Igéjével összhangban, 
nem  pedig  a  kétség,  aggodalom  és  elbátortalanodás  gondolatain,  melyek  az  ellenségtől 
származnak. 

Elgondolkodtál  már  ezen  valaha?  Újjászületésed  után  Isten  elsőként  gondolkodásod 
megváltoztatását követeli meg tőled.

Isten  tudja,  ha  továbbra  is  úgy  fogsz  gondolkodni,  mint  újjászületésed  előtt,  ezzel 
megnyitod az ajtót az ördögnek. És hamarosan pontosan úgy fogsz cselekedni, mint amikor 
még az ördög uralma alatt voltál, mielőtt újjászülettél. 

Isten azért mondja nekünk, hogy változtassuk meg a gondolkodásunkat, mert az elme az 
első terület, amelyhez sátán megpróbál hozzáférkőzni - még a keresztények elméjéhez is, ha 
engedik. 

A megújított elme átformál

RÓMA 12:1,2 
1. Kérlek azért titeket atyámfiai az Istennek irgalmasságára, hogy szánjátok 
oda a ti  testeteket  élő,  szent  és Istennek kedves  áldozatul,  mint  a  ti  okos 
tiszteleteteket. 
2. És ne szabjátok magatokat e világhoz, hanem VÁLT0ZZATOK EL A TI 
ELMÉTEKNEK  MEGÚJUIÁSA ÁLTAL,  hogy  megvizsgál¬játok,  mi  az 
Istennek jó, kedves és tökéletes akarata. 

Látjátok, Isten alávetett testeket és megváltoztatott elméket akar. Ennek megvan az oka. Ö 
tudja, hogy ez a legnagyobb védelmed sátánnal szemben. Amikor elméd megújul az Igével, a 
gondolkodásod átalakul. Ha a gondolkodásod átalakul, a cselekvésed is átalakul. Többé nem 



gondolkodsz  és  cselekszel  úgy,  mint  amikor  sátán  uralma  alatt  álltál.  Amikor  a 
gondolkodásod és cselekvésed átalakul, akkor te magad alakulsz át.

Pál  újjászületett,  Szent  Szellemmel  betöltekezett  keresztényeknek  írt,  amikor 
kihangsúlyozta, hogy tenniük kell valamit testükkel és elméjükkel Lelkükkel). Azt mondta a 
hívőknek, hogy élő áldozatként kell felajánlaniuk testüket Istennek és gondoskodniuk kell 
arról, hogy elméjük megújuljon Isten Igéje által. 

EFÉZUS 4:23 
23. MEGÚJULJATOK pedig a ti ELMÉTEKNEK szelleme szerint. 

A Biblia azt  mondja,  ha megújul az elméd, tudni fogod, hogy mi Isten jó,  kedves és 
tökéletes  akarata  az  életed  számára  (Róm.12:2).  Az  elméd  megújulásához  el  kell 
gondolkodnod Isten Igéjén, mert az Ige "szellem és élet', ami rendelkezik azzal a képességgel, 
hogy megújítsa az ember elméjét. 

Isten  Igéjén  való  elmélyülés  az  Ige  hatékony  olvasását,  azon  való  el¬gondolkodást, 
beszédet és az Igén való hosszas időzést jelent. Nem csak szellemünkkel, hanem elménkkel is 
el kell mélyednünk Isten Igéjében. 

Meg kell töltenünk elménket és gondolkodásunkat Isten Igéjével. Az Ószövetségben Isten 
elmondta Józsuénak,  hogyan lesz  sikeres  mindabban,  amit  tesz:  úgy,  ha egyszerűen telve 
marad az Igével. Az Ige számunkra is működni fog és nem kell majd sok időt töltenünk azzal, 
hogy az ördöggel foglalkozzunk. 

JÓZSUÉ 1:8 (KJV) 
8.  El  ne  távozzék e  törvénynek könyve a te  szádtól,  hanem gondolkodjál 
arról éjjel és nappal, hogy vigyázz és mindent úgy cselekedjél, amint írva van 
abban,  mert  AKKOR  FOGSZ  FEJLŐDNI  A te   UTAIDON  és  AKKOR 
BOLDOGULSZ. 

Az egyik fordítás szerint: "Képes leszel bölcsen foglalkozni az élet dolgaival." Hogyan 
fog jönni a siker? Az Igén való elmélkedés által. Hogyan jön az ördög feletti győzelem? Isten 
Igéjén való gondolkodás által. 

A siker és a győzelem minden helyzetben úgy jön, ha Isten Igéje folyamatosan a szádban 
van  és  az  Ige  alapján  cselekszel.  Beszélj  az  Igéről  és  időzz  az  Igében,  ne  pedig  a 
problémáidon; így az ördögnek nem lesz mivel munkálkodnia az életedben. 

Ha a lelked nem újult meg az Igével, a külső embered fogja uralni és irányítani szellemed 
a  lelkeden  keresztül.  Sátán  az  öt  fizikai  érzékszerveden  keresztül  fér  hozzá  a  külső 
emberedhez. Ezért van szükséges arra, hogy megújítsd az elméd Isten Igéjével, mert így a 
szellemed - az igazi valód - az elméddel együtt munkálkodva irányítani tudja a tested. 

Az  életben  az  ördög  feletti  siker  nem  azáltal  jön,  ha  állandóan  valamiféle  gonosz 
szellemet próbálunk kiűzni. Azáltal jön, ha az elméd annyira telítődik Isten Igéjével, hogy a 
szellemed oldalára áll. És a szellemed a Szent Szellem irányításával ki fog vezetni az élet 
minden problémájából, beleértve sátán kelepcéit és csapdáit is. 

Hatékonyan  el  kell  mélyedned  Isten  Igéjén,  hogy  a  gondolkodásod  megváltozhasson, 
vagyis átalakulhasson (Zsolt. 1:1-3). Hacsak nem változik meg a gondolkodásod, az ördög 
gondolatain fogsz gondolkodni és úgy kezdesz majd viselkedni, mint a megváltatlan emberek. 
De a Ró ma 12:2 azt  írja,  hogy az elméd megújítása átformál téged! A Biblia szerint  ily 
módon  fogsz  megváltozni,  nem  pedig  úgy,  hogy  valaki  megpróbálja  kiűzni  belőled  az 
ördögöt. 

A legnagyobb részét annak, amit "démonikus" tevékenységnek neveznek, egyáltalán nem 
démonok  okozzák.  Valójában  a  hívő  megváltatlan,  meg  nem újított  elméjének  -  a  világ 



szerinti gondolkodásnak és cselekvésnek - a gyümölcse. Egy megváltatlan, meg nem újított 
elme  (hozzáférést  ad  az  ördögnek,  mert  az  elme  a  bejárat,  amin  keresztül  az  ördög 
megközelíti az embereket. 

A téves gondolkodás ajtót nyit az ördögnek

Észrevetted már valaha, hogy a helytelen gondolkodás az egyik ok amiért az emberek 
depressziósak lesznek? A helytelen dolgokon való gondolkodás hozzáférési lehetőséget adhat 
a  gonosz  szellemeknek,  lelkünk  birodalmához.  Például  a  hívők  néha  a  múlton  kezdenek 
gondolkodni és azon, hogyan bánt velük X.Y. Igen, újjászületett, Szellemmel betöltekezett 
emberek is elnyomottá válhatnak. Az ördög azzal próbálja elősegíteni,  hogy depresszióssá 
váljanak, hogy elnyomást hoz ellenük. 

De hívők depresszióssá válhatnak egyszerien az által is, ha meg engedik maguknak, hogy 
rossz gondolatokon időzzenek. Ez lehetővé teszi, hogy sátán munkálkodjon és hozzáférjen az 
elméjükhöz.  Sátán  az  öt  fizikai  érzékszerv  birodalmában  működik  azáltal,  hogy  rossz 
sugallatokkal, gondolatokkal és érzésekkel próbálja befolyásolni az embereket, hogy rosszat 
tegyenek. 

De a Biblia azt mondja: "Se pedig az ördögnek ne adjatok helyet. " (Ef.4:27) Nem szabad 
beengednünk  az  ördögöt  a  gondolkodásunkba.  A rossz  gondolatokon  való  elmélkedés  az 
egyik út, ahogy a hívők helyet adnak az ördögnek magukban - elméjükön, gondolataikon és 
érzelmei¬ken keresztül.  A bűntudat,  önmagunk elítélése,  az aggodalom és a  nyugtalanság 
gondolatai  az  ördög  gondolatai;  és  ő  azon  lesz,  hogy  a  hívők  az  élet  negatív  oldalán 
gondolkodjanak. 

A bűntudat és önvád gondolatai lehetővé teszik, hogy sátán becsapja és hazugságai által 
rabságban tartsa  a  hívőket.  A rossz  gondolatok  rabsága  visszatartja  a  hívőket  attól,  hogy 
megálljanak a Krisztusban nekik adott  hatalmi helyen és gyakorolják jogos hatalmukat az 
ördög felett. Valójában a hívők győzedelmesek az ördög és vádolásainak fegyverei felett, mert 
Jézus a kereszten diadalt aratott sátán felett (Kol.2:15). Viszont ha a hívők nem állnak meg 
ebben a hatalomban, akkor az ördög uralni fogja őket. 

Azok a keresztények, akik folyamatosan téves és hibás gondolatokat forgatnak a fejükben, 
akár  arra  a  pontra  is  eljuthatnak,  hogy  öngyilkosságot  akarnak  elkövetni.  Igen,  a  hívők! 
Azután  néhány  jó  szándékú  ember  azt  mondja:  "Űzzük  ki  belőlük  az  ördögöt" 
Tulajdonképpen ez egyáltalán nem ördögprobléma. Ez a hibás gondolkodásmód eredménye. 

Sátán természetesen rossz dolgok elkövetésére próbálja majd indítani a hívőket. De, ha a 
helytelenül  gondolkodó  keresztények  Isten  Igéjével  megújítanák  elméjüket,  nem  lenne 
gondjuk a depresszióval, mert elméjük zárva lenne az ördög előtt. 

Valójában,  ha  a  hívők  csak  odáig  fejlesztenék  magukat,  hogy  minden  esetben 
megkérdeznék:  "Mit  mond az  Ige?",  nem esnének a  depresszió,  a  bűntudat  és  az  önvád 
csapdájába, melyek az ördögtől vannak. Győztesek lennének Krisztusban - győzedelmesek 
sátán ravaszságai és módszerei felett. 

A keresztények  sok  problémáját  megoldaná  -  még  az  ördöggel  kapcsolatban  is  -,  ha 
megkérdeznék: "Mit mond az Ige a helyzetemről?" A hívőknek edzeniük kell elméjüket, hogy 
az Igén,  ne pedig az ördög sugallatain gondolkodjanak. Egy megújított  elme Isten Igéjén 
gondolkodik. Így tudsz szilárdan megállni az ördöggel szemben. Egy meg nem újított elme az 
ördög gondolatain időzik.  Így válsz  gyengévé,  és így adsz utat  a  kétségnek, aggódásnak, 
félelemnek, bűntudatnak, önvádnak - és az ehhez hasonló gondolatoknak. 

Egy másik terület, ahol a hívők ajtót nyithatnak az ördögnek, ha meg nem bocsátás van a 
szívükben. A hívőknek meg kell  tanulniuk,  hogy ne időzzenek saját  vagy mások múltban 



elkövetett hibáin, mert lelkük ellensége, sátán ezt arra fogja használni, hogy támadást indítson 
az életük ellen. 

ÉSAIÁS 43:25 
25.  én, én vagyok, aki eltörlöm álnokságaidat, én magamért,  és bűneidről 
nem emlékezem meg! 

A múltban  elkövetett  bűneiden,  hibáidon  vagy  kudarcaidon  való  időzés  utat  nyit  az 
ördögnek  a  gondolataidhoz  és  érzelmeidhez.  Ha  hibákat  követtél  el,  de  kérted  Isten 
bocsánatát, Isten nem emlékezik meg arról, hogy bármi rosszat tettél volna (1 Ján.1:9). Akkor 
neked miért kellene? 

Újítsd meg elmédet Isten féltő  szeretetéről  és megbocsátásáról,  különben sátán ki fog 
használni. Ha el tudja érni, hogy negatív gondolataid legyenek, megpróbál majd egyre több és 
több területet szerezni elmédben és lelkedben. Ezért nem engedheted meg, hogy bármilyen 
kis helyet is adj neki magadban! Amikor sátán megkísért, hogy a negatív gondolatain időzz, 
emlékeztesd arra, amit Isten Igéje mond. Nem kell áldozatául esned a depressziónak vagy a 
negatív gondolkodás bármely más fajtájának. 

Újítsd  meg  elmédet  az  Igével!  Ne  menj  vissza  a  múltba,  és  ne  próbáld  előásni  az 
elkövetett dolgokat azáltal, hogy időzöl rajtuk. Az Ige azt mondja, hogy felejtsd el a múltat és 
törekedj a Krisztusban lévő mennyei elhívásod felé (Fil.3:13,14). 

Az  ördög  mindig  próbálkozni  fog,  hogy  egy  képet  hozzon  az  elmédbe  a  múltban 
elkövetett bűneidről.  De ha az elméd megújult  Isten szeretetéről és megbocsátásáról,  csak 
nevetni fogsz, rajta és azt mondod: 

"Ördög! Az Ige azt mondja, hogy bűneim megbocsátást nyertek. Ézsaiás 43:25-ben az áll, 
hogy  Isten  eltörölte  álnokságaimat!  Te  csak  egy  fényképet  mutatsz  nekem  a  múltbéli 
kudarcról, de az nem létezik többé!" És akkor győzelemben mehetsz tovább. 

Amikor Isten Igéjével helyére teszed az ördögöt, akkor az Ige cselekvője vagy (Jak1;22)! 
A Biblia azt mondja, hogy áldott, aki az Ige cselekvője (Jak.1:25). Isten alkotott és formált 
téged, ezért csak kövesd az Igéjében adott utasításait arra vonatkozóan, miként tartsd zárva az 
ajtót az ördög előtt Így az élet minden területén sikeressé, válhatsz. 

Hogyan befolyásolhatják
a gonosz szellemek a lélek birodalmát?

Ismeritek a bizonyságtételemet arról, miként keltem fel a betegágyról. De az édesanyám 
élete egy tragédia volt. Az aggodalom, depresszió és elnyomottság démonai bekerültek az 
érzelmi és lelki világába és fogságban tartották. Igen, meg volt váltva, de nem ismerte jogait 
és kiváltságait Krisztusban. Nem tudta, hogyan újítsa meg elméjét, hogy azáltal becsukhassa 
az ajtót az ördög előtt. Szomorú azt mondani, hogy Isten gyermekeként a Krisztusban lévő 
kiváltságai nélkül élt. 

Az  apám  elhagyott  minket,  amikor  kb.  hatéves  voltam,  otthagyva  anyámat  négy 
kisgyerekkel, hogy nevelje fel őket egyedül, ahogy tudja. édesanyámat élete problémái végül 
elkezdték fizikailag, mentálisan és érzelmileg befolyásolni. 

Azután a szeme is romlani kezdett, míg teljesen megvakult. Az orvosok semmilyen fizikai 
problémát nem találtak nála, de azt megállapították, egyértelműen idegi rendellenességről van 
szó.  Végül  fizikailag,  lelkileg  és  mentálisan  is  teljesen  összeroppant.  Évekig  mentális 
problémái voltak és még öngyilkosságot is próbált elkövetni. 



Édesanyám keresztény  volt,  de  nem tudta,  hogyan  higgyen  Istenben  s  hogyan  tegye 
magáévá  az  ő  ígéreteit.  Ez nagyon szomorú  volt.  Valaki  kérdezhetné:  "Ha sikerült  volna 
megölnie magát, üdvözült volna?" természetesen üdvözült volna! Újjá volt születve, csupán 
lehetővé  tette  az  aggódás  és  félelem gonosz  szellemeinek,  hogy  mentálisan,  fizikailag  s 
érzelmileg befolyásolják. Beteg volt az elméjében, pontosan úgy, hogy valaki beteg lehet a 
testében. 

A rohamok  után  egyáltalán  nem  emlékezett  arra,  hogy  öngyilkosságot  kísérelt  meg. 
Tudatlansága  miatt,  mivel  nem tudta,  ki  ő  Krisztusban s  hogyan sajátítsa  el  Isten Igéjét, 
megengedte az aggodalom és szorongás démonainak, hogy az elméjébe és érzelmi világába 
kerüljenek. 

Megszabadulás a lélek birodalmában

Látjátok, a gonosz szellemek problémákat okozhatnak az ember érzelmi világában. Néha 
úgy teszünk, mintha a problémák nem léteznének. De a Szent Szellemnek - Isten igéjével 
összhangban - minden problémára van válasza, amikor a természetes embernek nincs.

Alkalmat  tartottam valahol,  és  három egymást  követő  estén,  szolgálat  után  egy fiatal 
férjes asszony, szánalmasan sírt az oltárnál. Kértem az Urat mutassa meg, hogyan segíthetek 
neki.  Hírtelen  volt  egy  látomásom.  Láttam ezt  a  fiatal  nőt  kilencévesen,  amint  egy  nap 
hazafelé tartott, iskolából. Amikor a házba ért, az anyját ágyban találta egy férfival, aki nem a 
férje volt. Megértheted, mit okozott ez egy kilencéves gyermek érzelmeiben. 

Az  összejövetelem idején  ez  a  nő  a  húszas  éveiben  volt.  Szellemben láttam,  hogy  a 
házasságával van gond. Láttam, hogy két éve volt  férjnél,  de emiatt  az érzelmi gát miatt 
képtelen volt házaséletet élni és házasságának napjai meg voltak számlálva. 

Elmentem  a  gyülekezet  pásztorához  és  megkérdeztem,  tudja-e,  mi  a  baj  ezzel  az 
asszonnyal. ő azt kérdezte, hogy én tudom-e. Erre elmondtam neki, hogy az Úr megmutatta 
nekem  a  problémáját.  A  pásztor  azt  felelte,  hogy  menjek  és  szolgáljak  a  hölgy  felé. 
Elmondtam a fiatal nőnek, amit az Úr mutatott nekem, és ő azt mondta, hogy pontosan ez 
történt. Szerette a férjét, de soha nem volt képes feleség lenni a számára. Megmondtam neki, 
hogy hiba volt az édesanyja részéről ágyba menni valakivel, aki nem a házastársa, de attól a 
házasság nem rossz. 

Miután Igéket  adtam neki  és beszéltem a házasság szentségéről,  rátettem a kezem és 
kiűztem  a  lelkivilágából  a  gonosz  szellemet,  amely  a  múlt  fogságában  tartotta.  Azután 
megtanítottam arra, hogyan mélyedjen el az Igében és újítsa meg az elméjét, hogy sátánnak 
ne legyen lehetősége visszatérni a gondolati és érzelmi világába. 

Egy évre  rá  visszamentem prédikálni  abba  a  gyülekezetbe,  és  az  asszonynak addigra 
életerős kisfia született, akit rólam neveztek el. Boldog házasságban éltek. Látjátok, ennek a 
nőnek nem volt  gonosz  szellem a szellemében.  De a  gonosz szellem bejutott  az  érzelmi 
világába, amikor kilencéves volt, és azóta is uralta és kínozta őt, ezért foglalkozni kellett vele. 

A keresztényeknek nem kellene a megváltatlanokhoz menniük tanácsért  és segítségért. 
Van  segítség  Istennél.  A démonológia  tanulmányozása  pedig  több  mint  azt  mondani  az 
embereknek,  hogy  démonokat  űzzenek  mindenkiből,  akivel  csak  találkoznak.  A hívőnek 
megvan a saját szerepe abban, hogy szilárdan megálljon az ördöggel szemben. 

Az ember teste



Fontos felismerni,  hogy mivel  a tested nincs újjászületve,  a testeden keresztül  -  az öt 
fizikai érzékszerved által - érintkezel e világgal, ahol sátán az isten (2 Kor. 4:4). Ezért kell 
neked, a belső embernek tenned valamit a saját testeddel. Ha hagyod, hogy a tested azt tegyen 
amit  akar,  és  az  elméd  azon  gondolkodjon  amin  akar,  az  ördög  bejuthat  az  elmédbe  és 
testedbe és uralhat téged. Gondolkodj el ezen. Nem akar a tested helytelen dolgokat tenni? 

Természetesen akar. Mindannyiunk teste akar, nem számít, mióta vagy megváltva, vagy 
mennyire vagy szellemileg fejlett, mivel a tested még nem lett megváltva. Van egy ígéretünk 
a testünk megváltására (1 Kor. 15:53). De ebben az életben nekünk kell tennünk valamit saját 
testünkkel, különben sátán kihasznál minket a testünkön keresztül. Az Írások utasítást adnak 
arról, hogy mit kell tenned a testeddel: 

Fel kell ajánlanod a tested élő áldozatul Istennek (Róm.12:1). Meg kell feszítened a testet, 
vagyis meg kell öldökölnöd a test cselekedeteit (Kol.3:5). Tested a szellemi embered - a belső 
ember -, a valódi ember alá rendelve kell tartanod (1Kor.9:27). 

Tiéd a tested feletti ellenőrzés, tehát képes vagy arra, hogy visszatartsd a tested attól, amit 
tenni akar. Isten azt mondta, hogy meg tudod tenni. Nem kell megengedned sátánnak, hogy 
testedet a hamisság fegyveréül használja (Róm.6:13). 

Emlékezz, a Kolosse1:12 azt mondja, hogy Isten "alkalmassá" vagy képessé tett minket a 
szentek  örökségében  való  részvételre  a  világosságban.  Ez  azt  jelenti,  hogy  járhatunk  a 
Szellemben, nem pedig a test szerint. Ez azt jelenti, hogy nem kell megnyitnunk magunkat az 
ördög kísértéseinek a testi természetünkön keresztül. 

Ahhoz, hogy megértsd, hogyan engedelmeskedj Isten Igéjének a testeddel kapcsolatban, 
fel kell ismerned, az Írások különbséget tesznek az ember teste - a külső ember - és szelleme - 
valódi, a belső ember - között.

Az ember testét "háznak" nevezi az Ige

Az Ige sokszor "háznak" nevezi az emberi testet. Tudnod kell ezt, mert gonosz szellemek 
lehetnek  egy  személy  házában  -  a  testében-,  azonban  legteljesebb  értelemben  a  gonosz 
szellemek nem a személyben - nem a szellemében - vannak. Ez azért van így, mert az ember 
szellem, nem pedig test. 

Például, ha olyan házban laknál, melyben termeszek vannak, ez nem jelentené azt, hogy 
termeszek vannak benned. A ház csak az, ahol laksz, de neked magadnak nincsenek hangyáid. 
Tehát, egy gonosz szellem megpróbálhatja kínozni a testedet,  de ez nem azt jelenti,  hogy 
gonosz szellem van benned - a szellemedben. 

Az Ige megerősíti azt a tényt, hogy az ember testét gyakran a "házának" nevezik. Amikor 
az ember fizikailag meghal, a teste hal meg, ő azonban még mindig él. Pál úgy utal a testre 
mint "földi sátorházra" . 

2 KORINIHUS 5:1,2,4 
1. Mert tudjuk, hogy ha e mi földi sátorházunk (az ember teste) elbomol, 
épületünk van Istentől,  nem kézzel  csinált,  örökkévaló  házunk (az  ember 
szelleme) a Mennyben. 
2.  Azért  is  sóhajtozunk  ebben,  óhajtván  felöltözni  erre  a  mi  mennyei 
HAJLÉKUNKAT; 
4.  Mert  akik  e  SÁTORBAN  (a  testben)  vagyunk  is,  sóhajtozunk 
megterheltetvén;  mivelhogy  nem kívánunk levetkőztetni,  hanem felötözni, 
hogy ami halandó, elnyelje azt az élet. 



A Biblia itt belső emberről és külső emberről beszél. A külső ember a földi házunk, a test. 
De van egy belső ember is, egy nem kézzel készített ház, az ember szelleme, ami örökkévaló. 
Pál beszél a külső ember és a belső ember közötti különbségről. 

2 KORINIHUS 4:16 
16. Azért nem csüggedünk; sőt ha a mi külső emberünk megromol is, a belső 
mindazáltal napról napra újul. 

A szellemi ember vagy belső ember ugyanaz, mint a "szívnek elrejtett embere". 

1 PÉTER 3:3,4 
3.  Akiknek ékessége  ne  legyen külső  (a  külső  ember vagy  test  ékesítése), 
hajuknak  fonogatásából  és  aranynak  felrakásából  vagy  öltözékek 
felvevéséből való; 
4. Hanem a SZÍVNEK ELREJTEIT EMBERE (a belső ember), a szelíd és 
csendes szellem romolhatatlanságával, ami igen becses az Isten előtt. 
Pál szavaiból megérheted, hogy az ember teste különbözik a belső embertől. 
1 KORINTHUS 9:27 (KJV) 
27. Hanem megfékezem a testem és alávetem .AZT (a testemet), hogy míg 
másoknak prédikálok, magam valami módon méltatlanná ne legyek. 

Pál "az"-nak nevezi a testét. Akkor ki az "én", aki a testét alávetettségben tartja? Ez a 
belső ember, aki új teremtéssé vált Krisztusban! Pál határozottan különbséget tesz az "az' - a 
teste - és az "én" - a valódi, a belső embere - között. 

Pál nem azt mondta, hogy önmagát - a belső emberét - kell alávetnie, hanem azt, hogy a 
belső emberének kell uralnia a testét. 

Az egyik fő terület, ahol a hívők - anélkül, hogy tudnának róla hozzáférési lehetőséget 
adnak sátánnak az életükhöz: engedetlenek ennek az Igének. Sátán kap egy talpalatnyi helyet 
az emberek életében azáltal, ha megengedik, hogy testük uralja őket; ahelyett, hogy lehetővé 
tennék az újjáteremtett szellemük számára, hogy uralkodjon és irányítsa a hústestüket.

 
Tartsd tested a szellemed alá vetve

Az 1Korinthus 9:27-ben Pál azt mondta: "Testemet a szellemem uralma alatt tartom." Ez 
azt jelenti, hogy Pál nem engedte a testének, hogy mindent megtegyen, amit akart. Ha Pál 
apostolnak - Isten nagy emberének, aki az Újszövetség nagy részét írta - a szelleme uralma 
alatt kellett tartania a testét, nyilvánvaló, hogy a teste helytelen dolgokat is akart tenni. Pálnak 
is ugyanúgy a szelleme irányítása és uralma alatt kellett tartania a testét, ahogy nekünk. 

A hívők túl gyakran démonokat akarnak kiűzni, amikor a testről van szó! A hústestet nem 
lehet kiűzni! Sokszor pedig azt akarják az emberek, hogy Isten tegyen valamit a testükkel. 
Isten semmit nem fog tenni a te testeddel. Végül is az nem az Ő teste, hanem a tiéd, és te vagy 
az, akinek uralma van felette. 

Ha újjászülettél, a belső embered Istenhez tartozik. Azt követően neked kell meghoznod a 
döntést, hogy tested aláveted a szellemednek, ami csak úgy lehetséges, ha felajánlod tested 
élő áldozatul Istennek. A Róma 12:1-ben Pál arról beszél, hogy a hívőknek fontos testüket 
felajánlani Istennek. 

RÓMA 12:1 



Kérlek azért titeket atyámfiai az Istennek irgalmasságára, hogy szánjátok 
oda a ti  testeiteket élő, szent és Istennek kedves áldozatul,  mint a ti  okos 
tiszteleteteket. 

Nagyon  megdöbbentem,  amikor  teljesen  megértettem,  amit  ezek  a  versek  valójában 
mondanak.  Pál  nem  bűnösöknek  írt.  Szenteknek  hívőknek  -  írt.  Azt  mondta  a 
keresztényeknek, hogy habár újjászülettek, testük nem született újjá és tenniük kell valamit a 
saját testükkel. 

Ha nem ajánlod fel a tested "élő áldozatul" Istennek, akkor a tested mindent meg akar 
majd  tenni  amit  azelőtt  tett,  mielőtt  üdvösséget  kap  tál,  amikor  még  sátánnak  -  e  világ 
istenének - uralma alatt voltál (Ef.2:2). Más szóval, ha a belső embered - aki új teremtés 
Krisztusban - nem irányítja a tested, nyitva hagyod az ajtót a gonosz szellemeknek, hogy 
hozzád  férkőzzenek,  mivel  a  démonok  a  lelken  és  a  testen  keresztül  próbálják  uralni  az 
embereket. 

Láttam,  ahogy ez megtörtént  egy szolgáló  életében.  Csodálatos  keresztény volt  -  egy 
kedves és jó ember -,  aki a pünkösdista mozgalom elindítói közé tartozott.  Évekig kiváló 
egészségnek örvendett, de idősebb korában romlani kezdett a fizikai állapota. Végül kapott 
három agyvérzést, melyek hatással voltak az elméjére. 

Részlegesen megbénult és időnként úgy viselkedett, mintha nem is ő lett volna. Durva 
volt a feleségével és össze visszaverte Őt. Az asszony és a lánya folyamatosan imádkozott a 
javulásáért. Amikor a szolgáló nyelveken imádkozott, egy darabig teljesen jól érezte magát, 
de soha nem szabadult meg. 

A felesége  elmondta,  miután  hallotta  tanításomat  a  hívők  hatalmáról,  rájött  arra,  mit 
kellett  volna  tennie.  A agyvérzés  hatással  volt  a  férje  elméjére,  ezért  többé  nem  tudta 
ellenőrizni sem az elméjét, sem pedig a testét. Emiatt az ördög kihasználta. 

Egy más emberré vált, részben természetesen az agyvérzés miatt, de esetében egy gonosz 
szellem  is  jelen  volt.  Akár  megváltott,  akár  megváltatlan  az  ember,  elméjét  vagy  testét 
elnyomhatják gonosz szellemek. A feleség nem tudta, hogy Jézus nevében ellen kell állni az 
ördögnek és hatalmat kell gyakorolni felette. 

Miután férje  hazaköltözött  az  Úrhoz,  az asszony felismerte,  hogy el¬len kellett  volna 
állnia  sátánnal  és  megparancsolni  neki,  hogy  vegye  le  kezét  Isten  tulajdonáról. 
Megnyugtattam afelől, hogy sátán köteles engedelmeskedni az Igének! 

Védelem az ellenséggel szemben

Az egyik legfőbb védelmed sátánnal szemben, ha tested az újjáteremtett szellemed uralma 
alatt  tartod.  A  Biblia  azt  mondja:  Vessétek  alá  magatokat  Istennek,  álljatok  ellene  az 
ördögnek, és elfut tőletek. " Jak. 4:7 KJV) Ha tested aláveted Istennek és nem engeded, hogy 
helytelen  dolgokat  tegyen,  sokkal  könnyebbé  válik  majd  számodra,  hogy  ellenállj  az 
ördögnek. 

Isten tudja, hogy alávetett testek és megújított elmék nélkül a hívők nem képesek úgy 
követni a Szent Szellem vezetését, ahogy kellene. A Biblia azt mondja: "Mert akiket Isten 
Szelleme vezérel, azok Istennek fiai." (Róm.8:14) Nem azt mondja: "Mert akiket a test vagy 
az  öt  fizikai  érzékszerv  vezérel,  azok  Istennek  fiai"  vagy  "akiket  a  lélek  vezérel,  azok 
Istennek fiai". A Szellem által irányított és az Igében megalapozott hívőknek erős védelmük 
van sátánnal szemben. A test és az érzések által uralt hívők pedig nyílt céltáblák sátán és 
cselvetései számára 



Ha a hívőt nem tanították helyesen, az ördög ki fogja használni és félre fogja vezetni - 
amikor a teste helytelen dolgokat akar tenni-, hogy azt higgye, még üdvössége sincs. Majd 
amikor az ördög kárhoztatás alá veti a hívőt, megfoszthatja attól, hogy a Krisztusban lévő 
örökségében járjon, mely magában foglalja az ördög feletti hatalom gyakorlását is. 

De,  ha a  keresztények megértik,  hogy testük  nincs  újjászületve  és  nekik kell  tenniük 
valamit saját testükkel, megtanulhatják - az újjáteremtett szellemük alá vetve - élő áldozatként 
felajánlani  Istennek.  Ez az egyik legfontosabb útja  annak,  hogy egy keresztény elfoglalja 
helyét Krisztusban és szilárdan meg tudjon állni az ördöggel szemben. 

Ha nem újítjuk meg elménket Isten Igéjével, elménk a testünk oldalára áll szellemünkkel 
szemben. Ez nem biztosít erős védelmet sátánnal szemben! 

Ne az ördögöt okold a testiségért!

Mit jelent a "testi" szó? Vine Újtestamentumi Szavak Magyarázó Szótára alapján a "testi" 
szó jelentése: az érzéki hústest, melyet állati ösztönök irányítanak, és az emberi természet 
kormányoz Isten Szelleme helyett. 

A keresztényeknek Isten Igéjében való hitben kell járniuk és a Szent Szellem kell, hogy 
vezesse  őket  -  nem az  érzékszerveik.  Valakinek  az  életében  működhet  a  Szellem összes 
ajándéka, ettől azonban még lehet testi, ha nem tanulja meg testét és lelkét a szelleme uralma 
alatt tartani. 

A korinthusiak ilyenek voltak. Azok a hívők még Szellemmel is teljesek voltak, mégis a 
kereszténység csecsemő állapotában maradtak, mert testiek voltak, vagyis a test és az érzékek 
uralták  őket  (1  Kor.  3:1,3).  Megengedték,  hogy  a  Szent  Szellem  helyett  az  öt  fizikai 
érzékszervük uralja őket. 

Pál azt mondta a korinthusiaknak: "Mert még testiek vagytok; mert amikor irigykedés, 
versengés  és  visszavonás  van  köztetek,  vajon  nem  testiek  vagytok-e  és  nem  (a  pusztán 
természeti) ember szerint jártok-e?" (1 Kor. 3:1-3) A Biblia azt mondja: ,,Mert ahol irigység 
és civakodás van, ott háborúság és minden gonosz cselekedet is van." Gal.3:16) 

Ha a keresztények nem fejlesztik szellemüket, hanem engedik, hogy testük, elméjük és 
érzelmeik uralják őket, akkor testi, vagyis csecsemő állapotban maradnak szellemileg. A testi 
keresztények irigység, viszálykodás és megosztás következtében könnyen áldozatául esnek az 
ördög ravaszságainak. 

Majd néhány keresztény azt hiszi, arra van szükségük, hogy állandóan gonosz szellemeket 
űzzenek ki belőlük, mert sátán olyan könnyen tudja lökdösni őket. Valójában csak arra van 
szükségük,  hogy  növekedjenek,  fejlődjenek  és  megtanulják,  hogy  ne  engedjenek  az 
irigységnek, viszálykodásnak és megosztásnak. 

Ahogy megtanulod megnyitni magad Isten Szellemének és életedet Isten Igéjére alapozni 
az érzéseid vagy a hústested helyett, felnövekszel a testi kereszténység állapotából, ahol sátán 
uralni tud. 

Sátán  nem közelíthet  meg  az  Isten  Igéjében  való  hit  küzdőterén,  de  az  érzékszervek 
birodalmában megteszi, ha érzékszerveid uralnak, ha a tested és a lelked vezet. 

Az ember  mindig megpróbál  kifogásokat  találni  ahelyett,  hogy megbízna abban,  amit 
Isten már lefektetett az Ó Igéjében. Például Isten az Igéjében utasításokat adott nekünk arról, 
mit kell tennünk szellemünkkel, lelkünkkel és testünkkel, hogy erős védelmünk legyen az 
ellenséggel szemben. 

De az ember Isten útja helyett mindig valami más úton próbál eljutni a szellemi érettségre, 
sikerre és győzelemre az ördög felett, 



Ha talál egy könnyű utat - például azt, hogy mindenért az ördögöt okolja -, inkább ezt 
fogja  tenni  ahelyett,  hogy  Isten  Igéjének  alapelvei  szerint  élne.  Sokkal  egyszerűbb 
megpróbálni  kiűzni  az  ördögöt,  mint  vállalni  azt  a  felelősséget,  hogy  következetesen 
megújítsd elméd az Igével, tested pedig a szellemed alá vetve tartsd! 

Ismertem egy prédikátort, aki megértette az ember testi természetét. Látott egyszer egy 
hirdetőtáblát  ezzel a felirattal:  "A vadállat  és én". Ez ihlette egyik prédikációjának címét, 
mely így hangzott: ,,A vadállat, mely mindannyiunkban benne van." 

Tudtad, hogy mindannyiunkban van egy vadállat? A "vadállat" a hústested, a testi, újjá 
nem született emberi természeted, és ezt a testi természetet alá kell vetned mindaddig, amíg a 
földön vagy. 

Ilyen értelemben azt mondhatjuk, hogy egy "vadállat" van mindannyiunkban. Van egy 
testi természet a meg nem újított emberi természetben - az ember hústestében. Azonban, a 
testi természet nem a szellemedben van, ha újjászülettél. 

Köszönet Istennek, egy napon majd új, megdicsőült testet is kapsz (1 Kor. 15:42,50-54). 
Isten elmondja  az  Igéjében,  hogy addig a  napig miként  állj  meg szilárdan ellenségeddel, 
sátánnal szemben. 

3. fejezet

Az ördög vagy a test?

Néhány dolog, amit az emberek az ördögnek tulajdonítanak, valójában nem több mint a 
hústest cselekedete. Fontos felismerni, hogy az életben nem minden rossz közvetlenül egy 
gonosz szellem munkája. 

Amikor a Biblia arról beszél,  hogy tartsuk a testet a szellem uralma alatt, az emberek 
többnyire úgy gondolják, ez csak a szexuális kívánságok fölötti uralkodásra vonatkozik. Nos 
igaz, ezen a területen alávetettségben kell tartanod a tested. Másfelől, megfigyelted-e már, mit 
említ még a Biblia a hústest cselekedeteiként vagy az óember természeteként? 

A test cselekedetei

A Galata levél ötödik fejezete felsorolja a test cselekedeteit. 

GALATA 5:17,19-21 
17.  Mert a test a Szellem ellen törekedik, a Szellem pedig test  ellen; ezek 
pedig egymással ellenkeznek, hogy ne azokat cselekedjétek, amiket akartok. 
19.  A  TESTNEK  CSELEKEDETEI  pedig  nyilvánvalók,  melyek  ezek: 
házasságtörés, paráznaság, tisztátalanság, bujálkodás. 
20.  Bálványimádás,  varázslás,  ellenségeskedések,  versengések, 
gyűlölködések, harag, patvarkodások, visszavonások, pártütések, 
21. Irigységek, gyilkosságok, részegségek, tobzódások és ezekhez hasonlók 

Amit sok ember az ördög munkájának hív,  a Biblia a  test  cselekedeteinek nevezi.  Az 
Efézus4:25-32-ben  Pál  felsorolja  az  óember  -  a  test,  vagyis  az  ember  meg  nem  újított 
természetének néhány jellemzőjét: hazugság, lopás, romlott társalgás, keserűség, harag, düh, 



lárma, gonosz beszéd a felebarátodról és rosszindulat. És leírja a Krisztusban újjáteremtett 
ember néhány jellemző vonását is: igazságosság, szelídség és megbocsátás. 

Láthatod,  hogy a  testet  a  Krisztusban újjáteremtett  ember  uralma és  ellenőrzése  alatt 
tartani többet jelent, mint csak a szexuális vágyakon való uralkodás. Magában foglalja azt, 
hogy a test  minden gonosz törekvését az újjáteremtett szellem ellenőrzése és uralma alatt 
tartsuk. 

 
"Vesd le" a testet!

A  Biblia  elmondja,  hogyan  foglalkozzunk  a  testtel  és  a  lélekkel-  az  ember  testi 
természetével. "Le kell vetkőznünk" az óembert a testi kívánságaival. És "fel kell öltenünk" 
az új embert Krisztusban. 

EFÉZUS 4:22-24 
22. Hogy levetkezzétek ama régi élet (életvitel) szerint való óembert, mely 
meg van romolva a csalárdság kívánságai miatt; 
Megújuljatok pedig a ti elméteknek szelleme szerint, 
és felöltözzétek amaz új embert, mely Isten szerint teremtetett igazságban és 
valóságos szentségben. 

Kinek kell levetkőznie az óember természetét, vagyis a test cselekedeteit? Neked! A "te" 
az alanya a 22-es versnek. Isten nem fogja "levetkőzni az óembert" helyetted. Neked kell 
levetkőznöd az óembert az irigységévei, keserűségével, dühével, haragjával, zúgolódásával és 
gonosz  beszédével  együtt.  Amikor  ezeket  a  rossz  hajlamokat  vetkőzöd  le,  nem  gonosz 
szellemekkel foglalkozol, csak a hústesteddel. 

A hívők  túl  gyakran  könnyű  kiutat  próbálnak  találni  és  a  hústest  gonosz  hajlamait 
ördögnek, vagy gonosz szellemnek hívják. ily módon nincs semmi felelősségük: mindenért 
sátánt  okolhatják.  Azonban a  Biblia  ezeket,  a  gonosz  hajlamokat  a  hústest  természetének 
nevezi, és magának a hívőnek kell tennie valamit ezekkel. 

Egyetlen útja van az "új ember" felöltözésének, ha elménket megújítjuk Isten Igéjével. Az 
óember  levetkőzése  és  az  új  ember  felöltözése  a  ti  "okos  tiszteletetek"  és  "szellemi 
dicséretetek" része (Róm.12:1,2). 

Ezeket, a gonosz hajlamokat és magatartásformákat a szellemed - a belső ember - uralma 
alatt kell tartanod és hagynod kell, hogy a Krisztusban újjáteremtett ember uralkodjon. Ahogy 
Krisztust "felöltözöd", képes leszel Isten Szellemében és nem a test szerint járni, ahol sátán 
könnyű prédája vagy. 

Ha nem kellene foglalkoznod a hústesteddel és annak természetével, nem lennél ember. 
Amíg a testedben élsz, küzdened kell a testi természeteddel. Például, ha valaki megüt téged és 
a hústested nincs a szellemed alá vetve, akkor meg akarja torolni és vissza akar vágni. A testi 
természet így cselekszik Isten nélkül. Ha valaki megsért téged, a tested bosszút és megtorlást 
akar, keserűséget és neheztelést akar tartani az illetővel szemben. 

Ez a hústest régi bosszúálló természete. Ez nem ördögi vagy démoni tevékenység. Ez csak 
az ember ellenőrizetlenül hagyott testi természete. "Megsértettél, és én bosszút állok rajtad." 
Hallottál már valaha keresztényeket így beszélni? A test már csak ilyen, ezért kell a belső 
ember  uralma  alatt  tartanod,  "  ...  mely  Isten  szerint  teremtetett  igazságban  és  valóságos 
szentségben. " (Ef. 4:24)
    
 



Öltsd fel az Isteni fajta szeretetet

Nézzük meg a Kolosse levél 3. fejezetét, hogy lássuk, miként cselekszik az új teremtés 
Krisztusban és megértsük, mit kell ,,felöltöznünk 

KOLOSSE 3:12-14 (I<JV) 
12. öltözzétek föl azért mint az Istennek választottai, szentek és szeretettek, 
könyörületes  szívet  jóságosságot  az  elmének  alázatosságot  szelídséget 
hosszútűrést; 
13.  Elszenvedvén  egymást  és  megbocsátván  kölcsönösen  egymásnak,  ha 
valakinek valaki ellen panasza volna; miképpen a Krisztus is megbocsátott 
néktek, akképpen ti is; 
14.  Mindezeknek  fölébe  pedig  öltözzétek  föl  a  felebaráti  szeretetet,  mint 
amely a tökéletességnek kötele.

A 13. versben az "elszenvedvén egymást" kifejezés azt jelenti, elviselni egymást. Amikor 
elkezdünk  nyugtalanságot  szítani  és  türelmetlenkedni  egymással,  ez  nem  feltétlenül  azt 
jelenti, hogy az ördög munkálkodik. Egyszerűen csak gyakorolnunk kell eltűrni egymást és 
meg¬bocsátani egymásnak, ahogy Krisztus is megbocsátott nekünk (13. vers). 

A 14. versben felebaráti  szeretetnek fordított görög szó az agapé isteni fajta szeretetet 
jelent.  Fel  kell  öltöznünk  a  szeretetet.  A szeretet  felöltése  védelmet  nyújt  az  ellenséggel 
szemben,  mert  így  nem  adunk  helyet  az  ördögnek  magunkban  (Ef.4:27).  Amikor 
újjászülettünk, Isten szerelme kitöltetett a szívünkbe a Szent Szellem által (Róm.5:5).

De  ezt  a  szívünkben  lévő  szeretetet  fel  kell  öltenünk  a  külső  emberünkre,  mert  a 
hústestünkbe  nem öntetett  ki  Isten  szeretete.  Ha  nem  öltjük  fel  Isten  szeretetét  a  külső 
emberünkre, akkor sátán a testünkön keresztül virágkorát élheti az életünkben. 

A harag - a test,
nem "az Írek" és nem az ördög

Hallottam, ahogy az egyik testvér a  nagyapjáról beszélt,  aki  a legkisebb provokációra 
dühbe  gurult  és  őrjöngeni  kezdett.  A nagyapja  mindig  ezzel  mentegetőzött:  "Ez  csak  a 
bennem lévő ír." Nem, ez nem a benne lévő "ír" volt. A hústest volt! 

EFÉZUS 4:26 
26. ám haragudjatok, de ne vétkezzetek: a nap le ne menjen a ti haragotokon; 

Az Efézus 4:26 szerint az óember levetése és az új ember felöltése egy választás: ,,Ám 
haragudjatok,  de  ne  vétkezzetek  ...  ".  Ez  azt  jelenti,  hogy  ha  valami  feldühít,  nem kell 
hagynod,  hogy  a  tested  vegye  át  az  irányítást.  Nem kell  elveszítened  az  önuralmad.  Te 
választhatsz! Nem kell megadnod magad a testi természeted parancsainak. 

Ha hagyod,  hogy a  tested uraljon,  akkor  elveszítheted az önuralmad,  és  esetleg olyat 
teszel és mondasz, amit később meg fogsz bánni. Sokan az ördögöt akarják okoIni amikor 
elveszítik  az önuralmukat  és dührohamot kapnak vagy őrjöngnek.  Pedig egyszerűen csak 
megadják magukat a  hústestüknek és engedik,  hogy az uralja  őket.  És mivel nem tartják 
ellenőrzés alatt a testüket, megnyitják az ajtót az ördögnek. 



Néhányan azt gondolják, annyira megszenteltté válhatsz, hogy soha többé nem lesznek 
gondjaid a hústesttel vagy sátánnal. De az egyetlen lehetőség, hogy ne legyen problémád a 
testtel vagy sátánnal, ha meghalsz és elhagyod ezt a világot! 

Az egyik reggeli alkalmam után egy testvér jött  hozzám. Azt mondta:  "Hagin testvér, 
szeretném ha imádkoznál, hogy soha többé ne legyen gondom az ördöggel." Megkérdeztem 
tőle: "Szeretnéd, ha imádkoznék azért,  hogy meghalj?" Azt válaszolta: "Nem, nem akarok 
meg¬halni." Erre azt feleltem: ,,Az egyetlen út, hogy soha többé ne legyen bajod az ördöggel, 
ha meghalsz és elhagyod ezt a világot!" 

A legtöbb  probléma,  amiről  ez  az  ember  azt  gondolta,  hogy  az  ördögtől  származik, 
valójában nem más volt, mint a hústeste, azonban nem tanult meg különbséget tenni a kettő 
között.  Hogy  teljesen  őszinte  legyek  hozzád,  meggyőződésem,  a  keresztényeknek  több 
gondjuk van a testükkel, mint az ördöggel. 

Azok a keresztények, akiknek problémájuk van a testükkel, gyakran azt gondolják: ha 
meg tudnának szökni ettől az egésztől, ha más államba költözhetnének, ha munkahelyet vagy 
gyülekezetet változtathatnának, akkor a dolgok megváltoznának. De nem szökhetsz meg a 
tested elől; a költözés vagy a gyülekezetváltoztatás nem fogja megoldani a problémát, ha a 
megváltatlan testeddel kell foglalkoznod. Bármerre jársz, a tested mindig ott lesz. Ezzel az 
erővel inkább folytasd, maradj ott ahol vagy és tanuld meg a tested az újjáteremtett szellemed 
alá vetni

A testnek vannak kívánságai  és ez nem az ördög.  Meg kell  értened valami mást  is  a 
hústestről. A testnek vannak saját kívánságai és vágyai és ez nem az ördög munkája vagy 
démoni aktivitás. Nézzük meg újra az Efézus 4:22-t. 

EFÉZUS 4:22 
22. Hogy levetkezzétek ama régi élet (életvitel) szerint való ÓEMBER, mely 
meg van ROMOLVA a csalárdság kívánságai miatt; A Római levélből valami 
mást is tanulhatunk a test vágyairól. 
RÓMA 1:24-28 
24. Annak okáért adta is őket az Isten szívük kívánságaiban tisztátalanságra, 
hogy egymás testét megszeplősítsék; 
25.  Mint  akik  az  Isten  igazságát  hazugsággá  változtatták,  és  a  teremtett 
dolgokat tisztelték és szolgálták a Teremtő helyett, Aki mindörökké áldott. 
Ámen. 
26.  Annak  okáért  adta  őket  az  Isten  tisztátalan  indulatokra;  mert  az  ő 
asszonynépeik is elváltoztatták a természet folyását természetellenesre: 
27. Hasonlóképpen a férfiak is elhagyván az asszonynéppel való természetes 
élést,  egymásra  GERJEDTEK  BUJASÁGUKBAN,  férfiak  férfiakkal 
fertelmeskedvén,  és  az  ő  tévelygésüknek  méltó  jutalmát  elvévén 
önmagukban. 
28.  És  amiképpen  nem  méltatták  az  Istent  arra,  hogy  ismeretükben 
megtartsák,  azonképpen  odaadta  őket  az  Isten  méltatIan  gondolkozásra, 
hogy illetlen dolgokat cselekedjenek. 

A méltatlan szót a Bibliám (King James Version) széljegyzete úgy határozza meg, mint 
ítélőképesség nélküli  elme.  Itt  nem a  kívánság  szelleméről  beszél  a  Biblia.  Figyelj  a  27. 
versre.  A Biblia  ezt  nem a  "kívánság  szellemének"  nevezi,  csak  azt  mondja,  azok,  akik 
engedetlenek voltak, egymás iránt gerjedtek a kívánságukban. 

A 24.  vers  azt  írja:  ,,Annak  okáért  adta  is  őket  az  Isten  Saját  szívük  kívánságaiban 
tisztátalanságra ... ". A saját szívük kívánsága - az ember megváltatlan gondolatai és érzései - 
okozta, hogy azok, akik sötétségben jártak, végül méltatlan gondolkodásra jutottak. 



A 27.  vers  azt  írja,  hogy "egymásra  gerjedtek  bujaságukban".  Ez  az  ember  újjá  nem 
született természete, mely távol van Istentől. A Biblia ezt nem ördögnek nevezi, hanem így 
hívja: "saját szívük kívánsága". 

A hústestnek - az ember megváltatlan természetének - megvannak a saját kívánságai, mert 
elfajzott; soha nem született újjá. A test kívánságainak semmi köze a kívánság "szelleméhez". 
A testnek vannak saját vágyai vagy "testi sóvárgásai" . 

1 PÉTER2:1l 
11.  Szeretteim,  kérlek  titeket,  mint  jövevényeket  és  idegeneket, 
tartóztassátok meg magatokat a testi  kívánságoktól,  amelyek a lélek ellen 
vitézkednek 

Amíg engeded, hogy a testi kívánságaid uraljanak, mindig gondjaid lesznek a lelkedben - 
elmédben, akaratodban és érzelmeidben. És ez ajtót nyit sátánnak. 

JAKAB 1:13-15 
13. Senki se mondja, mikor kísértetik: Az Istentől kísértetem: mert az Isten 
gonoszsággal nem kísérthető, ő maga pedig senkit sem kísért. 
14.  Hanem  mindenki  kísértetik,  amikor  vonja  és  édesgeti  a  tulajdon 
kívánságai. 
15. Azután a KÍVÁNSÁG megfoganván, bűnt szül; a bűn pedig teljességre 
jutván halált nemz.

 
Ezen Ige szerint az embert saját megváltatlan természetének kívánságai sodorják bajba. 

Néhányan félreértik a romlottságot,  amit a kívánság,  a bűn és a halál eredményez,  és azt 
hiszik,  hogy ez démoni  munkálkodás  következménye.  De nem az.  Ez a felügyelet  nélkül 
hagyott  test  gyümölcse.  Az Efézusi  levél szintén beszél a test  és az elme, vagyis a lélek 
kívánságairól. 

EFÉZUS 2:3 
3.  Akik  között  forgolódtunk  egykor  mi  is  mindnyájan  A  mi  testünk 
kívánságaiban,  cselekedvén  a  testnek  és  a  gondolatoknak  akaratját,  és 
természet szerint haragnak fiai valánk, mint egyebek is. 

Feszítsd meg a testet

Ha egy gonosz szellem munkálkodni próbál a testeden keresztül, hatalmad van fölötte. Az 
ördögnek és a gonosz szellemeknek mindaddig nincs hatalmuk fölötted, amíg Isten Igéjével 
összhangban  jársz  és  azt  teszed  a  testeddel,  amit  tenned  kell.  Állj  ellen  sátánnak  és 
ravaszságainak, mert a Biblia azt mondja, neki el kell futnia (Jak. 4:7). 

De ha csupán a testtel kell foglalkoznod, azt nem leszel képes kiűzni, mint ahogy egy 
gonosz  szellemet  tudnál.  Nem,  meg  kell  feszítened,  vagyis  meg  kell  öldökölnöd  a  test 
cselekedeteit (Gal.5:24; Kol.3:5). 

Mindenkinek - prédikátornak és laikusnak egyaránt - meg kell feszítenie saját hústestének 
kívánságait és testi természetének vágyakozásait. Leveleiben Pál beszél a test cselekedeteinek 
"megöldökléséről". 

KOLOSSE3:5 



5.  öldököljétek  azért  a  ti  földi  tagjaitokat  (testeteket),  paráznaságot, 
tisztátalanságot,  bujaságot,  gonosz  kívánságot  és  a  fösvénységet,  ami 
bálványimádás; 
RÓMA 8:5-8,12-14 
5. Mert a test szerint valók a test dolgaira gondolnak; a szellem szerint valók 
pedig a szellem dolgaira. 
6.  Mert  a  testnek  gondolata  a  halál;  a  Szellem  gondolata  pedig  élet  és 
békesség. 
7.  Mert  a  test  gondolata  ellenségeskedés  Istennel;  minthogy  az  Isten 
törvényénekek nem engedelmeskedik, mert nem is teheti. 
8.  Akik  pedig  TESTBEN  vannak  (akiket  a  testi  természetük  ural),  nem 
lehetnek kedvesek Isten előtt
12. Annak okáért atyámfiai, nem vagyunk adósok a testnek, hogy test szerint 
éljünk: 
13.  Mert,  ha  TEST szerint  éltek,  meghaltok;  de  ha a  test  cselekedeteit  a 
Szellemmel MEGÖIDÖKÖLITEK, éltek. 
14. Mert akiket ISTEN SZEILEME VEZÉREL, azok Istennek fiai. 

A  "megöldökölni"  jelentése:  megölni,  halottá  válni,  halálba  vinni,  halálát  okozni, 
legyőzni. A hústest megöldöklése vagy megfeszítése olyan dolog, amit minden egyes hívőnek 
saját magának kell megtennie; Isten nem teheti meg helyettük. 

A férjed, feleséged vagy pásztorod nem öldökölheti meg a tested cselekedeteit helyetted. 
Neked kell "megölnöd", "halálba vinned" és "legyőznöd" a saját testi természeted kívánságait. 

Ez része a szellemi dicsőítésednek (Róm.12: 1,2), amikor felajánlod tested élő áldozatul 
Istennek. Ez része az Isten iránti engedelmességnek és így tudsz ellenállni az ördögnek. 

Akik  folyamatosan  gyakorolják  a  megváltatlan  természetük  cselekedeteinek  meg 
öldöklését, azoknak nem lesznek olyan problémáik az ördöggel, mint a testi keresztényeknek. 
Ez nem jelenti  azt,  hogy az ördög nem próbálja majd megtámadni őket,  de tudni fogják, 
hogyan ne adjanak neki helyet magukban.

GALATA 5:24 
24.  Akik  pedig  Krisztuséi,  a  testet  megfeszítették  indulataival  és  kívánságaival 
együtt. 

A test megfeszítése nem kellemes. Minden keresztény ugyanolyan módon tudja elkerülni, 
hogy hústeste kívánságain keresztül ne essen az ördög áldozatául. De nem minden keresztény 
választja  a  megmenekülés  útját,  melyet  hústestének megfeszítése biztosít  számára.  Miért? 
Mert a hústest megtagadása fájdalmas. 

A karizmatikus mozgalomban nem sok tanítás áll rendelkezésünkre a test megfeszítéséről. 
Ez az egyik oka, hogy néhányan szélsőségekbe vitték a démonokról szóló tanításokat és azt 
gondolták, minden rossz ami történik, az ördög munkája. Nem, nem minden rossz dolog az 
ördög vagy egy démon munkájának egyenes következménye. legnagyobb része annak, amit a 
hívők az ördög munkájának hívnak, csupán a test  cselekedete. Senki nem tehet semmit a 
testeddel kapcsolatban; neked magadnak kell megfeszítened (Kol.3:5). 

Azok,  akik  mindig  ördögöt  próbálnak  kiűzni,  könnyű kiutat  szeretnének.  A hívőknek 
könnyebb,  ha  kerítenek  valaki  mást,  aki  megpróbál  kiűzni  belőlük  egy  démont,  mint 
megfeszíteni és megöldökölni a testüket annak kívánságaival és ragaszkodásaival, mert ezt 
fájdalmas megtenni. 

Évekkel  ezelőtt  az  egyik  alkalmam után  egy  hölgy  jött  hozzám;  egy  démontól  akart 
megszabadulni. Azt mondta: "Hagin testvér, szeretném, ha kiűznéd belőlem ezt a meg nem 



bocsátó  szellemet."  Elmagyarázta,  hogy  egy  másik  keresztény  hölgy  megsértette.  ,X.Y. 
testvérnő rosszat  tett  velem. Isten tudja,  hogy meg akarok bocsátani  neki,  de nem tudok. 
Kérlek, űzd ki belőlem ezt a meg nem bocsátó szellemet!" 

Megkérdeztem  tőle:  "Megbocsátottál  már  valaha  a  férjednek?"  Azt  válaszolta: 
"Természetesen." 

Erre azt feleltem: "Úgy gondoltam, azt mondod majd, nem tudtál neki megbocsátani, mert 
meg nem bocsátó szellem van benned. De ha az egyik embernek meg tudsz bocsátani,  a 
másiknak is meg tudsz. Az igazi probléma az, hogy te nem akarsz megbocsátani ennek a 
hölgynek. Haragot akarsz tartani vele. 

Nincs szükség arra,  hogy ördögöt  űzzünk ki  belőled.  Ez a  meg nem bocsátás csak a 
hústested és ezzel neked kell foglalkoznod. Csak azt kell tenned, amit Isten Igéje mond az 
Efézus  4:32-ben:  'Legyetek  pedig  egymáshoz  jóságosak,  irgalmasok,  megengedvén 
egymásnak, miképpen az Isten is a Krisztusban megengedett néktek." 

Ha  Isten  azt  mondja,  legyünk  jóságosak  és  bocsássunk  meg  egymásnak,  ahogy  ő 
megbocsátott  nekünk,  ez  azt  jelenti,  hogy  meg  tudjuk  tenni.  Azonban  nem  leszel  képes 
megbocsátani, ha megengeded a testednek, hogy irányítson. Isten nem mondaná, hogy tegyél 
meg  valamit,  amit  nem  tudnál,  mert  ha  ezt  tenné,  igazságtalan  lenne.  De  Isten  nem 
igazságtalan. 

Meg  tudunk  bocsátani,  ahogy  Isten  is  megbocsát,  mert  Isten  szerelme  kiöntetett  a 
szívünkbe (Róm.5:5). Tehát legtöbbször nem egy gonosz szellem kiűzéséről van szó, hanem a 
test megfeszítéséről, hogy Isten szívünkbe kiöntetett szerelme megnyilvánulhasson a külső 
emberben. 

Istennél nincs "gyors szolgálat", nem vezet gyors étkezdéket és nem tart kiárusításokat! 
Ha szeretnéd megtapaszta1ni az ördög, a hústest és a világ feletti győzedelmes keresztény 
életet, akkor az neked ugyanannyiba fog kerülni, mint bárkinek. 

Teljesen az Igére kell támaszkodnod, Isten Igéjének alapelvei szerint kell élned. Ezt pedig 
azzal kell kezdened, hogy megfeszíted a tested és megtanulsz az isteni fajta szeretetben járni! 
Nem  fogja  megoldani  az  összes  problémádat,  ha  állandóan  csak  az  ördöggel  próbálsz 
foglalkozni.  Igen,  van  amikor  az  ördöggel  kell  foglalkozni,  legtöbbször  azonban a  tested 
okozza a problémáidat! 

Jézus orvossága a test problémáira Máté 5:29-30

29. Ha pedig a te jobb szemed megbotránkoztat téged, vájd ki azt és vesd el 
magadtól; mert jobb néked, hogy egy vesszen el a te tagjaid közül, semhogy 
egész tested a gyehennára vettessék. 30. És ha a te jobb kezed botránkoztat 
meg  téged,  vágd  le  azt  és  vesd  el  magadtól;  mert  jobb  néked,  hogy  egy 
vesszen el a te tagjaid közül, semhogy egész tested a gyehennára vettessék. 

Mint  Pál,  úgy  Jézus  utasításai  is  világosan  szólnak  arról,  hogyan  foglalkozzunk  a 
hústesttel. E versekben Jézus nem szó szerint értette, hogy vájd ki a szemed vagy vágd le a 
kezed.  Ez  jelképes.  Azt  mondta,  néha  annyira  fájdalmas  lesz  a  hústest  vágyaival  és 
kívánságaival foglalkoznod, mintha levágnád az egyik testrészed. 

A testednek fájni fog, ha lemondasz ezekről a vágyakozásokról. Ezért használja a Biblia a 
megfeszít és meg- öldököl szót, mert ez nem kellemes. Ez sérti a hústestet. 

Ahogy Pál, úgy Jézus is kihangsúlyozta, hogy tested sóvárgásait, kívánságait, vágyait és 
rossz hajlamait neked kell kitépned és elvetned magadtól. Isten nem fogja megtenni helyetted. 



Isten természetesen erősíteni és bátorítani fog, de nem fogja megtenni helyetted. Nem lesz 
kellemes, de ez az egyik módja, hogy Szellem által irányított és vezetett légy ahelyett, hogy 
testuralt, testtudatú, test által vezetett könnyű prédájává válj az ördögnek. Valójában ez az 
egyik útja, hogy engedelmeskedj Istennek és ellenállj az ördögnek Gal.4:7). 

"Isten, vedd el a tubákot!"

Texasban volt egy asszony, aki eljött az egyik alkalmamra. Miután mindenki elment, az 
asszony sikítozva és ordítozva imádkozott az oltárnál. Időnként felkiáltott: "Vedd el tőlem, 
Uram! Tudod, hogy nem akarom!" Azután újra visítani kezdett,  mint amikor a tehervonat 
megy az alagútban. 

Végül megkérdeztem tőle: "Testvérnő! Mi az, amit nem akarsz?" Azt felelte: "Hát, azt az 
öreg tubákot." 

Azt  mondtam:  "Isten  nem  fogja  elvenni  tőled  a  tubákot.  Mit  kezdene  vele?  Ő  nem 
tubákol.  Neked,  saját  magadnak  kell  tenned  valamit  ezzel  kapcsolatban.  Neked  kell 
megfeszítened a saját tested." Erre ő: "á, de én nem tudnám feladni a jó öreg tubákot!" 

Emlékezz, Jézus azt mondta, ha a kezed megbotránkoztat - te vágd le. Ezalatt nem azt 
értette,  hogy  vegyél  egy  fejszét  és  vágd  le  a  kezed.  De  amikor  elkergeted  a  hústested 
kívánságait és vágyait, akkor ez meg fogja "feszíteni", "ölni" és "halálba fogja vinni" a tested. 
Manapság a legtöbben ki akarnák űzni a "tubák ördögét" ebből az asszonyból! Ő szintén ezt 
akarta - a könnyű kiutat. 

Neked  kell  megfeszítened  a  saját  tested  és  alávetettségben  tartanod  a  test  vágyait, 
kívánságait és testi sóvárgásait. Az ördög megpróbál hozzád férni bármilyen úton, ahogy csak 
tud, és ehhez fel fogja használni a hústested sóvárgását, ha megengeded neki. De nem kell, 
hogy megengedd neki. 

Ha az ördög arra próbálja használni a tested, hogy hozzád férjen, ez még nem azt jelenti, 
hogy démoni megszállás alatt vagy. Az ördög mindig a hústesten keresztül fog munkálkodni, 
mert a tested még nincs megváltva és az öt fizikai érzékszerved ehhez a világhoz kapcsolódik, 
ahol sátán az isten (2 Kor. 4:4). Ha nem adsz semmit az ördögnek, amivel munkálkodhat - ha 
egyáltalán nem adsz neki helyet magadban-, semmiképpen sem tud hozzád férni. 

A Biblia azt mondja, hogy az emberi test természetének vannak kívánságai, melyeknek 
semmi közük sincs a gonosz szellemekhez. Nem tudod kiűzni a hústestet; a test cselekedeteit 
meg kell feszítened és meg kell öldökölnöd. Azonban ha folyamatosan helyet adsz a hústest 
kívánságainak, végül meg fogod nyitni az ajtót egy gonosz szellemnek. 

Az ördög alkalmazkodik  a  hívőkhöz és  segít  kielégíteni  a  kívánságaikat  és  hústestük 
vágyait. Végső soron egy gonosz szellem elérheti azokat a hívőket, akik állandóan a testi, 
érzéki természetük kívánságainak engednek. Ez az egyik út, ahogy sátán hozzáférést nyer - 
akár a hívőkhöz is. Oda helyezd a felelősséget, ahová tartozik 

Elgondolkodtál már ezen valaha? A Szent Szellem segíti és ösztönzi a hívőket, hogy azt 
tegyék, ami jó. Ha megnyílunk a Szent Szellemnek, meg tudjuk tenni, ami helyes. Habár Ő 
mindig segít nekünk helyesen cselekedni, valójában nem mondhatjuk, hogy a Szent Szellem,

Aki helyesen cselekszik, mert mi vagyunk. Végül is mi döntünk úgy, hogy megnyílunk a 
Szent Szellemnek, Isten Igéjének vonalában járunk és azt tesszük, ami helyénvaló. A Szent 
Szellem természetesen segít bennünket, de nekünk kell megnyílnunk az Ő szelíd indításaira. 

Ugyanez a helyzet az ördög esetében is. Minden tőle telhető módon elő fogja segíteni és 
arra fogja ösztökélni az embereket - megváltottakat és megváltat1anokat egyaránt, ha engedik 
neki -, hogy azt tegyék, ami helytelen. A keresztények nem az ő uralma alá tartoznak, sátán 



mégis megpróbál munkálkodni a keresztények testén keresztül, hogy rossz dolgokra késztesse 
őket, ha az illető engedi. 

Sátánnak hatalma van azok felett, akik sötétségben járnak, így nagymértékben segítheti 
őket a helytelen cselekedetekben. Azonban az sem mondható, hogy mindaz a gonoszság, amit 
a sötétségben járók elkövetnek, teljesen az ördög munkája lenne. 

Az  Írások  szerint  saját  testi  természetük  kívánságai  is  részt  vesznek  a  rossz 
cselekedeteikben. Ahogy a Szent Szellem segít bennünket a helyes cselekvésben, hasonlóan 
az ördög segíteni fog bárkit - aki a sötétségben jár - abban, hogy helytelen dolgokat tegyen. 
Azonban  ettől  még  az  emberé  a  felelősség  azért  amit  tesz,  mivel  az  ember  szabadon 
választhat. 

EFÉZUS 2:1-3 
1.  Titeket is megelevenített,  akik holtak valátok a ti  vétkeitek és bűneitek 
miatt, 
2.  Melyekben  jártatok  egykor  e  világ  folyása  szerint,  a  levegőbeli 
hatalmasság  fejedelme  szerint,  ama  szellem  szerint,  mely  most  az 
engedetlenség fiaiban munkálkodik
3.  Akik  között  forgolódtunk  egykor  mi  is  mindnyájan  a  MI  TESTÜNK 
KÍVÁNSÁGAIBAN,  cselekedvén  a  TESTNEK és  a  GONDOLATOKNAK 
akaratát, és természet szerint haragnak fiai valánk, mint egyebek is: 

Az Írások elmondják nekünk, hogy az ördög vagy a "levegőbéli hatalmasság fejedelme" a 
gonosz dolgokért munkálkodik az emberekben, mint ahogy a Szent Szellem a jó dolgokért 
munkálkodik Isten gyermekeiben. 

FILIPPI 2:13 
13.  Mert Isten az,  Aki munkálja bennetek mind az akarást,  mind a munkálást 
jókedvéből. 

Az emberek nem foghatnak mindent az ördögre és nem okolhatják minden rossz dologért, 
ami  velük  történik.  Nem  minden  gonosz  közvetlenül  egy  démon  munkája.  Közvetve 
természetesen  minden  rossz  az  ördögtől  ered.  De  arra  próbálok  rámutatni,  hogy  az 
embereknek részük van a helytelen dolgok véghezvitelében - a választás az övék. 

Az  egyik  véglet:  ahogy  a  hívők  megpróbálnak  mindent  az  ördögre  fogni,  ugyanúgy 
létezik  a  másik  szélsőség  is:  nem  lehet  mindent  a  Szent  Szellemre  fogni.  Más  szóval, 
cselekedeteikért nem helyezhetnek minden felelősséget a Szent Szellemre. 

A Szent Szellem késztet és szelíden vezet bennünket, nekünk azonban meg kell nyílnunk 
Felé  és  reagálnunk kell  az  útmutatásaira.  Nekünk kell  eldönteni,  hogy azt  tesszük-e,  ami 
helyes vagy azt, ami helytelen. Amikor úgy döntesz, hogy rosszat teszel, akkor nem az ördög 
dönt  úgy,  hanem te.  Ő természetesen megkísérthet,  de  végül  is  te  döntöd el,  hogy kinek 
engedsz - sátánnak vagy a Szent Szellemnek. 

A test élvezetei

Az  alábbi  rész  Jakab  levelében  -  melyet  keresztényeknek  írt  -  szintén  a  test 
cselekedeteiről, vagyis a "hústest élvezeteiről" szól. 

JAKAB 4:1-3 



1.  Honnét  vannak  háborúk  és  harcok  közöttetek?  Nem  onnan-e  a  ti 
gerjedelmeitekből, amelyek a ti tagjaitokban vitézkednek? 
2.  kívántok  valamit,  és  nincs  néktek:  gyilkoltok  és  irigykedtek,  és  nem 
nyerhetitek meg;  harcoltok és  háborúskodtok; és  nincsen semmitek,  mert 
nem kéritek. 
3. Kéritek, de nem kapjátok, mert nem jól kéritek, hogy gerjedelmeitekre 
költsétek azt. 

Vine Újszövetségi Szavak Magyarázó Szótárának megfelelően a "kívánság" (gerjedelem) 
szó  élvezetként  is  fordítható.  A kívánságok  a  test  "élvezetei"  .  A hústest  élvezetei  nem 
démonok vagy gonosz szellemek. 

A Szent  Szellem a  hívőket,  az  ő  személyiségüket  és  testüket  arra  használja,  hogy  a 
megigazultság cselekedeteit tegyék (Fil.2:13). Az ördög szintén használhatja a hívőket és a 
testi,  érzéki  természetüket,  hústestük  élvezeteit,  hogy  a  hamisság  és  engedetlenség 
cselekedeteit tegyék. 

Ezért nem nevezheted a hústest minden kívánságát egyszerűen gonosz szellemnek vagy 
ördögnek. A kívánságok lehetnek a test "élvezetei" is. Amikor valaki megváltást nyer, habár 
szelleme újjáteremtetett, teste még mindig folytatni akarja a hústest élvezeteinek kielégítését, 
ahogy azt megváltása előtt is tette. 

Például, ha egy fiatalember megváltást nyer és a megváltása előtt szexuális kapcsolata 
volt hölgyekkel, a teste továbbra is ezt akarja majd tenni. Ez nem feltétlenül azt jelenti, hogy 
ki kell űzni az ördögöt belőle. Csak azt kell megtanulnia, hogyan tartsa testét a szelleme alá 
vetve, hogyan járjon Isten Igéjével összhangban, mert Isten nem nézi el a bűnt. 

Minden  új  hívőnek  el  kell  mélyednie  Isten  Igéjében,  hogy  megújítsa  az  elméjét  és 
megtanulja, miként ajánlja fel testét élő áldozatul Istennek. Mint újjászületett új teremtésnek, 
meg kell tanulnia, hogyan engedje belső emberét uralkodni a teste fölött. 

Tehát nem minden rossz cselekedet egyenesen az ördög hatásának következménye. Néha 
hallasz prédikátorokat, akik ezt vagy azt a démont akarják kiűzni hívőkből, amikor egyáltalán 
nem démonok okozzák a problémát - csak az újjá nem teremtett hústest munkálkodik. 

Például hallottam szolgálókról, akik a falánkság démonát akarták kiűzni valakiből. Holott 
a  túlevés  a  test  élvezete  vagy  kívánsága.  Az  evés  élvezettel  jár.  Túlzásba  esve  az  evés 
falánksággá válik, ami helytelen. Biztos vagyok abban, hogy az ördögnek is része lehet a 
falánkságban és bátoríthatja az embereket a helytelen cselekedetekben, pontosan úgy, ahogy 
bármely  más  szélsőség  esetén  is  megteheti.  De  a  túlevés  nem  feltétlenül  az  ördög 
munkálkodása.  Lehet  az  önkontroll  vagy a  mértékletesség  szellemi  gyümölcsének hiánya 
(Gal.5:23; Fil.4:5). 

Jóllehet, az ördög néha szerepet játszhat a túlevésben, másrészt egyszerien kellemes enni. 
Nem kellemes böjtölni;  a  test  nem szereti,  ha megtagadják,  vagy megfeszítik.  De az Ige 
figyelmeztet bennünket, hogy fékezzük meg a testet, a böjtölés pedig segít ebben. 

Szélsőséges túlzások

Napjainkban  is  találkozunk  a  démonokkal  kapcsolatban  olyan  szélsőségekkel  és 
túlzásokkal, melyeket a Gyógyulás Hangja idejében tapaszta1hattunk. A Gyógyulás Hangja 
egy magazin volt,  melyet Gordon Lindsey adott  ki,  de egyúttal  evangélisták és szolgálók 
szervezete is volt. A Gyógyulás Hangja idején néhány szolgáló állandóan démonokat akart 
kiűzni a hívőkből. 



Például, amikor a hívők előrementek imádságért, hogy megszabaduljanak a cigarettától 
vagy valami egyéb káros szenvedélytől, néhány szolgáló mindig a nikotin vagy az alkohol 
démonát próbálta kiűzni belőlük. 

Én úgy tudom, hogy a nikotin nem szellem. Az egy anyag és károsítja az emberi testet. Az 
ördög  természetesen  felhasználhat  rongáló  anyagokat  pontosan  úgy,  ahogy  felhasználhat 
bármit, ami szélsőséges vagy ártalmas a testnek. 

De  a  lényeg  az,  hogy  a  testi  vágyak  vagy  a  hústest  élvezetei  -  beleértve  a  fizikai 
szenvedélyeket  is  -  mindig  megpróbálnak  majd  uralni,  ha  te  magad  nem  teszel  velük 
kapcsolatban valamit. 

RÓMA 6:6-7,11-16 
6. Tudván azt, hogy a mi ÓEMBERÜNK Ővele (Krisztussal) megfeszítetett, 
hogy megerőtelenüljön a bűnnek teste, hogy ezután NE SZOLGÁLJUNK A 
BŰNNEK: 
7. Mert aki meghalt, felszabadult a bűn alól
11. Ezenképpen gondoljátok ti is, hogy meghaltatok A bűnnek, de éltek az 
Istennek a mi Urunk Jézus Krisztusban. 12. Ne uralkodjék tehát a bún a ti 
halandó testetekben, hogy engedjetek néki ő kívánságaiban
13. Se ne szánjátok oda a ti tagjaitokat (testeteket) hamisságnak fegyvereiül 
a bűnnek; hanem szánjátok oda magatokat az Istennek, mint akik a halálból 
életre keltetek, és a ti tagjaitokat igazságnak fegyvereiül az Istennek. 
14. Mert a bűn tirajtatok nem uralkodik; mert nem vagytok törvény alatt, 
hanem kegyelem alatt. 
15. Mit is tehát? Vétkezzünk-e mivelhogy nem vagyunk törvény alatt, hanem 
kegyelem alatt? Távol legyen. 
16. Avagy nem tudjátok, hogy akinek odaszánjátok magatokat szolgákul az 
engedelmességre, Annak vagytok szolgái, akinek engedelmeskedtek: vagy a 
bűnnek halálra, vagy az engedelmességnek igazságra? 

A Biblia világosan megmondja, ne szánjuk oda testünk tagjait a hamisságnak (13. vers). 
Nem kell a bűnnek szolgálnunk és a bűnnek, nem lenne szabad uralkodnia rajtunk, mert Jézus 
megszabadított minket a bún uralmától. 

Azonban a bún számára halottnak kell tekintened magad, hogy tested tagjait visszatartsd a 
bún szolgálatától,  mert  ha engeded, a tested továbbra is a bűnnek akar majd szolgálni.  A 
tested és annak tagjai nem halottak, ezért kell azokat a bún számára halottnak "tekintened" 
vagy tartanod. 

Zárd be az ajtót sátán 
előtt a gondolatvilágodban

Ahhoz, hogy a fizikai tagjaidat halottnak tekintsd vagy tartsd, meg kell tanulnod bezárni 
az ajtót sátán előtt a gondolataidban. Ha ezen a területen kudarcot vallasz, mindig problémáid 
lesznek az ördöggel, mert hagysz neki egy nyitott ajtót, hogy megtámadjon. 

Sátán mindig a gondolatain keresztül próbál bejutni az illető személybe - legyen akár 
megváltott, akár nem -, ha az illető megnyitja magát és hallgat rá. 

Gondolatok jöhetnek - és valóban nem mindig tudod megakadályozni, hogy jöjjenek. De 
tartózkodhatsz attól, hogy káros és romboló gondolatokon időzz. Olyan, mint a régi szólás: 



"Nem akadályozhatod meg, hogy a madarak a fejed fölött röpködjenek, de azt igen, hogy 
fészket rakjanak a hajadban!" 

Nem tehetsz arról, hogy ki kopogtat a bejárati ajtódon, de abba van némi beleszólásod, 
hogy kit hívsz be az otthonodba. A gondolatok gyorsan beférkőznek az elmédbe, azután jön 
az ördög és azt mondja: 

"Nocsak, nem is vagy megváltva, különben nem gondoltál volna ilyet!" 
Időnként a legnagyobb szent is talál gondolatokat az elméjében, melyeket a szíve rossz néven 
vesz.  Gondolatok jöhetnek,  gondolatok folytatódhatnak,  de a  véghez nem vitt  gondolatok 
születés nélkül meghalnak. 
Még a legnagyobb szentnek is, aki beteljesedett Szent Szellemmel és életében megnyilvánul 
Isten ereje, zárva kell tartania elméje ajtaját az ördög gondolatai előtt. Neki is erősen kell 
tartania - Isten Igéje által megújítva - elméjét és alávetettségben kell tartania saját testét, hogy 
ne legyen az ördög szabad prédája. 
Pálnak meg kellett fékeznie és szolgává kellett tennie a testét (1Kor.9:27). Talán nem Isten 
embere volt Pál? Nem apostol volt? Nem követték a szolgálatát jelek és csodák?

Természetesen igen. De Pál teste nem született újjá, vagyis nem volt megvá1tva, ahogy a 
mi hústestünk sincs megváltva és mindig azt akarja majd tenni, ami rossz.

Ha  testedet  az  újjáteremtett  szellemed  alá  vetve  tartod,  akkor  nem  lesznek  olyan 
problémáid  az  ördöggel,  mint  másoknak,  mert  nem  lesz  semmi,  amin  keresztül  sátán 
munkálkodhat. Ha megújítod elmédet az Igével, valószínűleg nem fogod megnyitni magad 
sátán gondolatainak és javaslatainak. A Biblia beszél az "elme felövezéséről". Ezt az Igével 
teszed  meg,  így  az  elméd  szilárd  alapot  vesz  és  sikeresen  ellenállhatsz  az  ellenség 
gondolatainak. 

Figyelj arra, mivel táplálod az elméd. Valaki azt mondta, hogy az elme a lélek kapuja. 
Ezért  létfontosságú,  hogy  az  elmédet  milyen  gondolatokon  engeded  időzni.  Szeretném 
megmutatni, hogyan kerülhetnek gonosz szellemek egy hívő elméjébe. Meglátogatott valaki, 
aki  egy egyetem pszichológiai  tanszékének vezetője  volt.  A feleségével  segítségért  jöttek 
hozzám, mert démonokkal volt problémája. 

Elmondta nekem: "Fő tantárgyként választottam a pszichológiát és a szexuális bűntettek 
elkövetőinek  viselkedésére  szakosodtam."  Otthon,  saját  könyvtárában  sok  könyve  volt  a 
szexuális bűntényekről. Abban az időben, amikor elkezdte tanulmányozni ezeket a könyveket, 
még nem volt keresztény. 

Az  idők  folyamán  a  feleségével  együtt  megváltást  nyertek  és  betöltekeztek  Szent 
Szellemmel,  majd  nyugdíjba  vonult,  mint  a  pszichológiai  tanszék  vezetője.  Amikor 
visszavonult,  kezdetben  nem  olvasta  azokat  a  könyveket.  Két  évig  nem  is  volt  semmi 
problémája. De megtartotta ezeket a könyveket, és végül újra olvasni kezdte őket. 

Amikor feleségével segítségért fordult hozzám, elmondta: "Nem tudom miért, de fogtam 
az  összes  szexuális  bűnözésről  szóló  könyvemet,  és  újból  olvasni  kezdtem  a 
gyermekzaklatásokról  szóló  esettanulmányokat."  Folyamatosan  ezzel  táplálta  az  elméjét, 
olyan  emberek  eseteit  tanulmányozta,  akiket  az  ördög  arra  ösztönzött,  hogy  szexuális 
bűncselekményeket kövessenek el, így egy gonosz szellem bejutott az elméjébe. Kezdett erős 
vágyat érezni arra, hogy kislányokat zaklasson. Végül a vágya szerint kezdett cselekedni. 

Ügyelned kell  arra,  mit  olvasol. Ugyanúgy figyelned kell  arra,  mit  olvasol, mint arra, 
hogy mit  eszel.  Nem gondolkodnál  azon,  hogy meg edd-e a  mérget,  igaz? Ha valaki  azt 
mondaná  neked:  "Ne  edd  meg  azt!  Mérgezett  és  meg  fog  ölni!"  -  mégis  folytatnád,  és 
mindenképpen megennéd? Nem! Tehát ugyanolyan figyelmesnek kell lenned abban, mi megy 
be  az  elmédbe,  mint  abban,  hogy  mi  megy  be  a  gyomrodba.  Az  ördög  hozzá  férhet  a 
lelkedhez egy könyvön, a televízión vagy bármi máson keresztül azáltal, amit az elmédbe 
engedsz. 



A felesége végül rájött, hogy mit tett a férje és beadta a válókeresetet. De amikor a férj 
végül eljött hozzám segítségért, a felesége is vele volt. A férfi azt mondta: "Úgy tűnt, nem 
tudok  magamon  segíteni!"  Az  ördög  bejutott,  mert  engedett  a  hústestének.  Ezeket  a 
könyveket  olvasva  az  elméjébe  engedett  egy  gonosz  szellemet.  Megnyitotta  az  ajtót  az 
ördögnek, és az megtelepedett benne. A gonosz szellemek a hústestével együtt munkálkodva 
arra vezették, hogy elkövesse ezeket a cselekedeteket. 

Azt mondta nekem: "Ismerem ezt a témát. Ezt tanulmányoztam és tanítottam, Rendszerint 
az történik, hogy a szexuális bűnözés a zaklatott kislány meggyilkolásával végződik és utána 
a villamosszék következik. Hagin testvér, ez a dolog egyszerien hatalmába kerített engem. 
Nem akartam molesztálni azokat a kislányokat. Tudnál segíteni nekem?" 

Mialatt beszélt, a Szent Szellem megmutatta nekem, hogy az ő esetében három démon 
vett részt. Az ismeret szava által tudtam ezt. Ezeken, a területeken a Szent Szellemre kell 
hagyatkoznod. Nem tudod, mi működik az illető ellen, hacsak a Szent Szellem nem mutatja 
meg. 

Azt  válaszoltam:  "Tudok segíteni.  Észleltem,  hogy  nem csak  egy  szellem hajt  téged, 
hanem valójában három szellem. Először is, fogva tart a megtévesztés szelleme. Azután ott 
van a hazugság szelleme, És jelen van egy tisztátalan szellem is. Mindhárom szellemet ki 
tudom űzni belőled, de ez még nem segít  rajtad,  hacsak te magad nem teszel vala¬mit a 
helyzettel kapcsolatban." 

Amikor az emberek bűnt követnek el, meg kell bánniuk és teljesen el kell fordulniuk a 
rossz  cselekedeteiktől,  mielőtt  segíthetnél  nekik.  Bárki  megszabadulhat  egy  gonosz 
szellemtől, ha hajlandó. De az nagyon fontos, hogy mit tesz az illető a gonosz szellemektől 
való megszabadulása után. 

Fogja-e táplálni elméjét Isten Igéjével? Betöltekezik-e Szent Szellemmel és nem ad-e több 
lehetőséget  az  ördögnek?  Vagy  olyan  lesz-e,  ahogy  az  Ige  mondja:  "ÜRES,  kisöpört  és 
felékesített" (Mt 12:44)? Ha valaki megszabadult egy gonosz szellemtől, s nem tanítják meg 
neki Isten Igéjét, a gonosz szellemek visszajuthatnak. 

Másrészt nem tudsz kiűzni egy gonosz szellemet valakiből, aki nem akar megszabadulni. 
Ha  valaki  meg  akar  tartani  egy  gonosz  szellemet,  megtarthatja.  Nem  leszel  képes 
szembeszállni valaki másnak az akaratával és megszabadítani, ha meg akar tartani egy gonosz 
szellemet. Ezért ne próbálj válogatás nélkül ördögöket űzni az emberekből.

Ha valakinek valóban van egy démona, igazságtalanul cselekednél vele, ha anélkül űznéd 
ki belőle, hogy megtanítanád neki, hogyan váljon teljessé az Igével és a Szent Szellemmel. A 
benne lakozó Ige teszi képessé arra, hogy ellenálljon sátán támadásainak. Ha nem teljesedik 
be az Igével és nem tanítják meg neki, miként ne adjon helyet az ördögnek, a Biblia szerint 
rosszabb helyzetbe kerülhet, mint előtte volt (Mt.12:43-45). 

Tehát ezt mondtam ennek a nyugdíjas professzornak: "Ha megengeded, gyakorolhatom 
érted a hatalmamat e három gonosz szellem fölött. De amint elmész innen, te magad kell, 
hogy megállj az ördöggel szemben. 

Látod, nincs értelme kiűzni belőled a gonosz szellemeket és megszabadítani, hacsak te 
magad nem fogsz tenni valamit ezzel a helyzettel kapcsolatban. Különben amikor az ördög 
visszajön, üresen találja a házad, te pedig rosszabb állapotba kerülsz, mint amiben voltál." és 
megmutattam neki a Máté 12:43-45-ös verseket. 

Azt mondtam: "Ebben az Igében az áll, hogy az ember háza tiszta kisöpört és fölékesített - 
volt, de üres. Nem lett megtöltve semmivel." 

Mivel  töltesz  meg  egy  házat,  miután  ki  lett  takarítva?  Először  az  igével,  másodszor 
imával. Soha ne helyezd az imádságot az Ige elé! Az imának pedig mindig összhangban kell 
lennie Isten Igéjével. 

2 PÉTER 1:4 



4.  Amelyek  által  igen  nagy  és  becses  ígéretekkel  ajándékozott  meg 
bennünket;  hogy  azok  által  ISTENI  természet  részeseivé  legyetek, 
kikerülvén a romlottságot, amely a kívánságban van e világon. 

Isten Igéje, az Ő rendkívül nagy és becses ígéretei nekünk adattak, hogy elkerülhessük a 
világi kívánságok romlottságát. Az egyik útja, hogy részesedjünk az isteni természetből, ha 
táplálkozunk Isten Igéjével. 

Azt mondtam ennek a nyugdíjas professzornak: "Semmit nem fogok tenni érted - még 
imádkozni sem -, hacsak meg nem ígéred, hogy megteszel három dolgot." 

Azt válaszolta: "Megteszem, amit csak mondasz." A következőket mondtam: "Először is 
égesd el azokat a könyveket. Másodszor, soha többé ne olvass hasonló könyveket, mert így 
engedted be az ördögöt. 

Megnyitottad az elmédet a gonosz szellemeknek. Harmadszor, mindennap olvasd Isten 
Igéjét és imádkozz nyelveken. Maradj teljes az Igével és teljes a Szent Szellemmel!" 
Nyerhet valaki megváltást, de ha nem fog Istennel járni, Bibliát olvasni, gyülekezetbe járni és 
nem lesz közösségben más keresztényekkel, szellemileg soha nem viszi semmire. 

Mindig nyitott lesz az ördög támadásaira és vissza fog esni. Amit az illető a megváltása és 
Szent Szellemmel való betöltekezése után tesz, az határozza meg, hogy milyen sikeresen tud 
megállni az ördöggel szemben. 

Megtanítottam neki, hogyan akadályozza meg, hogy az ördög hozzáférjen. Majd kiűztem 
belőle  azokat  a  gonosz  szellemeket.  Fel  sem keltem a  székemből.  Egyszerűen  csak  felé 
mutattam az ujjammal és nagyon nyugodtan ezt mondtam: ,,Az Úr Jézus Krisztus nevében 
megparancsolom mindhármatoknak, gonosz szellemek, hogy gyertek ki az emberből!" 

A szellemvilágban láttam -  a  szellemek megkülönböztetése által-,  hogy elhagyja ez a 
három szellem, mint ahogy a madarak elrepülnek. Nem szükséges bármit is látni ahhoz, hogy 
eredményesen foglalkozzunk a gonosz szellemekkel. Sem az ember, sem a felesége, sem az 
én  feleségem  nem  látott  semmit.  De  én  beláttam  a  szellemvilágba,  mert  a  szellemek 
megkülönböztetésének ajándéka működésben volt. Azonban az illetőn a természetes világban 
semmilyen fizikai megnyilvánulás nem volt látható. 

Egy évvel később ő és a felesége eljöttek az egyik alkalmunkra.  Ismét együtt  voltak, 
mosolyogtak és fogták egymás kezét. Azt mondta nekem: "Hagin testvér, semmi problémám 
nem  volt,  dicsőség  Istennek!  Csak  azt  tettem,  amit  mondtál.  Elégettem  minden  egyes 
könyvet.  Az Igében maradtam, mindennap imádkoztam nyelveken és attól  kezdve semmi 
problémám nem volt, még csak kísértésbe sem estem. Az egész eltűnt." 

Ha ezt az embert megtanították volna arra, hogy élő áldozatul ajánlja fel testét Istennek, 
eleve nem lett volna ez a problémája a gonosz szellemekkel, mert nem olvasott volna olyan 
jellegű könyveket. 

Ha felajánlotta volna testét Istennek, nem adott volna az ördögnek helyet magában - sem a 
gondolkodásában sem a testében. De nem tudta, hogy a testi természete nincs megváltva és az 
ördög ki  akarja  sajátítani  a  testét.  Mivel  kedvezett  a  testének,  így azok a szellemek meg 
tudták  ragadni.  Valójában,  ha  ismerte  volna  a  hatalmát  Krisztusban,  saját  maga  is 
foglalkozhatott volna azokkal a gonosz szellemekkel. 

Néhány hasonló esetben csupán a testről van szó, így nincs semmi, amit "ki kell űzni". 
Máskor,  különösen  a  természetellenes  esetekben,  mint  például  ez  is,  gonosz  szellemek 
vesznek részt.  Néha pedig a kettő kombinációjáról van szó, amikor a hústest és az ördög 
együtt munkálkodik. 

Megértheted például, hogyan kerülhet egy férfi  fizikai kapcsolatba egy nővel, mivel a 
férfinak  természetes  vágya  van  az  asszony  iránt.  Természetesen  az  Ige  szerint  minden 
házasságon kívüli szexuális kapcsolat szigorúan tiltott (1 Kor.6:18). De amikor egy felnőtt 
ember gyermekeket zaklat, az természetellenes. Ez több, mint csak a hústest cselekedete; egy 



gonosz szellem is jelen van az ilyen természetellenes szexuális kívánságokban, és a teljes 
megszabadulás érdekében foglalkozni kell vele. 

A falánkság „szelleme"?

Az egyik alkalmunk után egy asszony odament a feleségemhez. Fiatal nő volt, kb. 28 éves 
és nagyon kövér. Azt mondta: ,,Az imacsoportunkban kiűzték belőlem a falánkság szellemét, 
de azóta 58 fontot híztam." 

Feleségem megkérdezte tőle: "Nos, mondtak neked valamit a diétáról vagy a jó étkezési 
szokások kialakításáról?" 

Azt válaszolta: "á nem. Csak azt mondták: Ez a szellem most elment. Ehetsz, amit csak 
akarsz!" Ez eltúlozza a démonkérdést! Csodálatos lenne, ha ez igaz lenne! 

Azonban  menjünk  vissza  a  Bibliához.  Mit  ír  a  Biblia?  Azt  mondja:  "És  kést  tégy  a 
torkodra,  ha  mértéktelen  vagy."  (péld.23:2)  Más  szóval,  tégy  valamit  a  túlevéssel 
kapcsolatban. Te ne egyél annyit. Mindegy, hány fogyókúrát tartottál, végső soron az egyetlen 
út a testsúlyod szabályozására, ha te ellenőrzöd az étkezési szokásaidat. 

Néhány  esetben  az  embernek  szüksége  lehet  orvosi  vizsgálatra,  hogy  lássák,  kémiai 
rendellenesség okozza-e a problémát. De nagyon könnyű az ördögöt vádolni a túlevésért és 
más testi gyengeségekért és eltávolítani azt a felelősséget a hívőkről, hogy tegyenek valamit a 
túlevéssel kapcsolatban. 

Az  emberek  túl  gyakran  keresik  a  gyors  megoldást.  "Űzzük  csak  ki  a  falánkság 
szellemét!"  De  Isten  nem  mindig  biztosít  "könnyű"  kiutat,  mert  Isten  nem  vesz  részt  a 
"gyorsszo1gálatban". Megvan az ára annak, hogy megfékezd az étvágyad és megtagadd a 
hústested. 

Az előbb említett dolgok részét képezik azoknak a szélsőségeknek, melyeket ma Krisztus 
Testében tanítanak és gyakorolnak.  Az embereket be lehet csapni,  ha bármely területen a 
szélsőséges tanításokat követik és gyakorolják. Szükséges fenntartani az igei egyensúlyt és 
minden területen az út közepén kell járni; az út egyik vagy másik széléről sem szabad az 
árokba esni. 

A megszentelődés

Karizmatikus  körökben  nagyon  kevés  a  tanítás  a  megszentelődésről.  Ennek 
eredményeképpen napjainkban jó néhány istentelen gyakorlat folyik a Gyülekezetben. 

Mindenekelőtt  meg kell  értened,  hogy a megszentelődés egy véget  nem érő folyamat. 
Nem fogsz egy napon egyszer és mindenkorra megszenteltté válni, hogy azután soha többé ne 
tudnál vétkezni. Nem számít, mennyire ismered az Igét, attól még meg kell tenned a saját 
részed azáltal, hogy elkülöníted magad az istenfélő életre. 

A pünkösdi mozgalom kezdetén néhány "szentség" csoport tanított a megszentelődésről. 
A tanításaik néhány területen valószínűleg szélsőségesek voltak,  de arra  törekedtek,  hogy 
megtanítsák az embereket, hogy szent életet éljenek. A megszentelt életvitel  segít,  hogy a 
szellemed uralma alatt tartsd a tested, így sátán nem uralhat téged. Nem uralhat, ha nem talál 
helyet benned és ha gyakorlod a hatalmad Krisztusban. 
   Mit mond az Ige a megszentelődésről? 

1 THESSALONIKA 4:1,3-5,7 



1. Továbbá pedig kérünk titeket, atyámfiai, és intünk az Úr Jézusban, hogy 
aszerint, amint tőlünk tanultátok, Mi módon kell  néktek forgolódnotok és 
Istennek tetszenetek: mind¬inkább gyarapodjatok. 
3.  Mert  ez  az  Isten  akarata,  a  ti  szenté  lételetek,  hogy  magatokat  a 
paráznaságtól megtarlóztassátok; 
4. Hogy mindenki szentségben és tisztességben tudja bírni a maga edényét, 
5.  Nem  kívánság  gerjedelmével,  mint  a  pogányok,  akik  nem  ismerik  az 
Istent; 
7.  Mert  nem tisztátalanságra,,  hanem SZENTSÉGRE hívott  el  minket  az 
Isten. 

A 7. versben olvasható tisztátalanság és szentség szavak a hívőknek az Úrral való szellemi 
kapcsolatára utalnak, amiről az 1. vers tesz említést.  A hívők tisztátalanságban járva nem 
tetszhetnek Istennek. Szentségben kell járniuk ahhoz, hogy Isten tetszésére legyenek. 

Pál  a  7.  versben  a  tisztátalanság  szót  használta.  A 3-as  és  5-ös  versekben  pedig  a 
paráznaságot és a kívánság gerjedelmét említette. A gerjedelem jelentése: kívánság az iránt, 
ami  tiltott.  Nézzük  meg,  hogyan  használta  Pál  a  tisztátalanság  szót  leveleiben,  mert  ha 
megszentelődésben és szentségben jársz, nem fogsz helyet adni az ördögnek. 

RÓMA 1;24;28
24. Annakokáért adta is őket az Isten szívük kívánságaiban tisztátalanságra, 
hogy egymás testét megszeplősítsék; 
  25. Mint a kik az Isten igazságát hazugsággá változtatták, és a teremtett 
dolgokat tisztelték és szolgálták a teremtő helyett, a ki mind örökké áldott. 
Ámen. 
  26.  Annakokáért  adta  őket  az  Isten  tisztátalan  indulatokra;  mert  az  ő 
asszonynépeik is elváltoztatták a természet folyását természetellenesre: 
  27. Hasonlóképen a férfiak is elhagyván az asszonynéppel való természetes 
élést, egymásra gerjedtek bujaságukban, férfiak férfiakkal fertelmeskedvén, 
és az ő tévelygésüknek méltó jutalmát elvevén önmagokban. 
  28.  És  a  miképpen  nem  méltatták  az  Istent  arra,  hogy  ismeretükben 
megtartsák, azonképen oda adta őket az Isten méltatlan gondolkozásra, hogy 
illetlen dolgokat cselekedjenek;

Emlékezz,  a  "méltatlan"  azt  jelenti:  ítélőképesség  nélküli  elme.  A  Biblia  itt  a 
homoszexualitásra  utal,  beleértve  a  leszbikusokat  is.  A  Biblia  a  homo  szexualitást 
tisztátalanságnak nevezi. A homoszexualitás bizonyára nem a megszentelődés és a szentség 
gyakorlása, ugye? Isten nem tisztátalanságra hívott el bennünket, hanem szentségre! Majd a 
Róma 6-ban láthatjuk, hogy a megszentelődés az ember testével kapcsolatos. 

RÓMA6:19 
19.  Emberi  módon  szólok  a  ti  testeteknek  erőtlensége  miatt.  Mert  a 
miképpen  oda  szántátok  a  ti  tagjaitokat  a  tisztátalanságnak  és  a 
hamisságnak szolgáiul a hamisságra: azonképpen szánjátok oda most a ti 
tagjaitokat  szolgáiul  az  igazságnak  a  megszenteltetésre.  A  Biblia  a 
tisztátalanságot a test bűneivel összefüggésben említi. 
2 KORINTIIUS 12:21 
21. Hogy mikor újra odamegyek, megaláz engem az én Istenem ti köztetek, 
és sokakat megsiratok azok közül, a kik ezelőtt vétkeztek és meg nem tértek 
a tisztátalanságból, paráznaságból és bujaságból, a mit elkövettek.. 



Figyeljük  meg,  a  tisztátalanság  szó  össze  van  kapcsolva  a  paráznaság  és  bujaság 
szavakkal.  Egy  másik  fordításban  azt  olvashatjuk:  "erkölcstelenség,  szexuális  bűn  és 
érzékiség". 

Nincs sok tanítás arról,  hogyan tudják a hívők szentségben és tisztességben tartani az 
"edényüket", azaz testüket. A belső emberben lakozó Szent Szellem a hívők "edényén", testén 
belül lakik. És Isten az "edényed" nem tisztátalanságra, hanem szentségre hívta el. 

Pál  minden hívőnek  ugyanazt  az  üzenetet  prédikálja  a  megszentelődésről.  Különböző 
szavakat használt, ahogy a gyülekezeteknek írt, de alapvetően arra tanította a hívőket, hogyan 
birtokolhatják megszentelődésben és tisztességben testüket, hogy így becsukhassák az ajtót az 
ellenség előtt. 

KOLOSSE3:5 
Öldököljétek meg azért a ti földi tagjaitokat, paráznaságot, tisztátalanságot, 
bujaságot, gonosz kívánságot és fösvénységet, ami bálványimádás;

 
Miről mondja Pál a hívőknek, hogy "öldököljék meg"? A felsorolás ismerősen hangzik: 

paráznaság, tisztátalanság, gonosz kívánság és így tovább. 
A Biblia a Római levél első részében olyan asszonyokról beszél, akik természetellenes 

kívánsággal  voltak  asszonyok  iránt  és  férfiakról,  akik  férfiak  iránt.  Pál  ezt  tisztátalan 
indulatnak nevezte. Itt gonosz kívánságnak hívja. Ez azt jelenti, hogy kívánság, amely nem 
természetes, nem tiszta és nem egészséges. Nem természetes egy férfi számára, hogy elhagyja 
az asszonnyal való természetes élést és egy másik férfi után kívánkozik. Nem természetes, ha 
egy nő egy másik nőt akar. 

Isten úgy teremtette a férfit és a nőt, hogy a házasság keretein belül az ellenkező nem 
tagjait  kívánják.  A szex  a  házasságon  belül  nem helytelen,  de  házasságon  kívül  igen.  A 
paráznaság, házasságtörés és tisztátalanság rossz dolgok. Ha ezeket gyakorlod, lehetőséget 
adsz sátánnak, hogy nagy támadásokat intézzen ellened. 

A hívőknek meg kell  öldökölniük a testnek ezeket a tisztátalan cselekedeteit,  hogy az 
edényeiket megszenteléssel és tisztességgel birtokolhassák. Néhány keresztény azt mondja: 
"Ezt nem tudom megtenni." De Isten azt mondta, meg tudjuk tenni. Vagy Isten hazudik erről, 
vagy ők! 

Az az igazság, hogy sok ember nem akarja megöldökölni a testét. Azt akarják, hadd uralja 
őket az öreg romlott hústestük. Ahelyett, hogy Szellemben élnének, a testben akarnak élni 
annak élvezeteiben és kívánságaiban, mert ez könnyebb. Valójában a hívők legnagyobb harca, 
amit valaha is meg kell vívniuk, nem az ördög ellen, hanem a hústest és a szellem között lesz. 

GALATA 5:16-17
16. Mondom pedig, Szellem szerint járjatok, és a testnek kívánságát 
véghez ne vigyétek.
17. Mert a TEST a SZELLEM ellen törekedik, a SZELLEM pedig a 
TEST  ellen;  ezek  pedig  egymással  ellenkeznek,  hogy  ne  azokat 
cselekedjétek, amiket akartok.

Ebben a részben Pál Szellemmel beteljesedett keresztényeknek ír. Azt mondja: " ... a test a 
Szellem ellen törekedik ... ". A King James Version a Szellem szót nagy betűvel írja, amiből 
úgy tűnik, ez a rész a Szent Szellemre utal. De ebben a versben Pál nem a Szent Szellemről, 
hanem az emberi szellemről beszél. 



Ahogy  W.  E.  Vine  rámutat  az  Újszövetségi  Szavak  Magyarázó  Szótárában,  hogy  a 
görögben  csak  egy  szó  szerepel  a  szellemre:  pneuma.  Ezért  a  szövegkörnyezetből  kell 
meghatároznunk, hogy a pneuma az emberi szellemre vagy a Szent Szellemre utal. 

A Galata 5:17 azt mondja, hogy a test "törekszik", "háborúzik" és "harcol" az újjáteremtett 
emberi szellem ellen. Más fordítás ezt mondja: "a hústest harcol a szellem ellen." 

Keresztény  körökben  manapság  sokat  beszélnek  a  szellemi  hadviselésről.  De  a 
legnagyobb  háború  a  keresztény  élet  során  a  szellem  és  a  test  között  folyik.  Igen, 
természetesen foglalkoznunk kell a sötétség szellemi erőivel. De ha a szellemed és a tested 
közötti háborút rendezted, nem kell olyan sokat küzdened sátánnal, mert egyetlen ajtót sem 
hagysz nyitva az ellenségnek. 

Meg kell  értened a test  és az újjáteremtett  emberi szellem konfliktusát és azt,  hogyan 
feszítsd meg a tested, hogy megszentelődésben és tisztességben birtokolhasd az edényed (1 
Thessz. 4:3-4,7). Akkor nem fogsz helyet adni az ördögnek. 

A világ szelleme a Gyülekezetben

Ha az emberek nem öldökölik meg a test Kolosse 3:5-ben felsorolt gonosz cselekedeteit, 
ki fogják kerülni a következő Igét? 

KOLOSSE3:6 
6. Melyek miatt jön az Isten haragja az engedetlenség fiaira; 

Pál itt Isten gyermekeinek ír és azt mondja, hogy Isten haragja jön az engedetlenség fiaira. 
Látjátok, abban a világban élünk, ahol sátán az isten, és ugyanazok a szellemek, melyek a 
világban vannak, megpróbálnak bejutni a Gyülekezetbe, ha megengedjük nekik. Ezért oly 
fontos  a  hívők  számára,  hogy  szentek  maradjanak,  elkülönüljenek  a  bűntől  és  a  világ 
kívánságaitól, ahol sátán az isten. 

A  Biblia  nyomatékosan  kijelenti,  a  hívőknek  szent  életet  kell  élniük,  a  világtól 
elkülönülve.

JAKAB 4:4 
1Parázna  férfiak  és  asszonyok,  nem  tudjátok-é,  hogy  a  világ  barátsága 
ellenségeskedés az Istennel? A ki azért e világ barátja akar lenni, az Isten 
ellenségévé lesz.

Ez a vers nem azt jelenti, hogy nem kötelességünk szeretni a bűnösöket, vagy segíteni 
őket. De ne keveredjünk bele a világi dolgokba. A világgal való barátság, a világi szokásokba 
és élvezetekbe való belemerülés az ördög előtt szélesre fogja tárni az ajtót az életünkben. 

Meg kell értenünk, a Biblia az elkülönülést tanítja, nem az elszigetelődést (2Kor.6:16,17). 
Néhány  keresztény  itt  téveszti  el.  Néhányan  úgy  gondolják,  hogy  elkülönítik  magukat, 
miközben elszigetelődnek és tulajdonképpen elzárkóznak a megváltatlan emberektől. 

Jézus azt mondta, a világban kell lennünk, de nem e világból valók vagyunk Ján.17:16-
18). Arra célzott, hogy nem kell a világ normái szerint élnünk és úgy cselekednünk, mint a 
világ.  Az  életünknek  a  világtól  való  elkülönülést,  megszentelődést  és  az  Isten  számára 
szentségben történő elkülönülést  kell  tükröznie.  Nagyon óvatosnak kell  lennünk,  hogy ne 
engedjük a világ szellemét bejutni a Gyülekezetbe Krisztus Testébe. 

Korinthusban a világ szelleme bekerült a gyülekezetbe (1 Kor. 5:1-5). Pál arról a szexuális 
bűnről írt a gyülekezetnek, amelyet a hívők megtűrtek az ottani gyülekezeti testen belül (1 



Kor.  5:1).  Egy  férfi  élettársi  kapcsolatot  tartott  fenn  a  mostohaanyájával.  Ha  tanultál 
történelmet,  akkor  tudod,  akkoriban  Korinthus  a  legkicsapongóbb  és  legerkö1cstelenebb 
városok egyike volt. És ez az erkö1cstelen szellem bejutott a gyülekezetbe. 

Napjainkban a könnyelműség és lazaság idejét éljük. Az élet számos területén láthatod 
ezt. Ugyanez az irányzat figyelhető meg a szellemvilágban. Nagyon sok könnyelműség és 
lazaság van a világban, mióta beléptünk a "szexuális szabadság" korszakába - ahogy egyesek 
nevezik. A bűnt sokan elfogadhatónak tartják, amennyiben felnőtt vagy és a bűnöd nem sért 
senki mást. Ugyanez a szellem bejutott a Gyülekezetbe is. A Kolosse levélben láthatunk egy 
másik területet, ahol a világ szelleme napjainkban bejutott a Gyülekezetbe. 

KOLOSSE3:8 
Most pedig vessétek el  magatoktól ti  is  mindazokat; haragot, fölgerjedést, 
gonoszságot és szátokból a káromkodást és gyalázatos beszédet. 

Manapság olyan sok mocskos beszédet  hallunk a  megváltatlan emberektől,  akiket e  világ 
szelleme ural.  De néha megdöbbenek azon, ahogy egyes keresztények beszélnek.  Néhány 
közülük szintén mocskos szavakat használ! Ha hallgatnának a szellemükre, a lelkiismeretük 
vádolná őket. De nem a Szellem birodalmában élnek; azután csodálkoznak, hogyan jutott be 
az ördög az életükbe! Ok maguk nyitják ki az ajtót a saját szájukkal! 
Amikor újjászülettem, senkit nem hallottam erről prédikálni. Habár a nyelvem még mindig ki 
akart mondani néhány szót, amit a megváltásom előtt használtam, de miután újjászülettem, 
elkezdtem figyelni a szellememre és többé nem tudtam úgy beszélni. 
A lazaság  és  könnyelműség  idejében  élünk.  Hallod,  ahogy  az  emberek  ilyen  szavakat 
használnak, de ami még rosszabb, karizmatikus embereket is hallhatsz így beszélni. 
Ha hívő vagy és vétkes a szennyes beszédben, akkor meg kell változnod. Engedelmeskedned 
kell annak, amit Isten mond az Igéjében: ". .. vessétek el ... szátokból a  gyalázatos beszédet." 
(Kol.3:8) Különben veszélyes területen jársz. És amikor sátán területén vagy, akkor hozzád 
férhet. 
Köszönet Istennek, hogy hívőként tudjuk, mit tegyünk sátánnal kapcsolatban és ismerjük a 
hatalmunkat Krisztusban. Tudjuk, hogyan vessük le az ó ember természetét kívánságaival és 
vágyaival  és  tudjuk,  hogyan  öltsük  fel  Krisztust.  Megszentelődésben  és  tisztességben 
birtokolhatjuk  "edényünket",  és  megtanulhatunk  szilárdan  megállni  az  ördög  összes 
ravaszságával szemben. 

4.fejezet

Az elnyomás, megszállás, és birtoklás 
megkülönböztetése.

Sátán  elsősorban  az  elmén  és  a  testen  keresztül  próbál  hozzáférni  az  emberekhez. 
Amilyen mértékben valaki megnyitja magát sátánnak ezeken a területeken, az meghatározza, 
mennyire képes sátán befolyásolni őt.  Mivel az ember szellem, van lelke és testben él,  a 
démonok  hatással  lehetnek  rá  és  befolyásolhatják  testében  és  lelkében  (elme,  akarat  és 
érzelmek), anélkül, hogy jelen lennének a szellemében. 

Ahhoz, hogy valóban megértsük, miként befolyásolják a démonok az embereket, fontos 
megérteni az elnyomás, megszállás és birtoklás közötti különbséget is. Sokan felcserélhetően 



használják  ezeket  a  kifejezéseket,  miközben  valójában  a  démonikus  befolyás  három 
különböző fokozatára utalnak.

 

Elnyomás

A  gonosz  szellemek  bizonyos  mértékű  hatást  gyakorolhatnak,  ahogy  az  emberiség 
elnyomására törekednek. Gonosz szellemek elnyomhatnak bárkit még keresztényeket is, ha 
engedik  -,  testüket  vagy  lelküket  belülről  vagy  kívülről.  A  gonosz  szellemeknek 
természetesen  akkor  van  a  legnagyobb  befolyásuk,  ha  bejuthatnak  valakibe,  mert  így  a 
természetes világban tudják kinyilvánítani magukat. 

Ha  nem  tudnak  bejutni  az  emberekbe,  akkor  a  szellemvilágban  próbálnak  hatást 
gyakorolni  körülöttük.  Sokszor  hívőket,  akár  Szent  Szellemmel  betöltekezett  hívőket  is 
elnyomhatnak démonok kívülről.  Sátán úgy próbál  elnyomni bennünket,  hogy mindenféle 
dologgal sanyargat, míg végül felismerjük ezt a nyomást. Azt is meg kell értenünk, hogy az 
elnyomásnak fokozatai vannak. 

Más szóval, az ember lehet jobban vagy kevésbé elnyomott. Valószínűleg mindannyian 
tapasztaltunk már elnyomást az életünkben egy-két alkalommal. Például az elnyomás néha 
megnyilvánulhat rossz hangulatként, amely a hatalmába akar keríteni minket Ez lehet sátáni 
elnyomás  közvetlen  eredménye.  Az  emberek  azt  is  szokták  mondani  nekem:  "Kérlek, 
imádkozz értem. Olyan, mintha egy nagy fekete felhő lebegne a fejem felett." 

Ez sátáni elnyomás. Az emberek egyszer jobban, máskor kevésbé elnyomottak. Ha Jézus 
nevében megdorgáljuk ezt az elnyomást, szembeszegülünk vele és ellenállunk neki, az ördög 
el fog futni tőlünk (Mt.18:18; Lk.10:19; Fil.2:9-11; Jak. 4:7). A hívőknek nem kell az ellenség 
elnyomása alatt élniük. Néha, amikor az elnyomás eltávozik, úgy érzi az illető, mintha egy 
nehéz teher esett volna le a válláról. 

A félelem az elnyomás egyik formája, mely sok keresztényt megtámad, rabságban tartja 
őket, és emiatt újra meg újra megbotlanak. A félelem megragadhatja a hívők elméjét és ennek 
következtében szellemük nem működik  úgy ahogy kellene  -  tehát  nem uralja  testüket  és 
lelküket. 

A félelem a hívők testét is megragadhatja, ilyenkor a gyomruk összerándul, mintha valami 
erő szorítaná. Ez megnyithatja az ajtót a kétségbeesésnek és reménytelenségnek. De a Biblia 
azt mondja, Isten nem a félelem szellemét adta nekünk (2 Tim.1:7), ami azt jelenti, hogy 
hatalmunk van fölötte. Jogunk van ellenállni a félelemnek és megdorgálni azt. 

Tanulj meg Isten hatalmának erejében megállni, használd az Ó dicsőségét és erejét, amely 
az Ó Szava, hogy ellenállj az ellenségnek. Isten soha nem mondta, hogy neked kell harcolni 
az ellenséggel (2 Krón.20:17). A hit szép harcát kell megharcolnod, amely - Isten Igéjében 
való  hit  által-  szembenállás  az  ellenséggel  (1  Tim.6:12).  Amikor  az  Igével  ellenállsz  az 
ellenségnek, a félelemnek el kell távoznia tőled. 

A félelem nem barát, hanem ellenség. Nem kell elfogadni, táplálni vagy elviselni. Állj 
ellen neki és kerüld el, ahogy elkerülnéd a betegséget és a gyengeséget. Szóld Isten Igéjét a 
félelemnek és Jézus nevében gyakorolj hatalmat fölötte, és el kell távoznia. 

Bárkinek a  testét  -  még egy keresztényét  is  -  elnyomhatja  belülről  vagy kívülről  egy 
gonosz szellem. Egy példát szeretnék adni a testi elnyomásra. A testi elnyomás közvetlen 
eredménye lehet annak, hogy gonosz szellem kínozza a testet. 

Egyszer egy gyülekezetben szolgáltam, és egy keresztény férfi jött  előre imádságért  a 
gyógyító  sorba.  Azt  mondta:  ,,Az  orvosok  megállapították,  hogy  akkora  fekély  van  a 
gyomromban, mint egy darázsfészek." Az orvosok féltek, hogy az állapota rosszabbodni fog, 
de nem engedte megoperáltatni magát. 



Azt  mondtam  ennek  a  férfinek:  "Máté  8:17  azt  mondja:  '  ...  Ő  vette  el  a  mi 
erőtlenségünket, és Ő hordozta a mi betegségünket. Azután rátettem a kezem és imádkoztam. 
Abban a pillanatban, ahogy rátettem a kezem, kinyilatkoztatást kaptam a tudás szava által- a 
Szent Szellem egy természetfölötti  kijelentést  adott  (1 Kor.  12:8).  Tudtam, hogy ennek a 
férfinek a testét egy gonosz szellem nyomja el és tudtam, hogy ki kell űznöm a testéből; csak 
ezután szabadulhat meg a gyomorproblémájától. 

De azt is tudtam, ha nem magyarázom el a gyülekezetnek, hogy mit teszek, ez többet árt, 
mint  amennyit  használ.  Mikor  nyilvánosan  szolgálsz,  és  csak  anélkül  űzöd  ki  a  gonosz 
szellemet valakiből, hogy elmagyaráznád a gyülekezetnek, az emberek azt gondolhatják: "Ez 
az ember megváltást nyert, teljes a Szent Szellemmel és ennek a gyülekezetnek a tagja. Ha 
benne ördög van, akkor bennem is lehet." 

Ha az emberek elkezdenek így gondolkodni és beszélni, tudatlanul megnyithatják az ajtót 
az ördögnek és helyet adhatnak egy gonosz szellemnek. Ezért kell az embereknek bölcsen 
viselkedniük, amikor nyilvánosan szolgálnak. 

Ezért, mielőtt szolgáltam a férfi felé, elmagyaráztam a gyülekezetnek: "Nem Isten, hanem 
sátán a gyengeségek és betegségek szerzője. Közvetve sátán az előidézője minden bűnnek, 
betegségnek és gyengeségnek. Néha szó szerint egy démon jelen lehet az ember testében, 
amely kikényszeríti a betegséget és a gyengeséget. Amikor ez a helyzet, a Szent Szellem ereje 
által kell foglalkozni a gonosz szellemmel. 

Ennek az embernek az esetében egy gonosz szellem van jelen, amely elnyomja a testét és 
fekélyt  okoz.  Ki  fogom  űzni  a  gonosz  szellemet  a  testéből.  Nem  a  lelkében  vagy  a 
szellemében van." 

Tovább magyaráztam: "Ha egy öreg házban élsz, melyben termeszek vannak, ez nem azt 
jelenti, hogy hangyák vannak benned. Tehát a tested csak egy ház, amelyben laksz. A tested 
nem a te valódi éned. Az igazi lényed a belső szellemi ember. Ha újjászülettél, a szellemi 
emberedben nem lehet  ördög. De a  testedet -  a  szellemed házát -  kínozhatja  egy gonosz 
szellem." 

Miután elmagyaráztam ezt a gyülekezetnek, újra rátettem a kezem a férfire. Ahogy ezt 
tettem, a Szent Szellem valami mást is kinyilatkoztatott a tudás szava által.  Tudtam belső 
kinyilatkoztatás vagy a tudás szava által, mi történt vele, ami beengedte a gonosz szellemet a 
testébe. Ajtót nyitott az ördögnek. 

Ezt mini látomásnak hívom. Tudtam, hogy amit a Szellemben látok, két nappal azelőtt 
történt. Láttam ezt az embert az ágyában, a ház elülső hálószobájában. Éjfél volt, de nem 
tudott aludni. Láttam, ahogy felkel és keresztülsétál a házon. 

A hátsó terasz fedett volt. Láttam kint egy ágyat és azt, ahogy ágyba zuhan a gyomrát 
fogva,  mert  az  úgy  égett,  mint  a  tűz,  és  ide  oda  forgolódik.  Azután  Isten  Szelleme 
megmutatta,  hogy  valami  más  is  bántotta   és  pontosan  tudtam,  mi  az.  Mindez  egy 
szempillantás alatt jutott tudomásomra a tudás szaván keresztül. 

Azt mondtam a férfinak: "Két nappal ezelőtt éjfélkor a házad elülső hálószobájában voltál 
és  nem  tudtál  aludni,  így  végül  felkeltél  és  keresztülsétáltál  a  házadon.  Hátramentél  a 
teraszhoz, és az ágyba zuhantál fájdalmakban fetrengve és nyögve. Fogtad a gyomrod, mert 
úgy égett, minta tűz. 

És valami más is bántott téged. Zavart a lelkiismereted. Nem akarlak megszégyeníteni. 
Megváltást nyertél,  megkeresztelkedtél  Szent Szellemmel, és évek óta tagja vagy ennek a 
gyülekezetnek.  Az Úr megmutatta  nekem, hogy soha nem fizetted a  tizedet.  Nem fizetsz 
tizedet és soha nem is fizettél!" 

Azt válaszolta:  "Nem, valóban nem fizettem." Azt mondtam: "Ez az egyik dolog, ami 
zavar téged. Nem csak a gyomrod égett úgy, mint a tűz, hanem a lelkiismereted is bántott. 
Nem tudok feléd szolgálni addig, amíg ezt nem tisztázod az Úrral. Mit szándékozol tenni a 



tized  fizetésével  kapcsolatban?  Engedelmeskedni  fogsz  Istennek  vagy  nem?"  Azt  felelte: 
"Engedelmeskedni fogok Istennek. Fizetni fogom a tizedet." 

Látjátok, az emberek engedetlenség által ajtót nyithatnak az ördögnek. Ahogy ez az ember 
megbánta tettét  és összhangba került Istennel, szolgálni tudtam felé. Rátettem a kezem és 
kiűztem a  gonosz szellemet,  amely  elnyomta,  kínozta  a  testét  és  fekélyt  okozott.  Miután 
kiűztem belőle a gonosz szellemet, azt mondtam neki: 

"Hazafelé menet vásárolj magadnak egy bifszteket és amikor hazaérsz edd meg." Két éve 
bébiételen  kívül  nem evett  mást  és  nem is  dolgozott.  Pontosan  azt  tette,  amit  mondtam. 
Később visszament  az  orvoshoz és  megröntgenezték  a  gyomrát.  A gyomorfekély teljesen 
eltűnt és a következő héten visszament dolgozni. 

Engedjétek meg, hogy egy példát adjak a mentális elnyomásra - egy esetet, amikor gonosz 
szellem ragadta meg egy keresztény elméjét. Egy alkalmon szolgáltam és valaki előre jött 
imádságért. Problémái voltak az idegeivel és nem tudott aludni. Miután rátettem a kezem és 
imádkoztam érte, visszaült a helyére. Tovább szolgáltam a többi ember felé. 

Véletlenül arra néztem, ahol ez a férfi ült. Tágra nyíltak a szemeim és Isten a szellemek 
megkülönböztetése  ajándékán  keresztül  adott  egy  kinyilatkoztatást;  beláttam  a 
szellemvilágba. Láttam, hogy az ember vállán ü1 valami, ami úgy nézett ki,  mint egy kis 
szellemi lény. Olyan volt, mint egy kis majom, csak az ábrázata volt más. 

A kis teremtmény karjai satuszerű abroncsként fonták körül a férfi fejét. Később tudtam 
csak meg, hogy ezt az embert már beutalták egy elmegyógyintézetbe. Csak arra várt, hogy 
jöjjenek érte és bevigyék. 

Azt  mondtam  neki:  "Testvérem,  kérlek,  gyere  fel  ide."  Előrejött.  Szóltam  a  gonosz 
szellemhez, amely elnyomta az elméjét. (A gonosz szellemmel foglalkozz, ne az illetővel.0 
Nem mondtam senkinek, hogy bármit láttam volna, mert nyilvános alkalmon ez nem mindig 
bölcs  dolog.  Csak  azt  mondtam  ennek  a  gonosz  szellemnek:  "Te  gonosz  szellem,  aki 
elnyomtad és  megkötözted  ezt  az  embert,  Jézus  nevében megparancsolom,  engedd el  őt! 
Jézus nevében most vedd le a kezed az elméjéről!" 

Amikor ezt kimondtam, a kis majomszerű teremtmény elengedte a férfi fejét, leesett a 
válláról és visítva, nyöszörögve feküdt a lábánál. Azután a kis teremtmény felkiáltott és azt 
mondta: "Én ezt nem akarom. De ha ezt mondod, tudom, meg kell tennem." 

Azt válaszoltam: "Nem csak őt, hanem ezt a helyiséget is hagyd el, Jézus nevében!" Mire 
a kis teremtmény felkelt és kiszaladt az ajtón. A férfi mindkét kezét felemelte és dicsérni 
kezdte  Istent.  Azt  mondta  nekem:  "Mintha  egy  vaspánt  pattant  volna  le  a  fejemről." 
Mentálisan el¬nyomott volt, de teljesen megszabadult. 

Önmagában az, hogy ennek az embernek az idegi problémáit egy démon okozta, nem 
jelenti azt, hogy minden idegbetegséget démon okoz. A Szent Szellemre kell támaszkodnod, 
hogy  megtudd,  mikor  okozza  a  szenvedést  egy  démon  tényleges  jelenléte.  Saját  emberi 
tudásod vagy bölcsességed alapján nem fogod tudni, hogy jelen van-e gonosz szellem vagy 
sem. De ebben az esetben a Szent Szellem által tudtam, a mentális elnyomás egy gonosz 
szellem jelenlétének közvetlen eredménye volt. 

Ez a  férfi  soha  többet  nem került  intézetbe.  Tény,  hogy évekkel  később még mindig 
egészséges  volt.  Hála  Istennek  az  Ő  erejéért  és  a  Szent  Szellem  természetfölötti 
kinyilatkoztatásaiért.  Isten  Igéje,  valamint  a  Szent  Szellem  vezetése  és  irányítása  nélkül 
gyengék és támasz nélküliek vagyunk. 

A keresztények megnyílhatnak az ördögnek



Láttuk, hogyan nyomhatja el valakinek - megváltottnak és meg nem váltottnak egyaránt - 
a testét  vagy elméjét  egy gonosz szellem. Egy keresztény szintén megnyílhat egy gonosz 
szellemnek és helyet adhat neki, amikor az nyomást gyakorol rá. Az Írások igazolják azt a 
tényt,  hogy  valaki  megnyithatja  magát  Istennek,  majd  teljesen  ellenkezőleg,  engedhet  az 
ördögnek. Péter ezt tette. Habár Péter még nem volt újjászületve - mert Jézus még nem halt 
meg a  kereszten,  hogy fizessen a megváltásunkért  -,  Isten használta  Pétert,  hogy a  Szent 
Szellem kinyilatkoztatást  adjon  rajta  keresztül.  De  szinte  közvetlenül  ezután  megnyílt  az 
ördögnek (Mt.16:20-23). 

Azonban hatalmas különbség  megnyílni  egy  gonosz  szellemnek vagy gonosz  szellem 
birtokában lenni.  Az is  lehetséges,  hogy csak részben nyitjuk meg magunkat  egy gonosz 
szellemnek.  Minél  jobban  enged  nekik  valaki,  annál  jobban  fogják  ezek  a  szellemek 
befolyásolni és megpróbálják irányítani (Róm.6:16). A jó hír az, hogy a keresztényeknek nem 
kell  megnyílniuk  az  ördög  vagy  a  hústest  számára.  Megtanulhatják,  hogyan  szánják  oda 
magukat a Szent Szellemnek. 

RÓMA6:16 
16. Avagy nem tudjátok, hogy akinek odaszánjátok magatokat szolgákul az 
engedelmességre, annak vagytok szolgái, akinek engedelmeskedtek: vagy a 
bűnnek halálra, vagy az engedelmességnek igazságra? 

A Biblia  tanítja,  hogy  amikor  megnyitod  vagy  aláveted  magad  valakinek,  végül  a 
szolgájává válsz. Néha csak részben adjuk át magunkat a Szent Szellemnek, más alkalommal 
jobban megnyílunk Neki. Nem ismerek senkit, aki tökéletesen engedne a Szent Szellemnek. 
Mindannyian munkálkodunk ezen, de még nem értük el. 

Ugyanaz  a  dolog igaz  mind a  negatív,  mind a  pozitív  oldalon.  Ahogy valaki  részben 
odaszánhatja  magát  a  Szent  Szellemnek,  úgy részben vagy teljesen  megnyílhat  a  gonosz 
szellemeknek. Minél jobban megnyílik valaki a gonosz szellemeknek, azok annál több helyet 
foglalnak el benne és végül megpróbálják birtokba venni. 

Mondok  egy  példát,  hogyan  nyitotta  meg  magát  egy  keresztény  az  ördögnek.  Néha 
beszélek  a  vejemről,  Buddy Harrisonról,  akinek  egy  időben  problémája  volt  azzal,  hogy 
engedett a gonosz szellemeknek. Ma Harrison a tulsai Keresztény Közösség alapító pásztora 
Tulsában,  Oklahomában  és  egyben  a  Harrison  House  Könyvkiadó  elnöke  is.  1963-ban 
azonban gondjai voltak. 

Akkoriban  Buddy  képtelen  volt  hosszabb  ideig  foglalkozni  bármivel  is.  Nem  tudta 
megtartani  a  munkáját;  egyszerűen  felmondott  és  elment.  Nem  tudott  megmaradni  a 
gyülekezetben.  Egyik  alkalommal  láthattuk,  ahogy  a  gyülekezetben  a  kórust  vezette  és 
minden jónak tűnt. A következő alkalommal pedig nem jött el a gyülekezetbe. Néha odasétált 
hozzám és az arcomba fújta a  szivarfüstöt.  Soha nem mondtam neki  semmit.  Egyszerien 
szerettem őt. Tudtam, az ő esetében az ördög befolyásáról van szó; nem csupán a teste uralta. 
Egy "hullámvasút" vagy "yo-yo" keresztény volt: fel és le, bent és kint. 

Egyik délután imádkoztam az  esti  alkalmamért.  Hirtelen Isten Szelleme szólt  hozzám 
Buddyról. Azt mondta: "Három démon követi Buddyt." Azonnal volt egy szellemi látomásom 
- egy "mini látomás". Láttam Buddyt sétálni a járdán. Láttam, hogy a három szellem, mint a 
kiskutyák úgy követik, bár nem úgy néztek ki, mint a kiskutyák. Majomszerűek voltak és 
szívósnak látszottak.  Egyik a  járda jobb, másik a  bal  oldalán,  egy pedig a járda közepén 
követte Buddyt. Isten Szelleme azt mondta: "Ez a három szellem követi Buddyt. 

Buddy jobbra fog fordulni és egy időre megnyitja magát a jobb oldali démonnak. Ezt 
követően visszafordul, kiigazít ja magát és helyesen cselekszik. Azután elfordul és egy kis 
ideig a  bal  oldalán lévő démonnak enged.  Majd visszafordul és újra  keresztényként kezd 
viselkedni. Azután egy kis időre megnyitja magát a háta mögött lévő démonnak. 



Időnként  Buddy ennek a  három szellemnek enged,  máskor  pedig a  Szent  Szellemnek 
nyílik meg. Ezért tűnik úgy, mintha tudathasadásos lenne." Buddy aszerint kezdett viselkedni, 
hogy melyik démonnak nyitotta meg magát. A rokonok meg is jegyezték: "Nem értem 

Buddyt. Talán skizofrén?" Buddy újjászületett, Szent Szellemmel betöltekezett keresztény 
volt.  Azért,  mert  valaki  teljes  a  Szent  Szellemmel,  még  nem  jelenti  azt,  hogy  képtelen 
megnyitni magát az ördögnek. A hívőknek saját akaratuk van; szabadon választhatnak. 

Amikor  az  Úr  megmutatta  nekem,  ahogy  ez  a  három démon kölyökkutyaként  követi 
Buddyt,  azt  mondtam  az  Úrnak:  "Uram,  mit  akarsz,  mit  tegyek  ezzel?  Akarod,  hogy 
imádkozzam ezért?" 

"Nem - felelte. - Ne imádkozz ezért." 
"Nos - válaszoltam -, akkor mit akarsz, mit tegyek ezzel?" 

Az  Úr  azt  mondta:  "Szólj  azokhoz  a  gonosz  szellemekhez.  Parancsolj  nekik  az  én 
nevemben,  Jézus  nevében,  hogy  hagyjanak  fel  a  tevékenységükkel  és  szüntessék  be 
működésüket Buddyval szemben." 

Azt válaszoltam: "De én Oklahomában vagyok. Buddy pedig Texasban." 
Jézus azt felelte: ,,A szellemvilágban nincs távolság. Ahol vagy, ott beszélhetsz azokhoz a 
szellemekhez, amelyek valaki más ellen egy másik helyen munkálkodnak és Jézus nevében 
engedelmeskedniük kell neked. Nem kell személyesen ott lenned." Azt mondta: "Egyszerűen 
mondd  azt:  'Az  Úr  Jézus  Krisztus  nevében  megparancsolom  mindhármatoknak,  gonosz 
szellemek, akik követitek Buddyt, hogy hagyjatok fel tevékenységetekkel és szüntessétek be 
működéseteket vele szemben." 

Egyszerűen  kimondtam pontosan  azokat  a  szavakat,  melyeket  Jézus  mondott  nekem. 
Láttam a szellemvilágban, ahogy a három szellem eltűnik. Majd az Úr Szava jött hozzám: 
"Buddynak tíz napon belül lesz munkája. Ebben az állásban marad, amíg azt nem teszi, amit 
én  terveztem  számára."  Dátummal  együtt  leírtam  ezt  egy  darab  papírra  és  beraktam  a 
levéltárcámba. 

Legközelebb amikor találkoztam Buddyval, azt mondta nekem: 
"Papa, van munkám." 
Azt feleltem: "Tudom." 
    Előhúztam a levéltárcámból azt a papírdarabot és a kezébe adtam. 
Azt mondta: "Ez pontosan így van! A tizedik napon kaptam meg az állást." Ebben az állásban 
maradt és sikeres volt benne. Az üzlet tulajdonosa igazgatóhelyettesnek nevezte ki és később 
Isten elhívta teljes idejű szolgálatra. Azóta is Istennel jár. 

Az ördög, a test és a világ

A hívők,  amikor csak akarják,  megnyithatják magukat  az ördögnek és csalásainak,  és 
engedhetik, hogy ő uralja őket. A hívők átadhatják magukat a test vágyainak és kívánságainak 
is és engedhetik, hogy a test uralja őket. A hívők megnyithatják magukat a világ hatásainak és 
engedhetik, hogy a világ uralja őket. 

Sokan megpróbálnak ördögöt űzni a hívőből, amikor ő megnyitja magát a világ, a test 
vagy  az  ördög  felé.  Azonban  a  Biblia  azt  tanítja,  hogy  a  hívőknek  foglalkozniuk  kell  a 
világgal, a testtel és az ördöggel, mert addig nem leszünk szabadok ezektől a hatásoktóI, amíg 

Jézushoz  nem  kerülünk  a  Mennybe  (1  Ján.4:3,4;  1  Ján.2:15-17).  Az,  hogy  a  hívők 
megnyílnak a világ, a test vagy az ördög felé, még nem jelenti azt, hogy démon birtokolja 
őket vagy démon van bennük. 

Köszönet Istennek, a Biblia tanítja, hogy a hívőknek nem kell megnyílniuk a világ, a test 
vagy az ördög felé. A Biblia azt mondja, ha újjászülettünk, Jézus által legyőztük a világot (1 



Ján.5:4,5;  Ján.16:33;  1  Ján.4:4).  Mivel  mi  Krisztusban vagyunk és  Jézus  már  legyőzte  a 
világot értünk, nem kell engednünk a világ hatásainak, sem a fizikai természetünk vágyainak 
és sóvárgásainak. Nem kell,  hogy az ördög legyőzzön bennünket, mert Jézus sátán fölötti 
győzelme a mi győzelmünk. 

Ha egy keresztény megnyitja az ajtót az ördögnek, akkor az ördög be fog jutni és végül 
birtokba  veheti  a  testét  vagy  a  lelkét,  ha  egy  időre  szabad  hozzáférést  kap.  Viszont  a 
keresztények esetében a démon nem lakhat a szellemükben, hacsak a hívő be nem tölti a 
Zsidó  10:26,27  és  a  Zsidó  6:4-6-ban  található  feltételeket.  Ezekről  a  részekről  később 
bővebben fogok beszélni. 

Most  egyszerűen csak azt  mondom, hogy a  keresztények többsége soha  nem éri  el  a 
szellemi fejlettségnek azt a fokát, mely által  abba a helyzetbe kerülne,  hogy halálos bűnt 
követhessen el.  A halálos  bűnt csak felnőtt  keresztény tudja  elkövetni,  ha akarattal,  előre 
megfontoltan  megtagadja  Krisztust  (1Ján.5:16).  Tehát  a  keresztényeknek  nem  kell  azzal 
foglalkozniuk,  vajon  birtokolja-e  démon  a  szellemüket  vagy  sem.  Ha  emiatt 
nyugtalankodnak, ez biztos jele annak, hogy nem így van. Viszont az életük egyéb területein a 
keresztények ajtót nyithatnak az ördögnek. 

Adok egy példát, amely megmutatja, hogy egy keresztény miként nyithat tudatlanul ajtót 
az ördögnek. Sok évvel ezelőtt olvastam dr. Ulian Yeomansról, aki belgyógyász volt egy nagy 
New York-i  kórházban.  Reménytelenül  rabjává vált  a kábítószernek és  az orvostudomány 
lemondott róla. Azután valaki beszélt neki a szent gyógyulásról, majd megváltást nyert és 
meggyógyult Isten ereje által. Élete hátralevő részében a szent gyógyulásról tanított. 
A II. Világháború vége előtt súlyosan megbetegedett és közel került a halálhoz, habár több 
mint  negyven  évig  a  szent  gyógyulásról  tanított  és  szolgált.  Abban  az  időben  kb. 
nyolcvanéves volt. 

Később olvastam, hogy dr. Yeomans meggyógyult. Egyik cikkében elmagyarázta, hogyan 
betegedett meg, tudatlanul megnyitva az ajtót az ördögnek. A II. Világháború idején aggódni 
kezdett néhány rokonáért, akik a Hitler által megszállt országokban voltak. 

Dr. Yeomans azt mondta, hogy a rokonságáért való aggodalom elkezdte befolyásolni az 
elméjét,  az  aggódás  és  félelem  megnyitotta  az  ajtót  az  ellenségnek.  Végül  súlyosan 
megbetegedett.  Magas  láza volt,  kihullott  a  haja  és  a  halál  kapujába  került.  Azt  mondta, 
megbánta, hogy aggódott és kérte Istent, bocsásson meg ezért. Azt mondta: "Isten nem csak 
az egészségemet állította helyre, hanem a hajam is kinőtt. Mikor újra kinőtt a hajam, nem 
fehér volt, mint előtte. Az egész fejemet sűrű fekete haj borítja." 

Dr. Yeomans azért lett beteg, mert az aggódás és a félelem által megnyitotta az ajtót az 
ellenségnek. Nem számít, milyen régen nyert üdvösséget egy keresztény, sem az, ha évek óta 
prédikálja és tanítja az Igét.  A felnőtt  keresztényeknek ugyanolyan biztosnak kell  lenniük 
abban, hogy zárva tartják az ajtót az ördög előtt, mint a csecsemő keresztényeknek. 

Dr. Yeomans több mint negyven évig abban járt, amit "szent egészségnek" nevezett és 
soha  nem volt  beteg.  Dr.  Yeomans  erős  keresztény  volt  és  ismerte  Isten  szövetségét  az 
egészségről. Látod, nem számít milyen erős vagy az Úrban, vagy hány éve prédikálod az Igét, 
az ördög soha nem fog békén hagyni. Ha engedsz neki, ajtót nyithatsz számára 

Egy keresztény, akinek
az elméjét gonosz szellem birtokolta

Most egész részletesen be fogom mutatni egy Szellemmel betöltekezett szolgáló esetét, 
akinek  az  aggodalomtól  és  a  félelemtől  megszállottá  vált  a  gondolkodása,  míg  végül 
megengedte az ördögnek, hogy birtokba vegye a gondolkodását és teljesen megőrült. 



Más szóval,  először  elnyomottá  vált  az  ördög gondolatai  által.  De ahogy megnyitotta 
magát az aggódás és félelem sátáni gondolatainak, megszállottá vált ezektől a gondolatoktól, 
míg  végül  kinyitotta  az  ajtót  az  ellenségnek és  megengedte,  hogy az  elméje  egy  gonosz 
szellem birtokába kerüljön. 

A szolgáló  testvére  mesélte  el  nekünk  a  következő  történetet.  Amikor  elérkezett  a 
menstruáció ideje, ez az asszony, aki szolgáló volt, elnyomottá kezdett válni az aggódástól. 
Állandóan  tépelődött,  majd  érzelmileg  zaklatottá  vált  és  egyre  jobban  megzavarodott. 
Tudatosan vagy tudatlanul az elméjében és az érzelmeiben megnyitotta magát egy démonnak. 

Ez  a  szolgáló  nem  irányította  figyelmét  az  Igére;  megszállottá  vált  az  aggódástól. 
Megengedte egy gonosz szellemnek, hogy egyre nagyobb és nagyobb területet szerezzen a 
gondolkodásában, míg végül a gonosz szellem hatalmába kerítette az elméjét. Végül teljesen 
elvesztette az eszét, az elméje egy gonosz szellem birtokába került és közveszélyes őrült lett. 
Megpróbálta megölni magát és másokat is. 

Zárt intézetbe került, és mivel közveszélyes volt, a saját védelme érdekében több mint két 
évet töltött gumiszobában. Fejét a falba verve próbált végezni magával. Csak kézzel ehetett 
mint egy állat, mert a kést és a villát arra akarta használni, hogy megölje magát. 

Ennek az őrült nőnek a nővére azt akarta, hogy a feleségem és én szolgáljunk az asszony 
felé,  habár senkit  nem engedtek a  cellájába.  Azt  mondtam, hogy átadom ezt  az esetet  az 
imacsoportomnak, így ők elkezdhetnek imádkozni  az asszonyért.  Volt  egy női csoportunk 
abban a farmesvillei gyülekezetben, amit abban az időben pásztoroltam, akik "leimádkozták" 
a Mennyet a földre. Választ kaptak az imádságaikra! 

Körülbelül tíz nappal azután, hogy elkezdtünk imádkozni, az intézet vezetői azt mondták, 
az  asszony  hazamehet.  Megírták  a  családjának,  hogy  már  nem közveszélyes,  de  mindig 
szüksége lesz intézeti kezelés¬re. Az egészségi állapota azonban megromlott és az orvosok 
úgy látták, ha a környezeti változás nem segít neki, valószínűleg nem fog sokáig élni. 

Nos,  íme  az  evangélium szolgálója,  aki  megőrült!  Képzeld  el!  Az  emberek  csak  azt 
mondták: "Ó, szegény drága. Valami történt vele, de nem tudjuk, mi." De meg kell értenünk, 
mi  történhet  az  emberekkel  és  a  keresztények  hogyan  nyithatnak  ajtót  az  ördögnek  és 
engedhetik, hogy hozzáférjen elméjükhöz és testükhöz. 

Ez az  egyik ok,  amiért  a  hívőknek tudniuk kell,  milyen  fontos  számukra,  hogy Isten 
Igéjével megújítsák elméjüket és Isten szerint gondolkodjanak a félelem és aggódás helyett, 
melyek az ellenség gondolatai. Ha a rossz gondolatokon időznek, tudatlanul megnyithatják az 
ajtót  az ördögnek. A hívők nincsenek alávetve az ördögnek; Jézus nevében hatalmuk van 
fölötte. A hívők ellenállhatnak sátánnak és életük egyetlen területén sincsenek az uralma alatt, 
hacsak ők meg nem engedik, hogy hatalmat gyakoroljon felettük. 

Ez a teljes evangéliumi szolgáló sem volt kiszolgáltatva az ördögnek. Nem kellett helyet 
adnia sátánnak a gondolkodásában. Ha ellenállt  volna Isten Igéjével az aggódásnak és az 
elnyomásnak és folyamatosan megújította  volna gondolkodását,  sátán nem férhetett  volna 
hozzá az elméjéhez. Ha megdorgálta volna sátán elnyomását és ellenállt volna neki, elfutott 
volna tőle (Mt.18:18; Jak. 4:7). 

1943  májusának  első  vasárnapján  a  nővére  elhozta  hozzánk  ezt  a  teljes  evangéliumi 
szolgálót. Feleségem és én nem tudtuk, hogy jönnek. De van itt valami, amit szeretném, ha 
tudnátok. Aznap reggeli után, feleségemmel a szokásos délelőtti dolgainkat végeztük. Mindig 
elmostam  az  edényeket  és  kitakarítottam  a  konyhát;  ez  szokásom  volt.  Elvártam  a 
feleségemtől, hogy segítsen nekem a szolgálatban és ez csak úgy volt rendjén, ha én is segítek 
neki a ház körül. A konyha takarítás a közben egész idő alatt nyelveken imádkoztam, nem 
hangosan, csak magamban. Volt egy belső késztetésem vagy vezetésem, hogy ezt tegyem. 

Majd  átmentem a  szomszédos  gyülekezetbe  és  ellenőriztem,  minden rendben van-e  a 
következő napi szolgálatra, és eközben is folyamatosan nyelveken imádkoztam. Úgy tűnt, 
mintha mennyei késztetésem lenne arra, hogy ezt tegyem. Ne érts félre; a Szent Szellem nem 



erőltet te, hogy imádkozzam, mert Ó egy úriember és Ó nem kényszerít sem¬mire. O szelíden 
vezet. Az ördög lökdös, de a Szent Szellem szelíden vezet és késztet. 

A  délelőtt  hátralevő  részében  a  dolgaimat  intéztem,  de  engedtem  annak  a  belső 
indíttatásnak, hogy nyelveken imádkozzam. Amikor emberek voltak körülöttem, csak belül, 
csendesen imádkoztam magamnak és az Úrnak. Azután elmentem a postáért, mert abban az 
időben nem hozták ki. Egész idő alatt követtem azt a mennyei késztetést, hogy nyelveken 
imádkozzam. A szellemem Istennel volt összeköttetésben (1 Kor. 14: 2,14). 

Ahogy intéztem a napi teendőimet - reggel nyolctól kb. délután kettőig - az idő nagy 
részét nyelveken imádkozva töltöttem. Időnként ezt gondoltam magamban: Az Úr biztosan a 
holnapi szolgálatra készít fel. Remek dolog lesz! 

Látjátok, a Biblia azt mondja: "Mert ha nyelvvel könyörgök, a szellemem könyörög ... 
" (1 Kor. 14:14). A Júdás 20-ban pedig azt mondja: " ... épülvén a ti szentséges hitetekben, 
imádkozván Szent Szellem által." Tudtam, hogy Isten előkészít és felkészít valamire, de azt 
gondoltam, a vasárnapi szolgálatomra. Majd két óra körül a nővére elhozta hozzánk ezt a 
bolond asszonyt. Úgy mozgott, mint egy robot; csak bámult előre, mintha egy másik világban 
lenne; csupán a szája mozgott folyamatosan, szinte akaratlanul. 

Amikor  a  nővére  megemlítette,  hogy  prédikátor  vagyok,  az  őrült  nő  azonnal  Igéket 
kezdett  idézni;  úgy ömlött  a szájából az Ige,  mint  a vízfolyás,  s  a  szeme egész idő alatt 
ragyogott. Az Ige nem az elméjéből jött, hiszen mentálisan beszámíthatatlan volt; az Igék az 
újjáteremtett, újjászületett szelleméből törtek elő. 

Sohasem láttam ehhez hasonlót és nem tudtam, mit tegyek. Így szóltam: ,,Annak, aki így 
tudja idézni az Igét, igazán ismernie kell az Urat!" 
Amikor ezt mondtam, a szemei villámokat szórtak. Közvetlenül előtte álltam, amikor lángoló 
szemekkel  a  hajához  kapott,  tépni  kezdte  és  kiabált:  "Ó,  nem,  nem!  Nem!  Nem!  Nem 
ismerhetem Istent!  Megbocsáthatatlan  bűnt  követtem el!  Nem!  Nem!"  A nővérének  meg 
kellett őt ragadnia és megrázta, hogy lecsendesítse. 

Végül leültette egy székre, de ő csak bámult maga elé, mintha egy másik világban lenne. 
Végig figyeltem, de nem pislogott és meg se rebbent a szeme. Kikerekedett a szeme és úgy 
nézett ki, mintha transzban lenne. Nem számított, mi történik körülötte, csak ült ott, egy izma 
se rezdült, a szeme se rebbent. 

A nővére azt mondta nekünk: "Megkérdeztem az intézet vezetőjét: Szokatlan az állapota? 
Nem  különös,  hogy  a  nővérem  azt  gondolja,  megbocsáthatatlan  bűnt  követett  el?"  Azt 
válaszolta:  "Ó,  nem. Az intézetben lévők kilencven százaléka  azt  hiszi,  hogy elkövette  a 
megbocsáthatatlan bűnt." Ez azt jelenti, hogy az ördögnek van valami köze ezen a területen 
az emberek gyötréséhez; azt mondja nekik, hogy megbocsáthatatlan - halálos - bűnt követtek 
el. 

Ebben az esetben ez a szolgáló megengedte, hogy egy gonosz szellem bejusson a lelkébe 
és meggyőzze arról,  halálos bűnt követett el.  Látod, ha a rossz gondolkodás által beteggé 
válsz az elmédben, ez ajtót nyit az ördögnek, hogy bejöjjön. Az ördögöknek, a démonoknak 
és  a  gonosz  szellemeknek  több  közük  van  ezekhez  a  dolgokhoz,  mint  ahogy  azt  néha 
felismerjük. 

Tudtam, az asszony ugyanúgy beteg lehet a fejében vagy elméjében, ahogy valakinek 
beteg lehet a gyomra. Ha valakinek beteg a gyomra, az egyszerűen azt jelenti, a gyomra nem 
működik jól. Ha valakinek beteg az elméje, azt jelenti, az elméje nem működik megfelelően. 
Tudtam,  lehet,  hogy  egyszerűen  csak  beteg  az  asszony  elméje.  De  azt  is  tudtam,  hogy 
bejuthatott egy démon és megragadhatta az elméjét és ez okozhatta az őrültségét. 

A démon  nem birtokolta  az  asszony  szellemét,  csak  az  elméjét,  mert  az  aggódás  és 
félelem által ő nyitotta meg az ajtót. Sátán nem jöhet be csak úgy és nem veheti birtokba a 
keresztények elméjét vagy testét anélkül, hogy valaki tudatlanság vagy engedetlenség által 
ajtót nyitva engedélyt adna neki. A teljes démoni birtoklásban a démon a szellemét, lelkét és 



testét birtokolhatta volna. De ő keresztény volt,  ezért az ördög nem uralhatta a szellemét, 
amíg akarattal meg nem tagadja Krisztust, amit ő nem tett meg. 

Mit  teszel  valakivel,  aki  ilyen  állapotban  van,  különösen  amikor  nem  tudsz  vele 
értelmesen beszélni? Akkoriban nem tudtam. Azelőtt még nem volt dolgom hasonló esettel. 
Így azt mondtam a feleségemnek: "Menjünk és hozzuk el Sylvia testvért!" 

Sylvia nem viselt tisztséget a gyülekezetünkben, de "le tudta imádkozni" a Mennyet a 
földre.  Amíg vártunk a  kocsiban,  hogy Sylvia  testvér  elkészüljön,  a  történtekről  kezdtem 
beszélni  az  Úrnak.  Tudtam,  ha  csak  az  asszony elméje  lenne  beteg,  imádkozhatnék  érte, 
megkenhetném olajjal, rátehetném a kezem és ő meggyógyulna. 

Azonban tudtam, ha egy gonosz szellem okozta az őrültségét, azzal a Szent Szellem ereje 
és vezetése által kell foglalkozni. Azt mondtam az Úrnak, hogy segítenie kell nekem. Nem 
tudtam, mit tegyek. Így imádkozva töltöttem az időt, amíg Sylvia testvér elkészült, azután 
mindannyian visszamentünk a plébániára.

Mindannyian elkezdtünk imádkozni és hamarosan Szellemben imádkoztunk. Több mint 
két órán keresztül imádkoztunk Istenhez vezetésért. Nem az ördög ellen imádkoztunk, nem 
gonosz szellemekkel harcoltunk. Csak kerestük Istent és a vezetését arról, hogyan szolgáljunk 
az asszony felé. 

Van itt  még  valami,  amit  meg kell  értened.  A hit  imája  nem minden helyzetben  fog 
működni. Ez egy olyan eset volt, ahol a hit imája nem működött volna, mert az asszony nem 
volt olyan értelmi állapotban, hogy egyezségben legyen velünk és használja a saját hitét. 

Ne érts félre. A hit imája működni fog azokban a helyzetekben, ahol lehetséges, hogy 
működjön. De amikor valaki más akarata is részt vesz, nem mindig leszel képes elmondani a 
hit imáját, csak ha az illető egyezségben van veled (Mt.18:19). 

Mielőtt  elmondhattam volna  a  hit  imáját  ezért  az  asszonyért,  szükségem lett  volna  a 
részvételére  és  egyetértésére,  de  az  elmeállapota  miatt  ez  nem  volt  lehetséges.  Ezért  a 
szabadulása nem történhetett meg a saját hitén keresztül. 

Néhány  ember  megpróbálja  minden  helyzetben  és  bármilyen  körülmény  között 
működtetni  a  hit  imáját.  Sokszor  ez  olyan,  mintha  megpróbálnánk  egy  szögletes  dugót 
bedugni egy kerek lyukba;  nem fog menni.  Más szóval,  különféle imádságok léteznek és 
mindegyiknek megvannak a saját szabályai a sikeres működéshez. 
Ezért Istent kerestük a vezetéséért; nem ordítoztunk az ördöggel és nem próbáltunk kiűzni 
egy démont. Szükségünk volt a Szent Szellem vezetésére, hogy megtudjuk, mit tegyünk ezzel 
az őrült asszonnyal. 
llyen helyzetekben a Szent Szellemre kell támaszkodnunk. Oly gyakran olvassuk ezt az Igét: 
" ... Nem erővel, sem hatalommal, hanem az én Szellememmel! azt mondja a Seregeknek 
Ura" (Zak.4:6), ennek ellenére megyünk előre, megpróbálunk tenni valamit a saját erőnk és 
hatalmunk alapján, és semmi nem történik. Nos, meg kell tanulni Isten Igéjére, az Ő erejére, 
hatalmára és Szellemére támaszkodnunk, hogy sikeresek legyünk az életben. 

Valójában  amikor  a  saját  erőnkre  és  hatalmunkra  támaszkodunk,  csak  dolgozunk  és 
dolgozunk, mégis nagyon kevés valósul meg. De ha engedjük, hogy a bennünk lévő Nagyobb 
munkálkodjon értünk, Ő hatalmasan felemelkedik bennünk, világosságot ad az elménknek és 
útmutatást a szellemünknek, amit egyetlen más forrásból sem kaphatunk meg. Ő mindig Isten 
szent írott Igéjével összhangban vezet minket. 

Tehát,  ahogy kerestük  Isten  vezetését,  így  imádkoztam:  "Uram,  mutasd  meg,  hogyan 
szolgáljak az asszony felé!" Amikor ezt mondtam, a Szent Szellem kenete szállt rám és a 
Szent Szellem azt mondta: "Menj, állj elé és mondd: Jézus nevében, gyere ki, te tisztátalan 
szellem!" 

Vonakodtam megtenni, mert azelőtt soha nem voltam még hasonló helyzetben. Amikor 
nem engedelmeskedtem Istennek, a kenet felemelkedett és elhagyott; ezután már semmit sem 



tudtam tenni. Látjátok, ilyen helyzetekben a démonokat a Szent Szellem kenete és ereje alatt 
kell kiűzni. 

Ekkor  a  Szent  Szellem  megdorgált  az  engedetlenségemért.  Azt  mondtam  az  Úrnak: 
"Uram, engedd, hogy újra rám szálljon a kenet, és engedelmeskedni fogok." Tudtam, nincs 
értelme a Szent Szellem kenete nélkül azt mondani: "Gyere ki!" Ha csak testben próbáltam 
volna kiűzni a démont, tudom, nem történt volna semmi. De a Szent Szellem kenete újra 
leszállt  rám,  engedelmeskedtem  Istennek  és  azt  mondtam  a  gonosz  szellemnek:  ,Jézus 
nevében gyere ki, te tisztátalan szellem!" 

Az  asszonyon  ezután  nem látszott  semmi  változás;  ugyanolyan  őrültnek  tűnt  és  úgy 
viselkedett,  mint  előtte.  Semmi  nem történt,  már  amennyire  én  meg tudtam állapítani.  A 
nővére  betette  a  kocsiba  és  hazavitte.  Annak  ellenére,  hogy  nem  történt  észlelhető 
változás,tudtam, hogy megszabadult; hiába mondott volna nekem bárki bármit. 

Ez az, ahol néha eltévesztjük. Tudtam, a hit parancsát a Szent Szellem kenete és vezetése 
által mondtam ki, és ez szabaddá tette az asszonyt. Látjátok, amikor a hit ajándéka működik, a 
Szent Szellem hitet ad, hogy meg tedd amit Ő mond, és ez mindig működni fog. 

Amikor  arra  kerül  sor,  hogy  más  emberek  életében  foglalkozz  az  ördögökkel,  akkor 
követned  kell  a  Szent  Szellem vezetését,  mint  ennek  az  asszonynak  az  esetében  is,  aki 
képtelen volt a beleegyezését adni vagy együttműködni. Ha a Szent Szellem nem mondja meg 
mit  tegyél,  akkor  saját  erődből  cselekszel  és  el  fogsz  bukni.  Azonban,  ha  az  emberek  a 
segítségedet kérik és beleegyezésüket adják, akkor Jézus nevében hatalmat gyakorolhatsz az 
ördög felett az életükben (Mk.16:17). 

Miután  valaki  megszabadult,  szükséges  megtanítanod  arra,  hogyan  álljon  meg  az 
ördöggel szemben. A saját életedben természetesen nem kell, hogy valaki más dorgálja meg 
az  ördögöt  helyetted.  Ha  aláveted  magad  Istennek,  hatalmad  van  az  ördög  felett,  hogy 
ellenállj neki és megdorgáld, neki pedig el kell futnia (Lk.9:1; Ef.6:13; Jak. 4:7). 

Ez  az  asszony  szombaton  vált  szabaddá  a  hit  parancsa  által.  Hétfő  délután  a  nővére 
visszajött  és  azt  mondta:  "Kérlek,  imádkozz.  A nővéremnek olyan vad rohama van,  mint 
amikor  először  elvesztette  az eszét."  Azt  mondtam: "Tessék?" Teljesen meglepett,  milyen 
nyugodt  voltam.  Pontosan  tudtam,  mi  történik.  Szombat  délután  megmondtam  annak  a 
démonnak, hogy távoznia kell és ő tudta, hogy el kell mennie. Csak szaggatta és "tépte" az 
asszonyt, ahogy eltávozott. 

Elmagyaráztam ezt  a  nővérének  és  megmutattam az  Igét,  ahol  Jézus  megdorgált  egy 
gonosz  szellemet  valakiben  és  az  ördög "erősen  szaggatta"  és  rázta,  mielőtt  kijött  belőle 
(Mk.9:26). Azt mondtam a nővérének: "Az ördög tudja, hogy mennie kell, csak szaggatja őt, 
ahogy távozik. Miután a rohamnak vége, a testvéred jól lesz." 

Pontosan ez történt. Amikor a roham véget ért, az asszony elméje teljesen rendbe jött. 
Látjátok, amikor a Szent Szellem kenete és ereje által kimondják a hit parancsát,  az nem 
feltétlenül hoz azonnali eredményt, de mindig eredményes. 

Abban a pillanatban, ahogy az asszony elméje rendbe jött, újra az lett, aki azelőtt volt, és 
az Úrral való szellemi közössége is olyan lett, mint régen. Nem tudott arról, hogy két és fél 
évig őrült volt, sem arról, hogy megpróbálta megölni magát vagy másokat is. Mindez sötét 
folt volt az emlékezetében. Nem sokkal ezután egészségesnek nyilvánították és elbocsátották 
az elmegyógyintézetből. 

A gonosz szellem megszállta az elméjét és munkálkodott a testén keresztül, de nem volt 
ördög a szellemében. De az életének egy időszakában, amikor ideges és bizonytalan volt, 
megnyitotta magát egy gonosz szellemnek és az megszállta a gondolatait. Megengedte, hogy 
az a gonosz szellem egyre jobban hozzáférjen a gondolkodásához, és ahogy folyamatosan 
megnyitotta  magát,  a  gonosz szellem végül  birtokba  vette  a  lelkét  -  értelmét,  akaratát  és 
érzelmeit. Tizenkilenc évvel azután, hogy megszabadult, érdeklődtünk utána. 



A nővére a következőt mondta: ,,Az elméje erős. Jó állása van és a vasárnapi iskolában 
tanít" 

Teljes birtoklás: szellem, lélek és test

Amint láttuk, valaki lehet elnyomott és megszállott a lelkében; vagyis az elméjében és 
érzelmi világában, még akkor is, ha keresztény. Még egy keresztény testét is elnyomhatja egy 
démon vagy egy gonosz szellem, belülről vagy kívülről. De ez nem ugyanaz, mint a démoni 
birtoklás. Emlékezzünk, a teljes birtoklás magában foglalja a szellem, lélek és test átadását 
egy gonosz szellemnek, mert birtokolni valamit, azt jelenti, tulajdonul bírni. Ezért hibás és 
nem igei azt mondani, hogy egy keresztényt gonosz szellem birtokolhat. Bizonyos, hogy egy 
keresztény szellemében nem lehet ördög, máskülönben nem nevezheted többé kereszténynek. 
Óvatosnak  kell  lennünk  a  megfogalmazásainkkal  és  meg  kell  határoznunk,  mit  értünk 
valójában bizonyos kifejezések alatt. 

Azt is fel kell ismernünk, hogy hatalmas különbség van elnyomás, befolyás alatt lenni, 
megnyílni a démonoknak, vagy megszállottá válni általuk - és teljesen démonok birtokában 
lenni. A teljes birtoklás esetében a személy teljes lényét alávetette annak, hogy az a gonosz 
szellemek birtokában vagy tulajdonában legyen. Mivel az ember hármas felépítésű - szellem, 
van lelke és testben él-, nem lehet teljes birtoklás alatt anélkül, hogy a szellemét, lelkét és 
testét elfoglalnák. 

A birtoklásnak fordított görög szó azt is jelenti, hogy egy démon hatása vagy ereje alatt 
lenni.  Úgy  tűnik,  a  démonizált  szó  bibliai  használata  széles  jelentéssel  bír,  és  magában 
foglalja  azt,  hogy  a  démonok  kínzása  vagy  hatása  alatt  lenni.  Démonizáltnak  lenni  a 
legtágabb  értelemben  nem csak  a  birtoklást  foglalja  magában,  hanem az  elnyomást  és  a 
megszállást is; valójában az ördög bármilyen tevékenységét jelentheti, mely hatással van az 
emberiségre. 

Más szóval, amikor az ördög elnyomja, megszállja vagy birtokolja az embereket, akkor 
"démonizáltak".  A  legtágabb  értelemben  a  démonizált  szó  azt  jelenti,  hogy  az  ördög 
munkáinak hatása alatt lenni. 

Gondolkodásunk  gyakran  nem  tiszta  ezen  a  területen,  mert  kifejezéseink  és  azok 
jelentései nem világosak. Például, ha valaki megkérdezi: 
"Lehet egy keresztény ördög birtokában?", lehet, hogy valójában ezt akarja kérdezni: "Lehet 
egy keresztény démonizált?" Más szóval: 
"Lehet  egy  keresztény  gonosz  szellemek  elnyomása,  megszállása  vagy  hatása  alatt  és 
megnyithatja magát nekik?" 

Eszerint, a válasz igen. Egy keresztény lehet gonosz szellemek által "démonizált". De egy 
keresztény szelleme, lelke és teste nem lehet teljesen a gonosz szellemek birtokában. Biztos, 
hogy az ördög végül bármely részét birtokba veheti annak, aki folyamatosan enged neki és 
egyre több lehetőséget  ad számára.  Később meg fogom mutatni,  hogyan érvényes ez egy 
keresztényre. 

Néha még a teljes birtokláson belül is lehetnek fokozatai a birtoklásnak. Más szóval, az 
ördög irányíthat valakit jobban vagy kevésbé. Ha a gonosz szellem valakinek csak az elméjét 
vagy lelkét birtokolja, a birtoklás részleges. Még az elme vagy lélek részleges birtoklásának is 
lehetnek  fokozatai.  Az  ördög birtokolhat  és  irányíthat  valakit  jobban vagy kevésbé.  Más 
szóval, az ember jobban vagy kevésbé lehet ura önmagának. 

Nézzünk  meg  egy  bibliai  beszámolót  a  teljes  vagy  tökéletes  démoni  birtoklásról.  A 
gadarai őrült - szelleme, lelke és teste - egy démon birtokában volt. Amikor 1952-ben Jézus 



látomásban megjelent  nekem hosszasan beszélt  a  démoni  birtoklás  ezen  esetéről,  mellyel 
akkor találkozott, amikor a földön járt. 

MÁRK 5:1-20 
1. És menének a tenger túlsó partjára, a Gadarenusok földére. 
2. És a mint a hajóból kiméne, azonnal elébe méne egy ember a sírboltokból, 
a kiben tisztátalan lélek volt, 
3. A kinek lakása a sírboltokban vala; és már lánczokkal sem bírta őt senki 
sem lekötni. 
4.  Mert sokszor megkötözték őt békókkal és lánczokkal,  de ő a lánczokat 
szétszaggatta, és a békókat összetörte, és senki sem tudta őt megfékezni. 
5. És éjjel és nappal mindig a hegyeken és a sírboltokban volt, kiáltozva és 
magát kövekkel vagdosva. 
6. Mikor pedig Jézust távolról meglátta, oda futamodék, és elébe borula, 
7.  És  fennhangon  kiáltva  monda:  Mi  közöm  nékem  te  veled,  Jézus,  a 
magasságos Istennek Fia? Az Istenre kényszerítelek, ne kínozz engem. 
8. (Mert ezt mondja vala néki: Eredj ki, tisztátalan lélek, ez emberből.) 
9. És kérdezé tőle: Mi a neved? És felele, mondván: Légió a nevem, mert 
sokan vagyunk. 
10. És igen kéré őt, hogy ne küldje el őket arról a vidékről. 
11. Vala pedig ott a hegynél egy nagy disznónyáj, a mely legel vala. 
12.  És  az  ördögök  kérik  vala  őt  mindnyájan,  mondván:  Küldj  minket  a 
disznókba, hogy azokba menjünk be. 
13. És Jézus azonnal megengedé nékik. A tisztátalan lelkek pedig kijövén, 
bemenének a disznókba; és a nyáj a meredekről a tengerbe rohana. Valának 
pedig mintegy kétezeren; és belefúlának a tengerbe. 
14. A kik pedig őrzik vala a disznókat, elfutának, és hírt vivének a városba és 
a falvakba. És kimenének, hogy lássák, mi az, a mi történt. 
15.  És  menének  Jézushoz,  és  láták,  hogy  az  ördöngős  ott  ül,  fel  van 
öltözködve és eszénél van, az, a kiben a légió volt; és megfélemlének. 
16. A kik pedig látták, elbeszélék nékik, hogy mi történt vala az ördöngőssel, 
és a disznókkal. 
17. És kezdék kérni őt, hogy távozzék el az ő határukból. 
18. Mikor pedig a hajóba beszállott vala, a volt ördöngős kéré őt, hogy vele 
lehessen. 
 19.  De  Jézus  nem  engedé  meg  néki,  hanem  monda  néki:  Eredj  haza  a 
tiéidhez, és jelentsd meg nékik, mely nagy dolgot cselekedett veled az Úr, és 
mint könyörült rajtad. 
20. El is méne, és kezdé hirdetni a Tízvárosban, mely nagy dolgot cselekedett 
vele Jézus; és mindnyájan elcsodálkozának.

Sokat tanulhatunk ebből a beszámolóból, és néhány érdekes észrevételt tehetünk a gadarai 
őrülttel kapcsolatban. De fontos felismernünk, hogy ez az ember nem volt keresztény; soha 
nem született  újjá,  mert  Jézus akkor még nem szenvedte el  a  keresztet,  hogy fizessen az 
emberiség megváltásáért. 

Azt szintén meg kell értenünk, hogy különbség van az olyan eset között, mint a gadarai 
őrülté, aki valóban szabaddá akart válni és aközött,  amikor valaki újra meg újra akarattal 
nyílik meg sátánnak és nem akar megszabadulni. Hatalmas különbség van aközött, ha valaki 



küzd, hogy megszabaduljon sátán erejétől és aközött, aki újra és újra akarattal nyitja meg 
magát neki és nem akar szabaddá válni sátán uralmától. 

Tapasztalatból tudom, viszonylag könnyű megszabadítani azokat, akik elhatározták, hogy 
szabaddá válnak; akik meg akarnak szabadulni, meg is tudnak. De nagyon ritkán vagy képes 
segíteni azokon, akik folyamatosan és akarattal megnyílnak a sátáni erőknek és nem akarnak 
szabaddá válni. 

A  gadarai  őrülttel  találkozva  az  Úr  nagy  könyörületességre  indult  (Mk.5:19).  A 
parancsszava  által  Jézus  szabaddá  tette  őt  (Mk.5:13;  Lk.8:32).  A férfi  kinézete  azonnal 
teljesen megváltozott. Azelőtt vad őrült volt, aki letépte ruháit és kövekkel vagdosta magát, 
Jézus parancsa után azonban normálissá vált: "És ménének Jézushoz, és látták, hogy az, aki 
az  ördög  birtokában  volt,  akiben  a  légió  volt,  felöltözve  ült  és  ESZÉNÉL  VOLT;  és 
megfélemlének." (Mk.5:15 KJV) 

Miután  megszabadult,  ragaszkodott  Jézushoz,  Szabadítójához.  Jézussal  akart  menni 
(Lk.8:38).  De  Jézus  azonnal  elküldte,  hogy  mondja  el  a  barátainak,  mit  tett  érte  Jézus 
(Lk.8:39). 

Jézus tudta, hogy a férfinak saját érdekében el kell kezdenie az Urat szolgálni. Jézus tudta, 
szüksége van a tanúbizonyság-tételre és a megvallásra, hogy növekedjen az új keletű hitében, 
ezért elküldte, hogy a szülővárosában hirdesse az evangélium üzenetét: " .. .Jézus ... monda 
néki: 

Eredj haza a tieidhez, és jelentsd meg nékik, mely nagy dolgot cselekedett veled az Úr, és 
mint könyörült rajtad." (Mk.5:19) Jézus tudta, hogy minden új előrelépés a világosság felé 
bizonyosságot és erőt fog neki adni az Úrral való új keletű együtt járásában. 

Gyakran  akár  a  legújabb  megtértet  kell  megbíznunk  a  legmerészebb  és  legnehezebb 
szolgálattal. Ez megerősíti a keresztény bizonyságtételüket és erőssé teszi őket a hitükben. 
Nem azt mondom, hogy azokat tegyük a hatalmi helyekre, akik nemrég nyertek megváltást 
vagy  szabadultak  meg.  Azonban  szükséges,  hogy  a  fiatal  hívők  azonnal  bekerüljenek  a 
szolgálatba és bátran bizonyságot tegyenek arról, amit az Úr tett értük. 

Bárki, aki megszabadult betegségtől, démoni hatástól vagy bármilyen sátáni rabságtól, jól 
teszi,  ha  nem  felejti  el  ezt  az  alapelvet.  Különösen  fontos,  hogy  mindazok,  akik 
megszabadultak sátán fogságából, azonnal gyakorolni kezdjék a megvallást, bizonyságtételt 
és mások segítését, mert ez hatalmasan megerősíti őket abban, hogy bátran beszéljenek az Úr 
szabadító erejéről. 

Jézus  azt  is  tudta,  hogy hamarosan a Tízváros  egész területe  annyira  felbolydul  majd 
ennek az egy embernek a bizonyságtétele által, hogy ez előkészíti az utat a látogatására: "El is 
méne (az ember), és kezdé hirdetni a Tízvárosban, mely nagy dolgot cselekedett vele Jézus; 
és mindnyájan elcsodálkoznak. " (Mk.5:20) 

Kétségtelen, hogy az elmebetegségek oka és természete még ma is ugyanaz, mint Jézus 
idejében.  Jézus  napjaiban  az  elmebetegség  közvetlenül  vagy  közvetve  démoni  aktivitás 
következménye volt. Ennek az embernek a sajátos esetében egy gonosz szellem tényleges 
jelenléte volt az őrültség közvetlen oka. 

Most menjünk vissza és nézzünk meg részletesen néhány kulcsfontosságú elemet, amit 
Márk 5. részében találunk. Márk 5: 13 a gonosz szellemeket tisztátalan szellemeknek nevezi: 
" ... a tisztátalan szellemek pedig kijővén, bemenének a disznókba ... " 

Nincs olyan,  hogy "tiszta" gonosz szellem. Mint  bukott  szellemi lények, mindannyian 
tisztátalan természetűek. Tehát általánosan mondhatjuk, hogy a "tisztátalan szellem" a gonosz 
szellem természetét jelzi  ami egy bukott  örök szellemi lény. Sajátos értelemben viszont a 
tisztátalan szellem a típusára vagy fajtájára utal, mint a gadarai őrült esetében. 

A Márk  5-ben  meg  kell  jegyeznünk  egy  másik  fontos  dolgot  is;  amikor  a  gonosz 
szellemek többé nem tudták elnyomni, nem tartózkodhattak benne és nem birtokolhatták ezt 



az  embert,  második  választásként  arra  törekedtek,  hogy  bekerüljenek  az  állatokba  -  a 
démonok kérték Jézust, engedélyezze, hogy a disznónyájba menjenek. 

Ha a gonosz szellemek, mint örök gonosz lények, lakozást vesznek az emberben, olyanná 
teszik,  amilyenek  ők.  Más  szóval,  az  ember  felveszi  az  őt  befolyásoló  gonosz  szellem 
típusának vagy fajtájának jellemvonásait és egyéniségét. 

Mint mondtam, a legszélesebb értelemben a "tisztátalan szellem" meghatározás a bukott 
természetű  szellemekre  utal.  De  sajátos  értelemben  használva,  mint  a  Márk  5-ben,  a 
"tisztátalan szellem" kifejezés a  gonosz szellem típusára és fajtájára  vonatkozik.  A fajtára 
utalva  Jézus  azt  mondta:  "Mert  ezt  mondja  vala  néki  Jézus):  Eredj  ki,  TISZTATALAN 
SZELLEM, ez emberből." (Mk.5:8) 

Tudjuk, hogy ez nem a szellem neve volt, mert a 9. versben Jézus megkérdezte a nevét: 
"Mi a neved?" A gonosz szellem azt válaszolta: 
"Légió a nevem ... " (Mk.5:9). 

Nyilvánvaló, hogy ez az ember felvette a tisztátalan szellem jellemvonásait. A tisztátalan 
szellem miatt  az ember letépte a ruháit,  meztelenül kóborolt  és  kövekkel vagdosta magát 
(Mk.5:5; Lk.8:27). 

Valószínű, hogy ezen a férfin keresztül a gonosz szellem a férfi szexuális késztetésével 
kapcsolatosan  nyilvánult  meg.  Ez  a  férfi  feltehetően  mazohista  volt,  a  fizikai  fájdalmak 
elszenvedéséből szexuális élvezete származott. 

Látjuk,  hogy ez a  tisztátalan szellem magához hasonlóvá  tette  a  gadarai  őrültet,  mert 
ahogy szabaddá vált és az elméje újra normálisan működött, felvette a ruháit: " ... menének 
Jézushoz, és látták, hogy az, aki az ördög birtokában volt, ... felöltözve ült és eszénél volt ... 
" (Mk5:15 IQV) 

Tehát,  amikor ez a  férfi  megint  normálisan kezdett  gondolkodni,  leült  Jézus lábaihoz, 
hogy tanuljon Tőle. Azok, akik megszabadultak sátántól és a bűntől, elkezdenek normálisan 
gondolkodni és leülnek Jézus lábaihoz, hogy tanuljanak Tőle. 
A Márk 5:2-ben található ennek a résznek egy másik fontos eleme. 
Csak egy ördög vesz birtokba.  Figyeljük meg, a Biblia  azt  mondja:  "  ...  amint a hajóból 
kiméne Jézus), azonnal elébe méne egy ember a sírboltokból, akiben tisztátalan SZELLEM 
volt." A szellem szó egyes számban áll. Ez az első bizonyítékunk arra, hogy csak egy szellem 
vesz birtokba. 

Nem sokkal azután, hogy Jézus találkozott ezzel az emberrel,  azt mondta a tisztátalan 
szellemnek, jöjjön ki belőle: "Eredj ki, TISZTÁTALAN SZELLEM, ez emberből." (Mk.5:8) 
De a tisztátalan szellem nem jött  ki.  Így Jézus megkérdezte:  "Mi a neved?" A tisztátalan 
szellem azt felelte: "Légió a NEVEM, mert sokan vagyunk." (9. vers) 

Ez azt mutatja, hogy csak egy szellem birtokolta - a Légió nevű tisztátalan szellem. Ebben 
az esetben a "Légió" nemcsak a tisztátalan szellem nevére, hanem a számára is utal. Ez az egy 
gonosz szellem, a Légió nevű tisztátalan szellem volt, és a nevéből tudjuk, sok más gonosz 
szellemet vitt magával, hogy az emberben lakozzanak. 

Honnan tudjuk még, hogy csak egyetlen szellem vesz birtokba? A Márk 5:15-ben az Ige 
azt  mondja: "És menének Jézushoz, és láták, hogy az,  AKI AZ ÖRDÖG BIRTOKÁBAN 
VOLT, AKIBEN A LÉGIÓ VOLT. .. " 

Más szóval, nem az egész légió birtokolta az embert, habár az ördögök légiója is benne 
volt.  Egyetlen  ördög  kerítette  hatalmába  és  más  ördögök légióját  vitte  magával.  Ez  elég 
tipikus. Nem lehetséges, hogy valakit az ördögök egész serege birtokoljon. 

Jézus azt mondta: "Mindig ez élet sötétségének világbírója, aki birtokol egy személyt, 
ahogy a gadarai őrült  esetében is.  Néhányan azt mondják, hogy kétezer démon tartotta őt 
hatalmában, de ez helytelen. 



Olvasd el újra ezt a részt. A gonosz szellemek közül csak egy birtokolta, és ez minden esetben 
így van. Az egy birtokló megengedni, hogy a többiek vele együtt be jöjjenek, de mindig csak 
egy birtokolja a személyt." 

Igei betekintés a gonosz szellemekről

A Máté 12. nagyobb betekintést ad a gonosz szellemekről és működésükről. 

MÁTÉ 12:43-45 
43. Mikor pedig a tisztátalan szellem kimegy az emberből, víz nélkül való 
helyeken jár, nyugalmat keresve, és nem talál: 
44.  Akkor ezt  mondja:  Visszatérek az  én  házamba,  ahonnét  kijöttem.  És 
odamenvén, üresen, kisöpörve és fölékesítve találja azt. 
45.  Akkor  elmegy  és  vesz  maga  mellé  más  hét  szellemet,  gonoszabbakat 
önmagánál, és bemenvén ott lakoznak.. 

Mindenekelőtt jegyezzük meg amit a gonosz szellem mondott a 44. versben: "Akkor ezt 
MONDJA: Visszatérek az én házamba, ahonnét kijöttem. És odamenvén, üresen, kisöpörve és 
fölékesítve találja azt." Habár nem ismerjük a gonosz szellemek pontos eredetét, azt tudjuk, 
hogy örök bukott lények vagy örök gonosz személyiségek.
 

1. Mint  személyiségek,  a  démonok tudnak beszélni:  ,,Akkor  (a  gonosz szellem) ezt 
mondja. .. " (Mt.    12:44). Jézus azt mondta nekem: ,,Amikor valaki teljesen a démon 
birtokában van, akkor az beszélni tud rajta keresztül." 
2. Mint személyiségek, a démonok tudnak gondolkodni és van akaratuk: " Visszatérek 
az én házamba ... " (Mt. 12:44). A gonosz szellem eldöntötte, hogy visszatér az előző 
tartózkodási helyé¬re. 
3. Mint  személyiségek,  a démonok tudnak kommunikálni  más gonosz szellemekkel: 
"Akkor elmegy és VESZ MAGA MELLÉ más hét szellemet, gonoszabbakat önmagánál 
... " (Mt.12:45).

 
Amikor a gonosz szellem visszament oda, amit a "házának" nevezett - az emberbe, akiből 

eredetileg kijött -, üresen, kisöpörve és fölékesítve találta, így elment és magához vett hét 
másik szellemet, hogy vele lakozzanak az emberben. 

Ez bizonyos fokú intelligenciát jelez a gonosz szellemek rangsorában. Az Efézus6:12-ben 
lévő  felsorolás  megmutatja,  hogy  az  ördög  munkája  jól  szervezett,  mivel  láthatjuk  sátán 
királyságában a rangsort és a beosztást. Máté 12. megmutatja azt is, hogy az ördög kitartó a 
támadásaiban. 

Nem adja fel az ellenünk folytatott manővereit: ,,Akkor (a gonosz szellem) ezt mondja: 
VISSZATÉREK  az  én  házamba,  ahonnét  kijöttem  ...  "  (Mt.12:44)  Az  ördög  mindig 
megpróbál visszatérni, miután kiűzték. Arra fog törekedni, hogy visszatérjen a "házba", amit 
elhagyott,  és  folyamatosan  próbálkozni  fog  azzal,  hogy  az  embert  helytelen  dolgok 
elkövetésére csábítsa, vagy betegséget és gyengeséget helyezzen rá. 

Ezt  az  alapelvet  láthatjuk  működni  a  megváltatlan  emberek  esetében.  Ha  megváltást 
nyernek, az ördög mindig megpróbál visszajutni az életükbe. Sátán megpróbálja rávenni a 
csecsemő keresztényeket, hogy rossz dolgokat tegyenek, mint újjászületésük előtt,  sokszor 
megpróbálja  befolyásolni  őket,  hogy  visszatérjenek  korábbi  életmódjukhoz.  Ezért  kell  az 
újonnan megtérteknek Isten Igéjén meggyökerezni és szilárd alapot vetni, hogy ellen tudjanak 
állni az ördög ravaszságainak. 



A Máté 12:43-45-ben található alapelvet láthatjuk a gyakorlatban azoknak az életében, 
akik  betegségből  vagy  gyengeségből  szabadultak  meg.  A  Biblia  a  betegséget  vagy 
gyengeséget  sátáni  elnyomásnak  nevezi  (ApCsel.10:38).  Az  ördög  gyakran  megpróbálja 
visszatenni ugyanazt a betegséget vagy gyengeséget arra, aki meggyógyult: ,,Akkor elmegy 
és vesz maga mellé más hét szellemet, gonoszabbakat önmagánál, és bemenvén, ott lakoznak; 
és  ennek  az  embernek  UTOLSÓ  ÁLIAPOTA  GONOSZABB  LESZ  AZ  ELSŐNÉL.. 
"(Mt.12:45) 

Természetesen nem minden betegséget vagy gyengeséget egy gonosz szellem közvetlen 
jelenléte  okoz.  De  a  betegség  vagy  gyengeség  néha  egy  gonosz  szellem  jelenlétének 
eredménye, amely a szenvedést okozza. 

Ezért nem elég csak kiűzni egy gonosz szellemet valakiből, akit betegség vagy gyengeség 
kínoz, ha az állapota egy gonosz szellem jelenlétének közvetlen eredménye. Meg kell tanítani 
neki az Igét, hogy megállhasson az ördöggel szemben, mert sátán mindig megpróbál majd 
visszatérni ugyanazzal a betegséggel, gyengeséggel, állapottal vagy bűnnel. 

Tehát a hívőket nemcsak arra kell megtanítani, hogyan váljanak szabaddá Isten Igéje által, 
hanem  arra  is,  hogyan  maradjanak  szabadok  az  Ige  elsajátítása  által.  Isten  Igéje  a  mi 
oltalmunk az ördög ravaszságaival és stratégiáival szemben. 

Ezért  olyan  fontos,  hogy  amikor  a  keresztények  életében  démoni  hatásokkal 
foglalkozunk, különös gondot fordítsunk arra, hogy befogadják az Igét. A keresztényeknek 
tudniuk  kell,  kik  ők  Krisztusban  és  ismerniük  kell  a  hatalmat,  melyet  ebben  a  névben 
birtokolnak Ján.14:13,14; Fil.2:9,10). Máskülönben igazságtalanul cselekszünk velük, amikor 
testükből vagy elméjükből kiűzünk egy szellemet, mivel a Biblia azt mondja, hogy a végső 
állapotuk hétszer rosszabb lehet, mint az előző. 

A hívőknek egyszerűen csak el kell foglalniuk hatalmi helyüket Krisztusban. Nem kell, 
hogy meneküljenek az ördög elől, vagy zaklatottak legyenek elméjükben vagy testükben. A 
hívők  hatalma  Krisztusban  a  győzelem  és  diadal  helye,  magasan  a  fejedelemségek  és 
hatalmasságok fölött 

Mint  keresztények,  a  Mennyben  ülünk  Krisztusban,  ezért  a  győzelem,  nem  pedig  a 
félelem  és  legyőzöttség  helyéről  tekintünk  le  sátánra  és  seregeire  (Ef.1:3;  2:5,6).  Ha 
biblikusan  akarunk  foglalkozni  a  sötétség  királyságával,  mindig  tudatosítanunk  kell  a 
győzedelmes helyzetünket, mint Krisztus örököstársai. Ez egy hatalmi hely Krisztusban az 
ördög és minden ellenünk irányuló munkája és tevékenysége fölött.

5. fejezet

Lehet egy kereszténynek démona?

Lehet egy kereszténynek démona? Ez a kérdés nagy vita tárgya a keresztény világban. 
Hallottam már néhány prédikátor magyarázatát erről a témáról, ami megrendítette a bensőm, 
mert amit mondtak, nem volt igei. Azt a benyomást keltették, hogy minden keresztényben 
démonok vannak, amelyeket rendszeresen ki kell űzni. Ez a kijelentés több okból sem helyes. 

Először  is,  egy  keresztény  szellemében  nem  lehet  démon.  Ez  lehetetlen.  Egy  érett 
kereszténynek  akarattal,  előre  megfontoltan  meg  kellene  tagadnia  Krisztust  ahhoz,  hogy 
valaha megengedhesse, hogy egy démon hozzáférjen a szelleméhez; mert ha keresztény, a 
Szent Szellem lakozik a szellemében, nem pedig egy démon. Ha egy érett hívő megtagadná 
Krisztust, akkor többé nem lenne keresztény, mert a "keresztény" szó azt jelenti: Krisztushoz 
hasonló. Ez azt jelenti, hogy Isten élete és természete lakozik a szellemében (2 Kor. 5:17). 



Azért lehetetlen, hogy egy keresztény szellemében gonosz szellem legyen, mert szelleme 
újjá lett teremtve a Szent Szellem által (2 Kor. 5: 17). Ezért a keresztény szelleme a Szent 
Szellem lakhelyévé válik (Ján.14:23; 1 Kor. 6:17), így nem lehet egyben egy gonosz szellem 
lakhelye is (2 Kor. 6:14-16; Jak. 3:11,12). 

Azok,  akik  azt  állítják,  hogy  egy  kereszténynek  lehet  démona,  nem határozzák  meg 
pontosan a kifejezéseiket;  nem osztják fel  az embert  helyesen.  Nem ismerik fel,  hogy az 
ember szellem; van lelke; és testben é!. Nem tisztázzák, hogy egy démon befolyásolhatja az 
ember testét vagy lelkét, de nem lehet a szellemében. 

Ha az emberek úgy értik, hogy egy hívő teste vagy lelke lehet démoni elnyomás vagy 
megszállás  alatt,  az  más dolog.  Igen,  egy keresztény testét  vagy lelkét  elnyomhatja  vagy 
megszál1hatja  egy démon.  De egészen más azt  mondani,  hogy egy keresztény szellemét, 
lelkét és testét démon birtokolhatja. 

Nincs  minden  kereszténynek  démona  még  abban  az  értelemben  sem,  hogy  démoni 
elnyomás  vagy  megszállás  alatt  lenne.  Ez  egy  szélsőséges  tanítás  és  elkerülendő.  A 
szélsőséges tanítások egyetlen területe sem biblikus. 

Valójában a négy evangéliumban egyetlen esetben sem keresztény volt az illető, akiből 
démont kellett kiűzni. Nem lehettek keresztények, azaz nem születhettek újjá Jézus vére által, 
mert Jézus akkor még nem halt meg és nem ontotta vérét az emberiségért. 

Nagyon  sok  ember  volt  Jézus  követője  vagy  tanítványa  mielőtt  az  újjászületés 
lehetségessé  vált  az  Ó  halálát,  temetését  és  feltámadását  követően.  Ígéretük  volt  az 
üdvösségükre,  amíg  az  újjászületés  elérhetővé  vált  számukra.  Azonban  akikből  az 
evangéliumokban gonosz szellemeket űztek ki, még nem voltak újjászü1etve - nem voltak 
keresztények. 

Ahhoz,  hogy bibliai  egyensúlyba kerülj  a  démonokkal kapcsolatban a  hívők életében, 
tanulmányoznod  kell  az  evangéliumokat,  hogy  megtudd,  mit  tanított  Jézus  a  démonok 
kiűzéséről tanítványainak. Jézus űzött ki valaha démonokat a tizenkét tanítványából? Nem, 
nem tette. Jézus tanította a tanítványainak, hogy démonokat űzzenek ki egymásból? Nem. 
Mielőtt Jézus felment az Atyához, adott valami szabályt a tanítványainak, hogyan kell kiűzni 
démonokat más hívőkből? Nem, nem adott! 

Még az Apostolok cselekedeteire is igaz, hogy azok, akikből démonokat űztek ki, nem 
keresztények voltak. A tény az, hogy a Bibliában egyetlen helyen sem találsz említést arról, 
hogy egy keresztényből démont űztek volna ki, vagy hogy egy keresztényt démon birtokolt 
volna. 

Ez nem azt jelenti, hogy egy keresztényt egy gonosz szellem nem nyomhatna el vagy nem 
szállhatna meg, amiről már beszéltem. A Biblia még azt is elmondja, hogy a betegségek és a 
gyengeségek  a  sátáni  elnyomás  következményei  (ApCsel.10:38).  Például,  néha  az  illető 
betegségével  kapcsolatban  azt  állapítottam  meg,  hogy  démonokkal  kell  foglalkoznom, 
amelyek kínozzák és elnyomják az illető testét. 

Néha, de nem mindig, egy gonosz szellem szó szerinti jelenléte idézi elő a betegséget a 
testben.  ilyen  esetekben  a  Szent  Szellem  erejével  kell  fellépni,  hogy  a  gyógyulás 
bekövetkezzen. Amikor a démont kiűzzük, az illető jól lesz. 

Másfelől,  voltak  olyanok,  akik  szintén  betegek  voltak,  de  nem  kellett  ördögöt  űzni 
belőlük; csak gyógyulásra volt szükségük. Tehát nem hozhatunk "vaskalapos" szabályokat 
ezen  a  területen.  A Szent  Szellem  vezetésére  kell  támaszkodnunk,  hogy  felismerjük,  a 
betegséget vagy bajokat gonosz szellem tényleges jelenléte okozza-e vagy sem. 

Egy kereszténynek, ugyanúgy mint egy megváltatlan embernek, lehet bármije, amit csak 
akar, mert minden embernek - akár megváltott, akár nem - szabad akarata van. Nem veszítjük 
el szabad akaratunkat, amikor újjászületünk. Ha elveszítenénk, akkor robotok lennénk, Isten 
azonban nem robotoknak teremtett  bennünket.  Az ember még azután is  maga dönt,  hogy 
betöltekezett Szent Szellemmel. Ha akar, elmélkedhet az ördög gondolatain és engedhet a 



javaslatainak.  Az  ördög  mindig  az  emberi  elmén,  akaraton  és  érzelmeken  keresztül 
munkálkodva  próbálja  rávenni  az  embert  a  rosszra,  hogy  hozzáférhessen.  Azonban  egy 
kereszténynek nem kell megnyitnia magát a gonosz szellemeknek vagy a testnek. Meg kell 
tanulnia, hogyan engedjen a Szent Szellemnek. 

Kételkedem azokban a  tanításokban és gyakorlatokban,  amelyeket  nem találok meg a 
Bibliában.  Nem biblikus,  amikor  néhány szolgáló azt  tanítja,  hogy minden keresztényben 
vannak démonok, amelyeket időről időre újra ki kell űzni. Ezt a szélsőséges tanítást vagy 
gyakorlatot sehol nem fogod megta1álni a Bibliában. Maradj igei alapokon és tartsd távol 
magad a szélsőségektől és túlzásoktól. 

Bárki  -  megváltott  és  megváltatlan  egyaránt  -  hallgathat  az  ördögre  és  engedhet 
sugallatainak.  De  hatalmas  különbség  van  aközött,  ha  átmenetileg  odafordulunk  és 
megnyílunk egy gonosz szellemnek, vagy ha démonok elnyomása alá kerülünk, akik kívülről 
vagy akár belülről munkálkodnak az elmében és a testben. A gonosz szellem általi megszállás 
és birtoklás között szintén óriási a különbség. 

Több mint ötvennyo1c éves szolgálatom során egyetlen ördögöt sem űztem ki keresztény 
szelleméből és senki más sem, mert egy hívő szellemében nem lehetnek gonosz szellemek. 
Ha gonosz szellemek jelen vannak egy hívőben, akkor vagy a testben vagy a lélekben - az 
elmében, akaratban vagy érzelmekben - vannak. Az esetek többségében a hívők nem újították 
meg az elméjüket,  így az ördög kihasználja őket  a lelkükben és testükben.  De a  legtöbb 
hívőnek egyébként sem a démonokkal van gondja; csak a saját testével. 

Valójában, ebben az országban még a meg nem váltottak közül is csak nagyon kevesen 
vannak  démoni  birtoklás  alatt,  habár  az  okkult  tevékenységek  terjedésével  ez  egyre 
gyakoribb. Szolgálatom évei alatt csak egy embert láttam, akit egy démon teljesen birtokolt - 
szellemét, lelkét és testét.

 

Az 1952-es látomás:
a dicsőség felhőjébe burkolva

Amikor 1952-ben Jézus megjelent nekem látomásban, részletesen beszélt a démonokról 
és  arról,  hogyan  ragadják  meg  az  embereket.  Az  1952-es  látomásnak  három része  volt, 
amelyben Jézus arról tanított, hogyan próbálnak a démonok hozzáférni az emberekhez. 1952-
ben összejövetelt  tartottam egy gyülekezetben.  A parókián  laktam és  az  alkalmak után  a 
pásztorral töltöttem az időt. 

Az  egyik  esti  alkalom  után  a  pásztor  és  én  elkezdtünk  imádkozni.  Éppúgy  nem 
számítottam arra, hogy valami szokatlan fog történni, mint arra, hogy én leszek az első ember 
a Holdon! Ez a nap még a többinél is átlagosabb volt. De amint letérdeltem imádkozni, úgy 
tűnt, mintha egy fehér felhő szállna le rám, mely beburkolt és térdelve találtam magam a 
dicsőség felhőjében. Semmit sem láttam; a fizikai érzékelésem teljesen megszűnt. A szemeim 
tágra nyíltak, de a konyhában nem láttam sem a tűzhelyet, sem az asztalt, sem bármi mást. 

Az Ószövetségben Isten dicsősége sokszor felhőben jelent meg (2 Móz.40:34,35; 1 Kir. 
8:10,11; 2 Krón.5:13,14). Ez igei. Felnéztem oda, ahol a mennyezetnek kellett volna lennie és 
láttam, hogy ott áll Jézus. Ahogy beborított a dicsőség felhője, Jézus másfél órán keresztül 
beszélt hozzám. 

Így  kezdte  a  beszélgetést:  "Az ördögről,  démonokról  és  a  démoni  birtoklásról  foglak 
tanítani.  Ettől  kezdve,  amikor  Szellemben  vagy,  működni  fog  az  életedben  az,  ami  az 
Igémben szellemek megkülönböztetéseként ismert." 

Jézus ezt mondta: "Pontosan meg fogom mutatni, hogyan kerítik hatalmukba a démonok 
és  a  gonosz  szellemek  az  embereket,  majd  hogyan  uralják  és  birtokolják  őket,  még  a 



keresztényeket  is,  ha  hagyják."  Jézus  egy  darabig  a  szellemek  megkülönböztetésének 
ajándékáról beszélt.  Többek között  azt  mondta,  hogy a szellemek megkülönböztetése egy 
természetfeletti betekintés a szellemvilágba. 

Majd,  még  mindig  a  dicsőség  felhőjébe  burkolva,  Jézus  megnyitotta  nekem  a 
szellemvilágot és elkezdtem belátni abba. Egy asszonyt láttam és Jézus a következő történetet 
mondta. Láttam az egész jelenetet ahogy kibontakozott. Jézus ezt mondta: "Például, ez az 
asszony az én gyermekem volt. A férjével együtt engem szolgált és csodálatos énekhangja 
volt." 

A  látomásban  felismertem  az  asszonyt;  tudtam,  hogy  kicsoda.  Személyesen  nem 
ismertem. Tudtam, hogy a férjét - aki pásztor volt elhagyta egy másik férfiért. (Az előző férje 
éppen ez a pásztor volt, akivel a paplakban imádkoztam.) 

Látjátok,  hacsak  Jézus  nem  mutatja  meg  nekünk,  akkor  csak  az  események 
végeredményét látjuk, de nem tudjuk, mi miért történik. Tudtam, hogy ez az asszony elhagyta 
a férjét, de nem ismertem a részleteket. Látjuk a természetes világban zajló eseményeket, de 
általában nem tudjuk, mi történt a szellemvilágban, ami ezeket okozta. Az Úr ezt mondta: "Ez 
az asszony az én szolgám volt.  A férje  pásztor volt  és  együtt  szolgáltak.  Az ördög eljött 
hozzá" - és ahogy Jézus ezt mondta, láttam egy kis ördögöt, ami majdnem úgy nézett ki, mint 
egy kis majom. Láttam, ahogy ráül az asszony vállára és suttogni kezd a fülébe. 

Az Úr tovább beszélt hozzám: "Ez a gonosz szellem azt sugdosta az asszonynak: 'Te egy 
gyönyörű nő vagy, és megloptak az életben. Be lettél csapva. A világban hírneved, szerencséd 
és népszerűséged lehetne." 

Nincs kétségem afelől, hogy az asszony a tehetségével kiváló énekes lehetett volna. De 
szeretném, ha megértenétek itt valamit. Bár az ördög kijelentésében volt valami igazság, ,,A 
világban hírneved, szerencséd és népszerűséged lehetne" - a Filippi4:8 alapján azonban ez 
nem állt összhangban Isten Igéjével. 

FIliPPI 4:8 
8. Továbbá, Atyámfiai, amik csak IGAZAK, amik csak TISZESSÉGESEK, 
amik csak IGAZSÁGOSAK, amik csak TISZTÁK, amik csak KEDVESEK, 
amik  csak  JÓ  HÍRÚEK;  ha  van  valami  ERÉNY  és  ha  van  valami 
DICSÉRET EZEKRŐL GONDOLKODJATOK. 

Amit a démon mondott, nem volt összhangban az Igével, mert nem volt igaz, tisztességes 
(becsületes), igazságos, tiszta, kedves, jó hírű és természetesen nem volt benne erény. Ezért 
nem hangzott igeinek. 

Néhány  ember  kíváncsi,  hogyan  lehet  megkülönböztetni  a  sátán  hangját.  A 
következőképpen: amit hallasz, annak összhangban kell lennie az Igével. A Biblia pontosan 
megmondja nekünk, hogy min gondolkodjunk: " ...  ezekről gondolkodjatok",  és felsorolja 
azokat, amin gondolkodnunk kellene. A Biblia a gondolataink útmutatója. 

Jézus így folytatta: "Az asszony tudta, hogy az ördög sugallja neki ezeket a gondolatokat, 
tehát ezt mondta: 'Távozz sátán'!" És láttam, amint a kis démon leugrik róla, elrohan és békén 
hagyja Őt. 

Jézus tovább beszélt: "Ez a démon időnként visszajött, a vállára ült és suttogni kezdett a 
fülébe." 

Ekkor a gonosz szellem nem benne volt, hanem kívülről nyomta el az elméjét, megpróbált 
az asszonyhoz férkőzni az elméjén keresztül.  De az asszonynak még mindig volt  hatalma 
fölötte, mert a Biblia ezt mondja: " ... nagyobb 6, Aki bennetek van, mint az, aki e világban 
van" (1Ján.4:4). Ellen tudott volna állni az ördögnek, mert a Biblia így tanítja Gal.4:7). 

Egyáltalán  nem kellett  volna  helyet  adnia  az  ördögnek a  gondolatai  között  (Ef.4:27). 
Jézus ezt  mondta:  "Ez a démon időről időre visszajött,  a vállára ült és így szólt:  'Te egy 



gyönyörű nő vagy, de becsaptak. Megloptak az életben. A világban hírneved, szerencséd és 
népszerűséged lehetett volna.' De ő tudta, hogy ez az ördög, tehát ezt mondta: 'Távozz tőlem 
sátán!' És a démon elhagyta egy időre." 

Figyeljétek meg, mikor az asszony Jézus nevében gyakorolta jogos hatalmát az ördög 
felett,  annak  a  démonnak  el  kellett  hagynia  Őt.  De  egy  idő  után  újra  visszatért,  hogy 
megkísértse. 

Az, hogy egyszer már ellenálltál sátánnak, nem jelenti, hogy nem fog újra próbálkozni. A 
Biblia nem ezt tanítja. Nézzük meg Jézus megkísértését. A Biblia azt mondja, hogy az ördög 
eltávozott Jézustól "egy időre"  4:1-13). A látomásban láttam, amint az ördög visszatér ehhez 
a keresztény asszonyhoz, hogy ismét megkísértse. 

Ahogy Jézus tovább mesélte a történetet, láttam, hogy újra jött az a kis szörny, az asszony 
vállára ült és a fülébe suttogott. Jézus azt mondta: "Ez a démon időnként visszajött és a fülébe 
suttogta:  'Te  egy  gyönyörű  asszony  vagy,  de  becsaptak  az  életben.  A világban  hírneved, 
szerencséd, pénzed és népszerűséged lehetett volna." 

Jézus elmagyarázta, hogy ezen a ponton az asszonyt még mindig csak elnyomta az ördög. 
Bármely keresztényt elnyomhat egy gonosz szellem. Nincs olyan keresztény, aki védett lenne 
sátán javaslatai  és elnyomása ellen, de nem kell  engednünk sugallatainak. Hatalmunk van 
bármilyen elnyomás felett, amit megpróbál ellenünk hozni. 

Azután Jézus ezt mondta:  "De ekkor elkezdte követni sátán gondolatait.  Ezt gondolta: 
'Gyönyörű vagyok' - mivel kedvelte ezt a gondolatot, elkezdett rajta gondolkodni: 'Becsaptak 
az életben." 

Gondolatait nem a Biblia vonalában tartotta, nem Jézusra irányította a figyelmét. A Biblia 
ezt  mondja: "Kinek elméje reád támaszkodik, megőrzöd azt teljes békében ...  "  (Ésa.26:3 
KJV) De ahelyett, hogy az elméjét az Úron tartotta volna, sátán gondolatain kezdett időzni és 
elmélkedni. 

Gyönyörű  asszony  volt,  azonban  Isten  helyett  a  saját  szépségén  kezdett  gondolkodni 
ahelyett,  hogy  Istenről,  az  Ő  Igéjéről  és  Istennek  az  életére  vonatkozó  akaratáról 
gondolkodott  volna.  Amikor  elkezdett  az  ördög  sugallatain  időzni,  büszkeségében 
felfuvalkodottá  vált.  A Biblia  ezt  mondja:  ,,A megromlás  előtt  kevélység  jár,  és  az  eset 
(bukás) előtt felfuvalkodottság." (péld.16:18) Javaslat: sátán eszköze 

Sok hívő kíváncsi arra, hogyan képes sátán teret nyerni az életükben. Sátán először az 
elméjükben kezd dolgozni, sátán egyik legnagyobb és leghatékonyabb fegyvere a javaslat. 
Végül is ez volt az a fegyver, amit sátán Éva ellen használt a Paradicsomban (1 Móz.3:1-7). 
Éva követte sátán javaslatát,  így az "elámította" és rászedte (1 Móz.3:13). Sátán egyik fő 
stratégiája még ma is az emberek félrevezetése; javaslataival rászedi és becsapja őket. 

Nem kell áldozatul esnünk sátán javaslatainak, mert a Biblia azt mondja, ne adjunk helyet 
az ördögnek magunkban. Ez azt jelenti, egyáltalán 'le adj neki helyet a gondolataidban. Ha az 
ördög helyet kaphat a gondolataidban, akkor helyet kaphat benned. 

Azután  Jézus  elmondta  nekem,  hogy  amikor  az  asszony  elkezdett  foglalkozni  sátán 
gondolataival  és  követte  a  javaslatait,  megszállottá  vált  ezzel  a  gondolkodásmóddal. 
Megkedvelte  azokat  a  gondolatokat.  Majd  a  látomásban  az  asszony  megváltozott  és 
átlátszóvá  vált,  mintha  a  teste  üvegből  lett  volna.  Láttam  egy  fekete  foltot  a  fejében, 
körülbelül akkorát, mint egy fél dolláros. 

Jézus elmagyarázta: "Ezt az asszonyt, a szolgámat, először csak kívülről nyomta el ez a 
gonosz  szellem.  Megdorgálta,  mert  mint  gyermekemnek,  hatalma  volt  az  ördög  felett. 
Többször  ellenállt  neki  és  ő  elment.  De  az  utolsó  alkalommal  figyelni  kezdett  sátánra, 
folyamatosan az ő gondolatain elmélkedett és hallgatott javaslataira, mivel azok tetszettek 
neki. Megszállottá vált az ördög gondolataival." 

Jézus ezt mondta: "Megszállottá vált ezzel a gondolkodásmóddal, de még ekkor sem volt 
túl késő. Még mindig az én gyermekem volt. Tudta, mit kell tennie. Ha ki akarta volna zárni 



azokat a gondolatokat az elméjéből, megtehette volna. Ezt mondhatta volna: 'Megtagadom, 
hogy így gondolkodjak. Ez az ördögtől van és én Jézus nevében ellenállok neked sátán.' De ő 
így akart gondolkodni, tehát továbbra is ezeket a gondolatokat forgatta magában, míg végül is 
megszállottja lett ezeknek a gondolatoknak." 

Lehetséges,  hogy  egy  hívő  a  gondolkodásában  megszállottá  váljon  az  ördög 
gondolataival. De szeretném, ha megértenéd a következőt: 

Bármikor megdorgálhatta volna az ördögöt, mert Jézus nevében még a gondolatvilágában 
is hatalma volt sátán fölött. 

Jézus  megmagyarázta:  "Ó  tudta,  hogy  mit  csinál.  Még  azt  is  tudta,  hogy  ennek  a 
gondolkodásmódnak a  megszállottja  lett.  Bármelyik pillanatban mondhatta  volna:  'Ezek a 
gondolatok  az  ördögtől  vannak,  ezért  megtagadom,  hogy  így  gondolkodjam. 
Megparancsolom  sátán,  hagyj  el  engem!  Jézus  nevében  távozz  tőlem!'  -  és  sátán 
engedelmeskedett volna neki.

De ő szeretett így gondolkodni: 'Én gyönyörű vagyok. ' Ezért tovább folytatta: 'Be lettem 
csapva.  A  világban  hírnevem,  szerencsém  és  népszerűségem  lehetett  volna.  "  Jézus 
elmagyarázta:  ,,Akkor indult  el  rossz irányba, miután figyelni kezdett  arra,  amit az ördög 
mondott és dédelgette az ő gondolatait." 

"Végül elhagyta a férjét és elment egy másik férfival. Attól egy következőhöz ment. Majd 
attól a másiktól egy harmadikhoz, míg végül már az ötödik férfinál tartott, de egyikhez sem 
ment férjhez, csak együtt élt velük." 

Jézus ezt  mondta:  "Még mindig nem volt  túl  késő.  Ha megtért  volna és visszafordult 
volna hozzám és megkért volna, én megbocsátottam volna neki. Nem volt szüksége senkire, 
hogy az ördögöt futásra kényszerítse. Ó maga is meg tudta volna tenni." 

Jézus  nem helyesli  és  nem nézi  el  a  helytelen  cselekedeteket,  de  köszönet  Istennek, 
megbocsátja bűneinket, ha a hívő őszintén sajnálja, kéri a megbocsátást, megtér és elfordul 
bűnétől (1 Ján.1:9). Figyeljük meg Jézus kijelentését: "Senkire sem volt szüksége, hogy az 
ördögöt megfutamítsa. Ezt ő maga is meg tudta volna tenni." 

Az önmagában nem elég, hogy hatalmunk van Krisztusban. A hívőknek gyakorolniuk kell 
ezt a hatalmukat az ördög felett, hogy hasznukra váljon. 

Majd  a  látomásban  az  egyik  teljes  evangéliumi  felekezet  vezetőjét  láttam,  amint  egy 
hotelhez érkezett. A látomásban kint álltam a hotel előtt. Láttam a hotel nevét is. 

Azután  úgy  tűnt,  mintha  bementem  volna  a  szállodába  ezzel  a  teljes  evangéliumi 
szolgálóval.  Odament  az információs pulthoz,  hogy meg érdeklődje,  Mr.  és Mrs.  X. Y. a 
vendégek között van-e. Igen, ott voltak. Az asszony egy férfival volt bejelentkezve, mint a 
felesége. 

A felekezet szolgálója felment a szobájuk ajtajához és én a látomásban, a Szellemben, a 
folyosón álltam. Az egész jelenetet láttam, ahogy történt. A szolgáló kopogtatott. Az asszony 
meglehetősen hiányos öltözetben jött az ajtóhoz és kinyitotta. Amikor ajtót nyitott, felismerte 
a férfit, a teljes evangéliumi felekezet vezetőjét. 

Ezt mondta: "Tudom, miért jöttél." A szolgáló azért jött, hogy megpróbálja visszafordítani 
és imádkozzon vele, hogy visszatérjen Istenhez és a férjéhez. 

A nő ezt mondta: "Közlöm veled, hogy amennyiben Jézus Krisztusról van szó, a pokolba 
vele." És a szolgálóra csapta az ajtót. 

Jézus ezt mondta nekem: "Látod, nem akar többé engem." 
Jézus  folytatta:  "Ha  túl  nagy  kísértésben  lett  volna  és  a  kísértés  hevében  vagy 

dührohamban  mondta  volna:  'Nem  akarom  Őt'  -  nem  vettem  volna  figyelembe  és 
megbocsátottam volna neki. De ő pontosan tudta, mit tesz. Akarattal és előre megfontoltan 
mondta ki: 'Nem akarom Jézust." És amikor ezt mondta, láttam amint a nagy fekete folt, 
amely kb. akkora volt  mint egy féldolláros,  lemegy a fejéből a belsejébe, a szívébe, le a 



szellemébe. Akkor Jézus ezt mondta: "Ekkor vette őt birtokba az ördög. Most ez az ördög 
uralja, de csak az ő engedélye által." 

Elnyomás megszállás birtoklás

Látjátok, óriási különbség van az elnyomás, megszállás és birtoklás között. Ez az asszony 
már körülbelül 20 éve volt a szolgálatban férjével; nem csecsemő keresztény volt. Először 
elnyomott  és  megszállott  volt,  de  amikor  mint  érett  keresztény  szabad  akaratából  és 
szándékosan megtagadta Krisztust, démonikus birtoklás alá került. De csak a saját engedélye 
által került a démon birtokába. Attól a pillanattól fogva, amikor megtagadta Krisztust, többé 
már nem lehetett kereszténynek nevezni. 

Ezt  mondtam Jézusnak: "Uram, miért  mutatod ezt  nekem? Azt  akarod,  hogy kiűzzem 
belőle az ördögöt?" 

Azt felelte: "Nem, te nem tudod kiűzni belőle az ördögöt. Senki sem tudja kiűzni, mert ő 
nem akarja, hogy az ördög elmenjen; ő akarja ezt. Senki - sem te, sem a gyülekezet vénéi, 
sem a többi hívő, sem bárki más - nem gyakorolhat hatalmat az emberi szellem fölött. Amikor 
a földön jártam, hatalmat gyakoroltam a gonosz szellemek fölött, de nem emberi szellemek 
fölött. Még Isten, az Atya sem gyakorol hatalmat az emberi szellem fölött." 

"Hatalmat gyakoroltam a gonosz szellemek és démonok fölött" mondta Jézus. A hívők a 
Gyülekezetben  hatalmat  gyakorolhatnak  a  gonosz  szellemek  és  démonok  fölött.  De  ha 
bármely emberi szellem azt az állapotot akarja amiben van, akkor semmit sem tehetsz; úgy 
fog maradni. Ha ez a nő meg kívánja tartani ezt az ördögöt, úgy lesz, és nem tudod kiűzni 
belőle a gonosz szellemet." 

,,Az  Igém  ezt  mondja:  '  ...  és  aki  AKARJA,  vegye  az  élet  vizét  ingyen'  és  '  ... 
VÁIASSZATOK  magatoknak  még  ma,  akit  szolgáljatok  ...  '  Jel.  22:17;  Józs.24:15).  Az 
embernek szabad akarata van, hogy úgy döntsön, ahogy csak akar ezen a földön. Isten nem 
fog átgázolni az ember akaratán." 

Jézus elmagyarázta, ha ez az asszony meg akart  volna szabadulni,  mielőtt  megtagadta 
Krisztust, Jézus nevében kiűzhettem volna azokat a szellemeket a testéből és lelkéből. De ő 
maga is bármikor megtehette volna és megdorgálhatta volna az ördögöt. De mivel nem akart 
szabad lenni, senki semmit nem tehetett érte. 

Természetesen  miután  érett  keresztényként  megtagadta  Krisztust,  többé  nem  volt 
lehetséges kiűzni belőle a gonosz szellemet. Eldöntötte, melyik urat választja, és az ördögöt 
választotta (Róm.6:16). Maga Isten sem gyakorol hatalmat az emberek akarata fölött. Ha az 
emberek sátán gondolatain akarnak gondolkodni és engednek neki, Isten nem fogja áthágni az 
akaratukat, és te sem leszel rá képes. 

Nem kényszerítheted az embereket arra, hogy Isten Igéje szerint gondolkodjanak, sem 
arra,  hogy azt  akarják,  amit  Isten  tervezett  a  számukra.  Nem kényszerítheted  őket,  hogy 
inkább a Szent Szellemből akarjanak többet, mint a gonosz szellemekből. Megtaníthatod az 
embereknek, hogy mit mond az Ige és bátoríthatod őket, hogy higgyék Isten Igéjét és aszerint 
éljenek, de semmire sem kényszerítheted őket. 

A megbocsáthatatlan bún - a halálos bűn

Amikor megkérdeztem Jézust: "Akarod, hogy imádkozzam ezért az asszonyért?" Ó ezt 
válaszolta:  "Nem,  ne  imádkozz  érte!"  Ez  igazi  megrázkódtatás  volt  számomra!  Hallottál 



valaha olyat, hogy ne imádkozz emberekért? Én makacsul ragaszkodom az Igéhez. Ha valaki 
mond nekem valamit, nem érdekel ki az, látni akarom azt az Igében. Ezt mondtam Jézusnak: 
"Miért Uram? Soha nem hallottam ilyet. Igei ez?" 

Ezt  válaszolta:  "Soha  nem olvastad  az  Igémben:  'Ha  valaki  látja,  hogy  az  ó  atyjafia 
vétkezik, de nem halálos bűnt, könyörögjön,  és az Isten életet  ad annak, aki nem halálos 
bűnnel  vétkezik.  VAN  HALÁLOS  BŰN;  NEM  AZ  ILYENÉRT  MONDOM,  HOGY 
KÖNYÖRÖGJÖN'?" (1 Ján.5:16) 

Jézus azt mondta: "Van halálos bűn és az Ige azt mondja, hogy ne imádkozz azokért, akik 
ezt elkövetik." 

Nem  tudhatod,  hogy  valaki  elkövetett-e  halálos  bűnt  vagy  nem,  ha¬csak  Isten  nem 
mutatja meg mennyei kijelentés által. A szolgálatom alatt az Úr három különböző alkalommal 
mondta, hogy ne imádkozzak az illetőért, mert halálos bűnt követett el. Ez az asszony volt az 
első. 

Jézus  azt  mondta,  hogy  ne  imádkozzam  ezért  az  asszonyért,  mert  elkövette  a 
megbocsáthatatlan - halálos - bűnt. Azt feleltem az Úrnak, hogy ez még mindig nem elég 
számomra. Ezt mondtam: "Nem fogok elfogadni semmilyen látomást vagy megtapasztalást, 
még akkor sem ha Téged látlak Jézus, ha nem lehet bebizonyítani az Újszövetség alapján azt, 
amit mondasz. Egy szót sem fogok elfogadni abból amit mondasz, hacsak nem adsz még egy 
Igét, ami alátámasztja, hogy ne imádkozzam ezért az asszonyért." 

Emlékeztettem,  hogy  mit  mond  az  Ó  Igéje:  "  ...  két  vagy  három tanú  vallomásával 
erősíttessék minden szó." (Mt.18:16) A következő Igéket adta és magyarázni kezdte nekem 
azokat. 

4.  Mert  lehetetlen  dolog,  hogy  akik  egyszer  MEGVIIÁGOSITTATTAK, 
MEGÍZLELVÉN A MENNYEI AJÁNDÉKOT, és RÉSZESEIVÉ LEITEK A 
SZENT SZELLEMNEK, 
5.  És  MEGÍZLELTÉK AZ ISTENNEK JÓ BESZÉDÉT és  A JÖVENDŐ 
VILÁGNAK ERŐIT, 
6. És ELESTEK, ismét megújuljanak a megtérésre, mint akik önmaguknak 
feszítik meg az Istennek ama Fiát, és meggyalázzák 

Jézus elmagyarázta nekem, hogy mielőtt egy keresztény elkövethetné a halálos bűnt, be 
kell töltenie az Igében említett mind az öt feltételt. 

Első: "Mert lehetetlen dolog, hogy akik egyszer megvilágosíttattak... " (Zsidó 6:4). Jézus 
azt mondta, ez arra vonatkozik, amit abban az időben sokan "bűntudatra ébredésnek" hívtunk. 
Az Ige hirdetése megvilágosítja a bűnöst. Ez olyan, mint amikor a tékozló fiú "magába szállt' 
(Lk.15:17). Isten Igéjének prédikálásán keresztül a bűnös látja, hogy elveszett. Világosságot 
kap Isten Igéjének igazságáról és rájön, hogy szüksége van Megváltóra. 

Második:  Zsidó 6:4 azt  mondja:  "  ...  megízlelvén a mennyei ajándékot ...  "  Jézus azt 
mondta, hogy a meggyőzés alatt lévő ember még nem ízlelte meg a Mennyei Ajándékot, mert 
Jézus a Mennyei Ajándék. 

Jézus a János 3:16-ot idézte: "Mert úgy szerette Isten e világot, hogy az Ő egyszülött Fiát 
adta, hogy valaki hiszen 6benne, el ne vesszen, hanem örök élete legyen. " Tehát a "Mennyei 
Ajándék  megízlelése"  az  üdvösségre  utal-  Jézus  Krisztusnak,  mint  Megváltónak  az 
elfogadására. 

Majd a harmadik: " ...  és részeseivé lettek a Szent Szellemnek ...  " (Zsidó 6:4). Jézus 
elmondta, hogy ez többet jelent, mint újjászületni és megismerkedni a Szent Szellemmel az Ő 
bennünk  lakozó  jelenlétén  keresztül  Gán.14:16,17).  Ez  azt  jelenti,  Szent  Szellemmel 
betöltekezni - részesülni a Szent Szellem keresztségben (ApCsel.1:5; 2:4). 



Majd  a  negyedik:  "És  megízlelték  az  Istennek  jó  beszédét..."  (Zsidó  6:5).  Jézus  azt 
mondta, hogy ez nem vonatkozhat csecsemő keresztényekre. Ők még nem ízlelték meg Isten 
jó Igéjét. A csecsemő keresztények még az "Ige tiszta, hamisítatlan tején" vannak. Az 1 Péter 
2:2-ben ez áll: "Mint most született csecsemők, a tiszta, hamisítatlan tej után vágyakozzatok, 
hogy azon növekedjetek." 

Egy másik fordítás szerint ez "Isten Igéjének szilárd eledele". Más szóval, a Krisztusban 
csecsemők nem tudják betölteni a megbocsáthatatlan bún elkövetésének feltételeit, mert még 
nem ízlelték meg Isten Igéjének szilárd eledelét. Csak tejjel táplálkoznak az Igéből. 

Csak azok lehetnek vétkesek e bűn elkövetésében, akik már elértek bizonyos szellemi 
szintet,  teljesen megértik  Jézus  megtagadásának komolyságát  és  járatosak  az  Ige kemény 
eledelében. 

Jézus rámutatott arra a hasonlóságra, ami a szellemi és testi növekedés között van. Azt 
mondta,  hogy  csecsemő  keresztények  nem  lehetnek  vétkesek  a  megbocsáthatatlan  bűn 
elkövetésében, mert nem elég érettek ahhoz, hogy tudják mit tesznek. 

Az ötödik feltétel a megbocsáthatatlan bűn elkövetéséhez: " ... megízlelték ... a jövendő 
világnak erőit,"  (Zsidó 6:5)  Jézus  elmagyarázta,  hogy ez  mit  jelent.  Azt  mondta,  hogy a 
,jövendő világnak erői" szellemi ajándékok. 

Jézus elmagyarázta: "Azok, akik megízlelték a jövendő világnak erőit, érett keresztények, 
akiknek az életében vagy szolgálatában a Szellem ajándékai működnek." Elmagyarázta, hogy 
a Szent Szellem keresztség és az azt követő ajándékok az örökségünk záloga az eljövendő 
világban (Ef.1:13,14; 2 Kor. 5:5). 

Tehát öt bibliai követelményt kellene egy hívőnek betöltenie, mielőtt  vétkes lehetne a 
megbocsáthatatlan bún elkövetésében. Tisztán láthatod, hogy nagyon kevés keresztény felelne 
meg annak, hogy vétkes lehessen e bűn elkövetésében. 

Jézus azt mondta, hogy az asszony a látomásban, aki megtagadta Őt, megfelelt annak, 
hogy  elkövethesse  a  megbocsáthatatlan  bűnt  és  e1magyarázta,  miért.  Azt  mondta,  ez  az 
asszony megvilágosodott; tudta, hogy szüksége van egy Megváltóra. Megízlelte a Mennyei 
Ajándékot, mert újjászületett. Jézus Krisztus hosszú évek óta a Megváltója volt. 

Az asszony Szent Szellemmel is be volt töltekezve, és évek óta szolgált a férjével. Ismerte 
Isten Igéjét. Elegendő szellemi növekedést tapasztalt meg, már nem szellemi csecsemő volt 
az Ige tején. Megízlelte Isten Igéjének kemény eledelét. A Szellem ajándékai is működtek az 
életében. Tehát betöltött minden igei követelményt, hogy elkövethesse a megbocsáthatatlan 
bűnt. 

Jézus elmondta, megbocsátott volna neki, ha csupán az ördög kísértéséről lett volna szó és 
az ördög legyőzte volna. Azt mondta, az asszony nem akkor követte el a halálos bűnt, amikor 
elment egy másik férfival. Elmagyarázta, ha száz férfi lett volna az életében, de visszafordul 
Őhozzá és megtér, Ő megbocsátott volna neki. De Jézus elmondta, hogy az asszony nem 
kísértés alatt vagy legyőzve hozott döntést, amikor akarattal és megfontoltan azt mondta, nem 
akarja többé Jézust. Ez a halálos bún - a megbocsáthatatlan bűn. 

Amit egy érett keresztény Jézussal kapcsolatban tesz, az határozza meg, hogy elkövette-e 
a  halálos  bűnt  vagy  sem.  Ha  egy  érett  keresztény  akarattal  megtagadja  Krisztust,  előre 
elhatározva, megfontolt szándékkal, a Biblia ezt megbocsáthatatlan bűnnek nevezi, amely a 
halálos bűn. A halálos bűn a szellemi halálhoz - az Istentől való örök elszakítottsághoz - 
vezet. 

Állj  meg  és  gondolkodj  el  ezen.  Úgy  kap  valaki  megváltást,  hogy  befogadja  Jézus 
Krisztust  a  szívébe.  Az emberek  csak  az  által  veszíthetik  el  üdvösségüket,  amit  Jézussal 
kapcsolatban tesznek. Jézus áll az üdvösség középpontjában. Ezért, amikor az emberek ezt 
kérdezik: "Lehet egy kereszténynek démona?" - meg kell határozniuk, mit értenek ezalatt. 
Valójában,  ahogy  már  említettem,  a  keresztényeknek  lehet  bármijük,  amit  csak  akarnak 
maguknak, mert szabad akaratuk van. 



Ha az  érett  keresztények  folyamatosan  megnyitják  magukat  az  ördögnek,  eljuthatnak 
addig a pontig, ahol azt választják, hogy megtagadják Krisztust, ahogy ez az asszony tette. De 
akkor többé már nem lesznek keresztények, mert többé nem "Krisztushoz hasonlóak" és nem 
törekednek arra,  hogy Jézust  kövessék.  Ahogy Krisztus Szelleme eltávozik,  az  a  személy 
többé nem nevezhető kereszténynek. Csak ennél a pontnál kerülhetnek démoni birtoklás alá. 

Tehát csak azért, mert ez az asszony valamikor keresztény volt, nem maradt továbbra is 
keresztény.  Többé  már  nem  volt  Krisztushoz  hasonló,  miután  követte  az  ördögöt,  és 
megtagadta az Úr Jézus Krisztust. Jézus ezt mondta: " ... HA TI MEGMARADTOK AZ ÉN 
BESZÉDEMBEN,  bizonnyal  az  én  tanítványaim vagytok."  Ján.8:31)  Ez  az  asszony nem 
maradt Isten Igéjében; többé semmilyen kapcsolatot nem akart Jézussal. 

Engedjétek meg, hogy ehhez hozzátegyek még valamit. Az, hogy valaki kereszténynek 
vallja magát, önmagában még nem jele annak, hogy újjá is született. Ha az életükben nincs 
bizonyítéka az újjászületett, újjáteremtett szellem gyümölcsének, komolyan megkérdőjelezem 
az üdvösségüket. Az emberekre annyi címkét rakhatsz, amennyit csak akarsz, attól még nem 
válnak azzá. 

Például,  egyszer  egy  asszony  elmondta,  hogy  a  férje  kereszténynek  vallja  magát,  de 
mindenféle  ördögi  tevékenységgel  foglalkozik.  Nem mutatta  semmi  jelét  annak,  hogy  új 
teremtmény lenne Krisztusban. Az asszony azt akarta tudni, valóban keresztény-e a férje. 

Azt  válaszoltam:  "Nem,  ő  nem keresztény.  A keresztény  szó  azt  jelenti:  Krisztushoz 
hasonló.  Úgy  cselekszik,  ahogy  Krisztus  cselekedne?  Nem,  természetesen  nem.  Követi 
Jézust,  vagy egy kicsit  is az Ige világosságában jár? Nem. Ő az ördögöt követi,  tehát ne 
nevezd kereszténynek." 

Majd  Jézus  a  látomásban  utalást  tett  a  Zsidókhoz  írt  levél  10.  fejezetére,  és  tovább 
magyarázta a halálos bűnt. 

ZSIDÓ 10:26-29 
26.  Mert  HA SZÁNDÉKOSAN VÉTKEZÜNK,  az  igazság  megismerésére 
val6 eljutás után, akkor többé nincs bűnökért val6 áldozat, 
27. Hanem az ítéletnek valami rettenetes várása és a tűznek lángja, amely 
megemészti az ellenszegülőket. 
28. Aki megveti a M6zes törvényét, két vagy három tanúbizonyságra irgalom 
nélkül meghal; 
29. Gondoljátok meg, mennyivel súlyosabb büntetésre méltónak ítéltetik az, 
aki  AZ  ISTEN  FIÁT  MEGTAPODJA,  és  a  SZÖVEVSÉGNEK  VÉRÉT, 
mellyel  megszenteltetett,  tisztátalannak  TARTJA,  és  a  kegyelemnek 
Szellemét bántalmazza.

A 26. vers azt mondja: "Mert ha szándékosan vétkezünk, az igazság megismerésére való 
eljutás után ... ". Ez a bűn nem vonatkozhat bármilyen bűnre, mert ha bármilyen bűnről lenne 
szó,  akkor  az 1.Ján.1:9 nem lenne  igaz.  Az 1Ján.1:9 ígéretet  tesz nekünk,  ha megvalljuk 
bűneinket, Isten hú és igaz, hogy megbocsásson és megtisztítson minket minden hamisságtól. 

Ezért a Zsidó 10:26 Krisztus elutasításának bűnéről beszél. Pál (aki szerintem a Zsidó 
levelet  írta)  eredetileg  zsidó  keresztényeknek  írta  ezt  a  részt.  Az  itt  található  alapelv 
természetesen  minden  keresztény  számára  érvényes.  De  az  újszövetség  kezdetén  a  zsidó 
keresztények  annak  a  kísértésnek  voltak  kitéve,  hogy  Krisztus  követéséből  származó 
üldöztetésük miatt térjenek vissza a zsidó valláshoz. 

Amikor  ezek  a  zsidók  kereszténnyé  váltak,  kiközösítették  őket  és  így  elszakadtak  a 
családjuktól. Összetartottak és segítették egymást, de így is nagyon nehéz volt az életük, nem 
csak anyagi értelemben, hanem a súlyos üldöztetések miatt is. 



Néhányukat megkísértette az a gondolat,  hogy visszatérjenek a régi életükhöz, a zsidó 
valláshoz, azonban ehhez meg kellett volna tagadniuk, hogy Krisztus Isten Fia. A Zsidó 10:29 
szerint a megbocsáthatatlan bűn az, amikor valaki "az Isten Fiát megtapodja". 

Más szóval, ha azok a zsidó keresztények visszatértek volna a zsidó valláshoz, meg kellett 
volna  tagadniuk,  hogy  Krisztus  a  Messiás.  Ha  megtették  volna,  akkor  meg  kellett  volna 
tagadniuk, hogy Jézus szűztől született.  És ha visszatértek volna a zsidó valláshoz, ez azt 
jelentette volna, hogy a szövetség vérét, amellyel Jézus megszenteltetett, tisztátalannak tartják 
(Zsid.10:29). Ha Jézus nem az Isten Fia és ha Ő nem a Messiás, akkor az Ő vére csupán olyan 
vér lenne, mint bármely más ember vére - nem lenne szent. 

Megtagadni, hogy Krisztus az Isten Fia, ez az a bűn, melyre a Zsidó 10.utal. Ez ugyanaz, 
mint elfordulni Tőle, elutasítani Őt és kijelenteni: 

"Nem akarom Jézust  többé."  A Biblia  azt  mondja,  ha  érett  keresztények  akarattal  és 
megfontoltan tagadják meg Krisztust, akkor nincs többé áldozat a bűneikért. 

Végül  is,  mi  tett  téged  új  teremtménnyé?  Az,  hogy  elfogadtad  Jézus  Krisztust  mint 
Megváltódat. Hitted a szívedben, hogy Isten feltámasztotta Jézust a halálból és azt, hogy Ő 
Isten Fia. Engedelmeskedtél a Bibliának, hitted a szívedben és a száddal vallást tettél Jézus 
Krisztusról, mint Uradról és Megváltódról (Róm.10:9,10). 

Tehát a Biblia itt Jézus megtagadásának bűnét említi, és nem valami más bűnt, amit egy 
keresztény esetleg elkövet az életében. Azonban a megbocsáthatatlan bűn az egyik terület, 
ahol sátán hatalmas pusztítást vitt végbe Krisztus Testében. Manapság sok elmegyógyintézet 
van tele olyan emberekkel - még hívőkkel is -, akiket sátán meggyőzött arról, hogy elkövették 
a megbocsáthatatlan bűnt. 

Sátán azok ellen használta ezt az Igét a Zsidó levélből, akik nem ismerték Isten teljes 
tervét. Kihasználta a tudatlanságukat, hazudott nekik és megkötözöttségben tartotta őket, mert 
azt mondta nekik, hogy "szándékosan" vétkeztek, ezért elkövették a megbocsáthatatlan bűnt. 

Az  évszázadok  során  emberek  kerültek  a  máglyára,  mert  nem  voltak  hajlandóak 
megtagadni Jézusba vetett hitüket. Ha a hatalmas kényszer hatására megtették volna, Isten 
nem rótta volna fel nekik. De ha önként tagadnák meg Jézust, az természetesen más lenne. 

Jézus  elmondta,  hogy az  asszony a  látomásban szintén elkövette  a  megbocsáthatatlan 
bűnt,  a  Zsidó  10:26-29  alapján.  Mint  érett  keresztény,  teljesen  megértve,  hogy  mit  tesz, 
akarattal megtapodta Jézus Krisztust és az Ő vérét megszentségtelenítette (29. vers). Ezért 
nem volt többé áldozat a bűnéért. 

Az ördög megpróbálja elhitetni a hívőkkel, hogy elkövették a megbocsáthatatlan bűnt. Az 
évek folyamán beszéltem olyan emberekkel, akik úgy gondolták, hogy elkövették a halálos 
bűnt. 

Azt kérdeztem tőlük: "Megtapodtad Jézus vérét és mondtad, hogy Ő csak egy ember volt 
- nem pedig Isten Fia? Mondtad, hogy Jézus nem szűztől született? Mondtad, hogy a vére 
nem szent, hanem ugyanolyan, mint bárki más vére? Teljesen megtagadtad Jézust?" 

Mindannyian minden egyes kérdésre azt felelték: "Nem, természetesen nem." 
"Akkor ez a vers nem vonatkozik rád" - válaszoltam
Az embereknek bibliai megértést kell kapniuk a megbocsáthatatlan bűnről, hogy az ördög 

ne tudja félrevezetni őket. Hacsak szándékosan nem mondja egy érett keresztény, aki betölti 
mind az öt feltételt a Zsidó 6-ból:, Jézus nem az Isten Fia" vagy "Nem akarom Jézust”; akkor 
nem követte el ezt a bűnt. Csecsemő keresztények nem tudják elkövetni ezt a bűnt, amikor 
heves felindulásuk közepette vagy mérgükben ilyen kijelentéseket tesznek. Ebben a részben a 
Biblia szabad akaratból meghozott tudatos döntésről beszél. 

Nem számít mit tettek a keresztények vagy milyen távol kerültek Istentől, még az sem, ha 
mondtak  valamit  Jézus  ellen  pillanatnyi  haragjukban,  Ő  nem  fogja  felróni  nekik,  ha 
megtérnek és megvallják Neki bűnüket és elfordulnak a rossz cselekedeteiktől. Ez nem a bűn 



elnézése,  mert  a  bűn rossz.  Azonban a hívők számára van gondoskodás,  ha vétkeznek és 
elrontják (1 Ján.1:9). 

Ezért ha kikerülsz az Istennel való közösségből, vissza kell térned oda olyan gyorsan, 
ahogy csak tudsz. Mert ha nem, az ördög területére kerülsz és az veszélyes, mivel az ördög 
arra törekszik, hogy tönkretegye az életed (Ján.10:10). 

Jézus elutasításának bűne valójában kétféleképpen történhet.  Az egyik útja,  amikor az 
emberek hallják az evangéliumot és mégis visszautasítják Jézust, és továbbra sem fogadják el 
Őt.  Egy  idő  után  a  Szent  Szellem nem foglalkozik  többé  velük,  hogy  elfogadják  Jézust 
Megváltójuknak  (1Móz.6:3),  és  ezek  az  emberek  a  pokolban  fogják  tölteni  az 
örökkévalóságot, miután meghalnak. Jézus megtagadásának másik lehetséges módja, ha érett 
hívők akarattal és szándékosan elutasítják Őt. 

Megkérdeztem az Úrtól, hogy mi fog történni ezzel az asszonnyal? 
Azt  mondta,  a  tűzzel  és  kénkővel  égő  tóban  fogja  tölteni  az  örökkévalóságot.  A 

látomásban láttam ahogy lekerült oda, és hallottam iszonyú kiáltozását. 
Ismertem egy másik személyt, aki elkövette a megbocsáthatatlan bűnt. A Szent Szellem 

hosszú időn keresztül foglalkozott vele, de ő mindig visszautasította Szent Szellem dolgait. 
Sosem engedett  Istennek. Én magam is többször beszéltem vele Istenről.  Elmondta, hogy 
újjászületett és Isten elhívta őt prédikálni, de ő nem volt hajlandó. 

Végül  eltávolodott  az  Úrtól,  nem  járt  többé  gyülekezetbe  és  belemerült  a  bűnbe. 
Beszéltem neki az Úrról és próbáltam visszatéríteni Istenhez. Abban az időben nagyon mély 
bűnben élt, mindent végigpróbált, amit csak el tudsz képzelni. Amikor az Úrról beszéltem 
neki, csak sírt, remegett és rázkódott a bűntudat alatt. Továbbra is imádkoztam érte és 

több alkalommal is beszéltem vele a 15 év alatt,  hogy megpróbáljam visszatéríteni az 
Úrhoz. 

Az utolsó beszélgetésünk során ezt mondta: "Tudom, hogy mindaz igaz, amit mondtál. De 
én semmit nem fogok tenni ezzel kapcsolatban." Majd hozzátette: "Te azonban ne add fel 
velem  kapcsolatban!  Továbbra  is  imádkozz  értem!"  Tehát  tovább  imádkoztam  érte. 
Emlékszem egy bizonyos éjszakára, éppen térden állva imádkoztam érte, amikor az Úr szólt 
hozzám.  Ezt  mondta:  "Kelj  fel  onnan!"  Annyira  valóságos  volt,  hogy  meghökkentem és 
felkeltem. Az Úr ezt mondta: "Ne imádkozz érte!" 

"De Uram - mondtam -, ő elmondta nekem, hogy tinédzser korában ismert meg Téged. 
Azt mondta, elhívtad őt prédikálni. Azért imádkozom, hogy ismét közösségbe kerüljön Veled 
és visszatérjen Hozzád, mint a tékozló fiú." Az Úr azt válaszolta: "Ne imádkozz érte többet!" 

"Azt  mondod,  hogy ne  imádkozzam érte  többet?  -  kérdeztem.  -  Hiszen  még az  élők 
sorában van. Még van remény számára." 

"Nincs - mondta az Úr -, soha nem fog üdvözülni. Meg fog halni és a pokolba kerül." Ez 
megrázkódtatásként ért! Ezt mondtam: "Uram, én nem értem ezt." 

Jézus azt mondta: "Olvastál már az Ószövetségben Efraimról? Nem tudod, hogy végül azt 
mondtam: 'Hagyjátok Efraimot magára! Ne foglalkozzatok vele többet! Hagyjátok magára!' 
Miért mondtam ezt? Mert Efraim bálványokkal szövetkezett (Hós.4: 17). Tehát hagyd ezt az 
embert!" 

Látjátok,  szellemi értelemben ez az ember szorosan kötődött  a bálványaihoz.  Szélesre 
tárta az ajtót az ördög előtt, és az Úr tudta, hogy sohasem fog megtérni. Ezután soha többé 
nem imádkoztam érte.  Egyszerűen nem tudtam.  Mások imádkoztak,  de nekem az  Úr azt 
mondta, ne tegyem; és a férfi korán elhunyt. Kb. 54 éves volt, amikor meghalt. 

Megérdeklődtem a  rokonaitól,  hogyan halt  meg.  Elmondták,  hogy Istent  átkozva  halt 
meg, bár valaha hívő volt. Nem szörnyű?! Mégis megtörténhet, ha ajtót nyitsz az ördögnek és 
megmaradsz a bűnben és sohasem fordulsz el attól és nem térsz meg. 



Isten akarata volt ez? Természetesen nem! De látjátok, veszélyes dolog sátán területén 
lenni.  Az ördög félre  tudja  vezetni  az  embereket  és  lehetséges,  hogy eljutnak  egy olyan 
pontra, amikor már tudatosan és szándékosan nem akarnak semmit Istentől. 

Veszélyes  az  ördög  hazugságaira  hallgatni,  kikerülni  az  Istennel  való  közösségből  és 
belemélyedni a bűnbe. Ha a hívők sátán területére kerülnek, megtörténhet, hogy készakarva 
és szándékosan nem akarnak semmiféle kapcsolatot Istennel. 

De  meg  kell  értened:  hatalmas  különbség  van  az  olyan  hívők  között,  akik  Istennel 
kívánnak járni,  de  alkalmanként  -  nem szántszándékkal  megbotlanak és  elesnek,  és  azok 
között  a  hívők  között,  akik  szándékosan  és  tudatosan  megmaradnak  a  helytelen 
cselekedeteknél, saját elhatározásukból elfordulnak Istentől és megtagadják Őt. 

Az utolsó lehetőség

1954-ben  Nyugat-Texasban  tartottam  összejöveteleket.  Az  egyik  vezetőségi  tag  ezt 
mondta: "Hagin testvér, szeretnék kérdezni valamit." Elkezdte magyarázni, hogy ebben a 15 
ezer fős városban az előző pásztor alapította ezt a gyülekezetet, ahol kb. 30 éven keresztül 
pásztorkodott. De elhagyta a feleségét és elment egy másik asszonyhoz ebben a kis városban. 
Csak együtt élt az asszonnyal; soha nem vette feleségül. 

Amikor  prédikálni  mentem  ebbe  a  gyülekezetbe,  a  pásztor  már  évek  óta  a  másik 
asszonnyal élt. Amióta elhagyta a gyülekezetet, minden évben új pásztor jött, de körülbelül 
csak egy évig maradtak, majd elmentek. A gyülekezet megpróbálta kiheverni a rossz hírnevet, 
amit az alapító pásztor miatt szerzett, aki megszökött az asszonnyal. Még mindig ugyanabban 
a  városban  élt  az  asszonnyal,  játékkaszinót  vezetett  és  más  helytelen  dolgokkal  is 
foglalkozott. Az életmódjával szégyent hozott a gyülekezetre. 

Ez a gyülekezeti vezető elmondta: "Hagin testvér, kb. 3 héttel ezelőtt az egykori pásztor 
váratlanul  megjelent  a  vasárnapi  istentiszteleten.  Az  egyik  asszony  a  gyülekezetben 
nyelveken szólt, ő pedig felállt és megmagyarázta. Lehetséges ez? Lehet ez Istentől?" 

"Nos - mondtam -, először is olvastad már az Ószövetségben: amikor Saul visszaesett a 
bűnbe és eltávolodott Istentől, összetalálkozott néhány prófétával és a Szent Szellem szállt rá, 
ő pedig prófétálni kezdett (1 Sám.19:23,24). A Biblia azt mondja, hogy Isten ajándékai és az 6 
elhívása megbánhatatlanok (Róm.11:29). De ez nem azt jelenti, hogy Isten elnézte Saul bűnét. 
Tehát mielőtt megítélhetném, hogy a magyarázat Istentől volt-e, mondd el, mi volt az üzenet." 

A gyülekezeti  vezető  a  következőt  mondta:  "Nos,  mindnyájan  nagyon  meg  voltunk 
döbbenve. Nem emlékszem az első részére, de ezzel végződött: 'Ez az utolsó hívásod. Az 
utolsó lehetőséget adom számodra." Amikor ez történt, a hajdani pásztornak már közel három 
éve nem volt közössége Istennel. 

A gyülekezeti vezető elmondta: "Amikor befejezte a magyarázatot, hangosan ezt kiáltotta: 
'Azt akarom, hogy mindannyian tudjátok, ami Jézus Krisztust illeti, a pokolba vele!' - majd 
megfordult és kisétált az épületből."  A gyülekezeti vezető megkérdezte: ,,Amikor ez a régi 
pásztor  megmagyarázta  az  üzenetet  és  ezt  mondta:  'Ez  az  utolsó  hívásod  -  az  utolsó 
lehetőséged' - gondolod, hogy ez volt a helyes magyarázat?" 

Azt feleltem: "Igen, ez Istentől volt. Isten természetfölötti módon szólt hozzá. A férfi a 
szelleméből  mondta  ki,  amit  a  Szent  Szellem  mondott  neki.  Ez  a  magyarázat  nem  a 
gyülekezeti testnek szóló üzenet volt; Isten csak hozzá beszélt. És ő megértette az üzenetet. 
Isten az Ő irgalmasságában adott neki egy utolsó lehetőséget, hogy megtérjen és elforduljon a 
bűnétől, de elutasította ezt. Helyesen magyarázta, amit a Szent Szellem mondott neki, és úgy 
döntött, hogy szándékosan, előre megfontoltan megtagadja Krisztust." 



Szomorú, de ez megtörténhet. Tanulhatunk ebből. Emlékezz, ebben a látomásban az Úr 
így kezdte a beszélgetést: "Megmutatom neked, hogyan ragadja meg az ördög az embereket, 
még a hívőket is, ha megengedik neki." 

Látod,  veszélyes  talajon  vagy,  ha  hallgatni  kezdesz  arra,  amivel  az  ördög  táplálja  az 
elméd, és az ő gondolatain kezdesz időzni és követed javaslatait. Helytelen gondolkodással 
ajtót nyithatsz az ördögnek. Ha megnyitod az ajtót, az ördög rövid időn belül megpróbálja 
majd irányítani az elméd, és megszállottá válsz a gondolataival. 

A hívőknek nem szabad helyet adniuk az ördögnek a gondolatvilágukban. A Biblia azt 
mondja: "Se pedig az ördögnek ne adjatok helyet." (Ef.4:27) Ez azt jelenti, hogy az ördög 
nem tudja megragadni a hívőket, hacsak ők nem engedik. Azonban engedélyt adhatnak neki. 
A hívőknek  nem kell  engedniük,  hogy  sátán  uralja  a  gondolataikat,  mert  Jézus  nevében 
hatalmunk  van  felette.  Sátán  nem  az  urunk,  és  nem  kell  engednünk,  hogy  uralkodjon 
felettünk, még a gondolatvilágunkban sem. 

A keresztényeknek szabad akaratuk van, amit Isten soha nem sért meg. De sátán sem 
gázolhat  át  az  akaratunkon.  A hívőknek  nem  kell  megnyílniuk  az  ördögnek.  Isten  jól 
felszerelte  és  képessé  tette  Krisztus  Testét,  hogy  Isten  gondolatain  gondolkodva  a  hívők 
erősek legyenek az Úrban. Nem kell áldozatul esnünk az ördögnek és az ő gondolatainak, 
mert  nem  ő  a  mi  urunk,  hanem  Jézus.  Győzelmünk  van  sátán  felett,  de  nem  csak 
gyakorolnunk  kell  a  Krisztusban  lévő  hatalmunkat,  hanem  Isten  Igéjével  összhangban 
gondolkodva, elménk ajtaját is zárva kell tartanunk az ördög előtt. Így nem adunk lehetőséget 
sátánnak, hogy hozzánk férjen és szilárdan állunk a győzedelmes Gyülekezet tagjaiként.
 

6.fejezet 

Hogyan foglalkozzunk a gonosz szellemekkel?

Veszélyes dolog az ördög gondolatain időzni, mert azok sötétséget, depressziót, elnyomást 
hoznak és végül eltévelyedéshez vezetnek. Az asszony az 1952-es látomásban nem védte az 
elméjét és emiatt eltévelyedett. Mivel megtagadta Jézust, az örökkévalóságot a tűz és kénkő 
tavában égve fogja tölteni Jel. 20:15). 

Még mindig a paplak konyhájában térdelve imádkoztam a pásztorral, akinél az alkalmat 
tartottam. Amint már említettem, ő volt az asszony előző férje. 

Amikor megkérdeztem Jézust, miért mutatta nekem ezt a látomást, ezt mondta: "Először 
is azt akartam megmutatni neked, hogyan ragadják meg az ördögök, démonok vagy gonosz 
szellemek  az  embereket,  még  a  hívőket  is,  ha  engedik.  Másodszor,  azt  akarom,  hogy 
parancsold meg az asszonyban lévő démonnak, hagyja abba az én szolgám ....  (és  az Úr 
megnevezte  az  asszony  volt  férjét,  a  pásztort,  akivel  éppen  imádkoztam)  szolgálatának 
fenyegetését, zaklatását és akadályozását." 

A pásztor soha nem beszélt nekem a volt feleségéről. Tudtam, hogy néhány évvel ezelőtt a 
felesége elhagyta, de mást nem tudtam erről; amíg a konyhában imádkozva nem kaptam ezt a 
látomást. 

A látomásban Jézus elmondta, mivel az embereknek szabad akarata van, így senkinek, 
még Istennek sincs hatalma az emberi szellem felett, ezért az asszonnyal kapcsolatban nem 
tehetek semmit, azonban hatalmam van az őt befolyásoló gonosz szellem felett. 

Jézus azt mondta nekem, el tudok bánni az asszonyt befolyásoló gonosz szellemmel, mert 
az a démon akadályozza az Ő szolgáját a gyülekezeti munkában. Később jutott tudomásomra, 
hogy állandóan telefonálgatott a volt férjének, fenyegetőzve, hogy a városba jön és botrányt 
rendez. 



Krisztus Testének tagjaként hatalmam volt az ördög felett, amely akadályozta és támadta 
az  Úr  szolgáját,  a  pásztort.  Azonban  ez  nem  azt  jelentette,  hogy  az  asszony  meg  fog 
szabadulni ettől a gonosz szellemtől, mivel nem akart megszabadulni. Ő akarta ezt a démont; 
nem akart  megszabadulni  tőle.  Ezenkívül  már  elkövette  a  megbocsáthatatlan  bűnt,  mivel 
megtagadta Krisztust. De ha foglalkozom az őt befolyásoló gonosz szellemmel, a démon soha 
többé nem zaklathatja és fenyegetheti Isten szolgáját, ezt a pásztort. 

Megkérdeztem  Jézust:  "Uram,  hogyan  tudok  elbánni  az  asszonyban  lévő  gonosz 
szellemmel?" 

Az Úr azt válaszolta: "Egyszerűen csak mondd ezt: Te gonosz szellem, aki munkálkodsz 
és megnyilatkozol .... Jézus megnevezte az asszonyt) életén keresztül, fenyegetve, zaklatva és 
akadályozva .... Jézus a pásztor nevét mondta) szolgálatát, megparancsolom, hagyd abba a 
működésedet ellene. Az Úr Jézus Krisztus nevében megparancsolom, hogy szűntesd be és 
hagyd abba minden tevékenységedet!" 

Ezt kérdeztem: "Mindössze ennyit kell tennem?" 
Azt  gondoltam,  talán föl  kellene készítenem magam és készen kellene állnom valami 

nagy csatára vagy hasonlóra. A vallásos tanításaink miatt néha azt gondoljuk, hogy egy hétig 
kell imádkoznunk, mielőtt gyakorolhatjuk hatalmunkat az ördög felett. Vagy azt gondoljuk, 
böjtölnünk kellene egy ideig, mielőtt megkísérelnénk elbánni az ördöggel. 

De az ördög feletti  hatalmunk Jézus nevében van, és a Krisztusban lévő jogainkon és 
kiváltságainkon alapul. Hatalmunk az ördög felett nem attól függ, mennyi ideig imádkozunk 
és böjtölünk, hanem azt kell tudnunk, hogy kik vagyunk Krisztusban. Másfelől, az ima és a 
böjt segíteni fog nekünk abban, hogy érzékenyebbé váljunk a Szent Szellem vezetésére. 

Jézus így felelt: "Ennyit kell csak tenned." "Igen Uram, de ő egy másik államban van, én 
meg  itt"  -  tiltakoztam.  Az  Úr  azt  felelte:  ,,A  szellemvilágban  nincs  távolság. 
Megparancsolhatod  az  ördögnek,  hogy  hagyja  abba  egy  másik  államban  élő  személy 
zaklatását, fenyegetését vagy akadályozását, és akkor neki abba kell hagynia minden ellene 
irányuló tevékenységét." 

Tehát úgy foglalkoztam az asszonyon keresztül munkálkodó gonosz szellemmel, ahogy 
Jézus mondta. Mikor szóltam a démonhoz, az válaszolt nekem. Jézus már említette, hogy 
elkezdek majd látni és hallani a szellemvilágban; ilyenkor a szellemek megkülönböztetésének 
ajándéka működött. A pásztor semmit sem látott vagy hallott, de én láttam is és hallottam is a 
szellemet, ahogy hozzám beszélt. 

A gonosz szellem azt mondta, nem akar felhagyni a pásztor elleni tevékenységével, de 
tudja, meg kell  tennie, ha mondom. Közöltem vele, hogy Jézus nevében meg kell tennie. 
Majd  láttam -  még  mindig  a  szellemvilágban -,  amint  a  gonosz  szellem elfut,  mint  egy 
megvert kutya. Amikor ez megtörtént, elkezdtem nevetni. Van nevetés a Szellemben és ez a 
győzelem jele. 

Majd visszazökkentem a természetes világba és észrevettem, hogy a pásztor velem nevet. 
Nem tudom, mennyi ideig nevettünk így Szellemben. Miután befejeztük, elmondtam neki, 
hogy a szellemvilágban voltam - a dicsőség felhőjébe kerültem -, de azt hiszem, hogy őt is 
hallottam nevetni. Azt mondta, valóban nevetett. Elmondta, hogy ő semmit sem látott vagy 
hallott, de tudta, hogy én látok is és hallok is valamit. 

Megkérdeztem,  min  nevetett.  Elmesélte,  hogy  aznap  kapott  egy  telefonhívást  és  egy 
levelet  a  volt  feleségétől,  aki  azt  mondta,  hogy  a  városba  jön  és  bajba  keveri  őt  és  a 
szolgálatát. Amikor imádkoztunk, a pásztor megérezte a szellemében, hogy a volt feleségén 
keresztül munkálkodó gonosz szellemmel foglalkoztam. A pásztor láthatta hit által, ahogy az 
ördög  megfutamodik.  Elmondtam  neki,  hogy  én  valóban  láttam  a  szellemet,  amely 
munkálkodott és láttam ahogy elfut,  mint egy megvert  kutya. Mindketten ezen nevettünk, 
úgyhogy mindketten Szellemben voltunk. 



A szellemi kinyilatkoztatások 
és látomások ellenőrzése

A kapott szellemi kinyilatkoztatások és látomások valódiságát szeretem mind az Ige, mind 
a  természetes  szempontok  alapján  ellenőrizni.  Más  szóval,  nem  fogadok  el 
kinyilatkoztatásokat  és  látomásokat  csak  azért,  mert  megtörténtek.  Részletesen  leírtam  a 
pásztornak,  amit  a  látomásban  láttam.  Beszéltem  neki  arról  a  szolgálóról  (az  asszony 
felekezetének vezetőjéről), aki elment a szállodához, ahol a pásztor volt felesége tartózkodott 
egy másik férfival. Elmeséltem a pásztornak, hogy mit mondott a volt felesége a szolgálónak. 

A pásztor felkiáltott: "Pontosan ez történt! Akit a látomásban láttál, annak a felekezetnek a 
területi  vezetője,  ahová  tartoztunk.  Ó  is  pontosan  így  mesélte  el,  amit  a  volt  feleségem 
mondott és tett." 

Semmit nem tudtam erről a természetes világban; nem tudhattam ezt más módon, csak az 
Úr Szelleme által. Szeretek biztos lenni a Szellemben látott dolgok felől és ellenőrizni azokat. 
Nem  fogadok  el  csak  úgy  mindent,  ami  Szellemben  történik  és  nem  térek  vele 
mellékvágányra; nem fogadom el vagy nem próbálok egy elméletet építeni rá. 

A pásztor, az asszony volt férje, azóta újra megnősült. Nem tudtam arról, hogy az első 
felesége  botránnyal  fenyegeti.  Természetesen  az  asszonyban  lévő  ördög  akart 
kellemetlenséget okozni a pásztornak a gyülekezetében és a közösségben, hogy akadályozza 
őt a szolgálatban. Így értette az Úr, amikor azt mondta, hogy egy gonosz szellem működik az 
asszonyon keresztül, zaklatva és fenyegetve az Ó szolgáját. 

Amikor ez a pásztor újra megnősült, a felekezete nem akarta többé elfogadni, mivel elvált 
volt.  De amikor az Úr beszélt  hozzám a látomásban, úgy nevezte ezt  a pásztort:  ,,Az én 
szolgám".  Nem furcsa,  hogy a  keresztények abban a  felekezetben még testvérüknek sem 
hívták?! 

A Gyülekezet zaklatása

A  látomásban  Jézus  elmagyarázta,  nem  kell  a  szellemek  megkülönböztetésének 
ajándékában  működni  ahhoz,  hogy  foglalkozzunk  az  ördöggel,  amikor  az  zaklatja, 
megfélemlíti vagy elrettenti Krisztus Testének egy tagját. Hatalmunk van megparancsolni az 
ördögnek az ilyen helyzetekben, hogy fejezze be a mesterkedéseit a hívő ellen. 

Nincs  szükség  a  Szellem  ajándékaira  ahhoz,  hogy  elfoglald  a  helyed  és  gyakorold 
hatalmad az ördög felett.  Jézus azt  is mondta,  hogy a hívőnek nincs szüksége az ismeret 
szavára és nem kell szolgálónak lennie ahhoz, hogy hatalmat gyakoroljon az ördög felett. 
Minden hívőnek megvan a hatalma, hogy használja Jézus nevét és megálljon az ördöggel 
szemben (Mt.18:18; Mk.16:17; Lk.10:19; Fil.2:9,10). 

Jézus megmagyarázta: "Ha bárki bármikor - a Gyülekezetben vagy azon kívül- tesz vagy 
mond valamit, vagy oly módon cselekszik amely gátolja, akadályozza, zaklatja, megfélemlíti, 
el  rettenti  vagy hátráltat  ja  a  Gyülekezet  szolgálatát,  nem kell  rendelkezned a  szellemek 
megkülönböztetésével vagy az ismeret szavával, csak azt kell tudnod, hogy az ördög okozza a 
bajt. 

Egyszerűen meg kell  parancsolnod a  hívő ellen munkálkodó szellemnek, hogy hagyja 
abba  és  szűntesse  be  minden  tevékenységét  az  én  nevemben  -  Jézus  nevében.  Nem  a 
személlyel kell foglalkoznod, hanem a gonosz szellemmel, amely a tevékenység mögött áll." 



Látjátok,  sokan -  hívők és  hitetlenek egyaránt  -  anélkül,  hogy tudomásuk lenne  róla, 
engednek  az  ördögnek.  Néha  tudatlanság  miatt  az  emberek  ártatlanul  sátán  eszközévé 
válhatnak,  amikor  nem tudatosan  ugyan,  de  megnyitják  magukat  neki.  De  vannak  olyan 
emberek, még hívők is, akik tudatosan engednek az ördögnek. 

Bár a hívők hatalommal rendelkeznek minden gonosz szellem fölött, amely befolyásolja 
az illetőt, hogy zaklassa Krisztus Testét, nincs hatalmuk a problémát okozó személy fölött. A 
hatalmunk nem terjed ilyen messzire,  mert  nincs hatalmunk az emberi  akaraton, és lehet, 
hogy az illető akarja azt a gonosz szellemet. Senki nem szabadíthatja meg azt a személyt, aki 
meg akarja tartani a gonosz szellemet. 

Ezért nem fogja megszabadítani a tevékenység mögött álló gonosz szellem megkötözése a 
problémát okozó személyt, mert szabad választása van és lehet, hogy meg akarja tartani a 
gonosz  szellemet.  De  hatalmunk  gyakorlása  megállítja  a  gonosz  szellemeket  a  hívőkkel 
szembeni stratégiájukban.

Problémák  adódnak  ezen  a  területen,  amikor  a  hívők  megpróbálnak  az  emberekkel 
foglalkozni  a  természeti  világban,  ahelyett,  hogy  a  gonosz  szellemekkel  foglalkoznának, 
amelyek befolyásolják az embereket a szellemvilágban. Sokszor az emberekkel próbálunk 
foglalkozni, amikor a gonosz szellemekkel kellene és így összezavarjuk a dolgokat. 

Ne értsetek félre! Megvan annak is az ideje és a helye, hogy az emberekkel foglalkozzunk 
a természetes világban. De Jézus azokról az esetekről beszélt, amikor az ellenség embereken 
keresztül munkálkodva akadályozza a Gyülekezetet - Krisztus Testét. Ha valaki akadályozza, 
zaklatja,  vagy  elrettenti  a  Gyülekezetet,  akkor  rajta  keresztül  egy  gonosz  szellem 
munkálkodik. 

Az teljesen más eset, amikor emberek életében azzal foglalkozunk, hogy megszabadítsuk 
őket egy démontól.  A legtöbb esetben a saját  akaratuk is  közrejátszik.  Mit  akarnak tenni 
abban  a  helyzetben?  Meg  akarnak  szabadulni?  Néhányan  nem  akarnak  változtatni  a 
helyzetükön;  nem akarnak  szabaddá  válni  a  démonoktól.  Ebben  az  esetben  nem tehetsz 
semmit.  Amikor  az emberek  őszintén meg akarnak  szabadulni,  akkor  is  a  Szent  Szellem 
vezetése által kell foglalkoznod a bennük lévő gonosz szellemekkel. 

Másfelől, fel kell ismernünk, hogy az életben nem minden problémát démonok okoznak, 
mint  ahogy  nem  mindent,  ami  rosszul  megy  az  életben,  közvetlenül  egy  démon  okoz. 
Természetesen  a  világon  minden  gonosz  mögött  egyértelműen  az  ördög  áll.  De  mivel  a 
világban élünk,  ahol  sátán az  isten (2  Kor.  4:4),  problémák,  tesztek és  megpróbáltatások 
adódnak majd. 

Jézus azt mondta: " ... E világban szorongatásotok lesz; de bátorodjatok, én legyőztem a 
világot."  (Ján.16:33.  Vida) És Ó győzelmet ígért  nekünk minden helyzetben: "De hála az 
Istennek, Aki a diadalmat adja nékünk a mi Urunk Jézus Krisztus által. " (1 Kor. 15:57) 

Említettem,  hogy  előfordul  olyan  eset,  amikor  valakinek,  aki  másokat  irányít, 
foglalkoznia  kell  az  emberekkel  a  természetes  világban,  mert  nem  mindent  egy  gonosz 
szellem  okoz,  ami  történik.  Például,  a  szülőknek  nevelniük  és  fegyelmezniük  kell 
gyermekeiket a természetes világban, ugyanúgy, ahogy imádkozniuk kell értük és figyelniük 
kell rájuk szellemi értelemben is. 

Másfelől az éremnek van egy másik oldala is.  Sokszor jó emberek, még újjászületett, 
Szellemmel betöltekezett keresztények is - öntudatlanul megnyílva az ördögnek, problémát 
okozhatnak  a  gyülekezetben.  Ilyen  esetben  a  problémát  okozó  gonosz  szellemmel  kell 
foglalkoznod, gyakorolva Krisztusban lévő hatalmadat. 

A legtöbb  esetben  nem  a  nyilvánosság  előtt  kell  foglalkoznod  a  gonosz  szellemmel. 
Mindamellett előfordul, hogy a szolgálónak az összejövetelen nyilvánosan kell foglalkoznia 
az ördöggel, amely valakin keresztül munkálkodik. 

De  általában  a  saját  imaszobád  magányában  csak  ennyit  kell  mondanod:  "Te  gonosz 
szellem, aki X. Y. életében munkálkodsz, akadályozva és hátráltatva ezt a gyülekezetet (vagy 



személyt),  Jézus  nevében  megparancsolom  neked,  szüntesd  be  és  hagyd  abba  minden 
tevékenységedet!" 

Prédikáltam erről  egy teljes  evangéliumi gyülekezetben és  egy szomszédos nagyváros 
egyik pásztorának éppen problémája volt  a gyülekezetének néhány tagjával. Az a pásztor, 
akinél prédikáltam, odaadta neki a kazettáimat erről a témáról, hogy hallgassa meg. 

Néhány évvel később a szomszédos gyülekezet pásztora elmondta: 
"Volt három család a gyülekezetemben, akik mindenféle problémát okoztak. Valójában 

egyikük a diakónusom volt, a másik az iskolám igazgatója, a harmadik pedig egy vezetőségi 
tag. A diakónus éppen egy kérvényt készült benyújtani, hogy kirúgasson a gyülekezetből. 

Már hosszú ideje próbáltam foglalkozni ezzel a három családdal a természetes világban, 
de semmire se jutottam. Úgy tűnt, semmi sem használ amit teszek; továbbra is mindenféle 
problémát okoztak a gyülekezetben. Miután meghallgattam a kazettáidat, felismertem, hogy 
egy gonosz szellem befolyásolja őket, és ez okozza az összes problémát." 

Látjátok, az ördög szólni tud a keresztények elméjéhez, ők pedig ismételgethetik amit 
mond,  és  megosztást  és  viszályt  okozhatnak  Jak.  3:14-16).  A Biblia  kijelenti,  sátán  a 
testvéreink vádolója és befolyásolni tudja a hívőket, hogy egymást vádolják Jel. 12:10). 

A pásztor elmondta, hogy dolgozószobájának magányában egyszerűen hatalmat gyakorolt 
a  gyülekezetben  gondot  okozó  gonosz  szellemek  fölött  és  megparancsolta  nekik,  hogy 
hagyják abba az ellene folytatott tevékenységüket. 

A pásztor később elmondta: ,,Azok az emberek három éven keresztül problémát okoztak, 
de  szinte  egy  éjszaka  alatt  megváltoztak.  Alapvetően  jó,  keresztény  emberek  voltak. 
Egyszerűen nem ismerték fel, hogy megnyitották magukat az ördögnek és az ördög használta 
őket,  hogy fellépjen a  gyülekezet  ellen.  De amint  elbántam a problémákat  okozó gonosz 
szellemmel, ugyanazok az emberek a leghűségesebb támogatóim lettek." 

Meg vagyok győződve arról, hogy Krisztus Testének több hatalma van, mint amit valaha 
is  gyakorolt.  Ahelyett,  hogy  felemelkednénk  és  használnánk,  ami  jogosan  a  miénk, 
hajlamosak vagyunk sodródni, remélve, hogy a dolgok talán jobbra fordulnak. Emlékeznünk 
kell arra amit a Biblia mond, hogy nem test és vér ellen van tusakodásunk (Ef.6:12). Túl 
sokszor testtel és vérrel - emberekkel - próbálunk küzdeni, ahelyett, hogy a problémát okozó 
gonosz szellemmel foglalkoznánk. 

De  ne  értsetek  félre.  Amint  mondtam,  vannak  olyan  esetek,  amikor  testtel  és  vérrel- 
emberekkel-  kell  foglalkozni  a  természetes  világban.  De túl  gyakran  próbálunk testtel  és 
vérrel  küzdve mindent  a  természetes  világban megtenni  a  test  erejéből.  De hála  Istennek 
Jézus nevéért és a győzelemért, amit Ő már elnyert számunkra a sötétség erői felett! 

A férfi az 1952-es látomásban

Amint  már  említettem,  az  1952-es  látomásomnak  három  része  volt.  A látomás  első 
részében Jézus megmutatta azt a keresztény asszonyt, aki elnyomottá majd megszállottá vált, 
végül pedig az ördög birtokába került, amikor megtagadta Krisztust. 

A látomás második felében Jézus arra tanított, hogyan kell foglalkozni az emberben lévő 
gonosz szellemmel és kiűzni azt A látomás második felében egy férfit láttam. Nem ismertem 
őt,  de  tudtam,  hogy nem hívő,  nem született  még újjá.  Jézus  ezt  mondta:  "Megmutatom 
neked, hogyan ragadják meg az embereket a démonok és a gonosz szellemek és azt, hogyan 
kell őket kiűzni belőlük." 

A látomásban láttam amint egy gonosz szellem jön, ráül ennek a megváltatlan embernek a 
vállára és suttog a fülébe. Nem tudom, mit mondott a gonosz szellem a férfinak, mert Jézus 



ezt a részt nem mondta el. Jézus így szólt: "A férfi hallgatni kezdett az ördögre." Nem csupán 
hallgatta  az  ördögöt,  hanem  elkezdett  gondolkodni  az  ördög  sugallatain.  Ahogy  tovább 
időzött rajtuk, a gonosz szellem bejutott az elméjébe. 

Majd a látomásban a férfi teste átlátszóvá vált, mintha üvegből lett volna, akárcsak az 
asszonyé.  Egy  fekete  foltot  láttam  a  fejében,  körülbelül  akkora  volt,  mint  egy  negyed-
dolláros. Jézus megmagyarázta, hogy a gonosz szellem először kívülről támadta meg a férfi 
elméjét, elnyomva a gondolatvilágát. Az ördög így kezd munkálkodni az ember ellen - az 
elméjén és a gondolatvilágán keresztül. 

Jézus  azt  mondta:  "Mivel  ez  az  ember  hallgatott  a  gonosz  szellemre  és  megnyitotta 
elméjét a démon javaslatainak, a gonosz szellem be tudott jutni az elméjébe." Amikor a férfi 
ezt megtette, megszállottá vált az elméjében - a gondolkodásában. Szeretett elidőzni sátán 
gondolatain. 

Ahogy Jézus már a keresztény asszony esetében is elmagyarázta, aki megszállottá vált, 
majd az ördög birtokába került, Jézus elmondta, annak ellenére, hogy ez a férfi nem volt hívő, 
saját maga tehetett volna valamit az ördög és az ő gondolatai ellen. 

Látjátok,  bár ez az ember nem volt  keresztény, neki is szabad választása volt  és nem 
kellett  volna  azokon  a  gondolatokon  időznie.  Bármikor  dönthetett  volna  úgy,  hogy  nem 
azokon gondolkodik, még akkor is, ha nem fedezte fel, hogy azok az ördög gondolatai. 6 
bármelyik pillanatban megváltoztathatta volna a gondolkodását; nem volt szüksége senkire, 
hogy ezt helyette megtegye. 

Megváltott  és  meg  nem  váltott  emberek  egyaránt  azon  gondolkodhatnak,  amin  csak 
akarnak  -  jó  vagy  gonosz  gondolatokon  -,  mert  szabad  választásuk  van.  De  a  férfi 
folyamatosan  engedett  az  ördögnek,  míg  végül  megszállottá  vált  azokkal  a  gonosz 
gondolatokkal.  Majd  Jézus  ezt  mondta  nekem:  "Most  megszállottá  vált  azzal  a 
gondolkodásmóddal, és az ördög uralja az elméjét." 

Te döntöd el, miről gondolkodsz

Hallod ahogy az emberek így beszélnek: "Nem tudok változtatni a gondolkodásomon." 
De igen, tudsz, ha akarsz. A Biblia azt mondja, képes vagy rá. Neked kell uralnod - nem 
Istennek és különösen nem az ördögnek - a saját gondolataidat. 

Egyáltalán nem mindegy a világban, hogy miről gondolkodsz. Isten azt akarja, hogy a 
gondolatainkat Rá és az Igéjére összpontosítsuk (Ésa.26:3). Azonban ha rossz gondolatokkal 
akarsz foglalkozni,  Isten nem fog megállítani;  Ó nem fogja áthágni  az akaratodat.  De ha 
gonosz gondolatokon időzöl, megnyitod az ajtót az ördögnek az életedben. 

Ne értsetek félre, Isten nem nézi el a gonosz gondolatokat. Az Ó Igéjében utasításokat 
adott, hogy miről gondolkodjunk (Fil.4:8). De ha ragaszkodsz a rossz gondolataidhoz, Isten 
nem fog megállítani téged. Csak tőled függ, hogy mire gondolsz, nem Istentől. Elidőzhetsz 
gonosz  gondolatatokon,  ha  akarsz,  vagy  ellenállhatsz  nekik  és  elfordulhatsz  a  hibás 
gondolkodástól. 

Néha a  hívők tudatosan vagy tudatlanul  ajtót  nyitnak és  behívják sátánt.  Lehet,  hogy 
tudatlanul  teszik,  mert  nem  ismerik  Isten  Igéjét,  mindazonáltal  beleegyezésüket  adják 
sátánnak, hogy bejöjjön az életükbe a gondolatvilágukon keresztül. A tudatlanságból adott 
beleegyezés is beleegyezés. 



Hogyan engednek be
a gonosz szellemek más gonosz szellemeket?

A látomásban,  miután  a  férfi  megszállottá  vált,  Jézus  tovább folytatta:  "Ez  a  gonosz 
szellem, aki megszállta őt, ez élet sötétségének egyik világbírója - egyike a magasabb rangú 
démoni  szellemeknek.  Ez  élet  sötétségének  világbírói  azok,  akik  megragadják  és  végül 
birtokukba veszik az embert, ha engedi. És a birtoklásnak vannak fokozatai." 

Majd Jézus elmagyarázta, hogy amikor ez élet sötétségének világbírói, ezek a magasabb 
rangú gonosz szellemek megragadnak egy meg nem váltott  személyt,  más szellemeket  is 
beengednek magukkal. Jézus ezt mondta: "Megmutatom, hogyan engedik be ezek a magasabb 
rangú gonosz szellemek a többi gonosz szellemet." Ezután a látomásban láttam, ahogy a férfi 
elméjében lévő gonosz szellem felemelt valamit, ami úgy nézett ki, mint egy csapóajtó a férfi 
feje tetején. 

Figyeltem, amint a birtokló démon a férfi fején lévő csapóajtón keresztül beenged sok 
más gonosz szellemet (úgy néztek ki,  mint a nagy legyek). Annyi nagy légyszerű gonosz 
szellem jutott a férfi elméjébe a csapóajtón át, hogy meg sem tudtam számolni őket. Olyanok 
voltak,  mint  a  nagy  legyek,  az  uralkodó  szellem  azonban  -  a  gonosz  szellem,  amelyik 
sugdosott a férfi fülébe - úgy nézett ki, mint egy kis majom vagy törpe. 

Jézus beszélt nekem azokról a légyhez hasonló gonosz szellemekről. Elmagyarázta, hogy 
azok alacsonyabb rangú gonosz szellemek és elsősorban utasításoknak engedelmeskednek. 
Nem rendelkeznek túl sok intelligenciával. 

Találunk valamit  az  Írásokban ezekről  a  légyhez  hasonlító  alacsonyabb rendű gonosz 
szellemekről? Igen, találunk. Jézus emlékeztetett engem a Máté 12:24-re, amikor a farizeusok 
azzal  vádolták  Ót,  hogy  nem  Isten  ujjával  űzi  ki  a  démonokat,  hanem  Belzebub  által 
(Mt.12:24¬28). Jézus elmondta, hogy a Belzebub jelentése: "legyek ura" vagy "trágyadomb 
ura" (Mt.12:24-28). Más szóval Belzebub, vagyis sátán az ura minden démonnak és gonosz 
szellemnek. 

A látomásban Jézus elmagyarázta, hogy először a magasabb rangú démonok - a sötétség 
világbírói - egyike megközelíti az embert, hogy hozzáférjen és megpróbálja irányítani, ha az 
illető  engedi.  Amint  ez  a  magasabb  rangú  démon  bejut  az  ember  elméjébe,  a  sötétség 
világbírója beengedi az alacsonyabb rendű gonosz szellemeket is. 

Amint a sötétség világbírója beengedte a többi szellemet, a látomásban láttam, ahogy a 
magasabb rendű gonosz szellem megy lefele a férfi belsejében, a szellemébe. Az eseményeket 
magyarázva Jézus így szólt: "A férfi most már a gonosz szellem birtokában van." 

Jézus  elmagyarázta,  hogy először  még ezt  a  megváltatlan  embert  is  csak  elnyomta  a 
gonosz szellem, amely azért jött, hogy az ördög gondolatait súgja az elméjébe. Majd ahogy a 
férfi  megnyitotta  magát  az  ördög  gondolatainak,  megszállottá  vált  általuk.  Továbbra  is 
folyamatosan  meg  nyitotta  gondolkodását  a  gonosz  szellemnek,  míg  végül  saját 
beleegyezésével a gonosz szellem képes volt birtokba venni a férfi szellemét. 

Majd jézus elmagyarázta nekem: "Először a magasabb rangú démon - ez élet sötétségének 
világbírója - irányította ezt az embert és ő volt az egyetlen, amely birtokba vette. Mindig a 
sötétség egyik világbírója a birtokló. Azután ez a magasabb rangú démon beengedi az összes 
többit." Természetesen mindegyik gonosz szellem az emberben volt, de a magasabb rangú 
démon volt az, amelyik először megkísértette a férfit és bejutott az elméjébe, majd teljesen 
birtokba vette. 

Teljes birtoklás



Miután az Úr megmutatta, hogyan férnek hozzá a gonosz szellemek az emberekhez, ezt 
mondta: "Ettől az éjszakától fogva, amikor egy teljes birtoklás alatt lévő személy jelenlétében 
leszel, a gonosz szellemek fel fognak ismerni téged. Azt is tudni fogják, hogy hatalmad van 
felettük." 

Jézus arról a hatalomról beszélt, ami Jézus nevében minden hívőhöz hozzátartozik. Jézus 
azt mondta: ,,Amikor egy démon teljesen birtokol valakit, használni tudja az illető hangját. 
Lehet, hogy a démon beszélni fog és ezt mondja: Tudom, hogy ki vagy.' A gonosz szellemek 
ismerni fognak téged, mint ahogy tudták, én ki vagyok. Ugyanúgy felismernek majd, ahogy 
Filippiben a fiatal nőben lévő démon felismerte Pált és Silást (ApCsel.16:17)." 

Ennek alátámasztására Jézus a Márk 5:6,7-et adta, ahol a gadarai őrülttel foglalkozott: 
"Mikor pedig jézusi távolról meglátta, oda futamodék, és elébe borula, és FENNHANGON 
kiáltva monda:  Mi  közöm nékem Teveled,  Jézus,  a  magasságos Istennek Fia? Az Istenre 
kényszerítelek, ne kínozz engem. " 

Az embert birtokló démon pontosan tudta, kicsoda Jézus: " ... Mi közöm nékem Teveled, 
Jézus, a MAGASSÁGOS ISTENNEK FIA? .. " (Mk.5:7) Az érzékelhető világban az őrült 
nem ismerhette Jézust, mert kint élt a sírboltokban és nem érintkezett a társadalommal. 

A látomásban Jézus ezt mondta nekem: "Különösen akkor, amikor teljes birtoklás alatt 
lévő emberek jelenlétében vagy, a gonosz szellemek fel fognak ismerni és az illető hangját 
használva szólni fognak hozzád:  Tudom, hogy ki vagy." 

Jézus elmagyarázta, hogy amikor valaki teljes birtoklás alatt áll, a démon hangja, ahogy 
az  illetőn  keresztül  beszél,  hallható  lesz  a  természetes  világban.  Nem  kell  a  szellemek 
megkülönböztetésének ajándéka ahhoz, hogy halljuk, mert a birtokló démon az ember hangját 
használva beszél a természetes világban.

Jézus azt mondta: "Ha ott lettél volna aznap, a saját füleiddel az érzékelhető világban 
hallhattad volna, ahogy ez az ember beszélt hozzám. De valójában nem ő maga, hanem az őt 
birtokló démon beszélt." 

Más szóval, amikor a gadarai őrültben lévő démon hangosan felkiáltott: " ... Mi közöm 
nékem Teveled,  Jézus,  a  magasságos  Istennek  Fia?  Az  Istenre  kényszerítelek,  ne  kínozz 
engem" (Mk.5:7), az hallható volt a természetes világban. A sötétség világbírója beszélt a 
férfin keresztül, használva a hangját és bárki hallhatta azt, aki jelen volt azon a napon. 

Jézus azt is elmondta, hogy ha aznap ott lettem volna, hallottam volna, amint a birtokló 
démon ezt feleli Jézusnak: " ... Légió a nevem, mert sokan vagyunk ... " (Mk.5:9). A Légió 
nevű birtokló démon a férfi hang¬szálait használva beszélt Jézushoz. 

Jézus azt mondta: "De ha ott is lettél volna, vagy bárki más emberi lény jelen lett volna 
azon a napon, nem hallottatok volna mindent, amit az ördögök kiáltottak és mondtak nekem: ' 
...  Küldj  minket  a  disznókba,  hogy  azokba  menjünk  be.'  (Mk.5:12)  Ez  kizárólag  a 
szellemvilágban volt hallható, a szellemek megkülönböztetése ajándékának működése által." 

Látjátok, amikor a démonok felkiáltottak és ezt mondták Jézusnak, akkor nem az emberen 
keresztül, az ember hangját használva beszéltek. A szellemvilágban beszéltek és Jézus hallotta 
őket, mert az Ö életében működött a szellemek megkülönböztetésének ajándéka. 

Jézus  elmondta  nekem,  hogy  mivel  megkaptam  a  szellemek  megkülönböztetésének 
ajándékát,  látni  és  hallani  fogok dolgokat  a  szellemvilágban,  amikor  Szellemben vagyok. 
Ettől néhányan megijednek, pedig nem kellene, mert " ... nagyobb Ő, Aki bennetek van, mint 
az, aki e világban van." (1 Ján.4:4) 

Néha,  amikor  gyógyító  sorokban  szolgáltam,  például  az  emberekben  lévő  gonosz 
szellemek beszéltek hozzám, mielőtt egy szót is szóltam volna az illetőhöz. Azokat a gonosz 
szellemeket a szellemvilágban hallottam beszélni. Az emberek hallhatták, amint azt mondom 
nekik, hogy távozzanak, de senki más nem hallotta a gonosz szellemeket beszélni, mert csak a 
szellemvilágban lehetett őket hallani a szellemek megkülönböztetésének ajándékán keresztül. 



Például a gyógyító sorban néha a gonosz szellemek nagyon határozottan azt mondták 
nekem: "Nem vagyok hajlandó elmenni!" Ilyenkor csak ezt mondom: ,Jézus nevében menned 
kell.  Hagyd el  őt  Jézus nevében!" - és a gonosz szellem mindig eltávozik és az emberek 
megszabadulnak. Amikor Szellemben vagyok, gyakran látom őket távozni, bár az illetőben 
nincs ennek látható jele. Isten Igéje működik; hatalmunk van az ördög minden ereje fölött 
(Lk.10:19). 

Jézus és a gadarai őrült

Jézus azt mondta: "Amikor gonosz szellemekkel foglalkozol, tudni fogod kijelentés által- 
az ismeret szaván vagy a szellemek megkülönböztetésén keresztül -, milyen fajta démonnal 
van dolgod. Amikor odaléptem a gadarai őrülthöz, felismertem, hogy milyen fajta szellem 
birtokolja. Egy tisztátalan szellem volt: "Mert Jézus) ezt mondja vala néki: 

Eredj ki, TISZTÁTAIAN szellem, ez emberből." (Mk.5:8) 
Jézus elmagyarázta: "Látod, hogy nem valamiféle bennem rejlő erővel szolgáltam, mivel 

én Isten Fia vagyok. Amikor erre a világra jöttem, letettem az isteni erőmet és dicsőségemet, 
ahogy az Ige mondja (Fil.2:6-8). Isten Szellemének kenete alatt, a Szellem ajándékai által 
szolgáltam, pontosan úgy, ahogy bármely más hívő szolgálna. 

És mivel Isten Szellemének kenete által szolgáltam, teljesen rá kel¬lett bíznom magam a 
Szent Szellemre,  hogy kinyilatkoztassa magát  rajtam keresztül.  Ebben az esetben a Szent 
Szellem a szellemek megkülönböztetése ajándékán keresztül nyilatkoztatta ki magát. Ezért 
tudtam, hogy egy tisztátalan szellem irányította ezt az embert." 

Ha a tudás szaván keresztül kapsz kijelentést arról, milyen szellem van jelen valakiben, 
akkor  tudod,  milyen  fajta  az  a  gonosz  szellem.  Ha  a  szellemek  megkülönböztetésének 
ajándékán keresztül kapsz kijelentést a jelenlévő szellem fajtájáról, akkor látod vagy hallod 
azt. 

Jézus elmagyarázta nekem: ,,Általában, ha csak egy szellem van ott és megparancsolod, 
hogy jöjjön ki, kijön." Majd Jézus mondott valamit, ami nagyon meglepett. 
Ezt mondta: "Én már észrevettem, vagyis megkülönböztettem, hogy abban az emberben egy 
tisztátalan szellem van, de amikor megparancsoltam neki,  hogy jöjjön ki,  nem jött.  Tehát 
megkérdeztem tőle, mi a neve." (Mk. 5:8,9) 

Láthatjuk Lukács beszámolójában, hogy Jézus megparancsolta a tisztátalan szellemnek, 
jöjjön ki, de nem jött ki addig, amíg Jézus meg nem tudta a nevét és ebben az esetben a 
számát is. 

LUKÁCS 8:28-30 
28. És mikor meglátta Jézust, felkiálta és lábai elé esék Néki, és fennszóval 
monda: Mi közöm van nékem Teveled, Jézus, felséges Istennek Fia? kérlek 
Téged, ne gyötörj engem. 
29.  (Mert Jézus) azt PARANCSOLÁ annak a tisztátalan szellemnek, hogy 
menjen ki az emberből. Mert gyakorta elragadá (őt: annakokáért láncokkal 
és békókkal megkötözve őrizteték; de a kötelékeket elszaggatván, az ördögtől 
a pusztákba hajtaték. 
30. Megkérdé pedig őt Jézus, mondván: MI A NEVED? És ő monda: Légió; 
mert sok ördög ment vala bele.

Jézus elmagyarázta, hogy a tisztátalan szellem addig nem ment ki az emberből, amíg nem 
kérdezte meg a nevét. A tisztátalan szellem megadta a nevét: "Légió a nevem, mert sokan 



vagyunk."  (Mk.5:9)  Jézus  elmondta,  hogy  ebben  az  esetben  a  szellem  neve  és  száma 
megegyezett. Légió volt a neve, de a száma szintén ez volt. Tehát amikor a gadarai őrülttel 
foglalkozott, még Jézusnak is tudnia kellett a szellem nevét, mielőtt kiűzhette volna. 

Jézus elmagyarázta, hogy amikor Szellemben vagyok, a szellemek megkülönböztetésén 
vagy a  tudás  szaván keresztül  (vagy amikor  ezek az ajándékok bármely  hívőn keresztül 
működnek,  amikor  Szellemben  vannak)  tudni  fogom,  hogy  milyen  szellem  birtokolja  a 
személyt. Előfordulhat, mondta Jézus, hogy néhány esetben a gonosz szellemek kiűzéséhez 
tudnod kell a nevüket vagy néha a számukat is. Ha egy gonosz szellem nem jönne ki amikor 
megparancsolom neki, meg kell kérdeznem a nevét és a számát - hány gonosz szellem van az 
illetőben. 

Még mindig a látomásban, Jézus azt mondta, hogy lépjek oda a meg nem váltott férfihez, 
akit mutatott nekem. Abban a percben, ahogy ezt megtettem, a benne lévő gonosz szellem 
szólt hozzám, ahogy Jézus mondta: "Ismerlek téged! Tudom, hogy ki vagy!" 

Ezt feleltem: "Igen, tudom, hogy te tudod, ki vagyok. És azt is tudod, hogy Jézus nevében 
hatalmam van fölötted!" 

Majd Jézus azt mondta nekem: "Most mondd meg a gonosz szellemnek, hogy maradjon 
csöndben. Ne engedd beszélni." 

A Szentírásban sehol nem találsz arra példát, hogy Jézus beszélgetést folytatott volna a 
démonokkal. Mindig ezt mondta nekik: "Némulj el!" (Mk.1:25, Lk.4:35) Jézus elmagyarázta, 
az egyetlen kivétel ez alól, amikor megparancsolod a gonosz szellemnek, jöjjön ki, és nem 
teszi  meg,  akkor meg kell  kérdezned a  gonosz szellem nevét  vagy a benne lévő gonosz 
szellemek számát.  Ez volt  az egyetlen eset,  amikor Jézus hosszabban beszélt  egy gonosz 
szellemhez - és csak azért, hogy megtudja a nevét (Mk.5:9). 

A látomásban megparancsoltam a férfiben lévő gonosz szellemnek, hogy Jézus nevében 
maradjon csendben. Belsőmben tudtam a Szent Szellem kijelentése által,  a férfit birtokló 
gonosz  szellem  fajtáját,  mely  beszélt  hozzám.  Egy  megtévesztő  szellem  volt.  Tehát  ezt 
mondtam: "Te gonosz megtévesztő szellem, Jézus nevében megparancsolom, hogy gyere ki 
belőle." Semmi nem történt; a gonosz szellem nem jött ki. 

Azután a látomásban Jézus újra felhívta a figyelmem: "Amikor tudod, hogy milyen fajta 
a  gonosz  szellem és  még  mindig  nem jön  ki,  akkor  tudnod  kell  a  számát  is."  Tehát  a 
látomásban megkérdeztem a férfit birtokló gonosz szellemet: "Mi a neved vagy a számod?". 
A "megtévesztő"  nem a  neve,  hanem a  fajtája  volt   A férfiben  lévő  gonosz  szellem ezt 
válaszolta:  "Rajtam kívül még tizenkilencen vannak itt."  Mindössze erre volt  szükségem, 
hogy megtudjam a számukat.  Azt mondtam: "Jézus nevében megparancsolom neked és a 
másik tizenkilencnek, hogy menjetek ki ebből az emberből!" Majd a szellemvilágban láttam, 
ahogy a gonosz szellemek elhagyták a férfit. 

Hová mennek a kiűzött gonosz szellemek?

Emlékeztek,  a  Márk  5:13-ban  az  ördögök  belementek  a  disznókba,  a  disznók  pedig 
lerohantak  a  szikláról  és  a  tengerbe  vesztek.  A Biblia  azt  is  elmondja,  hogy  a  gonosz 
szellemek " ... kérék Őt Jézust), hogy ne parancsolja nékik, hogy a mélységbe menjenek." 
(Lk. 8:31) 

Így hát megkérdeztem Jézust: "Hova mennek a gonosz szellemek, amikor kiűzik őket 
valakiből?" Hallottam már, ahogy prédikátorok megpróbálták az alvilágba vagy a pokolba 
űzni a gonosz szellemeket Jel. 20:3). Tehát megkérdeztem Jézust, hogy ezeket a szellemeket 
a mélységbe vagy a pokolba kell-e űznöm. 



Jézus  azt  válaszolta:  "Nem,  a  gonosz  szellemeket  nem  űzheted  a  pokolba  vagy  a 
mélységbe. A Biblia azt mondja, amikor bementem a zsinagógába, a démonok felkiáltottak: 
... Mi közünk Teveled Jézus, Istennek Fia? Azért jöttél ide, hogy IDŐ ELŐTT meggyötörj 
minket?" (Mt.8:29) 

Jézus  azt  mondta:  "Látod,  még  nem  jött  el  az  idejük.  Nem  gondolod,  ha  a  gonosz 
szellemeket a mélységbe lehetne űzni, akkor nem küldtem volna oda valamennyit, amikor a 
földön jártam? Annyival kevesebbet kellett volna eltűrnötök." 

Miért nem jött még el az ideje, hogy a gonosz szellemeket a mélységbe űzzük? Mivel 
jelenleg sátán "e világ istene" (2 Kor. 4:4). Amíg Ádám bérleti joga, amit sátán használ, le 
nem jár; addig törvényes - de nem erkölcsi - joga van itt lenni. 

Megkérdeztem Jézust: "Mi történik az emberekből kiűzött gonosz szellemekkel?" 
Jézus ezt válaszolta: "Nem olvastad még az Igémben: 'Mikor pedig a tisztátalan szellem 

kimegy az emberből, víz nélkül való helyeken jár, nyugalmat keresve .. .' (Mt. 12:43)?" Majd 
a látomásban láttam, hogy a férfiből kiűzött démon száraz helyeken jár. 

Jézus  így  folytatta:  ,,Amikor  gonosz szellemeket  űzöl  ki  az  emberekből,  azok száraz 
helyekre mennek. Itt maradnak a földön nyugalmat keresve. Nem találnak nyugalmat, ezért 
megpróbálnak visszatérni abba a 'házba',  ahonnan kijöttek,  ha az illető visszaengedi őket 
(Mt.12:44). Addig maradnak benne, amíg újból ki nem űzik őket, vagy amíg az ember meg 
nem hal." 

A személy teste  vagy lelke  a  démon "házává" válik.  Tehát  amikor  meghal,  a  démon 
elhagyja azt a "házat" és keres valaki mást, akiben lakozzon. 

Néhány évvel  e  látomás  után  egy kórteremben álltam,  amikor  valaki  meghalt  súlyos 
gyomorbetegségben.  Amikor  meghalt,  valami  rám  ugrott  belőle.  (Nem  minden 
gyomorproblémát démon jelenléte okoz, de van amelyiket igen.) Az a dolog úgy gyomron 
ütött, mintha valaki légpuskával hasba lőtt volna és a gyomrom borzalmasan égni kezdett. 
Ezt  mondtam:  "Nem,  ezt  nem,  ördög!  Jézus  nevében  nem jöhetsz  belém!"  És  a  démon 
azonnal elhagyott. 

Figyelmeztető szó

Valamit fel kell ismernünk a szellemi dolgokkal kapcsolatban. Minden kijelentést vagy 
látomást meg kell vizsgálni Isten Igéjének fényében. Más szóval, csak azért, mert látomást 
kaptál, ne fogadd el azonnal; és ne kerülj tévútra, ne kezdj tanokat építeni rá vagy tanítani 
róla, amerre csak jársz. Vesd össze Isten Igéjével és nézd meg, összhangban vannak-e? 

Ha bármiféle szellemi kinyilatkoztatást kapok, nem rohanok el vele, és nem kezdek az 
alapján cselekedni  vagy nem kezdem tanítani.  Megállok és  végiggondolom, amit  láttam, 
elgondolkodom  rajta  Isten  Igéjének  világosságában,  mielőtt  elkezdem  használni  vagy 
tanítani.  Az Úr egyszer azt mondta nekem, jobban szeretné, ha lassabb lennék, minthogy 
kapkodjak. 

Jézus elmondta, hogy néhányan kapnak egy apró kijelentést,  megragadják, elrohannak 
vele és sok esetben tévedésbe kerülnek. Rendszerint végül összezavarják a dolgokat. Jobb, ha 
óvatos vagy és engeded, hogy az Úr vezessen és irányítson téged, hogyan használd a szellemi 
kijelentéseket, és ne próbáld ezekkel megelőzni az Urat. 

Körülbelül két hónappal e látomás után lehetőségem nyílt annak használatára, amit akkor 
a démonokkal való bánásmódról tanultam. Egy texasi gyülekezetben tartottam összejövetelt. 
Egy közeli város gyülekezetének egyik vezető tagja megkért, hogy miután ezt befejeztem, 



náluk  is  tartsak  egy  alkalmat.  Így  az  összejövetel  végeztével  át¬mentem  a  szomszédos 
városba és megszálltam egy hotelban, ahol a gyülekezet szállást foglalt nekem. 

Délután fölhívott  telefonon a vezetőségi tag,  akivel előzőleg beszéltem. Megkérdezte: 
"Hagin testvér, tudnál segíteni nekem? Még nem találkoztál a fiammal, aki 38 éves és még 
nincs üdvössége. Iszik és kábítószerezik. Néha nálunk van, de nem tudunk mit kezdeni vele. 
Időnként  rohamai  vannak,  ilyenkor  megvadul  és  elkezdi  összetörni  a  berendezést.  Már a 
rendőrséget is ki kellett hívnunk és be kellett záratnunk a biztonságunk érdekében." Úgy tűnt, 
az ördög megpróbálta őrületbe kergetni ezt a fiatalembert. 

A vezetőségi tag elmondta: "Most is itt van velünk és megint rohama volt. Felkapott egy 
hatalmas bútort és puszta kézzel kettétörte. Olyan nagy volt, hogy két vagy három ember sem 
tudta volna eltömi. Felkapta a zongorát és a falhoz vágta, ahogy te egy könyvet kapnál fel és 
dobnál el" 

Ez természetfölötti erő! Emlékezzetek, a Biblia azt mondja, hogy a gadarai őrült minden 
láncot és köteléket elszakított (Mk.5:4), mert természetfölötti erőt birtokolt. A vezetőségi tag 
megkérdezte: ,,Átjönnél és segítenél nekünk?" 

Az  otthonához  hajtottam.  Amikor  a  házhoz  értem,  a  férfi  és  felesége  odavezettek  a 
fiúkhoz, aki görnyedten, fejét kezébe hajtva ült a kanapén. Amikor bementünk a szobába, a 
házaspár nem mutatott be neki. A fiatalember nem tudta, hogy ők hívtak engem, sem azt, ki 
vagyok; még sohasem találkoztunk. De abban a pillanatban, ahogy a szobába léptem, azonnal 
felnézett rám és ezt mondta: "Ismerlek téged! Tudom, ki vagy! Láttalak, amint a városba 
érkeztél délután 2 óra 10 perckor." 

Majd  elmondta,  hogy  pontosan  melyik  utcán  jöttem  le,  minden  kanyart  amin 
befordultam,  minden  egyes  utcát  megnevezett.  Megmondta  a  szálloda  nevét,  ahol 
megszálltam.  Tökéletesen  leírta  az  útvonalat,  amelyen  a  városba  érkeztem  és  a  pontos 
időpontot. Ember nem tudhatta ezeket. 

Az őt birtokló démon használta a hangját és megjelentette neki ezeket a dolgokat. Azt 
válaszoltam: "Igen, tudom, hogy ismersz engem, de Jézus nevében hallgass el! Jézus nevében 
gyere ki belőle!" 

A férfi arckifejezése és egész személyisége egy szempillantás alatt teljesen megváltozott! 
Felélénkült  és  teljesen  normálisnak  tűnt.  Nem  volt  más  látható  megnyilvánulása  a 
szabadulásának.  Nem  láttam,  hogy  bármilyen  szellem  elhagyta  volna  őt  és  szemmel 
láthatólag nem történt semmi más, de a férfi teljesen megszabadult. 

Hibát követünk el, ha azt gondoljuk, hogy mindig valamilyen megnyilvánulás követi azt, 
amikor valaki gonosz szellemektől szabadul meg. Akár látod eltávozni a gonosz szellemet, 
akár nem, az a fontos, hogy az illető megszabadult. 

Az 1952-es látomás harmadik része

Az 1952-es látomásnak volt egy harmadik része is a démonokról, a gonosz szellemekről 
és arról, hogyan bánjunk velük. A látomás harmadik részében Jézus további utasításokat adott 
arról,  hogyan  kell  foglalkozni  a  démonokkal.  Most  elmondom,  mi  történt.  Ahogy  Jézus 
beszélt hozzám a látomásban, hirtelen egy démon szaladt közénk. Leginkább egy majomhoz 
hasonlított, de arca inkább emberi archoz. 

A démon Jézus és közém futott, elkezdett föl-le ugrálni a levegőben és eközben valami 
fekete felhőt vagy füstöt bocsátott ki. Amikor ezt tette, alig láttam Jézust. Majd a kis ördög 
kézzel-lábbal hadonászva elkezdett föl-le ugrálni és éles rikácsoló hangon visítozni: "Yakety 
yak yak! Yakety yak yak!" 



Mialatt  ez történt,  Jézus tovább beszélt.  Hallottam ugyan, hogy Jézus beszél,  de nem 
tudtam kivenni a szavait. A füsttől végül már egyáltalán nem láttam Jézust. Ez valószínűleg 
csak néhány másodpercig tartott, de úgy tűnt, mintha percek teltek volna el. 

Ezt gondoltam magamban: ,Jézus nem tudja, hogy nem hallom, amit mond?! Nem tudja, 
hogy nem értem, mit beszél?" Majd ezt gondoltam: 

"Miért nem mondja neki Jézus, hogy hagyja abba? Nem tudja, hogy nem hallom 6t?" 
Végül kétségbeesésemben és minden gondolkodás nélkül rámutattam erre a kis démonra 

és  ezt  mondtam:  ,Jézus  nevében  megparancsolom,  hogy  fejezd  be  és  tűnj  el"  Ahogy 
kimondtam ezeket a szavakat, a kis démon erőtlenül a padlóra zuhant. A fekete felhő eltűnt és 
a  démon  csak  feküdt  a  földön,  rázkódva,  reszketve,  mint  egy  megvert  kiskutya,  sírt  és 
vinnyogott. 

Jézus  ránézett,  majd rám és a  démonra mutatva ezt  mondta:  "Ha te  nem tettél  volna 
valamit ezzel a gonosz szellemmel, én sem tudtam volna." 

Azt mondtam: "Uram, tudom, félreértettelek Téged. Te nem azt mondtad, hogy ha én nem 
tettem volna valamit ezzel a démonnal, Te sem tudtál volna. Azt mondtad, nem tettél volna 
semmit, ugye?" 

Rámutatva a földön reszkető démonra, Jézus elismételte: "Nem, én azt mondtam: "Ha te 
nem tettél volna valamit, én sem tudtam volna." 

Megráztam a fejem azt gondolva, hogy valami baj van a hallásommal. Ezt mondtam: 
"Valami nincs rendben velem. Nem jól hallottam. Nem azt mondtad, hogy ha én nem tettem 
volna valamit a gonosz szellemmel, akkor Te sem tudtál volna. Azt mondtad, nem tettél volna 
semmit, ugye?" 

Elismételte  ugyanazokat  a  szavakat:  "Nem,  én  ezt  mondtam:  Ha te  nem tettél  volna 
valamit a gonosz szellemmel, én sem tudtam volna." 

"Uram,  valami  nincs  rendjén  -  mondtam.  -  Nem  jól  hallok."  És  harmadszor  is 
elismételtem a kérdésem. Azt hiszem, tudom milyen volt Jézus, amikor megharagudott és 
felkapta azt  a kötelet  és kikergette a pénzváltókat a templomból (Mk.11:15). Úgy tűnt,  a 
szemei apró villámokat szórnak, miközben ezt mondta: "Nem! Én azt mondtam, hogy nem 
tudtam volna!" 

Így  feleltem:  "Ezt  nem  tudom  elfogadni.  Uram,  ez  eltér  mindattól,  amit  valaha 
prédikáltam vagy hallottam. Uram, ez feje-tetejére állítja a teológiámat!" Tudjátok vallásos 
körökben mindig így imádkoztunk: 

"Istenem, Te dorgáld meg az ördögöt" vagy ,Jézus, Te dorgáld meg az ördögöt." 
Az Úr azt válaszolta: "Nem árt néha kigyomlálni a teológiádat." 
Ezt mondtam: "Egész életemben nem hallottam ehhez foghatót. 
Uram, nem fogadok el semmilyen látomást vagy mennyei látogatást; nem érdekel, hogy 

olyan tisztán és valóságosan látlak és hallak, mint bárki mást a természetes világban - nem 
fogadom el, hacsak Isten szent, írott Igéjéből nem tudod bizonyítani, amit mondasz. A Biblia 
ezt  mondja: "  ...  két vagy három tanú vallomásával erősíttessék minden szó." (Mt.18:16) 
Nem fogom elhinni,  amit mondasz nekem, hacsak nem tudsz adni három bizonyságot az 
Újszövetségből." 

Tudjátok, mi az Újszövetség vagy Újtestamentum alatt élünk. Rám nem az Ószövetség 
vonatkozik.  De  ne  értsetek  félre.  Természetesen  hiszek  benne  és  tisztában  vagyok  a 
jelentőségével. De nem próbálok meg visszamenni az Ószövetség alá és élni a szabályai és 
törvényei alatt, mert az szellemileg halott embereknek íródott, akik nem voltak újjászületve. 
Az  Újszövetség  alatt  mi  új  teremtmények  vagyunk  és  az  emberi  szellemünk  újjá  lett 
teremtve. 

Jézus  nagyon  kedvesen  rám mosolygott  és  ezt  mondta:  "Eggyel  többet  adok  neked. 
Négyet fogok adni." 



Majd így folytatta: "Időpazar1ás azért imádkozni, hogy én, az Úr Jézus Krisztus vagy az 
Atya Isten tegyünk valamit az ördöggel." 

Ezt  feleltem:  "Drága  Istenem,  rengeteg  időt  elvesztegettem!"  Manapság  nagyon  sok 
ember vesztegeti el az idejét! 

Majd Jézus azt válaszolta: "Az Atya Isten és én már megtettünk mindent, amit valaha is 
szándékoztunk  tenni  az  ördöggel,  egészen  addig,  amíg  Isten  angyala  alá  nem  száll  a 
Mennyből és egy lánccal megkötözi az ördögöt és ezer esztendőre a mélységbe veti Jel.20:1-
3). Addig az ideig a Mennyország semmi mást nem szándékozik tenni az ördöggel." 

Tudjátok,  Isten  elküldte  Jézust  és  Jézus  már  elvégezte  a  munkát  az  ördöggel 
kapcsolatban:  "  ...  Azért  jelent  meg  az  Istennek  Fia,  hogy  az  ÖRDÖG  MUNKÁIT 
LERONTSA." (1Ján.3:8) Halálával, temetésévei és feltámadásával Jézus legyőzte az ördögöt 
(Kol.2:15). Most pedig elvárja a hívőktől, hogy gyakorolják jogos hatalmukat az ördög felett. 

Jézus így szólt: "Ha a Gyülekezethez - a hívőkhöz - írt levelek szerzői említést tesznek az 
ördögről, minden esetben azt írják, hogy a hívőknek kell tenniük valamit az ördöggel. Négy 
idézettel fogom bizonyítani, hogy a hívőknek hatalmuk van az ördög felett." 

A hívőnek kell hatalmat
gyakorolni az ördög felett, nem Istennek

Elsőként Jézus a Máté 28:18 igeversre utalt, mely mutatja, hogy a hívők azok, akiknek itt 
a földön hatalmuk van az ördög felett. 

MÁTÉ 28:18 (I(JV) 
18. És hozzájuk menvén Jézus, szóla nékik, mondván: Nékem adatott 
MINDEN ERŐ MENNYEN ÉS FÖLDÖN. 

Jézus  azt  mondta:  "Közvetlenül  azután,  hogy feltámadtam a halálból,  azt  mondtam a 
tanítványaimnak: 'Nékem adatott minden erő mennyen és földön' (Mt.28: 18)." 

Az itt erőnek fordított görög szó máshol hatalomként szerepel az Új¬szövetségben. Tehát 
így olvashatod ezt a verset: "Nékem adatott minden hatalom mennyen és földön." 

"Nos -  mondta  Jézus -,  ha  megállsz  az  olvasással  a  18.  vers  végén,  ezt  mondhatnád 
nekem: 'Miért, Úr Jézus; Neked igenis van hatalmad a földön az ördögök és démonok fölött. 
Te tudsz tenni valamit az ördög ellen itt a földön, mert ez a vers azt mondja, hogy hatalmad 
van a földön!' De a földi hatalmamat azonnal átruháztam a hívőkre - a Gyülekezetre. Azonnal 
ezt mondtam: MENJETEK. .. " 

MÁTÉ 28:19,20 
19.  ELMENVÉN  azért,  tegyetek  tanítványokká  minden  népeket, 
megkeresztelvén őket az Atya, a Fiúnak és a Szent Szellemnek nevében, 
20. Tanítván őket, hogy megtartsák mindazt, amit én parancsoltam néktek ... 
MÁRK 16:15,17 
15.  És (Jézus) monda nékik: ELMENVÉN e széles világra, hirdessétek az 
evangéliumot minden teremtésnek. 
17.  Azokat  pedig,  akik  hisznek,  ilyen  jelek  követik:  az  én  nevemben 
ÖRDÖGÖKET ŰZNEK; 



Jézus azt mondta: ,,Az első jel, ami a hívőket követi, hogy az én nevemben ördögöket 
űznek. A hívők nem tudnának ördögöket űzni, ha nem lenne hatalmuk felettük. Én adtam ezt 
a hatalmat a Gyülekezetnek. Valójában jobb lenne így mondani: Az én nevemben a hívők 
hatalmat fognak gyakorolni az ördögök felett."

A keresztények gyakran ezt kérdezik: "Miért engedi meg Isten az ördögnek, hogy ilyen 
borzasztó dolgokat cselekedjen a földön? Miért nem tesz valamit Isten az ördög ellen?" 

Sok minden történik az életben, amin e1csodálkozunk. Valójában Isten ránk vár, hogy 
gyakoroljuk hatalmunkat  és tegyünk valamit  az ördöggel.  Az Ő Igéje  áll  a  nekünk adott 
hatalom mögött. 

De túl gyakran egyszerűen térdet hajtunk és hagyjuk, hogy az ördög átgázoljon rajtunk, 
miközben Istenre várunk, hogy tegyen valamit vele, pedig csak ellen kellene állnunk neki az 
Igével és megfutamítani. Nekünk kell valamit tenni az életünkben a mostoha körülményekkel 
úgy, hogy hatalmat gyakorolunk sátán felett és ellenállunk neki az Igével, követelve azt ami 
hozzánk tartozik. 

Majd Jézus a Jakab 4:7-et adta, mint második igei bizonyítékot arra vonatkozóan, hogy itt 
a földön a hívőknek van hatalmuk az ördög felett. 

JAKAB 4:7 
7.  Engedelmeskedjetek  azért  az  Istennek;  ÁLLJATOK  ELLENE  AZ 
ÖRDÖGNEK, és ELFUT tőletek. 

Jakab  a  Gyülekezetnek  -  hívőknek  -  írta,  hogy  álljanak  ellen  az  ördögnek.  Jézus  a 
következőt  mondta  nekem:  ,Jakab nem azt  mondta:  'Kérjétek  meg a  pásztorotokat,  hogy 
helyettetek álljon ellen az ördögnek.'  Vagy:  'Kérjétek meg a  keresztény társaitokat,  hogy 
helyettetek álljanak ellen az ördögnek.' Azt mondta, neked kell ellenállnod az ördögnek. Nem 
tudnál ellenállni neki, ha nem lenne hatalmad fölötte." 

Megértettem ezt az igazságot. Jakab nem ezt mondta: "Menj és kérd meg Jézust, hogy 
dorgálja meg az ördögöt." Vagy: "Menj és kérd meg Istent, hogy helyetted álljon ellen az 
ördögnek." Ezt mondta:  ,,Álljatok ellene az ördögnek, és elfut  tőletek." (Jak.4:7) "Ti" az 
alanya ennek a mondatnak. 

Később az értelmező szótárban utánanéztem az "elmenekül" szónak és láttam, hogy az 
egyik  meghatározása  ez:  elfutni  valamitől  nagy  félelemmel.  A  démonok  és  a  gonosz 
szellemek nem félnek tőlünk, de Jézustól - Akit képviselünk - igen. Ezért - mivel Krisztusban 
vagyunk - elmenekülnek tőlünk, amikor Jézus nevében gyakoroljuk a hatalmunkat fölöttük. 

Néhányan kijelentették: "Én csak írok egy imakérést, és a prédikátor imádkozik értem. 
Írok ennek a Hagin testvérnek. Neki van hite. Talán ha ő imádkozik, az ördög békén fog 
hagyni." Nem, minden egyes hívőnek magának kell hatalmat gyakorolnia az ördög felett. 
Nekünk nincs szükségünk arra, hogy valaki más tegyen értünk valamit az ördöggel. 

Sátán  semmi  hatalmat  nem  gyakorolhat  az  életedben,  hacsak  meg  nem  engeded. 
Természetesen, ha nem gyakorolsz hatalmat fölötte, vagy nem állsz ellen neki az ellened 
hozott tesztekben és próbákban, akkor semmi nem fog történni a helyzettel kapcsolatban, 
mert Jézus nevében tiéd a hatalom itt a földön. 

Majd Jézus harmadik igei bizonyságként az 1 Péter 5:8 igeverset adta arra vonatkozólag, 
hogy a hívőknek hatalmuk van az ördög felett. 

1 PÉTER 5:8,9 
8.  Józanok legyetek,  vigyázzatok;  mert  a  ti  ellenségetek,  az  ördög,  MINT 
ordító oroszlán szerte jár, keresvén, kit elnyeljen: 
9. AKINEK ÁLLJATOK ELLEN, ERŐSEK LÉVÉN A HITBEN ... 



A  Biblia  ezt  mondja:  „a  ti  ellenségetek,  az  ördög",  tehát  tudjuk,  hogy  van  egy 
ellenségünk. Az "ellenség" ellenfelet vagy szemben állót jelent. Azt jelenti, hogy valaki, aki 
felsorakozott ellenünk. 

De emlékezzetek rá, ez az ellenség egy legyőzött ellenfél; ezért csak mint ordító oroszlán 
tud járni. A Biblia nem mondja, hogy ő egy ordító oroszlán. Ez nem azt jelenti,  hogy az 
ellenfeletek nem valóságos; ő nagyon is valós. De Jézus Krisztus már legyőzte. 

Miért jár szerte sátán, mint egy ordító oroszlán? Mert keresi, hogy kit nyelhetne el. Nem 
a bűnösöket próbálja elnyelni, ők már hozzá tartoznak. Keresztényeket akar elnyelni és meg 
is teszi, ha ők engedik. 

Mit  fogsz  tenni  az  ördöggel?  Bedugod  a  fejed  a  homokba,  mint  egy  strucc  és 
reménykedsz,  hogy elmegy? Hagyod, hogy elnyeljen? Nem! Ezerszer is  nem! A Szellem 
kardjával és Jézus nevével állj meg abban a győzelemben, amit Jézus aratott az ördög felett, 
és futamítsd meg őt! 

Amikor  1952-ben  Jézus  látomásban  megjelent  nekem,  a  gyógyító  mozgalom 
megújulásának tetőfoka  volt  és  azokban a  napokban néhányan -  ahogy napjainkban is  - 
eltévelyedtek  az  ördög  és  a  gonosz  szellemek  területén.  E  tévedések  miatt  Jézusnak 
kiigazítást  kellett  adnia  a  démonológia  területén  azért,  hogy  Krisztus  Teste  újra 
visszakerüljön a helyes kerékvágásba, az út közepére. 

Az volt a problémánk, hogy azt akartuk, valaki más lépjen fel az ördög ellen helyettünk. 
Vegyétek  észre,  Péter  keresztényeknek  írta  a  levelét,  nem  bűnösöknek.  Más  szóval 
keresztényeknek mondta, hogy álljanak ellen az ördögnek. Nem mondta volna, hogy álljanak 
ellen az ördögnek, ha ez lehetetlen lenne számukra, hogy megtegyék. 

Miután Jézus rámutatott ezekre az Igékre, bizonyítva, hogy a hívőknek hatalmuk van az 
ördög felett, így szólt: "Ha Péter olyan lett volna, mint néhány mai hívő, ezt mondta volna: 
'Eljutott hozzánk a hír, hogy Isten szokatlan módon használja Pált, szeretett testvérünket. Pál 
kendőkre és zsebkendőkre teszi  kezét  és  a  betegségek,  a  gonosz szellemek elhagyják az 
embereket. Ezért azt javaslom, írjatok Pálnak és tegyetek szert egy olyan zsebkendőre.' De 
Péter  nem  ezt  mondta  a  hívőknek,  hanem  a  következőt:  Te  magad  tegyél  valamit  az 
ördögge1." 

Nézzük meg ismét az 1 Péter 5:9-et: ,,Akinek álljatok ellen, erősek lévén a hitben ... " A 
"ti" a mondat az alanya. ,,(Ti) álljatok ellen az ördögnek, és elfut tőletek." "Ti álljatok ellen, 
állhatatosak lévén a ti Isten Igéjébe vetett - hitetekben." Ez mindjárt vissza is vezet ahhoz a 
tényhez, hogy te vagy az egyetlen, aki ellenállhat az ördögnek a saját életedben. Úgy állsz 
ellen az ördögnek, ha hiszed azt, amit Isten mond az Igéjében. 

Jézus ezt mondta: "Ez az oka, hogy ha nem tettél volna valamit az ördöggel, én nem 
tudtam volna." Akkor megértettem! Mint Krisztus Testének tagja, hatalmam volt az ördög 
felett,  mely Jézus és köztem ugrált.  És ha nem gyakoroltam volna a  hatalmam a gonosz 
szellem fölött, semmi nem történt volna vele. 

Ezért  kell  megfutamítanod  az  ördögöt  Isten  Igéjéve1.  Azonban,  ha  az  elméd  nincs 
megújítva az Igével,  akkor bajban vagy, mert valószínűleg nem tudod, hogyan foglald el 
jogos helyedet Krisztusban, hogy ellenállhass az ellenségnek. És az ismereted hiánya miatt az 
ellenség legyőzhet, mert nem tudod, ki vagy Krisztusban és nem ismered a hatalmat, ami 
valójában hozzád tartozik. 

Jézus negyedik igei bizonyságként az Efézus4:27 igeverset adta, mely bizonyítja, hogy a 
hívők azok, akiknek hatalmuk van az ördög felett. 

EFÉZUS 4:27 
27. Se pedig az ördögnek ne adjatok helyet. 



Pál  keresztényeknek  írt,  amikor  ezt  mondta:  "Ne  adjatok  helyet  az  ördögnek 
magatokban." Ha a Biblia azt mondja, ne adj helyet a ördögnek, abból az következik, hogy 
tudsz helyet adni az ördögnek az életedben. Másfelől, ha megteheted, hogy nem adsz neki 
helyet magadban, akkor kell hogy legyen hatalmad fölötte. 

Valójában  az  ördög  nem tud  helyhez  jutni  benned,  hacsak  nem adsz  neki  helyet  az 
engedélyed vagy tudatlanságod által, vagy mert egyszerűen elmulasztod gyakorolni a hozzád 
tartozó hatalmat. 

Hogyan tudod megakadályozni az ördögöt abban, hogy helyhez jusson benned? Először 
is engedelmeskedned kell Istennek. Csak ekkor leszel olyan helyzetben, hogy ellenállj az 
ördögnek. Amikor ellenállsz az ördögnek, elfut tőled Jak. 4:7). 

Miután Jézus ezeket az Igéket adta nekem, megértettem, hogy ez mennyire hiányzott 
nekünk. A Gyülekezet  Istent  próbálta  rávenni,  hogy dorgálja  meg az ördögöt  helyettünk. 
Vagy  pedig  Jézust  próbáltuk  rávenni,  hogy  foglalkozzon  az  ördöggel  az  életünkben. 
Megpróbáltunk valaki mást rávenni arra, hogy a mi hatalmunkat gyakorolja az ördög felett 
helyettünk, de ez nem működik, mert Jézus ezt a hatalmat mindegyikünkre átruházta. 

Majd ezt mondta Jézus: "Ez az a négy igei bizonyság, melyet adok a kettő vagy három 
helyett, ahogy mondtam. Én vagyok az első, Jakab a második, Péter a harmadik és Pál a 
negyedik. 

Ezek az Igék megerősítik azt a tényt, hogy a hívőnek hatalma van a földön, mert az ördög 
feletti hatalmam átruháztam Krisztus Testére. Ha a hívők semmit nem tesznek az ördöggel 
kapcsolatban, akkor semmi sem fog történni az életükben ezen a területen." 

Isten már mindent megtett,  amit az ördöggel valaha szándékozik tenni az életünkben, 
mert  elküldte  Jézust,  hogy megfossza sátánt a trónjától!  Tehát  ha megengedjük sátánnak, 
hogy eltiporjon minket, ez azért van, mert nem álltunk ellene az Igéve1. 

„Más igei "tanúbizonyságok"

RÓMA 6:14 
14. Mert a bún tirajtatok nem uralkodik; mert nem vagytok törvény alatt, 
hanem kegyelem alatt. 

Pál  azt  írta  a  hívőknek:  "  ...  a  bűn  tirajtatok  nem  uralkodik  ...  "  (Róm.6:14)  Más 
fordításban: " ... a bűn tirajtatok nem hatalmaskodik. .. " 

Ha  bármi  hatalmaskodik  felettetek,  ez  azt  jelenti,  hogy  uralkodik  rajtatok.  A Biblia 
kijelenti, hogy a bűn nem uralkodik rajtatok. A bűn és sátán rokon értelmű kifejezések. Az 
sem lenne hibás, ha így olvasnánk ezt a verset: "Mert sátán tirajtatok nem uralkodik." 

Miért nincs uralma sátánnak felettetek? Mert ha újjászülettél, nem vagy a bűn és a halál 
törvénye alatt;  kegyelem alatt vagy (Róm.6:14; 8:2). És nem sátán, hanem Jézus az urad 
(Ko1. 1:13). Ezért a bűn és sátán nem hatalmaskodhat rajtad, hacsak meg nem engeded. 

János szintén írt levelet a hívőknek. Ugyanezzel a témával kapcsolatban küldte. 

1 JÁNOS 4:1-4 
1.  Szeretteim,  NE  HIGGYETEK  MINDEN  SZELLEMNEK,  hanem 
PRÓBÁLJÁTOK MEG A SZELLEMEKET, HA ISTENTŐL VANNAK-É; 
mert sok hamis próféta jött ki a világba. 
2. Erről ismerjétek meg az Isten Szellemét: valamely szellem Jézust testben 
megjelent Krisztusnak vallja, az Istentől van; 



3.  És  valamely  szellem  nem  vallja  Jézust  testben  megjelent  Krisztusnak, 
nincsen az Istentől: és az az antikrisztus szelleme, amelyről hallottátok, hogy 
eljő; és most e világban van már.
4.  TI  az  Istentől  vagytok fiacskáim és  LEGYŐZTÉTEK AZOKAT;  mert 
nagyobb Ő, Aki bennetek van, mint az, aki e világban van.

Az első vers így hangzik: "Szeretteim, ne higgyetek minden szellemnek ... " Ez a rész 
igazán illik a mai időkre. Mostanában nagyon sok ember hisz minden szellemnek és minden 
szellemi megtapasztalásnak, látomásnak vagy megnyilvánulásnak. De nem szabad hinnünk; 
meg  kell  vizsgálnunk  a  szellemi  megtapasztalásokat  Isten  Igéjének  fényében,  mert  "  ... 
valamely szellem nem vallja Jézust testben megjelent Krisztusnak, nincsen az Istentől ... " (1 
Ján.4:3) 

Ne higgyetek csak úgy minden szellemnek. János azt mondja: " ... próbáljátok meg a 
szellemeket, ha Istentől vannak-e, mert sok hamis próféta jött ki a világba." (1.Ján. 4:1) 

Figyeljük  meg,  hogy  a  Biblia  a  gonosz  szellemekkel  kapcsolatban  beszél  hamis 
prófétákról.  Ez  azért  van,  mivel  a  próféták  a  szellemvilágban  működnek  és  a  Szent 
Szellemnek kellene késztetni őket, de túl gyakran hamis szellemek késztetik őket, mert nem 
ismerik fel a különbséget. 

A negyedik vers ezt mondja: "Ti az Istentől vagytok fiacskáim ... " Ez a Krisztusban lévő 
helyzetünkre  és  az  Istennel  való  megigazultságunkra  utal.  Utalás  ez  az  ördög  feletti 
hatalmunkra is, mert mint Isten gyermekei, Krisztussal ülünk a Mennyben (Ef.1:20). 

Hogy folytatódik ez az Ige? "Ti az Istentől vagytok fiacskáim és legyőz¬tétek AZOKAT. 
.. " (1 Ján.4:4) Mire vonatkozik az "azok"? Mit győztek le a hívők? Az "azokat" szó a gonosz 
szellemekre vonatkozik, melyeket János említett az előző versekben. Más szóval, mivel Jézus 
legyőzte  sátánt,  mi  pedig  Krisztusban  vagyunk,  az  Ő  győze1me  sátán  fölött  a  mi 
győzelmünk!  Krisztusban  érvényre  kell  juttatnunk  sátán  vereségét  az  életünkben  azáltal, 
hogy Isten Igéjével ellenállunk az ördögnek. 

A Biblia nem azt írja: "Egyszer majd legyőzitek a gonosz szellemeket és démonokat." Azt 
írja: " ... és legyőztétek azokat; mert nagyobb 6, Aki bennetek van, mint az, aki e világban 
van." (4. vers) 

A  Biblia  ezt  mondja:  "  ...  Krisztus  tibennetek  a  dicsőségnek  ama  reménysége. 
"  (Kol.1:27)  Jézus  lerontotta,  semmivé  tette  a  fejedelemségeket  és  hatalmasságokat,  és 
nyíltan mutogatta azokat diadalt aratott felettük a kereszthalálával (Kol.2:15). Ezért, mivel 
Jézus legyőzte az ördögöt és minden gonosz szellemet és te Krisztusban vagy, te szintén 
legyőzted azokat. Ez egy múlt idejű tény! 

Amikor Jézus legyőzte sátánt és a gonosz szellemek és démonok se¬regét,  Isten úgy 
tekintett erre, mintha minden hívő legyőzte volna azokat, mivel mi Krisztusban vagyunk. 
Jézus a mi Helyettesítőnk volt. Értünk győzte le sátánt, nem önmagáért.

Ezért ha újjászülettél, a Nagyobb él benned, a Győztes sátán fölött. John G. Lake azt 
mondta, egyszer olyan dühös lett azokra, akik mindig és mindenhol a démonokról beszélnek 
és felmagasztalják az ördögöt, hogy majdnem káromkodott. Az ördögöt dicsőítették azáltal, 
hogy mindig róla beszéltek és arról, mit tesz az életükben és a földön, és milyen nagy ereje 
van. 

Lake  azt  mondta,  néhány  ember  úgy  beszél,  mintha  az  ördög  hatalmas  lenne  -  egy 
hatalmas óriás -, Isten pedig csupán egy parányi alak, úgy két láb magas. Ezek az emberek 
így beszélnek: ,Jobb, ha odafigyelsz és vigyázol az ördöggel." Annyira ördögközpontúak, 
hogy Jézusról csak nagyon ritkán tesznek említést. Minél jobban felmagasztalod az ördögöt, 
annál nagyobbá válik az életedben. 

Úgy tűnik, néhány hívő jobban tiszteli az ördögöt és képességeit, és jobban hisz benne, 
mint Istenben! 



Foglald el  a helyed Krisztusban. Állj  meg Isten Igéjén.  Óvatosan barátkozz az olyan 
emberekkel,  akik  mindig az  ördögről  beszélnek és  nem Isten  Igéjét  magasztalják.  És  ne 
ragadjon el  minden szellemi "hóbort",  ami éppen divatba jön.  Maradj  az Igével.  Az Igét 
hirdesd, ne azt, amit az ördög tesz. A tanításokat illetően maradj az út közepén és kerüld a 
szélsőségeket - a démonok területén is. 

Nem kell keresned az ördögöt, de ha megjelenik, rúgd ki. Hatalmad van felette Jézusban. 
Kergesd el  az Igével. Az ördög tudja, ha rájössz ki vagy Krisztusban és elfoglalod jogos 
hatalmi helyed fölötte, többé már nem képes a markában tartani.

7. fejezet

Isten bölcsessége

Isten  minden  hívő  számára  dicsőséges  örökségről  gondoskodott.  Ez  az  örökség 
tartalmazza a sötétség minden munkája - a bűn, betegség, gyengeség és a szellemi halál- 
feletti hatalmat. 

De ahhoz, hogy hasznát vegyük Jézusban lévő hatalmunknak és így minden helyzetben 
sikeresen ellen tudjunk állni az ördög stratégiájának, a szellemi megértésünk szemeinek meg 
kell világosodnia. 

A hívő öröksége Krisztusban Isten bölcsessége, amely a korábbi időkben el volt rejtve, 
míg Jézus Krisztuson keresztül Isten ki nem nyilatkoztatta. Ahhoz, hogy el tudjuk foglalni 
helyünket, mint győzedelmes Gyülekezet és királyokként uralkodhassunk ebben az életben, 
az  szükséges,  hogy  megértsük  ezt  az  igazságot  és  annak  az  örökségnek  a  valóságában 
járjunk, amit Isten készített nekünk, szenteknek. 

A  mi  örökségünk  gazdagsága  az  Efézusi  levélben  sokkal  teljesebben  került 
kinyilatkoztatásra, mint a Biblia bármely más könyvében. Az Efézusi levél első és harmadik 
fejezetében Szellem által  ihletett  imádságok vannak, melyek minden hívőre vonatkoznak, 
mert a Szent Szellem által Krisztus egész Testéhez szólnak. 

EFÉZUS 1:16-23 
16.  Nem  szűnöm  meg  hálát  adni  tiérettetek,  emlékezvén  reátok  az  én 
könyörgéseimben; 
17. Hogy a mi Urunk Jézus Krisztusnak Istene, a dicsőségnek Atyja ADJON 
NÉKTEK BÖLCSESSÉGNEK ÉS KIJELENTÉSNEK SZELLEMÉT AZ Ő 
MEGISMERÉSÉBEN; 
18.  És  VILÁGOSÍTSA  MEG  ÉRTELMETEK  SZEMEIT,  hogy 
tud¬hassátok, hogy mi az Ő elhívásának a reménysége, mi az Ő öröksége 
dicsőségének a gazdagsága a szentek között, 
19. És mi az Ő hatalmának felséges nagysága irántunk, akik hiszünk, az Ő 
hatalma erejének ama munkája szerint, 
20. Amelyet megmutatott a Krisztusban, mikor feltámasztotta őt a halálból és 
ültette Őt a maga jobbjára a Mennyekben. 
21. MAGASAN MINDEN FEJEDELEMSÉG és HATALMASSÁG és ERŐ 
és URASÁG és MINDEN NÉV FÖLÉ, MELY NEVEZTE¬TIK nemcsak e 
világon, hanem a következendőben is: (KJV) 
22. És MINDENEKET VETETT AZ Ő LÁBAI ALÁ és őt tette mindeneknek 
fölötte az anyaszentegyháznak fejévé.



23. Mely az Ő teste, teljessége Őnéki, Aki mindeneket betölt mindenekkel. 

EFÉZUS 3:14-21 
14.  Ezokáért  MEGHAJTOM  TÉRDEIMET  A  MI  URUNK  JÉZUS 
KRISZTUSNAK ATYJA ELŐTI, 
15. Akiről neveztetik minden nemzetség, mennyen és földön, 
16. Hogy  adja  meg  néktek  az  Ő  dicsősége  gazdagságáért,  hogy 
HATALMASAN  MEGERŐSÖDJETEK  AZ  Ő  SZELLEME  ÁLTAL  A 
BELSŐ EMBERBEN; 
17. Hogy lakozzék a Krisztus a hit által a ti szívetekben; 
18. A  SZEREIETBEN  MEGGYÖKEREZVÉN  és  ALAPOT  VEVÉN, 
HOGY  MEGÉRTHESSÉTEK  MINDEN  SZENIEKKEL  EGYBE,  MI  A 
SZÉLESSÉGE és  HOSSZÚSÁGA és  MÉLYSÉGE és  MA¬GASSÁGA AZ 
ISTEN JÓVOLTÁNAK, 
19. És megismerjétek a Krisztusnak minden ismeretet felülhaladó szeretetét, 
hogy  ekképpen  BETELJESEDJETEK  AZ  ISTENNEK  EGÉSZ 
TELJESSÉGÉIG. 
20.  Annak  pedig,  Aki  VÉGHETETLEN  BŐSÉGGEL  MINDENEKET 
MEGCSELEKEDHETlK, feljebb hogy nem mint kérjük vagy elgondoljuk, A 
MIBENNÜNK MUNKÁLKODÓ ERŐ SZERINT, 21. Annak légyen dicsőség 
az  egyházban  a  Krisztus  Jézusban  nemzetségről  nemzetségre  örökkön 
örökké. Ámen!

Ha hívő vagy, elmondhatod ezeket az imákat magadért úgy, hogy ahol Pál többes szám 
második személyt használ (pl. ti, néktek), te egyes szám első személyt helyettesítesz be (én, 
nekem). 

Ezekben  az  imádságokban  a  Szent  Szellem  ki  akarja  nyilatkoztatni  a  hívőknek  "a 
bölcsesség és kijelentés Szellemét Jézus megismerésében" (Ef.1:17). Mi az a bölcsesség és 
tudás, amit Isten ki akar jelenteni a hívőknek Jézus Krisztusról? 

A Szent Szellem azt akarja, hogy a megértésünk szemei megnyíljanak és megértsük Jézus 
sátán felett aratott teljes győzelmét a kereszt diadalában. Azt akarja, hogy megértsük, mit 
jelent  valójában a  hívők számára,  hogy Jézus  felmagasztaltatva ül  a  Mennyben.  A Szent 
Szellem ki akarja jelenteni számunkra azt a bölcsességet és ismeretet, miszerint mi hívők 
együtt ülünk Krisztussal megváltásunk eredményeként. Az, hogy együtt ülünk Krisztussal, a 
hatalom  helyét  jelenti  számunkra  és  győzelmet  sátán  felett.  Isten  azt  akarja,  hogy 
megismerjük és megértsük, milyen jogaink és kiváltságaink vannak azáltal, hogy Krisztusban 
vagyunk.

 

Kinyilatkoztatások az Ige vonalában

Az utolsó gyülekezetben, ahol 1949-ben pásztorkodtam, sok időt töltöttem imádsággal és 
kerestem Istent. Minden lehetséges alkalommal újra és újra elmondtam magamért ezeket az 
imádságokat az Efézusi és Filippi levél alapján. Az Ige a Szent Szellem által adatott, így soha 
nem veszti el ihletettségét és erejét 

A Szent  Szellem  Pálon  keresztül  mondja,  hogy  mint  hívő,  imádkozz  a  megértésed 
szemeinek  megvilágosodásáért.  A  "megvilágosodás"  azt  jelenti,  hogy  kivilágított  vagy 
fénnyel elárasztott. Egy másik fordítás szerint, imádkozzunk azért, hogy a szívünk szemeit 
fény árassza el. 



Amikor már több hónapja imádkoztam ezeket az imádságokat, egy napon ima közben az 
Úr így szólt hozzám az oltárnál: "Ezentúl kinyilatkoztatásokat és látomásokat fogsz kapni." 
Ez válaszul jött arra, hogy magamért több ezerszer elmondtam ezeket az imádságokat. Isten 
Igéjének kinyilatkoztatása megindult felém és folyamatosan jött. Isten Igéjével összhangban 
lévő kinyilatkoztatásokról beszélek. 

Végül azt mondtam a feleségemnek: "Mi a csudát prédikáltam eddig!" 14 éve voltam 
szolgálatban, de miután hat hónapig imádkoztam magamért ezeket az imádságokat, olyan sok 
kijelentést kaptam Isten Igéjéből, hogy úgy tűnt, mintha egy teljesen új ember lennék. 

Az Efézusi levél első része erről szól:  betekintés Jézus megismerésébe és az Ó Igéje 
ismeretének megértése. 

Ezt a megértést, mely összhangban volt Isten Igéjével, 47 és 48 telén kezdtem megkapni 
a Szent Szellemtől. Majd az 50-es években elindultak a látomások. 1950 és 1959 között maga 
az Úr Jézus nyolc alkalommal jelent meg nekem. A nyolcból három esetben másfél óráig 
beszélt hozzám, és további kinyilatkoztatásokat adott Isten Igéjére vonatkozóan. 

Egyik kinyilatkoztatás, amit Isten Szelleme adott, a hívők Krisztusban lévő hatalma sátán 
felett.  Valójában  az  1952-es  látomásban,  amikor  Jézus  másfél  óráig  beszélt  hozzám, 
megértést kaptam a démonokkal és gonosz sze1lemekkel kapcsolatban. Ez a megértés azután 
jött,  miután  imádkoztam  a  megértésem  szemeinek  megvilágosodásáért  ezen  imádságok 
alapján.  Jézus  Krisztus,  a  Gyülekezet  Feje  bibliai  igazságokat  adott  nekem  ebben  a 
látomásban, hogy a hívők világosságot kapjanak sátán ravaszságairól és stratégiáiról és ne 
essenek tévedésekbe. 

A hívők tudatlanok voltak sátán trükkjei felől, így az képes volt rászedni őket. De Isten 
Szelleme azt akarja, hogy a hívők bölcsességet és kinyilatkoztatást kapjanak Jézusról és az Ó 
Igéjéről,  ezáltal  a  megértésük  szemei  megvilágosodjanak  és  megismerjék  hatalmukat 
Krisztusban.

Isten  azt  akarja,  hogy  a  hívők  tudják,  nincsenek  többé  sátán  hatalma  alatt,  mert 
megszabadultak az uralmától és hatalmától (Kol.1:13). Isten azt akarja, hogy Krisztus Teste 
tudja, nem egy legyőzött, hanem egy győzedelmes Gyülekezet vagyunk. Uralkodnunk kell az 
életben  Jézus  Krisztus  által,  mert  hatalmi  pozíciónk  van  az  ördög  felett.  Amikor  a 
megértésünk szemei megvilágosodnak, meg tudunk állni hatalmi helyünkön, mint győzelmes 
Gyülekezet itt a földön. 

Jézus hatalma
 
Amikor Jézus elkezdte nyilvános szolgálatát, azonnal kapcsolatba került démoni erőkkel 

és gonosz szellemekkel. A démonok és gonosz szellemek az évszázadok folyamán akadály 
nélkül tették a gonosz dolgokat. Sátán és seregei királyokként uralkodtak a sze1lemvilágban 
és az embereket a szellemi halál rabságában tartották. Senkinek sem volt hatalma sátánt és 
seregeit  megfosztani  trónjuktól  vagy  uralkodni  felettük,  vagy  akár  csak  kétségbe  vonni 
hatalmukat vagy uralkodásukat a földön. 

Például, az Ószövetségben nem látjuk, hogy az emberek gonosz szellemeket űznének ki 
bárkiből,  vagy  hatalmat  gyakorolnának  az  ördög  felett,  mert  az  Ószövetség  ideje  alatt 
senkinek  sem  volt  hatalma  az  ördög  és  a  gonosz  szellemek  felett.  De  amikor  Jézus 
megkezdte földi szolgálatát, más volt a helyzet. Ahogy Jézus megjelent a földön, a gonosz 
szellemek és az emberek is azonnal felismerték hatalmát. 

MÁRK 1:21-24 



21.  és  bemenének  Jézus  és  tanítványai)  Kapernaumba;  és  mindjárt 
szombatnapon bemenvén a zsinagógába, tanít vala. 
22. És elálmélkodának az Ő tanításán; MERT ÚGY TANÍTJA VALA ŐKET, 
MINT AKINEK HATALMA VAN, és nem úgy, mint az írástudók. 
23.  Vala  pedig  azok  zsinagógájában  egy  ember,  akiben  TISZTÁTAIAN 
SZELLEM VOLT, és felkiálta, 
24.  És  monda:  Ah!  mi  dolgunk van nékünk veled,  Názáreti  Jézus?  Azért 
jöttél-é, hogy elveszíts minket? TUDOM, HOGY KI VAGY TE: az Istennek 
Szentje. 

Mindenütt láthatjuk az Újszövetségben, hogy a démonok és a gonosz szellemek azonnal 
felismerték  Jézust  és  tudták,  hogy  ki  Ó.  Itt,  Márk  evangéliumában  az  emberben  lévő 
tisztátalan szellem nem csak azt tudta, hogy kicsoda Jézus, hanem a hatalmát is felismerte. 

Még az írástudók,  a  farizeusok és  a  zsinagógában lévő emberek is  felismerték Jézus 
hatalmát. Elcsodálkoztak és meglepődtek, mert Jézus hatalommal tanított, nem úgy, ahogy az 
írástudók. Az emberek és a démonok egyaránt felismerték Jézus hatalmát és meghajoltak 
előtte. 

A démonok féltek Jézustól, mert Ó bebizonyította, hogy Úr az ördög felett. Már az első 
feljegyzett összeütközésben, mely Jézus és az ördög között volt, Jézus bebizonyította, hogy 
Ó a győztes sátán felett. 

Jézus győzelme sátán fölött

Az első feljegyzett összecsapás Jézus és az ördög között azután történt, hogy Jézust János 
megkeresztelte a Jordán folyóban. Közvetlenül azután, hogy Jézus alámerítkezett, az Ige azt 
mondja: ,,Akkor Jézus viteték a (Szent) SZELLEMTŐL a pusztába, hogy megkísértessék az 
ördögtől." (Mt.4:1) Az embereknek sokszor az az elképzelésük, hogy a Szent Szellem csak 
jó,  könnyű  helyekre  vezet  minket,  ahol  nincsenek  nehézségek.  De  ez  nem mindig  igaz. 
Ahogy felnövekszünk és  éretté  válunk Krisztusban,  rájövünk,  hogy néha a  nehéz helyek 
azok, ahol a legtöbbet növekedhetünk Istenben. 

Jézust  Isten  Szelleme  vezette  a  pusztába,  hogy  az  ördög  megkísértse.  De  köszönet 
Istennek, Jézus még a megkísértésében is Úrnak bizonyult az ördög felett. Jézus ebben az 
összecsapásban Isten Igéjével győzte le sátánt. Jézus háromszor győzte le sátánt ezekkel a 
szavakkal: 

"Meg  van  írva."  (Mt.4:4,7,10;  Lk.4:4,8,12)  Jézus  nem  szállt  "csatába"  sátánnal; 
egyszerűen helytállt és egyedül az Igével győzte le. 

Amikor  Jézus  a  földön  járt,  a  megkísértése  napjától  -  amikor  a  Szellem a  pusztába 
vezette, hogy megkísértse Ót az ördög - addig a napig, amíg önként alávetette magát Isten 
akaratának a kereszten, minden összecsapásban legyőzte sátánt. 

Jézus teljes és mindent átfogó győzelme sátán fölött világosan látszik Isten Igéjében. 

ZSIDÓ 2:14 (KJV) 
14. Mivel tehát a gyermekek testéből és véréből valók, Ő is ugyanúgy részese 
lett azoknak, hogy a halál által ELPUSZTÍTSA AZT, AKINEK HATALMA 
VOLT A HALÁLON (szellemi halál), tudniillik AZ ÖRDÖGÖT. 
ZSIDÓ 2:14 (ASY) 



14. Mivel a gyermekek test és vér RÉSZESEI, Ő maga is hason¬lóképpen 
ugyanannak  lett  részese,  hogy  a  halál  által  SEMMIVÉ  TEGYE  AZT, 
AKINEK HATALMA VOLT A HALÁLON, vagyis az ördögöt.

A King James Version szerint  a  Biblia  azt  mondja,  hogy Jézus  "elpusztította"  sátánt, 
akinek hatalma volt a halálon, mely a szellemi halált, vagyis az Istentől való e1különültséget 
jelenti. Ez nem azt jelenti, hogy Jézus úgy pusztította el sátánt, hogy megszűnt volna létezni. 
Az American Standard Version fordításában egy kicsit tisztább ennek a jelentése. E fordítás 
szerint Jézus semmivé tette sátánt. Más szóval, Jézus legyőzte sátánt és megfosztotta erejétől 
és hatalmától. 

Amikor a Zsidó levél 2:14 azt mondja, hogy Jézus elpusztította sátánt, akinek hatalma 
volt a halálon, a Biblia nem a fizikai halálról beszél. A fizikai halál is Jézus lábai alá vettetik 
majd (1 Kor. 15:54). Addig azonban az emberek meghalnak fizikai értelemben. 

Három fajta halálról beszél a Biblia. Az első a szellemi halál (Ján.5:24; Ef.2:1), vagyis az 
Istentől  való  elkülönültség.  Másodszor  a  Biblia  szól  a  fizikai  halálról  (Fil.1:20,21). 
Harmadszor említi a második halált, amely az Istentől való örök elkülönültséget és a tűz és a 
kénkő izzó tavába való vettetést jelent az örökkévalóságra (Jel. 20:13-15; 21:8). 

A Zsidó 2:14 a szellemi halálról beszél. Ez az igevers azt mondja, hogy Jézus lerombolta 
sátán  hatalmát,  aki  addig  hatalommal  bírt  a  szellemi  halál,  vagyis  az  Istentől  való  örök 
elkülönültség felett. Azoknak, akik elfogadják Jézus Krisztust, mint Urukat és Megváltójukat, 
soha többé nem kell félniük "a halál urától" és az Istentől való örök elkülönültségtől. 

Nézzük meg a Zsidó 2:14-et más fordítások szerint, így még több világosságot kapunk 
Jézus sátán feletti  győzelméről. Például a Moffatt fordítás azt írja: " ...  hogy a halál által 
SZÉTZÚZHASSA ŐT, AKI A HALÁLON HATALMAT GYAKOROL ... az ördögöt ... " 

Conybeare  fordítása azt  mondja,  hogy Jézus  lerombolta  a  "halál  urának"  hatalmát  és 
lehetővé tette, hogy részesei legyünk Jézus győzelmének, melyet az ördög felett aratott. Az 
American Standard Version azt írja, hogy Jézus ördög feletti győzelmében osztozunk. 

Nemcsak részesülünk, hanem osztozunk is Jézus sátán feletti győzelmében. Ez azt jelenti, 
hogy osztozunk a feltámadás erejében. És Isten most azt kéri tőlünk, hogy vegyünk részt Vele 
a munkában, hogy átadjuk a világnak az üzenetet Jézus győzelméről, hogy azok, akik sátán 
rabságában vannak, megszabadulhassanak fogságából. 

Egy  másik  rész  a  jelenések  könyvében  nem  csak  azt  tárja  elénk,  hogy  Jézus  teljes 
győzelmet aratott sátán, a halál ura felett, hanem azt is, hogy Jézus elvette az ördögtől a halál 
és a pokol kulcsait. A halál és a pokol nincs többé sátán hatáskörében. 

JELENÉSEK 1:17,18 (ASY) 
17. és amikor megláttam Őt, leestem az Ő lábaihoz, mint egy holt, és Ő reám 
tette jobb kezét, mondván nékem: Ne félj; én vagyok az Első és az Utolsó, 
18.  És  az  Élő;  és  halott  valék,  és  ímé,  élek  örökkön örökké,  és  NÁLAM 
VANNAK A HALÁL (szellemi halál) és a HÁDESZ (pokol) KULCSAI.

Amikor Jézus az Ő halálában,  temetésében és feltámadásában győzelmet aratott  sátán 
felett, megfosztotta sátánt a szellemi halál feletti összes hatalmától. Most Jézusnál vannak " 
... a pokol és a (szellemi) halál kulcsai" (Jel. 1:18). 

Más  szóval,  mindenki,  aki  elfogadja  Jézus  Krisztust  Urának  és  Megváltójának, 
megváltást nyer sátán uralma alól, aki kezében tartotta a szellemi halál feletti hatalmat. A 
hívők  megváltást  nyertek  a  szellemi  halál  alól,  és  nem  szakadnak  el  Istentől,  amikor 
meghalnak. Mindörökké Istennel lesznek (2 Kor. 5:6,8). A Kolosse 2:15-ben szintén láthatjuk 
Jézus sátán felett aratott győzelmét. 



KOLOSSE 2:15 (KJV) 
15.  Lerontván  a  fejedelemségeket  és  hatalmasságokat,  nyilvánosan 
nevetségessé  tette  azokat,  DIADALT  ARATVA  FÖLÖTTÜK  abban  (a 
keresztben). 

Az a  kifejezés,  hogy "lerontván a  fejedelemségeket  és  hatalmasságokat",  nem igazán 
érthető  számunkra.  A  fejedelemségek  és  hatalmasságok,  melyeket  Jézus  lerontott, 
természetesen a sátáni erőket jelentik. Nézzük meg a Kolosse.2:15 néhány más fordítását, 
hogy  több  megértést  kapjunk  arról  amit  Jézus  tett,  amikor  lerontotta  ezeket  a 
fejedelemségeket és hatalmasságokat. 

KOLOSSE 2:15 (Conybeare) 
15  ....  Ő  Gézus)  LEFEGYVEREZIE  A  FEJEDELEMSÉGEKET  ts  A 
HATALMASSÁGOKAT (amelyek Ellene harcoltak) ... 
KOLOSSE 2:15 (Phillips) 
15  ....  Ő  Jézus)  KIÁI.LÍTOTTA AZOKAT,  ÖSSZEZÚZVA,  ÜRESEN  és 
LEGYŐZVE, az Ő végső dicsőséges győztes cselekedetében! 

A Kolosse 2:15 azt mondja, hogy sátánt és gonosz seregeit a mi Urunk Jézus Krisztus 
lerontotta,  lefegyverezte,  megfosztotta  hatalmuktól,  kiállította,  összezúzta,  kiüresítette  és 
legyőzte.  És  Jézus  nyíltan  bemutatta  a  teljes  vereségüket.  Ez  a  vers  szintén  sátán  örök 
vereségét mutatja. 

Amikor megértjük,  hogy a bibliai időkben milyen értelemben használták a "lerontott" 
szót, akkor tisztább képet fogunk kapni arról a teljes győzelemről, melyet Jézus a sötétség 
erői felett aratott, amikor Isten feltámasztotta Őt a halálból. Abban az időben, amikor egy 
király  csatában  legyőzött  egy  másik  királyt,  azt  mondták,  hogy  "a  legyőzött  király 
lerontatott" . A győztes a városon keresztül- győzelme jeleként - mutogathatta a foglyul ejtett 
királyt és más tekintélyes foglyokat. A győztesek nevetségessé tehették az ellenséget, nyíltan 
mutogatva teljes bukásukat a nagy nyilvánosság előtt. 

A Biblia azt mondja, hogy Jézus ezt tette sátánnal. Jézus "lerontotta" sátánt, bemutatva az 
Ó győzelmét és sátán vereségét a három világ - a Menny, a föld és a pokol- előtt (Fil.2:9,10). 
Lefegyverezte és megfosztotta sátánt hatalmától és elvette tőle a halál és a pokol kulcsait Jel. 
1:18),  megfosztva  sátánt  a  szellemi  halál  -  az  Istentől  való  örök  elkülönültség  -  feletti 
hatalmától. 

A Kolosse 2:15 másik fordításában azt olvashatjuk: "Semmivé téve a fejedelemségeket és 
hatalmasságokat, nyíltan nevetségessé tette azokat, győzedelmeskedvén felettük a kereszten." 

"Semmivé  tenni"  azt  jelenti,  hogy  megsemmisíteni!  Jézus  a  fejedelemségeket  és 
hatalmasságokat megsemmisítette. Teljesen megfosztotta azokat hatalmuktól. 1 János 3:8 azt 
mondja: " ... Azért jelent meg az Istennek Fia, hogy az ördög munkáit LERONTSA (semmivé 
tegye és megsemmisítse):'  Jézus azért jött erre a földre, hogy az ördög munkáit semmivé 
tegye és megsemmisítse őt! 

Trónjuktól megfosztott hatalmasságok

Krisztus  Testében  a  hívőknek  szüksége  van  arra,  hogy  megértésük  szemei 
megvilágosodjanak  és  megértést  kapjanak Jézus  teljes  győzelméről  sátán  felett.  Ez  Isten 
bölcsessége, és Isten szeretné, ha ezt minden hívő megértené. 



1 KORINTIIUS 2:6,7 (KJV) 
6.  BÖLCSESSÉGET jóllehet  a  TÖKÉIETESEK (érettek)  között  szólunk; 
ámde nem e világnak, sem E VILÁG megsemmisített  FEJEDELMEINEK 
bölcsességét; 
7. Hanem ISTENNEK BÖLCSESSÉGÉT szóljuk ... 

Ne hagyd, hogy a "tökéletes" szó a 6. versben megtévesszen. Azt, hogy tökéletes, úgy is 
mondhatjuk, hogy teljesen felnövekedett vagy érett. Senki nem tökéletes testben, de Isten azt 
várja tőlünk, hogy szellemileg éretté váljunk és felnövekedjünk.  

1 KORINTHUS 2:6,7 (Moffatt) 
6. Azokkal tárgyaljuk meg a bölcsességet, akik ÉREITEK; azonban ez nem e 
világ vagy e világot uraló,  TRÓNJUKTÓL MEGFOSZT01T HATALMAK 
bölcsessége, 
7. Ez IS'IEN titokzatos BÖLCSESSÉGE, amit mi tárgyalunk; ez az elrejtett 
bölcsesség, melyet Isten elrendelt öröktől fogva a mi dicsőségünkre.

A  hatodik  vers  elmondja,  hogy  sátán  trón  fosztott  lett.  Az  érett  vagy  teljesen 
felnövekedett  keresztények  esetében  a  bölcsesség  azt  jelenti,  hogy  a  Szent  Szellem 
megvilágosította  megértésüket  arról,  hogy  sátán  trón  fosztott  lett  és  a  hívőké  felette  a 
győzelem Krisztusban. Engedd, hogy beléd ivódjon és leülepedjen benned ez az igazság! 

Sátán  és  teljes  démoni  hadserege  trón  fosztott  lett.  Tróntól  megfosztani  azt  jelenti, 
elmozdítani  egy  trónról  vagy  egy  kiemelkedő  helyről  eltávolítani.  Az  eltávolítani  szó 
jelentése: elmozdítani hivatalból, állásból vagy hatalomból, különösen magas tisztségből. 

Jézus Krisztus megfosztotta sátánt trónjától a Kálvária keresztje és a feltámadása által. 
Sátánt  elmozdította  trónjáról,  a  kiemelkedő  helyéről,  a  hatalmi  helyéről  és  a  magas 
tisztségéből. Jézus ezt már megtette minden hívő számára. 

Sátánnak  nincs  hatalma  a  hívő  felett,  hacsak  a  hívő  nem  ad  neki  lehetőséget  vagy 
hatalmat  azáltal,  hogy  nem  ismeri  Isten  Igéjét,  engedetlen  vagy  elmulasztja  jogainak 
gyakorlását Krisztusban. 

Az Efézusi levél Szellem által ihletett imádságaiban a Szent Szellem azt a bölcsességet 
próbálja megértetni Krisztus Testével- a győzedelmes Gyülekezettel-,  hogy sátán meg lett 
fosztva trónjától és hatalmától. 

Isten  bölcsessége  az,  hogy  a  hívőknek  csupán  meg  kell  állniuk  Jézus  ördög  feletti 
győzelmében, hiszen ők Krisztusban vannak. Jézus győzelme az ördög felett az ő győzelmük. 
Ezért nem kell a hívőknek háborúzni egy olyan ellenséggel, amely már le van győzve. 

Isten bölcsessége - a bibliai bölcsesség - az, hogy sátán egy legyőzött ellenség. De ez 
nem a világ bölcsessége. Sátán, e világ istene, nem akarja, hogy az emberek tudják ezt. 

E világ istenének bölcsessége szerint a hívőknek még mindig erőlködve kell küzdeni és 
harcolni a sötétség seregei ellen, hogy így kíséreljenek meg győzelmet aratni és úrrá lenni az 
ellenség felett. 

Sátán azt akarja, a hívők azzal töltsék az idejüket, hogy próbáljanak egy olyan "háborút" 
megvívni, melyet Jézus már megharcolt és megnyert, hiszen az ördög tudja, hogy ezzel csak 
az idejüket vesztegetik. 

Sátán természetesen még mindig hatalmat gyakorol a világban a megváltatlan emberek 
felett, mert ők nem tudják, hogy trón fosztott lett. Sátán "bölcsessége" az, hogy ő még mindig 
irányít és uralkodik az emberek dolgaiban. 



Sátán még néhány keresztény elméjét is megvakította, így ők is ezt, hiszik. Ezért kell, 
hogy  a  hívők  megértésének  szemei  megvilágosodjanak  és  lássák  a  kereszt  befejezett 
munkájának igazságát és erejét. 

Krisztus helye és uralkodása

A  Biblia  azt  mondja,  miután  Isten  feltámasztotta  Jézust  a  halálból,  hatalmasan 
felmagasztalta Öt a megbecsülés helyére, az Atya Isten jobbjára és olyan nevet adott Neki, 
mely minden név fölött való. 

FILIPPI 2:9-11 
9.  Annakokáért  az  IS'IEN  is  FELMAGASZTALÁIÁ  ŐT  Jézust),  és 
ajándékoza Néki oly nevet, amely minden név FÖLÖTT való; 
10.  Hogy  a  Jézus  nevére  minden  térd  meghajoljon,  MENNYEIEKÉ, 
FÖLDIEKÉ és FÖLD ALATTVALÓKÉ. 
11.  És  MINDEN  NYELV  vallja,  hogy  Jézus  Krisztus  Úr  az  Atya  Isten 
dicsőségére. 
EFÉZUS 1:19-22 
19. És mi az Ő hatalmának felséges nagysága ... 
20. Amelyet  megmutatott  a  Krisztusban,  mikor  feltámasztotta  Őt  a 
halálból és ÜLTETTE ŐT A MAGA JOBRJÁRA A MENNYEKBEN. 
21. MAGASAN MINDEN FEJEDELEMSÉG és HATALMASSÁG és ERŐ 
és  URASÁG és  MINDEN  NÉV FÖLÉ,  MELY NEVEZIETIK nemcsak  e 
világon, hanem a következendőben is: (KJV) 
22.  És  mindeneket  vetett  az  Ő  lábai  alá,  és  Őt  tette  MINDENEKNEK 
FÖLÖTTE AZ ANYASZENTEGYHÁZNAK FEJÉVÉ, 

Isten Jézusnak olyan nevet adott, amely nemcsak minden név fölött való, de Jézus nevére 
minden lénynek mindhárom világban - mennyben, földön és föld alatt - meg kell hajolnia és 
el kell ismernie Jézust, mint Urat és az Ö uralmát. Isten Jézust az univerzum legmagasabb 
helyére, az Ö jobbjára ültette és Öt tette fejjé mindenek fölött (22. vers). 

Ezek  a  versek  nem  azt  mondják:  "Isten  feltámasztotta  Jézust  a  halálból  és  minden 
fejedelemség,  hatalmasság,  erő  és  uraság  fölé  ültette."  Azt  mondják,  hogy  Isten  Jézust 
magasan fölé ültette minden fejedelemségnek és hatalmasságnak és erőnek és uraságnak és 
minden névnek.  

A te helyed Krisztusban

Hogyan érint téged mint hívőt az, hogy Jézus a világegyetem legmagasabb helyén ül? Mi 
a te helyed azáltal, hogy Krisztusban vagy? 

EFÉZUS 2:1,2,4-6 
1.  Titeket  is  megelevenített  (élővé  tett),  akik  holtak  (szellemi  halottak) 
valátok a ti vétkeitek és bűneitek miatt, 



2.  Melyekben  jártatok  egykor  e  világ  folyása  szerint,  a  levegőbeli 
hatalmasság  fejedelme  (trónjuktól  megfosztott  hatalmak)  szerint,  ama 
szellem szerint, mely most az engedetlenség fiaiban munkálkodik; 
4. De az Isten gazdag lévén irgalmasságban, az Ő nagy szerelméből, mellyel 
minket szeretett, 
5.  Minket,  kik  meg  voltunk  halva  a  vétkek  miatt,  MEGELEVENÍTETT 
EGYÜTT A KRISZTUSSAL (kegyelemből tartattatok meg!) 6. És EGYÜTT 
FELTÁMASZTATOTT  és  EGYÜTT  ŰLTETETT  A  MENNYEKBEN, 
KRISZTUS JÉZUSBAN. 

Az Efézus.2:6 szerint a hívők Krisztussal együtt ülnek a Mennyekben. Krisztussal együtt 
ülünk magasan a sötétség minden fejedelemsége és hatalmassága fölött. A gonosz szellemek 
nem befolyásolhatják a hívőket, akik Krisztussal együtt ülnek magasan minden fejedelemség 
és hatalmasság fölött. 

Krisztussal  való  helyünk  és  uralkodásunk  a  Mennyekben  a  hatalom,  megbecsülés  és 
győzelem helye - nem a kudarcé, depresszióé és a legyőzöttségé. 

Mint hívőnek, örökséged része az, hogy együtt ülsz Krisztussal most. Ez az a hely, ahová 
már felemeltettél, mert amikor Jézus helyet foglalt a győzelem helyén, te is helyet foglaltál 
Vele. 

A 6. versben múlt időt találunk; Isten már együtt feltámasztott és együtt leültetett téged a 
Mennyekben Krisztus Jézusban, a megbecsülés és a győzelem helyére. Krisztussal együtt 
uralkodsz már most ebben az életben - ha valóban gyakorlod jogos hatalmad, 

Ezért  a te helyed Krisztusban magasan a fejedelemségek és hatalmasságok fölött  már 
valóság  számodra.  De  neked  kell  gyakorolnod  azt  a  hatalmat  a  fejedelemségek  és 
hatalmasságok fölött,  ami a Krisztussal való uralkodás helyén hozzád tartozik,  mielőtt  az 
eredményt hozna számodra. 

Hívőként a mi helyünk a Krisztussal való együtt uralkodás helye a Mennyekben. Lehet, 
hogy nem mindig ezt mutatják a körülményeink, de ez a helyünk. Ha felül akarsz emelkedni 
a körülményeiden, élj a Krisztusban való helyzeteddel. 

Nézzük meg ezt a részt a Weymouth-féle fordításban. 

EFÉZUS 2:4-6 (Weymouth) 
4. De Isten, gazdag lévén irgalomban, az Ő erős szeretete miatt, amit nekünk 
adományozott, 
5. Azt tette velünk, habár halottak voltunk a bűneink miatt, hogy ÉUÜNK 
KRISZTUSSAL - kegyelem által van üdvösségetek - 
6.  FELTÁMASZTOTT  VELE  EGYÜTT  MINKET  a  halálból  és  VELE 
EGYÜTT EMELT TRÓNRA MINKET A MENNYEI BIRODALMAKBA, 
mint KRISZTUS JÉZUSBAN LÉVŐKET. 

Isten Jézussal együtt emelt trónra bennünket a Mennyei Birodalmakba. Ez úgy hangzik, 
mintha a Gyülekezet legyőzött lenne és még mindig harcolnia kellene, hogy felülkerekedjen 
sátánon?  Nem,  Isten  az  Úr  Jézus  Krisztus  Gyülekezetét  győztesnek  tervezte,  mert  mi 
osztozunk és részesülünk Krisztus sátán felett aratott győzelméből. 

Mivel a hívő Krisztusban van, amikor Krisztus helyet foglalt,  a hívő is helyet foglalt 
Krisztussal  együtt,  magasan  a  fejedelemségek  és  hatalmasságok  fölött.  A Gyülekezet  - 
Krisztus Teste, Krisztusban van. A test a fejhez kapcsolódik. Jézus a Feje az Ő Testének - a 
Gyülekezetnek. 

Ha Jézus  -  a  Fej  -  diadalmaskodott  az  ördög felett,  akkor  mi,  mint  Krisztus  Teste  - 
mivelhogy Krisztusban vagyunk - kevésbé lennénk győzedelmesek? Természetesen nem! Ez 



a mi tőrvényes jogunk, hogy élvezzük a Krisztussal való együtt uralkodásunkat a Mennyben, 
a hatalom és győzelem helyén magasan felül minden fejedelemségen és hatalmasságon. Ha 
élsz a Krisztussal való együtt uralkodás lehetőségével, győzedelmes leszel az életben. 

A  hívőknek  nem  kell  azzal  próbálkozniuk,  hogy  Krisztussal  együtt  magasan  a 
fejedelemségek  és  hatalmasságok  fölé  kerüljenek.  Nem  kell  azért  imádkozniuk,  hogy 
Krisztussal együtt üljenek a Mennyben. Nem kell küzdeniük azért, hogy elérjék ezt a helyet 
és  nem kell  démonokkal  harcolniuk  ahhoz,  hogy  Krisztussal  együtt  a  győzelem helyére 
kerüljenek. 

A hívők Krisztusban való helye és uralkodása egy tény. Ez már megtörtént. Ezt a helyet 
az  Úr  Jézus  Krisztus  szerezte  meg  számunkra.  Nekünk  csak  annyit  kell  tennünk,  hogy 
élvezzük  e  jogokat  és  kiváltságokat,  melyek  Krisztus  társörököseiként  már  hozzánk 
tartoznak. 

Ezekben a  Szellem által  felkent  imádságokban,  a  Szent  Szellem arra  törekszik,  hogy 
megértesse Krisztus Testével, hogy törvényes örökségük részeként Krisztussal együtt ülnek 
magasan a sötétség birodalma felett. 

De a hívők nem lesznek képesek élni azzal ami jogosan hozzájuk tartozik Krisztusban 
lévő örökségük részeként anélkül, hogy megértésük szemei megvilágosodnának, hogy lássák, 
mit birtokolnak valójában ebben az életben. Nem lehet a miénk az, amiről nem tudjuk, hogy 
hozzánk tartozik. 

Amikor  a  hívők  kinyilatkoztatást  kapnak  Krisztusban  való  helyzetükről,  micsoda 
változást hoz az életükben! Nem lesznek többé legyőzött Gyülekezet. Elfoglalják a helyüket, 
mint győzedelmes Gyülekezet, amit Isten e világ alapítása óta eltervezett. 

Oly  sok  hívő  megváltatlan  gondolkodásmódja  az,  hogy  ők  tehetetlenek  az  ördöggel 
szemben és mindig ki vannak téve a legyőzöttségnek és kudarcnak: "Az ördög állandóan a 
nyomomban van." "Az ördög el akar kapni!" "Ez az élet nem sok jót hoz, de majd ha a 
Mennybe kerülünk, micsoda dicsőséges jövő vár minket." 

Igen, a hívőkre egy dicsőséges jövő vár, mert mindörökké az Úrral lesznek. De a Szent 
Szellem azt akarja, hogy a hívők ismerjék a dicsőséges jelent, amelyet már most birtokolnak 
Krisztusban  való  helyzetük  következtében!  Szükséges,  hogy  a  hívők  éljenek  azzal,  ami 
hozzájuk tartozik Krisztusban. 

Krisztusban való helyzetünk által Isten az életünk erőssége. A zsoltáros felteszi a kérdést: 
"Kitől féljek?" (Zsolt. 27:1) Jézus kereszten aratott győzelme miatt nem kell félnünk még 
sátántól, a démonoktól vagy a gonosz szellemektől sem. 

RÓMA 8:37-39 (KJV) 
37.  De  mindezekben  a  dolgokban  TÖBBEK  VAGYUNK,  MINT 
GYŐZTESEK ÓÁLTAIA, AKI MINKET SZEREIEIT. 
38. Mert meg vagyok győződve, hogy sem halál, sem élet, sem ANGYALOK, 
sem FEJEDELEMSÉGEK, sem HATALMASSÁGOK, sem jelenvalók, sem 
következendők, 
39. Sem magasság, sem mélység, SEM SEMMI MÁS TEREMTMÉNY (sátán 
vagy  gonosz  szellemek),  nem  képes  elválasztani  minket  az  Istennek 
szerelmétől, mely vagyon a mi Urunk Jézus Krisztusban. 

Krisztus Teste - a győzedelmes Gyülekezet - több mint győztes az ellenség minden ereje 
felett, mivel Krisztusban vagyunk (Lk.10:19 Róm.8:37). A hívők mégis túl gyakran éneklik a 
dalt: "Ó, Uram, csak tarts meg engem a keresztnél." 

Nem, neked nem kell  megmaradnod a keresztnél.  Fel  kell  jönnöd a  trónig és el  kell 
foglalnod a téged megillető helyet a Mennyben, mint 



Krisztus  örököstársa  (Ef.2:6;  Gal.4:7;  Róm.8:17).  El  kell  fogla1nod a  hatalmi  helyed 
magasan a fejedelemségek és hatalmasságok fölött, hogy uralkodhass az életben Krisztussal. 

Gyere a kereszthez, de ne maradj ott.  Gyere Pünkösd napjához és töltekezz be Szent 
Szellemmel.  De  ott  se  állj  meg.  Gyere  a  trónhoz,  ahol  Krisztussal  ülsz,  és  gyakorold  a 
Krisztusban lévő hatalmad. Ez a hatalom helye, nem azért aki te vagy, hanem azért aki 6. 

Krisztus Teste a saját erejének hatalmából ül a Magasságban magasan a fejedelemségek 
és uraságok fölött? Nem! Isten erejének hatalmából (Ef.1:20-22; 6:10). 

Nézzük  meg  az  Efézus  1:22-t  az  American  Standard  Version  szerint.  Szeretném,  ha 
észrevennétek egy igazságot ebben a versben. 

EFÉZUS 1 :22 (ASV) 
22.  És  MINDENT  AZ  Ő  (Jézus)  IÁBAI  ALÁ  VETEIT  és  Őt  adta  főül 
mindenek felett a Gyülekezetnek.

 
Ez az Ige azt mondja, hogy minden - legyen az sátán, fejedelemségek, hatalmasságok, 

trónok  vagy  uradalmak  -  az  Úr  Jézus  Krisztus  alá  van  vetve.  És  mivel  mi  Krisztusban 
vagyunk, a gonosz szellemek Jézus nevében alánk vannak vetve. 

Mit  vetett  Isten  Jézus  lábai  alá?  Mindent!  Ebbe beletartozik sátán,  démonok,  gonosz 
szellemek, bún, betegség, szegénység és gyengeség. Mi vagyunk Krisztus Teste a földön, így 
ez azt jelenti, hogy mindez egyben a mi lábunk alá is vettetett. 

Isten mindent Jézus lábai alá és ezáltal a mi lábaink alá fog vetni? 
Nem, mert ez jövő idő. Isten mindent "az Ő lábai alá veteté (1 Kor. 15:27; Ef.1.22). Ez 

múlt idő. Sátán már Jézus lábai alatt van, tehát a mi lábunk alatt is, mert mi Krisztusban 
vagyunk. 

Ha sátán a mi lábaink alatt van, ez azt jelenti, hogy nincs hatalma felettünk - nekünk van 
hatalmunk sátán felett. Ez olyasmi, amit a hívőknek meg kell próbálniuk elérni? Nem, ez 
bevégzett tény, mivel a hívők együtt ülnek Krisztussal. 

Ha a hívők valóban megértenék, hogy ez mit jelent, sátán soha többé nem lenne képes 
hatalmaskodni  felettük.  Ha a  Gyülekezet  számára ez az igazság egyszer megvilágosodik, 
akkor el fogja foglalni jogos helyét Krisztusban, mint győzedelmes Gyülekezet, királyként 
uralkodva az életben. 

Látod,  a  mi  Krisztussal  való  helyünk  és  együtt  uralkodásunk  a  csúcspontja  Krisztus 
megvá1tói  munkájának.  A  feltámadás  után  Jézus  az  univerzum  legmagasabb  helyére 
magasztaltatott fel. Neki adatott minden uralom, minden hatalom és minden erő. Nemcsak 
hogy Neki adatott. de minden uralom, hatalom és erő Jézus lába alá vettetett; ami azt jelenti, 
hogy a mi lábunk alatt van, mivel mi Krisztus Teste vagyunk. 

Ezért van az, hogy sátán nem tud uralkodni feletted, hacsak meg nem engeded neki vagy 
azáltal, hogy nem ismered Krisztusban lévő jogaidat és kiváltságaidat vagy úgy, hogy ajtót 
nyitsz neki. Nagyon sokszor a hívők egyszerűen kinyitják az ajtót és behívják sátánt. 

Egy másik Ige elénk tárja azt a hatalmat mellyel rendelkezünk, mivel sátán a lábunk alatt 
van. 

LUKÁCS 10:19 
19. Ímé adok néktek erőt (hatalmat), hogy a KÍGYÓKON és SKORPIÓKON 
TAPODJATOK és AZ ELLENSÉGNEK MINDEN EREJÉN; és semmi nem 
árthat néktek. 

Lukács 1O:19-ben Jézus a skorpiók és kígyók kifejezéseket az ellenség erejét jelképezve 
használta. Jézus sátánra és a hozzá tartozó valamennyi démonra és a gonosz szellemek összes 



seregére  utalt.  Tudjuk  ezt,  mert  Jézus  azt  mondta:  "adok  néktek  erőt  vagy  hatalmat  az 
ellenség minden ereje fölött". 

Jézus  azt  mondta,  hogy  az  ellenségnek  semmi  ereje  -  sem  fejedelemségek,  sem 
hatalmasságok, sötétség világbírói, sem a gonoszság szellemei a magasságban - nem árthat 
nekünk, amint mi megállunk a Krisztusban lévő hatalmi helyünkön. Taposhatunk sátánon és 
seregein, mert ő a lábunk alatt van. 

Nézzük meg, hogy a Lukács 10:19-ben két különböző görög szót fordítottak erőnek. Az 
első szó, amely erőként szerepel az exousia, vagyis hatalom. A második a dunamis, ami azt 
jelenti, hogy erősség vagy képesség. 

Valójában jobb lenne így fordítani ezt a verset: "adok néktek hatalmat az ellenség teljes 
ereje fölött". Erőnek fordítva az emberek azt gondolhatják: "Ez azt jelenti, nekem van erőm." 
Azután rájönnek: "De én nem ének semmi erőt." 

Nincs semmi erőd önmagadban, de van hatalmad Krisztusban. Ez mást jelent. A hívőknek 
önmagukban semmi erejük nincs az ördög felett, de van hatalmuk felette. 

Krisztusban lévő hatalmunk hasonló a rendőr hatalmához, aki kiáll az utcára és irányítja a 
forgalmat.  Nem  rendelkezik  erővel,  sem  személyes  fizikai  erőn  léttel  ahhoz,  hogy 
visszatartsa az autókat; nincs ilyen képessége. De van erre hatalma és az emberek felismerik 
és tisztelik ezt a hatalmat. 

Tehát Jézus valójában azt mondta a Lukács 10:19-ben: ,,Adok néktek hatalmat, hogy az 
ördögökön, démonokon, gonosz szellemeken és az ellenség minden erején tapossatok. És az 
én  nevemben  lévő  hatalom által  az  ellenség  ereje  nem árthat  néktek."  Krisztusban  lévő 
hatalmad mögött maga Isten az erősség és az erő. 

Az a hívő,  aki teljes tudatában van a mögötte  álló  isteni  erőnek és Krisztusban lévő 
hatalmának, félelem és elbizonytalanodás nélkül nézhet szembe az ellenséggel. 

A Krisztusban való élet bölcsessége

Most menj vissza és olvasd el az 1.Korinthus 2:6-ot és még tisztábban meg fogod érteni 
Isten bölcsességét. 

1 KORINTIlUS 2:6,7 (Moffatt) 
6.  Bölcsességet  pedig  AZ ÉRETTEK  KÖZÖTT SZÓLUNK,  csak  NEM e 
világnak, sem e világ TRÓNJUKTÓL MEGFOSZTOTT HATALMAINAK 
bölcsességét, 
7.  Hanem  ISTENNEK  titkon  való  BÖLCSESSÉGÉT  szóljuk,  azt  az 
elrejtettet, melyet öröktől fogva elrendelt Isten a mi dicsőségünkre. 

Mi Isten bölcsessége, amit azok, akik szellemileg felnövekedtek az Igében, meglátnak és 
megértenek?  Annak az  örökségnek az  ismerete,  amelyet  Isten  már  elkészített  számunkra 
Krisztusban; arra vonatkozó bölcsesség, hogy tudják, kik ők Krisztusban. Isten bölcsessége 
az, hogy a hívő megálljon a kereszt bevégzett munkájában - a győzelemben, amelyet Jézus 
már megszerzett számára - csupán azáltal, hogy ellenáll a démonoknak. 

Ha a  hívők elkezdenének megállni  Krisztusban lévő hatalmi  helyükön az  ellenséggel 
szemben,  aki  egy  legyőzött  és  trónjától  megfosztott  ellenfél,  ez  sok  problémájukat 
megoldaná. 



Sok jó szándékú keresztény abba a hibába esik, hogy úgy gondolják, nekik kell valamit 
tenniük az ördög legyőzéséért. Úgy tűnik, azt gondolják, valahogy meg kell "harcolniuk" az 
ördöggel és le kell győzniük. 

Az 1Korinthus 2:6 szerint az egyik oka, hogy a hívők beleesnek ebbe a hibába - nem 
növekedtek fel az Igében: "Isten bölcsességét szóljuk azoknak, akik érettek". 

Azok  az  emberek,  akik  saját  erejükből  küzdenek  az  ördög  ellen  és  állandóan  azzal 
próbálkoznak,  hogy  egy  "trónjától  megfosztott  hatalmat  legyőzzenek,  még  nem  érettek, 
vagyis nem növekedtek fel teljesen az Igében. Nem én mondom - a Biblia állítja ezt: " ... 
bölcsességet  pedig  a  TÖKÉLETESEK (érettek  vagy felnövekedettek)  KÖZÖTT szólunk; 
ámde nem e világnak bölcsességét ... Hanem ISTEN BÖLCSESSÉGÉT szóljuk ... " (1 Kor. 
2:6,7 KJV)  Isten bölcsessége az Ő Igéjének bölcsessége. Az elmédnek meg kell újulnia Isten 
bölcsessége -  Isten Igéjének bölcsessége -  szerint,  hogy lásd amit  Jézus már megszerzett 
számodra a megváltásodban. Ez az, ami éretté fog tenni abban az ismeretben, hogy ki vagy te 
Krisztusban. 

Amikor  a  hívők megértésének szemei  megvilágosodnak,  pontosan meg fogják érteni, 
hogy  valójában  milyen  tökéletes  a  megváltás  terve.  Azoknak,  akik  még  mindig  hadat 
viselnek az ördöggel,  a megértésük szemei még nem világosodtak meg - nem értik Isten 
bölcsességét.  De  amikor  felnövekedtél  az  Igében  és  tiéd  Isten  bölcsessége  -  a  bibliai 
bölcsesség  -,  tudod,  hogy  sátánt  és  seregeit  Jézus  már  leigázta,  legyőzte,  trónjuktól  és 
erejüktől megfosztotta és te győzedelmes vagy Krisztusban. 

De  Isten  Igéjével  meg  kell  állnod  a  helyed  sátánnal  szemben,  mert  a  ravaszságai 
félrevezetőek és megpróbálja elvakítani a szemed, hogy azt gondold, ereje és hatalma van 
fölötted. Mindig meg fog próbálni Isten Igéjébe vetett hitedből kimozdítani, azt akarja, hogy 
kételkedj az Igében, kételkedj Istenben és kételkedj abban amit Isten mondott neked. Ezért az 
ellene folytatott harcnak a hit - Istenbe és Isten Igéjébe vetett hit - harcmezején kell folyni; 
nem pedig úgy, hogy megpróbáljuk legyőzni a már legyőzött ellenséget. 

Az egyik oka, hogy a hívőknek oly sok problémájuk van az ördöggel, mivel mindig azzal 
próbálkoznak, hogy saját maguk tegyenek valamit az ördöggel ahelyett, hogy az Ige alapján 
cselekednének, az alapján, amit Jézus már elvégzett az ördöggel kapcsolatban. Ez azt jelenti, 
hogy  ők  nem  cselekvői  az  Igének.  Azt  mondják:  "Üzenjünk  hadat  az  ördögnek!"  és 
valamiféle küzdelemmel próbálkoznak ellene. 

De amikor megérted, hogy sátán trón fosztott lett, akkor tudod, hogy az Úr Jézus Krisztus 
már hadat üzent az ördögnek és megszerezte a győzelmet. Jézus Krisztus győztesként támadt 
fel! Így egyszerűen foglald el a helyed, mint társörökös Krisztussal, az ördög felett aratott 
győzelmében. 

Ha sátánt és seregeit trónjuktól megfosztották, akkor a sötétség se¬regei miért uralkodnak 
olyan sok hívő felett? A hívők vagy nem tudnak a Krisztusban lévő hatalmukról, vagy nem 
gyakorolják hatalmukat Krisztusban. 

Sátán természetesen uralkodni fog a világban élő megváltatlanokon, hiszen ők honnan is 
tudnák  az  igazságot.  De  ha  a  hívők  hirdetik  az  evangéliumot  a  megváltatlanoknak,  az 
emberek megváltást nyernek és kikerülnek sátán uralma alól. 

A Gyülekezetnek  hirdetnie  kell  az  örömhírt  minden teremtménynek,  és  el  kell  nekik 
mondania, hogy nem kell többé az ördög uralma alatt élniük. Így kell "hadat viselnünk" az 
ördöggel!  Amikor az emberek megtudják az örömhírt  Krisztusban és újjászületnek,  sátán 
többé nem lesz képes  uralkodni  felettük.  Így kell  a  hívőknek sátán királyságát  semmivé 
tenniük, megsemmisíteniük. 

Jézus nevében lévő hatalom



Jézus neve a kulcs a dicsőséges örökségünkhöz és a sötétség ereje feletti hatalmunkhoz. A 
hívőknek Jézus nevében van hatalmuk az ördög felett, nem önmagukban. De azt gondolom, 
hogy még teljes evangéliumi hívők is úgy tartják, hogy Jézus nevét úgy kell használni, mint 
egy  varázsigét  a  gonosz  erők  vagy  valami  más  elhárítására.  A hívők  nem értették  meg 
valójában, hogy mit birtokolnak az örökségükben e név következtében. 

Minden erő  és  hatalom, amellyel  Jézus  rendelkezik,  benne foglaltatik  az  Ő nevében. 
Jézus felhatalmazta a hívőket az Ő nevének használatára (Ján.14:13,14). 

Tudjuk, fel vagyunk hatalmazva arra, hogy használjuk Jézus nevét imádságban, mivel 
Jézus  ezt  mondta:  "  ...  amit csak kérni  fogtok az Atyától  az  ÉN NEVEMBEN, megadja 
néktek." (Ján.16:23) 

Isten Igéje alapján elmondott imádság az egyik útja, hogy a hívők elfoglalják Krisztusban 
lévő hatalmi helyüket a földön. 

De Jézus azt is mondta a hívőknek: " ... az én nevemben (a hívők) ördögöket űznek ... 
" (Mk.16:17). Ezért hatalmunk van az ördög felett Jézus nevében. 

FIliPPI 2:9,10 
9. Annakokáért az Isten is felmagasztalá Őt, és AJÁNDÉKOZA NÉKI OLY 
NEVET, amely MINDEN NÉV FÖLÖTT VALÓ; 
10.  Hogy  A  JÉZUS  NEVÉRE  minden  térd  meghajoljon,  mennyeieké, 
FÖLDIEKÉ ÉS FÖLD AIATTVALÓKÉ. 

Jézus nevének hatalma van három birodalomban: az egekben, a földön és a pokolban. Az 
ördög elismeri Jézus nevének hatalmát és tudja, meg kell hajolnia erre a névre. Az ördög 
elismeri azt a hatalmat is, amivel te rendelkezel Krisztusban e név által. De neked fel kell 
ismerned  és  gyakorolnod  kell  a  hatalmad,  meg  kell  állnod  az  ördöggel  szemben  Jézus 
nevében. 

Minden szellemi áldással megáldva Krisztusban

Az  ördög  feletti  hatalom  Isten  minden  gyermekének  valóságos  tulajdona. 
Mindannyiunkhoz  tartozik  és  mint  Krisztusban  lévő  szenteknek  ez  az  örökségünk  egyik 
szellemi áldása. 

EFÉZUS 1:3 (KJV) 
3. Áldott legyen az ISTEN és a mi Urunknak, Jézus Krisztusnak Atyja, Aki 
megáldott  minket  az  ÖSSZES  SZELLEMI ÁLDÁSSAL a  mennyekben  a 
Krisztusban.

 
Jézus  megváltásában,  minden  amit  Jézus  véghezvitt  -  minden  amit  megvásárolt  és 

megszerzett  sátán  feletti  győzelmében  -,  azt  Krisztus  Testéért,  vagyis  érted  tette.  Jézus 
diadalma és győzelme minden egyes hívőhöz tartozik. 

Mivel áldottak vagyunk az összes szellemi áldással, ez minden bizonnyal tartalmazza a 
sátán  feletti  győzelmet  és  hatalmat,  különben  nem  lehetne  az  összes  szellemi  áldásnak 
nevezni. 

Az American Standard Version azt írja: "Áldott legyen az Isten és a mi Urunknak Jézus 
Krisztusnak  Atyja,  Aki  megáldott  minket  minden  szellemi  áldással  a  mennyekben,  a 
Krisztusban." Ebben bele tartozik sátán és gonosz seregei feletti győzelmed Krisztusban. 



Más szóval, Krisztusban minden egyes szellemi áldás hozzád tartozik, már most. Nem 
kell megdolgoznod érte, nem kell a démonokkal küzdened vagy harcolnod, hogy elnyerd az 
összes szellemi áldást; az már mind a tiéd, ahogy megtanulod hitben elvenni az Ige alapján és 
gyakorlod, ami jogosan hozzád tartozik. Egyedül azért a miénk az összes szellemi áldás, mert 
Őbenne vagyunk. 

Hallod, ahogy néhányan így beszélnek: "De X. Y. sokkal áldottabbnak tűnik, mint én." 
Ránézünk bizonyos emberekre és azt gondoljuk, hogy Isten különösképpen megáldotta őket. 
De ezt az Igében sehol nem fogod megtalálni; Istennek nincsenek kedvencei. 

Azok,  akik  élvezik  Isten  áldásait  -  beleértve  a  jogos  hatalmukat  az  ördög  felett  -, 
egyszerűen tudják, hogyan vegyék nagyobb mértékben hasznát annak, ami hozzájuk tartozik, 
mint  azok,  akik  nem  használják  Isten  áldásait.  Ha  te  nem  tudsz  Krisztusban  lévő 
örökségedről és hatalmadról, nem leszel képes részesülni abból, ami jogosan a tiéd. 

Krisztus  Testében  mindannyian  áldottak  vagyunk  az  összes,  vagyis  minden  szellemi 
áldással Krisztusban, így egyikünknek sincs nagyobb hatalma a másiknál Jézus nevében az 
ördög fölött. Krisztus Testének legkisebb tagja is félelem nélkül állhat szembe a démonokkal, 
az ördöggel és a gonosz szellemekkel azáltal,  aki ő Krisztusban. Krisztus Testében senki 
sincs a másiknál jobban megáldva szellemi áldásokkal. 

Sajnálatos, hogy Krisztus Testének nem minden tagja él azzal ami hozzá tartozik, pedig 
az ördög feletti hatalom az övé, akár tud róla, akár nem. De nem veheti valaki hasznát annak, 
amiről nem tud vagy amit nem alkalmaz. 

Csak akkor tesz szabaddá az igazság, ha az alapján cselekszel

A megértésed szemeinek meg kell világosodnia, hogy tudhasd és gyakorolhasd hatalmad 
Krisztusban,  mielőtt  az  még  hasznodra  válna.  Más  szóval,  tudhatod,  mi  a  tiéd,  mégsem 
cselekszel  az  alapján.  Ismerheted,  mit  mond  az  Ige,  de  ettől  még  nem  leszel  annak 
cselekvője. 

Tartozhat hozzád bármilyen áldás, jog, kiváltság vagy hatalom, de ha nem tudsz róla, 
nem fogsz az alapján cselekedni. Vagy, ha nem cselekszel az alapján amit tudsz, ha nem 
gyakorlod és nem tekinted magadénak amit már neked adtak, akkor az nem hoz semmi jót 
számodra. Nem fog valósággá válni számodra, holott a törvényes tulajdonod. 

Ezért kell tudnod, mi tartozik hozzád Krisztusban. Azonban nem elég csupán ismerni azt 
ami hozzád tartozik. A tudás alapján való cselekvés hoz eredményt. 

Az ördög nem akarja, hogy Isten népe felfedezze azt a hatalmat, amely ténylegesen hozzá 
tartozik Krisztusban. Ez az egyik útja, ahogy sátán megpróbálja legyőzni Isten gyermekeit. 
Tudja, hogy amikor Isten gyermeke felfedezi jogos, törvényes hatalmát Krisztusban, élvezni 
fogja a győzelmet felette. 

Ezért sátán azzal próbálkozik, hogy elfedje ezt a tudást, megvakítsa az emberek szemét és 
megértését,  és  visszatartsa  tőlük  ezt  a  létfontosságú  tudást.  De  amikor  Isten  gyermeke 
megismeri az igazságot és e tudás alapján cselekszik, többé nem uralhatja őt az ördög. 

JÁNOS 8:32 
32.  megismeritek  az  igazságot  (az  Igét),  és  az  IGAZSÁG  (az  Ige) 
SZABADOKKÁ TESZ TITEKET.

 
Ismerned kell az igazságot, mielőtt az igazság szabaddá tehetne. Ezt mondja ez a vers. 

Amikor  megismered  Isten  Igéjének  igazságát  arról,  hogy  ki  vagy  te  Krisztusban,  és  e 



megismert igazság alapján cselekszel, az tesz szabaddá. Ez rendkívül fontos, ezért elmondom 
egy kicsit másképp, hogy megragadd a jelentését: 

Ismerned  kell  az  Igét,  mielőtt  az  Ige  szabaddá  tenne.  Azután  cselekedned  kell  a 
megismert  Ige alapján.  A megismert  Ige alapján való cselekvés tesz szabaddá.  Amikor  a 
megismert Ige alapján cselekszel, az élet bármely helyzetében élvezni fogod a győzelmet a 
sátáni erők fölött. 

2 KORINTHUS 2:14 
14.  Hála  pedig  az  Istennek,  AKI  MINDENKOR  DIADALRA  VEZET 
MINKET  a  Krisztusban,  és  az  Ő  ismeretének  illatját  minden  helyen 
megjelenti miáltalunk. 

Isten  győzelmet  ígért  nekünk  az  élet  bármely  helyzetében,  ezért  a  tesztek  és 
megpróbáltatások nem győzhetnek le téged. A Biblia nem azt mondja: "Hála pedig Istennek, 
Aki  időnként  diadalra  vezet  téged  sátán  és  a  körülmények  fölött."  Mivel  jézus 
győzedelmeskedett az összes sátáni erő felett - az Ó győzelme a te győzelmed, mert Őbenne 
vagy. 

2 KORINTIlUS 2:14 (Conybeare) 
14.  De  hála  Istennek,  Aki  egyik  helyről  a  másikra  vezet  engem  az  Ő 
győzelmének  vonatán,  HOGY  AZ  Ő  GYŐZELMÉT  ÜNNEPELJEM 
KRISZTUS ELLENSÉGEI (démonok) FELETT. 

Ezen  tények  ismeretében  hogyan  viszonyuljunk  az  ördöghöz  és  tevékenységeihez? 
Elbujdossunk az ördögtől való félelemben? Nem! Többek vagyunk, mint győztesek általa, 
Aki szeretett minket (Róm.8:37). 

Mint Krisztus Teste, Jézus helyét foglaljuk el a földön. Jézus a Fej és mi vagyunk az Ő 
Teste. Az élet dolgaiban Jézus helyett cselekszünk itt a földön. Jézus az ellenség hatalmának 
lerombolója és nekünk ezt a győzelmet kell érvényre juttatnunk itt a földön. 

Sátán nem uralkodhat a hívők fölött 
A Krisztusban való  örökségünk gazdagságáról  beszélünk.  A Biblia  azt  mondja,  hogy 

átkerültünk a sötétség királyságából Isten szerelmes Fiának országába (Kol.1:13). Ezért a mi 
örökségünk  magában  foglalja  azt  a  tényt,  hogy  a  sötétség  munkáinak  nincs  törvényes 
hatalmuk vagy uralmuk fölöttünk. 

Pál azt írja a Rómában élő hívőknek: "Mert a bűn tirajtatok nem uralkodik; mert nem 
vagytok törvény alatt, hanem kegyelem alatt." (Róm.6:14) Bizonyos értelemben sátán és a 
bűn rokon értelmű kifejezések. Ezért így is olvashatjuk ezt a verset: "Sátán tirajtatok nem 
uralkodik." 

Másik fordítás így írja: ,,A bún nem hatalmaskodik fölöttetek." Ezt így is olvashatod: 
"Sátán nem hatalmaskodik fölöttetek." 

Miért nem hatalmaskodhat sátán a hívők fölött? Azért, mert ő nem a mi urunk és ő a 
lábaink alá vettetett! Jézus a mi Urunk és a Gyülekezet Feje, nem sátán. 

Ő az egyetlen, Aki uralkodhat fölöttünk! Ó vezet minket, nem csak egyetemlegesen mint 
Krisztus Testét, hanem egyénenként is. 

Például, ha az ellenség az aggódás vagy hiány bármiféle tünetével próbálja támadni a 
testem vagy  az  elmém,  csak  azt  mondom:  "Ó nem,  sátán!  Ezt  nem teheted  rám.  Jézus 
uralkodik fölöttem. Jézus az én Gyógyítóm és Szabadítóm. Ó nem a pusztító. 

Jézus  az  Életet  adó,  Ó  az  én  Uram.  Nem  te  vagy  az  én  uram  sátán  és  nem 
diadalmaskodhatsz  fölöttem.  Megtagadom, hogy bármit  is  elfogadjak vagy megengedjek, 



ami  hozzád  tartozik.  Nem  hozhatsz  nekem  depressziót,  elnyomást,  betegséget  vagy 
gyengeséget. Megtagadom, hogy megengedjem ezt Jézus nevében." 

Amikor - használva jogos hatalmamat - Jézus nevében megállok sátánnal szemben, az 
ellenség  semmit  sem hozhat  nekem  az  ő  gonosz  munkáiból.  Amikor  az  Ige  cselekvője 
vagyok, sátán nem tud és nem lesz képes legyőzni engem, mert az Igében ki van jelentve, 
hogy jézus az Uram, és megállok a Krisztusban lévő jogaimban és kiváltságaimban. Jézus 
uralma fölöttem valóságos és csak Neki vetem alá magam, mint Uramnak. Ez az igazság 
alapján való cselekvés és ez fog szabaddá tenni téged. 

A halál völgyének árnyéka

Ha egyszer  megértjük,  hogy  megszabadultunk  sátán  fennhatósága  alól  és  többé  nem 
vagyunk sátán vagy a szellemi halál uralma alatt, sokkal tisztábban megérthetjük, mit mond 
számunkra a 23. Zsoltár. 

ZS0LTÁR 23:1,4-6 
1. Az Úr az én pásztorom; nem szűkölködöm. 
4. Még ha a HALÁL ÁRNYÉKÁNAK VÖLGYÉBEN járok is, nem félek a 
gonosztól,  mert  Te velem vagy;  a  Te vessződ és  botod,  azok vigasztalnak 
engem. 
5.  ASZTALT  TERÍTESZ  NÉKEM  AZ  ÉN  ELLENSÉGEIM  ELŐTT; 
elárasztod fejem olajjal; csordultig van a poharam.
6. Bizonyára JÓSÁGOD és KEGYELMED követnek engem életem minden 
napján, s az ÚR házában lakozom hosszú ideig (mindörökké) 

Van egy igazság a 23. Zsoltárban, amit Krisztus Teste nem fogadott el és nem alkalmazott 
a  saját  életére.  Természetesen  megértheted,  hogy  a  Zsoltárok  többsége  prófétai  utalás  a 
jövőre, vagyis a Messiással kapcsolatos. Azonban a 23. Zsoltár a jelen életünkről szól. 

A 23.  Zsoltárban  ezt  olvashatjuk:  "Még  ha  a  halál  árnyékának  völgyében  járok  is, 
nem/élek  a  gonosztól  ...  "  (4.  vers).  Ezt  a  zsoltárt  rendszerint  temetéseken  idézik,  de 
valójában ez sátán földi uralmára és a szellemi halálra utal, nem pedig a fizikai halálra. 

Te és én ebben az életben a halál árnyékának völgyén megyünk keresztül, mivel sátán e 
világ  istene.  A szellemi  halál  és  hatásai  minden oldalról  körülvesznek.  A bűn,  betegség, 
gyengeség, szegénység és minden más amit sátán hoz, körülvesz bennünket ebben az életben. 

Azonban  Jézus  kijelentette,  hogy  mi  e  világban  vagyunk,  de  nem  a  világból  valók 
vagyunk  (Ján.17:16,18).  Ez  összefügg  egy  értékes  igazsággal,  amit  a  Zsoltár  23:5-ben 
találunk: "Asztalt terítesz nékem az én ellenségeim előtt ... " 

Kik  az  ellenségeink?  Az  ördög  bizonyosan  az  ellenségünk,  mert  a  Biblia  az 
ellenségünknek hívja (1 Péter. 5:8). A gonosz szellemek, démonok, a betegség, a gyengeség 
és a szegénység is mind a mi ellenségünk. Bármi, ami megkötöz, vagy akadályoz bennünket, 
értelemszerűen az ellenségünk. 

A gondoskodás asztala



A 23. Zsoltárban Isten azt mondja nekünk, hogy asztalt terít számunkra az ellenségeink 
előtt, sátán uralmának kellős közepén; ott, ahol az ördög uralkodik a sötétségben lévők fölött, 
mint e világ istene; ott, ahol a szellemi halál hatásai körülvesznek bennünket! 

Igen, a démonok, ördögök és gonosz szellemek itt vannak és néha érezzük" jelenlétüket 
és  hatásaikat.  Mégis,  Isten  asztalt  terít  számunkra  közöttük!  De Isten  miért  ellenségeink 
jelenlétében terít asztalt számunkra? 

Miért  nem  szabadulunk  meg  egyszerűen  az  ellenségeinktől?  Nem  tudunk.  Ahogy 
mondtam, joguk van itt tartózkodni, és addig itt is maradnak, amíg Ádám bérleti joga le nem 
jár a földön. Ezért olyan fontos a hívőknek megállni a győzelmükben és részesülni az Úr 
gondoskodásának asztaláról, mert ezek a gonosz szellemek itt lesznek, hogy megpróbáljanak 
hátráltatni,  kísérteni és visszatartani minket  attól,  hogy Istentől a legjobbat  elfogadjuk az 
életben. 

Azonban az ellenségeink - démonok és gonosz szellemek - közvetlen jelenlétében Isten 
elkészítette  a  bőséges  gondoskodás  asztalát  -  az  Ó öröksége  dicsőségének gazdagságát  a 
szentek között - minden hívő számára Krisztus Testében! 

Az az oka, hogy sok keresztény legyőzötté válik az életben - bár Krisztussal ülnek a 
Mennyben az Úr gondoskodásának asztalánál-, hogy nem veszik magukhoz, ami ennél az 
asztalnál hozzájuk tartozik. A Krisztusban való élet minden gazdagsága megtalálható az Úr 
gondoskodásának asztalán. 

Sok hívő még csak rá sem tekint arra a gondoskodásra, amit Isten elkészített számára az 
Igében. Ahelyett, hogy Krisztusban lévő jogaikra és kiváltságaikra figyelnének, beleértve az 
ördög  feletti  hatalmukat,  az  ellenségre  figyelnek.  Figyelmük  az  életben  az  ördögre  és 
munkájára összpontosul, nem pedig Jézusra és a bevégzett megváltói munkájára. 

Mindig  ördögökről,  démonokról  és  démonikus  hatásokról  beszélnek  Isten  bőséges 
kegyelmének gazdagsága és a Krisztusban hozzájuk tartozó összes szellemi áldás helyett. 
Nem állnak meg a kereszt befejezett munkájában, mint győzedelmes Gyülekezet, uralkodva 
az életben Jézus Krisztus által. 

Felejtkezz el arról, hogy az ellenségre nézz. Ne tartsd rajta a szemed. Igen, a démonok és 
a  gonosz  szellemek  itt  vannak;  nem  tagadjuk  jelenlétüket.  De,  köszönet  Istennek,  Ő  a 
bőséges gondoskodás asztalát készítette el számunkra az összes ellenségünk között. 

Az asztal, amit az Úr készített számunkra, a gondoskodás bőséges gazdagságának asztala. 
A gondoskodásnak ezen az asztalán például ott van az újjászületés, a Szent Szellemmel való 
betöltekezés, hatalom az ördög és a gonosz szellemek felett és a gyógyulás. Itt van bármi, 
amire szükségünk lehet, hogy sikeresek legyünk az életben. 

A  gondoskodás  asztalán  van  a  győzelem  és  szabadulás  bármitől,  ami  megpróbál 
megkötözni és meggátolni minket és visszatartani attól, hogy sikeresek legyünk az életben. 
Itt áldás és kiváltság, diadal és győzelem van - nem kudarc és legyőzöttség. A gondoskodás 
asztalán ott van mindaz, amire szükségünk van az újjászületésünktől kezdve mind¬addig, 
míg ki nem lépünk az örökkévalóságba. 

,Jó, de akkor miért nem enyém Isten áldása?" - kérdezed. Nos, az asztal meg van terítve 
számodra, de lehet, hogy tudatlan vagy az áldások - Krisztusban lévő örökséged gazdagsága - 
felől, melyek jogosan megilletnek ezen az asztalon. Vagy az is lehet, hogy még arról sem 
tudsz,  a  gondoskodás  asztala  közvetlenül  előtted  van,  mert  a  megértésed  szemei  nem 
világosodtak meg, hogy lásd Isten bőséges és gazdag gondoskodását, amit neked készített. 

Talán nem tudod, hogy a győzelem - nem pedig a legyőzöttség asztalához lettél ültetve, 
és  ezért  megengeded  sátánnak,  hogy  legyőzzön  téged.  Lehetséges,  hogy  tudsz  a 
gondoskodásról-  az  összes  szellemi  áldásról-,  mely  az  asztalon  van,  de  nem alkalmazod 
azokat a saját életedben. Nem gyakorlod a hatalmad az ördög felett hit által - Isten Igéjének 
erejébe vetett hit által. 



Csak nyúlj ki érte és vedd el ami a tiéd ezen az asztalon. A Mennyei Atyád mindent 
elkészített már számodra. Használd Jézus nevét, mert hatalmad van ebben a névben. 

Istenre kell összpontosítanunk és arra, amiről Ő gondoskodott, nem pedig az ördögre és 
arra, amit ő tesz. Figyelmünket a Krisztusban lévő örökségünk gazdagságára, jogainkra és 
kiváltságainkra kell összpontosítani, melyek törvényesen hozzánk tartoznak, mivel Őbenne 
vagyunk. Ragadd meg a Benne lévő élet gazdagságát. Figyelj a helyedre, ahová Krisztussal 
együtt lettél ültetve a Mennyben, magasan a fejedelemségek és hatalmasságok és az ellenség 
minden gonosz munkája fölé. 

Igaz,  legyőzöttek,  leigázottak  voltunk,  mielőtt  elfogadtuk  volna  Jézus  Krisztust  mint 
Megváltónkat. Mielőtt megismertük Jézust, sátán uralt minket. Nem tudtuk, hogy a Királyok 
Királya és Uraknak Ura legy6zte és megfosztotta trónjától sátánt és összes démonát 

Uralkodni az életben

Mivel  Jézus  a  kereszten  győzelmet  aratott  sátán  felett,  Krisztusban  királyokként 
uralkodunk ezen a világon, itt ebben az életben, ahelyett, hogy legyőzöttek, leigázottak és 
elnyomottak lennénk. Mivel Krisztusban vagyunk, sátán a lábunk alatt van. Korábban mint 
rabszolgák  szolgáltuk  sátánt  és  a  szellemi  halált,  de  most  uralkodunk  az  életben  Jézus 
Krisztus által. Ez része a Krisztusban lévő örökségünk gazdagságának. 

RÓMA5:17 
17. Mert ha az egynek bűnesete miatt uralkodott a halál az egy által: sokkal 
inkább  AZ  ÉLETBEN  URALKODNAK  AZ  EGY  JÉZUS  KRISZTUS 
ÁLTAL azok, kik a kegyelemnek és az igazság ajándékának bővőlködésében 
részesültek. 

Ez úgy hangzik, mint egy Gyülekezet, amelyet démonok és gonosz szellemek irányítanak 
és uraInak? Nem! Mit mond a Biblia, mikor fogunk uralkodni sátán és az ellenünk irányuló 
gonosz cselszövései felett? A boldog jövőben? Amikor mindannyian a Mennybe kerülünk?

Nem, a hívők most, ebben az életben uralkodnak királyokként. Mi, akik újjászülettünk és 
új teremtéssé váltunk Jézus Krisztusban, most győztesek vagyunk, nem pedig legyőzöttek. A 
győzedelmes Gyülekezet vagyunk, nem a legyőzött. 

Most uralkodunk az életben Jézus Krisztus által. Ez része annak a bölcsességnek, amelyet 
a Szent Szellem meg szeretne értetni Krisztus Testével, az Efézusi levélben található Szellem 
által ihletett imádságokban. Régebben rabszolgaként szolgáltunk sátánnak, de most új életben 
járunk  (Róm.6:4).  Most,  mivel  Krisztussal  együtt  ülünk  a  Mennyben,  királyokként 
uralkodunk az Úr Jézus Krisztus által. 

Ez az az üzenet, melyet a Szent Szellem Pálon keresztül szeretne megértetni Krisztus 
Testével. Isten azt akarja, hogy megértésünk szemei megvi1ágosodjanak és így megértsük, 
hogy Krisztussal együtt uralkodunk ebben az életben. 

Isten  azt  akarja,  hogy  tudjuk,  ugyanúgy  győztesek  vagyunk  sátán  fölött  minden 
küzdelemben, bármilyen körülmény között, mint ahogy Jézus győztes volt sátán fölött a földi 
élete során. Nem kell küzdenünk a győzelemért, egyszerűen meg kell állnunk az Igével egy 
legyőzött ellenséggel szemben, aszerint, ami már a miénk Krisztusban. 

Nem kell azzal töltened az egész napot, hogy szembeszállj a gonosz szellemekkel, ha 
ismered a Krisztusban lévő hatalmad. Csak mondd ki az Igét Jézus nevében és menniük kell. 



Nem kell  küzdened velük,  mert  legyőzöttek és trón fosztottak lettek.  Ha megállsz  velük 
szemben az Igével, akkor Jézus győzelmében állsz. 

Őszinte  leszek  hozzád.  Nem  tudom,  jogos  felháborodásom-e  ami  felkavar,  vagy 
egyszerűen  csak  dühös  leszek,  de  valami  ellenkezik  bennem,  amikor  hallom,  ahogy  a 
prédikátorok az ördögtől való félelmet tanítják: ,Jobban tennéd, ha óvatos lennél! Még az 
ördög meghallja!"  Vagy:  ,Jobb,  ha óvatos  vagy!  Az ördög még megpróbál  betegséget  és 
gyengeséget tenni rád." 

Nekem hatalmam van magam és a házam népe fölött. Ha az ördög jönne és kopogtatna az 
ajtómon betegséggel, szegénységgel, hiánnyal vagy elnyomással, azt mondanám neki: "Ne 
gyere  a  házamhoz!  Menj  és  házalj  valahol  máshol  ezzel  a  szeméttel,  mert  én  ezt  nem 
fogadom e1!" 

Nekem  azonban  nincs  hatalmam  az  ördög  felett  a  te  életedben.  Végül  is  meg  kell 
tanulnod,  hogy  megállj  magadért  az  ördöggel  szemben.  Természetesen,  ha  csecsemő 
keresztény vagy, használhatom érted a hitem. De végső soron Isten el fogja várni tőled, hogy 
magadért  gyakorold  a  hatalmat  az  ördög  felett.  Ha  már  elfogadtad  a  betegséget  vagy 
gyengeséget (vagy bármit, amit az ördög az utadba próbál hozni), akkor zűrzavarban vagy és 
tenned kell valamit. De hála Istennek, Jézus nevében tudunk tenni valamit. 

Ha valakinek engedélyt adsz, imádkozhat érted hitben, de valójában neked kell tenned 
valamit az ördög feletti hatalom gyakorlásában. Ez az egyik módja, hogy felnövekedj abban, 
aki vagy Krisztusban. Gyakorolj hatalmat sátán, betegség, gyengeség és bármi felett, amire 
az ellenség megpróbál rávenni, hogy elfogadd. Állj ellen ezeknek Jézus nevében! A hívők 
hibát követnek el, amikor elfogadják, amit az ördög hoz nekik. 

Legyőzött  leszel,  ha nem ismered fel,  Ki van benned és nem ismered fel  a hatalmad 
Krisztusban. Ha nem ismered fel, hogy a Nagyobb lakik benned, akkor lehetővé teszed az 
ördögnek, hogy kihasználjon. 

Az  egy  dolog,  hogy  sátán  uralkodik  a  megváltatlan  embereken,  akik  a  sötétség 
királyságában vannak; ők sátán hatalma alá tartoznak. De sátán és seregei túl sok keresztényt 
uralnak, akik nem tudnak a hatalmukról vagy nem gyakorolják azt. 

Ezért  szükséges,  hogy  a  hívők  értsék  amikor  imádkoznak,  hogy  Jézus  már  legyőzte 
ezeket a szellemi erőket. Amikor a hívő imádkozik, a győzelem helyéről kell imádkoznia, 
mert Krisztussal együtt ül a Mennyben, onnan tekint le a legyőzött ellenségre. 

Amikor imádkozol, imádkozz Krisztusban lévő helyedről, ahol Krisztussal együtt ülsz 
magasan a fejedelemségek és hatalmasságok fölött. Jézus győzelme a te győzelmed. Szabad 
vagy sátán uralma alól, azért amit Jézus tett. 

A keresztények túl gyakran csak küszködnek és próbálják a tőlük telhető legjobbat tenni 
és  nem fedezik  fel,  hogy  Krisztusban  való  örökségük  valójában  mire  jogosítja  fel  őket. 
Ahelyett, hogy mint győztesek elfoglalnák Krisztusban az őket megillető helyet, az ördögöt 
dicsőítik, és ezáltal helyet adnak neki az életükben. 

A dolgok negatív oldalán is elidőzhetsz, azonban azzá fogsz válni, amin elidőztél. Amin 
gondolkodsz és amire időt fordítasz, abban fogsz hinni. Amiben hiszel, arról fogsz beszélni. 
Végül pedig azzá válsz, amit hiszel és amiről beszélsz. 

Ez érvényes a  démonok és  démonikus  hatások területén is.  Ha az ördög gondolatain 
időzöl, depresszióssá, elnyomottá válsz és eltévelyedhetsz. Vagy gondolkodhatsz az Igén és 
ezáltal a gondolkodásod megvilágosodik, kivilágosodik és megtelik fénnyel. 

Körbejárhatsz  és  prédikálhatod,  milyen  hatalmas  az  ördög  vagy  haladhatsz  a  helyes 
oldalon, ahol a megértésed szemei megvilágosodnak, hogy értsd Isten bölcsességét. Akkor az 
Ige és a győzelem oldalán leszel, ahova hívőként tartozol, Krisztusban való győzelmed által. 

Mivel tudom, hogy Jézus legyőzte az ördögöt, ezen gondolkodom és erről beszélek. És 
Ó, a Nagyobb győzelemre visz engem az életben és sikeressé tesz, mert Istennek és az Ó 
Igéje erejének adok helyet, nem pedig az ördögnek. 



A keresztények azért legyőzöttek, mert azt hiszik: "Nagyobb az, aki e világban van, mint 
Ó, Aki bennem van." Gondolkodásukban fordítva él ez az Ige. És ezt meg is vallják. 

Sokan a  negatív  megvallásaik miatt  legyőzöttek  az  életben;  mindig  a  dolgok negatív 
oldaláról beszélnek és ez az életükben ajtót nyit az ördög számára. 

Mindig  arról  beszélnek,  kik  nem  ők  és  mi  nem  az  övék  és  a  gyengeségeikről, 
kudarcaikról, hiányaikról. Mindig lecsúsznak a megvallásaik szintjére. 

Ha hiszed és megvallod, hogy az ördög ereje nagyobb, mint Isten ereje, sátán le fog 
győzni. De ha szilárdan megállsz Krisztusban a drága véren megvásárolt jogaidban, és ezeket 
megvallod, fel fogsz emelkedni a megvallásod és örökséged szintjére. 

Micsoda  változást  hoz  az  életedbe,  ha  megállsz  Isten  Igéjén  az  ellenség  minden 
támadásával, tesztjével és megpróbáltatásával szemben! Micsoda változást hoz az életedbe, 
ha kitartasz a pozitív megvallásodban, Krisztusban és így az ördögnek nem adsz helyet az 
életedben. 

Azután felemelkedhetsz a megvallásod szintjére - elfoglalhatod a téged megillető helyet 
Krisztusban és birtokolni fogod azt, amit Krisztus már megszerzett számodra. Elfoglalhatod a 
téged megillető jogos helyet, mint az Úr Jézus Krisztus győzedelmes Gyülekezete, az ördög 
minden ereje fölött. 

A győzedelmes Gyülekezet-
nem a harcoló és nem a legyőzött Gyülekezet

Napjainkban  vannak,  akik  harcoló  Gyülekezetről  beszélnek.  Vannak köztük,  akik  azt 
mondják, hogy az Úr Jézus Krisztus Gyülekezetének harcolnia kell az ördögökkel ahhoz, 
hogy sikeres legyen. 

De én inkább a győzedelmes Gyülekezetről beszélnék, mert ez igei. Jézus sátán felett 
aratott győzelme minden hívő győzelme és minden hívő élvezheti ezt a diadalt és győzelmet, 
ha a Krisztusban való örökségének világosságában jár. 

Akik mindig csak a harcoló Gyü1ekezetről beszélnek, azok, akik állandóan az ördöggel 
próbálnak harcolni: "Háborút vívunk az ördöggel. Ez kemény lesz! Egy csata előtt állunk!"

Azoknak,  akik  állandóan  így  beszélnek,  szükséges,  hogy  a  megértésük  szemei 
megvilágosodjanak, hogy megértsék, a csatát Jézus Krisztus már megnyerte. Csak arra van 
szükségük, hogy megálljanak ebben a győzelemben. 

Amikor a megértésed szemei megvilágosodtak és érted a jogos helyedet Krisztusban - a 
győzelem helyét -, akkor ha összeütközésbe kerülsz az ördög erőivel, tudni fogod, mit tegyél 
velük. Mivel Krisztusban hatalmad van a gonosz szellemek fölött,  ellen fogsz állni nekik 
Isten Igéjével és a helyükre teszed őket. 

Krisztus  Teste  győzedelmes.  Köszönet  Istennek,  Krisztusban  való  örökségünk  által 
győzedelmeskedni tudunk a bún, a betegség, a gyengeség, a szegénység és a rossz szokások 
fölött.  Es  győzedelmeskedni  tudunk  az  ördögök,  gonosz  szellemek  és  bármi  más  felett, 
amivel  az  ellenség  próbálna  megkötözni  bennünket,  mert  azokat  Jézus  már  le¬győzte 
számunkra. 

Jézus egyedül értünk ment a félelmetes küzdelembe a megváltásunkért, hogy az ellenség 
kezéből megváltson minket. Köszönet Istennek, Ó azért tette, hogy megváltsa a Gyülekezetet 
-  a  hívők  Testét  -  aki  részese  lehet  a  Krisztusban  lévő  örökségnek  és  diadalban  és 
győzelemben uralkodhat  az  élet  minden helyzetében az ördög felett.  Amit  Jézus  tett,  azt 
értünk tette és Jézus győzelme sátán felett hozzánk tartozik. 

Ahhoz, hogy a miénk legyen mindaz, ami hozzánk tartozik Krisztusban, nem kell más, 
mint  hogy  hit  által  elvegyük  vagy  használjuk.  Nem  kell  küzdenünk,  hogy  higgyünk 



valamiben, ami már hozzánk tartozik. De tudnunk kell, hogy a miénk, különben nem tudjuk 
elfoglalni a Krisztusban minket megillető helyet és nem vesszük hasznát annak, ami már a 
miénk. 

Ahol  csak  feltárul  Isten  megváltási  terve,  az  emberek  üdvözülnek,  úrrá  lesznek  a 
körülményeiken és a démoni erőkön, ahelyett, hogy az ördög uralmát engednék meg maguk 
felett. 

Krisztus Testének soha nem kell gyáván átadnia magát a sötétség erőinek vagy alávetnie 
magát a sátáni uralomnak. Nem, Jézus nevében bátran fel kell emelkednünk és a Magasságos 
Isten  fiaiként  és  leányaiként  el  kell  foglalnunk az  örökségünk helyét,  mint  győzedelmes 
Gyülekezet.

 

8. fejezet 

Szellemi hadviselés: küzdesz vagy pihensz?

A  szellemi  hadviselés  olyan  téma,  melyet  napjainkban  néhány  keresztény  annyira 
túlhangsúlyoz,  hogy  az  nincs  összhangban  Isten  Igéjével.  Valójában  Krisztus  Testében  a 
démonológiáról  és a  szellemi hadviselésről  szóló tanítások egy része igeileg téves.  Ezért 
hasznos  számunkra,  ha  tanuljuk  az  Igét,  hogy  megértsük,  miként  foglalkozzunk  az  Ige 
alapján sátánnal és az ő terveivel. 

Sok  hívő  félni  kezd,  ha  az  ördögről,  démonokról,  gonosz  szellemekről  és  az  ő 
tevékenységükről beszélsz. Úgy tűnik, sokan azt gondolják, legjobb lenne meg sem említeni 
az  ördögöt  vagy  a  gonosz  szellemeket.  Azonban,  ha  nem  tanítod  meg  a  hívőket  Isten 
Igéjéből, hogyan kell az ördöggel foglalkozni az Ige szerint, akkor az ellenség egyszerűen 
akadálytalanul munkálkodik és "nagy karnevált" rendez az életükben, mert nem ismerik az 
igei hatalmukat. 

2 KORIN11IUS 2:11 (KJV) 
11. Nehogy sátán félrevezessen minket: ezért nem vagyunk tudatlanok az ő 
módszerei fe181. 

Ismernünk kell az ellenségünket. A Biblia azt mondja, nem szabad tudatlanoknak lennünk 
sátán elgondolásai felől. Sátán egyáltalán nem változott a világban. Az ördög ugyanaz a vén 
ördög, aki mindig is volt és most is ugyanazokat a taktikákat alkalmazza, mint mindig. Ma is 
ugyanaz,  mint  amikor  Pálnak  kellett  vele  foglalkozni.  Ahogy  Pál  írta,  nem  szabad 
tudatlannak  lennünk  az  ördög  módszerei  felől.  Sátán  módszerei  közül  az  egyik, 
szélsőségekbe kergetni az embereket -  még a szellemi hadviselés területén is  -,  így Isten 
Királyságában gyümölcstelenné válnak. 

Bármely bibliai témát tekintjük is, úgy tűnik, Krisztus Teste számára az a legnehezebb, 
hogy  az  út  közepén  maradjon.  Sok  hívő  árokba  kerül  az  út  egyik  vagy  másik  oldalán. 
Bármelyik oldalon kerülnek is az árokba, hatástalanná válnak, mert a szélsőségek és túlzások 
soha nem hoznak gyümölcsöt Isten dicsőségére. 

Valójában a téves gondolkodás és a helytelen hit a legnagyobb ellenség, amely kifosztotta 
a Gyülekezetet még a démonológia és a szellemi hadviselés területén is. Alapjában véve ez 
az, ami megnyitja az ajtót az ördögnek. Valójában néhány ember gondolkodása és hite még a 
szellemi hadviselést illetően is téves és ez tévútra viszi Krisztus Testét, hacsak nem térünk 
vissza Isten Igéjéhez. 



A téves gondolkodás és hit végül téves cselekedetekhez vezet. Például az egyik tévedés, 
amit néhány hívőnél a téves gondolkodás és hit eredményezett, hogy megpróbálnak harcolni 
az ördöggel és erősségeket akarnak lerombolni városok, nemzetek fölött, Meg kell néznünk 
ezt  a  gyakorlatot  Isten  Igéjének  fényében,  hogy  lássuk  biblikus-e.  Bármilyen  témában 
tudnunk kell, mit mond Isten Igéje és aszerint kell gondolkodnunk, hinnünk és cselekednünk. 
Ekkor fogunk bibliai eredményeket kapni. 

Természetesen létezik szabályszerű szellemi hadviselés. A szellemi hadviselés a Biblia 
egyik  témája  és  érdeklődnünk  kell  iránta,  mert  egy  vagy  több  alkalommal  a  keresztény 
életünk során mindannyiunknak meg kell állnia a helyét ezen a területen is. 

Valóban, ami azt illeti, velünk szemben csatarendbe felsorakozott ellenség áll, mi pedig 
az  Úr  hadseregében  vagyunk.  Az  emberek  gyakran  megragadják  ezen  igazságokat,  és 
szélsőségekbe és tévedésbe esnek ezek által. Így gondolkodnak: "Egy hadsereg azért harcol 
az ellenséggel, hogy legyőzze, ezért harcoljunk az ördöggel, hogy legyőzhessük őt!" 

De Jézus már "harcolt" az ördöggel és győzött. Ezért mondta Jézus: 
"Tartsátok birtokotokban, amíg eljövök." (Lk.19:13 KJV) Meg kell  állnunk az Igén a 

legyőzött ellenséggel szemben. Tehát rendben van, mi az Úr hadseregében vagyunk, de ez 
egy birtokba vevő hadsereg. A birtokba vevő hadsereg nincs csatában. Ez a hadsereg csak 
érvényre  juttatja  a  győzelmet,  amit  az  Úr  Jézus  Krisztus,  a  mi  Főparancsnokunk  már 
megnyert  számunkra.  Ezért  a  hívőknek  nem  a  csatát,  hanem  a  győzelmet  kellene 
magasztalniuk! 

"Háború" és "hadviselés" az apostoli levelekben

Néhányan oly mértékben kihangsúlyozzák a szellemi hadviselést, hogy azt vélhetnéd, ez 
az egyetlen terület, amelyről a Biblia tanít. De meg fogod látni, a valódi szellemi hadviselés 
teljesen  más,  mint  amit  sokan  gondolnak.  Ahogy  tanulmányozod  az  Újszövetséget, 
különösen a leveleket, meglepő, milyen ritkán említi az Ige a háború és hadviselés szavakat. 

Az is meglepő, hogy amikor a háború vagy hadviselés szavak szerepelnek a levelekben, 
soha  nem  az  ördöggel  vagy  sátánnal  kapcsolatban  fordulnak  elő.  Nézzük  meg,  hogyan 
fordulnak elő  a  "háború" és  "hadviselés"  szavak az  apostoli  levelekben,  melyek  nekünk, 
Krisztus Testének szólnak. 

Például  a  következő  kérdést  teszi  fel  Pál  az  1  Korinthus.9:7-ben:  ,,Kicsoda 
KATONÁSKODIK (visel hadat)  valaha a maga zsoldján? Kicsoda plántál  szőlőt,  és nem 
eszik annak gyümölcséből? Vagy kicsoda legeltet nyájat, és nem eszik a nyájnak tejéből?" 
Pál  nem  az  ördöggel  való  küzdelemre  utal.  Egyszerűen  rámutat,  hogy  a  szolgálóknak 
megfelelő fizetést kellene kapniuk. A 2.Korinthus 10:3-5 egy másik hely a levelekben, ahol a 
háború és hadviselés szavak szerepelnek. 

2 KORINTHUS 10:3-5 (KJV) 
3. Mert noha testben járunk, nem test szerint VISELÜNK HÁBORÚT: 
4. (Mert a mi HADVISELÉSÜNK fegyverei nem testiek, de hatalmasak Isten 
által, ERŐSSÉGEK lerombolására;) 
5. Lerombolván KÉPZELŐDÉSEKET és minden magas dolgot, amely Isten 
ismerete  ellen  magasztalja  fel  magát  és  fogságba  ejtve  minden 
GONDOLATOT, hogy engedelmeskedjék a Krisztusnak. 



Ha kiveszed ezeket a verseket a szövegkörnyezetükből, bármit mondhatsz velük, amit 
csak  akarsz.  A 2.Korinthus  10:3-5  Igéit  széles  körben  használják  arra,  hogy  városok  és 
országok  felett  démonokkal  harcoljanak.  De  a  szövegkörnyezetből  egyértelmű,  hogy  Pál 
valami másról ír.

Pál nem a földrajzi területek felett lévő démoni erőkkel való harcra utal. Figyelmezteti a 
hívőket, hogy tartsák ellenőrzésük alatt a gondolataikat és képzeletüket, így megelőzhetik, 
hogy az ördög hazugságaiból erősség váljon az elméjükben. 

Látod,  az  ördög  nem  férhet  hozzá  a  hívőhöz,  hacsak  az  ajtó  nincs  nyitva.  Egy 
ellenőrizetlenül hagyott elme és rossz gondolkodás ugyanúgy kinyithatja az ajtót az ördög 
számára, mint ahogy a helytelen hit  és beszéd teszi.  A hívőknek tudniuk kell,  hogy ezek 
életük legnagyobb harcmezői. 

A Biblia azt mondja: " .. .Isten nem csúfoltatik meg; mert amit vet az ember, azt aratándja 
is."(Gal.6:7) Van némi igazság abban, amikor arra használják ezt a verset, hogy elmondják a 
bűnösöknek: le fogják aratni a következményeit annak, amit bűnben vetnek. De valójában 
Pál ezt hívőknek írta. 

A hívők le fogják aratni, amit elvetnek - legyen az jó vagy rossz, A hívők mindennap 
szavakat, cselekedeteket és tetteket vetnek, amelyből végül is aratás - jó vagy rossz - lesz és 
ez nem feltétlenül jár démoni tevékenységgel. 

Mindennél fontosabbak az elvetett szavak, mert a Biblia azt mondja, élet és halál van a 
nyelv hatalmában (péld.18:21). A téves gondolkodás, a helytelen hit és beszéd azok az utak, 
ahol a hívők - szándékosan vagy tudatlanul- kinyitják az ajtót az ördögnek az életükben. Így 
engedik  meg  a  hívők  az  ördögnek,  hogy  erősségeket  építsen  fel  az  elméjükben  és  az 
életükben. 

Ezért, ha 2.Korinthus 10:3-5-öt a teljes szövegkörnyezetében olvassuk, ez azt mondja a 
hívőknek, hogy Isten Igéjének igazsága elég hatalmas szellemi erő sátán hazugságainak és 
megtévesztéseinek  legyőzéséhez,  amelyeket  az  értelmünk  ellen  próbál  hozni,  hogy  rabul 
ejtsen bennünket. Mi mást mondanak még a levelek a háborúról és hadviselésről? 

1 TIMÓTHEUS 1:18,19 (Vida) 
18. Ezt az üzenetet intézem hozzád fiam - Timótheus, a rólad szóló korábbi 
prófétálások szerint, hogy HARCOID meg az eszményi szép HARCOT, 
19. TARTSD MEG A HITHŰSÉGET és A JÓ LELKIISMERETET, amelyet 
egyesek ellöktek maguktól, és a hithűségben hajótörést szenvedtek, 

Mit mondott Pál Timótheusnak, hogyan vívja meg a jó harcot? Úgy, hogy megtartja a 
hitet és a jó lelkiismeretet. Más szóval, Pál egyszerűen azt mondja Timótheusnak: "Maradj a 
hit harcában. Töltsd be Isten életeden lévő elhívását. Így fogod a jó harcot megvívni ebben az 
életben." 

Az ördög említésre sem kerül ezekben az Igékben. Az állítás egyszerűen egy felhívás 
Timótheusnak, a fiatal szolgálónak, hogy töltse be szolgálatát és ne rettenjen meg semmilyen 
ellenállástól,  amellyel szembekerül.  A 2 Timótheus 2. fejezetében Pál ismét figyelmezteti 
Timótheust a harccal kapcsolatban. 

2 TIMÓTIlEUS 2:3,4 
3. Te azért a munkának terhét hordozzad, mint a Jézus Krisztus jó vitéze. 
4. Egy HARCOS sem elegyedik bele az élet dolgaiba; hogy tessék annak, aki 
ót harcossá avatta. 

Amikor elolvassuk ennek a résznek a teljes szövegkörnyezetét, megértjük, hogy semmi 
köze az ördöghöz. Pál egyszerűen azt mondja: 



"Maradj elkötelezett Isten életeden lévő elhívása iránt, tekintet nélkül arra, hogy ez mibe 
kerül neked." Pál azt mondja: a hívőknek meg kell fizetniük az árát, hogy Jézus Krisztus jó 
katonái legyenek; ez fegyelmet és odaszentelést követel.

Pál  egy illusztrációval  emlékezteti  és  bátorítja  Timótheust,  hogy tartsa  távol  magát  a 
világi gondoktól és minden akadálytól, amely eltéríthetné Isten eredményes szolgálatától. 

Láthatjuk, a Jakab 4:1,2-ben a "háború" és "harcok" kifejezések a küzdelmekkel, vitákkal 
és viszályokkal  kapcsolatban kerülnek említésre,  melyeket  a  hívők nem megfegyelmezett 
hústestének problémái okoztak. 

JAKAB 4:1,2 
1. Honnét vannak HÁBORÚK és HARCOK közöttetek? Nem onnan-é a ti 
GERJEDELMEITEKBŐL,  amelyek  a  ti  TAGJAITOK¬BAN  (test  vagy 
hústest) VITÉZKEDNEK? 
2.  Kívántok  valamit,  és  nincs  néktek:  gyilkoltok  és  irigykedtek,  és  nem 
nyerhetitek meg; harcoltak és HÁBORÚSKODTOK; és nincsen semmitek, 
mert nem kéritek. 

A háború szó itt leírja a nem megfegyelmezett test cselekedeteinek következményeit és 
ennek semmi köze az ördöghöz. Jakab levele alapján a szellemi hadviselés leggyakrabban azt 
a harcot jelenti, melyet a test kívánságai ellen kell vívnunk, melyek azért jelennek meg, hogy 
lerombolják szellemi fejlődésünket és megakadályozzák Krisztusban való növekedésünket. 

Nekünk ma ugyanúgy meg kell feszítenünk a testünket, mint az akkori keresztényeknek 
(Gal.5:24). Amikor nem feszítjük meg a hústestünket és nem "uraljuk a testünket" (1 Kor. 
9:27),  számolhatunk azzal,  hogy problémáink lesznek az életben és ezek nem feltétlenül 
démoni eredetűek. 

Végül Péter is utal a hadviselésre az 1 Péter 2:11-ben, amikor ezt mondja: "Szeretteim, 
kérlek  titeket,  mint  jövevényeket  és  idegeneket,  tartóztassátok  meg  magatokat  a  testi 
kívánságoktól, amelyek a lélek ellen HÁBORÚZNAK (vitézkednek)." Itt ismét nem találunk 
semmiféle utalást az ördögre. Pontosan úgy mint Jakab, Péter is arra használja a háború szót, 
hogy szemléletesen leírja a test vágyai és a lélek - az elme, akarat és érzelmek - között zajló 
csatát. A Róma levél 7. fejezetében Pál szintén utal az elme ellen hadakozó meg nem javult 
testre. 

RÓMA 7:23 (KJV) 
23. De látok egy másik törvényt az én tagjaimban (test vagy hústest), mely 
HADAKOZIK  az  ELMÉM  törvényével  és  engem  rabul  ad  a  bűn 
törvényének, mely van az én tagjaimban (testemben). 

Megnéztük az apostoli levelekben azokat az Igéket, ahol a háború és hadviselés szavak 
szerepelnek.  Ezekben az  Igékben egyetlenegy alkalommal  sem kerül  említésre  az  ördög. 
Mégis hallani embereket, akik így beszélnek, hogy azt gondolhatod, a szellemi hadviselés a 
Biblia egyetlen témája! 

Tehát azt mondhatjuk, néhányan óriási hegyet csináltak a vakondtúrásból. Úgy hiszem 
ennek  az  az  oka,  hogy  bizonyos  keresztények  mindenért  az  ördögöt  akarják  hibáztatni. 
Azonban a  levelekben a  háború és hadviselés  szavak elsősorban a  test  alávetésével  és  a 
gondolatvilág  ellenőrzésével  kapcsolatosak.  Ezt  pedig  csak  Isten  Igéje  által  és  Isten 
Szellemének segítségével tudjuk megtenni. 

Sok  hívő  valami  más  úton  próbál  győzelmet  aratni  az  életben.  Azonban  fel  kell 
ismerniük, hogy a valódi szellemi hadviselésnek leginkább az elméhez, a testhez és a hit jó 
harcának megharcolásához van köze (1 Tim.6:12). Akik jó háborút vívnak' azok megújítva 



tartják elméjüket, megfegyelmezik a testüket és tudják, hogyan álljanak meg hitben Isten 
Igéjének ígéretein. 

Krisztus  Testében  nem  sok  tanítás  hangzik  el  a  test  alávetéséről  és  a  gondolatvilág 
ellenőrzéséről, így sok keresztény megengedi, hogy hústestének kívánságai fékezetlenül és 
ellenőrizetlenül munkálkodjanak. Sok keresztény az ördögöt okolja azért, hogy bűnbe esett, 
pedig soha nem követte volna el azt a bűnt, ha gondot viselt volna saját elméjére és testére. 
Lehet, hogy azt állítják, sátán miatt követtek el bűnt, de az az igazság, hogy sátán talált egy 
nyitott ajtót, amin keresztül be tudott jutni az életükbe. Vagy helytelen gondolataik voltak, 
vagy nem feszítették meg a testüket. 

A  karizmatikus  mozgalom  egyik  legnagyobb  hiányossága,  hogy  nagyon  kevés  a 
megszentelődésről és a világ megfertőző kívánságaitól való elkülönülésről szóló tanítás (2 
Kor.  6:17;  2  Pt.1:4).  Legnagyobb  része  annak,  amiért  a  hívők  az  ördögöt  okolják,  a 
megszentelődésük  és  a  világtól  való  elszakadásuk  hiányának  eredménye.  Azáltal  tudjuk 
elkülöníteni magunkat a világtól, ha engedelmeskedünk a Róma 12:1,2 utasításainak. Ha a 
hívők engedelmeskednének ennek az Igének, akkor a szellemi hadviselés legnagyobb része, 
amellyel valaha is dolguk lesz az életben, már meg lenne oldva. Nem tagadom az ördög 
létezését, sem azt, hogy ő az ellenségünk. 

Azonban  amikor  a  hívő  Isten  Igéje  által  megtanulja  ellenőrizni  saját  gondolatait  és 
uralmat nyer a teste fölött, nem lesznek nehézségei azzal, hogy élvezze a hatalmas győzelmet 
az ördög felett, akit közel 2000 évvel ezelőtt az Úr Jézus Krisztus már legyőzött, megfosztott 
az erejétől és semmivé tett. 

Arról beszélek, amit az Ige mond a szellemi hadviselés területén. Ahelyett, hogy mindig 
próbálunk  ellenállni  valaminek,  miért  nem  állunk  meg  egyszerűen  Isten  Igéjének 
igazságában és Jézusnak a Kálvária keresztjén aratott sátán fölötti győzelmében? 

Ahogy  kiállunk  az  igazságért  és  elmélyítjük  magunkban  az  Igét,  életünkben  a 
körülmények elkezdenek jóra fordulni. A támadó oldalon kell maradnunk, hirdetve az Igét, 
nem pedig  a  védekezőn,  folytonosan  harcolva  egy  legyőzött  ellenséggel,  mintha  újra  le 
kellene győznünk és újra meg kellene szereznünk azt a győzelmet, amit Krisztus már elnyert 
számunkra. 

A keresztények démonokkal küzdenek?

Láthatjuk, az apostoli levelek a háború és hadviselés szavakat a test és az elme, illetve a 
hústest  és  az újjáteremtett  szellem viszályának leírására használják.  Mit mond a Biblia a 
"küzdelemről"?  Tanítja  azt  az  Újszövetség,  hogy  a  hívőknek  démonokkal  kell 
megküzdeniük? 

EFÉZUS 6: 1 0-17 
10.  Végezetre,  a1yámfiai,  LEGYETEK  ERŐSEK  AZ  ÚRBAN,  ÉS  AZ  Ő 
HATALMAS EREJÉBEN. 
11. Öltözzétek föl az Isten minden fegyverét, hogy MEGÁLLHASSATOK az 
ördögnek minden ravaszságával szemben. 
12. Mert nem test és vér ellen KÜZDÜNK, hanem a fejedelemségek ellen, a 
hatalmasságok  ellen,  ez  élet  sötétségének  világbírói  ellen,  a  gonoszság 
szellemei (gonosz szellemek) ellen, melyek a magasságban vannak. (KJV) 



13.  Annakokáért  vegyétek  föl  az  Istennek  minden  fegyverét,  hogy 
ELLENTÁLLHASSATOK  ama  gonosz  napon,  és  mindeneket  elvégezvén 
MEGÁLLHASSATOK. 
14.  ÁLLJATOK  hát  elő,  körülövezvén  derekatokat  igazlelkűséggel,  és 
felöltözvén az igazságnak (megigazultságnak) mellvasába, 15. És felsaruzván 
lábaitokat a békesség evangéliumának készségével; 
16. Mindezekhez fölvévén a hitnek pajzsát, amellyel ama gonosznak minden 
tüzes nyilát megolthatjátok; 
17. Az üdvösség sisakját is fölvegyétek, és a Szellemnek kardját, amely az 
Isten beszéde. 

A küzdelem  fáradhatatlan  erőfeszítést  jelent,  nemde?  Az  Efézus.6:10¬17  szerint  mi 
"küzdünk" az ördöggel; foglalkoznunk kell az ördöggel az életünk folyamán. De olvasd ezt 
az igerészt Isten teljes Igéjének össze¬függésében: Jézus legyőzte sátánt értünk és megváltott 
minket az uralma alól. 

Az Igében szereplő "küzdelem" tehát "harcot" jelent? Nem, természetesen nem. Hatalmas 
különbség van küzdés és harcolás között.  Ha láttál  már valaha birkózó mérkőzést,  akkor 
tudod, hogy óriási különbség van a küzdelem és a harc megvívása között. 

W E.  Vine  Bibliai  Szavak Magyarázó Szótára  alapján a  küzdeni  szó egyik jelentése: 
ingatni. Ha megengedjük, akkor az ellenség ellenünk jön és megpróbál megingatni minket, 
hogy az  Igébe  vetett  hitünkből  kétségekbe és  hitetlenségekbe kerüljünk és  így  le  tudjon 
győzni bennünket. De ha megállunk a hitben, nem tud elmozdítani minket az Igétől. Ezért 
"tusakodásunk"  nem  az  ördög  elleni  harc,  hanem  "küzdelem"  azért,  hogy  szilárdan 
ragaszkodjunk Isten Igéjébe vetett hitünkhöz. 

Az  Efézus6:12  tehát  jelképesen  használja  a  küzdelem  szót,  ahogy  a  Zsidó  12:1-ben 
jelképesen szerepel a futás: " ... kitartással FUSSUK MEG az előttünk levő küzdőtért." A 
Biblia  a  küzdelem szóval  nem azt  mondja  a  hívőknek,  hogy  kerüljenek  nehéz  szellemi 
küzdelembe, imádságban birkózva az ördöggel. 

Nem.  A Biblia  azt  próbálja  megmutatni  a  hívőknek,  hogy  az  életben  a  támadás  a 
szellemvilágból jön ellenünk, ezért nem test és vér ellen kell küzdenünk, hanem meg kell 
állnunk  Isten  Igéjén  és  érvényre  kell  juttatnunk  győzelmünket  egy  legyőzött  ellenséggel 
szemben. 

Elfogadhatjuk a győzelmet, amit Jézus Krisztus már megszerzett számunkra és minden 
helyzetben kikényszeríthetjük sátán vereségét,  vagy elveszíthetjük a  hit  harcát.  Isten nem 
akarja, hogy veszítsünk, de ha nem hisszük Isten Igéjét - azt, hogy kik vagyunk Krisztusban 
és m~ az, ami már hozzánk tartozik Őbenne - és elmulasztjuk gyakorolni Krisztusban lévő 
hatalmunkat az ördöggel szemben, akkor megengedjük sátánnak, hogy minden helyzetben 
felülkerekedjen. 

Tehát,  ha  az Efézusi  levél  6.  fejezetét  nem a teljes  szöveg összefüggésében olvasod, 
hanem  csak  a  12.  versre  figyelsz,  összezavarodhatsz,  és  legyőzötté  válhatsz,  mert  ezt 
gondolod: Ez vár rám! Meg kell küzdenem az összes fejedelemséggel, hatalmassággal és a 
sötétség erőivel, hogy megpróbáljam legyőzni őket. 

Azonban  ha  túl  nagy  hangsúlyt  fektetünk  egy  igerészre  és  kiragadjuk  azt 
szövegkörnyezetéből, nagyon könnyű valami olyat belemagyarázni, amit valójában nem is 
mond. Ha más Igéket kizilálva túlhangsúlyozunk egy verset, akkor abban a témában nem 
értjük  meg  igazán  Isten  teljes  szándékát.  Arra  van  szükségünk,  hogy  kiegyenesítsük  a 
gondolkodásunkat és elkezdjünk Isten Igéjének teljes szándékával összhangban hinni. 

Például, ha csak a 12. verset olvassuk, láthatod, hogyan válhatnak az emberek legyőzötté 
azt gondolva, hogy nekik kell megküzdeniük a gonosz szellemekkel és legyőzniük azokat. 
Így válnak az emberek ördögtudatúvá. Ahelyett  hogy megpihennének a kereszt befejezett 



munkájában,  megpróbálnak  küzdeni  egy  olyan  ellenséggel,  akiről  elfelejtik,  hogy le  van 
győzve! Ez lehetővé teszi az ördög számára, hogy nagy karnevált rendezzen az elméjükben, a 
testükben és az életükben, mivel nem hiszik, amit az Ige mond, hogy Jézus már megtette 
értük. 

Amikor az emberek túlhangsúlyozzák ezt az egyetlen verset Isten teljes szándéka helyett, 
nem arra helyezik a hangsúlyt,  amit Krisztus már megtett a hívőkért,  hanem arra, amit a 
keresztényeknek kell még tenniük ahhoz, hogy győzelmet arassanak az ördög felett. Ez nem 
igei, mert már minden hívő részese Jézus sátán feletti győzelmének. 

Állandóan szem előtt kell tartanunk Isten egész tervét. Habár az Efézus.6:12 azt mondja, 
hogy fejedelemségek és hatalmasságok ellen küzdünk, a Biblia más Igéiben az áll,  hogy 
olyan ellenséggel harcolunk, aki már le van győzve! Olvasd el az Efézus.6:12-t, de ahelyett 
hogy "leragadsz" ott és megpróbálsz felépíteni egy elméletet erre az egy vers¬re, állandóan 
hadakozva az ördöggel, nézd meg Isten szándékát ezzel a témával kapcsolatban. 

Például olvasd az Efézus.6:12-t: "fejedelemségek és hatalmasságok ellen küzdünk," és 
olvasd  el  hozzá  a  Kolosse  2:1-öt  is:  "LEFEGYVEREZVÉN  a  fejedelemségeket  és  a 
hatalmasságokat,  őket  (Jézus)  bátran  mutogatta,  DIADALT VÉVÉN  RAJTOK  abban  (a 
keresztben)." 

Majd nézd meg a Lukács 10:19-et: "Imé adok néktek (Krisztus Testének) hatalmat, hogy 
a kígyókon és skorpiókon (az ördögön és gonosz erőin) tapodjatok, és az ellenségnek minden 
erején; és SEMMI NEM ÁRTHAT NÉKTEK." 

Igen, valóban csatában vagyunk, de olyan fejedelemségek és hatalmasságok ellen, akiket 
Jézus az Ő halálában,  temetésében és feltámadásában már legyőzött!  Figyeld meg azt is, 
hogy a  Lukács  10:20-ban Jézus  figyelmeztette  a  tanítványokat,  hogy ne az ördög feletti 
hatalmuknak örüljenek, hanem Istennel való kapcsolatuknak és annak a ténynek, hogy nevük 
be van írva az Élet Könyvébe. Figyelmünk középpontjában tehát nem a legyőzött ellenséggel 
folytatott harcnak kell állnia, hanem a hatalmas és szerető Istennel való kapcsolatnak. 

Néhány embernek az a meggyőződése, hogy Krisztus Testének ördögökkel kell harcolnia. 
De miért kellene harcolnunk egy ellenséggel, aki már meg van fosztva hatalmi helyétől?l 

Mégis vannak, akik harci öltözetben jönnek a gyülekezetbe és Isten dicsőítése helyett 
minden idejüket azzal töltik, hogy ordítoznak, üvöltöznek és imában próbálnak "csatázni" az 
ördöggel.  Ezeket  Igékkel  akarják  igazolni;  például  a  2  Timótheus  2:3-4-gyel:  "  ...  a 
munkának  terhét  hordozzad,  mint  a  Jézus  Krisztus  JÓ  VITÉZE.  Egy  HARCOS  sem 
elegyedik bele az élet dolgaiba ... " 

Valójában  Pál  a  2  Timótheus  2:3,4-ben  és  az  Efézus.6:12-ben  egyaránt  jelképekben 
beszél.  A vitéz,  harcos  és  küzdelem szavakat  képletesen  használja.  Pál  az  akkori  római 
hadseregből vette a szemléltető példát és ezt az emberek össze tudták kapcso1ni azzal, amit 
mondott. Pál olyan fogalmakat használt, amit a kor embere megértett. Jól láthatjuk ezt, ha 
abban a szövegkörnyezetben olvassuk az igerészt, amelyben Íródott. 

2 TIMÓTHEUS 2:3-6 
3. Te azért a munkának terhét hordozzad, mint a Jézus Krisztus JÓVITÉZE. 
4. Egy HARCOS sem elegyedik bele az élet dolgaiba; hogy tessék annak, aki 
őt HARCOSSÁ avatta. 
5. Ha pedig KÜZD (fölényre törekszik) is valaki, nem koronáztatik meg, ha 
nem szabályszerűen küzd. 
6.  Aki munkálkodik, a FÖLDMÍVELŐNEK kell  a gyümölcsökben először 
részesülnie. 

Ezekben a versekben Pál katonai, atlétikai és mezőgazdasági kifejezésekkel ábrázolja a 
szolgálat  különféle  helyzeteit.  A 3.  és  4.  versben  a  "harcos"  szót  használja  a  nehézség, 



fegyelem  és  odaszentelés  leírására,  melyre  olykor  szükség  van  Isten  elhívásának 
betöltéséhez. Az 5. versben szereplő fölényre törekszik kifejezés egy atlétikai verseny első 
helyének megszerzésére utal. A földművelő pedig a termést arató farmerre vonatkozik. 

Így ezen Igék alapján - ha kivesszük őket szövegkörnyezetükből "küzdő" Gyülekezetnek 
kellene lennünk, tehát harcolhatnánk az ördög ellen, akkor a 2 Timótheus 2:3-6 szerint akár 
"atlétikai" Gyülekezet is lehetnénk és mindannyian tréningruhában jönnénk a gyülekezetbe, 
vagy lehetnénk "mezőgazdasági" Gyülekezet, akik farmernak öltözve érkeznek! 

Látod, hogy ez mennyire nevetséges? A példaként hozott verseket soha nem arra szánták, 
hogy azok alapján külső gyakorlatokat vezessünk be. Ezeknek az Igéknek kizárólag az volt a 
céljuk, hogy ábrázolják a keresztény élet és szolgálat különböző helyzeteit. 

Néhányan -  kedves,  jóindulatú  keresztények -  azért  mennek  gyülekezetbe  vagy  ima-
összejövetelekre,  hogy  imában  háborúzzanak  az  ördöggel.  Nem  kell  "háborúznunk"  az 
ördöggel. Meg kell állnunk a Krisztusban lévő győzelmi helyünkön, érvényre juttatva Isten 
Igéjének igazságát, mert a Kálvária keresztjén sátán alaposan meg lett ostorozva. 

Az ördöggel való folyamatos háborúzás és harcolás azért sem lehet . igei, mert tagadja 
Jézus Kálvárián aratott győzelmét sátán felett. Jézus sátán fölött aratott győzelme által most a 
hívőknek csak el kell foglalniuk hatalmi helyüket a Kálvária befejezett munkájában és hit 
által el kell fogadniuk azt, amit Jézus tett értünk.

Küzdelem a szellemvilágban

Az  Úr  Jézus  Krisztus  Gyülekezetének  meg  kell  tanulnia  megőrizni  az  egyensúlyt. 
Egyetlen  Ige  túlhangsúlyozása  más  Igék  kizárásával  vagy  Isten  Igéje  helyett  bármi  más 
felmagasztalása, beleértve a nem biblikus gyakorlatokat, a tantételek szélsőségeibe juttathatja 
a hívőket. Foghatja valaki a Biblia bármely témáját, túlhangsúlyozhatja azt és a Bibliával 
valami olyat mondat, amit az valójában nem mond. Néhány keresztény ezt tette az ördöggel 
való "küzdés" kérdésével. 

Testi módszerek használatához folyamodtak - mint például az ördöggel való üvöltözés és 
visítozás - annak érdekében, hogy megpróbálják "legyőzni" őt. De az a küzdelem, amit a 
hívők  a  gonosz  erők  ellen  folytatnak,  nem  a  természetes  világban,  testi  eljárások  által 
történik. Ezt a szellemvilágban, az Igébe vetett hit által kell megtenni. 

Vannak olyan hívők, akik még a magasságban lévő gonosz szellemekről szóló Igét (Ef.6: 
12)  is  kiragadják  a  környezetéből  és  azt  javasolják,  hogy  fizikailag  magasabbra  kell 
kerülnünk annak érdekében, hogy imában harcoljunk a magasság gonosz szellemeivel! Amit 
valójában tennünk kell,  hogy rátérünk az igazi  harcra,  amely az elme és a  test  területén 
folyik! 

Ezek az emberek fizikailag próbálnak eljutni arra  a helyre,  ahova Isten már leültetett 
minket a Mennyben a Krisztusban (Ef.2:6). Krisztusban lévő helyzetünkben már magasan a 
fejedelemségek és hatalmasságok fölött vagyunk. 

Ezenkívül a Biblia azt is mondja: " ... Amit megköttök A FÖLDÖN, a mennyben is kötve 
lészen ... " (Mt. 18:18), és " ... ha ketten közületek egy akaraton lesznek A FÖLDÖN minden 
dolog felől, amit csak kérnek, megadja nékik az én Mennyei Atyám." (Mt.18:19) A Biblia azt 
mondja, hogy a földön kell megtennünk ezeket a dolgokat; soha nem említi, hogy fel kell 
mennünk a szellemi atmoszférába, hogy megpróbáljunk foglalkozni az ördöggel! Mindazt, 
amit Jézus és a tanítványok véghezvittek, itt a földön vitték véghez, nem pedig a föld felett az 
égben. 



Pál és Silás leimádkozta Isten erejét

Ha meg akarod tudni egy szellemi gyakorlatról, hogy igei-e, nézd meg az Igét és figyeld 
meg,  hogy  Jézus  és  a  tanítványai  tették-e  azt.  Például  mit  tettek  a  tanítványok,  amikor 
hatalmas sátáni ellenállással szembesültek? 

Amikor Pált és Silást megverték és börtönbe vetették (ApCsel. 16:18,22,23), bizonyára 
megtapasztalták az ellenséggel folytatott harcot. Efelől nincs kétség. Azokat az embereket az 
ördög szította fel ellenük

Nem  Isten  volt,  Aki  előidézte,  hogy  Pált  és  Silást  börtönbe  vessék;  az  ördög 
munkálkodott a háttérben. Az ördög a háborúban embereken keresztül munkálkodva szállt 
szembe a Gyülekezettel és az evangélium üzenetével. 

Nos, Pál és Silás talált egy utat, hogy feljussanak a föld légkörébe és így harcolhassanak 
az ördöggel? Háborúztak és harcoltak és nyelveken üvöltöztek az ördöggel és küzdöttek a 
démonokkal? 

Nem. Mikor Pált  és  Silást  tömlöcbe vetették,  a  lábukat  kalodába zárták; mozdulatlan 
helyzetben voltak a börtön legmélyén (ApCsel. 16:23¬26). Akkor hogyan mehettek fel az 
égbe, hogy megküzdjenek a sötétség velük szemben álló erőivel? Nem kellett ezt tenniük! 
Addig dicsőítették Istent, amíg a Szent Szellem ereje leszállt! 

Pál  és  Silás  itt  a  földön,  éjfélkor  imádkozott  és  dicséretet  énekelt  Istennek,  Aki 
meghallgatta és megszabadította őket (ApCsel. 16:25). látjátok az imádkozás és a dicséretek 
éneklése egyféle igei "küzdelem" a szellemvilágban, mert hitben kell maradnod ahhoz, hogy 
ezt tedd! És mivel Isten válaszol a hitre (Zsid.11:6), lenyúlt, megrázta azt a régi cellát és 
kiszabadította Pált és Silást. 

Nem kell felmennünk az égbe ahhoz, hogy gonosz szellemekkel foglalkozzunk! Arra van 
szükségünk,  hogy  Isten  erejét  használjuk,  amely  mint  hívőknek  már  itt  a  földön 
rendelkezésünkre áll! A küzdelem szó valójában azt mutatja, hogy van szellemi konfliktus a 
hívő és az ördög között. De a tusakodás a hit küzdőterén - a szellemvilágban - folyik, nem 
pedig  a  természetes  világban.  Ez  olyan  küzdelem,  mely  azon  alapszik,  hogy  szilárdan 
megállunk Isten Igéjének ígéretein és a megváltásunk befejezett munkáján. 

Szellemi "küzdelem" - a hit harca

Amikor a hívők megértik Krisztusban lévő hatalmukat és kezdik elsajátítani a kereszt 
bevégzett munkáját, pontosan meg fogják érteni, milyen küzdelem az, amelyben a hívőknek 
részt kell venniük. 

A hívőknek  nem  kell  erőt  venniük  az  ördögön  és  legyőzniük  vagy  saját  erejükből 
küzdeniük  vele.  A démoni  erőkkel  egyedül  Isten  Igéjébe vetett  hitünk által  "küzdünk" a 
győzelem helyéről, ahova Krisztussal együtt lettünk leültetve, mert Krisztusban hatalmunk 
van a démonok fölött. Ezért a hit harca az egyetlen küzdelem, amelyben részt veszünk. Ha 
bármely más harcban vagyunk, rossz harcban vagyunk: ,,Harcold meg a hitnek szép harcát ... 
" (1 Tim.6:12). 

Tehát  időnként  "küzdened"  kell  azért,  hogy  hitben  maradj,  mert  amíg  az  ördög  az 
érzékszervek birodalmában tud tartani ahol ő isten, és te a körülményekre tekintesz, minden 
alkalommal meg fog ostorozni

Ameddig azonban a hit birodalmában maradsz Isten Igéjében bízva, hogy győzelemre 
visz, te fogod megostorozni az ördögöt minden esetben. 



A hit harca - megbízva Isten Igéjében, hogy működni fog számodra - az egyetlen harc, 
amit a Biblia említ, hogy a hívőknek meg kell vívniuk. A Biblia ezt mondja: ,Igyekezzünk 
tehát bemenni abba a nyugodalomba, hogy valaki a hitetlenségnek ugyanazon példájába ne 
essék." (Zsid.4:11) Azért munkálkodunk, hogy bemenjünk a hit Istentől való nyugodalmába: 
,,Mert mi, HÍVŐK, bemegyünk a nyugodalomba ... " (Zsid.4:3). Néhány hívő munkálkodik 
és  munkálkodik  és  próbálja  legyőzni  az  ellenséget.  Csak  arra  van  szükségük,  hogy 
bemenjenek a hit nyugodalmába, mivel hiszik Isten Igéjét. 

Ha hívő vagy, akkor Krisztusban vagy és már most hatalmad van a sátáni erők felett. 
Nem kell azért megdolgoznod, hogy hatalmat nyerj sátán fölött, mert a megváltásodban Jézus 
ezt biztosította azáltal, hogy legyőzte a fejedelemségeket és hatalmasságokat helyetted. Tehát 
nem  kell  azzal  az  elképzeléssel  imádkoznod,  hogy  neked  kell  megostoroznod  a 
fejedelemségeket és hatalmasságokat. Jézus a kereszten megtette ezt helyetted. 

Igen,  ezek  a  fejedelemségek  és  hatalmasságok  valóban  próbálják  megtámadni  az 
életünket.  De  ugyanazokat  a  fejedelemségeket  és  hatalmasságokat,  amelyekkel  az 
Ószövetség emberei annyira küzdöttek, Jézus legyőzte az Újszövetségben és semmivé tette. 
Ez Isten, nem pedig evilág trónjuktól megfosztott hatalmainak bölcsessége, akik próbálják 
megvakítani szemeinket, hogy ne lássuk győzedelmes helyzetünket Krisztusban (1 Kor. 2:6; 
Kol.2:15). 

Ezért  amikor  imába  kezdesz,  mindig  abból  a  megértésből  imádkozz,  hogy  azokat  a 
fejedelemségeket és hatalmasságokat, amelyekkel az Efézus 6:12 szerint tusakodunk, Jézus 
Krisztus  teljesen  legyőzte,  trónjuktól  megfosztotta,  és  hatalmukból  kiüresítette  őket  a  te 
életedben (Kol.2:15). 

Miképpen fogunk segíteni másoknak abban, hogyan foglalkozzanak az ördöggel? Úgy, ha 
megtanítjuk nekik, amit az Ige mond. Mondd el nekik, kik ők Krisztusban és melyek a szent 
véren  megvásárolt  szövetségi  jogaik  és  kiváltságaik  a  megváltásukban.  Beszélj  nekik  az 
ördög feletti hatalmukról, valamint arról, hogyan használják Krisztusban lévő hatalmukat, az 
Ige szerint foglalkozva a sötétség erőivel. 

Legyél erős az Úrban

A Biblia ezt mondja a hívőknek az Efézus 6:10-ben: " .. .legyetek erősek az Úrban és az 6 
hatalmának erejében (KJV)." Hallasz embereket így beszélni: "Nos, én próbálok erős lenni." 
Azonban a Biblia egy szóval sem mondja, hogy legyél erős saját magadban. Pál ezt írta: " ... 
amikor erőtlen vagyok, akkor vagyok erős." (2 Kor. 12:10) 

Gyakran  szembesülünk  olyan  körülményekkel  az  életben,  amelyekben  gyengének, 
üresnek  és  elesettnek  érezhetjük  magunkat.  De  hála  Istennek,  támaszkodhatunk  az  Ó 
ígéreteire. A Kősziklához járulhatunk és szilárdan megállhatunk az Ó Igéjén. Pál azt mondta: 
" ... felette igen, erőnk felett megterheltettünk, úgy hogy életünk felől is kétségben valánk: 
sőt magunk is halálra szántuk magunkat, hogy NE BIZAKODNÁNK MI MAGUNKBAN, 
HANEM ISTENBEN, Aki feltámasztja a holtakat." (2 Kor. 1:8,9) 

Megbízni Istenben azt jelenti, hogy megbízni az Ó Igéjében. Itt téveszti el nagyon sok 
hívő; igyekeznek erősek lenni a saját erejükből és nem ismerik fel, hogy minden erő, amelyre 
szükségük van, az Igében található. 

Azért  kell  erősnek lenned az Úrban és az Ó hatalmának erejében, hogy "ama gonosz 
napon" (Ef. 6: 13) megál1hass az ördög ravaszságaival szemben. A gonosz nap az, amikor 
jön az ördög, hogy megteszteljen, megpróbáljon és megkísértsen, neked pedig erősnek kell 
lenned az Úrban és az Ó hatalmas erejében, hogy hitben megállhass vele szemben. 



Egyik útja  annak,  hogy megerősödj  az Úrban,  ha fel  öltözöd Isten minden fegyverét 
(Ef.6: 11-18).  Két okból veszed fel Isten teljes fegyverzetét: 

1. Isten fegyverzetének viselése védelmet jelent az imaéletedben. Ha rajtad van a 
fegyverzet,  készen  állsz  az  imára  -  felöltöztél  az  imádkozáshoz.  A fegyverzet 
felöltésének célja az, hogy beléphess az imádságba. 
2.  Azért  viseled a  fegyverzetet,  hogy segítsen megállni  az  életedben az ördög 
ravaszságaival, tesztjeivel és megpróbáltatásaival szemben. 

Isten fegyverzete

Ha szükségünk van Isten fegyverzetére ahhoz, hogy erősek legyünk az Úrban, akkor azt 
közelebbről  meg  kell  vizsgálnunk.  Figyeld  meg,  a  Biblia  először  ezt  mondja: 
"ÖLTÖZZÉTEK  FÖL az  Isten  minden  fegyverét..."  (Ef.6:11).  Strong  Részletes  Bibliai 
Konkordanciájában a ,,felöltözni" szó „enduo”. Ennek jelentése: öltözetbe bújni; öltözettel 
felruházni; feldíszíteni vagy felöltöztetni; felölteni, viselni vagy felvenni valamit. 

Tehát ahhoz,  hogy erős legyél  az Úrban, fel  kell  venned vagy bele  kell  bújnod Isten 
fegyverzetébe, mely védelmeződ az ördög ravaszságaival szemben. Majd a 13. versben ezt 
mondja az Ige: " ... VEGYÉTEK FÖL az Istennek minden fegyverét ... ". Strong Részletes 
Bibliai Konkordanciája alapján a vesz szó azt jelenti: felemelni. Más szóval, ha már rajtad 
van a fegyverzet, akkor tenned kell vele valamit: használd! 

Pál itt  egy római katona fegyverzetének példáját  használta, hogy képet kapjunk arról, 
milyen Isten fegyverzete. Az üdvösség sisakja az Istenben lévő helyzeted ismerete, mely a 
Krisztusban lévő üdvösséged és megváltásod által van. 

Az üdvösség sisakja közvetlenül összefügg azokkal az imákkal, melyeket Pál imádkozott 
a Gyülekezetért az Efézus.1:17-22-ben: ,,Hogy a mi Urunk Jézus Krisztusnak Istene ... adjon 
néktek bölcsességnek és kijelentésnek Szellemét AZ Ő MEGISMERÉSÉBEN. .. " 

Az üdvösség sisakja magában foglalja az elméd megújítását, hogy ismerd és megértsd 
Krisztusban lévő jogaidat és kiváltságaidat, valamint azt, ki vagy Krisztusban. Az üdvösség 
sisakja az elmédet védi, mely sátán fő csatatere. 

Az igazság öve Isten Igéjének tiszta megértését fejezi ki. Mint a katonák öve, ez tartja 
helyén a fegyverzet többi részét. Fel kell övezned magad Isten Igéjének igazságával, mert ha 
Isten  Igéje  nincs  benned,  akkor  nem leszel  eredményes  az  imában  (Ján.15:7).  A sikeres 
imaéletnek Isten Igéjének ígéretein kell alapulnia. 

Ezenkívül  fel  kell  venned  a  megigazultság  mellvasát  is.  Ez  Isten  előtt  való 
megigazulásodra utal. Amikor elfogadod Jézust, Isten igazságává válsz Krisztusban (2.Kor. 
5:21). Egyáltalán nem lennél ellenfél az ördög számára, ha nem lennél megigazulva Isten 
előtt. De Krisztusban való megváltásod által igaz vagy Isten előtt és Krisztussal együtt, mint 
társörökös  foglalsz  helyet:  ,,Ha  pedig  gyermekek,  örökösök  is;  örökösei  Istennek, 
örököstársai pedig Krisztusnak." (Róm.8:17) 

A  lábad  fel  kell  saruznod  a  békesség  evangéliumának  készségével.  Isten  Igéjének 
világosságában kell  járnod, hogy hatékony legyél az imában (1Ján.1:7).  Ahogy a hajdani 
zsoltáros mondta: ,,A TE BESZÉDED megnyilatkozása világosságot ad ... " (Zsolt.119:130). 
Nehéz haladni, ha az ösvény sötét előtted. Isten Igéjének világosságával azonban soha nem 
kell a sötétségben - sátán uralma alatt - járnod. 

Amint megjelenik Isten Igéjének világossága, ott van a hit. Isten Igéjén való táplálkozás 
és elmélyedés világosságot és hitet hoz, mert: " ... a hit hallásból van, a hallás pedig Isten 



Igéje által." (Róm.10:17) És Isten Igéjében való hit a legfőbb védelmed sátánnak az elméd és 
életed ellen intézett támadásaival szemben. 

A hit  pajzsát  is  fel  kell  venned.  Figyeld  meg  a  16.  vers  ezt  mondja:  ,,MINDENEK 
FELETT felvévén a hitnek pajzsát ...  ",  Miért mondja a Biblia, hogy: "mindenek felett"? 
Olvasd el az Ige további részét is: 

,,MINDENEK FELEJT fölvévén a hitnek pajzsát, AMELLYEL ama gonosznak minden 
TÜZES  NYIIÁT megolthatjátok.  "  Mindenekelőtt  vedd  fel  a  hit  pajzsát,  mert  ezt  kell 
használnod, hogy kioltsd az ellenség tüzes nyilait, melyekkel megpróbál ellened támadni. 

A hit pajzsát a mindennapi életben és az imaéletedben egyaránt használnod kell. Mialatt 
imádkozol,  az  ördög  mindenféle  tüzes  nyilat  fog  küldeni  az  elmédhez,  hogy  elterelje  a 
figyelmed és ezáltal visszatartson attól, hogy hitben maradj. Minden egyes tüzes nyilát ki kell 
oltanod az Isten Igéjébe vetett hit pajzsával. 

A mindennapi életben szintén használnod kell a hit pajzsát az ördöggel szemben, mert 
egész nap hitben kell maradnod, nem csak addig, amíg imádkozol. Hitben kell gondolkodnod 
és folyamatosan a hit szavait kell szólnod, így nem adsz helyet az ördögnek magadban. Ha az 
Isten  ígéreteiben  lévő  hit  küzdőterén  maradsz,  képes  leszel  ellenállni  sátánnak  és 
megfutamítani. 

A Szellem kardja

Mi a helyzet a  Szellem kardjával? Megálltál  már valaha,  hogy elgondolkodj ezen? A 
fegyverzet  minden  része  védelemre  vagy  védekezésre  szolgál,  egyet  kivéve,  ez  pedig  a 
Szellem kardja. A Szellem kardja Isten Igéje - a fegyverzet egyetlen része, amellyel harcolsz 
sátán ellen. 

Nem a sisakkal harcolsz sátán ellen; a sisak megvéd téged. Nem harcolsz sátánnal sem a 
hit pajzsával, sem az igazság övével; ezek szintén a védelmedet szolgálják. Nem harcolsz 
sátán ellen sem a megigazultság mellvasával, sem a békesség saruival; ezek is a védelmedre 
vannak.  Isten  Igéjével-  a  Szellem  kardjával-  azonban  harcolsz  sátánnal.  Ez  az  egyetlen 
támadófegyver, amelyet a Biblia említ. 

Mi  az  Ige  szerinti  út,  ahogy  foglalkoznunk  kell  a  sötétség  ezen  erőivel?  A Szellem 
kardjával. Jézus hogyan foglalkozott az ördöggel földi szolgálata során? 

Először is, Jézus soha nem kereste az ördögöt, hogy szellemi csatát vívjon vele. Igen, a 
Biblia  azt  írja,  hogy  Jézust  megkísértette  az  ördög  (Lk.4:1,2).  Azonban  amikor  sátán 
megkísértette Jézust, hogy megakadályozza az emberiség megváltását, Jézus nem sóhajtozott 
három órán keresztül az ördög ellen és nem próbálta lerontani sátán erősségeit. Az igazság és 
megigazultság védelmezte 6t, ezért egyszerűen csak megállt a helyén és használta a Szellem 
kardját, Isten Igéjét. 

Minden egyes kísértésre így válaszolt Jézus: "Meg van írva" (Mt.4:4,7,10; Lk.4:4,8,12). 
Jézus saját maga Isten Igéjét idézte; az Igét mint kardot használta az ördög ellen. Ebben az 
értelemben Jézus "harcolt" vagy "küzdött" az ördöggel. De az egyetlen fegyver, amit Jézus az 
ördöggel szemben használt, az Isten Igéjében lévő hit volt.  Semmi más úton nem harcolt 
sátánnal.  Az  ördög  pedig  legyőzötten  távozott.  Ha  Jézus  az  Igét  használva  küzdött  az 
ördöggel, akkor nekünk is így kellene foglalkoznunk vele. 

Az  ördöggel  való  összecsapásában  Jézus  megmutatta,  hogyan  forgassuk  a  Szellem 
kardját, mint támadó fegyvert sátán ellen. Jézus a mi példánk, még az ördöggel folytatott 
szellemi csatában is. 



Gondolkodj el ezen. Ha nem tudnánk használni a Szellem kardját, akkor hiába lenne a 
helyén a fegyverzet összes többi része, mégis hátrányban lennénk. De köszönet Istennek, 
egyszerűen megállhatunk hitben az Igén, a Szellem kardját használva sátán ellen, az Igét 
szólva ledöfhetjük őt minden összecsapásban, kimondva: "Meg van írva!" 

Miért nevezi Isten Igéjét a Biblia a Szellem kardjának? A Szellem és a kenet szavakat a 
Biblia gyakran rokon értelmű kifejezésekként használja. A Biblia azt mondja, hogy a kenet le 
fogja rombolni az igát (Ésa.10:27). Isten Igéje fel van kenve. Tehát mondhatjuk, hogy a kenet 
kardja - Isten Igéje - megtöri sátán kötelékének igáját. 

A Szellem kardjával- a kenet kardjával- járj utána minden igának, amely megkötöz téged! 
Szabadítsd ki magad azokból a dolgokból, amelyekkel sátán próbál megkötözni és a kenet 
kardját - Isten Szent írott Igéjét - használva járj abban a szabadságban, amelyet Jézus már 
megszerzett számodra! 

Az erő Jézus vérében

Mit jelent még ez: ".. legyetek erősek az Úrban és az 6 hatalmának erejében" (Ef.6:10) 
Nem lehetünk erősek az Úrban, ha nem használjuk az 6 vérének megváltó erejét. 

KOLOSSE 1:13,14 
13. Aki MEGS1ABADÍTOTI MINKET A SÖTÉTSÉG HATALMÁBÓL, és 
általvitt az Ó szerelmes Fiának országába; 
14. Kiben van a mi váltságunk az Ó VÉRE ÁLTAL, bűneinknek bocsánata 
(eltörlése). 

Minden előny és  áldás,  amelyet  a  megváltásunkban birtokolunk,  beleértve a  teljes és 
tökéletes győzelmet sátán fölött, Jézuson és az Ő sátán fölötti győzelmén alapul, melyet a 
kereszten aratott. Jézus Krisztus kiontott vére által győzelmünk van sátán fölött. A régi idők 
pünkösdistái megértették Jézus Krisztus kiontott vérének igazságát. A vért állították szembe 
az ördöggel. Ez igei. 

Amikor a vérre hivatkozol az ördöggel szemben, valójában az ellenség elleni védelmed 
szövetségi jogait terjeszted elő (Ésa.54:17; Lk.10:19; Fil.2:9,10; Kol.1:13). 

JELENÉSEK 12:11 (KJV) 
11.  És  ők  legyőzték  őt  (sátánt)  a  BÁRÁNY  VÉRE  ÁLTAL,  és  az  ő 
bizonyságtételük szavai által ... 

Egy  misszionárius  egyszer  elmondott  egy  érdekes  tanúbizonyságot  Jézus  vérének 
oltalmazó erejéről. Ezt az asszonyt egyedül hagyták egy külföldi missziós állomáson és ezen 
a területen gyakori volt egy különleges skorpiófaj. A csípése halálos volt; soha senki sem élte 
túl a marását. 

A misszionáriusnő  egyik  nap  lement  a  faluba  és  egy  ilyen  halálos  mérgű  skorpió 
megcsípte. Először megijedt, mert egyedül volt a missziós állomáson; a többi misszionárius 
mind távol volt. Elmesélte: 

"Először pánikba estem. Majd csak ennyit mondtam: Az Úr Jézus Krisztus vérét hozom 
ez ellen a skorpiócsípés ellen." 

A környék bennszülöttei mind őt figyelték, arra számítva, hogy holtan fog összeesni. Ó 
azonban  nem dagadt  fel  és  a  betegségnek  egyetlen  jelét  sem mutatta.  Az  emberek  csak 



nézték, ahogy tovább végezte a dolgait. Valójában az egész falu követte őt, mivel biztosak 
voltak abban, hogy meg fog halni. A misszionáriusnő a mérgezés semmilyen hatását nem 
tapasztalta. 

Egyszerűen csak hivatkozott Jézus vérére és megállt védelmének szövetségi jogain és 
soha  nem  érte  semmilyen  ártalom  (Ésa.54:17;  Mk.16:18;  Lk.10:19).  A  csoda 
eredményeképpen az ott élő bennszülöttek nagy része üdvösséget nyert. 

Igen, foglalkoznunk kell sátánnal és azokkal a dolgokkal, amelyek ellenünk próbálnak 
jönni,  hogy ártsanak nekünk és elpusztítsanak bennünket..  De Jézusban és az Ő vérében 
győzelem van. Ne dicsőítsük az ördögöt és a munkáját, sem azt amit tesz az életünkben. 
Magasztaljuk a győzelmet, amely a miénk Krisztusban, lévő vérszövetségünkben az ördög 
minden munkája fölött. 

A hívő alaphelyzete a "csatában" – megállni

Amikor  rajtad  van  a  fegyverzet,  kész  vagy  arra,  hogy  elfoglald  "harci"  állásod  az 
ördöggel szemben. Jézus sátán feletti győzelme miatt és a hívőknek ebben a győzelemben 
lévő  helyzete  miatt  a  Biblia  az  ördög  elleni  "hadviselésben"  csak  egyetlen  helyzetet  ad 
nekünk: 

"Mindeneket elvégezvén MEGÁLLJATOK." (Ef.6:13 KJV) Figyeljétek meg az Efézus 
6:11-14-ben  hányszor  fordul  elő  az  áll  szó.  A "támadás"  egyszer  sem szerepel.  A Szent 
Szellem azt  mondja a hívőnek, hogy a  hit  jó harcában az ellenséggel  szemben hitben és 
nyugalomban kell megállni Isten ígéretein. A hívőnek az Igével kell megállnia az ördöggel 
szemben. 

1."Öltözzétek fel az Isten minden fegyverét, hogy MEGÁLLHASSATOK az 
ördögnek minden ravaszságával szemben." (Ef.6:11) 
2."  ...  vegyétek  fel  az  Istennek  minden  fegyverét,  hogy 
ELLENÁLIHASSATOK ama gonosz napon ... " (Ef. 6:13) 
3." ... és mindeneket elvégezvén MEGÁLLJATOK. " (Ef.6:13 KJV) 
4.,,ÁLLJATOK  hát  elő,  körülövezvén  derekatokat  igazlelkűséggel... 
igazságnak mellvasába, ... felsaruzván lábaitokat a békesség evangéliumával 
... Mindezekhez fölvévén a hitnek pajzsát, amellyel ama gonosznak minden 
tüzes nyilát megolthatjátok. " (Ef. 6:14-16) 

A hely, amit a hívő elfoglal, nem a küzdelem helye, melyben neki kellene legyőzni az 
ördögöt,  mert  a  harcot  Jézus  már  megvívta  és  megnyerte  a  Kálvárián.  Néha  ugyan 
fáradhatatlan erőfeszítést vagy "küzdelmet" jelent az ellenséggel való szembenállás, melynek 
Isten Igéjébe vetett hiteden kell alapulnia. Azonban ez az egyetlen "harci" állás, amit a Biblia 
említ  -  Isten  teljes  fegyverzetével  megállni  és  ellenállni  az  ördögnek,  a  Szellem felkent 
kardját használva. 

A Biblia azt mondja, a hívőknek Isten fegyverzetét viselve kell megállni az ellenséggel 
szemben, így a kísértések, próbák és tesztek ama gonosz napján sikeresen ellenállhatnak az 
ördögnek (13.  vers).  Akár  tetszik nekünk,  akár  nem,  a  Szent  Szellem elmondja  Krisztus 
Testének, hogy a gonosz nap eljön, amikor az ellenség megtámad minket. Jézus azonban azt 
mondta " ...  e világban SZORONGATÁSTOK lesz, de bátorodjatok, én LEGYŐZTEM a 
világot (Vida) és ebbe beletartozik sátán, e világ istene is (Ján.16:33; 2 Kor. 4:4). 



Mit szándékozol tenni, amikor sátán megtámad? Az összes szentet megkéred majd, hogy 
imádkozzanak érted? Ez csak átmenetileg fog segíteni. Megfigyelted-e már, hogy a hívő nem 
képes  megállni  az  ördög  kísértéseivel  és  tesztjeivel  szemben  csak  azért,  mert  a  szentek 
imádkoznak  érte?  Az  ördög  csalásaival  szemben  előbb  vagy  utóbb  mindegyikünknek 
önállóan kell megállni Isten Igéjén. És ha ezt nem tesszük meg, semmi nem fog történni. 

 
Szilárdan állj meg hitben!

Ha már rajtad van a fegyverzeted,  a Biblia szerint  egyetlen dolog van,  amit  sátánnal 
szemben meg kell tenned: ellen kell állnod neki - ez azt jelenti, hogy ki kell kényszerítened a 
vereségét Isten Igéjével. Pál azt mondta: "megállni, megállni, ellenállni és megállni". Soha 
nem mondta: "támadás, támadás, ellentámadás és támadás". 

A fegyverzet felöltésének célja az, hogy így megállhassunk az ördög fortélyaival vagy 
ravaszságával és csalásával szemben. A Biblia nem azt mondja, hogy azért kell felvennünk a 
fegyverzetet,  hogy meg tudjuk  támadni  az  ördögöt,  hanem azt,  hogy így sikeresen  ellen 
tudjunk állni a támadásainak. 

Amikor  azt  mondom "megállni",  ezt  a  szót  az  ellenségünkkel,  sátánnal  kapcsolatban 
használom. Ez ne zavarjon meg, mert nem azt jelenti, hogy nem kell elmennünk az egész 
világra hirdetni az evangéliumot (Mt.28:19; Mk.16:15). A világot illetően mennünk kell, az 
ellenséget illetően azonban meg kell állnunk. 

Tehát a szellemi hadviselés nem azt jelenti, hogy keressük az ördögöt. Azonban amikor 
felüti a fejét, foglalkozunk vele. Az Efézus 6. nem arra utasít bennünket, hogy harcoljunk az 
ördög ellen, hanem arra, hogy vegyük fel a teljes fegyverzetet, mert így meg tudunk állni a 
támadásokkal  szemben,  melyeket  sátán  intéz  ellenünk.  Vesszük  a  Szellem  kardját  és 
megharcoljuk  a  hit  jó  harcát  azáltal,  hogy  kikényszerítjük  sátán  vereségét  és  a  mi 
győzelmünket felette. 

A Biblia  azt  is  pontosan  elmondja,  hogyan  lehet  szilárdan  megállni  az  ellenséggel 
szemben. Ezt az Ige által és az Igébe vetett állhatatos, megingathatatlan hitünk által lehet. 

1 KORINTHUS 16:13 (KJV) 
13. Vigyázzatok, ÁLLJATOK MEG SZILÁRDAN a HITBEN, viselkedjetek 
(cselekedjetek) férfiasan, legyetek erősek! 

2 KORINHIUS 1:24 (KJV) 
24 .... mert HIT által ÁLLTOK.

 
Az "áll" szó ebben a versben azt jelenti: mozdulatlannak lenni és rendületlenül kitartani. 

A szilárd szó azt jelenti: erősen rögzített; állhatatos, hajthatatlan. A te pozíciód az ördöggel 
szemben az, hogy erősen rögzítve, állhatatosan és hajthatatlanul megállsz Isten Igéjének a te 
életedre  vonatkozó  ígéretein.  Szilárdan  ki  kell  tartanod  Isten  Igéjében  való  hited 
állhatatosságában.

 

Szilárdan állj meg a kegyelemben
 
Mivel  sátán  egy  legyőzött  ellenség,  most  tőlünk  függ,  hogy  hitben  elfoglaljuk-e  a 

helyünket vele szemben és megállunk-e a kegyelemben, amelyet Jézus Krisztus biztosított 



számunkra:  ,Jöjjünk  tehát  bátorsággal  a  kegyelem  trónjához,  hogy  irgalmat  kapjunk  és 
KEGYEIMET TALALJUNK alkalmas időpontban jövő SEGÍTSÉGRE." (Zsid.4:16 Vida) 

RÓMA5:1,2 
1. Megigazulván azért hit által, békességünk van Istennel, a mi Urunk Jézus 
Krisztus által, 
2. Aki által van a menetelünk is hitben ahhoz a KEGYELEMHEZ, amelyben 
ÁLLUNK. .. 

A Szent Szellem miért mondaná Pálon keresztül Krisztus Testének, hogy szilárdan álljon 
meg  a  hitben  és  Isten  kegyelmében?  Mivel  ebben  a  világban  minden,  beleértve 
ellenségünket, sátánt is, megpróbál kizökkenteni bennünket a hitből és arra próbál rávenni, 
hogy látásban és a saját erőfeszítésünkben járjunk. 

A Biblia  azt  mondja:  "  ...  oly  sokféle  szólás  van  a  világon,  és  azok közül  egy  sem 
érthetetlen."(1 Kor. 14:10) És ha minden hangra odafigyelsz, amely körülötted van - akár 
néhány jó  szándékú barátra,  prédikátorra,  teológusra  -,  az  megakadályozhat  abban,  hogy 
hitben járj és beleeshetsz abba a kísértésbe, hogy a látás és a körülmények alapján járj. De 
köszönet Istennek, biztos alapokon állunk Isten Igéjén és Isten kegyelmében. És ez Isten 
gondoskodása a  mi védelmünkre a  támadásokkal  szemben,  melyekkel  az ellenség próbál 
megrohamozni bennünket. 

Egyedül Istenbe és az Ő Igéjébe vetett hited tesz képessé arra, hogy sikeresen megállj az 
ördöggel szemben. Az 1 Kor. 16:13 azt mondja: 

"Vigyázzatok, álljatok meg szilárdan a hitben, viselkedjetek (cselekedjetek) férfiasan ... " 
Más szóval: "ne legyetek csecsemők a hitben és ne adjátok föl, amikor sátán ellenetek jön. 
Az Igével álljatok ellen az ördögnek." Amikor újjászülettünk, először mindannyian szellemi 
csecsemők voltunk, de a babák felnőnek. Nem kellene kisbabáknak maradnunk az ördöggel 
való foglalkozásban. Nekünk kell megfutamítanunk őt. 

Sátán meg fog kísérteni, hogy kételkedj Istenben és az Ő Igéjében és ehhez különböző 
körülményeket,  teszteket  és  próbákat  fog  használni.  Amikor  hányattatásokkal  kerülsz 
szembe, meg kell  tanulnod, hogy Isten Igéjéhez szilárdan ragaszkodva megálld a  helyed. 
Meg kell tanulnod szellemileg felnőtté válni azáltal,  hogy hitben és az Úr Jézus Krisztus 
kegyelmében  megerősödsz,  így  sikeresen  meg  tudsz  állni  az  ellenség  hazugságaival  és 
megtévesztéseivel szemben (Róm.5:2). 

Egy szellemben szilárdan megállni

 FILIPPI 1:27 
27. Csakhogy a Krisztus evangéliumához méltóan viseljétek magatokat, hogy 
akár odamenvén és  látván titeket,  akár távol  lévén,  azt  halljam dolgaitok 
felől, hogy MEGÁLLOTOK EGY SZELLEMBEN, egy érzéssel viaskodván 
az evangélium hitéért. 

Hitben  és  Isten  kegyelmében  megállni  -  ezek  hatalmas  erődítmények  az  ördöggel 
szemben. De a Biblia azt is mondja, hogy szilárdan álljunk meg egy szellemben. A versengés 
és  a  viszálykodás  mindig  megnyitja  az  ajtót  az  ördögnek  (Jak.  3:16).  Amikor  szilárdan 
megállsz  az  egységben és  megtiltod sátánnak,  hogy viszálykodást  és megosztást  hozzon, 
akkor megakadályozod abban, hogy területhez jusson benned. 



A hívők valószínűleg sohasem fognak minden apró dolgot pontosan egyformán látni, 
mivel mindannyian a szellemi növekedés és fejlődés különböző fokán állunk. Azért, mert 
nem értünk egyet  minden apró  kérdésben,  még nem jelenti  azt,  hogy nem lehetünk egy 
szellemben  és  összhangban.  A  hívők  úgy  tudnak  erőteljesen  megállni  az  ellenséggel 
szemben, ha egy szellemben vannak és nem engedik meg a szakadást és a viszálykodást. A 
különbözőségek ellenére a hívőknek meg kell tanulniuk szilárdan megállni egy szellemben, 
ha fenn akarják tartani az erős védelmüket sátánnal szemben. 

Szilárdan megállni egy szellemben azt jelenti, hogy lehet más véleményed anélkül, hogy 
ellenséges  lennél.  A szeretetben  járás  bezárja  az  ajtót  az  ördög  előtt.  Amikor  átkerülsz 
Szellembe és szeretetben jársz, sok kérdés, amelyet addig oly fontosnak gondoltál, nem tűnik 
többé  olyan  fontosnak.  Nem  szabad  megengednünk,  hogy  apró  kérdések  megosszanak 
bennünket. Legyünk egyek - szilárdan álljunk meg egy szellemben. 

Szilárdan állj meg az Úrban

FILIPPI 4:1 (KJV) 
1.  Annakokáért  drága,  szeretett  atyámfiai,  akik  után  vágyakozom,  ti  én 
örömöm  és  koronám,  ekképpen  SZILÁRDAN  ÁLLJATOK  MEG  AZ 
ÚRBAN, én hőn szeretetteim! 
Mi mást kell a hívőknek tenni, hogy elfoglalják helyüket sátánnal szemben? 
A Biblia azt mondja, hogy álljunk meg szilárdan az Úrban. 

Mit jelent ez? A válasz az Efézus 6:10-ben található. 

EFÉZUS 6:10 (KJV) 
10. Végezetre atyámfiai, legyetek ERŐSEK AZ ÚRBAN, és Legyetek erősek) 
az Ő HATALMÁNAK EREJÉBEN. (KJV) 

A sátánnal szembeni helyünk elfoglalásához tartozik, hogy elfoglaljuk Krisztusban lévő 
jogos helyünket. Megfigyeltétek, a Biblia azt mondja az Efézus 6:10-ben, hogy két területen 
kell erősnek lennünk: 

1.Legyetek erősek az ÚRBAN, és 
2.Legyetek erősek az Ő HATAIMÁNAK EREJÉBEN. 

Ahhoz,  hogy erős  legyél  az  Úrban,  erősnek kell  lenned az  Ő Igéjében.  De mi  Isten 
hatalmának ereje? Isten hatalmának ereje a Szent Szellem. Menj végig az Újszövetségen és 
figyeld  meg,  hány  alkalommal  említi  az  "erőt"  a  Szent  Szellemmel  kapcsolatban. 
Alábbiakban felsorolok ezek közül néhány verset (Lásd még ApCsel.10:38; Róm.15:13,19; 
1Thessz.1:5). 

LUKÁCS 4:14 
14. Jézus pedig megtére a SZELLEMNEK EREJÉVEL Galileába ... 
LUKÁCS 24:49 
49.  És  ímé  én  elküldöm  tireátok  az  én  Atyámnak  ÍGÉRETÉT  (a  Szent 
Szellemet);  ti  pedig  maradjatok  Jeruzsálem  városában,  mígnem 
felruháztattok mennyei ERŐVEL. 



APCSEL. 1:8 (Amp.) 
8.  Hanem  vesztek  ERŐT  -  KÉPESSÉGEL,  HATÉKONYSÁGOT  és 
HATALMAT - miután a SZENT SZELLEM eljő reátok. .. 
1 KORINTHUS 2:4 
4. És az én beszédem és az én prédikálásom nem emberi bölcsességnek hitető 
beszédiben állott, hanem SZELLEMNEK és ERŐNEK megmutatásában: 

Nem  leszel  képes,  hogy  az  Úr  hatalmának  erejében  erősen  megállj,  hacsak  be  nem 
teljesedsz Szent Szellemmel és nem imádkozol. Ahhoz, hogy a győztes helyed elfoglald az 
ördöggel szemben, részben az szükséges, hogy túlcsordulásig megtelj Szent Szellemmel. Egy 
üres edény¬ként nem leszel képes szilárdan ellenállni az ördögnek. 

Buzgó imádság
 
Nézzük meg a Jakab 5:16-ot a Szent Szellem erejével kapcsolatban. A hathatós, buzgó 

imádság az egyik módja, hogy a hívő folyamatosan teljes legyen Szent Szellemmel, és így 
meg tudjon állni Isten hatalmának erejében. 

JAKAB 5:16 
16 .. A megigazult ember hatékony BUZGÓ IMÁDSÁGA NAGYON HASZNOS 

A King James Version azt mondja, hogy a megigazult ember buzgó imádsága nagyon 
hasznos. De mégis mennyire hasznos a buzgó imádság? A buzgó imádság által az erő milyen 
lehetőségei válnak elérhetővé? 

Az Amplified Bible jobban megvilágítja számunkra azt, hogy mennyi¬re hasznosak az 
igaz  ember  imádságai:  ,,A  megigazult  ember  lelkiismeretes  (szívből  jövő,  folyamatos) 
imádsága  HATALMAS  ERŐT  TESZ  ELÉRHETŐVÉ  -  ERŐTELJES  AZ  Ő 
MUNKÁJÁBAN." Jak. 5:16 Amp.) 

A hatékony, buzgó imádság hatalmas és dinamikus erőt tesz elérhetővé. Most olvassuk el 
újra az Efézus 6:10-et és 18-at. 

EFÉZUS 6:10,18 
10 .... Legyetek erősek az Úrban, és az Ő HATALMÁNAK EREJÉ¬BEN (a 
Szent Szellem által hatalmas erőt téve elérhetővé) ••• 
18.  IMÁDKOZVÁN minden időben minden imádsággal  és könyörgéssel  a 
Szellemben ... 

Isten ereje  mindig rendelkezésre  áll,  de ezt  az  erőt  az  imádság hozza működésbe.  A 
kitartó, buzgó imádság óriási erőt tesz elérhetővé. Az imádkozás nemcsak óriási erőt tesz 
elérhetővé -  de  a  buzgó imádságban lévő  erő dinamikusan működik.  A kitartó  és  buzgó 
imádság az egyik útja annak, hogy a hívők tú1csordulásig megteljenek Szent Szellemmel- 
Isten erejével-, hogy szilárdan megálljanak az ellenséggel szemben. 

Miután felvetted Isten teljes fegyverzetét  és erős vagy az Úrban és az Ő hatalmának 
erejében, kész vagy arra, hogy imádkozz. A rajtad lévő fegyverzettel kész vagy arra, hogy a 
Szent Szellem segítsége által hatalmas erőt tegyél elérhetővé. A Biblia azt mondja, akkor 
vagy  abban  a  helyzetben,  hogy  hatékonyan  imádkozz,  amikor  Isten  teljes  fegyverzetét 
viseled és erős vagy a Szent Szellemben. 

Hogyan  függ  össze  az  imádság  és  a  szellemi  hadviselés?  A csata  elsősorban  a  hívő 
elméjében és testében folyik az igazi szellemi hadviselésben. Azután azonban imádságban és 



hitben. Sokszor a győzelmet azáltal lehet elnyerni, hogy megállsz Isten Igéjén az imádság 
küzdőterén.  Gyakran  azért  nem  állunk  készen  a  harcra,  mely  az  életünk  természetes 
világában jelentkezik, mert nem léptünk be az imádság arénájába és nem vettük fel a hit 
harcát úgy, ahogy tennünk kellene a szellemi birodalomban. 

Másképpen szólva,  nem imádkozunk kitartóan és Szent  Szellemmel teljesen.  Ha nem 
vagy  készenlétben  imáidban,  könnyen  legyőzötté  válhatsz,  mikor  sátán  ellened  jön  és 
megpróbál. 

Pál az Efézus 6:10-17 versekben időt szentelt arra, hogy szóljon Isten fegyverzetéről, és 
felkészítsen minket a 18-as versre: "IMÁDKOZVÁN minden időben minden imádsággal és 
könyörgéssel  Szellemben  ...  "  Miután  felöltötted  magadra  Isten  fegyverzetét,  csak  azt 
követően leszel kész arra, hogy teljes szívedből és folyamatosan imádkozz (Ef..6:18; Jak. 
5:16).  "Imádkozván minden időben",  ez  jelzi  azt  a tényt,  hogy ne add fel  az  imádságot, 
hanem folyamatosan imádkozz. 

Az  itt  említett  imádság  nem valami  különleges  imádság  vagy  szellemi  tevékenység, 
melyben a hívők azért vesznek részt, hogy megpróbálják sátánt trónjától megfosztani vagy 
közösségek, városok, államok és nemzetek fölött erősségeket döntsenek le. 

Pál egy olyan Istennel való közösségről és kapcsolatról beszél,  mely életformává kell 
váljon. Ezáltal vagyunk képesek ellenállni az ellenség ravaszságainak és megtévesztéseinek, 
amelyek megpróbálnak bennünket elbátortalanítani és legyőzni. Ha az Isten Jelenlétében való 
közösség életformává válik,  akkor  leszünk képesek minden imádságban és  könyörgésben 
hatékonyan imádkozni Szellemben. 

A Biblia nem mondja a hívőnek, hogy imádságban agresszíven támadja meg az ördögöt 
vagy az ördög királyságát. Nem, a hívőnek állhatatosan kell imádkoznia a többi szentekért és 
szolgálókért, akik az elve¬szettek után nyúlnak: " .. .IMÁDKOZVÁN MINDEN IDŐBEN ... 
MIN¬DEN SZENTEKÉRT." (Ef.6:18) 

Ennek a versnek egy másik fordítása azt mondja: "Szellemben imádkozva mindenféle 
vagy mindenfajta imádsággal és könyörgésse1." Így nem lehet igei, ha az imádságban mindig 
csak  az  ördöggel  harcolunk,  mivel  akkor  nem mindenféle  vagy  mindenfajta  imádsággal 
imádkozunk. 

„Háborúzó" nyelvek

Ha követed a  Szent  Szellem irányítását,  Ő úgy fog vezetni,  hogy mindenféle  imával 
imádkozz, ne csak egyfajta imádsággal, mert Ő összhangban vezet azzal, amit az Ige mond. 

Ezért  akik  manapság  Krisztus  Testében  túl  nagy  hangsúlyt  fektetnek  az  imádság 
"hadviselés" jellegére, azok nem tudnak imádkozni "mindenféle imádsággal és könyörgéssel 
Szellemben". Azt vallják, hogy imádkozás közben van a Szent Szellemnek egy kenete, egy 
nyelv, amit csak az ördög ismer, amelyet arra kell használni, hogy csatázzunk az ördöggel és 
Szellemben háborúzzunk sátán ellen. 

Azonban egyetlen Ige sem támasztja alá azt, hogy imádkoznunk kell az ördög ellen vagy 
nyelveken kell harcolnunk vele. A Biblia egyetlen alkalommal sem említi a nyelveken szólást 
az ördöggel kapcsolatban. Még ha imádkozás közben a Szent Szellem ad is egy késztetést 
arra, hogy foglalkozz az ördöggel, ez úgy működik, ahogy a Szent Szellem vezet és ezt nem 
taníthatod másoknak (1 Kor. 12:11).  

Más szóval nem jelentheted be: "Mindenki háborúzzon az ördög ellen nyelveken." Ha ott 
van a kenet, akkor annak a Szent Szellem által kell jönnie az imában, ahogy a Szent Szellem 



vezet - és ez összhangban van Isten Igéjével -, nem pedig úgy, ahogy az emberek vezetik 
vagy irányítják. 

A "nyelveken háborúzás" tantétele, vagyis az, hogy megpróbáljuk legyőzni az ördögöt 
imában, azért sem lehet igeileg kiegyensúlyozott, mert az imádságot nem a Mennyei Atyával 
való  közösségre,  hanem  az  ördöggel  és  a  magas  helyek  gonosz  szellemeivel  folytatott 
"csatázásra" összpontosítja. Így szellemi figyelmünk és tevékenységeink középpontjába Isten 
helyett az ördög kerül. 

A "nyelveken háborúzás" mögött az az elképzelés áll, hogy ezek a nyelvek az áthatolás 
egyik útja a föld feletti eget ellepő gonosz szellemeken. Igaz, hogy a gonosz szellemek fent 
vannak a levegőégben. De azok, akik azt tanítják, hogy imádkozzunk háborúzó nyelveken, 
testi fegyverekkel próbálnak elvégezni egy szellemi feladatot. 

A háborúzó nyelvek tanítása figyelmen kívül hagyja azt, hogy a Biblia hova helyezi a 
hangsúlyt a nyelvekkel kapcsolatban, valamint a Kálvária keresztjének befejezett munkáját. 
Pál apostol azt írta, hogy amikor egy keresztény nyelveken szól, titkokat beszél Istennek (1 
Kor. 14:2) és Istent magasztalja (ApCsel.10:46). A Biblia azt is mondja, hogy amikor a hívő 
nyelveken szól, önmagát építi (1Kor.14:4; Júd.20). Isten néha szól az emberhez a különböző 
nyelvek nemei  szellemi ajándékán keresztül (1 Kor.  12:28).  Ezek a nyelvek ajándékának 
bibliai használatai. 

A nyelvek bibliai használatát semmibe véve a "háborúzó nyelvekről" szóló tanítás arra 
törekszik, hogy a nyelveken szólást úgy tüntesse fel, mintha az az ördög ellen tenne valamit, 
nem pedig Istenhez szólna. Ez pedig a hívő figyelmét Istenről az ördögre irányítja. 

Köszönet Istennek a nyelveken való imádkozásért.  De ne vesztegesd az idődet  azzal, 
hogy nyelveken imádkozva próbálsz legyőzni egy már legyőzött ellenséget. Inkább nyílj meg 
a Szent Szellem felé és engedd, hogy használjon téged amikor nyelveken imádkozol és így 
áldás legyél az emberiség számára. Ez a leghatékonyabb módja annak, hogy teret nyerjünk 
Isten számára és hatalmas károkat okozzunk az ördögnek - a sötétség királyságának. 

Látod,  alapelvként sehol sem tanítja a Biblia,  hogy nyelveken imádkozzunk az ördög 
ellen. És gyakorlatként, sehol sem találjuk a Bibliában, hogy a hívők ezt tennék. 

Amikor a hívők imádkoznak, minden esetben a  hűséges és szerető Mennyei  Atyához 
imádkoznak, Aki meghallgatja és megválaszolja az imádságot. Jézus maga mondta nekünk, 
kihez kell imádkoznunk: " ... amit csak KÉRNI fogtok AZ ATYÁTÓL az ÉN NEVEMBEN, 
megadja néktek." (Ján.16:23) Tehát  ez a  szélsőséges  "nyelvek háborúja" tanítás semmibe 
veszi a bibliai hangsúlyt és a nyelveken szólást olyasvalaminek tünteti fel, ami az ördög ellen 
használatos, nem pedig Istenhez szólna. 

Ez a tanítás és szélsőséges gyakorlat valójában testi szélsőségekbe és túlzásokba visz, 
mivel  főként  az  imádkozás közben szerzett  tapasztalatokra irányítja  a  figyelmet  ahelyett, 
hogy a szenteket egy mélyebb szellemiségbe vezetné. Ez a szélsőséges tanítás megtéveszti a 
hívőket,  mivel  a  hangsúlyt  nem arra  helyezi,  amit  Jézus  Krisztus  a  megváltásában  már 
beteljesített a hívőkért, hanem arra, amit a hívőknek kell még tenniük azért, hogy kivívják a 
győzelmet az ördög felett. 

Ahelyett,  hogy  Jézus  sátán  feletti  győzelmét,  a  kereszt  befejezett  munkáját,  a  hívők 
győzedelmes  helyzetét  Krisztusban  és  a  hívőkben  lakozó  hatalmat  hangsúlyozná,  ez  a 
nyelvek háborújáról szóló tanítás úgy festi le a hívőket, mintha még mindig elnyomottak és 
legyőzöttek lennének, sátán uralma alatt állnának és háborúzva kellene szabaddá tenniük a 
győzelem helyéhez vezető utat. 

A hangsúly nem azon van, amit Krisztus már megtett, hanem sokkal inkább azon, amit a 
hívőnek kell még tennie azért, hogy legyőzze az ördögöt. Így arra utasítják a hívőket, hogy 
"nyögjenek" és "háborúzzanak" nyelveken azért, hogy megszerezzék a győzelmet. 

Tanulmányozd  magad  az  Újszövetség  utasításait  azzal  kapcsolatban,  hogyan 
foglalkozzunk az ördöggel (Ef.4:27; Jak.4:7; 1 Pt.5:9). A hívők csak akkor lesznek képesek 



ellenállni  az  ördögnek  és  megállni  Isten  Igéjén  vele  szemben,  amikor  alávetik  magukat 
Istennek és nem adnak helyet magukban az ördögnek. Akkor az ördög el fog futni. A hívők 
csak  akkor  foglalkozhatnak  hatékonyan  az  ördöggel,  és  csak  akkor  állhatnak  neki  ellen 
sikeresen Isten Igéjével, ha megtették a saját részüket. 

Valójában az a probléma ezzel a szélsőséges szellemi hadviselés tanítással kapcsolatban, 
hogy a hívők figyelmét helytelen irányba tereli és így a helyzetüket tévesen látják. Az ördög 
feletti valóságos bibliai hatalmat a Krisztussal való együtt uralkodás és győzelem helyéről 
kell gyakorolnunk, magasan minden fejedelemség és hatalmasság fölött, felismerve, hogy az 
Úr Jézus legyőzte az ellenséget és megfosztotta hatalmától. 

Ez nem azt jelenti, hogy a hibákra eltúlozva úgy reagáljunk, hogy ami eredeti és igei azt 
is  mellőzzük,  és  nem veszünk róla  tudomást.  Például  a  Gyülekezet  nem engedheti  meg 
magának, hogy elforduljon az igazi közbenjárástól és a valódi szellemi hadviseléstől, amely a 
Szent Szellem ösztönzésének eredményeképpen jön. Krisztus Testének bele kellene és bele is 
kell illeszkednie Isten Szellemének eredeti és bibliai működéseibe és buzgónak kell lennie az 
imádságban,  ahogy  az  Ige  tanítja.  Létezik  az  igazi  imádság  és  könyörgés,  amelyre  a 
Gyülekezetnek rá kell hangolódnia, hogy részt vehessen benne. 

Igen, vannak szellemi csaták, amelyeket imádságban kell megharcolni és megnyerni. De 
az  imádságban  vívott  harc  a  hit  harca.  Az  imádságban  folytatott  szellemi  háborúkat  a 
Krisztusban lévő hatalmi helyünkről- magasan a fejedelemségek és hatalmasságok fölött - 
harcoljuk  és  nyerjük  meg,  ahol  a  hívők  felismerik,  hogy  az  ellenség  a  lábaik  alatt  van 
(Ef.1:3,22), ezért lenéznek a legyőzött ellenségre. 

Ezen a területen sok kár érte Krisztus Testét a szilárd bibliai tanítások hiánya miatt. Isten 
Igéje  elmondja  nekünk,  hogy  az  Igének  bennünk  kell  lakoznia.  gazdagon,  MINDEN 
BÖLCSESSÉGBEN. .. " (Kol.3:16) 

Ha Isten Igéjének bölcsessége gazdagon lakozik a hívőben, ez érettséget hoz abban, hogy 
a Biblia szerint járjon el az ördöggel. Az igei tanítások hiánya és Isten Igéjében meglévő 
józan bölcsesség hiánya ostoba gyakorlatokat eredményezett Krisztus Testében, melyek sokat 
ártottak az embereknek. Ezek sérülést okoznak, mivel szélsőségesek és általuk az emberek 
árokba kerülnek az út egyik vagy másik oldalán fanatizmusba, túlzásba és hibába. 

Krisztus  Testének óvatosnak kell  lennie  azokkal  a  szolgálókkal  kapcsolatban  is,  akik 
olyan gyakorlatokat tanítanak, melyeket Isten Igéje nem mutat be. Csak azért, mert néhány 
szolgáló bizonyos gyakorlatokat tanít és mutat be az alkalmain, még nem jelenti azt, hogy 
amit tesz az helyes és igei. 

A szolgálóknak  óvatosnak  kell  lenniük,  mivel  táplálják  Isten  nyáját.  Pál  azt  mondta 
Timótheusnak: ,,Hirdesd az Igét ..."(2 Tim.4:2). Meg kell tanítani az embereknek, mit mond 
az Ige az ellenséggel kapcsolatban, így nem lesznek tudatlanok sátán szándékait illetően. Az 
Igével maradj, ne a véleményekkel és megtapasztalásokkal. A megtapasztalások segíthetnek, 
de csak akkor, ha összhangban vannak Isten Igéjével. A szolgálóknak figyelniük kell arra, 
hogy először az alapokat fektessék le Isten Igéjével.

TITUS 2:1 (KJV) 
1. Te pedig azokat szóljad, amik a JÓZAN ALAPTANOKHOZ illenek. 

Az  embereknek  ügyelniük  kell  arra,  hogy  helyes  elméleteket  tanítsanak  a  szellemi 
hadviselésről.  Néhányan azt  tanítják,  hogy újabb Isten  Igéjén  kívüli  -  kinyilatkoztatással 
rendelkeznek a hadviseléssel kapcsolatban. 

Nincs kinyilatkoztatás az Igén kívül. Bármilyen kinyilatkoztatás, amely Isten Szellemétől 
jön,  összhangban  van  Isten  Igéjével.  Az  emberek  az  ördög  területére  kerülnek,  amikor 
elhagyják az Igét. Azt mondják, hogy a Szellemet követik, de nem követheted a Szellemet, 
miközben eltávolodsz az Igétől. Helyezd az Igét első helyre és a Szellemet másodikra. 



Amikor az emberek elszántan követik azt,  amit  ők "szellemnek" neveznek, miközben 
elhagyják az Igét, megnyitják magukat a megtévesztésnek. Például volt egy szolgáló, akinek 
éveken keresztül csodálatos, Isten Igéjén alapuló szolgálata volt. De pár évvel később egy 
pásztor barátom részt vett  néhány összejövetelén.  Pásztor barátom azt  mondta,  hogy volt 
néhány dolog, mely nem egyezett az alaptanításokkal, de ezek nem voltak lényegbevágóak az 
evangélium igazságához képest. De azután így folytatta: "Visszamentem egy másik este és a 
szolgáló elmondott néhány 'kinyilatkoztatást' amit kapott." 

A pásztor 30 éve ismerte a szolgálót, aki hosszú ideje szolgált. De nem számít milyen 
régóta vagy a szolgálatban vagy a múltban milyen pontosan álltál a bibliai alaptanokon, ha 
elhagyod az Igét, akkor megnyitod magad a sátáni megtévesztés számára. 

Ez a pásztor barátom elmesélte:  "Felmentem hozzá az alkalom után és azt  mondtam: 
'Eddig nem szóltam neked néhány dolog miatt amit mondtál, mivel azok nem voltak olyan 
fontosak. De ma este elhangzott néhány olyan dolog, amelyekre az Igéből most fejezeteket és 
verseket kell adnod." 

Ne feledd, a  Biblia  azt  mondja:  "  ...  Két vagy három tanú vallomása alapján megáll 
minden  dolog."  (2  Kor.  13:1)  Ha  az  emberek  csak  ezt  az  egy  Igét  figyelembe  vennék, 
visszatartaná őket attól, hogy tantételszerű légvárakat építsenek és megtévesztésbe kerüljenek 
egy környezetéből kiemelt igevers miatt. 

Ez a  szolgáló a  Bibliára  mutatva  így válaszolt:  "áh,  amit  prédikálok,  azt  nem fogod 
megta1á1ni abban a dologban. Én azon már túljutottam!" 

Ha valaki túljutott Isten Igéjén, az számomra túl messze került. Ne hagyd el az Igét és ne 
próbáld  az  Ige  nélkül  követni  a  Szent  Szellemet.  Nem  fog  működni.  Kikerülsz  abba  a 
világba, ahol sátán meg tud téveszteni. Megvan az oka, amiért Pál azt mondta Timótheusnak: 
Hirdesd az Igét (2.Tim.4:2). Ha az Igét helyezed első helyre, az mindig igei egyensúlyban 
fog tartani, így a tanításokban nem nyitod meg magad sátán megtévesztéseinek. 

Több mint 50 éve azt mondom az embereknek: "Vizsgáld meg az Ige alapján amit az 
emberek mondanak, és ha nincs összhangban Isten Igéjével, ne fogadd el, akár én tanítom, 
akár valaki más." Az számít,  amit az Ige mond. Helyezd az Igét az első helyre.  Minden 
területen a túlzások ellen vagyok, mivel a szélsőségek és azok a tanítások, amelyek kívül 
kerülnek az Igén, kárt okoznak Krisztus Testének. 

Fel kell ismernünk, hogy mint minden szellemi témában, csak egy finom választóvonal 
van az igaz szellemiség, és a szélsőség és fanatizmus között. Legyünk nyitottak Isten Igéje és 
Isten  Szelleme  felé,  engedjük,  hogy  Ő  vezessen  és  tanítson  bennünket.  A  tanítások 
tekintetében maradjunk az út közepén; az út egyik oldalán se kerüljünk az árokba. 

Nem számít, ki tanít egy bibliai témáról, saját magadnak kell tanulmányoznod a Bibliát, 
hogy eldöntsd amit tanít, az helyes-e. Ne fogadd el azt, amit valaki tanít csak azért, mert 
"szakértőnek" vallja magát. Egyetlen bibliai témában sem fogadhatod el amit valaki mond, 
hacsak alá nem támasztja Isten Igéjével. 

A démonológia  és  a  szellemi  hadviselés  tanulmányozásában  -  mint  minden  bibliai 
témában - legyél óvatos, hogy "helyesen hasogasd" amit a Biblia mond az adott területről 
(2Tim.2:15).  Így  nem leszel  tudatlan  sátán  eszközeit  illetően,  hanem minden  helyzetben 
szilárdan  meg  fogsz  állni  a  hitben  és  megakadályozod  a  terveit.  Ahogy  az  emberek 
véleménye és tapasztalata helyett Isten Igéjének engedelmeskedsz és elkötelezed magad az 
igazi  bibliai  hadviselésre,  minden esetben győzedelmeskedni  fogsz az ellenség támadásai 
felett!

9. fejezet



Erősségek lerontása

A gonosz  szellemek  szeretnek  azon  a  területen  maradni,  ahol  kiépített  erősségekkel 
rendelkeznek.  A  Biblia  a  Márk  5.  fejezetében  ad  erről  egy  példát,  amikor  Jézus 
megszabadította a gadarai őrültet. A benne lakozó gonosz szellemek nem akarták, hogy Jézus 
elküldje őket arról a vidékről. 

MÁRK 5:9-13 
9. És kérdezé (Jézus) tőle: Mi a neved? És felele, mondván: Légió a nevem, 
mert sokan vagyunk. 
10. És IGEN KÉRÉ ŐT, hogy NE küldje el őket ARRÓL A VIDÉKRŐL 
ll. Vala pedig ott a hegynél egy nagy disznónyáj, amely legel vala. 
12.  És  az  ördögök kérik  vala  Őt  mindnyájan,  mondván:  Küldj  minket  a 
disznókba, hogy azokba menjünk be. 
13. És Jézus azonnal megengedé nékik ... 

Ezek  a  gonosz  szellemek  nem  akarták  elhagyni  azt  a  vidéket,  ezért  kérték,  hadd 
mehessenek a disznónyájba. Jézus engedélyt adott nekik (13. vers). 

Erősségek bizonyos területeken

Kitűnhet ebből az Igéből, hogy a démonok szeretnek csapatokba verődni a világ bizonyos 
részein vagy különböző országokban. Például, utazásaim során könnyen felismerem, hogy az 
adott területen milyen szellemek találhatók. 

Amikor  keresztül  vezetek  egy városon,  tudom milyen  szellemek uralkodnak ott,  nem 
azért, mert bármilyen szellemi ajándék működne az életemben, hanem egyszerűen szellemi 
érzékelés által. 

Minden kereszténynek rendelkeznie kellene elegendő szellemi érzékeléssel ahhoz, hogy 
felismerje,  milyen szellemek érvényesülnek az adott  területen.  Néha az erkölcstelen vagy 
okkult  szellemek  vannak  túlsúlyban,  vagy  az  idegen  vallásokat  támogató  szellemek 
érvényesülnek.  Nemcsak  nagyobb,  hanem  kisebb  városok  felett  is  lehetnek  szellemi 
erősségek vagy uralkodó szellemek. 

A várost  uraló gonosz szellemek megpróbálnak bejutni a  helyi  gyülekezetekbe,  ha ott 
vannak olyan emberek, akik megnyitják magukat és beengedik őket. 

Szellemek a Gyülekezetben

A  feleségemmel  egyszer  ellátogattunk  egy  városba  és  az  ottani  pásztor  megkért, 
prédikáljak  a  gyülekezetében.  Ebben  az  időben  területi  szolgálatban  voltam  és  az  Igét 
tanítottam. Többször kért, hogy tartsak egy alkalmat a gyülekezetében. 

Végül megmondtam neki, hogy nem fogom elvállalni. Elmagyaráztam neki, hogy nem 
akarok prédikálni abban a városban, hacsak Isten határozottan nem mondja nekem. Tudod, 
abban a városban az emberek büszkék voltak arra, hogy konzervatívak; valójában annyira 
maradiak  voltak  az  adakozás  területén,  hogy  fösvények  voltak.  Ugyanazok  a  szellemek, 
amelyek érvényesülnek a városban, be fognak kerülni a gyülekezetbe, ha a hívők engedik. 



Azt mondtam a pásztornak, hogy a város tele van tartózkodó, konzervatív emberekkel, 
akiket fösvény ördögök és démonok motiválnak és befolyásolnak. Elmagyaráztam neki, hogy 
ezek  a  démonok  bekerültek  a  gyülekezetébe  és  az  emberek  nem  támogatnának,  ha 
odamennék.  Kikerekedett  a  szeme  és  tátva  maradt  a  szája.  Azt  kérdezte:  "Beszélt  veled 
valaki?" Azt feleltem: "Senki más, csak az Úr." 

Azt  mondtam  a  pásztornak:  ,,A  gyülekezeted  tagjai  nem  bánnak  megfelelően  az 
evangélium  szolgálóival!  Ezért  nem  fogok  elmenni."  Hacsak  Isten  nem  mondja,  semmi 
értelme elmenni egy ilyen csoporthoz. Nem tudják elfogadni Istentől a legjobbat, mivel nem 
megfelelően kezelik Isten szolgáit; gonosz szellemek motiválják és befolyásolják őket. 

Egy "fösvény" gyülekezet nem igei. A Biblia azt mondja: ,,A nyomtató ökörnek ne kösd 
be a száját• és: Méltó a munkás a maga jutalmára. " (1.Tim.5:18) Pál az Ószövetséget idézte 
(5 Móz.25:4), de azokról beszélt, akik a szolgálatban vannak (1.Kor.9:7-14). 

Amikor a gyülekezeti tagok ily módon megnyílnak a gonosz szellemeknek, szabad utat 
engednek  az  ördögnek  a  gyülekezetben.  Ez  megszomorítja  Isten  Szellemét  és 
megakadályozza Őt abban, hogy oly módon nyilatkoztassa ki magát, ahogy Ó akarja. Fel kell 
ismernünk, hogy nekünk keresztényeknek nem kell az ördögre hallgatnunk. És megnyílnunk 
sem kell neki! Nem kell megengednünk, hogy e világ istene uralja gondolkodásunkat vagy 
cselekedeteinket.

Erősségek lerontása

Tehát amilyen szellemek uralkodnak egy városban, ugyanazok a szellemek megpróbálnak 
bejutni a gyülekezetbe, ha az emberek a gyülekezetben megnyílnak nekik és beengedik őket. 
Ezt láthatjuk például Pál Korinthusiakhoz írt leveleiben. 

Abban az időben Korinthus Kelet egyik legerkölcstelenebb városa volt. A várost irányító 
erkölcstelen szellem bejutott a gyülekezetbe, mert valaki a gyülekezetben beengedte helytelen 
cselekedet által. Volt közöttük egy férfi, aki együtt élt az apja feleségével. Pálnak foglalkoznia 
kellett ezekkel az erkölcsi kérdésekkel a Korinthusi gyülekezethez írt leveleiben. 

1 KORINTHUS 5: 3-5 
3.  Mert  én  távol  lévén  ugyan  testben,  de  jelen  lévén  szellemben,  már 
elvégeztem, mintha jelen volnék, hogy azt, aki ekként ezt cselekedte, 
4.  TI  és  az  én  szellemem  a  mi  Urunk  Jézus  Krisztusnak  nevében 
egybegyűlvén, a mi Urunk Jézus Krisztus hatalmával 
5.  Átadjuk  az  ilyent  a  sátánnak  a  testnek  veszedelmére,  hogy  a  szellem 
megtartassák az Úr Jézusnak ama napján. 

Figyeld meg, hogy ebben a részben Pál csak az emberrel és bűnével foglalkozik, nem 
pedig  a  gyülekezetben  vagy  a  városban  "uralkodó  szellemmel".  Igaz,  hogy  a  városban 
érvényesülő gonosz szellemek megpróbálnak bejutni  a  gyülekezetbe,  hacsak a  hívők és a 
gyülekezet mint egész, nem tanul meg szembeszállni velük. Ám napjainkban ezen a területen 
elterjedt egy szélsőséges tanítás. 

Jelenleg vannak akik félresiklanak néhány olyan dologgal, amit szellemi hadviselés címén 
végeznek. A szellemi hadviselés biblikus. Néhány csodálatos és kedves keresztény azonban 
túlzásokba esik szélsőséges gyakorlatok által, melyek nem biblikusak. 

Habár  ezek  közül  a  szélsőségek  közül  sokat  azok  közé  sorolnak,  amit  "erősségek 
lerontásának"  neveznek,  azonban  nincsenek  összhangban  azzal,  amit  az  Újszövetségben 
olvasunk.  Néhányan  ezek  közül  a  kedves,  félrevezetett  emberek  közül  azt  hiszik,  hogy 



valóban egész erősségeket rombolnak le városok és nemzetek fölött, olyan túlzásokba esve az 
imádságban, mint a nyelveken "háborúzás". 

Valójában nincs közvetlen igei támogatásunk egész városok és nemzetek fölötti démoni 
erősségek lerontására, különösen a nyelveken való háborúzás és az ördöggel való kiabálás 
tekintetében. Vissza kell mennünk ahhoz, amit Isten Igéje mond.

Mit mond Isten Igéje kifejezetten az erősségek lerontásáról? A Biblia szerint mit jelent az 
"erősség"? 

2 KORINTHUS 10:4,5 (KJV) 
4. (Mert a mi hadviselésünk fegyverei nem testiek, hanem hatalmasak Isten 
által, ERŐSSÉGEK lerontására) 
5.  Lerontván  KÉPZELŐDÉSEKET és  minden magas  dolgot,  amely  Isten 
ismeretével  szemben  önmagát  magasztalja  fel,  és  foglyul  ejtvén  minden 
GONDOLATOT, hogy engedelmeskedjék a Krisztusnak. 

Ezekben a versekben Pál meghatározza, mi az erősség. Mivel néhányan nem vették ezt 
figyelembe, kiragadtak egy verset és túlzásba estek ezáltal. Például néhányan kiragadták a 4. 
versben lévő "a mi hadviselésünk fegyverei hatalmasak erősségek lerontására" kifejezést a 
környezetéből, és megpróbálták arra használni, hogy egy teljesen önálló tant hozzanak elő. 
Azáltal,  hogy  a  4.  verset  elszakították  a  következőtől,  olyan  értelmet  adtak  neki,  amit 
valójában nem mond. Ha a 4. verset önmagában mint teljes tant olvassuk, félrevezethet. 

Félreértheted, amiről Pál itt valójában beszél, hacsak nem abban a szövegkörnyezetben 
olvasod a 4. verset az erősségekről, melyben íródott. 

Ebben a részben Pál valójában arról beszél,  hogy a hívőnek gondot kell  viselnie saját 
elméje  -  saját  gondolkodása  felől.  Mentális  kötésekről  -  gondolatokról,  okoskodásokról, 
érvelésekről - beszél, amelyek szemben állnak Istennel és az Ő Igéjével. 

Pál elsősorban az okoskodások, képzelődések és gondolatok lerombolásáról, nem pedig 
városok  és  nemzetek  fölött  lévő  démoni  erősségek  lerontásáról  szól.  Ennek  jelentése  az 
Amplijied Bible alapján még érthetőbb. 

2 KORINTHUS 10:4,5 (Amp.) 
4.  Mert  a  mi  hadviselésünk  fegyverei  nem  fizikaiak  (nem  test  és  vér 
fegyverei),  hanem  hatalmasak  Isten  előtt  erősségek  ledöntésé¬re  és 
megsemmisítésére. 
5.  (Amennyiben)  megcáfolunk  ÉRVELÉSEKET  és  ELMÉLETEKET  és 
OKOSKODÁSOKAT  és  minden  BÜSZKE  és  GŐGÖS  DOLGOT,  mely 
ellenveti  magát  Isten  (igaz)  ismeretének;  és  fogságba  ejtünk  minden 
GONDOLATOT és  SZÁNDÉKOT, hogy engedelmeskedjen Krisztusnak,  a 
Messiásnak, a Felkentnek. 

A legnagyobb csata,  amit  valaha  is  meg fogunk "harcolni",  a  gondolatvilágnak és  az 
elmének ezen a területén van. Az egész pontosan ott kezdődik. Az elme harcát megharcolva 
tehát meg tudsz állni hitben, mely a győzelemhez vezető út az életed minden területén.

Nos, mit fogsz tenni ezzel a csatával kapcsolatban? A csata sikeres megvívása érdekében 
meg kell újítanod az elméd az Igével és le kell rombolnod okoskodásokat, képzelődéseket és 
hiábavaló gondolatokat, amelyek az Igével szemben állnak, mivel sátán megpróbálja majd 
bombázni az elméd. 

Az ördög stratégiája az, hogy eltérítse a hívőket a valódi szellemi harctól, mely minden 
gondolatot foglyul ejt Isten Igéjének való engedelmességre. 



Sátán tudja, hogy azok a hívők, akik hitben megállnak Isten Igéjén, veszélyesek számára, 
mert be tudják tölteni az életükben Isten akaratát a földön. 

Ezért szereti sátán, amikor a hívők abba a hibába és túlzásba esnek, hogy megpróbálnak 
nemzetek  és  városok  fölött  lévő  démoni  erősségekkel  harcolni.  Ő  tudja,  hogy  ezeket  az 
erősségeket nem lehet egyszer s mindenkorra idő előtt - mielőtt Ádám bérleti joga le nem jár 
a földön - lerombolni. 

Így  az  ördög  egész  idő  alatt  nevet,  amikor  a  hívők  testben  üvöltöznek  vele  és 
megpróbálják  lerombolni  őt  városok  fölött.  Azok  a  hívők,  akik  így  harcolnak  sátánnal, 
valójában  önmagukat  győzik  le  azáltal,  hogy  folyamatosan  a  saját  testi  erőfeszítéseikre 
támaszkodnak. 

Vagy megpróbálják leimádkozni azt  a győzelmet,  amely már az övék, vagy azokat az 
uralkodó szellemeket próbálják leimádkozni, melyeket nem lehet idő előtt lerombolni. 

Nézzük  meg  a  2  Korinthusi  levélnek  ezt  a  részét  más  fordításokban,  hogy  jobban 
megérthessük, mit mond a Biblia az "erősségről" . 

2 KORINTHUS 10:4-5 (Moffatt) 
4.  A  HADVISELÉSEM  FEGYVEREI  nem  a  hústest  fegyverei,  hanem 
Mennyei erejűek, ERŐDÍTMÉNYEK lerombolására. 
5.  Lerombolok  ELMÉLETEKET és  bármilyen  erődöt,  ami  felemelkedett, 
hogy  ellenálljon  Isten  ismeretének  és  foglyul  ejtek  minden  tervet,  hogy 
engedelmeskedjék a Krisztusnak. 
2 KORINTHUS 10:5 (fCNl) 
5.  Harcolunk,  megcáfolva  ÉRVELÉSEKET  és  lerombolva  minden 
AKADÁLYT, mely Isten ismerete ellen emeltetett. .. 
2 KORINTHUS 10:5 (Phillips) 
5.  A  mi  harcunk,  hogy  elerőt1eDÍtsünk  minden  MEGTÉVESZTŐ 
KÉPZELŐDÉST és minden hatásos erősséget, AMELYET AZ EMBEREK 
ÁLLÍTANAK Isten igaz ismeretével szemben. 
2 KOTINTHUS 10:5 (Knox) 
5. Igen, le tudjuk rombolni az EMBEREK ÖNTELTSÉGÉT, a BÜSZKESÉG 
minden  AKADÁLYÁT,  amely  Isten  igaz  ismeretével  szemben  emeli  fel 
magát.

 
Amint  láthatod,  ez  a  rész  arról  szól,  hogy  fogjuk  a  gondolatokat,  képzelődéseket, 

érveléseket,  elméleteket,  okoskodásokat,  megtévesztő  képzelődéseket,  az  emberek 
önteltségét, a büszkeségből fakadó akadályokat és ezeket alávetjük Isten igaz ismeretének - 
Isten Igéjének. 

Ez  nem  azt  mondja,  hogy  én  ejtsem  foglyul  és  romboljam  le  a  te  elmédben  lévő 
gondolatokat.  Hatalmat  és  ellenőrzést  gyakorolhatok  a  saját  gondolataim  fölött,  de  a  te 
gondolataid fölött nem gyakorolhatok hatalmat. 

Látod, mivel az elme sátán támadásainak legnagyobb harctere, az ördög stratégiája az, 
hogy erősségeket állítson fel gondolkodásunkban, amelyek "Isten igaz ismeretével szemben 
magaszta1ják fel magukat". 

Ez az egyik ok, amiért a hívőknek szükségük van Isten teljes fegyverzetére az üdvösség 
sisakjával  és  a  hit  pajzsával,  mert  így  megvédhetik  magukat  sátán  elméjük  elleni 
támadásaitól.  A  Biblia  tanítja,  hogy  el  kell  fordulnunk  a  helytelen  gondolatoktól  és 
Krisztushoz hasonlóvá kell válnunk a gondolkodásunkban (Róm.8:29; Fil.2:5). Ez az egyik 
legnagyobb védelmünk sátánnal szemben. 

Manapság a szellemi hadviselést néhány szempontból túlhangsúlyozzák, ami részben a 2 
Korinthus.10:4-5-ben  lévő  "erősségek  lerombolásának"  és  az  Efézus  6:12-ben  található 



"küzdelemnek" a téves alkalmazásán alapul. Mindkét igerészt az eredeti szövegkörnyezetében 
kell  tekintenünk,  nem  pedig  onnan  kiemelve  a  szellemi  hadviselés  szélsőséges  tanait 
felépíteni rá. 

Olyan  értelemben  természetesen  hiszek  a  szellemi  hadviselésben  és  a  szellemi 
harciasságban, hogy legyünk elszántak és buzgók az Igében és a Szent Szellemben. Elszántan 
hirdesd  az  Igét!  Hirdesd  elkötelezetten  és  buzgón  az  újjászületést,  a  Szent  Szellem 
keresztséget,  a  gyógyulást  és  a  hívők  Krisztusban  lévő  jogait  és  kiváltságait!  Elszántan 
hirdesd a hitet és az imádságot és prédikálj az ördög és a démonok ellen! 

Napjainkban azonban túl  nagy hangsúlyt fektetnek a szellemi hadviselés és a szellemi 
harciasság témájára más bibliai igazságok kizárásával, és ez tévútra vezetheti a Gyülekezetet. 

Igen,  buzgónak  kell  lennünk  az  Igében,  buzgónak  az  imádságban  és  buzgónak  az 
evangelizációban. Ha a "harciasság" hevességet  jelent,  akkor jó,  De amikor emberek arra 
tanítanak másokat, hogy minden szellemi aktivitásukat az ördög személyére összpontosítsák - 
ez egyrészt veszélyes, másrészt nem igei. 

Legszembetűnőbb  az,  amikor  városok  fölött  megpróbálják  ledönteni  sátán  trónját. 
Félreértelmezzük a harciasságot,  ha az az elképzelésünk, hogy el  kell  végeznünk valamit, 
amit Jézus már elvégzett számunkra. Miért kellene a hívőknek sátánt vagy a fejedelemségeket 
és hatalmasságokat trónjuktól megfosztani? Az igazság az, hogy Jézus már legyőzte értünk 
sátánt (Kol. 2:15). 

Mint Gyülekezet, diadalmaskodunk ebben a győzelemben, amelyet Jézus már megszerzett 
.számunkra  a  kereszten.  A  mi  feladatunk,  hogy  Isten  Igéjének  ismeretén  keresztül 
nyilvánvalóvá  tegyük  ezt  a  győzelmet  (2  Kor.  2:15).  Folytatjuk  ennek  a  győzelemnek  a 
diadalát a mindennapjainkban, ahogy Isten Igéjében járunk. 

Nem kell csatát nyernünk sátán fölött. Jézus már megszerezte a győzelmet számunkra. 
Egyszerűen csak Isten Igéjének erre a győzelemre vonatkozó világosságában kell járnunk, így 
Jézus sátán fölötti győzelme meg fog nyilvánulni a mindennapi életünkben. 

Az a tény, hogy sátán és seregei még itt vannak, nem zavarhat bennünket. Ők továbbra is 
itt lesznek, amíg Ádám bérleti joga le nem jár. Ameddig itt vannak, folytathatjuk vereségük 
valóságának kikényszerítését az Igével. A Kolosse 2:15 azt mondja, hogy Jézus "lerontván a 
fejedelemségeket  és  hatalmasságokat,  nyilvánosan  nevetségessé  tette  azokat,  győzelmet 
aratott fölöttük abban (a keresztben)". Győztesnek kell lennünk Jézus diadalában. 

Az a tény, hogy sátán a megtévesztés erősségein keresztül uralja mások életét, nem jelenti 
azt,  hogy  újból  csatázni  kellene  vele,  ahogy  Jézus  tette.  Használhatjuk  Jézus  nevét 
imádságban, hogy megkössük és megtörjük sátán hatalmát az emberek fölött, majd az Ige 
hirdetésén keresztül egyszerűen kikényszeríthetjük vereségét. Isten Igéjének világossága el 
fogja oszlatni sátán csalásainak sötétségét az emberek életéből. 

Nem kell, hogy a testben harcolva próbáljuk legyőzni sátánt olyan szélsőségekbe kerülve, 
mint a nyelveken való háborúzás vagy kiabálás az ördöggel. Az a test erőlködése, amikor az 
egekben lévő gonosz szellemekkel harcolunk és megpróbálunk legyőzni egy már legyőzött 
ellenséget. 

Úgy tűnik,  napjaink egyes  keresztény köreiben bármilyen  ébredés  vagy evangelizáció 
elengedhetetlen feltétele, hogy szellemi hadviselésen és erőszakos közbenjáráson keresztül 
ledöntsék sátán trónját nemzetek és városok fölött. De ezt nem találod meg a Bibliában. 

Tanulmányozva az evangéliumokat és az Apostolok cselekedeteit megértheted, mit tettek 
Jézus  és  tanítványai  az  ébredésért.  Egyik  dolog,  amit  észre  fogsz  venni,  hogy  Jézus  és 
tanítványai  nem  romboltak  le  egész  városok  vagy  országok  fölött  uralkodó  démoni 
erősségeket. Jézus és tanítványai a démonokkal csak az egyes emberek életével kapcsolatban 
foglalkoztak. 



Nagyon különösnek találom, hogy az Apostolok cselekedeteiben a tanítványok nem tettek 
semmilyen  utalást  egy  olyan  jellegű  háborúra  és  harciasságra,  amelyet  egyes  helyeken 
napjaink gyülekezeteiben tanítanak. 

Az is nagyon érdekes, hogy ennek a hadviselésnek gyakorlását nem találjuk az Apostolok 
cselekedeteiben  sem.  Nem,  az  Apostolok  cselekedetei  olyan  Gyülekezetet  mutat  nekünk, 
amely Isten Jelenlétének tudatában van és arra fordítja figyelmét, hogy Isten Igéjét tanítsa az 
embereknek,  akik  így  életük  minden  területén  sikeresek  lehetnek  -  nem  pedig  olyan 
Gyülekezetet, melyet teljesen felemészt az ördöggel való háborúzás. 

Tanulmányozd az Apostolok cselekedeteinek beszámolóit arról, hogy a tanítványok mit 
tanítottak az embereknek és mit gyakoroltak. Azt fogod találni, hogy ez ellentétes számos 
túlhangsúlyozott  tanítással  és  gyakorlattal,  amit  egyes  körökben manapság Jézus  Krisztus 
Testében tapasztalsz.  Az Apostolok cselekedetei  a  józan tanok tanítását  és az evangélium 
hirdetését  hangsúlyozza,  hogy  az  emberek  Isten  Királyságába  kerüljenek,  nem  pedig  az 
ördöggel való harcot és erősségek ledöntését. 

Nincs igei alapunk városok és nemzetek fölött lévő erősségek lerombolására, de arra igen, 
hogy megkötözzük a fejedelemségek és hatalmasságok működését és stratégiáit az ellenünk 
intézett támadásaikban (Mt.18:18; Lk.10:19; Fil2:9,10). 

Ezt  Isten  Igéjével  és  Jézus  nevében  tudjuk  megtenni.  Az  ellenséggel  szemben  Isten 
Igéjével állunk meg, pontosan úgy, ahogy Jézus tette (Mt.4:4-10). 

Nézzük meg Jézus szolgálatát, hogy lássuk, amit Ő tett, hiszen Jézus és tanítványai az 
akkori világot bizonyosan a "feje tetejére állították". 

Nos,  hogyan  tették  ezt?  Ha  az  ördöggel  folytatott  közvetlen  harc  által  tették,  akkor 
rendelkezünk igei alappal, hogy ugyanezt tegyük. De ha nem, akkor nekünk sem kell  ezt 
tennünk. 

A  hívőknek  azokat  a  tanokat  kell  követniük,  melyeknek  gyakorlatait  látjuk  az 
Újszövetségben. 

Próbált Jézus ördögökkel 
háborúzni a földi szolgálatában?

Nézzük meg Jézus szolgálatát, mit tett Jézus azért, hogy megváltoztasson városokat és 
településeket? Kellett-e lerombolnia erősségeket harcos imádságban, ahogy városról városra 
járt?  Szükségesnek tartotta-e,  hogy "megkülönböztesse"  az  egyes  városok fölött  uralkodó 
szellemeket, hogy azután háborúzhasson ellenük? 

Jézus vagy a tanítványai tanították másoknak, hogy azonosítsák a városok fölött uralkodó 
szellemeket azért, hogy erősségeket romboljanak le? Nem, nem találunk Igét, ahol ezt tették 
volna. 

Tanulmányozd  az  evangéliumot  saját  magad  számára.  Látni  fogod,  hogy  Jézus 
szolgálatának  középpontjában  az  állt,  hogy  egyik  helyről  a  másikra  utazott,  tanította  és 
hirdette az evangéliumot - az Igét (Mt.4:23; 9:35; Lk.13:22). Az Igét helyezte első helyre, és 
az Ige tette szabaddá az embereket sátán uralma alól. 

LUKÁCS 4:18,19 
18.  Az  Úrnak  Szelleme  van  énrajtam,  mivelhogy  felkent  engem,  hogy  a 
szegényeknek  AZ  EVANGÉUUMOT  HIRDESSEM,  elküldött,  hogy  a 
töredelmes  szívűeket  meggyógyítsam,  hogy a  foglyoknak SZABADULÁST 



HIRDESSEK és a vakok szemeinek megnyílását, hogy szabadon bocsássam a 
lesújtottakat, 
19. Hogy HIRDESSEM az Úrnak kedves esztendejét. 

Jézus azért küldetett,  hogy tanítsa és hirdesse az evangéliumot, nem pedig azért,  hogy 
figyelmét  városok  és  nemzetek  fölött  lévő  erősségek  lerombolására  összpontosítsa.  Az 
evangélium hirdetése és tanítása volt, ami ledöntötte az emberek életében lévő erősségeket! 

Ha le lehetne rombolni azokat városok fölött, akkor Jézus tanította volna az embereknek, 
hogy ezt tegyék, de nem tanította.  A Biblia azt  írja, Jézus oly módon szabadította meg a 
foglyokat  sátán  rabságából,  hogy  tanította  az  embereknek  az  Igét  és  azt,  hogy  az  Ige 
világosságában járjanak (Ján.8:32). 

Azt kell tennünk, amit Jézus tett. Szabadulást hirdetni az Ige prédikálása által. Figyeljük 
meg,  a  Lukács  4:18  nem azt  mondja,  Jézus  szabadulásért  imádkozott.  Azt  mondja,  hogy 
szabadulást hirdetett. 

Más szóval, Jézus azt mondta az embereknek, amit az Ige: ,,Azért ha a Fiú (a testté lett 
Ige)  megszabadít  titeket,  valósággal  szabadok  lesztek."  (Ján.8:36)  Az  emberek 
megszabadultak, ahogy az Ige szabaddá tette őket. 

A rendelkezésre álló Igékben, Jézus az imádságaiban az Atyához imádkozott (Mt.11:25; 
Lk.23:34; Ján.11:41, 17:1).

Próbált a korai Gyülekezet 
városok fölött, háborúzni az ördöggel?

Olvasd el  az Apostolok cselekedeteit  és  meglátod,  van-e olyan különleges Ige,  ahol a 
tanítványok arra mutattak volna rá, hogy városok, területek vagy országok fölött uralkodó 
démoni fejedelemségekkel kell harcolni. 

Valójában, amikor a korai Gyülekezet összejött és nyelveken szólt, a Biblia azt írja, hogy 
Isten  csodálatos  munkáit  jelentették  ki:  "  ...  halljuk  AMINT  SZÓLJÁK  A  MI 
NYELVÜNKÖN AZ ISTENNEK NAGYSÁGOS DOLGAIT." (ApCsel.2:11) Nem harcoltak 
nyelveken az ördöggel. Nem döntöttek le erősségeket Jeruzsálem fölött. Istent magasztalták. 
Isten állt az imádságaik középpontjában. 

Nézzünk meg bibliai példákat arról, hogyan imádkoztak a hívők, amikor az ördög nagy 
ellenállásával  kerültek  szembe.  Harcoltak  vagy  háborúztak  az  ördögökkel,  amikor  sátán 
üldözte őket? Nem, nem tették. 

Például  az  Apostolok  cselekedetei  16:25-ben  Pál  és  Silás  imádsággal  és  Isten 
dicsőítésével győzte le  az ellenség szembenállását.  Péter és János szintén szembesült  egy 
támadással (ApCsel.4:3,5-7). Ez embereken keresztül jött. Megparancsolták nekik, hogy ne 
prédikáljanak és tanítsanak többé Jézus nevében (ApCsel.4:18). 

Amikor Pétert és Jánost végül elengedték, elmentek a saját közösségükbe és imádkoztak 
Istenhez.  Az  Apostolok  cselekedetei  szerint  ezek  a  hívők  nem  háborúztak  nyelveken  az 
egekben lévő fejedelemségek és hatalmasságok ellen. Nem folytattak háborút az ördöggel és 
nem próbáltak ledönteni vallásos ördögöket a város fölött. Mit tettek? 

APCSEL. 4:24 
24.  Ezek  pedig  mikor  hallották,  egy  szívvel-lélekkel  FELEMELÉK 
SZAVOKAT AZ ISTENHEZ, és mondának: URUNK, TE VAGY AZ ISTEN, 
ki  teremtetted  a  mennyet  és  a  földet,  a  tengert  és  minden  azokban  levő 
dolgot. 



Nem a problémát vagy az ördögöt magasztalták. Istent dicsőítették és magasztalták. Nem 
azt  mondom,  hogy dicséretük  és  imádatuk  közvetve  nem befolyásolta  az  ördög szellemi 
ellenállását. Azt mondom, hogy elsősorban nem ezzel voltak elfoglalva. 

Szomorú,  de néhány hívő idejének legnagyobb részét  azzal  tölti,  hogy az ördög ellen 
imádkozik és róla beszél. Őket hallgatva azt gondolhatod, hogy Jézus "szegény szerencsétlen 
Jézus" volt, Aki semmit sem vitt véghez, amikor meghalt és feltámadt a halálból és lerontotta 
a fejedelemségeket és a hatalmasságokat és semmivé tette őket (Kol.2:14,15). Nincs semmi 
más,  mely  által  Isten  dicsérete  úgy  elszivárogna  az  imaéletedből,  mint  amikor  minden 
:figyelmed az ördögre irányítod. 

Az  Apostolok  cselekedetei  4.  részében,  amikor  a  korai  Gyülekezet  az  ördög  nagy 
támadásával  került  szembe,  ezek  a  hívők  hitben  emelték  fel  hangjukat  Istenhez.  Hitben 
maradtak;  nem próbáltak imádságban harcolni  az  ördöggel.  Arról  beszéltek,  Isten milyen 
hatalmas és azután Isten elé vitték az Ó Igéjét imádságukban (ApCsel.4:25-28). 

Valójában a 25-28 versekben a hívők arról beszéltek, milyen hatalmas az Isten és milyen 
csodálatos dolgokat tett. Majd arról beszéltek, amit Isten Igéje mond a helyzetükről. 

APCSEL. 4:25-28 
25.  Ki  Dávidnak,  a  Te  szolgádnak  szája  által  ezt  mondottad:  Miért 
zúgolódtak a pogányok és gondoltak a népek hiábavalókat? 26. Felállottak a 
földnek királyai és a fejedelmek egybegyűltek az Úr ellen és az Ó Krisztusa 
ellen. 
27. Mert bizony egybegyűltek a Te Szent Fiad, a Jézus ellen, akit felkentél, 
Heródes és Poncius Pilátus a pogányokkal és Izrael népével, 
28. Hogy véghezvigyék, amikről a Te kezed és a Te tanácsod eleve elvégezte 
volt, hogy megtörténjenek. 

Végül a 29-es versben beszéltek a problémáról. Figyeld meg, hogy az egész imádság a 
25-től a 30-as versig tart, de ők csak egyetlen versben beszéltek a problémáról (29. vers). 

APCSEL. 4:29,30 
29. Most azért, Urunk, TEKINTS AZ Ő FENYEGETÉSEIKRE: és adjad a 
Te szolgáidnak, hogy teljes bátorsággal szólják a Te beszédedet, 
30. A Te kezedet kinyújtván gyógyításra; és hogy jelek és csodák történjenek 
a Te Szent Fiadnak, a Jézusnak neve által. 

Ezek a hívők Istenhez beszéltek, nem az ördöghöz, habár az ördög állt a problémájuk 
mögött. És a legfőbb dolog, amit a problémájukkal kapcsolatban kértek Istentől az volt, hogy 
adjon nekik bátorságot az Ige hirdetéséhez, amit jelek és csodák követnek. Tudták, hogy az 
Ige fogja megváltoztatni az embereket és a körülményeket (Ján.8:32). 

A korai Gyülekezetnek ez az imádsága megmutatja a bibliai utat, hogyan imádkozzunk 
mint  Gyülekezet,  amikor  a  sötétség  erejének  ellenállásával  találkozunk.  Istenhez  kell 
imádkoznunk. Bátorságot kell kérnünk, hogy hirdessük az Igét, mert így az Ige meg tudja 
szabadítani az embereket sátántól. Ezenkívül, figyeljük meg, még csak meg sem kérték Istent 
egyen valamit az ördöggel. 

Majd  amikor  a  korai  Gyülekezet  mindenfelé  szétszóródott  a  nagymértékben  meg 
növekedett üldözések miatt, a hívők mindenfelé elkerültek hirdetve az Igét - azonban nem 
harcoltak  közvetlenül  ördögökkel:  ,,Amazok  Annakokáért  eloszolván,  széjjeljártak, 
HIRDETVE  AZ  IGÉT."  (ApCsel.8:4)  Ha  bármilyen  erősséget  le  kellett  rombolni,  a 
Gyülekezet megbízott Istenben és az Ő Szavában, hogy megteszi azt. 



Amikor  Péter  börtönben  volt,  az  érte  imádkozó  szentek  nem  próbáltak  harcolni  a 
Jeruzsálem fölött lévő vallásos ördögökkel. Isten elé járultak buzgó könyörgéseikkel Péter 
érdekében. 

APCSEL 12:5 
5. Péter azért őrizteték a fogságban; a gyülekezet pedig szüntelen könyörög 
vala AZ IS1ENNEK őérette. 
Mi történt, amikor a próféták és tanítók összegyűltek Antiochiában? 
Szellemi háborút folytattak és szellemi csatával töltötték az idejüket, mielőtt 
Pált és Barnabást elküldték a szolgálatba? 
APCSEL. 13:2 
2. Mikor azért AZOK SZOLGÁLÁNAK AZ ÚRNAK és bőjtölének, monda a 
Szent Szellem ... 

Nem folytattak háborút, hanem az Úrnak szolgáltak! Nem az ördögökkel harcoltak. Az 
emberek túl gyakran semmit nem tudnak az Úr szolgálatáról; minden idejüket azzal töltik, 
hogy megpróbálnak egy legyőzött ellenséggel harcolni. 

A dolgok akkor kezdenek el történni, amikor a hívők Istennek kezdenek szolgálni. Olyan 
légkört teremtenek, ahol a Szent Szellem szólni tud: ,,Mikor azért azok szolgálának az Úrnak 
... MONDA a SZENT SZELLEM .. (2. vers). 

Úgyszintén, a Jelenések könyvében, Jézus Pátmosz szigetén János apostollal beszélt egy 
létező gyülekezetről, amely abban az időben Pergámum városában volt.  Pergámum városa 
sátán  erőssége  volt,  Jézus  mégsem mondott  semmit  a  város  fölött  uralkodó  démonokkal 
folytatott  harcról.  Ha  igei  lenne  szellemi  hadviselést  folytatni  olyan  értelemben,  hogy 
harcolunk az ördöggel és városok fölött lévő erősségeket rombolunk le, Jézus itt bizonyosan 
megemlítette volna. 

JELENÉSEK 2:12,13 
12. A Pergámumbeli gyülekezet angyalának írd meg: Ezt mondja Ő, Akinél a 
kétélű éles kard van: 
13.  Tudom  a  te  dolgaidat,  és  hogy  hol  lakol,  AHOL  A  SÁTÁN 
KIRÁLYISZÉKE VAN; és az  ÉN NEVEMET MEGTARTOD, ÉS AZ ÉN 
HITEMET NEM TAGADTAD MEG Antipásnak, az én htí bizonyságomnak 
napjaiban sem, aki megöleték nálatok, AHOL A SÁTÁN IAKIK. 

Habár Jézus azt mondta, hogy a Pergámumi gyülekezet az, ahol "sátán székhelye" van, 
vedd észre, Jézus nem mondta az ottani hívőknek, hogy folytassanak háborút sátán ellen. 
Nem, Jézus megparancsolta a hívőknek, hogy ragaszkodjanak az 6 nevéhez és ne tagadják 
meg a hitet (13. vers). Más szóval, Jézus bíztatta őket, hogy álljanak meg hitben! 

Próbáltak a tanítványok városok 
fölött lévő ördögökkel háborúzni?

Nézzünk  meg  néhány  további  igerészt  az  Újszövetségben,  hogy  lássuk,  mit  tettek  a 
tanítványok, ahogy városról városra utaztak. Ezeket az embereket Jézus maga választotta. 
Nem találunk Igét,  amely azt  mondja,  hogy a tanítványok erősségeket romboltak le azon 



városok felett, melyekbe bementek. Olyan Igét sem találunk, ahol a tanítványok másoknak 
tanították volna, hogy ezt tegyék. 

Jeruzsálemben

Amikor Péter és János felment a templomba, Jézus neve volt az, ami meggyógyította a 
születésétől fogva béna embert. 

APCSEL 3:6,16 
6.  Péter pedig monda: Ezüstöm és aranyam nincsen nékem; hanem amim 
van, azt adom néked: A NÁZÁRETI JÉZUS KRISZTUS NEVÉBEN, kelj fel 
és járj ... 
16. és az Ő NEVÉBEN való hit állal erősítette meg az Ő NEVE ezt. .. 

Figyeld meg, hogy Jézus neve volt az, amit a kor vallási vezetői kétségbe vontak és amitől 
féltek (ApCsel.4:10-12), mert a hívőknek ebben a névben van hatalmuk az ördög felett. 

Más szóval, a tanítványok a Jézus Krisztus nevében lévő erőről és hatalomról tanítottak 
(ApCsel.4:15-20).  A név  képviselte  Jézus  Krisztus  összes  hatalmát  és  mindazt,  amit  6 
beteljesített, amikor győzedelmeskedett a halál, a pokol és a sír fölött. 

APCSEL 6:7 
7.  ts  az  ISTEN  IGÉJE  növekedék;  és  SOKASODÉK  NAGYON  a 
tanítványok  száma JERUZSÁLEMBEN;  és  a  papok  közül  is  nagy  sokan 
követék a hitet.

Érdekes, hogy amikor Isten Igéje növekedett, a tanítványok száma megsokszorozódott. 
Ha a  hívők valóban nagy veszteséget  akarnak  okozni  sátán  királyságának,  akkor  ki  kell 
menniük és hirdetniük kell az Igét. 

Isten Igéjében van az az erő, mely szabaddá teszi az embereket. Jeruzsálem városában a 
tanítványok egyetlen  alkalommal  sem beszéltek  arról,  hogy nyelveken  harcolva  vagy az 
ördöggel ordítozva erősségeket vagy uralkodó szellemeket romboltak volna le a város fölött. 

Valójában,  ha  végignézed  az  Apostolok  cselekedeteit  és  megkülönböztetett  figyelmet 
fordítasz arra, hogy mit tanítottak a tanítványok, azt fogod találni, hogy Isten Igéjét tanították 
és hirdették, ahogy egyik helyről a másikra utaztak. Jézus nevéről szintén tanítottak, valamint 
tanították és hirdették az evangéliumot - az üdvösséget Jézus Krisztuson keresztül. 

Minden esetben az Ige befogadása és az Ige alapján való cselekvés volt ami kihozta az 
embereket sátán erősségeinek uralma alól. 

Próbált Pál városok fölött 
lévő erősségekkel háborúzni?

Nézzük  meg,  mit  tett  Pál  apostol,  ahogy  utazásai  alatt  kapcsolatba  került  bizonyos 
városokban lévő erősségekkel. Végül is a hit e hatalmas embere írta az Újszövetség nagy 
részét. Ha a városok fölött lévő erősségek lerombolása a nyelvek háborúja vagy az ördöggel 



való  kiabálás  által  egy  igei  gyakorlat,  Pál  bizonyára  mondott  volna  róla  valamit,  vagy 
gyakorolta volna azokban a városokban, ahol járt. 

Pál Damaskusban

Próbált  Pál  Damaskus  városa  fölött  erősségeket  lerombolni?  Nem,  Pál  közvetlenül 
megtérése után elkezdett Jézusról prédikálni. Tanításának középpontjában Jézus Krisztus állt, 
nem pedig az ördög és az erősségek. 

APCSEL 9:20,22,27,29 
20. És azonnal PRÉDIKÁIÁ a zsinagógákban a KRISZTUST, HOGY Ó AZ 
ISTEN FIA. 
22.  Saulus pedig annál inkább erőt vőn és zavarna hozta a Damaskusban 
lakó zsidókat, BEBIZONYÍTVÁN, HOGY Ő A KRISZTUS. 
27. Barnnabás azonban maga mellé vevén őt (pált), vivé az apostolokhoz, és 
elbeszélé  nékik,  mint  látta  az  úton az  Urat,  és  hogy beszélt  vele,  és  mint 
TANÍTOT DAMASKUSBAN NAGY BÁTORSÁGGAL JÉZUS NEVÉBEN 
29. És nagy BÁTORSÁGGAL TANÍTÁN AZ ÚR JÉZUSNAK NEVÉBEN, 
beszél, sőt vetekedik vala a görög zsidókkal ... 

Figyeljük meg, Pál Jézus Krisztus nevét magasztalta és emelte fel. Jézus neve az, ami 
megtöri  az  erősségeket  az  emberek  gondolkodásában  és  életében.  Pál  arra  tanította  az 
embereket,  hogy  magasztalják  Jézus  erejét  és  fenségét.  De  amikor  a  hívők  arra  tanítják 
egymást, hogy erősségek lerombolására és az ördöggel való harcra koncentráljanak, akkor a 
hangsúly sátánon és cselekedetein van. Valójában az ördögöt dicsőítik, ami megnyitja az ajtót 
és hozzáférési lehetőséget ad számára. Amikor a hívők Istent magasztalják, lehetőséget adnak 
Istennek, hogy hozzáférjen a szívükhöz és életükhöz. 

Ahogy  olvassuk  a  beszámolókat  Pál  utazásairól  az  akkori  idők  városain  és  falvain 
keresztül,  az első amit észreveszünk, hogy a hívőket megalapozta a hitben. Nem találunk 
olyan Igét, ahol Pál arra mutatott volna rá, hogy harcoljunk az ördög ellen. 

APCSEL 16:4,5 
4. És amint általmentek (Pál és Timótheus) a városokon, meg¬hagyták nékik, 
hogy tartsák meg a rendeléseket,  melyeket végeztek a Jeruzsálemben levő 
apostolok és vének. 
5. A gyülekezetek azért ERŐSÖDÉNEK A HITBEN, és GYARAPODÁNAK 
SZÁMBAN NAPONKÉNT.

 
A Biblia  azt  mondja,  ahogy a hívők megszilárdultak a hitben,  a számuk napról napra 

növekedett. Ahol csak hirdetik az Igét, ott megnövekszik az Isten országába kerülő lelkek 
száma. Így lehet az Ige szerint erősségeket "lerontani" - az emberek életében az evangélium 
hirdetése rombolja le az erősségeket azáltal, hogy üdvösségre vezetjük őket. 

Pál Filippiben



Próbált  Pál  erősségeket  ledönteni  Filippi  fölött?  Filippiben  történt,  hogy  Pálnak 
foglalkoznia kellett egy démonnal, amely egy fiatal szolgálólányon keresztül zavart keltett. 

APCSEL 16:16-18 
16. Lőn pedig, hogy mikor mentünk a könyörgésre, egy szolgálóleányka jőve 
élőnkbe,  kiben  jövendőmondásnak  szelleme  vala,  ki  az  ő  urainak  nagy 
hasznot hajta jövendőmondásával. 
17.  Ez  követvén Pált  és  minket,  kiált  vala,  mondván: Ezek az  emberek a 
magasságos Istennek szolgái, kik néktek az idvességnek útját hirdetik. 
18.  Ezt  pedig  több napon át  mívelte.  Pál  azonban megbosszankodván,  és 
hátrafordulván, mondá a szellemnek: Parancsolom néked a Jézus Krisztus 
nevében, hogy menj ki belőle. És KIMÉNE ABBAN AZ ÓRÁBAN. 

Egy gonosz szellem arra használta ezt a lányt, hogy a tanítványok szolgálatát akadályozza 
a városban. A lányban a jóslás vagy jövendőmondás szelleme volt és a szellem tudta, kik is 
valójában a tanítványok. 

De figyeljük meg, Pál csak a szellemmel foglalkozott,  amely azt okozta,  hogy a lány 
folyamatosan kiabált  és  zavart  keltett  -  nem foglalkozott  egyetlen erősséggel sem a város 
fölött. 

A lány több napon keresztül követte a tanítványokat és a benne lévő szellem mindenhol 
kijelentette: " ... Ezek az emberek a magasságos Istennek szolgái, kik néktek az üdvösségnek 
útját  hirdetik."  (17.  vers)  Amit  mondott  az  úgy volt,  de ki  akarja,  hogy az ördög tegyen 
tanúbizonyságot számára! 

Ha bosszantó volt, hogy az ördög csinál reklámot számukra, akkor miért nem dorgálta 
meg Pál a gonosz szellemet mindjárt az első! napon? Vagy a második napon? Azért nem tette, 
mert a szellemek megkülönböztetésének ajándéka nem akkor működött, amikor Pál akarta 
működtetni;  hanem  a  Szent  Szellem  akarata  szerint  működött  (1  Kor.  12:11).  Amíg  a 
szellemek megkülönböztetésének ajándéka nem jött működésbe, Pál ugyanolyan tehetetlen 
volt, mint bármelyikünk lenne hasonló helyzetben. 

Pál  nem  tett  addig  semmit  a  zavart  okozó  gonosz  szellemmel,  míg  Isten  Szelleme 
betekintést nem adott neki a szellemvilágba. Látjátok, Pál nemcsak megkötözte az ellene és 
az evangélium munkája ellen munkálkodó gonosz szellemet - hanem egy gonosz szellemet 
űzött  ki  valakiből.  Pálnak  szüksége  volt  a  Szent  Szellem  kenetére  és  működésben  lévő 
ajándékaira, hogy a lány szabaddá váljon ettől a démontól. 

Pál  a  lányon  keresztül  működő  gonosz  szellemhez  szólt,  amikor  a  szellemek 
megkülönböztetésének ajándéka működésbe lépett: " ... Parancsolom néked a Jézus Krisztus 
nevében, hogy MENJ KI BELŐLE ... " (ApCsel.16:18). A Biblia azt mondja: " ... kiméne 
ABBAN AZ ÓRÁBAN' (18. vers). 

Pálnak  nem  kellett  hosszú  órákat  kiabálással,  ordítozással  és  üvöltözéssel  eltöltenie 
ahhoz, hogy kiűzze ezt a gonosz szellemet. Pál nem próbálta meg a Filippi fölött uralkodó 
szellemet ledönteni a történtek miatt. Pál csupán a gonosz szellemhez szólt Jézus Krisztus 
nevében és megparancsolta neki: jöjjön ki, és az kijött még abban az órában. 

A dolog kulcsa az volt, hogy mielőtt Pál bármit tett volna, mindaddig várt amíg a Szent 
Szellemtől kinyilatkoztatást nem kapott. Más szóval, akkor foglalkozott a gonosz szellemmel, 
amikor  Szellemben volt  -  a Szent Szellem ereje  és kenete  által-  és  a  lány megszabadult. 
Nekünk is a Szent Szellemre kell támaszkodnunk éppen úgy, ahogy Pál tette. 

Napjaink egyes keresztény köreiben az emberek ordítoznak, kiabálnak és üvöltöznek az 
ördöggel, és nem sok történik. Ez azért van, mert sokan a test erejéből próbálnak foglalkozni 
az ördöggel. 



A kenet, vagyis a Szent Szellem ereje töri meg az ördög rabságának igáját (Ésa.10:27). A 
kenet  az  Igén  van,  így  ha  nem töltesz  időt  azzal,  hogy  az  Igét  elvesd  a  szívedbe,  nem 
rendelkezel  majd  semmi  kenettel,  hogy  az  ördöggel  foglalkozz.  És  Isten  ereje  nem  fog 
működésbe jönni az életedben anélkül, hogy az Ige cselekvője lennél. 

Egyes keresztények manapság nincsenek az Igében. Nem szenteltek időt arra, hogy Isten 
Igéjét elrejtsék a szívükbe tanulás, olvasás és azon való elmélyedés által, ezért az ördöggel a 
test erejéből próbálnak harcolni. Ez nem fog működni. Az ördöggel nem "harcolhatsz" testben 
ordítozva és kiabálva. Az emberek, akik ezt teszik, egyszerűen csak kifárasztják magukat. 

A Biblia azt mondja: ,,Ami testtől született, test az; és ami Szellemtől született, szellem 
az." (Ján.3:6) Az ördög és démoni serege szellemi lények. Ezért nem tudsz a test energiájával 
foglalkozni  velük  és  győzni.  Krisztus  Testének  fel  kell  ismernie,  hogy  ezekkel  a 
szellemvilághoz tartozó dolgokkal Isten Szelleme által, Isten Igéjével kell foglalkozni. 

Pál sem tudott többet tenni annál, amit te vagy én tudunk a kenet nélkül! Teljesen Isten 
Igéjére és a Szent Szellem kenetére kell hagyatkoznunk. 

MÁRK 16:17,20 
17. Azokat pedig, akik hisznek, ilyen JELEK követik: AZ ÉN NEVEMBEN 
ÖRDÖGÖKET ŰZNEK .. 
20. Azok  (a tanítványok) pedig kimenvén, prédikálnak mindenütt, AZ ÚR 
EGYÜTT MUNKÁLVÁN VELÜK, és MEGERÓSÍTVÉN AZ IGÉT a jelek 
által, amelyek követik vala. Ámen! 

Mit  mondott  Jézus  a  tanítványainak  az  ördögök  kiűzésével  kapcsolatban?  Azt,  hogy 
jelekkel  és  csodákkal  fogja  megerősíteni,  amikor  a  tanítványok  nyelveken  ordítoznak  az 
ördöggel?  Mondta-e  Jézus,  hogy  jelekkel  és  csodákkal  fogja  megerősíteni  azt,  amikor  a 
tanítványai a szellemi megtapasztalásaikat tanítják? Egyáltalán nem! 

A Biblia azt írja, Jézus együtt munkálkodott a tanítványaival, jelekkel erősítvén meg az 
Igét, melyet hirdettek. Azt mondta, hirdessék az Igét és azt jelek fogják követni (Mk.16:20). 

Helyezd  az  Igét  első  helyre  és  nem kell  aggódnod  afelől,  hogy  jelek  kövessék  -  az 
ördögök kiűzését is beleértve. Jézus azt mondta, az egyik jel, amely az Igét követni fogja, 
hogy a hívők ördögöket űznek (Mk.16:17-20). 

Pál Athénban

Athén volt a másik jelentős város, ahol a gonoszság megsokasodott. Mit tanított Pál az 
embereknek a városban lévő szellemi erősségekkel kapcsolatban? 

APCSEL. 17:15,16 
15. Akik pedig elkisérték Pált, elvivék őt egész Athénig; és parancsát vévén 
Siláshoz  és  TImótheushoz,  hogy  minél  hamarább  menjenek  őhozzá, 
elmenének. 
16.  Athénben  pedig,  mikor  azokat  várá  Pál,  SZELLEME  HÁBORROG 
VALA ŐBENNE, látván, hogy A VÁROS BÁLVÁNYOKKAL VAN TELE. 

A Mars hegyen az athéniak számos bálványképet állítottak fel különböző isteneknek. Az 
Ige azt írja,  Pál észrevette,  hogy Athén városa a bálványimádásnak hódolt (16.  vers).  Pál 
szelleme a városban látott erősségek miatt háborgott. 



Mit tett Pál a városban lévő bálványimádással és erősségekkel kapcsolatban? Folytatott 
szellemi  hadviselést  a  Mars  hegy  magasságban  lévő  "szellemi  fejedelme"  ellen?  Nem,  a 
Biblia pontosan elmondja nekünk, hogy mit tett. Tanította az embereknek az evangéliumot. 
Hirdette az Igét. 

APCSEL. 17:17,22,23 
17.  Vetekedik  vala  azért  a  zsinagógában  a  zsidókkal  és  az  istenfélő 
emberekkel, és a piacon mindennap azokkal, akiket előtalált. 
22. Előállván pedig Pál az Areopágusnak közepette, monda: 
Athéni  férfiak,  MINDEN  TEKlNTETBEN  NAGYON  ISTENFÉLŐKNEK 
TÁTLAK Tl1EKET. 
23.  Mert  mikor bejárám és szemlélém a ti  szentélyeiteket,  találkozám egy 
oltárral is, melyre ez vala ráírva: ISMERETLEN ISTENNEK. Akit azért ti 
nem ismerve tiszteltek, ŐT HIRDETEM ÉN NÉKTEK. 

Az Apostolok cselekedetei szerint Pál egyetlen démoni erősséget sem próbált lerombolni 
a város fölött,  habár látta, hogy sok erősség van a városban. Hirdette az evangéliumot és 
Jézusról prédikált (ApCsel.17:31,32). Prédikációjában Pál még csak meg sem említette az 
ördögöt. 

Azok, akik hittek Pál beszédének, megváltást nyertek. Pál így törte meg az emberek élete 
fölött az erősségeket - hirdette az Igét, így megváltást nyerhettek! Ezután sátánnak már nem 
volt többé törvényes uralma fölöttük. 

 
 

Pál Efézusban

Az Apostolok cselekedetei 19. fejezete megmutatja nekünk Pál szolgálatát Efézusban. Az 
efézusi emberek Diana istennő képének készítésével és eladásával foglalkoztak. Amikor Pál a 
városba jött Jézus Krisztust hirdetni, úgy érezték, veszély fenyegeti a megélhetésüket; így 
szembeszálltak Pállal, hogy zűrzavart okozzanak és megakadályozzák az Ige hirdetésében. 

A város  fölött  bizonyosan  uralkodott  valamiféle  gonosz  szellem,  amely  előidézte  azt, 
hogy  szembeszálljanak  Pállal,  nem?  Pál  mégsem  indított  szellemi  hadműveletet,  hogy 
lerombolja "Diana szellemét". 

Demeter, az ezüstkovács volt az, aki a figyelmet Diana istennőre terelte, nem pedig Pál. 
Pál  abban  foglalatoskodott,  hogy  a  figyelmet  Jézusra  irányítsa.  Az  Ige  hirdetésével  volt 
elfoglalva, így az emberek kikerülhettek sátán fennhatósága alól. 

APCSEL. 19:1,8-10,20 
1. .•. Pál, eljárván a felsőbb tartományokat, Efézusba érkezék .
8.  Bemenvén pedig a zsinagógába, BÁTORSÁGGAL SZÓL VALA, három 
hónapon át vetekedvén és igyekezvén meggyőzni AZ ISTEN ORSZÁGÁRA 
TARTOZÓ DOLGOKRÓL. 
9. Mikor pedig némelyek megkeményíték magokat és nem hívének, gonoszul 
szólván az Úrnak útáról a sokaság előtt, azoktól el¬távozván, elszakasztá a 
tanítványokat, mindennap egy bizonyos Tirannus oskolájában prédikálván. 
10. Ez pedig lőn két esztendeig; úgyannyira, hogy mindazok, kik lakoznak 
vala  Ázsiában,  mind  zsidók,  mind  görögök,  HALLGATÁK  AZ  ÚR 
JÉZUSNAK IGÉJÉT ... 



20.  Ekképpen  AZ  ÚRNAK IGÉJE  erősen  NEVEKEDIK és  HATALMAT 
VESZ VALA. 

Efézus városát Diana templomkultusza uralta. A városban mindenhol Diana templomok 
voltak.  6  volt  az  "istennő",  aki  a  város  fölött  uralkodott  és  voltak  más  istenek  is,  más 
templomokban. A város a bálványimádásnak hódolt. 

Pál az Ige hirdetése által foglalkozott ezekkel a démoni erősségekkel! Körülbelül két évre 
volt szüksége, de a Biblia azt mondja, az Ige növekedett és hatalmat vett. Olyan sokan hitték 
az  Igét,  amit  Pál  hirdetett,  hogy  az  Ige  hatalmat  kezdett  venni  az  életükben.  Ahogy  az 
emberek  elfogadták  az  evangéliumot  és  Jézus  Krisztust  elfogadták  Uruknak,  úgy  vett 
hatalmat Isten Igéje a városban. 

Pünkösd  napján  a  korai  Gyülekezet  120  emberrel  indult.  Az  Apostolok  cselekedeteit 
olvasva látjuk, hogy az ördög megpróbálta a korai Gyülekezetet visszatartani a növekedéstől. 
Az ördög támadásairól beszélünk. 

Az  ördög  minden  oldalról  üldözésekkel,  tesztekkel  és  próbákkal  támadta  a  korai 
Gyülekezetet.  Sátán  megpróbálta  a  Gyülekezetet  még  csecsemőkorában  lerombolni,  de  a 
hívők  győzedelmeskedtek  fölötte  az  Igével.  Mivel  az  Ige  hatalmat  vett,  az  Úr  naponta 
szaporította a Gyülekezetet az üdvözülőkkel (ApCsel2:47). 

Sátán ugyanezt  a  stratégiát  -  teszteket  és próbákat -  használja  ma is,  amelyet  a korai 
Gyülekezet  napjaiban.  Még  mindig  azon  munkálkodik,  hogy  lerombolja  a  Gyülekezet 
hatékonyságát az evangélium terjesztésében. De a Biblia azt mondja, hogy a pokol kapui sem 
vesznek  erőt  a  Gyülekezeten  (Mt.16:18).  Nos,  napjaink  Gyülekezete  is  ugyanazzal  a 
fegyverzettel van felszerelve, melyet a korai hívők használtak az ördög ellen, hogy sikeresen 
megálljanak támadásaival szemben és győzedelmesek legyenek fölötte. 

Ugyanúgy legyőzhetjük az ellenség stratégiáját, ahogy a korai Gyülekezet tette, ha nem 
arra irányítjuk figyelmünket, hogy egy legyőzött ellenséggel harcoljunk vagy városok fölött 
lévő démoni erősségek ledöntésével próbálkozzunk, hanem arra, hogy az Igének megfelelően 
imádkozunk. Hatalmunk van megkötni a fejedelemségeket és hatalmasságokat az ellenünk 
irányuló működésükben. Imádkozhatunk Istenhez azért, hogy az emberek szíve nyitott legyen 
az evangélium felé. Azután ki kell mennünk és hirdetnünk kell az Igét, és el kell mondanunk 
az embereknek a Krisztusban lévő szövetségi jogaikat, hogy szabaddá válhassanak. 

Mindemellett, voltál már valaha azokban az országokban, ahol az emberek a fölöttük lévő 
démoni  erősségeket  állítólag lerombolták? Érdekes,  hogy miután "ledöntötték",  azok még 
mindig ott vannak! Ennek az az oka, hogy kizárólag az Ige változtatja meg az embereket, 
befolyásolja  a  nemzeteket,  és  hozza  ki  az  embereket  sátán  uralma  és  rabsága  alól-  így 
megtanulhatják, hogyan álljanak ellene. 

Az ördög "gyötrése"

Amíg  azokról  az  ördög  elleni  taktikákról  beszélünk,  amelyek  nem  működnek  és 
ártalmasak Krisztus Teste  számára,  létezik egy másik gyakorlat  is,  amely pusztulást  okoz 
napjaink néhány gyülekezetében Nemrég egy pásztor beszélt nekem arról, hogy részt vett egy 
"meg¬szabadító  iskolán".  Én  a  "rabság  iskoláinak"  nevezem  ezeket.  Egyet  sem  láttam 
közülük,  amely ne a  rabság iskolájává vált  volna,  mivel az embereket arra  tanítják,  hogy 
ördögtudatúak legyenek és féljenek az ördögtől. Ez nem új. Már évekkel ezelőtt is láttam ezt 
felbukkanni. 

A pásztor később elmondta: ,,Azt gondoltam, ez olyan iskola lesz, ahol a szolgálók bibliai 
témákat fognak tanítani. De egyáltalán nem tanítottak. Több mint 4 órán keresztül mindössze 



annyit  tettek,  hogy  az  ördöggel  kiabáltak  és  ordítoztak  a  legmagasabb  hangjukon.  Azt 
mondták,  hogy  "kínozzák"  az  ördögöt.  Én  csak  ültem  ott  és  az  égvilágon  semmit  nem 
értettem belőle." 

Nem  szeretnék  rosszindulatú  lenni,  de  én  ezt  úgy  nevezem,  hogy  az  ostobaság 
túlburjánzott!  Ebben a  "megszabadító  iskolában"  az  emberek  akár  azt  is  mondogathatták 
volna,  miközben malmoznak az ujjaikkal,  hogy:  "Ragyogj,  ragyogj  kicsi  csillag.  Bárcsak 
tudnám, hogy te mi vagy." Amikor ordítozva próbálnak kínozni egy már legyőzött ellenséget, 
ez a valódi harc eltévesztése. A hívő elsődleges "harctere" a meg nem újított elméje és úgy 
győzhet, ha hívőként megáll Krisztusban lévő hatalmi helyén. 

Úgy tűnik,  néhány hívő  azt  gondolja,  hogy az  ördöggel  való  ordítozás  megmutatja  a 
fölötte lévő hatalmukat. De az ördögnek nem kell térdet hajtania az emberek nagy hangja 
előtt. Nem fél a zajtól; ő Jézus Krisztus nevétől fél! Fél azoktól a hívőktől, akik megállnak 
Krisztusban lévő hatalmukban. 

Az ördögnek nem kell abbahagynia és felhagynia az ellened irányuló támadásaival, ha 
arra  alapozol,  milyen  hangosan  tudsz  ordítozni  vele.  De be  kell  fejeznie  minden ellened 
irányuló  mesterkedését,  amikor  Krisztusban  lévő  hatalmad  gyakorlod.  Neked  mindössze 
ismerned kell a jogaidat és kiváltságaidat Krisztusban és Isten Igéjével ki kell kényszerítened 
Jézus sátán fölötti győzelmét. Mi nem próbáljuk megszerezni a győzelmet sátán fölött. Jézus 
már megszerezte ezt a győzelmet. Mi egyszerűen csak kikényszerítjük Jézus győzelmét Isten 
Igéjével az életünkben. 

Hallottam egy felvételt  egy ilyen találkozóról,  amelyen állítólag ebben az "iskolában" 
"tanítottak".  A szolgáló  azt  mondta:  ,,A Biblia  azt  tanítja,  hogy  amikor  Jézus  bement  a 
zsinagógába, a gonosz szellemek felkiáltottak: 'Azért jöttél, hogy gyötörj bennünket?' Így mi 
is gyötörni fogjuk az ördögöt." 

A Márk 5:7-ből és a Lukács 8:28-ból idézett. A Máté 8:29 azonban ezt mondja: ,,És ímé 
kiáltanak mondván: Mi közünk Teveled Jézus, Istennek Fia? Azért jöttél ide, hogy idő előtt 
meggyötörj  minket?"  Jézus  nem  "gyötörhette"  ezeket  a  gonosz  szellemeket  és  mi  sem 
tehetjük. Amíg Ádám bérleti joga le nem jár, a démonok és a gonosz szellemek itt vannak a 
földön. De hála Istennek, eljön a nap, amikor az örök tartózkodási helyükre kerülnek és ott 
gyötrettetek (Jel. 20:1-3). 

Gondolkodj el ezen! Miért akarná bárki is gyötörni az ördögöt? Jézus már legyőzte őt a 
kereszten. Mivel sátán egy legyőzött ellenség, én nem túlságosan érdeklődöm iránta. Tudom, 
hogy mit tegyek vele, amikor felüti a fejét, dicsőség Istennek! Engem sokkal jobban érdekel, 
hogy  Jézus  Krisztusról  prédikáljak,  így  az  emberek  ki  jöhetnek  sátán  uralma  alól  és 
megtanulhatják,  hogyan  foglalják  el  sikeresen  minden  tesztben  és  próbában  a  helyüket 
sátánnal szemben. 

Nézzük meg amit a Biblia mond és a sötétség királyságával szemben az Igére alapozzuk 
stratégiánkat, így Jézus számára megnyerhetjük a világ elveszettjeit! 

Tanulmányozd  magad  az  Igét!  Újra  és  újra  azt  fogod  találni,  hogy  Jézus,  a  tizenkét 
tanítvány és Pál apostol arra tanította a hívőket, hogy prédikálják az Igét. 

Ők Jézus nevéről tanítottak és arról a hatalomról, amellyel a hívők rendelkeznek ebben a 
névben a sötétség minden ereje felett. Arra tanították a hívőket, hogy szilárdan álljanak meg 
Isten  Igéjébe  vetett  hitükben,  mert  az  Ige  az,  amely  ledönti  az  erősségeket  az  emberek 
életében és gondolkodásában. Az Igén lévő kenetben van az az erő, mely megtör bármilyen 
démoni rabságot!

10. fejezet



Igei imádság által megakadályozni a sötétség királyságát

Ha a hívőknek nem kell erősségeket lerontaniuk olyan értelemben, hogy nem kell igei 
alappal  nem  rendelkező  dolgokat  tenniük,  mint  például  a  mennyekben  való  nyelveken 
harcolás; akkor hogyan imádkozhatunk úgy, hogy imádságaink valóságos változást hozzanak 
városok és nemzetek életében? 

Első és legfontosabb amit Krisztus Testének fel kell ismernie, hogy egyedül Isten Igéje az, 
amely  felnövekedve  győzelmet  arat  az  emberek  életében.  Isten  Igéje  növekedni  fog  és 
hatalmat vesz az emberek és a nemzetek életében bármilyen körülmény, bármely démon és az 
ördög minden ereje fölött, ha imádság által előkészített földbe ültetik, majd Isten Igéjével és 
Isten Szellemével öntözik. 

Termést hozni az Ige és az imádság által

A megújulás egyik nagy szolgálója egyszer azt mondta: ,,A hívők számára az ébredés nem 
nagyobb természetfölötti  jelenség,  mint  a  farmer  számára  learatni  a  termést."  Ezalatt  azt 
értette, hogy ugyanaz az alapelv érvényes a mag elvetésére és learatására mind a fizikai, mind 
a  szellemvilágban.  Az aratás  nem ok nélkül  és  nem egy éjszaka  alatt  történik.  A farmer 
előkészíti a földet, elveti a magot a földbe, és az eső biztosítja a növekedést. Végül a termés 
kész az aratásra. 

A  Biblia  szellemi  aratásnak  hívja  azt,  amikor  az  emberek  készek  elfogadni  az 
evangéliumot (Mt.9:38). A Biblia útmutatást ad, hogyan vezessük ki az embereket a sötétség 
királyságából és miként arassunk lelkeket a világosság Királysága számára. A fizikai világban 
a  termés magból növekszik.  Azonban mielőtt  a  magot elvetik,  a  földet elő kell  készíteni. 
Azután az aratás érdekében, a magot elültetése után öntözni is kell. Ugyanez igaz a szellem 
birodalmában is. 

Szellemi értelemben, az Igének megfelelő imádságokon keresztül előkészítjük az emberek 
szívének földjét, majd elvetjük Isten Igéjének romolhatatlan magját (1.Pt. 1:23). Az Igét el 
kell vetni az emberek szívébe az Ige hirdetése által, mert az Ige ad fényt és megvilágosodást 
az emberek szívébe, hogy szabaddá váljanak sátán uralma alól (Zsolt. 119:130). 

A romolhatatlan Ige elvetése és Jézus sátán fölötti győzelmének hirdetése minden hívő 
felelőssége, nemcsak a prédikátoroké, mivel Jézus ezt mondta: "ELMENVÉN azért, tegyetek 
tanítványokká minden népeket ... " (Mt.28:19). Jézus Krisztus már legyőzte és megfosztotta 
az  ördögöt  a  hívők  fölötti  uralmi  helyétől,  most  azonban  a  hívőknek  kell  elmenni  és 
elmondani az örömhírt az embereknek. 

Ezenkívül a "Nagy küldetésben" Jézus arra utasította a hívőket, hogy minden népnek és 
nemzetnek hirdessék és tanítsák az Igét. Nem azt mondta: "Elmenvén azért, imádkozzatok, 
hogy a démoni erősségek ledőljenek!" 

Ha a hívők csak aratásért imádkoznának, de soha senki nem vetné el az Igét, soha nem 
kerülne sor a lelkek aratására - senki nem kerülne ki sátán uralma alól. Imádkozhat valaki 
termésért egész éven át, de ha nem megy ki és nem ültet el néhány magot a kertjében, akkor 
üres kézzel tér vissza az aratásból. Nem számít, milyen jó a mag és milyen jól előkészített a 
föld, ha nincs víz vagy eső, nem lesz termés és nem lesz növekedés. A Bibliában a víz mind 
az Igét mind a Szent Szellemet jelképezi. 

Jakab 5:7 azt mondja, hogy a gazdaember béketűréssel várja a földnek drága gyümölcsét, 
míg korai és késői esőt kap. Az eső ebben a versben a Szent Szellemre utal. Zakariás 10:1-ben 
a  Biblia  arra  utasít  bennünket,  hogy kérjük az  Urat,  küldje  el  az  esőt  -  a  Szent  Szellem 
szellemi esőjét: "Kérjetek esőt az Úrtól a késői eső idején!" 



Imádkozhatunk, hogy a Szent Szellem kiáradjon minden nemzetre és előkészítse a földet 
az Ige magjának elültetésére. De azután valakinek ki kell mennie hirdetni az evangéliumot, 
hogy az emberek szabaddá váljanak, mert az Ige az, amely szabaddá tesz (Ján.8:32). Ez az 
igei útja a nemzetek megváltoztatásának. 

Semmilyen más úton nem leszel képes foglalkozni az ördöggel a nemzetek életében, csak 
úgy, ha Isten Igéje szerint imádkozol és elveted Isten Igéjének romolhatatlan magját. 

Ezért igei dolog kérni az esőt - a Szent Szellemet -, töltessen ki minden nemzetre, hogy az 
emberek szívébe elvetett Ige magjai növekedjenek. Egy másik igei útja az imádságnak, hogy 
lelkeket mentsünk ki a sötétség királyságából, ha kérjük az aratás Urát, küldjön munkásokat 
az aratásba (Mt.9:38). 

Nem számít, milyen jó a termés; ha nincsenek munkások, akik learatják a termést, a föld 
drága gyümölcse nem lesz betakarítva. Ezért folyamatosan kérd az Úrtól a Szent Szellem 
esőjét, hirdesd az Igét az embereknek, és imádkozz azért, hogy az Úr munkásokat küldjön az 
aratásba. Akkor lesz majd aratás: lelkek, akik bekerülnek Isten Királyságába. Az Ige szerint 
így  kell  megváltoztatni  városokat,  nemzeteket,  és  mivel  ez  Isten  Igéjén  alapul,  Isten 
növekedést fog adni (1 Kor. 3:6). 

Imádság által előkészíteni a földet

Amikor a hívők imádkoznak a világért, azt kell elsődleges céljuknak tekinteni, hogy az 
Ige hatalmat vegyen az emberek életében. Ha a hívők elkerülnék a bibliai  alapokkal nem 
rendelkező  imádkozást  és  elkezdenének  hatékonyan  imádkozni  Isten  Igéje  alapján,  sátán 
stratégiája meghiúsulna városokban és nemzetekben; Isten céljai pedig nagyobb mértékben 
teljesednének be a földön. 

Ha ébredésért imádkozol, az változást hoz a városok és népek életében, visszaszorítva a 
sötétséget.  Charles  Finney  -  aki  a  megújulás  egyik  hatalmas  szolgálója  volt  -  szolgálata 
betekintést  nyújt,  hogyan lehet  az  utat  előkészíteni  az  ébredés  számára  szilárdan az  Igén 
alapuló imádsággal. 

Finney városról  városra  ébredést  hozott.  Néha szinte  az  egész  város  megváltást  nyert 
amikor  odaérkezett  és  prédikált.  Ez  megrendíti  a  sötétség  királyságát!  A  legtöbb 
egyháztörténész egyetért abban, hogy Pál apostol óta Finney volt a legsikeresebb a lelkek 
megnyerésében. Történelmi tény, hogy a Finney által megtértek nyolcvan százaléka hűséges 
maradt Istenhez a további keresztény életében. A történelem során a legtöbb nagy megújulás 
alatt megtértek alig ötven százaléka folytatta az Úrnak szentelt életet. 

Amikor megkérdezték szolgálata sikerének titkát, Finney egyszerűen azt mondta: ,,A titok 
az ima. Minden reggel négy órakor kelek, és reggel négytől nyolcig imádkozom. Volt néhány 
olyan megtapasztalásom imádkozás közben, amely mélyen megrázott. Arra lettem figyelmes, 
hogy ezt mondom: 'Uram, ugye nem gondolod, hogy itt nem lesz ébredés?' Majd azt vettem 
észre, hogy Igét Ige után idézek az Úrnak, emlékeztetve Őt az ígéreteire." 

Amikor  olvastam  a  beszámolót  arról,  hogyan  imádkozott  Finney  az  ébredésért, 
megértettem, hogy azt gyakorolta, amire Isten Ésaiás könyvében tanít minket: 

ÉSAIÁS 43:26 (KJV) 
26.  JUTTASD  ESZEMBE:  KÉPVISELJÜK  EGYÜTT,  jelentsd  ki,  hogy  igaznak 

találtassál! 



Látod, Finney közbenjárása Istennél az ébredésért azokban a városokban ahol prédikálni 
akart, Isten Igéjének ígéretein alapult. Emlékeztette Istent arra, amit Ő mondott az Igében. Az 
Igének megfelelően imádkozott ébredésért - lelkekért, hogy Isten Királyságába kerüljenek. 
Nincs egyetlen beszámoló sem arról, hogy Finney valaha is démoni erősségeket döntött volna 
le,  imádkozott  volna  az  ördög  ellen  vagy  városok  felett  uralkodó  fejedelemségekkel 
foglalkozott volna, mégis egész városokat nyert meg az Úrnak, ahol prédikált. Finney említést 
tett Nash atyáról is, aki támogatta őt imádságban. 

Nash atya néha előrement a következő városba - ahol Finney prédikált - és imádságban 
előkészítette a talajt az ébredéshez. 

Egyszer, amikor Finney az egyik városban elkezdte az alkalmát, egy asszony odament 
hozzá és ezt mondta: "Körülbelül egy héttel ezelőtt Nash atya szobát bérelt tőlem. Három nap 
után csodálkoztam, miért nem jön ki a szobájából, így felmentem az ajtajához és hallottam, 
hogy Nash atya sóhajtozik. Azt gondoltam, valami baj történt vele, ezért kinyitottam az ajtót 
és benéztem. A szoba közepén feküdt, sóhajtozott és imádkozott." 

Finney  azt  válaszolta:  "Drága  testvérem,  ne  aggódj  Nash  atya  miatt,  csak  hagyd  őt 
egyedül. Csak a közbenjárás terheit hordozza, amikor imádkozik az elveszett lelkekért." 

Látod, Nash atya nem döntött le erősségeket, nem harcolt démonokkal, melyek a városok 
fölött uralkodtak, ahova Finney prédikálni ment. A Róma 8:26-nak megfelelően imádkozott, 
ahogy a Szent Szellem kimondhatatlan fohászkodásokkal segített neki imádkozni az elveszett 
lelkekért. 

Mindamellett fel kell ismernünk, hogy a Szent Szellem személyes imádságban vezethet 
valakit oly módon, amely nyilvánosság előtt nem helyénvaló. Például sok ember nem értené, 
különösen ha hitetlenek vannak jelen, ha valaki hirtelen a gyülekezeti terem padlójára esne és 
elkezdene nyögni és furcsán viselkedni imádságban. 

De az az imádság, amely összhangban van Isten Igéjével, előkészíti az emberek szívének 
talaját. Így az Igét elültethetjük és az örök gyümölcsöt hozhat az emberek életében. Ez az igei 
módja,  hogy  megváltoztassunk  városokat  és  népeket,  nem pedig  az,  ha  azzal  töltjük  az 
időnket,  hogy állítólag városok és nemzetek fölött uralkodó szellemi erőkkel háborúzunk, 
melyeket Jézus már legyőzött. 

Szolgálata során Finney lelkek ezreit nyerte meg Isten Királysága számára. Finney ezt a 
lelkekért - a föld értékes gyümölcséért - való imádkozáson és az Ige prédikálásán keresztül 
érte el. 

Szeretnék megosztani egy példát egy általam ismert asszonyról, aki imádságban sokak 
számára  előkészítette  az  utat,  hogy  megszabaduljanak  a  sötétség  királyságából.  Howard 
anyának hívtuk és egy erős imaasszony volt. 

Amikor évekkel ezelőtt Howard anya először ment Északközép Texasba, azon az egész 
területen egyetlen városban sem volt teljes evangéliumi gyülekezet. Az Úr a szívére helyezte, 
imádkozzon azért, hogy ennek a területnek minden kisebb és nagyobb városában jöjjön létre 
egy teljes evangéliumi gyülekezet. 

Így Howard anya elkezdett imádkozni, és addig imádkozott folyamatosan egy városért, 
amíg ott létre nem jött egy teljes evangéliumi gyülekezet. Reggel tíztől délutánig imádkozott. 
Majd vacsora után megint elkezdett imádkozni, éjfélig vagy még tovább, attól függően, ahogy 
a Szent Szellem vezette. 

Howard anya az imádságaiban nem próbált erősségeket ledönteni és harcolni az ördöggel. 
Nem arra alapozta az imádságát, amit az ördög tett vagy nem tett. Nash atyához hasonlóan 
lelkek  üdvösségéért  imádkozott,  ahogy a  Szent  Szellem segítette  ebben.  Nem ordibált  az 
ördöggel,  de  minden  bizonnyal  hatalmas  veszteséget  okozott  a  sötétség  királyságának. 
Istenhez beszélt és kérte, hogy lelkek kerüljenek Isten Királyságába. 

Howard anya hatalmas felelősséggel imádkozott, hogy Texasnak ezen a területén minden 
városban  és  településen  létrejöjjön  egy  gyülekezet.  Howard  anya  jó  példa  arra,  hogyan 



segíthetnek  a  hívők  buzgó,  igei  imádsággal  és  közbenjárással  városokat  megnyerni  Isten 
számára. 

"Nektek fogom adni a várost'

A bibliai  imádság  és  közbenjárás,  amely  a  Szent  Szellem kenete  és  ereje  által  megy 
végbe, változást hoz létre városok és nemzetek életében Isten Királysága számára. Engedd 
meg, hogy ezt egy példával szemléltessem. Egyszer egy gyülekezetben prédikáltam, és az 
alkalom közepén az imádság szelleme szállt az egész gyülekezetre, mindenki a földre esett és 
imádkozott. A Láthatatlan, a Szent Szellem vezette a szolgálatot. Mindannyian imádkoztunk 
még egy kis ideig. 

Az imádság után az Úr azt mondta nekem: "Mondd meg a jelenlévőknek, ha hajlandóak 
közbenjárni és vajúdni a városban lévő elveszettekért,  nekik adom a várost.  Nekik adom, 
azonban  nekik  kell  birtokba  venni.  A  közbenjáró  imádságon  és  az  elveszettekért  való 
vajúdáson keresztül tudják birtokba venni a várost." 

Látod,  közbenjárhatunk  másokért  az  értelmünkkel,  ahogy  Finney  tette:  amikor 
előterjesztette  ügyét  Istennél,  Isten  Igéjének  ígéreteit  használta.  De  nem  mindig  tudjuk, 
hogyan kellene imádkoznunk az emberekért. Ezért kell érzékenynek lennünk, hogy a Szent 
Szellem  vezetése  szerint  imádkozzunk,  ahogy  Ő  ragadja  meg  a  dolgokat  velünk,  együtt 
(1Kor. 14:14; Róm.8:26). 

Ily módon imádkozni az elveszettekért része a bibliai útnak, hogy egy várost megnyerjünk 
Isten számára. Ahhoz, hogy egy várost megnyerj, lelkeket kell megnyerned. 

Egy várost  megnyerni Isten számára nem szükségszerűen azt jelenti,  hogy a városban 
minden  egyes  személy  megváltást  nyer,  mivel  az  embereknek  megmarad  a  szabad 
választásuk. De az imádság és a közbenjárás megkönnyíti, hogy az emberek megnyíljanak 
Isten  felé  és  kívánják  a  megváltásukat.  A  hívők  elveszettekért  való  imádsága  azt 
eredményezte, hogy sokan megtértek az Úrhoz. 

Tény,  mikor  két  évvel  később  visszamentem  abba  a  városba,  ez  volt  a  legnagyobb 
gyülekezet;  sok-sok  lelket  imádkoztak  ki  a  sötétség  királyságából  és  vittek  át  Isten 
Királyságába.  E  gyülekezet  hívői  soha  nem próbáltak  egyetlen  erősséget  sem ledönteni! 
Egyszerűen  odaszánták  magukat  az  imádságnak,  mely  Isten  Igéjén  és  a  Szent  Szellem 
vezetésén alapult. 

,,Az Úr Igéje erősen
növekedett és hatalmat vett"

Hogyan  ragadja  ki  az  embereket  a  sötétségből  és  hoz  növekedést  Isten  Királysága 
számára a romolhatatlan mag elvetése - az Ige hirdetése? 

Az  Apostolok  cselekedetei  19.  részében  látjuk,  ahogy  Pál  Efézusban  prédikálta  Isten 
Igéjét  és  hatalmas  csodák  történtek  Isten  dicsőségére.  Az  emberek  üdvözültek,  a  hívők 
betöltekeztek  Szent  Szellemmel  és  nyelveken szóltak,  a  betegek meggyógyultak  és  azok, 
akiket gonosz szellemek gyötörtek, megszabadultak. 

Mindez  annak  eredményeképpen  történt,  hogy  Pál  hirdette  az  Igét:  "Ekképpen  az 
ÚRNAK IGÉJE erősen növekedik és hatalmat vesz vala." (ApCsel.19:20) Az Ige volt az, 



amely növekedett és hatalmat vett az efézusi emberek szívében és életében, és kihozta őket a 
sötétség királyságának rabságából. 

Hirdesd az Igét,  ha csodákat akarsz látni,  beleértve azt  is,  hogy az emberek szabaddá 
válnak a démoni elnyomástól és hatásoktól. Tedd Isten Igéjét az első helyre, mert Isten Igéje 
soha nem hagy cserben. Amikor az Ige helyett valami másra helyezed a hangsúlyt vagy mást 
magasztalsz fel,  akkor már letértél  az alaptanokról,  és  az emberek nem szabadulnak meg 
sátán fogságából. Az ördög számára megnyitja az ajtót, ha bármi mást magasztalsz fel mint 
Isten Igéjét, mert ez eltérít Istennek a Gyülekezetre vonatkozó terveitől. 

Hirdesd az Igét! Alapozd meg az embereket az Igében! Akkor képesek lesznek megállni 
bármilyen  tesztben  és  megpróbáltatásban,  amit  sátán  az  útjukba  próbál  hozni,  mivel  a 
hitüknek szilárd alapja lesz - az élő Isten Igéje. 

Az  ApCsel.19:20  azt  mondja,  hogy Isten  Igéje  hatalmat  vett  az  emberek  életében.  A 
"hatalmat  vesz"  azt  jelenti:  fölénybe  kerülni  erő  vagy  felsőbbrendűség  által; 
GYŐZEDELMESKEDNI;  hatékonynak  vagy  eredményesnek  lenni,  illetve  azzá  válni; 
érvényesülni. 

Amikor Isten Igéje fölénybe kerül az emberek szívében, ez azt jelenti, hogy az Igében 
lévő erő megváltoztatja az életüket és megszabadítja őket az ördög minden kötésétől. Ahhoz, 
hogy  a  győzedelmes  Gyülekezet  hatalmat  vegyen  a  sötétség  ereje  felett  a  földön, 
kulcsfontosságú, hogy az Ige fölénybe kerüljön az emberek életében. Ez az igei útja, hogy 
városokat és népeket fordítsunk Isten felé. 

Olvastam egy misszionárius újságcikkét, aki hosszú évekig a Fülöp-szigeteken szolgált. A 
Fülöp-szigeti  szolgálatáról szóló beszámolója jó példa arra, hogyan hoz változást  egy nép 
életében a hirdetett Ige. 

A szolgálókból  álló  csapat  egy  olyan  szigetre  ment,  ahol  még soha  nem hirdették  az 
evangéliumot, és a szigeten élő emberek sátán erős kötöttségeiben éltek. A misszionáriusok 
hirdették az Igét, és sokan megszabadultak a sötétség rabságából. 

A hívők életük végéig böjtölhettek és imádkozhattak volna az emberekért azon a szigeten, 
de senki nem nyert volna üdvösséget, ha valaki nem ment volna el a szigetre, hogy hirdesse 
az Igét. 

A hívők megparancsolhatták volna az ördögnek, hogy fejezze be a sziget irányítását, de ő 
továbbra  is  uralkodott  volna,  mert  az  Ige  ismerte  nélkül  az  emberek  -  tudatosan  vagy 
tudatlanul - állandóan megnyitották volna magukat sátánnak. 

Az Ige hirdetése és tanítása nélkül az emberek nem tudták volna, hogy hatalmuk van sátán 
fölött és többé nem kell, hogy az ördög legyőzze őket. 

Ezért először hatékonyan, az Igének megfelelően kellett imádkozni a sziget lakóiért, akik 
sátán rabságában voltak. De azután valakinek el kellett mennie és az Ige hirdetése által el 
kellett  ültetnie  a  romolhatatlan  magot  az  emberek  szívébe.  Ezáltal  sok-sok  ember 
újjászülethetett és megszabadulhatott a sötétség királysága alól. 

Minél több hívő engedi, hogy az életében az Ige hatalmat vegyen, annál több esetben 
fogjuk  látni,  hogy  városok  és  népek  megváltoznak  Isten  dicsőségére.  Ez  a  módja,  hogy 
megálljunk  a  földön,  mint  az  Úr  Jézus  Krisztus  győzedelmes  Gyülekezete,  eljuttatva  az 
evangéliumot minden nemzethez ezekben az utolsó napokban.

Miért imádkozzunk?

A Biblia nem arra tanítja a hívőket, hogy imádságaikban városok és nemzetek fölött lévő 
erősségek lerombolására vagy a démonokkal való harcra koncentráljanak, hanem arra utasít 
bennünket, imádkozzunk azért, hogy előre mozdítsuk Isten Királyságát itt a földön. 



Valaki  azt  mondhatja:  "Vonuljunk vissza  városokért  és  népekért  folytatott  imádságtói, 
hogy elkerüljünk minden hibát és szélsőséget az erősségek lerombolásával és az ördöggel 
való hadviseléssel kapcsolatban. Tegye Isten, amit tenni akar; nincs értelme imádkozni." 

De  nem  vonulhatunk  vissza  az  elveszettekért  való  imádkozástól.  A világnak  óriási 
szüksége van imádságra. A Gyülekezetnek is szüksége van imádságra. 

Valaki még azt is kérdezhetné: "Miért  kell  imádkozni és közbenjárni másokért? Mivel 
Isten mindenható, miért nem vált meg egyszerűen mindenkit, hiszen az Ó akarata az, hogy 
minden ember üdvözüljön?" (1 Tim. 2:4) 

Egyszer  olvastam John Wesley  egyik  kijelentését,  amely megválaszolja  ezt  a  kérdést. 
Wesley azt mondta: "Úgy tűnik, az imaéletünk korlátozza Istent. Semmit nem tud tenni az 
emberiségért mindaddig, amíg valaki meg nem kéri Őt." 

Az Ige elmondja, miért van ez így: 
JAKAB 4:2 
2 .... nincsen semmitek, mert nem KÉRITEK. 
JÁNOS 16:23,24 
23. És azon a napon nem kérdeztek majd engem semmiről. Bizony, bizony 
mondom néktek, hogy amit csak KÉRNI fogtok az Atyától az én nevemben, 
megadja néktek. 
24. Mostanáig semmit sem kértetek az Atyától az én nevemben: 
KÉRJETEK és megkapjátok, hogy a ti örömetek teljes legyen. 

Isten arra vár, hogy a gyermekei megkérjék Őt, lépjen az elveszettek érdekében. Isten 
Igéjén alapuló kérés az egyik módja annak, ahogy a hívők megállhatnak a Krisztusban lévő 
hatalmi helyükön és kikényszeríthetik sátán vereségét a földön. 

Törésen állni

Isten csak úgy tud mozdulni ezen a földön, ha az emberei megkérik, hogy tegyen valamit. 
Isten ma is keresi azokat, akik "falat falaznának" és "megállnának Előtte a törésen", hogy 
közbenjárjanak a lelkekért 

minden nemzetben. Ez az igei útja, hogy városokat és nemzeteket nyerjünk meg Istennek. 

EZÉKIEL 22:30 
30. És keresék közülök valakit, aki falat falazna, és ÁLLANA A TÖRÉSEN 
énelőmbe az országért, HOGY EL NE PUSZTÍTSAM AZT; de senkit nem 
találék. 

Ebben  a  versben  Isten  azt  mondja,  hogy  el  kell  pusztítania  az  országot,  mert  mint 
igazságos Istennek, meg kell büntetnie a bűnt. Isten büntetése a bűnért nem volt igazságtalan, 
mert az emberek a saját bűneikkel hozták magukra az ítéletet: " ... ÚTJOKAT fejükhöz verém 
... " (31. vers) 

Ez az Ige rámutat, ha Isten talált volna valakit, hogy "falat falazzon, törésre álljon" és 
közbenjárjon az országért, akkor nem kellett volna ítéletet hoznia az emberekre. 

Ez visszautal arra, amit John Wesley mondott: "Úgy tűnik, Isten semmit sem tud tenni az 
emberiségért, hacsak valaki meg nem kéri Őt." 



Bárcsak  valaki  megkérné  őt!  Gondolkodj  el  ezen!  Isten  nem  mondta,  hogy  ki  kell 
mennünk és meg kell próbálnunk harcolni sátánnal, egy legyőzött ellenséggel. Ezek a versek 
azt mondják, ha Isten szövetségének gyermekei csak megkérnék, hogy mozduljon a földön, Ó 
meghallgatná és megválaszolná az imádságaikat. Sátán ereje nem összemérhető Istenével! 

A világ megváltatlan emberei az ördög - és nem Isten - uralma és hatalma alatt állnak. 
Ezért az ő sorsuk az, hogy a saját útjuk szerint kapják a büntetést, hacsak meg nem hallják és 
el nem fogadják az evangélium igazságát és meg nem térnek. 

Isten  olyanokat  keres,  akik  bátran  megkérik,  tartsa  vissza  az  ítéletet  és  adjon  a 
megváltatlanoknak több időt, hogy megváltozzanak és az igazság ismeretére eljussanak. 

A mi felelősségünk hirdetni az evangéliumot, hogy az emberek megváltást nyerjenek és 
megtanítani nekik az ördög feletti hatalmi helyüket Krisztusban. 

Látod, ezek azok az alapelvek Isten Igéjében, amelyre az imádsággal kapcsolatos tanokat 
felépíthetjük, hogy városokat, illetve nemzeteket nyerhessünk meg Istennek. Isten az Igéjére 
fordít  gondot,  hogy  beteljesítse  azt,  nem  pedig  megtapasztalásokra  épített  tanokra  és 
szélsőségekig félreértelmezett, kiragadott igerészekre (Ésa.55:11; Mk.16:20

Timótheus  levelében található  egy másik  igei  út,  ahogy imádkozhatunk városokért  és 
nemzetekért,  hogy  megnyerjük  őket  Isten  számára.  Az  Ige  arra  utasít  bennünket,  hogy 
imádkozzunk a hatalomban lévőkért. Magától értetődik, hogy amikor egy nemzet hatalomban 
lévő emberei megváltoznak Isten dicsőségére, akkor Isten szabadabban tud mozdulni a nép 
életében, így az ördög tervei meghiúsulnak és az emberek megváltást nyernek. 

1 TIMÓlHEUS 2:1,2,4 
1.  Intelek  azért  MINDENEK  ELÓTT,  hogy  tartassanak  könyörgések, 
imádságok, esedezések, hálaadások MINDEN EMBEREKÉRT, 
2.  KIRÁLYOKÉRT  és  MINDEN  MÉLTÓSÁGBAN  LEVŐKÉRT,  hogy 
csendes és nyugodalmas életet éljünk, teljes istenfélelemmel és tisztességgel. 
4.  Aki  (Isten)  azt  akarja,  hogy  minden  ember  idvezüljön  és  az  igazság 
ismeretére eljusson. 

Figyeljük meg, Pál azt mondta az 1 Timótheus 2:1-ben: " ... MINDENEK ELŐIT .. ". Ez 
azt jelenti, hogy mielőtt imádkozunk magunkért és családunkért, imádkoznunk kell minden 
emberért és mindazokért, akik hatalomban vannak. 

Ha az Igének megfelelően imádkozunk és az első helyre tartozó dolgokat tesszük az első 
helyre, az mindig eredményt hoz. Ha a legutolsó szellemi hóbort" szerint imádkozunk, amely 
nem alapul szilárdan Isten Igéjén, az soha nem fog tartós vagy örök eredményeket hozni. 

Ahogy imádkozunk a hatalomban lévőkért, a Biblia azt mondja, változást hozunk létre a 
világ  nemzeteiben:  "  ...  hogy  CSENDES  ÉS  NYUGODALMAS  ÉLETET  éljünk  ... 
" (1Tim.2:2). 

Igen,  vannak  városok  és  népek  fölött  uralkodó  szellemek,  amelyek  befolyásolják  a 
hatalomban lévő embereket. Habár nem tudjuk egyszer és mindenkorra "ledönteni" ezeket a 
démoni  erősségeket,  ahogy  imádkozunk  a  népek  vezetőiért,  meghiúsíthatjuk  és 
működésképtelenné  tehetjük  az  ördög  stratégiáját  itt  a  földön,  és  ezáltal  Isten  szándéka 
győzedelmeskedhet. 

A hatalomban lévőkért való imádkozás azonban nem azt jelenti, hogy azért imádkozzunk, 
hogy a kedvenc pártunk politikusai kerüljenek hivatalba. A politikai párt alapján egymagában 
még nem tudjuk megítélni, hogy melyik jelölt a legmegfelelőbb egy vezető szerep betöltésére 
népünk életében. 



Imádkozni a hatalomban lévőkért

Más  szóval,  a  kormányunkért  mondott  imádságunkban  nem  személyekkel  kell 
foglalkoznunk; csak azért kell imádkoznunk, hogy a megfelelő jelölt kerüljön a megfelelő 
hivatalba. Mindegyikünknek lehet saját véleménye arról, ki a megfelelő jelölt egy hivatalra, 
de biztosan csak Isten tudja. Nekünk csak azért kell imádkozni, hogy Isten a saját elképzelése 
szerint léphessen. 

Isten azt akarja, hogy imádkozzunk a hatalomban lévőkért, így béke lesz nemzetünkben. 
Akkor  zavartalanul  hirdethetjük  az  evangéliumot.  Amíg  az  ördög  felfordulásban  tartja  a 
nemzeteket,  nem élhetünk  csendes,  nyugodt  életet  és  nem hirdethetjük  akadálytalanul  az 
evangéliumot a föld legszélső határáig. 

2 THESSZALONIKA 3:1,2 
1. Végezetre imádkozzatok értünk atyámfiai, hogy AZ ÚRNAK BESZÉDE 
TERJEDJEN és dicsőíttessék, amiként tiköztetek is. 
2.  És  hogy  meneküljünk  meg  az  ALKALMATIAN  ÉS  GONOSZ 
EMBEREKTŐL Mert nem mindenkié a hit! 

Amikor  imádkozunk,  Isten  meg  fog  szabadítani  bennünket  a  nemzetünk  minden 
területének és részének "alkalmatlan és gonosz embereitől", és így Isten Igéje szabad utat 
nyer. 

Tehát a legfontosabb ok, amiért Isten azt akarja, hogy imádkozzunk a nemzetek vezetőiért 
az, hogy így hirdetni lehet az evangéliumot és az emberek megszabadulhatnak a sötétség 
királyságából. Isten terve és célja a Gyülekezet számára az, hogy minden népnek hirdesse az 
evangéliumot: ,,És az Isten országának ez az evangéliuma HIRDETTETIK MAJD az egész 
világon, bizonyságul MINDEN NÉPNEK; és akkor jő el a vég." (Mt.24:14) Ez az igei útja 
annak, hogy az ördög munkáját hatástalanná tegyük a földön. 

A Biblia  azt  mondja,  akkor jön el  a vég,  amikor az evangéliumot minden nemzetnek 
hirdetik.  Az ördög nem akarja,  hogy eljöjjön a  vég,  mert  tudja,  hogy amikor  eljön,  neki 
befellegzett!  Ezért  sátán  megpróbál  annyi  akadályt  felállítani,  amennyit  csak  tud,  hogy 
meggátolja az evangélium hirdetését az egész világon (Mk.16:15). Zűrzavar és háború idején 
még nehezebb terjeszteni az evangéliumot. Ezért használ az ördög hitetleneket, akiknek az 
elméjét megvakította (2 Kor. 4:4), hogy zavargást keltsenek. Sátán azzal próbálkozik, hogy 
megállítsa Isten munkájának előrehaladását. 

Mindemellett  a  keresztényeken  múlik,  hogy  az  ördögnek  sikerül-e  megvalósítania  az 
ellenük  irányuló  terveit.  Ahogy  engedelmeskedünk  a  Biblia  útmutatásának,  hogy 
imádkozzunk  a  hatalomban  lévőkért  és  a  világ  népeiért,  elősegítjük,  hogy  sátán  tervei 
meghiúsuljanak és segítünk abban, hogy Isten céljai beteljesedjenek a földön. 

A keresztényeknek hatalmukban áll imádkozni Jézus nevében és megváltoztatni az ország 
ügyeit, függetlenül attól, milyen országban élnek. Amikor imádkozunk, sátán - e világ istene - 
helyett Istennek adunk lehetőséget, hogy mozduljon és uralja a helyzetet, bármi legyen is az. 
Amikor  a  keresztények  Jézus  nevében  az  imádságban  megállnak  a  küldetett  hatalmi 
helyükön, Isten sokakat bevisz az Ő Királyságába. Nem kell harcolnunk az ördöggel, hogy 
elnyerjük  ezt  a  hatalmat.  A hatalom már  a  miénk  Jézus  nevében (Mt.28:18-20).  Amikor 
imádságban elfoglaljuk a helyünket, egyszerűen gyakoroljuk azt a hatalmat, amit Jézus már 
megszerzett számunkra. 

Láttuk,  hogyan  győzött  Isten  Igéje  sátán  erősségei  fölött,  amikor  a  Keleti  blokk 
nemzeteiben összeomlott a kommunizmus. 1983-ban az Úr arra késztetett, hogy imádkozzam 
Jakab 5:7-nek megfelelően: " ... a szántóvető várja a FÖLDNEK drága gyümölcsét ... míg 
reggeli és esteli esőt kap." 



Abban az időben heti  ima-összejöveteleket tartottunk a RHEMA-ban és bejelentettem: 
,,Azt hiszem eltévesztettük, hogyan imádkozzunk a Keleti blokk népeiért.  Úgy gondolom, 
sokan az evangélium számára elérhetetlennek bélyegeztük meg a kommunista országokat. 
Imádkoztunk az ottani keresztényekért, de hányan imádkoztunk a kommunista vezetőkért? 

Azonban a Biblia nem azt mondja, hogy az Úr az Egyesült Államok vagy a Szabad Világ 
drága gyümölcsére vár. Ő a föld drága gyümölcsére vár és ebbe beletartoznak a kommunista 
országok  is.  Ez  azt  jelenti,  hogy  mielőtt  Jézus  visszajön,  ébredésnek  kell  történni  a 
Vasfüggöny és a  Bambuszfüggöny mögött  is,  mivel  a  Biblia azt  mondja,  hogy be fogják 
takarítani a termést az egész földről." 

Így  az  ima-összejövetelek  során  hétről  hétre  imádkoztunk  a  kommunista  országokért, 
mint ahogy a világ más országaiért is. A Zakariás 10:1 alapján kértük az Urat, küldje az esőt - 
a Szent Szellem kiáradását - ezekre a népekre: ,,Kérjetek esőt az Úrtól a késői eső idején ... " 
Az 1 Timótheus 2:1-2 alapján imádkoztunk a kommunista országok vezetőiért.  Kértük az 
Aratás Urát, küldjön munkásokat (Mt.9:38). 

Ahogy az Aratás Ura felé fordítjuk az imádságainkat, elfoglaljuk a helyünket a földön, 
mint az Úr Jézus Krisztus győzedelmes Gyülekezete, és sátán uralma az elveszettek élete 
fölött hanyatlani kezd. Így szabadítjuk meg az embereket az ellenség rabságából. Amikor a 
világ népei és városai felett hatalomban lévőkért imádkozunk, akkor azokban a városokban és 
népek esetében meggyengítjük sátán királyságának hatékonyságát. Amikor imádkozunk, Isten 
tud munkálkodni ezekben az országokban sátán helyett. 

Meg vagyok győződve,  hogy azok a  változások,  amelyeknek tanúi  lehettünk a  Keleti 
blokk  népeinél,  azért  történtek,  mert  ezekért  az  országokért  szerte  a  világon  sok  hívő 
imádkozott a Szent Szellem indíttatására az Igének megfelelően. 

Keresztényként  Jézus nevében hatalmunk van megkötözni az ördög erejét  a nemzetek 
politikai életében. Jogunk van megparancsolni sátánnak, hogy vegye le a kezét egy nemzet 
kormányáról, gazdaságáról és szociális életéről. Megkötözhetünk minden gonosz szellemet, 
amely befolyásolja ezeket a területeket,  és megparancsolhatjuk nekik,  hogy fejezzék be a 
mesterkedéseiket  és  szüntessék  be  az  ellenünk  irányuló  tevékenységüket  (Mt.18:18; 
Ján.14:13,14). 

Itt a földön minden összecsapásban megállíthatjuk sátán ellenünk irányuló terveit, és Isten 
céljai beteljesedhetnek, ahogy a keresztények elfoglalják a Krisztusban lévő hatalmi helyüket 
a világ nemzeteinek érdekében, imádkozva azok vezetőiért. 

Tehát  adjunk  elsőbbséget  a  legfontosabb  dolgoknak,  hogy  sátán  helyett  Isten 
uralkodhasson városunk és nemzetünk életében. Mielőtt a családodért imádkoznál, elsőként 
imádkozz a hatalomban lévőkért, hogy így " ... csendes és nyugodalmas életet éljünk, teljes 
istenfélelemmel és tisztességgel." (1.Tim.2:2) Ez az egyik módja, hogy visszatartsuk sátánt 
attól, hogy kihasználjon bennünket, hiszen". . .jól ismerjük az ő szándékait" (2 Kor. 2:11). 

Azért nem voltunk elég hatékonyak a sötétség ereje felett, mert nem foglaltuk el a jogos 
helyünket  Krisztusban,  az  imádságainkat  nem  alapoztuk  szilárdan  Isten  Igéjére  és  nem 
helyeztük az első helyre tartozó dolgokat az első helyre olyan mértékben, ahogy kellett volna. 

látomás a "békákról"

Volt  két  nagyon hasonló,  szokatlan  szellemi  megtapasztalásom,  az  egyik  1970-ben,  a 
másik pedig 1979-ben, amely megmutatta, milyen valóságos a felelősségünk a nemzetünkért 
és  a  világért  való  imádkozásban.  Mindkét  látomásban három hatalmas,  fekete,  békaszerű 
teremtményt  láttam feljönni  az  Atlanti-óceánból.  Úgy néztek  ki  mint  a  békák,  de  sokkal 
nagyobbak voltak - körülbelül bálnaméretűek. 



Az első, 1970-es látomásban ez a három fekete lény feljött az Atlanti¬óceánból és úgy 
tűnt, mintha össze-vissza ugrálnának az országban. A második látomásban, 1979-ben ismét 
láttam  három  békaszerű  teremtményt;  egyikük  feljött  a  vízből  és  úgy  tűnt,  mintha  a 
tengerpartunk körül akarna partra szállni.

Tudnod kell, hogyan értelmezd a szellemi látomásokat. Az, hogy ezek a teremtmények az 
óceánból jöttek elő, nem azt jelenti, hogy egy valóságos óceánból emelkedtek ki. Mózes 1. 
könyvétől  a  Jelenések  könyvéig  a  "tengerek"  vagy  "vizek"  gyakran  emberek  sokaságát 
jelképezik. 

Ahogy az első látomásban ez a három békaszerű teremtmény keresztül-kasul ugrált az 
országon, tudtam, ez azt jelenti: az ördög az emberek sokaságából három stratégiával akar 
felemelkedni a népünk el¬len. Sátán első terve az volt, hogy lázadás és zavargás legyen. A 
második, hogy politikai botrányt okozzon (Watergate, mint később kiderült). És a harmadik: 
problémák népünk gazdasági szektorában. 

Az  ellenség  ezen  gonosz  stratégiái  nem  keresztény  körökből  támadnak,  hanem  a 
sötétségben  járók  tömegeiből  származnak,  mivel  a  bűnösök  a  sötétség  királyságához 
tartoznak és az ördög hatalmában és rabságában élnek. 

A második,  1979-es  látomásban Jézus  azt  mondta nekem:  "Ha e  nemzet  keresztényei 
megtették  volna  azt,  amit  az  Igémben  mondtam nekik  és  imádkoztak  volna  az  országuk 
vezetőiért, visszatarthatták volna ezeket a gonosz szellemeket - melyeket 1970-ben láttál- a 
működéstől. Egy sem történt volna meg azon botrányok közül a nemzetedben. Az országban 
nem lettek volna politikai, szociális és gazdasági zavargások, és az elnök soha nem követte 
volna  el  azokat  a  hibákat,  melyeket  elkövetett.  Én  a  Gyülekezetet  tartom  felelősnek  a 
miniszterelnök hibáiért." 

Amikor  meghallottam,  hogy  Jézus  ezt  mondja,  felkiáltottam:  "Oh,  Istenem!"  -  és 
elkezdtem sírni. Jézus folytatta: "Igen, a Gyülekezet felelős a Mindenható Isten előtt. Tudom, 
amikor  elmondod  ezt  néhány  kereszténynek,  nevetni  fognak.  De  várj  addig,  amíg  az  én 
Ítélőszékem elé állnak és meglátod, vajon nevetnek-e majd, amikor ők lesznek azok, akik 
ítéletet kapnak tőlem." 

Jézus azt mondta, a keresztények megállíthatták volna az ördög gonosz terveit azáltal, 
hogy Isten Igéjén alapuló imádságban elfoglalják a helyüket. A keresztényeknek az Úr Jézus 
nevében hatalmuk van a földön, és ha imádkoztak volna a hatalomban lévőkért, Amerikában 
nem lettek volna azok a lázadások vagy politikai és gazdasági zavargások, melyeket a 70-es 
években megtapasztaltunk. 

Ebben az 1979-es látomásban láttam más békákat, ahogy készülnek újra partra szállni a 
tengerpartunkon. Jézus ezt mondta nekem: "láthatod, az ördög ismét három hasonló gonosz 
tervre készül ebben az országban. Először is, ha a keresztények nem imádkoznak, szerte az 
országban újabb zavargások, lázadások és tüntetések támadnak, melyeknek más okai lesznek, 
mint a 70-es években." 

Jézus így folytatta: "Másodszor, valami készül a miniszterelnökötök ellen, aminek nem 
kellene bekövetkeznie, és nem is fog, ha a keresztények imádkoznak és hatalmat gyakorolnak 
az  ördög  tervei  felett,  és  az  én  nevemben  megkötözik  a  működését.  Harmadszor,  ha  a 
keresztények  nem  imádkoznak,  történni  fog  valami,  amely  további  problémákat  okoz  a 
nemzet gazdasági életében és pénzügyi struktúrájában." 

Jézus összefoglalta:  "Még egyszer: a keresztények megállíthatják az ördög mindhárom 
stratégiáját  e  nép  ellen.  Megállíthatják  a  zűrzavart  a  szociális  felépítményben,  amelyek 
lázadáson, tüntetésen és zavargásokon keresztül jelentkeznek. Megállíthatják a botrányt és az 
ördög  aktivitását  a  nemzet  politikai  életében.  Végül  megállíthatják  az  ördögöt,  hogy  ne 
okozzon károkat az ország pénzügyi helyzetében." 



Sok keresztény imádkozott és az ellenség terve csodálatosan elhárult és meghiúsult. Mivel 
a  keresztények  Jézus  nevében  elfoglalták  hatalmi  helyüket,  és  elkezdtek  imádkozni  és 
gyakorolni az ördög feletti hatalmukat, Isten közbeavatkozott az érdekünkben. 

Nemzetek megváltoztatása a Biblia alapján

Meg fogunk nézni két embert az Ószövetségben, akik imádság által megváltoztatták a 
népük helyzetét. Ha meg akarod érteni, hogyan változtattak meg nemzeteket a Biblia emberei, 
tanulmányozd az imaéletüket és nézd meg, hogyan imádkoztak. Azt fogod látni, hogy Isten 
Igéjének megfelelően imádkoztak. 

Ábrahám  közbenjárása  Szodoma  és  Gomora  városáért  egy  példa  arra,  hogy  Isten 
szövetségének emberei ezen a világon hogyan járhatnak közben és befolyásolhatják a dolgok 
menetét, hogy Isten céljai megvalósulhassanak, tekintet nélkül sátán erősségeire városok és 
nemzetek fölött (1.Móz. 18:16-33). 

Hogyan  hozott  változást  Ábrahám  a  népe  számára?  Foglalkozott  démonokkal  vagy 
ördögökkel? Megpróbált démoni erősségeket ledönteni? Nem. Ábrahám Istennél járt közben 
az ügyével (1.Móz. 18:16-33; Ésa. 43:26). Istenhez beszélt Szodomáról és Gomoráról. 

Természetesen voltak gonosz szellemek Szodomában és Gomorában; Isten a gonoszságot 
ítélte  meg azokban a  városokban (1.Móz.19:13).  Ábrahám nem a városok felett  uralkodó 
gonosz szellemekkel harcolt, amikor azon fáradozott, hogy megmentse a várost. Ábrahám az 
Úrnál járt közben e városok érdekében, és az Úr válasza az igazak megmentése volt. 

Ábrahám közbenjárása arra tanít bennünket, hogy nincs szükség sok hívőre ahhoz, hogy 
imádságban  megváltoztassuk  a  dolgokat  ezen  a  földön.  A Biblia  azt  mondja:  "  ...  Ha 
KETTEN közületek egy akaraton lesznek a földön minden dolog felől,  amit csak kérnek, 
MEGADJA NÉKIK  az  én  Mennyei  Atyám."  (Mt.18:19)  Ezékiel22:30  azt  mondja:  "  ... 
keresek közülük VALAKIT. .. ': Egyetlen ember teljesen megváltoztathatja a helyzetet. 

Ezenkívül mi egy sokkal jobb szövetség alá tartozunk, mint Ábrahám. Ábrahámnak nem 
volt hatalma az ördög felett, ahogy nekünk van az Újszövetség alatt Jézus nevében. Ha Isten 
az  Ószövetségben  Ábrahám  közbenjárására  lépett,  mennyivel  inkább  cselekedni  fog  az 
Újszövetség alatt városok és népek életében, ha a hívők csak megkérik Öt függetlenül sátán 
stratégiáitól! 

A keresztények  sokkal  többet  tudnának  végezni  Isten  Királysága  számára,  ha  csak 
gyakorolnák a Jézus nevében lévő hatalmukat és kierőszakolnák sátán vereségét itt a földön. 
A keresztények többsége nem használja ki imádságban a hatalmát, amely hozzátartozik. Ha 
ezt  tennék,  nagy  károkat  okozhatnának  a  sötétség  királyságának  és  sok  lelket 
megnyerhetnének Isten számára. 

A keresztények igei imádság által meg tudják változtatni városok és nemzetek politikai, 
gazdasági és szociális életét. A keresztények visszatarthatják az ítéletet a megváltatlanoktól, 
több  időt  adva  nekik,  hogy  meghallják  az  evangéliumot  és  megtérjenek.  Amikor  Isten 
emberei elfoglalják a helyüket imádságban a világ népeiért, ahogy Ábrahám tette, akkor meg 
tudják  változtatni  a  dolgokat  itt  a  földön  Isten  dicsőségére,  és  minden  területen 
meghiúsíthatják az ellenség terveit. 

Dániel imaélete:
Háborúzott Dániel az ördöggel?



Egy másik bibliai  példa  található Dániel  imaéletében arról,  hogy a  Szövetség embere 
imádság által megváltoztatta a dolgok menetét egy nemzet vonatkozásában. Ha Dániel meg 
tudta változtatni az imádságai által Izrael egész nemzetének ügyét, figyelmen kívül hagyva 
sátán erősségeit, akkor meg kell néznünk pontosan, hogyan imádkozott. Minden leírt esetben 
azt fogjuk látni, hogy Dániel Istenhez imádkozott. Egyetlen alkalommal sem mondja a Biblia, 
hogy Dániel az ördöggel "harcolt" vagy közvetlenül fejedelemségekkel és hatalmasságokkal 
foglalkozott. 

A következő részből képet kapunk Dániel ima életéből. 

DÁNIEL 10:2,3,5,6,12-14 
2. Azokon a napokon én, Dániel, bánkódtam (böjtöltem) három egész hétig. 
Kívánatos étket nem ettem, hús és bor nem ment az én számba, és soha sem 
kentem meg magamat, míg el nem telék az egész három hét. 
5. És felemelém szemeimet, és látám, és ímé: egy férfiú, gyolcsba öltözve és 
dereka ufázi arannyal övezve. 
6.  És  teste  olyan  mint  a  társiskő,  és  orcája  olyan  mint  a  villám és  szemei 
olyanok mint az égő szövétnekek, karjai és kábatája mint az izz6 ércnek színe, 
és az ő beszédének szava olyan mint a sokaságzúgása. 
12. És monda nékem: Ne félj Dániel: mert AZ ElSŐ NAPTÓL FOGVA, hogy 
szívedet  adtad  megértésre  és  sanyargatásra  a  te  Istened  előtt, 
MEGHALLGATTATTAK  A  TE  BESZÉDID,  és  ÉN  A  TE  BESZÉDEID 
MIATT JÖTTEM. 
13. De PERSIÁNAK FEJEDELME (gonosz szellemek a magasságban) ellenem 
állott huszonegy napig, és ímé Mihály, egyike az előkelő fejedelmeknek, eljöve 
segítségemre, és én ott maradék a persa királyoknál; 
14. Jöttem pedig, hogy tudtodra adjam, ami a te népedre az utolsó időkben 
következik: mert a látomás azokra a napokra szól. 

Ezékiel és Jeremiás is megprófétálta, hogy Isten megszabadítja Izraelt Babilonból. Dániel 
egyike volt azoknak a zsidó száműzötteknek, akiket Babilonban tartottak fogságban ebben az 
időben. Egy napon, ahogy Dániel az Izrael fogságból való megszabadulásáról szóló próféciát 
olvasta, elkezdte keresni Istent az ígérettel kapcsolatban, amit Ö tett. 

Isten Igéje volt az, ami arra indította Dánielt, hogy imádkozzon és keresse Istent a népe 
érdekében. Miközben Dániel kereste az Urat, Isten nemcsak azt mutatta meg neki, hogy mi 
fog  történni  a  közvetlen  jövőben,  hanem  megmutatott  neki  néhány  jövőben  létrejövő 
királyságot, melyek elbuknak és más királyságokat is. 

Dániel Istenhez imádkozott,
nem az ördög ellen

Ha megvizsgálod, amit Isten Igéje mond, akkor látod, hogy Dániel nem közvetlenül az 
egeket uraló fejedelemmel foglalkozott. Dániel Istenhez imádkozott. 

Másfelől - bizonyos értelemben - Dániel közvetve foglalkozott az imádságban a gonosz 
szellemekkel,  mivel  amikor  imádkozott,  Isten  meghallgatta  és  válaszolt;  Isten  Királysága 
előbbre jutott, és sátán királysága vereséget szenvedett. Dániel Istenhez szóló imádságának 
eredményeképpen egy háború volt az egekben. Azonban nem Dániel harcolt. 



Látod, amikor Krisztus Teste imádkozik, sokkal több megy végbe az egekben - az első és 
második égben, ahol a démonok működnek-, mint azt mi felismernénk. 

Úgy tűnik, tőlünk függ itt a földön, valamint szavainktól és elmondott imádságainktól, 
hogy  egy  bizonyos  helyzetben  az  angyalok  győzelemre  jutnak-e  az  egekben  vagy  sem. 
Emlékezz, az angyal azt mondta Dánielnek: " ... meghallgattattak a te beszédeid, és ÉN A TE 
BESZÉDEID MIATTJÖTTEM." (Dán. 10:12) . 

Amikor Dániel imádkozott, nem próbálta legyőzni az ördögöt. Dániel emlékeztette Istent 
a Szavára (Ésa.43:26).Azonban Dániel imádsága közvetve befolyásolta a fejedelemségeket és 
hatalmasságokat,  és  egy  egekben  folytatott  háborút  eredményezett,  ahogy  a  sötétség  erői 
megpróbálták visszatartani a Dánielnek szóló választ, hogy elérjen hozzá. 

Dániel felismerte, hogy a válasz még nem jutott el hozzá, így tovább folytatta a böjtölést 
és kereste Istent. Mi lett volna, ha Dániel feladja? Lehet, hogy az angyal nem győzött volna 
az  egekben.  De  Dániel  nem  hagyta  abba  az  imádkozást,  és  a  megválaszolt  ima 
eredményeképpen a helyzet megváltozott a nép életében Isten dicsőségére. 

Mivel Dániel imádkozott Istenhez, Izraelt elengedték a babiloni fogságból, habár nagy 
volt  a  gonoszság  és  sátán  sok  erőssége  uralkodott  abban  a  nemzetben.  De  Isten  Igéje  - 
amelyet Dániel imádságban kimondott Istennek - volt az, ami elmozdította és megváltoztatta 
ezeket a körülményeket. Nem a magasságban lévő gonosz szellemekkel imádságban folytatott 
közvetlen harca változtatta meg a dolgokat ebben a népben, mivel sehol sem olvassuk, hogy 
Dániel a magasság gonosz szellemei ellen imádkozott volna. 

,,A te beszédeid miatt jöttem"

Dániel 10. fejezetének ez a része betekintést ad az imádság és a szavak erejéről, mely 
hatással van a szellemvilágra, ahogy Isten mozdul, hogy megválaszolja az imádságainkat a 
természetes világban. Megérthetjük ezt abból, amit az angyal mondott Dánielnek: " ... az első 
naptól  fogva  ...  MEGHALLGATTATTAK A TE BESZÉDID,  és  ÉN A TE BESZÉDEID 
MIATT JÖTTEM." (Dán. 10:12) 

Ez egy nagyon érdekes állítás: "a te beszédeid miatt jöttem". Nem a Mennyben kimondott 
szavak  küldték  az  angyalt  Dánielhez  vagy  állították  munkába  Isten  angyalát.  A földön 
imádságban  -  Isten  Igéje  alapján  kimondott  szavak  késztették  munkára  Isten  angyalát  a 
sötétség erői ellen (Zsolt. 103:20). 

Ez azt mondja számunkra, azon múlik, hogy a győzelmet itt a földön megtapasztaljuk-e 
vagy sem, hogy Isten gyermekei elfoglalják-e a Krisztusban lévő jogos hatalmi helyüket és 
imádkoznak-e Isten Igéje alapján. 

Másrészt  az  Ószövetség  alatt  Dánielnek  nem  volt  hatalma  Jézus  nevében  ellenállni 
sátánnak, vagy megkötözni a fejedelmességek és hatalmasságok működéseit és terveit, mivel 
Jézus még nem jött el és nem győzte le sátánt. A démonok fölötti hatalom még nem adatott 
meg, mivel Jézus még nem halt meg és nem támadt fel a halálból és nem ruházta át a hatalmát 
a Gyülekezetre. 

Ezért Dániel még nem tudott hatalmat gyakorolni az ördög tervei fölött, ahogy azt a hívők 
meg tudják tenni az Újszövetségben. Ma az Újszövetség alá tartozunk, egy jobb szövetségünk 
van, mely jobb ígéreteken alapul, mint Dánielé. Hatalmat gyakorolhatunk sátán tervei fölött 
és  működésképtelenné  tehetjük  a  földön.  Nem  kell  harcolnunk,  hogy  megszerezzük  a 
hatalmat,  egyszerűen  csak  meg  kell  állnunk  abban  a  hatalomban,  amelyet  Krisztus  már 
nekünk adott. 



Az imádság szerepe, amikor
a sötétség királyságával foglalkozunk

Ahogy mi hívők az Igének megfelelően imádkozunk, Isten mozdulni fog az érdekünkben. 
Ahogy  az  Ige  szerint  imádkozunk,  úgy  tűnik,  az  imádságaink  valóban  visszaszorítják  a 
sötétség  erőinek  hatását  és  lehetővé  teszik  az  Ige  győzelmét;  így  hirdethetjük  az 
evangéliumot. 

Szeretnék megosztani veletek egy példát, amely megmutatja, hogy az igei imádság ereje 
hogyan szorítja vissza a sötétség királyságát és változtatja meg a dolgok menetét nemzetek 
életében.  Évekkel  ezelőtt  egy  afrikai  nemzet  nagykövete  meglátogatta  a  RHEMA-t  egy 
személyes köszönettel, melyet országának miniszterelnöke küldött. 

Néhány  hónappal  azelőtt  egy  RHEMA szolgálócsoport  látogatta  meg  ezt  az  afrikai 
országot, amely abban az időben a forradalom szélén állt. A RHEMA-csapat találkozott az 
ország vezetőivel és beszéltek nekik Jézus Krisztus igazságáról, és ők meghívták a csoportot 
a parlamentbe, hogy imádkozzanak népük válságának békés megoldásáért. 

Isten  megválaszolta  az  imádságaikat,  és  a  válság  vérontás  nélkül  oldódott  meg.  A 
miniszterelnök egy üzenetet küldött nekünk: "Az igazság, amit az embereitek hoztak Jézus 
Krisztusról az országunknak, megmentette népünket a vérfürdőtől." Látod, az ördög véres 
forradalmat akart. Amikor a hívők Jézus nevében megálltak a hatalmukban, megkötötték az 
ellenség  munkáit,  majd  az  embereknek  hirdették  az  evangéliumot,  sátán  stratégiája 
meghiúsult. 

Az afrikai nagykövet azt  mondta:   Kézzelfogható a különbség,  amikor a keresztények 
imádkoznak az országunkért és a vezetőkért. Amikor imádságban elfoglalják a helyüket, úgy 
tűnik, az ellenség szembenállása megszűnik. De ha a hívők felhagynak és abbahagyják az 
imádkozást, a sötétség erőinek hatásai újra visszalopódznak. 

A hívőknek folyamatosan imádkozniuk kell a hatalomban lévőkért és a világ nemzeteiért. 
Ez az egyik útja, hogy együttműködjünk Isten akaratával, hogy az győzelemre juthasson. A 
hatalomban  lévőkért  való  imádkozás  az  egyik  útja,  hogy  eloszlassuk  a  démonikus 
akadályokat, amelyek vissza akarják tartani az Igét attól, hogy győzelemre jusson az emberek 
életében. 

Az ördögöt és a démonokat nem tudjuk elűzni a földről vagy a végtelen mélységbe se 
vethetjük  őket  a  végső  ítéletük  ideje  előtt  (Jel.20:3).  De  igei  imádságok  által,  úgymond 
sakkban tudjuk tartani a sötétség erőit, így az evangélium szabad utat nyer, és az emberek 
szíve fogékony lesz Isten Igéjére. A világosság visszaszorítja és eloszlatja a sötétséget, így az 
emberek fogékonyak lesznek az evangélium felé. Például amikor belépsz egy sötét szobába és 
felkapcsolod a villanyt, a fény elnyeli a sötétséget. A sötétség nem létezik ott, ahol világosság 
van! 

A Biblia  azt  mondja,  az  ördög  megpróbálja  megvakítani  azoknak  az  elméjét,  akik 
hinnének: "Akikben e világ istene MEGVAKÍT01TA a hitetlenek ELMÉIT, hogy ne lássák a 
Krisztus dicsőséges evangéliumának VIIÁGOSSÁGÁT, Aki az Isten képe." (2 Kor. 4:4) Ha 
hirdetjük  az  Igét  és  imádkozunk  azért,  hogy  lelkek  kerüljenek  Isten  Királyságába, 
visszaszorítjuk és eloszlatjuk a sötétséget, így az emberek befogadhatják az evangéliumot és 
üdvösséget nyerhetnek. 



A démonok első három 
osztályának megkötése a földön

Már beszéltem arról,  hogy amikor Jézus megjelent nekem az 1952-es látomásban, azt 
mondta:  „Te  gyakorold  a  hatalmad  a  démonok  első  három  osztálya  fölött,  nekem  majd 
gondom lesz a magasságban lévő gonosz szellemekre." 

A fejedelemségek, hatalmasságok és ez élet sötétségének világbírói a démonoknak azon 
osztályai,  melyek  közvetlenül  befolyásolják  a  személyes  életünket,  mivel  ők  a  mi 
területünkön uralkodnak. Ezeket kell megkötnünk és hatalmat kell gyakorolunk fölöttük itt a 
földön Jézus nevében. Ha gyakoroljuk a Krisztusban lévő hatalmunkat, Jézus foglalkozni fog 
a magasságban lévő gonosz szellemekkel.

Máté 18:18-ban, amikor Jézus azt mondta:...  amit megköttök a földön, a mennyben is 
kötve  lészen  ...  ",  nem  arról  beszélt,  hogy  Isten  Mennyországában  kössük  meg  a 
fejedelemségeket  és  hatalmasságokat,  mert  Isten  birodalmában  nincs  semmi,  amit  meg 
kellene kötni. Nem, Jézus az első és a második égről beszélt, mert ezek a gonosz szellemek 
ott munkálkodnak. 

Ezt a földi világot a fejedelemségek és hatalmasságok uralják, mert a hitetleneken vagy a 
tudatlan és engedetlen hívőkön keresztül képesek működni. Azonban, ha a hívők gyakorolják 
a  Krisztusban  lévő  hatalmukat,  Jézus  nevében  meg  tudják  állítani  a  fejedelemségeket  és 
hatalmasságokat és ez élet sötétségének világbíróit a működésükben. 

Az ördög ellenünk való működésének megkötése az igei út, ahogy foglalkoznunk kell az 
egeket uraló gonosz szellemekkel. 

Hadd adjak egy példát a gonosz szellemekkel való igei bánásmódról, amely az életemben 
történt. Egyszer az egyik nagyvárosunkban prédikáltam, amikor Isten Szelleme szállt rám és 
arra vezetett, hogy imádkozzak ezért a bizonyos helyzetért. 

A Szent Szellem késztetése és kenete alatt mondtam ki: Te egekben lévő gonosz szellem, 
mely  a  népünk  és  kormányunk  ellen  akarsz  jönni,  szüntesd  be  és  hagyj  fel  az  ellenünk 
folytatott  tevékenységeddel.  Ti  gonosz  démonok,  mindhárman,  akik  ebben  a  városban 
tartózkodtok,  Jézus  nevében  megparancsolom,  hogy  szüntessétek  be  és  hagyjatok  fel  a 
mesterkedéseitekkel. Vegyétek el a kezeteket a politikai hivatalban lévő emberről. Vegyétek el 
a kezeteket a hatalomban lévő emberek csoportjáról. Azonnal állítsátok le a munkát Jézus 
nevében! Sátán, te egy legyőzött ellenség vagy, és Jézus nevében menned kell!" 

A Szent Szellem irányításának és ihletésének megfelelően imádkoztam így. Fogalmam 
sem volt, hogy ebben az időben mi történik a városban. De a Szent Szellem utasított engem és 
röviddel ezután a város egyik fő politikai vezetőjét korrupció és csalás miatt elmozdították 
hivatalából. 

Annak  eredményeképpen,  hogy  a  Szent  Szellem  ereje  által  hatalmat  gyakoroltam  a 
városban az ördög munkái fölött, rövidesen ítélet szállt több korrupt politikusra és sokakat, 
akik a kormányzati hivatal kulcspozícióiban voltak, elmozdítottak hivatalukból. 

Isten  Szent  Szellemének  kenete  által  az  Igének  megfelelően  foglalkoztam  ezekkel  a 
gonosz szellemekkel, melyek a láthatatlan világban uralkodtak. Ezt követően a város látható 
világában korrupt politikai vezetőket lepleztek le és mozdítottak el hivatalukból. 

Hatalmunk korlátai

Az ember hatalma a természetes világban és a szellemvilágban is korlátozott. Például a 
hívőnek hatalma van a sötétség erői fölött a saját és a háznépe életében (ApCsel.16:15,31; 
Mt.8:1-13). Azonban, amikor a hívő másokért imádkozik - kikerül a hatalmi területéről vagy 



hatás¬köréből-, meg kell nyernie a beleegyezésüket ahhoz, hogy bármilyen szellemi hatalmat 
gyakorolhasson az érdekükben. 

Ez az oka, hogy Jézus azt mondta, imádkozzunk egyezségben (Mt.18:19) vagyis mindkét 
félnek egyet kell  értenie  Isten Igéje  szerint.  Ha a  hatalmi területünkön kívül  imádkozunk 
valaki másért, az illetőnek egyezségben kell lennie velünk, hogy az imádságunk hatékony 
lehessen. 

Meg kell értenünk sátán királysága fölötti hatalmunk korlátait is, ha hatásosan akarunk 
foglalkozni az ördöggel. Például Jézus nevében hatalmunk van megtörni az ördög erejét az 
emberek  élete  fölött  (Mt.18:18,19;  Fil.2:9,10)  és  könnyebbé  tenni  számukra,  hogy Jézust 
elfogadják. Azonban továbbra is megmarad a szabad választásuk, és szabadon dönthetnek, 
hogy elfogadják vagy elutasítják Jézust. Amikor megtörjük az ördög hatalmát valakinek az 
élete fölött, mentes lesz sátán befolyásától, így szabadon dönthet Jézus mellett. 

De  arra  vonatkozóan  nem  áll  rendelkezésünkre  Ige,  hogy  egyszer  és  mindenkorra 
megtörjük az ördög erejét egész városok fölött, mivel egy város emberek összességéből áll. 
Az emberek szabad akarattal rendelkeznek és eldönthetik, kit akarnak szolgálni - Istent vagy 
sátánt -, és minden városban sok ember azt választja, hogy sátánt szolgálja és folyamatosan 
megnyílik  neki.  De  imádsággal  visszaszoríthatjuk  a  sötétség  hatásait,  így  az  evangélium 
hirdetése által az Igének lehetősége lesz győzni az emberek szívében és életében. 

Ugyanezen  alapelv  szerint  megvannak  a  határai,  hogy  a  hívők  a  démoni  aktivitással 
kapcsolatban hogyan gyakorolhatják a hatalmukat. Más szóval, foglalkozhatok az ördöggel a 
saját  életemben.  De  nem feltétlenül  tehetem ezt  meg  valaki  más  életében  anélkül,  hogy 
feljogosítana erre. Lehet, hogy akarja az ördögöt az életében; lehet hogy szereti a sötétség 
munkáit és nem akar kijönni a világosságra. Mindenkinek joga van megválasztani, hogy kit 
fog szolgálni, és nem leszel képes áthágni az akaratukat. 

Hibát  követünk  el,  amikor  valaki  más  életében  próbáljuk  gyakorolni  azt  a  jogos 
hatalmunkat, mellyel Jézus nevében a saját életünkben rendelkezünk. Nincs efféle hatalmunk. 
Megfutamíthatjuk az ördögöt a saját életünkben, de mások életében nem mindig tudjuk. Az 
egyén akaratának sok köze van a saját megszabadulásához. 

Szeretnék egy példát adni erre a természetes világban. Kezelhetem a pénzügyeimet, de 
nem keze1hetem a te pénzügyeidet, hacsak fel nem jogosítasz erre. Nos, a szellemi dolgok 
ugyanolyan valóságosak, mint a természetes dolgok. De amikor szellemi dolgokra kerül sor, 
úgy látszik azt gondoljuk, hogy betolakodhatunk mások életébe a beleegyezésük nélkül. Néha 
az  emberek  úgy  tesznek,  mintha  beleegyezésüket  adnák,  de  valójában  a  szívük  nincs 
egyetértésben.  Anélkül,  hogy  az  illető  a  beleegyezését  adná,  senkit  nem  leszel  képes 
megszabadítani,  hacsak  Isten  Szelleme  természetfölötti  módon  nem  mozdul,  ahogy  Pál 
esetében tette az ApCsel.16-ban. 

De  mindaddig,  amíg  valakinek  az  értelme  és  az  akarata  működik  és  tudja  irányítani 
magát, sok köze van a saját megszabadulásához. Ezért kell az embereket megtanítani a saját 
felelősségükre az ördöggel való foglalkozásban, ami azt jelenti, hogy telve kell lenniük az 
Igével és a Szent Szellemmel és meg kell tanulniuk ellenállni az ördögnek a saját életükben. 
Ha az emberek segítségért jönnek hozzád, meg kell tanítanod nekik, hogyan kössék meg az 
ördögöt és hogyan álljanak meg vele szemben a saját életükben. 

Például, amikor az emberek segítségért jönnek hozzám, rendszerint tudok segíteni nekik, 
mivel  azáltal,  hogy  hozzám  fordultak  engedélyt  és  felhatalmazást  adnak,  hogy  segítsek. 
Mindaddig  segíthetek  nekik,  amíg  értelmi  képességeik  birtokában  vannak  annyira,  hogy 
megadják  nekem  ezt  a  hatalmat.  Máskülönben  szükségem  van  a  Szent  Szellem 
természetfölötti ajándékainak működésére, hogy szabaddá váljanak. 

Smith Wigglesworth elmond egy történetet, amely segít bemutatni a hívők hatalmának 
birodalmát. Wigglesworth az Amerikai Egyesült Államokból hajózott vissza Angliába, és egy 



idegennel  került  közös'  kabinba.  Ez  a  fiatalember  betegen  feküdt  az  ágyban,  amikor 
Wigglesworth belépett a kabinba. 

A csupa csont és bőr férfi azt mondta Wigglesworthnek: "Angliába megyek. Az apám 
meghalt  és  én  örököltem  a  vagyonát.  De  el  fogom  inni  az  egészet;  elveszítem 
szerencsejátékon és eliszom. Olyan sokat ittam, hogy semmit nem tudok enni; gyomorfekélyt 
kaptam." 

Wigglesworth azelőtt még nem találkozott ezzel az emberrel, de ezt mondta neki: "Csak 
egy szót  szólj  és  megszabadíthatlak  téged."  Az  ember  azt  válaszolta:  "Igen,  meg akarok 
szabadulni." Wigglesworth rátette a kezét, kiűzött egy gonosz szellemet belőle és az ember 
azonnal meggyógyult. Ezután a fiatalember teljesen szabad lett és megehetett bármilyen ételt, 
amíg a hajó fedé1zetén tartózkodott. 

Van itt  egy igei alapelv. Wigglesworth azt mondta neki: "Csak egy szót szólj." Látod, 
habár  Wigglesworthnek Jézus  nevében megvolt  a  képessége,  hogy szabaddá tegye ezt  az 
embert, mindaddig nem volt hatalma bármit is tenni, amíg ez a fiatalember beleegyezését és 
felhatalmazását nem adta, hogy foglalkozzon az életében az ördöggel. Amíg ez az ember nem 
adta a beleegyezését, Wigglesworth nem tudott segíteni neki. 

Nem tudod kényszeríteni az embereket, hogy elfogadják Krisztust vagy rákényszeríteni 
bárkire,  hogy meg akarjon szabadulni és azt  válassza amit Isten akar adni neki,  mivel az 
embereknek szabad akaratuk van. Igen, imádkozhatsz értük, megkötözheted az ördög erejét 
az életük fölött és ez lehetőséget ad számukra, hogy sátáni befolyástól mentesen válasszanak. 
De továbbra is szabadon dönthetnek. 

Például,  egy  ember  elhozta  a  feleségét  az  egyik  alkalmamra,  hogy  megszabaduljon. 
Beállította a gyógyító sorba, és amikor imádkoztam érte, Isten Szelleme által tudtam, hogy 
egy gonosz szellem ragadta meg az elméjét. Azt is tudtam, ha meg akarna szabadulni, akkor 
meg tudna. 

Ezután Isten pontosan kinyilatkoztatta nekem, elsősorban mi volt az, ami miatt megőrült. 
Egyszer hallotta, amint egy jól ismert prédikátor azt mondta, hogy Isten hallható hangon szólt 
hozzá. Amikor ezt meghallotta, elkezdett hangokat keresni - nem Istent, hanem hangokat-, 
míg végül megőrült, és intézetbe kellett zárni. 

Isten  azt  is  kinyilatkoztatta  nekem,  hogy  a  férje  már  számos  szolgálóhoz  elvitte 
szabadulásért.  De  nem  szabadult  meg,  ezért  a  férje  minden  szolgálóra  megharagudott. 
Mindezt a Szent Szellem kinyilatkoztatása által tudtam. 

Azután a férje elhozta az alkalmamra. Tudtam, ha nem akar megszabadulni ettől a gonosz 
szellemtől  és  nem fejezi  be  a  hangok  keresését,  képtelen  leszek  arra,  hogy szabadulásra 
vezessem, és akkor a férje rám is meg fog haragudni. Így nem is szolgáltam felé a gyógyító 
sorban;  vártam,  amíg  lehetőségem  nyílt  arra,  hogy  az  alkalom  után  mindkettőjükkel 
beszéljek. 

Pontosan elmondtam ennek a párnak, amit az Úr kinyilatkoztatott számomra. Az asszonyt 
egy kis időre kiengedték az intézetből, de a férje megint vissza akarta vinni, mivel az elméje 
ismét  összezavarodott.  Mivel  az  asszony  értette  amit  beszéltem,  azt  mondtam  neki: 
"Testvérem,  mindaddig,  amíg  hallani  akarod  ezeket  a  hangokat,  hallani  is  fogod  őket. 
Azonban ha meg akarsz szabadulni, megtudsz." 

Ö azt válaszolta: "Nem, én hallani akarom ezeket a hangokat." 
Nos,  ha az elméje  nem lett  volna  működőképes  és  egy erre  felhatalmazott  személy - 

például a férje - engedélyt adott volna, kiűzhettem volna a gonosz szellemet az elméjéből. Ha 
a Szent Szellem természetfölötti módon mozdult volna a Szellem egy ajándéka által, akkor 
természetfölötti módon foglalkozhattam volna ezzel a gonosz szellemmel. 

De az elméje elég tiszta volt ahhoz, hogy értelmesen válasszon, és ő hallani akarta ezeket 
a  hangokat,  így nem tehettem semmit.  Nem sérthettem meg a szabad akaratát.  Isten sem 



sértené  meg a  szabad  akaratát.  De bármikor,  amikor  csak  akart  volna,  meg  tudott  volna 
szabadulni a Jézus nevében lévő hatalom által. 

Van itt egy alapelv, amit a keresztényeknek fel kell ismerniük az ördög feletti hatalmuk 
más emberek életével kapcsolatos korlátairól. Az elme a szívhez vezető ajtó. 

Ha  az  ember  elmeállapota  olyan,  hogy  tudsz  beszélni  vele  és  engedélyt  ad,  akkor 
foglalkozhatsz a gonosz szellemmel az életében. De ha nem ad engedélyt vagy meg akarja 
tartani a gonosz szellemet, nem leszel képes foglalkozni az ördöggel az életében. 

Abban az esetben,  ha valakinek az elméje nem működik megfelelően, és nem tudja a 
beleegyezését  adni,  csak  akkor  tudsz  segíteni,  ha  az  Úr  a  Szent  Szellem természetfeletti 
ajándékának  működése  által  indít,  hogy  foglalkozz  az  őt  zaklató  gonosz  szellemmel.  Az 
emberek úgy is megszabadulhatnak, ha egy ideig Isten Igéjének tanítását hallgatják. 

Arra szeretnék rámutatni, hogy a hatalmunk a szellemvilágban korlátozott, amikor mások 
életében kell foglalkoznunk az ördöggel, mint ahogy a hatalmunk korlátozott a természetes 
világban is, amikor más emberekkel kerülünk szembe. 

Néhány hívő elköveti azt a hibát, hogy kiemel egy Igét: „Azokat pedig, akik hisznek, 
ilyen  jelek  követik  -  az  én  nevemben  ördögöket  űznek",  és  megpróbál  ördögöt  űzni 
mindenkiből, akivel csak találkozik. 

De  lásd  be,  nem  járhatsz  körbe  hatalmat  gyakorolva  mindenki  fölött,  akivel  csak 
találkozol. Jézus sem tette, amikor itt járt a földön. Az apostolok sem tették. Ezért számunkra 
sem lenne helyes ezt tenni. Tény, hogy nincs olyan rész az Újszövetségben, mely arra utalna, 
hogy próbáljunk megkülönböztetés nélkül ördögöt űzni mindenkiből, akivel csak találkozunk. 

Sokszor, amikor jó szándékú keresztények megértik a Jézus nevében birtokolt hatalmukat, 
izgatottságukban elragadtatják magukat és azt kezdik hinni, hogy mindenkiből ki tudják űzni 
az ördögöt. Azt gondolják: VAGYOK valaki. NEKEM hatalmam van. ÉN csodákat TUDOK 
tenni, vagy ÉN működni TUDOK a természetfölötti világban. Nem, ők maguk nem tudják 
működtetni Isten természetfölötti erejét! Senki nem tudja. A Szent Szellem a Csodatévő, nem 
az ember.  És Rá kell  támaszkodnunk, hogy bölcsességben vezethessen minket  Isten Igéje 
szerint, amikor az ördöggel kell foglalkoznunk.

Látod, korlátozott a hatalmunk, amikor más emberek életében foglalkozunk az ördöggel. 
De  mi  a  helyzet  a  saját  életünkben?  Például  voltak  hívők,  akik  megkérdezték,  mekkora 
hatalommal rendelkeznek, hogy a tulajdonuktól távol tartsák a démonokat és az ördögöket. A 
hívőknek hatalmuk van a gonosz szellemek felett, melyek megpróbálnak a területükre jönni. 
Annak ellenére, hogy hatalmunknak vannak határai, meg vagyok győződve, hogy az Úr Jézus 
Krisztus Gyülekezetének több hatalma van, mint azt a legtöbb hívő felismerné! 

Elmondok egy esetet, amely egy Fülöp-szigeteken lévő misszionáriussal, Ernie Rebbel 
történt, amikor az ördög a területére jött. Reb testvér elköltözött egy szigetre, amely állítólag 
sátán nagy erőssége volt. 

Reb testvér  épített  egy házat  a  szigeten,  és  az építkezés  során az egyik ács  elkezdett 
kiabálni. Reb testvér odament, hogy lássa mi a baj. Az illető csak csapkodott körbe, mintha 
valamivel küzdene, és ordibált: 

"Vegye le rólam valaki! Vegye le rólam valaki!" 
Reb testvér azt mondta: "Láttam, hogy valami felhasította a nadrágja szárát. Fognyomok 

tűntek  fel,  és  a  seb  elkezdett  vérezni.  Egész  idő  alatt  ordított:  'Vegye  le  rólam  valaki!' 
Felismertem,  ez  csak  egy  démon  lehet.  Azt  mondtam:  'Az  Úr  Jézus  Krisztus  nevében 
megparancsolom neked, hogy hagyd el őt! Ez az én magánterületem. Semmihez nincs jogod 
az én magánterületemen!" 

Amikor Reb testvér azt  mondta a démonnak, hogy távozzon, az elszaladt. Reb testvér 
elmesélte, hogy ő nem látta a démont, de a másik ember látta, ahogy távozott. Ezután a többi 
ács félt ott dolgozni. Eljött a varázsló és azt mondta, egy disznót és egy csirkét akar áldozni; 
ezeknek a vére valószínűleg megbékíti a démonokat. 



Reb testvér azt mondta a varázslónak: "Nem, te nem fogsz a területemre jönni. Semmit 
nem fogsz áldozni a területemen! Itt nincsenek gonosz szellemek. Megmondtam nekik, hogy 
ne jöjjenek vissza, és nem fognak visszatérni, nem teszik be a lábukat a területemre. Mondd 
meg az ácsnak, hogy jöjjön vissza dolgozni. Ez nem fog még egyszer megtörténni." 

Látod,  ezek  a  démonok  ismerték  Reb  testvért  és  felismerték,  hogy  tisztában  van  a 
Krisztusban lévő hatalmával. Ha hívő vagy, akkor a démonok ismernek. El fognak futni tőled, 
ha  gyakorlod  a  Krisztusban  lévő  hatalmad.  Ha  nem  gyakorlod  a  hatalmad,  ki  fognak 
használni, hiszen azért jöttek, hogy öljenek, lopjanak és pusztítsanak (Ján.10:10). 

A varázsló azt mondta Reb testvérnek: "Ha az az ember visszajön dolgozni és az ördög 
ráugrik és megöli, akkor te leszel a felelős. Felesége van és sok gyermeke. Ha meghal, neked 
kell gondot viselned róluk."

Reb testvér azt felelte: "Mondd meg neki, jöjjön vissza dolgozni. Azok az ördögök többé 
nem fogják megtámadni. Megtiltottam nekik, hogy az én területemre jöjjenek, mint ahogy 
neked is megtiltom, hogy a területemre gyere." Miután az ács lába meggyógyult, visszajött 
dolgozni és nem érte több támadás. 

Reb testvér története megmutatja, hogy feltétlenül van hatalmunk az ördög felett, amikor 
megpróbálja megsérteni vagy bitorolni a területünket. Amikor bátran megkötözzük az ördög 
munkáit, be kell szüntetnie ellenünk a működését. 

Az ördögnek nincs joga birtokháborítást elkövetni Isten területén. De mekkora hatalmunk 
van az  ördög felett,  amikor  az  ő  területén  vagyunk? Ha engedetlenség,  tudatlanság vagy 
kíváncsiság következtében az ő területére kerülsz, joga van rád ugrani. Ha az ő területén vagy, 
nem leszel képes visszatartani őt attól, hogy megtámadjon. 

A hívőknek hatalmuk van az ördög felett a saját területükön vagy amikor a Szent Szellem 
vezetése és utasítása alatt az ördög területén prédikálják az evangéliumot. 

Például a misszionáriusok az evangélium üzenetével állandóan az ördög területén vannak 
és nekik Jézus nevében hatalmuk van fölötte. De amikor a hívők az ördög területére mennek, 
törvényes  jogot  adnak  neki,  hogy  megtámadja  őket,  mivel  engedetlenségben  járnak  és 
ellenállnak Isten Igéje világosságának. 

Igen,  foglalkoznunk kell  az  ördöggel.  Még mindig ő uralkodik a sötétségben, és nem 
tudjuk  visszatartani  attól,  hogy  evilág  isteneként  uralkodjon.  De  meg  tudjuk  kötözni  az 
ellenünk irányuló működésében. 

Hirdethetjük az igazságot az embereknek, hogy megtudják, nem kell az ördög uralma alatt 
lenniük.  A Biblia  szerinti  imádságon  és  az  igehirdetésen  keresztül  segíthetünk  kihozni 
embereket a sötétség királyságából Isten Királyságába. Isten Igéje szerint így fordíthatunk 
egy várost vagy nemzetet Isten felé! 

11. fejezet

Igei a szabadító szolgálat?

Napjainkban  az  ördög  megtévesztése  sok  keresztényt  szed  rá  az  ún.  "megszabadító 
szolgálatra". Legnagyobb része annak, ami manapság a "megszabadítás" égisze alatt történik, 
túlzás  és  téves.  Bármilyen megszabadításnak és gyakorlatainak szilárdan Isten Igéjén kell 
alapulnia  nem  emberi  tapasztalatokon.  A  legnagyobb  része  annak,  amit  manapság  a 
megszabadító  szolgálatokban  végeznek,  nem  található  meg  a  Bibliában,  hanem  emberi 
megtapasztalásokon és túlzásokon alapul. 



Néhány  ún.  "megszabadító  szolgálaton"  keresztül  valójában  az  ellenség  munkálkodik 
Jézus Krisztus Testében, hogy sok jó embert félrevezessen és eltérítsen attól, amit Isten el 
szeretne végezni a világban a Gyülekezetén keresztül. 

A szabadulás hozzád tartozik

A megszabadulásról és a  démonológiáról tanított  hibák ellenére a  szabadulás  igei.  Ha 
keresztény  vagy,  a  gyógyulás  és  szabadulás  hozzád  tartozik.  Fel  kell  ismerned,  hogy  a 
"szabadulás" nemcsak a démonoktól való szabadulást jelenti. Valójában, a Krisztusban lévő 
megváltási jogaid része, hogy szabad légy bármitől, ami kötésben próbál tartani. Ezért soha 
semmit nem kell megengedned, amivel sátán meg akar kötözni, mivel az Úr Jézus Krisztus 
már megszerezte számodra a teljes megváltást sátán uralma alól. 

Jézus a Kálvária keresztjén kifizette és megvásárolta a megváltásunkat. A hívők számára a 
megváltás magában foglalja a szabadulást  bármilyen sátáni rabságból;  legyen az szellemi, 
lelki  vagy  testi.  Amikor  elfogadjuk  Jézus  Krisztust  Megváltónknak,  a  gyógyulás  és 
szabadulás a szövetségi jogaink részeként jár nekünk (Mt.8:17; Lk.10:19; 1 Pt.2:24). 

Mivel a megváltásunk tartalmazza a szabadulást, ezért igei dolog, szabadulást szolgálni a 
betegek vagy az ördög elnyomása alatt  lévők felé. Azonban a szabadítás szolgálata során 
elsősorban abban kell segíteni az embereket, hogy Isten Igéje a szívükbe kerüljön és ezáltal 
növekedjen a hitük. Csak azáltal meggyógyulhatnak és megszabadulhatnak az emberek, ha 
Isten Igéje alapján cselekednek. Ha Isten akarja, szolgálhatunk a betegek és elnyomottak felé 
a Szent Szellem természetfölötti megnyilatkozásai által. 

De nagyon fontos,  hogy az embereket  elsősorban'  arra  tanítsuk meg,  amit  Isten Igéje 
mond.  Így el  tudják  fogadni  a  gyógyulásukat  és  szabadulásukat,  és  tudni  fogják,  hogyan 
tartsák  meg  azt,  amit  elfogadtak  Istentől.  A saját  hitük  alapvető  szerepet  játszik  ebben; 
máskülönben nem fogják tudni, hogyan álljanak ellen az ördög ravaszságainak, amikor az 
megpróbálja kirabolni őket abból, amit elfogadtak az Úrtól. 

Isten eldöntheti, hogy használja-e a Szent Szellem természetfölötti megnyilatkozásait az 
emberek szabaddá tételére vagy sem. Az Ő Igéje azonban mindig működik, ha az emberek 
tudják  mit  mond az  Ige  és  az  alapján  cselekednek (Ján.8:32).  Ezért  meg kell  tanítani  az 
embereket, hogy Isten Igéjére - és ne szellemi megnyilvánulásokra - támaszkodjanak, hogy 
sátán elnyomásától és rabságától megszabaduljanak. 

Hibák és szélsőségek
a "megszabadító szolgálatban”

Napjainkban az ún. "megszabadító szolgálatnak" számos olyan területe van, amely nem 
rendelkezik  igei  alappal.  Például  létezik  egy  olyan  hibás  tanítás,  hogy  a  legtöbb 
keresztényben démonok vannak és  azokat  ki  kell  űzni.  De az Újszövetségben nem fogsz 
találni egyetlen példát sem, hogy a korai Gyülekezet idején keresztényekben lévő ördögökkel 
foglalkoztak volna. Azok mind hitetlenek voltak, akikből az apostolok és a korai Gyülekezet 
ördögöket űztek ki. Ez kellene, hogy mondjon számunkra valamit. 

Habár lehetetlen, hogy egy keresztény szellemét démon uralja, elméje vagy teste lehet 
démonikus elnyomás alatt.  Szolgálatom 55 éve során rengeteg keresztény felé szolgáltam, 



azonban a hívők csak kis százalékánál volt  jelen démon az elméjükben vagy a testükben. 
Mégis  napjaink  legtöbb  ún.  "megszabadító  szolgálata"  azt  tanítja,  hogy  a  keresztények 
többségében,  ha nem az összes keresztényben ördögök vannak,  amit rendszeresen ki  kell 
űzni. Ez képtelenség! 

Amikor az emberekben lévő démonokkal foglalkoztam, egyetlen úton tudtam meg, hogy 
démon volt  jelen: ha a Szent Szellem kinyilatkoztatta és felszólított,  hogy tegyek valamit 
azzal kapcsolatban. Máskülönben csak Isten Igéjében való hitben és a Szent Szellem kenete 
alatt szolgáltam az emberek felé. Mindkét út igei. 

Láthatunk egy igei  példát  erről  az  ApCsel.16-ban,  amikor  Pál  a  szolgálólányban lévő 
gonosz szellemmel foglalkozott. Nem próbálta meg azonnal kiűzni az ördögöt, bár az több 
napon keresztül zaklatta Őt. Pál csak akkor szolgált a lány felé és űzte ki belőle az ördögöt, 
amikor a Szent Szellem kinyilatkoztatta, mit tegyen.

Más szóval, a szabadítás nem olyan dolog, amit mi magunk végzünk. Nem mehetünk ki 
ördögöket keresve, hogy kiűzzük azokat az emberekből és nem dönthetjük el, hogy csak úgy 
megszabadítunk valakit. A megszabadításnak a Szent Szellem vezetése által kell történnie. 
Természetesen imádkozhatunk bárkiért, aki az ördög elnyomása alatt van, és megállhatunk 
vele  hitben,  megdorgálva  az  ördögöt.  Végül  is  a  hívőknek  meg  kell  tanulniuk,  hogyan 
álljanak ellen az ördögnek az életükben. 

De  arra  szeretnék  rámutatni,  hogy  ránézésre  nem  állapíthatod  meg  valakiről,  hogy 
démona van azért,  mert egy bizonyos módon cselekszik. Nem igei dolog a saját  elmebeli 
megértésed alapján besorolni a démonokat, vagyis meghatározni, hogy bizonyos démonok 
mindig egy bizonyos módon cselekednek. Egy démon befolyásolhatja az illető tetteit, de a 
Szent Szellemnek kell megmutatnia, hogy démon van-e jelen, mivel az is lehet, hogy ez csak 
a test. Nem tudod kitalálni az elme síkján; szellemileg kell különbséget tenni. 

Más  szóval,  az  igazi  megszabadítás  nem abból  áll,  hogy  azt  mondjuk,  egy  bizonyos 
problémát vagy betegséget - legyen az mentális vagy fizikai - mindig démon okoz. Legyél 
óvatos,  amikor  bizonyos  viselkedési  formákat  -  mint  például  féltékenység,  torkosság, 
szomorúság, stb. démonként próbálod minősíteni, mert lehet, hogy csak a test cselekedetéről 
van szó. 

Igaz,  ha  az  emberek  belemerülnek  a  test  cselekedeteibe,  megnyithatják  az  ajtót  az 
ellenségnek, de a Biblia nem említ ilyen nevű démonokat. Azt viszont tanítja, hogy ezek a 
jellemvonások a test gonosz hajlamai és cselekedetei (Gal.5:19-21). 

Túl  könnyű  az  ördögöt  okolni  a  test  problémái  miatt  és  elhárítani  magunktól  a 
felelősséget, hogy megfegyelmezzük a hústest  hajlamait.  Még ha jelen is van egy gonosz 
szellem,  a  személyt  befolyásoló  gonosz  szellem  fajtáját  a  Szent  Szellemnek  kell 
megkülönböztetnie és felfednie. A Szent Szellem nélkül nem fogjuk tudni, a gonosz szellem 
milyen fajtája van jelen. 

Másik szélsőség az ún. "megszabadító szolgálatban" az az elképzelés, hogy a hívőknek 
ismételt megszabadításnak kell alávetniük magukat, hogy megszabaduljanak. Nincs egyetlen 
példa sem az Újszövetségben, ahol Jézus vagy a korai Gyülekezet ismételten szolgált volna 
az ördöggel megszállt személy felé. 

Azonban azok, akik manapság az ún. "megszabadító szolgálatban" vannak, azt mondják, 
hogy folyamatosan szükség van újra és újra megszabadítást  szolgálni ugyanazon emberek 
felé. Saját maguk számára szintén keresik az ismételt megszabadulást.

Ha ez a helyzet,  akkor valami nincs rendben! Ez nem igei.  Figyeld meg a Bibliában, 
amikor Jézus vagy valamelyik apostol olyan személlyel foglalkozott,  akinek démona volt, 
szóltak a gonosz szellemhez és az elment. Nem töltöttek órákat, napokat vagy heteket azzal, 
hogy megpróbálják kiűzni az ördögöt valakiből. 

Amikor emberek órákon keresztül próbálnak megszabadítani valakit a démontól, ez azt 
jelenti, hogy testben próbálnak szabadulást szolgálni. Ha a szabadítás a Szent Szellem ereje, 



kenete  és  vezetése  által  történik,  akkor  az  eredményes  lesz  és  nincs  szükség  ismételt 
megszabadításra. 

Ha a manapság működő ún. "megszabadítások" helyesek és Istentől vannak, miért nem 
működnek? Miért  marad  meg ugyanannak az  embernek ugyanaz  a  problémája,  amelyből 
ismételten  meg  kell  szabadítani?  Vagy  miért  van,  hogy  ezek  az  emberek  csak  "részben 
szabadulnak meg" és vissza kell jönniük további szabadító összejövetelekre? 

A megszabadítás
nem biztosít "könnyű kiutat"

A  legtöbb  "megszabadítás"  többek  között  azért  nem  működik,  mert  az  emberek 
megpróbálnak démonokkal foglalkozni, amikor a problémát egyáltalán nem démon okozza. 
Vagy a test, vagy a lélek problémája és ezeket nem lehet "kiűzni". Milyen kényelmes lenne, 
ha ezeket a problémákat egyszerűen csak kiűzhetnénk! Ez mindannyiunk számára kényelmes 
megoldást nyújtana. 

Éppen azért vált olyan népszerűvé a "megszabadítás" , mert egy könnyű kiút. Mindenki 
könnyű kiutat keres - azonnali gyógyulást és azonnali megoldást. A test megfeszítése talán 
egy kicsit tovább tart és egy kicsit nehezebb megtenni, de legtöbbször ez az igazi válasz - 
nem a démonok kiűzése. 

Ebben a könyvben egy egész fejezetet szántunk arra, hogy kifejtsük, mit mond a Biblia a 
keresztényeknek azzal kapcsolatban,  amit  a lelkükkel és a  testükkel  kell  tenniük.  A testet 
Istennek kell ajánlani élő áldozatként (Róm.12:1). Az élő áldozat többé nem teszi meg azt, 
amit tenni akar. Az élő áldozat megtagadja és megfeszíti önmagát és a testet, hogy képes 
legyen megtenni Isten akaratát. 

A test megfeszítését nem lehet megtanulni "megszabadítás" által. Ez a megszentelődés 
végeérhetetlen folyamata és a keresztények felelőssége itt a földön életük hátralevő részében. 

Sokéves szolgálatom során azt  tapasztaltam,  hogy az emberek többségének problémái 
nem démonoktól származnak, hanem a megújítatlan elméjük az oka. Sok keresztény nem újít 
ja meg az elméjét, hogy Isten Igéje szerint gondolkozzon. 

A rossz dolgokban hisznek, tévesen gondolkodnak és helytelenül beszélnek, ezért érzelmi 
és értelmi problémáik vannak és megkötözöttségekben élnek, és folytonosan meghívják az 
ellenség támadásait, mivel szélesre tárva hagyják az ajtót számára. 

Amikor meg tudtam értetni az emberekkel annak fontosságát, hogy legyenek telve Isten 
Igéjével  és  ezt  megtették,  szemük  láttára  megszűntek  a  problémáik,  melyekkel  éveken 
keresztül küszködtek. A nyomasztó múlttal rendelkező emberek elkezdték úgy látni magukat, 
ahogy Isten  látja  őket  és  megtanulták,  hogyan éljenek  isteni  fajta  életet,  amely  magában 
foglalja az ördög feletti győzelmet is. 

Isten  Igéje  erőteljes!  Róma  1:16  azt  mondja,  hogy  az  evangélium  Isten  ereje  az 
üdvösségre. Az "üdvösség" a görögben tartalmazza a gyógyulást, megszabadulást, védelmet, 
megőrzést,  teljességet  és józanságot.  Mindez az erő Istenben és az Ó Igéjében van,  ha a 
keresztények  hiszik,  elsajátítják,  vagyis  hit  által  elfogadják  és  az  alapján  cselekednek. 
Nagyon kevés kereszténynek van szabadulásra szüksége abban az értelemben, hogy démont 
kell kiűzni a testéből vagy a lelkéből. Másfelől minden kereszténynek el kell fogadnia, hogy 
felelős saját elméje megújításáért és azért, hogy testét élő áldozatként felajánlja Istennek, így 
szilárdan ellen tud állni az ellenségnek. 



A hibás fókusz tévhit be visz

A másik fő probléma az ún. "megszabadító szolgálattal" az, hogy az emberek annyira 
belemerülnek  egymás  "megszabadításába"  és  a  szabadító  alkalmakba,  hogy  szem  elől 
tévesztik  Jézus  elsődleges  parancsát:  az  evangélium hirdetését  a  nemzeteknek  (Mt.28:19; 
Mk.16:15). 

Napjainkban  láthatod,  amint  egész  gyülekezetek  és  szolgálatok  foglalkoznak  az  ún. 
megszabadítással.  Ennek az az eredménye, hogy azok a gyülekezetek és szolgálatok, akik 
belemerültek a "megszabadító szolgálatba", nem nyernek meg lelkeket úgy, mint azelőtt! Ez a 
bizonyítéka annak, hogy lekerültek az útról. Milyen gyümölcsöt teremnek Isten dicsőségére? 
Hol van a gyümölcs, amelyről Jézus a János 15:8-ban beszélt: ,,Abban dicsőíttetik meg az én 
Atyám, hogy SOK GYÜMÖLCSÖT teremjetek ... "? 

Napjaink úgynevezett "megszabadításának" túlnyomó része az emberek figyelmét sokkal 
inkább az ördögre és az ő tevékenységére tereli, mint Istenre és arra, amit Ő tesz. E tanítás 
következtében  a  keresztények  az  éppen  rájuk  ugrani  készülő  ördög  áldozataiként  látják 
magukat,  ahelyett  hogy  elfogadnák  Jézus  Krisztus  mindenható  vérét,  Jézus  kereszten 
bevégzett munkáját és Isten Igéjének erejét, amely megőrzi őket a gonosztól. 

Ha az ördög bármikor csak úgy ráugorhat a keresztényekre és ezért állandóan szükségünk 
van a megszabadulásra, akkor Jézus Krisztus vére erőtlen és a megváltásunk nem teljes. Nem 
azt  mondom,  hogy  a  keresztények  nem  nyithatják  meg  az  ajtót  az  ördög  számára. 
Természetesen megtehetik. De az Ige világosságában járó keresztényeknek nem kell félniük 
attól,  hogy  állandóan  gonosz  szellemek  fognak  rájuk  ugrani.  Ha  a  keresztények  a 
világosságban  járnak  és  sátán  megpróbálja  megtámadni  őket,  megvan  a  hatalmuk,  hogy 
sikeresen szembeszálljanak vele. 

Nem,  a  keresztények  többségének  egyszerűen  csak  arra  van  szüksége,  hogy  idejét 
hatékonyan töltse Isten Igéjében, azt tanulmányozva és azzal táplálkozva, annak érdekében, 
hogy a gondolatai és a hústeste összhangba kerüljön Isten Igéjével. Isten Igéje felkent és be 
tudja tölteni életük bármely szükségét. Fel kell  hagyniuk azzal,  hogy gyors megoldásokat 
próbálnak keresni az ún. "megszabadító összejövetelek" által. 

Amikor a hívő valóban látja, ki ő Krisztusban és látja azt az erőt, amelyet Krisztus biztosít 
azok számára, akik Őbenne vannak, egyetlen ördög sem lesz képes megragadni mindaddig, 
amíg engedelmeskedik az Igének. 

Az nem Isten akarata, hogy jó keresztények olyan gyakorlatokba merüljenek el, melyek 
elnyelik  szellemi  hatékonyságukat.  Megváltásra  és  gyógyulásra  vezethetnék  az  embereket 
kint a világban, de ők ehelyett folyamatosan nem létező ördögöket keresgélnek magukban és 
másokban. 

Valójában azok, akik napjainkban a megszabadítást tanítják, gyakran nem többek, mint 
csupán kezdők a szolgálatban, alig 10-15 éves múlttal. Én közel 60 éve szolgálok. Mivel már 
egy ideje szolgálatban állok, láttam, hogy bizonyos szokások időről időre újra felbukkannak 
Krisztus Testében. 

Például  napjaink  megszabadító  szolgálatáról  szóló  tanítások  nem  nevezhetők  sem  új 
alaptételnek,  sem  az  utolsó  idők  különleges  kinyilatkoztatásának,  ahogy  azt  néhány 
"megszabadítást"  tanító  szeretné  elhitetni  veled.  Láttam,  hogy  úgynevezett  megszabadító 
szolgálatok jöttek és mentek, mikor még fiatal szolgáló voltam, az 1930-as és 40-es években. 
Úgy látszik, ez minden 15-20 évben felüti a fejét és a keresztények egy részét magához vonja. 

Amikor  néhány  keresztény  eléggé  félresiklik  és  túlzásokon  kapják,  a  többiek  kezdik 
észrevenni a tanítás hibáit és az hanyatlani kezd. Azután az ördög néhány más "tanítás szelét" 
kelti és másokat más területeken vezet szélsőségekbe. A Biblia azt mondja, hogy nem kell 
tudatlannak lennünk az ördög szándékait - megtévesztési módszereit - illetően. 



Igazi szabadulás bármitől, ami megkötöz

Igen, létezik igazi megszabadulás, de ez nem olyan, amely emberi megtapasztalásra épül, 
ahogy azt ma olyan sokan tanítják. Ez a megszabadulás Isten írott, felkent Igéjén vesz biztos 
alapot és a Szent Szellem ereje és irányítása által megy végbe. 

Nem  számít,  miféle  megtapasztalással  rendelkeznek  a  "megszabadító"  szolgálók.  Ha 
megtapasztalásaik nem Isten Igéjében gyökereznek, akkor meg vannak tévesztve. Isten Igéje 
az egyetlen alap bármilyen tanítás vagy gyakorlat megítélésére. 

Krisztus Testében a "megszabadítás" szó valójában túl nagy hangsúlyt és szerepet kapott. 
Azáltal,  hogy  túlhangsúlyozták  a  megszabadítást,  néhány  jó  szándékú  keresztény  azt  a 
benyomást keltette, hogy a szabadulás csak démonoktól való megszabadulást jelent. 

A megszabadítás valóban tartalmazza a démonoktól való megszabadulást, de ténylegesen 
a démonoknál sokkal szélesebb területet fed át, mivel megváltásunk jóval többet jelent, mint 
csupán a démonoktól való megszabadulást. Köszönet Istennek, megszabadultunk a bűntől, a 
betegségtől,  a  rossz  szokásoktól,  a  rabságoktól  és  ehhez  hasonlóktól.  Köszönet  Istennek, 
Jézus  Krisztuson  keresztül-  az  Ige  ereje  és  a  Szent  Szellem  által-  megszabadulhatunk 
bármitől, ami próbál megkötözni bennünket. 

Ha  túlhangsúlyozunk  egy  igei  igazságot,  minden  esetben  problémáink  lesznek.  Igen, 
megszabadultunk a démonoktól, de ez nem minden. Amikor csak hirdetjük az evangéliumot 
és az emberek újjászületnek, ők megszabadulnak, mivel kiszabadulnak a sötétség hatalmából 
és átkerülnek a világosság Királyságába (Kol.1:13). 

Néhányan úgy gondolják, a megszabadulás mindössze annyit jelent, hogy átesünk néhány 
szertartáson és a démonokkal üvöltözve megpróbálunk szabaddá válni, de ez nem így van. Az 
igazi  megszabadulás  már  hozzád  tartozik.  És  nem  kell  elszaladni  egy  "megszabadító" 
szolgálóhoz, hogy szabad légy. Egyszerűen csak használd Isten Igéjének erejét. 

Hiszem, hogy néhányan, akik túlzásba kerültek az úgynevezett  megszabadító szolgálat 
területén, alapvetően becsületes és őszinte emberek. Sok jó tulajdonsággal rendelkeznek. De 
azt hiszem, ők komolyan tévednek. Hogy mondhatok ilyet? Mivel - hogy úgy mondjam – én 
is  ugyanabban  a  csónakban  voltam,  amelyben  most  ők  vannak,  ezáltal  volt  alkalmam 
megtanulni néhány dolgot, amit ma már tudok. 

 
Az én korai "szabadító összejöveteleim"

A Szent Szellem keresztséget 1937-ben fogadtam el. 1938-ban el¬kezdtem pásztorkodni 
egy teljes evangéliumi gyülekezetben, ahol találkoztam az én szeretett feleségemmel, Oretha-
val. 

Miután összeházasodtunk, elfogadtuk egy nagyobb teljes evangéliumi gyülekezet pásztori 
hivatalát egy kis vidéki városban. A gyülekezetemnek több mint a fele farmer volt Texasban. 
Abban az időben a gyapot volt a "király". 

Körülbelül két és fél évig pásztorkodtam ezt a gyülekezetet és mint baptista prédikátorfiú, 
sokat tanultam a pünkösdistáktól. Mindenféle alkalmaik voltak, amit csak el tudsz képzelni. 
Voltak megszabadító alkalmaik, felszabadító alkalmaik, válj szabaddá alkalmaik, duplakenetű 
alkalmaik és bármi más, amit csak el tudsz képzelni. 



Így  a  gyülekezeti  találkozóinkon  bejelentettem,  hogy  ezentúl  szombat  esténként 
"megszabadító  alkalmakat"  tartunk.  Nos,  az  alkalmak  eleinte  rendben  mentek.  Rátettük 
kezünket az emberekre és ők feltehetően megszabadultak. Volt mindenféle megnyilatkozás és 
megnyilvánulás. Volt köztük olyan, amit addig sose láttál és olyan is, amiről azt kívánnád, 
bárcsak sose láttad volna!  Lehet,  hogy azt  gondolod,  ezek a  fizikai  megnyilatkozások és 
megnyilvánulások,  amelyek  manapság  a  "megszabadításban"  folynak  újak,  de  nem azok. 
Nálunk is voltak hasonló esetek és megnyilvánulások abban az időben. 

Pompás időket töltöttünk az Úrban ezeken a megszabadító szolgálatokon. De körülbelül 
90  nap  múlva  a  szombat  esti  megszabadító  alkalmak  varázsa  hanyatlani  kezdett.  Így 
bejelentettem, hogy a következő szombaton elkezdjük a "felszabadító" alkalmakat. Mindenki, 
aki meg¬szabadult a megszabadító szolgálatokon, elkezdett járni, hogy felszabadulttá váljon 
a  felszabadító  alkalmakon!  Ezeken  a  felszabadító  alkalmakon  szintén  volt  mindenféle 
megnyilatkozás és fizikai megnyilvánulás, amit csak meg tudnál említeni és néhány olyan is, 
amit nem szívesen említenél. 

Azután  a  felszabadító  alkalmak  újdonsága  is  kezdett  lejárni  és  hanyatlani.  Így 
bejelentettem, hogy el fogjuk kezdeni a "válj szabaddá" alkalmakat. Minden szombat este 
"válj  szabaddá"  alkalmat  tartottunk.  Mindenki,  aki  4--6  hónappal  ezelőtt  eljött 
megszabadulni,  azután felszabadulni,  elkezdett  járni,  hogy szabaddá váljon.  Így egy ideig 
ezekben a "válj szabaddá" összejövetelekben utaztunk, azután ezen alkalmak újdonsága is 
hanyatlani kezdett. 

Talán egy kicsit lassan fogtam fel, de végül azt mondtam magamnak: Ez nem működik. 
Ezek az emberek nem szabadok. Tudtam, hogy ezek az emberek semmivel sem szabadabbak, 
mint  bármelyik  alkalom  megkezdése  előtt  voltak.  Közöttük  éltem.  A pásztoruk  voltam. 
Meglátogattam őket az otthonukban; tudtam, hogy nem váltak szabaddá. 

Kimentem a farmjaikra és ahogy beszélgetve jártuk föl-alá a sorokat, segítettem egy kis 
gyapotot szedni. Beszélgettünk a kukoricasorok között, ahogy dobáltuk a kukoricafejeket a 
kocsiba.  És  tudtam,  hogy ezek az  emberek  semmitől  sem váltak  szabaddá.  Ugyanazok a 
problémáik és megkötözöttségeik voltak, mint azelőtt. 

Esténként  az  otthonukban  is  meglátogattam  őket  és  láttam,  hogy  semmivel  sem 
szabadabbak és nem oldottabbak, mint mielőtt elkezdtük azokat az alkalmakat. És mégis, ott 
voltak  azok  a  fizikai  megnyilvánulások!  Tény,  hogy  volt  mindenféle  fizikai 
megnyilvánulásunk, amit csak el tudsz gondolni. 

Ezért elkezdtem ezzel kapcsolatban böjtölni, imádkozni és keresni az Urat. Azt mondtam: 
"Uram, miért nem működik ez?" Azért tartottam ezeket az összejöveteleket, mivel mások is 
tartották,  de teljes komolysággal  és becsületességgel  tettem. Ez volt  az  egyik útja,  ahogy 
megtanultam, nem tehetsz dolgokat csak azért,  mert  mások is azt  teszik és nem építhetsz 
fizikai  megnyilatkozásokra  és  megnyilvánulásokra.  Isten  Igéje  a  mi  vezetőnk  és  szilárd 
alapunk, nem pedig az, amit mások tesznek. Nem számít, hogy az mennyire népszerű vagy 
milyen divatos tanítása napjainknak. Azt kérdeztem: "Uram, hol rontottam el?" 

A felkent Ige szabaddá teszi az embereket

Az Úr válaszolt nekem. Azt felelte: "Te imádság és kézrátétel által próbálod elvégezni azt, 
amit csak az én Igém fog megtenni." Majd János 8:32-t adta: "És megismeritek az igazságot 
és az igazság szabadokká tesz titeket." Valójában így is mondhatod ezt a verset, anélkül, hogy 
meghamisítanád: "És megismeritek az Igét és az Ige szabaddá tesz titeket." 



Valójában az Ige ismerete és az Ige alapján való cselekvés az, ami szabaddá tesz téged. 
Amikor az Úr ezt mondta nekem, megértettem, hogy az Igét kell az emberekbe elültetnem, 
hogy az igei  ismeretük elkezdhesse szabaddá tenni  őket.  És akkor  ismertem fel,  hogy az 
emberek bajba kerülhetnek, amikor a test cselekedeteitől próbálnak "megszabadulni", mert ez 
ajtót nyit az ördögnek. 

Mikor  ezt  mondta az  Úr,  elkezdtem az embereknek az  Igét  tanítani.  Látod,  Jézus  azt 
mondta, a szavak, amelyeket Ó szól, szellem és élet (Ján.6:63). Isten Igéje Isten által lehelt és 
Isten által ihletett (2 Tim3:16). Ez azt jelenti, hogy az Ige fel van kenve és a kenet az, amely 
megtöri a sátáni rabság igáját (Ésa.10:27). 

Így, amikor valaki a Szent Szellem kenete alatt és a Szent Szellem erejével tanítja vagy 
hirdeti  az  Igét,  az  Ige  megszabadítja  azokat,  akik  hiszik  az  Igét  és  a  hallott  Ige  alapján 
cselekednek. 

Tehát elkezdtem az első helyre helyezni az Ige tanítását és prédikálását. Nem érdekeltek 
annyira a fizikai megnyilvánulások. Az idők folyamán, ahogy tanítottam az embereket, mit 
mond  az  Ige,  minden  egyes  ember  megszabadult  és  szabaddá  vált  a  kötöttségeitől  és 
problémáitól.  Látod,  az  igazság  tette  őket  szabaddá,  ahogy  azt  hallgatták  és  az  alapján 
cselekedtek. Miután elkerültem abból a gyülekezetből és mentem tovább az úton, néhány évre 
rá visszamentem meglátogatni a gyülekezetet és az emberek még mindig szabadok voltak. 
Nem kerültek  kötésekbe,  mivel  ismerték  az  Igét.  Valahányszor  az  Igét  helyezed  az  első 
helyre, működni fog. 

Ragaszkodj az Igéhez

Krisztus Testének igei alapokon kell  maradnia a szabadítás kérdésében és az út egyik 
oldalán sem szabad árokba kerülnie. Csak ragaszkodj ahhoz, amit az Ige mond a gyógyulásról 
és  a  szabadulásról.  Igen,  a  démonok  valóságosak  és  foglalkoznunk  kell  velük.  Néhány 
esetben pedig valóban démonokat kell kiűzni a hívő testéből vagy lelkéből. De, amint már 
mondtam,  szolgálatom  évei  során  elenyészően  kevés  kereszténynek  volt  szüksége 
megszabadulásra  olyan  értelemben,  hogy  ördögöt  kellett  kiűzni  a  testéből  vagy  lelkéből, 
néhány  betegség  és  kór  esetét  kivéve.  Emlékezz,  a  Biblia  sátáni  elnyomásnak  nevezi  a 
betegséget (ApCsel.10:38). 

Másrészt nem kezdhetsz démonokat űzni mindenkiből, aki csak beteg és az utadba kerül. 
Nem űzhetsz démonokat valakiből anélkül, hogy a Szent Szellem először kinyilatkoztatná: 
démon okozza a betegségét a testében. Nem űzhetsz démonokat az emberekből csak azért, 
mert valaki más ezt tette, vagy mert úgy gondolod, hogy meg kell tenned. Fontos, hogy a 
Szent Szellem vezessen és irányítson. És természetesen maguk a hívők is ellen tudnak állni az 
ördögnek. 

Néha elmondom annak az embernek a történetét, aki évekkel ezelőtt eljött az irodánkba, 
amikor  a  vejem, Buddy Harrison nálunk dolgozott.  Buddy megkérdezte  tőle:  "Nos,  hogy 
érzed ma magad?" Ez a teljes evangéliumi prédikátor azt válaszolta: "á, remekül. Ma reggel 
már tizenhét démont űztem ki magamból!" 

Ez  eltúlozza  a  démonkérdést!  Látod,  ezeknél  az  embereknél  mindent,  ami  rossz, 
közvet1enül  egy ördög vagy démon okoz.  Megfeledkeznek arról,  hogy foglalkozni  kell  a 
hústesttel. Megfeledkeznek az erőről, mely Isten Igéjében van. Többet beszélnek az ördögről, 
mint Istenről, és jobban magasztalják az ördögöt, mint Jézust és az Ó kereszten bevégzett 
munkáját.  Így kerülnek árokba az út  egyik oldalán és így teszik lehetővé sátánnak, hogy 
hozzájuk férjen. 



Ezen szélsőségek közül egy sem új. Sok éve állok a szolgálatban és észrevettem, hogy 
ezek a hibák időről időre újra felütik a fejüket. A 40-es és 50-es évek végén a Gyógyulás 
Hangjának  napjaiban  láthattuk  ugyanennek  a  szélsőséges  "megszabadító"  tanításnak  a 
kitörését, mellyel ma is szembesülünk. Azután a 70-es években volt egy újabb fellángolása a 
megszabadító szolgálat szélsőségeinek és túlzásainak. 

És most látom ennek a harmadik kitörését, mióta közel 60 évvel ez¬előtt elkezdtem a 
szolgálatomat. Valahányszor csak előkerül ez a tanítás, hamarosan le is tűnik, mert nem igei 
és  nem  működik.  Minden  területen  ellenzem  a  szélsőséges  tanításokat  és  szélsőséges 
gyakorlatokat. 

"Megszabadítás"
a Gyógyulás Hangjának napjaiban

Amerikában  1947  és  1958  között  volt  egy  hatalmas  gyógyulási  ébredés.  Ezután  a 
gyógyító mozgalom hanyatlani kezdett.  Az ébredés során néhányan szélsőségekbe estek a 
megszabadítás területén. 

Mivel  néhány  ember  a  szabadítás  kérdésében  szélsőségekbe  került,  befejeztem  a 
"szabadítás"  szó  használatát  az  alkalmaimon  és  abbahagytam a  szabadítással  kapcsolatos 
szolgálatot és nem tanítottam ebben a témában. Egyszerűen visszavonultam ettől a témától, 
mivel nem akartam, hogy azok közé soroljanak, akik a tanításaikkal letértek az útról és hibába 
estek. 

Soha nem voltam beteg az elmúlt 56 évben, kivéve amikor elhibáztam. Amikor azonban 
teljesen visszavonultam a démonkérdéstől, megbetegedtem. Megtettem a hitmegvallásaimat 
és megálltam Isten Igéjén a gyógyulásomért, de semmi nem történt. 

Kell  elég  értelemmel  rendelkeznünk  ahhoz,  hogy  tudjuk,  amikor  megvalljuk  az  Igét, 
imádkozunk és megállunk Isten Igéjén egy ideig,  de semmi sem működik,  akkor valamit 
elhibáztunk. 

Jobban  tesszük,  ha  leellenőrizzük  magunkat  és  megta1áljuk  mi  a  probléma,  mert  a 
probléma nem Istennel van; Ó soha nem változik (Mal.3:6; Zsid.13:8). 

Így,  amikor  az  Igén  megállva  sem  gyógyultam  meg,  tudtam,  nem  vagyok 
összeköttetésben Istennel; végül megkérdeztem az Urat:

"Uram, hol hibáztam el?" Abban a percben, amikor ezt megkérdeztem, az Úr beszélni 
kezdett hozzám. Pontosan elmondta, hol hibáztam. 

Jézus  azt  mondta  nekem:  "Hibát  követtél  el,  amikor  a  szabadítással  kapcsolatban 
szélsőségbe került tanítók miatt visszavonultál a szabadulás témájától és az ördögökkel való 
foglalkozástól." 

Jézus  elmondta:  "Ezek az  emberek,  akik  szélsőségbe  estek  a  démonkérdést  illetően  - 
mivel  azt  tanítják,  mindenkiben  van  ördög,  amit  ki  kell  hányni  és  fel  kell  köhögni  -, 
fanatikussá és szélsőségessé váltak. Te megpróbáltál elhúzódni ettől és ezáltal az út másik 
oldalán  kerültél  az  árokba,  mivel  egyáltalán  nem foglalkoztál  az  ördöggel.  Ezért  jutottál 
bajba." 

Mikor  Jézus  ezt  mondta,  bocsánatot  kértem  és  azonnal  meggyógyultam.  Ezután 
elkezdtem prédikálni azt, amit az Ige mond a démonokról és a szabadulásról. 

Látod,  azok  közül  a  szélsőségek  közül,  melyeket  manapság  tanítanak,  néhányat  a 
Gyógyulás  Hangja  napjaiban  is  tanítottak.  Például  egy  gyógyító  evangélista  egy 
befőttesüvegbe zárt békát hordozott körbe és mindenkinek azt mondta: "Ez a démon ugrott ki 
egy asszony szájából, amikor kiűztem az ördögöt belőle." Én ezt ugyanúgy nem hiszem el, 



mint  azt,  hogy tegnap a  Marson landoltál!  Nem lehet  egy démont  -  egy szellemi lényt  - 
befőttes üvegbe tenni! 

Másfelől, amikor a szellemek megkülönböztetésének ajándéka működésben van és valaki 
betekintést kap a szellemvilágba, a démonok néha különböző alakot és formát vehetnek fel. 
Ezt  meg kell  értened.  Azonban nem kell  körbekürtölnöd és tanokat  építened arra,  amit  a 
szellemvilágban láttál. Csak azt mondd, amit az Ige állít a démonokról és a szabadulásról. 
Látod, néha csak árnyalatnyi különbség van az eredeti és hiteles dolgok, és a fanatizmus és 
túlzás között. 

A szélsőséges tanítások megsértik Krisztus Testét

A megszabadító szolgálatban lévő szélsőségek és túlzások, ahogy azt manapság tanítják, 
mindig negatíveredményt hoznak. Ezek a szélsőséges tanítások vagy megbotránkoztatják az 
embereket, akik így még a bibliai tanításoktól is visszalépnek, vagy fanatikussá válnak, és így 
mindenben és mindenkiben "ördögöket" találnak. Mindkét esetben akadályozzák és megsértik 
Krisztus Testét. 

Az  egyik  szélsőség  az,  hogy  démonok  nem léteznek.  Például  ismertem egy pásztort, 
akinek volt egy gonosz szellemmel kapcsolatos megtapasztalása. De a megtapasztalását sok 
keresztény lenézte és elítélte, mivel nem hitték, hogy egyáltalán léteznek gonosz szellemek. 

Ez a pásztor hosszú ideje nagy nyomás alatt élt, mert a felesége súlyos beteg volt és végül 
meghalt.  A pásztor  elhatározta,  hogy  elmegy  egy  hosszabb  útra  és  Colorado  államban, 
Denverben állt meg. Vasárnap a belvárosban sétált. 

A pásztor  elmondta  nekem:  "Láttam  egy  feliratot  a  színház  előtt,  amelyen  ez  állt: 
Alkalmak  ma  este  7  óra  30-kor.  Azt  gondoltam,  bizonyára  egy  teljes  evangéliumi  vagy 
pünkösdista gyülekezet tart alkalmakat a színházban. Így eldöntöttem, hogy visszajövök az 
esti alkalomra. Este visszamentem és leültem az utolsó szabad helyre a színházban." 

A pásztor tovább folytatta: "A színpadon egy hangversenyzongora állt. Hirtelen kialudtak 
a fények és a reflektort egy mélyen kivágott estélyi ruhát viselő asszonyra irányították. Akkor 
már tudtam, hogy ez nem egy pünkösdista alkalom! Leült a zongorához és elkezdte játszani a 
'Rock of Ages'-t. 

Ahogy énekelt, egy másik reflektort is bekapcsoltak és egy szmokingot és selyemcilindert 
viselő férfi kezdte énekelni a 'Rock of Ages' egy versszakát. Csodálatos hangja volt. Az egyik 
reflektor rajta, a másik pedig a zongoránál ülő asszonyon volt. A színpadot jól kivilágították

Az asszony hirtelen egy szempillantás alatt eltűnt A férfi egyre csak énekelt és a zongora 
tovább játszott, habár az asszony eltűnt. A férfi befejezte az éneklést, le sétált a nézőtérre és 
hátra jött oda, ahol én ültem. A reflektorok a sorok között is követték." 

A pásztor folytatta: "Ez az ember egyenesen hozzám jött és azt mondta: Uram, az Ön 
felesége 30 nappal ezelőtt meghalt és most itt van. Egy üzenetem van tőle az Ön számára." 

A pásztor tovább folytatta: "Azt feleltem ennek az embernek: Uram, a feleségem valóban 
meghalt  30  nappal  ezelőtt,  de  ő  keresztény  volt  és  most  Jézussal  van.  Nincs  itt."  A 
szmokingos férfi úgy tett, mintha semmit nem mondtam volna. Valójában olyan volt, mintha 
transzban vagy egy másik világban lenne. 

A szmokingos férfi még kétszer megismételte: "Uram, az Ön felesége 30 nappal ezelőtt 
meghalt  és  most  itt  van.  Van  tőle  egy  üzenetem  az  Ön  számára."  A pásztor  mindkét 
alkalommal  ezt  felelte:  "Uram,  a  feleségem  valóban  meghalt  30  nappal  ezelőtt.  De  ő 
keresztény volt és nincs itt. Jézussal van a Mennyben." 

Végül a szmokingos úr ezt mondta: ,,Akkor Ön megtagadja, hogy elfogadja az üzenetet?" 



A pásztor azt felelte: "Igen, feltétlenül" - és elhagyta az épületet.
Ha a pásztor válaszolt volna neki és elfogadta volna az üzenetet, a szmokingos úr mondott 

volna  valamit,  amit  csak  ő  és  a  felesége  tudott.  Látod,  hogyan  lehet  az  embereket 
megtéveszteni? Ez valóban természetfölötti lett volna, de egy kísérő szellem munkája. Ha a 
pásztor  az  üzenet  elfogadása  által  megengedte  volna  a  kísérő  szellem  működését,  ajtót 
nyithatott volna az életében a sátáni hatásoknak. A szmokingos férfi nem a pásztor feleségétől 
kapta az információt. 

Az  asszony  a  Mennyben  volt,  mivel  a  Biblia  azt  mondja:  amikor  a  hívő  meghal,  a 
Mennybe kerül Jézushoz (2 Kor. 5:8). Az információ rossz forrásból származott; egy kísérő 
szellem volt működésben. Nem kell tudatlannak lennünk sátán szándékait illetően (2 Kor. 
2:11). 

Isten mindazt felül tudja múlni, amire az ördög képes. Nem kell elmennünk az ördöghöz, 
hogy meghallgassuk, amit mond. Nem kell elmennünk jövendőmondókhoz, tenyérjósokhoz, 
asztrológusokhoz vagy ami azt  illeti,  senki máshoz. Rendelkezésünkre áll Isten Igéje és a 
Szent Szellem, és Isten ki fogja nyilatkoztatni nekünk, amit Ő akar, hogy tudjunk. 

Ez az esemény a Gyógyulás Hangja napjaiban történt és a pásztor személyesen mesélte el 
nekem. A pásztor  beszámolója  bejárta  a  teljes  evangéliumi  és  pünkösdista  köröket,  és  az 
akkori  prédikátorok  beszéltek  róla.  Néhányan  azonban  tagadták,  hogy  ez  egyáltalán 
megtörtént.  Szélsőségbe  kerültek  azáltal,  hogy  tagadták  a  gonosz  szellemek  és  démonok 
létezését.  Nem szükséges,  hogy a  fejünket  a  homokba dugjuk  és  úgy tegyünk,  mintha  a 
gonosz szellemek és a démonok nem léteznének. De nem kell árokba esnünk az út másik 
oldalán sem, va¬gyis mindenben és mindenkiben démonokat látnunk. 

Az emberek hibát  követnek el,  amikor  túl  nagy hangsúlyt  fektetnek az ördögre és  az 
összes  idejüket  azzal  töltik,  hogy az ördöggel  foglalkoznak.  Amikor  az  emberek csak  az 
ördögre gondolnak és arra, amit tesz, akkor ördögtudatúvá válnak és egyúttal helyet adnak 
neki.  Látod,  amikor  az  emberek  ördögtudatúvá  válnak,  az  ördög  hozzájuk  fér  és 
kinyilatkoztatja magát. 

Amikor azonban Istent dicsőítik és az Ő Igéjét emelik fel, Isten Szelleme nyilatkoztatja ki 
magát. Amikor az emberek megnyílnak a Szent Szellemnek, Ő kinyilatkoztatja magát és Isten 
dicsőíttetik. 

A megszabadulás nem jár 
feltétlenül fizikai megnyilvánulásokkal

Napjaink egy másik szélsőséges tanítása a megszabadításról, hogy az ördögnek ki kell 
nyilatkoztatnia  magát  ahhoz,  hogy  ki  lehessen  űzni.  Néhány  ember  mindig 
megnyilvánulásokat  akar  látni.  Úgy  tűnik,  néhány  hívőt  jobban  érdekelnek  a  démoni 
megnyilatkozások, mint a Szent Szellem megnyilatkozásai! 

Néhány szolgáló tantételként tanítja, hogy az embernek köhögni, hányni kell vagy más 
egyéb fizikai megnyilvánulást kell produkálnia ahhoz, hogy megszabadulhasson a démontól. 
Az  emberek  azt  gondolják,  ez  új,  pedig  a  Gyógyulás  Hangja  napjaiban  is  láttuk  ennek 
fellángolását. Ahogy már mondtam, ezek a hibák és megtévesztések - úgy tűnik - ismételten 
felbukkannak, mivel sátán még mindig ugyanaz a vén megtévesztő, ami mindig is volt. 

Ne érts félre. lehetnek esetek, amikor a démon kinyilatkoztatja magát, miközben elhagy 
valakit. Például a Biblia azt mondja, a néma szellem kinyilatkoztatta magát, ahogy kijött a 
gyermekből: "És (a szellem) kiáltás és erős szaggatás között kiméne ... " (Mk.9:26) 



Amikor Jézus megjelent nekem az 1952-es látomásban, nyomatékosan ezt mondta: "Az 
ördöggel való foglalkozásban soha ne mondd senkinek, hogy köhögjön vagy hányjon ki egy 
démont. Esetenként előfordulhat, hogy a démon köhögés vagy hányás kíséretében távozik. Ha 
ez történik, jó. De soha ne mondd senkinek, hogy bármiféle fizikai megnyilvánulást mutasson 
annak  érdekében,  hogy  megszabaduljon  egy  gonosz  szellemtől.  Ha  azt  mondod  az 
embereknek,  hogy  valamilyen  fizikai  megnyilvánulásnak  kell  jelentkeznie,  megpróbálják 
előhozni azt és ahelyett, hogy megszabadulnának a démontól, szereznek egyet." 

Látod,  itt  tévesztik  el  az  emberek.  Csak  azért,  mert  egyszer  valamilyen  fizikai 
megnyilvánulás  jelentkezik,  amikor  valakinek  a  testét  vagy  elméjét  elhagyja  a  démon, 
néhányan  azt  gondolják:  Értelemszerűen  minden  alkalommal  így  kell  történnie.  Ezért 
elkezdik  bíztatni  az  embereket,  hogy  kezdjenek  hányni  vagy  köhögni,  hogy 
megszabaduljanak a gonosz szellemektől. Láttam szolgálókat, akik ezt tették. Például, voltam 
egy alkalmon, ahol az egyik szolgáló bejelentette a hallgatóságnak: 

"A következő alkalomra mindenki hozzon egy papírzacskót." Azt akarta, hogy az emberek 
papírzacskót hozzanak és abba hányják ki a gonosz szellemeket! 

De nem építhetsz tantételt  egy megnyilatkozásra vagy megtapasztalásra, elvárva, hogy 
minden  alkalommal  ugyanúgy  történjen.  Az  Újszövetséget  tanulmányozva  nem  fogsz 
egyetlen  példát  sem  találni  arra,  hogy  valaki  kihányt  vagy  felköhögött  volna  gonosz 
szellemeket. Ennek a gyakorlatnak az alátámasztására egyetlen igei alapelvet vagy tant sem 
fogsz találni. 

Azok a hívők, akik a többiekben ördögöt látva rohangálnak körbe, pusztulást hoznak a 
helyi gyülekezeti testre. Foglalkoztam olyan emberekkel, akik a szélsőséges tanítások miatt 
annyira ördögtudatúak lettek, hogy valóban szereztek egy gonosz szellemet, habár előtte nem 
volt nekik. Amikor embereknek azt tanítják, hogy a hívőkben ördögök vannak, amelyeket 
rutinszerűen  ki  kell  űzni  és  az  ördög  távozását  mindig  fizikai  megnyilvánulás  kíséri,  ez 
valójában megnyitja az ajtót az ördögnek. 

Látod,  sátán  e  világ  istene  (2  Kor.  4:4),  így  ki  tudja  nyilatkoztatni  magát  a  fizikai 
világban.  A hústest  világában az  ördög  az  emberek  öt  fizikai  érzékszervén  keresztül  tud 
munkálkodni.  Más  szóval,  sátán  birodalma  azon  alapul,  amit  az  emberek  a  természetes 
világban látnak, éreznek és tapasztalnak. 

De a hit nem azon alapul, amit látsz. A hit azon alapul, amit Isten Igéje mond. A Biblia azt 
mondja, hogy Jézus az Ő Szavával űzte ki a gonosz szellemeket (Mt.8:16). 

Ezért,  ha  azt  mondod  az  embereknek:  ahhoz,  hogy  megszabaduljanak  egy  gonosz 
szellemtől, valamilyen fizikai megnyilvánulásnak kell történnie, valójában arra tanítod őket, 
hogyan nyissák meg magukat az ördögnek, mivel az ördög működik a fizikai világban. 

Tanítsd az embereket arra, amit az Ige mond, így megtanulhatják, hogyan nyissák meg 
magukat a Szent Szellemnek, ahelyett, hogy a gonosz szellemektől való megszabadulásuk 
érdekében testi megnyilvánulásokat próbálnának előidézni. Amikor az emberek megnyílnak a 
Szent  Szellemnek,  Ő  ki  fogja  nyilatkoztatni  magát.  Kerüljünk  vissza  az  út  közepére  a 
démonkérdésben és ragaszkodjunk Isten Igéjéhez! 

Szélsőséges gyakorlatok: nézd meg, hova mész!

Hadd  meséljek  el  egy  esetet,  hogy  megmutassam,  milyen  veszélyes  elmenni  olyan 
alkalmakra, ahol szélsőséges megszabadító tanokat ok¬tatnak. A feleségemmel egy városban 
alkalmat tartottunk és egy asszony megkérdezte, beszélhetne-e velünk. 



Elmondta a történetét. Így kezdte: "Elmentem egy bizonyos helyre, ahol néhány szolgáló 
'megszabadító összejövetelt'  tartott és az emberekből ördögöket űztek. Nekem soha semmi 
problémám nem volt, de ezek a szolgálók azt mondták: Van .,egy ördögöd. Engedd, hogy 
kiűzzük belőled." 

"Majd  azt  mondták,  kezdjem  el1elköhögni  és  kihányni  az  ördögöt;  így  fog  kijönni 
belőlem. Ezért megpróbáltam köhögni és hányni. Hirtelen fehér hab kezdett folyni a számbot 
Azt mondták, hogy ez egy gonosz szellem megnyilvánulása. Végül Így szóltak: Az ördög 
most jött ki belőled."

Látod, ezek a szolgálók megtanították az asszonyt arra, hogy tegyen valamit ami nem igei 
és amiről Jézus is azt mondta nekem, hogy ne tegyük. Azt mondták, próbáljon meg a test 
erejéből  előidézni  valamilyen  fizikai  megnyilvánulást,  és  ez  megnyitotta  az  ajtót  egy 
démonnak, hogy bejöjjön és rátelepedjen. 

Az  asszony  ezt  mondta  nekünk:  "Hónapok  teltek  el  azóta,  hogy  el¬mentem  arra  a 
megszabadító alkalomra, de azóta sem szűnt meg ez a fehér hab a számban. Ott maradtam 
néhány napig és próbáltam rávenni őket, hogy segítsenek. De ők csupán annyit mondtak: 'Mi 
semmit nem tudunk tenni ezzel kapcsolatban,' Hagin testvér, tudsz nekem segíteni?" 

Észrevettem, hogy az asszony egész alkalom alatt zsebkendőt tartott a szájához. Legalább 
egy  csomag  zsebkendőt  elhasznált  az  alkalom  során.  Elmondta,  ha  elmegy  valahová, 
zsebkendőt kell tartania a szájához, mert ez a fehér folyadék folyamatosan jön a szájából. 

Amikor megkérdezte, tudok-e segíteni neki, azt  feleltem: "Persze, hogy tudok. Ez egy 
ördög megnyilatkozása. Kezdjük azzal, hogy nem volt ördögöd. Szereztél egyet, mivel rossz 
helyre  mentél,  sátán  területére  kerültél  és  megengedted,  hogy  szolgáljanak  feléd  olyan 
emberek, akiknek a tanításai és a gyakorlatai nem az Igén alapulnak. Azt mondták, tegyél 
valamit ami nem igei és így valójában azt mondták el, hogyan nyisd meg magad az ördögnek. 
Mivel ezt megtetted, kinyitottad az ajtót az ördögnek és az megszerzett téged," 

Senki tanításának ne engedj addig - nem számít, hogy ki az vagy kinek nevezi magát -, 
míg be nem bizonyítja, hogy amit tanít,  prédikál és gyakorol, benne van a Bibliában.  Az 
evangéliumokban Jézus egyszer sem mondta azt senkinek, próbáljon fizikai megnyilvánulást 
előidézni  azért,  hogy  megszabaduljon  egy  gonosz  szellemtől.  És  az  Újszövetségben  sem 
fogod sehol sem látni, hogy ezt gyakorolták volna! 

Így azt feleltem ennek az asszonynak: "Igen, bizonyára tudok segíteni neked. De semmit 
nem fogok tenni addig, amíg te nem teszel valamit," 

"Mit?" - kérdezte. 
"Soha  többé  ne  menj  'megszabadító  iskolába'  vagy  'megszabadító  alkalomra'.  Tartsd 

magad távol azoktól a helyektől,  ahol szélsőséges tanokat tanítanak. Kerüld a szélsőséges 
tanokat és szélsőséges gyakorlatokat, mint a mérget, mivel ördögöket fogsz kapni ahelyett, 
hogy megszabadulnál tőlük," 

Azt  felelte:  "Soha  többé  nem  fogok  elmenni  ilyen  alkalmakra,"  Azután  megkérdezte 
tőlem: "Amikor megdorgálod ezt a gonosz szellemet, lesz valami megnyilvánulás?"

Azt válaszoltam: "Egyáltalán nem, kivéve azt, hogy a szádból folyó fehér hab abban a 
pillanatban meg fog szűnni, ahogy megdorgálom a gonosz szellemet, ami ezt okozza." 

Azt kérdezte: "Szükséges tennem valamit?" 
Így feleltem: "Nem, neked semmit nem kell tenned. Csak ülj ott." 
A feleségemmel a szoba egyik felén ültünk, az asszony pedig velünk szemben. Még csak 

fel sem keltünk. Mindössze annyit tettem, hogy az ujjammal az asszony felé mutattam és 
nyugodt hangon a démonhoz szóltam: "Te gonosz szellem, Jézus nevében gyere ki belőle!" És 
olyan gyorsan, ahogy az ujjaiddal csettintesz egyet, megszűnt a habzás. Egyfolytában habzott 
a szája három vagy négy hónapon keresztül, de abban a szempillantásban megállt, amikor 
Jézus nevében megparancsoltam neki. Az asszonynak soha többé nem volt problémája ezzel a 
démonnal. Ez az asszony nem volt a démon birtokában, mivel keresztény volt. 



De  megnyitotta  magát  egy  gonosz  szellemnek  és  ez  a  démon  megszerezte  őt  és 
kinyilatkoztatta magát a hústestén keresztül. Mivel elfogadta azt a szélsőséges tanítást, hogy 
minden hívőnek van démona, démontudatúvá vált és megnyitott egy ajtót az ördög számára, 
hogy az a testén keresztül kinyilatkoztassa magát. 

Amikor az asszony megszabadult, nagyon hálás volt. Később visszajött az alkalmainkra 
és még mindig teljesen szabad volt. 

Van  itt  valami  más  is,  amit  szeretném,  ha  értenél.  Ahhoz,  hogy  az  asszony 
megszabaduljon, nem kellett órákig ordítoznom az ördöggel. Egyetlen Igét sem fogsz találni a 
Bibliában,  ahol  Jézus  órákig  ordítozott  az  ördöggel  vagy napokba tellett,  hogy valakiből 
kiűzze az ördögöt. A démonokat az Ö Szavával űzte ki. Az Ő Szavával! 

Nagyon óvatosnak kell lenned, hova mész, hogy szolgáljanak feléd. 
Ne vegyél részt olyan alkalmakon, ahol az emberek látni szeretnék, ahogy az ördög fizikai 

megnyilvánulásokon  keresztül  kinyilatkoztatja  magát.  És  ne  menj  olyan  helyekre,  ahol  a 
szolgálók azt tanítják, hogy minden kereszténynek van ördöge, amit ki kell űzni. 

Engem nem érdekel, ki az a szolgáló, ha azt mondja, furcsán kell viselkedned vagy a 
testben produkálnod kell valamit ahhoz, hogy megszabadulj, ne hallgass rá! Ha köhögés és 
hányás által próbálsz fizikai megnyilvánulást előidézni, és így próbálsz megszabadulni, lehet, 
hogy szerzel egy ördögöt! 

Megtapaszta1ásokra ne építs elméleteket

A szolgálati  éveim során valójában mindössze három alkalommal történt olyan fizikai 
megnyilvánulás a démon távozása közben, mint a hányás vagy a köhögés. Egyszer a gyógyító 
sorban imádkoztam a betegekért  és  tudtam az ismeret szava által,  hogy az egyik asszony 
testében démon van. 

Az  ő  esetében  a  szellememben  tudtam,  hogy  fizikai  megnyilvánulás  fogja  kísérni  a 
gonosz szellem távozását, ezért megkértem a feleségemet, hogy vigye az asszonyt a mosdóba. 
És a gonosz szellem valóban hányás közben távozott belőle. De látod, ebben az esetben a 
Szent Szellem utasított arra, hogy így járjunk el a gonosz szellem esetében, ezért a démont 
nem a nyilvánosság - a gyülekezet - előtt űztük ki, ahol zavart keltett volna. 

A  szolgálónak  bölcsnek  kell  lennie,  amikor  nyilvánosság  előtt  foglalkozik  gonosz 
szellemekkel. Még akkor is, ha egy hívő testét vagy lelkét gonosz szellem gyötri, akkor sem 
feltétlenül  nyilvánosság  előtt  kell  kiűznöd,  ahol  csecsemő  keresztények  vannak  és  olyan 
emberek, akik nem értenék meg, vagy ez félelmet vagy pánikot keltene a gyülekezetben. 

Szolgálatom során még kétszer történt hasonló eset, amikor tudtam a Szent Szellem által, 
hogy fizikai megnyilvánulás lesz és a személy ki fog hányni egy gonosz szellemet. De ez volt 
a kivétel, nem a szabály. 

Látod, nem gyárthatunk vaskalapos szabályokat ezekkel a dolgokkal kapcsolatban. Miért 
lenne  szükségünk  a  Szent  Szellemre,  ha  eljárhatnánk  rögzített  szabályok  vagy  előírások 
alapján?  Ezeket  a  dolgokat  szellemileg  kell  megkülönböztetni.  A Szent  Szellemre  kell 
támaszkodnod. Nem használhatsz emberi érvelést. 

"Üzeneteket' kapni az Úrtól



Manapság  Krisztus  Testében  a  megszabadításhoz  egy  másik  szélsőséges  gyakorlat  is 
tartozik.  Néhány  hívő  állandóan  személyes  prófétai  üzeneteket  ad  másoknak  arról,  hogy 
milyen démonaik vannak. 

Egy  gyülekezet  pásztora  mondta  el  a  következő  esetet,  amely  szemlélteti,  milyen 
veszélyesek lehetnek ezek a "személyes üzenetek" vagy próféciák. A pásztor elmondta, hogy 
egy vendégszónok jött  a  gyülekezetébe és kihívott  néhány embert  a  hallgatóságból,  hogy 
szolgáljon feléjük. 

A pásztor elmesélte: "Átvittük ezeket az embereket egy másik szobába, hogy szolgáljunk 
feléjük.  A vendégszónok rátette  a  kezét  egy asszonyra és  azt  mondta:  Az Úr azt  mutatja 
nekem, hogy a homoszexualitás szelleme van benned. Azt mutatja,  hogy házasságkötésed 
előtt  kapcsolataid voltak más asszonyokkal és ezt  azóta is folytatod. Ezután a szolgáló ki 
akarta űzni a gonosz szellemet belőle!" 

Ez az asszony évek óta boldog házasságban élt és két gyermeke volt. 
Soha életében nem volt homoszexuális! De miután a szolgáló ezt mondta neki, elkezdte 

gyötörni magát ezzel a gondolattal: Lehet, hogy mélyen belül lappang bennem valami gonosz 
dolog, amiről idáig nem tudtam. Végül is, ez az ember Isten embere és ő azt mondta: "Ezt 
mondja az Úr " 

A pásztor elmesélte nekem: "Ez az asszony gyakorlatilag elvesztette az eszét amiatt, amit 
a  szolgáló  mondott  neki,  mivel  amit  mondott  kinyitotta  az  ajtót  az  ördögnek,  hogy 
gyötörhesse Őt. Az asszony mesélte: 

Soha  életemben  nem volt  szexuális  kapcsolatom a  férjemen  kívül  mással.  Soha  nem 
kívánkoztam más kapcsolat után, legkevésbé homoszexuális kapcsolat után!" 

Nem számít,  hogy a  szolgáló kinek nevezi  magát,  ha amit  mond nincs Isten Igéjével 
összhangban és nincs bizonyosság a saját szellemedben - felejtkezz el róla. 

Látod, az ördög megpróbálja gyötörni az embereket és ezt meg tudja tenni, ha a hívők 
tudatlanok a  Krisztusban lévő  jogaik  és  kiváltságaik  felől  és  nem ismerik  Isten  Igéjének 
tanácsait.  Az asszonyt  feldúlta  az  ún.  "Úr  üzenete",  mivel  azt  gondolta,  igazságként  kell 
elfogadnia. 

Azok az emberek, akik nem alapozták meg magukat Isten Igéjében, tévesen használhatják 
és visszaélhetnek a szellemi ajándékokkal; pusztulást okozhatnak Krisztus Testében. Néhány 
hívő, aki a szellemi ajándékokat próbálja működtetni, olyan mint a gyermek, aki a játékaival 
játszik. 

Félrevezetett  emberek  tévesen  használhatják  és  visszaélhetnek  a  Szent  Szellem 
ajándékainak működésével és egyszerűen csak a saját elméjükből, beszélnek. Ami még ennél 
is rosszabb, megnyithatják magukat a kísérő szellemeknek. Ez sérti az ártatlan embereket és 
helyet ad az ördögnek, hogy kihasználja őket. 

Az ilyen és ehhez hasonló hibás tanítások és gyakorlatok következtében sok ember fél a 
gonosz szellemektől és az ördögtől. Ha ezen a területen a hívők szilárd igei tanítást kapnának, 
ez nem történhetne meg. 

A hívőknek nem kell félniük sátántól, mivel Jézus már legyőzte őt a Kálvária keresztjén. 
Krisztus  Teste  nem  egy  legyőzött  Gyülekezet,  amely  mindig  félve  fut  el  sátán  elől.  A 
Mennyben ülünk Krisztussal és Jézus nevében gyakorolnunk kell a hatalmi pozíciónkat. Mi 
vagyunk a Győzedelmes Gyülekezet! 

12. fejezet

A szabadítás igei útjai



Mit mond a Biblia arról, hogyan szolgáljunk szabadulást az emberek felé? Tudjuk, hogy a 
megszabadítás igei, mivel bármerre járt Jézus a földi szolgálata során, szabadulást szolgált a 
betegek és az elnyomottak felé. Jézus a mi példánk. Követnünk kell Öt abban, amit tanított és 
gyakorolt (1 Pt.2:21; 1 Ján.2:6). Nézzük, hogyan szolgált Jézus szabadulást az emberek felé. 

Jézus szabadító szolgálata

Ne felejtsd el, Jézus még a szabadító szolgálatában sem úgy szolgált itt a földön, mint 
Isten  Fia.  A  Biblia  azt  mondja,  hogy  kiüresítette  magát  az  Ö  hatalmas  erejéből  és 
dicsőségéből amikor ebbe a világba jött és emberekhez hasonlóvá lett (Fil.2:7). 

Az igaz,  hogy Jézus  Krisztuson Isten  Szelleme mérték nélkül  volt  jelen (Ján.3:34),  a 
hívőkön pedig  csak  mértékkel  van  a  Szellem (Róm.12:3).  Jézus  a  földi  szolgálata  során 
azonban úgy szolgált, ahogy bárki, aki fel van kenve Szent Szellemmel. Maga Jézus mondta, 
felkentnek  kellett  lennie,  hogy  szabadulást  szolgáljon  a  foglyoknak  (Lk.4:  18,19).  Más 
szóval, nem azért szolgált szabadulással, mert Ö Isten Fia volt. Öt a Szent Szellem kente fel a 
szolgálatra, ahogy bennünket is. 

Jézusnál mindig az Ige jött először, még akkor is, amikor szabadulással szolgált. Jézus azt 
mondta, hogy Ö fel lett kenve Szent Szellemmel, hogy szabadulást hirdessen a foglyoknak és 
meggyógyítsa a betegeket és elnyomottakat. Jézus hirdette a szabadulást. Ez azt jelenti, hogy 
hirdette az evangéliumot. Jézus mindig az Igét tette az első helyre és fel volt kenve a Szent 
Szellem által. 

Mint  ahogy Jézus  tette,  nekünk is  az  Igét  kell  az  első  helyre  helyeznünk és  a  Szent 
Szellem  kenetére  kell  támaszkodnunk,  hogy  prédikáljunk  és  gyógyulással,  szabadulással 
szolgáljunk. 

APCSEL 10:38 
38.  A  názáreti  Jézust,  mint  kené  fel  Őt  az  Isten  Szent  Szellemmel  és 
hatalommal, Ki s7..éjjeljárt jót tévén és MEGGYÓGYÍTVÁN mindeneket, 
kik AZ ÖRDÖG HATALMA ALATT voltak

A Biblia a betegséget sátáni elnyomásnak nevezi. Ezért tudjuk, hogy minden betegség és 
kór közvetlenül vagy közvetve a sátáni elnyomás eredménye. 

A Biblia  alapján  néha  úgy  tűnik,  kapcsolat  van  a  betegek  gyógyítása  és  az  ördögök 
kiűzése  között.  Más  szóval,  a  Biblia  beszámol  néhány  olyan  esetről,  amikor  gonosz 
szellemekkel kellett foglalkozni, mielőtt az emberek beteg teste meggyógyulhatott. 

A következő  Igékben  világosan  láthatjuk  a  kapcsolatot  a  betegek  gyógyítása  és  az 
ördögök kiűzése között.

LUKÁCS 4:40,41 
40.  A  nap  lementével  pedig,  mindenek,  akiknek  különféle  BETEGEIK 
valának,  Őhozzá  (Jézushoz)  vivék  azokat;  Ő  pedig  mindegyikőjükre 
reávetvén kezeit MEGGYÓGYÍTÁ őket. 
41.  Sokakból  pedig ÖRDÖGÖK is  mentek ki,  kiáltozván és  mondván: Te 
vagy ama Krisztns, az Isten Fia! De Ő MEGDORGÁLVÁN, nem engedé őket 
szólani, mivelhogy tudták, hogy Ő a Krisztus. 
LUKÁCS 6:17,18 



17. És alámenvén ővelük, megálla a síkságon és az Ő tanítványainak serege és 
a  népnek nagy sokasága  egész  Júdeából  és  Jeruzsálemből  és  Tírusnak és 
Sídonnak  tengermelléki  határából,  akik  jöttek,  hogy  hallgassák  öt  és 
MEGGYÓGYÍTIASSANAK BETEGSÉGEIKBŐL 
18.  És  akik  TISZTÁTALAN  SZELLEMEKTÓL  GYÖTRETTEK, 
MEGGYÓGYULÁNAK. 
LUKÁCS 7:21 
21.  Azon  órában  pedig  sokakat  GYÓGYÍTA MEG  BETEGSÉGEKBŐL, 
CSAPÁSOKBÓL,  TISZTÁTALAN SZELLEMEKTŐL és  sok vaknak adá 
meg szeme világát. 

Mindezekben  a  versekben  úgy  tűnik,  az  ördögök  kiűzése  és  a  betegek  gyógyítása 
összekapcsolódik. 

De Jézus szabadító szolgálatát tanulmányozva azt is látni fogod, hogy a Biblia gyakran 
különbséget tesz a betegek gyógyítása és az ördögök kiűzése között. 

Más szóval, Jézus nem mindig űzött ki ördögöt ahhoz, hogy a beteget meggyógyítsa, mert 
nem minden esetben démon okozta a betegséget. 

Ez azt jelenti számunkra, hogy nincsenek vaskalapos szabályok; amikor az elnyomottak 
és betegek felé szolgálsz, követned kell a Szent Szellemet, mint ahogy Jézus tette. 

Tanulmányozd  az  evangéliumokat  és  nézd  meg,  hogyan  foglalkozott  Jézus  a  gonosz 
szellemekkel.  Látni  fogod,  Jézus  időnként  azért  foglalkozott  gonosz  szellemmel,  hogy 
meggyógyítsa a beteget. 

Más  esetekben  Jézus  egyszerűen  meggyógyította  az  illetőt,  különböző  módszereket 
használva  (Mt.8:16;  9:22,29).  Jézus  különböző  utakat  használt  a  démonok  és  gonosz 
szellemek esetében is. Nem mindig űzte ki őket. Különféleképpen foglalkozott velük. 

Nézzünk  meg  egy  példát  Jézus  szolgálatában,  ahol  látjuk  a  betegség  és  a  gonosz 
szellemek közötti összefüggést. Az egyik módszer, amit Jézus használt a megszabadításban: 
kézrátétel a Szent Szellem kenete által. 

LUKÁCS 13:11-13,16 
11. És Ímé vala ott egy asszony, kiben BETEGSÉGNEK SZELLEME vala 
tizennyolc esztendőtől fogva; és meg volt görbedve és teljességgel nem tudott 
felegyenesedni. 
12.  És  mikor  azt  látta  Jézus,  előszólítá,  és  monda  néki:  ASSZONY, 
FELOIDATIÁL A TE BETEGSÉGEDBŐL! 
13. És REÁ VETÉ KEZEIT; és azonnal fel egyenesedék és dicsőíté az Istent.
16.  Hát ezt,  az Ábrahám leányát,  KIT A SÁTÁN MEGKÖTÖZÖTT, ímé 
tizennyolc esztendeje, nem kellett-é feloldani e kötélből szombat napon? 

A Biblia azt  mondja, hogy ennek az asszonynak a betegségét egy gonosz szellem - a 
betegség szelleme - okozta (11. vers). Jézus azt mondta, sátán volt az, aki megkötözte (16. 
vers). 

Ebben az esetben a betegségnek egy gonosz szelleme volt jelen az asszony testében, ami 
ezt a fizikai állapotot okozta és rákényszerítette. 

Figyeljük meg, ebben az esetben hogyan foglalkozott Jézus a gonosz szellemmel. Nem 
űzte ki.  Rátette a kezét  az asszonyra és kiadta a hit  parancsát:  ,,Asszony, feloldattál  a  te 
betegségedből!" (12. vers) És az asszony megszabadult. 

Látod,  amikor  a  Szent  Szellem  ereje  vagy  kenete  szállt  az  asszonyra,  azonnal 
"feloldatott", vagyis szabaddá vált a betegség gonosz szellemétől. 



Amint látjuk, démonok közvetlenül is szerepet játszhatnak a fizikai betegségben. De Jézus 
nem űzte ki a betegség szellemét; 6 rátette a kezét az asszonyra és a kenet megtörte a sátáni 
kötés igáját. 

Más helyzetekben Jézus gonosz szellemeket űzött ki az emberekből. Hogyan tette? Az 6 
Szavával

MÁTÉ 8:16 (KJV) 
16.  Amikor eljött  az este,  Hozzá Jézushoz) vittek sokakat,  akiket ördögök 
BÍRTOKOLTAK: és  Ő KIŰZÉ A SZELLEMEKET az Ő SZAVÁVAL, és 
MEGGYÓGYÍTOTI minden BETEGET;

 
Néhány betegség  esetében a  betegség  vagy tünet  természetes  okok eredménye,  de  ez 

közvetve mégis sátáni  elnyomás.  Ha a  betegség egy természetes folyamat  eredménye,  az 
illetőnek gyógyulásra van szüksége - nem pedig gonosz szellemek kiűzésére. 

Másfelől, bizonyos esetekben egy gonosz szellem jelenléte kényszeríti ki a kórt vagy a 
betegséget. Ezt csak a Szent Szellem által fogod tudni. 

Ha  a  Szent  Szellem  nem  nyilatkoztatja  ki  egy  gonosz  szellem  jelenlétét,  akkor  úgy 
segítheted elő az emberek gyógyulását, ha Isten Igéjében való hitre tanítod őket. De teljesen 
meg vagyok győződve arról, hogy számos betegség esetében csak úgy lehet sikeresen eljárni, 
ha foglalkozol a gonosz szellemekkel. 

Ezekben  az  esetekben  pedig,  hacsak  nem  a  Szent  Szellem  útmutatása  és  ereje  által 
foglalkozol a gonosz szellemmel, megkenheted az embereket olajjal, rájuk teheted a kezed, 
míg ki nem hull az összes hajuk, eredményt mégsem fogsz kapni. 

Ezek  a  betegségek  nem  reagálnak  a  gyógyulás  szolgálatának  szokásos  bibliai 
módszereire. ilyen esetekben a Szent Szellem kenete és vezetése alatt kell foglalkoznod a 
gonosz szellemmel. 

Ez az oka, hogy egyes betegségek esetében nem segít az orvosi be¬avatkozás. Azokat a 
betegségeket, amelyeket egy gonosz szellem valóságos jelenléte okoz, nem lehet természetes 
gyógyászati módszerekkel kezelni. 

Azonban, ha a betegséget és gyengeséget közvetlenül egy gonosz szellem okozza és a 
hívők  hitben  megállnak  Isten  Igéjén,  számíthatnak  arra,  hogy  Isten  megszabadítja  őket. 
Mindemellett, a gonosz szellemek esetében a Szent Szellem és Isten Igéjének ereje által kell 
eljárni. 

Márk  9:17-29-ben  egy  másik  példát  láthatunk  arról,  hogyan  foglalkozott  Jézus  a 
holdkóros fiúban lévő gonosz szellemmel. Hogyan járt el Jézus ezzel a gonosz szellemmel? 
Megdorgálta és kiűzte belőle. 

Jézus ezt a Szent Szellemnek ugyanazon kenete által tette, mely akkor is rajta volt, amikor 
megérintette és feloldozta a betegség szellemével megkötözött asszonyt. 

A betegség vagy a tünetek nem mindig egy démon jelenlétének következményei. Például 
Márk 7:32-37-ben Jézus egy süket és dadogó emberrel foglalkozott.

Világos, hogy gonosz szellem nem volt jelen ebben a betegségben, mivel Jézus bedugta az 
ujját a fülébe, és ezt mondta: "Nyílj meg', és az ember érthetően megszólalt. Jézus egyáltalán 
nem foglalkozott gonosz szellemmel. Nyilvánvaló, az ember süketségének természetes okai 
voltak, így egyszerűen arra volt szüksége, hogy meggyógyuljon. 

Egy másik  esetben  Jézus  egy "néma",  vagyis  beszélni  nem tudó ember  felé  szolgált. 
Ebben az esetben Jézusnak ki kellett űznie egy gonosz szellemet, mielőtt meggyógyíthatta 
volna. 

MÁTÉ 9:32,33 



32  ..•.  ímé  egy  ördöngös  (ÖRDÖG BIRTOKÁBAN LÉVŐ)  néma  embert 
hozának Néki. 
33. És AZ ÖRDÖGÖT KIŰZVÉN, MEGSZÓLALT A NÉMA; és a sokaság 
csodálkozik vala, mondván: Soha nem láttak ilyet Izraelben! 

De  arra  szeretnék  rámutatni,  hogy  Jézus  nem  fektetett  le  szabályokat,  ahogy  az 
ördögökkel és a gonosz szellemekkel foglalkozott. Jézus a megszabadító szolgálatában is a 
Szent Szellem vezetését követte és a Szent Szellem ereje és irányítása által szolgált. 

Szabadulás a kenet által

A Jézus által tanított Ige és a kenet hozott szabadulást azok számára, akiket démonok 
kínoztak. Ma szintén Isten Igéje és kenete - a Szent Szellem ereje - által kell szabadulással 
szolgálnunk. 

LUKÁCS 6:17-19 
17. És alámenvén ővelük, megálla a síkságon és az Ő tanítványainak serege és 
a  népnek nagy sokasága  egész  Júdeából  és  Jeruzsálemből  és  Tírusnak és 
Sídonnak tengermelléki határából, akik jöttek, hogy HALLGASSÁK Őt és 
MEGGYÓGYÍTTASSANAK betegségeikből. 
18.  És  akik  TISZÁTAIAN  SZELLEMEKTŐL  GYÖTRETTEK, 
MEGGYÓGYUIÁNAK. 
19.  És  az  egész  sokaság  IGYEKEZIK  VALA ŐT  ILLETNI:  mert  ERŐ 
SZÁRMAZÉK BELŐLE, és mindeneket meggyógyítá. 

Figyeljük  meg  a  17-es  versben,  az  emberek  azért  jöttek,  hogy  hallgassák  Jézust  és 
meggyógyuljanak.  Az Igén  lévő  kenet  tette  szabaddá  az  embereket.  A hit  Isten  Igéjének 
hallásából  jön  és  hit  által  kapjuk  meg  Isten  ígéreteit,  beleértve  bármiféle  kötésből  való 
szabadulást is. 

Hit Isten Igéjében a kulcs, amely megnyitja a Mennyországot és működésbe hozza Isten 
erejét, hogy munkálkodjon az illető életében

attól függetlenül, milyen démoni tevékenység vagy hatás van jelen. Amikor Jézus Isten 
Igéjét  tanította  -  szabadulást  hirdetett  a  foglyoknak  -  és  az  emberek  elhitték  az  Igét, 
meggyógyultak és megszabadultak. 

A  sokaság,  amely  igyekezett  Jézust  érinteni,  betegekből,  elnyomott  és  tisztátalan 
szellemektől meggyötört emberekből állt. A 18. versben a "meggyógyultak" szó azt jelenti, 
hogy  az  emberek  éppé  lettek,  vagy  megszabadultak.  Ebben  a  részben  egyetlen  gonosz 
szellemet sem űztek ki senkiből. 

Tudomásunk  szerint  Jézus  egyetlen  gonosz  szellemet  sem  nevezett  meg,  tanítását 
hallgatva mégis megszabadultak azok, akiket gonosz szellemek gyötörtek. Mi szabadította 
meg őket? Az Ige, amelyet Jézus tanított és a Szent Szellem ereje. 

Ugyanaz az erő, amely meggyógyít valakit, meg fogja futamítani az ördögöt, nem számít 
milyen  démoni  hatás  van  jelen  -  amennyiben  az  illető  Isten  felkent  Igéje  alapján  hitben 
cselekszik. 

Tanulmányozva az evangéliumokat láthatjuk, hogy Jézus számos különböző úton szolgált 
gyógyulással  és  szabadulással.  De  mindegy,  hogyan  szolgált  szabadulással  Jézus,  Isten 
megszabadító ereje mindig jelen volt, hogy meggyógyítsa és szabaddá tegye az embereket, ha 



az illető hite mozgásba hozta. Ez ugyanígy van a mai napon is.  Isten megszabadító ereje 
mindig rendelkezésre áll, hogy az embereket szabaddá tegye. 

Jézus nem tartott hosszúra nyúló és ismételt "megszabadító" alkalmakat, hogy az emberek 
szabaddá váljanak a sátáni kötésektől. Függetlenül attól, hogy milyen módszert használt, az 
illető gyógyulása vagy szabadulása minden alkalommal bekövetkezett. 

Szabadulással szolgálni igei, de nem léphetünk túl az Igén és a Szent Szellem vezetésén. 
Így tévelyedtek el az emberek és kerültek szélsőségekbe a megszabadító szolgálatokban, kárt 
okozva  Krisztus  Testében.  Csak  maradjunk  az  Igével  és  kövessük  Jézus  szabadító 
szolgálatának példáját a betegek és elnyomottak felé. 

A szolgálatomban  gyakran  láttam,  hogy  emberek  ugyanolyan  betegségből  különböző 
módokon - ahogy a Szent Szellem utasított - gyógyultak vagy szabadultak meg. 

 

Epilepszia: gyógyulás kontra szabadulás

Mivel sátán e világ istene (2 Kor. 4:4), itt a földön vannak kegyetlen, gyötrő szellemek, 
mint  például  a  félelem szelleme,  tisztátalan  szellemek,  néma,  vak  és  süket  szellemek,  a 
gyengeség szellemei és egyéb gonosz szellemek.

Észre  fogod  venni,  hogy  ezeket  mind  említi  a  Biblia.  Magunktól  nem  tudjuk 
megmondani, hogy valakinek a fizikai betegségét gonosz szellem okozza, vagy pedig egy 
természetes folyamat eredménye. A Szent Szellem azonban mindent tud. Ő el fog vezetni 
bennünket minden igazságra, és megmutatja, hogyan szolgáljunk valaki felé. 

Például rátettem a kezem néhány epilepsziás betegre és meggyógyultak, mivel esetükben 
az epilepsziát: fizikai rendellenesség okozta. Nem volt jelen démon. Máskor rátettem a kezem 
más epilepsziás emberekre és a Szent Szellem megmutatta, hogy démon jelenléte okozta az 
epilepsziát. 

Egyszer prédikáltam egy alkalmon és sokan jöttek előre gyógyulásért, így kézrátétellel 
szolgáltam a betegek felé. A következő évben újra azon a területen jártunk és egy asszony jött 
előre, hogy tanúbizonyságot tegyen arról, hogyan gyógyult meg a fia az első alkalmon. A 12 
éves fiú egész életében epilepsziás volt. 

Elmesélte: "Amikor imádkoztál a fiamért, Isten gyógyító ereje szállt rá és elesett Isten 
ereje alatt. Azóta nem volt több rohama." 

Látod, az epilepsziának ebben az esetében a fiúnak csupán gyógyulásra volt szüksége; 
nem kellett gonosz szellemet kiűzni a testéből. Ha gonosz szellem lett volna jelen, az Úr a 
Szent Szellem által megmutatta volna nekem. 

Az epilepsziának egy másik  esetében viszont  a  Szent  Szellem megmutatta,  hogy egy 
gonosz szellem jelenléte okozta a betegséget. Az egyik alkalmon egy fiatalember jött előre 
gyógyulásért,  aki  középiskolás  kora  óta  szenvedett  az  epilepsziás  rohamoktól.  Amikor 
rátettem  a  kezem,  tudtam  az  ismeret  szava  által,  hogy  egy  gonosz  szellem  okozza  az 
epilepsziás rohamait  és ki kell űznöm azt a testéből, mielőtt  szabaddá válhatna. Tehát ezt 
tettem. Néhány nappal később befejeztük az alkalmakat és eljöttünk arról a vidékről. 

Egy évvel később ugyanabban a városban tartottam alkalmat és láttam ezt a fiatalembert. 
Ahogy ránéztem, Isten Szelleme azt mondta nekem: "Mikor itt voltál az elmúlt évben, kiűztél 
belőle egy gonosz szellemet és 12 hónapig egyetlen epilepsziás rohama sem volt. Azonban az 
elmúlt két héten három rohama is volt." 

A Szent Szellem így folytatta: "Ezek a rohamok azelőtt soha nem éjszaka, alvás közben 
jöttek  elő.  De  az  utóbbi  két  hétben  éjszaka  törtek  rá  a  rohamok  és  felébresztették.  A 
rohamokat az váltotta ki, hogy félve aludt el. Ezért mielőtt elkezdenél prédikálni, hívd ki ide 
előre és ismét űzd ki belőle a gonosz szellemet." 



Látod, ebben az esetben az Úr nemcsak azt mondta el nekem, hogy egy gonosz szellem 
jelenléte okozza a rohamokat, hanem azt is, hogyan engedte vissza a fiatalember a gonosz 
szellemet.  Néha  ahhoz,  hogy  eredményesen  szolgálhass,  tudnod  kell,  hogy  a  betegség 
visszatérését előidézi-e valami - vagyis az illető megnyitott-e egy ajtót,  amelyen keresztül 
visszaengedte a betegséget. 

Mielőtt elkezdtem prédikálni, kiszólítottam a fiatalembert. Így szóltam hozzá: ,,Amikor a 
múlt évben itt  voltam, szolgáltam feléd és megszabadultá1 az epilepsziás rohamaidtól.  12 
hónapig egyetlen epilepsziás rohamod sem volt." 

Azt felelte: "Ez így van, de ... " 
Így folytattam: "Várj egy percet. Ne mondj semmit, engedd meg, hogy én mondjam el, mi 

történt  veled.  Így  tudni  fogod,  Isten  természetfölötti  módon  mozdul  az  érdekedben.  Ha 
tévedek, csak szólj és mondd azt: hibáztál.  Végül is ember vagyok. Tévedhetek. Bárkivel 
megeshet, hogy téved. Az elmúlt két héten háromszor volt rohamod, mely alvás közben tört 
rád és felébresztett. Korábban soha nem voltak epilepsziás rohamaid az éjszaka közepén." 

Tágra nyílt  szemekkel  így válaszolt:  "Ez pontosan így van.  Bizonyára gondolatolvasó 
vagy jövendőmondó vagy!" 

Nem furcsa,  hogy keresztények azt  gondolják,  gondolatolvasók és jövendőmondók fel 
tudnak fedni ilyen dolgokat, de szegény, szerencsétlen Isten minden képességét elvesztette a 
kinyilatkozásra! 

Megkérdeztem tőle: "Tudod, miért kezdődtek el az éjszakai rohamaid?" 
Azt felelte: "Nem. Te tudod?" 
Ezt mondtam: "Bizony tudom. Félve mentél aludni és a félelem megnyitotta az ajtót az 

ördögnek." 
Azt válaszolta: "Most már tudom, hogy gondolatolvasó vagy. Pontosan így történt." 
Azt  feleltem:  "Nem  olvasom  a  gondolataidat.  És  ezt  nem  is  az  elmémból  vettem. 

Valójában az elmémnek ehhez semmi köze." 
A Szellem világában való mozgások nem elmebeli megtapasztalások. 
Ha az emberi érvelést kikerülve képesek lennénk követni Isten Szellemét és Isten Igéjét, 

sokkal jobban járnánk! Isten az ember újjáteremtett szellemén keresztül végzi a munkát és 
nem az elmén keresztül, mivel az ember elméje nincs újjászületve. 

A fiatalember ezt mondta: "Rendszerint elküldtem ezt a félelmet, mielőtt aludni mentem. 
De azokon a bizonyos éjszakákon, amikor a rohamaim jelentkeztek, alvás előtt nem küldtem 
el magamtól ezt a félelmet." 

A félelem megnyithatja az ajtót az ellenség számára. Például, ha este lefekszel aludni és a 
házad ajtaját nyitva hagyod, nem lehet megmondani, ki vagy mi fog bejönni. Bejöhet egy 
betörő és kirabolhat vagy megölhet. Jobban teszed, ha az ajtót zárva tartod, így az otthonod 
biztonságban lesz! Ugyanígy van a szellemvilágban is. Jobban teszed, ha zárva tartod az ajtót 
sátán előtt. 

A félelem egy szellem. De Isten nem a félelem szellemét adta nekünk (2Tim.1:7), ami azt 
jelenti, hogy hatalmad van fölötte. Mivel a félelem nem Istentől jön, semmi közöd hozzá. Így, 
ha a félelem zaklat téged, Jézus nevében szabadulj meg tőle. 

Azt mondtam a fiatalembernek: "Ismét ki fogom űzni belőled ezt a gonosz szellemet és 
megmutatom, hogyan tartsd zárva az  ajtót  az  ördög előtt."  Úr Jézus  nevében kiűztem az 
epilepsziát  okozó  gonosz  szellemet.  Ezután  45  percet  töltöttem  a  fiatalemberrel  és 
megtanítottam, hogyan álljon ellen sátánnak, hogyan őrizze meg gyógyulását és miként tartsa 
zárva az ajtót az ördög előtt. Sok év eltelt azóta, hogy meggyógyult ez a fiatalember, de soha 
többet nem voltak rohamai. 



A kenet megtöri a rabság igáját

Láthattuk Jézus gyógyító szolgálatában, hogy sokan pusztán a Szent Szellem kenete által 
megszabadultak a gonosz szellemektől. Más szóval a gonosz szellemeket nem mindig kell 
kiűzni;  a  Szent  Szellem kenete  szintén  ki  tudja  vezetni  őket.  A saját  szolgálatomban  is 
megtapasztaltam  ezt.  Számos  tanúbizonyságot  mondhatnék  el  olyan  emberekről,  akik  a 
démoni elnyomástól a kenet - Isten rájuk szálló ereje - által szabadultak meg. 

Például,  néhány hónappal  egy  Detroitben  tartott  alkalmunk után  egy asszony megírta 
nekem a tanúbizonyságát. Azt írta a levelében: "Hagin testvér, gyomorbetegségem volt, ezért 
elmentem  az  alkalmadra,  hogy  elfogadjam  a  gyógyulásomat.  Rám  tetted  a  kezed  és 
imádkoztál értem. A kenet rám szállt és Isten ereje alatt a földre estem. Hónapok teltek el 
azóta, és még mindig egészséges vagyok." 

Majd így folytatta:  .,Körülbelül 8 évvel  ezelőtt  fogadtam el az üdvösségemet.  Mielőtt 
megváltást  nyertem, az okkultizmusban voltam. De miután újjászülettem és betöltekeztem 
Szent Szellemmel, továbbra is voltak problémáim a démonokkal, mivel megnyilatkoztak a 
jelenlétemben. Éjszakánként még mindig hallottam hangokat és kopogást a falon, valamint 
egyéb démoni megnyilvánulásokat. 

De mióta rám tetted a kezed és Isten ereje olyan erősen rám szállt, nem hallottam egyetlen 
hangot sem és nem volt több démoni megnyilatkozás az otthonomban."

Rákbetegség: szabadulás
a Szent Szellem megnyilvánulása által

Szeretném  megmutatni  neked,  hogy  Isten  számos  különböző  módszert  használ  az 
emberek megszabadítására.  Olyan rákos  betegek eseteiről  fogok beszámolni,  melyeknél  a 
Szent Szellem minden egyes esetben különböző úton vezetett.  Szeretném, ha megértenéd, 
hogy a Szent Szellem vezetését kell követned - nem alkothatsz vaskalapos szabályokat az 
emberek felé való szolgálatról. 

1952-ben  egy  ébredést  tartottam  Texasban.  Az  egyik  szolgáló  mesélt  nekem  az 
unokahúgáról, aki tüdőrákban haldoklott. 23 éves volt és két kisgyermek anyja. Az első hét 
folyamán elhozták az egyik alkalmamra és imádkoztam érte. A második héten két különböző 
alkalommal imádkoztam érte kézrátétellel. 

A  harmadik  hét  folyamán  ismét  elhozták  az  asszonyt  az  alkalmakra.  Mindenre 
számítottam, csak arra nem, ami történt. Amikor ez alkalommal rátettem a kezem, hirtelen a 
Szent Szellem fehér felhője ereszkedett le és borított be. Az oltár eltűnt és úgy tűnt, mintha 
csak a fiatalasszony és én állnánk ott a dicsőség felhőjében. Senki sem látta, amit én láttam, 
azt sem hallotta, amit én hallottam, de mindannyian hallották, ahogy beszéltem. 

Beborítva ebbe a fehér felhőbe, beláttam a szellemvilágba és észrevettem, hogy egy kis 
lény -  egy démon -  csüngött  kívülről  az  asszony testén.  Úgy nézett  ki,  mint  egy faágon 
himbálódzó kis majom. Az asszony meg volt váltva, tehát nem a démon birtokában volt, csak 
kívülről nyomta el a testét.  Ez a kis majomszerű teremtmény a bal tüdeje fölött csüngött; 
onnan indult ki a rákbetegség. 

Egyszerűen csak szóltam a démonhoz: ,Jézus nevében el kell hagynod Őt." 
A kis  lény válaszolt,  de senki más nem hallotta,  mivel  csak én láttam és hallottam a 

szellemvilágban. A szellemek megkülönböztetésének ajándéka volt működésben. 
A kis  majomszerű  démon azt  mondta  nekem:  "Tudom,  hogy el  kell  mennem,  ha  azt 

mondod, de nem akarok." 



Azt feleltem: "Megparancsolom neked az Úr Jézus Krisztus nevében, hogy hagyd el Őt." 
A kis démon leesett  a testéről és a földre huppant.  Miután leesett  a padlóra,  nyöszörgött, 
szűkölt és remegett mint egy megvert kutyakölyök. 

Azt mondtam: "Nemcsak a testét, de ezt a helyiséget is hagyd el Jézus nevében." Amikor 
ezt mondtam, a démon felugrott, végigrohant a széksorok között, ki az ajtón.

Az asszonynak már 8 éves kora óta volt üdvössége, de soha nem töltekezett be Szent 
Szellemmel. Most azonnal felemelte mindkét kezét és elkezdett nyelveken szólni. Még azon a 
héten visszament a rákklinikára és az orvosok azt mondták neki: "A tüdőd teljesen tiszta. A 
világon semmi baj nincs vele. Mi történt?" 

Pontosan elmondta nekik, ami történt. Elmesélte, amit láttam és tettem. Az orvosok azt 
mondták: "Nos, bárki is ez az ember, le a kalappal előtte! Ö nyilvánvalóan tudja a választ. Mi 
nem. De adunk egy zárójelentést, hogy mindkét tüdeje rákos volt és most teljesen tiszta." 

Isten tudja a választ, nem én. Ha a Szent Szellem kinyilatkoztatása nem jön, csak tanítok, 
prédikálok és Isten Igéjével szolgálok az emberek felé; mivel nem tudom az én akaratom 
szerint működtetni a Szent Szellem ajándékait (1 Kor. 12:11). 

Amit szeretném, ha megértenél, a következő. Amíg nem voltam Szellemben, nem tudtam, 
hogy egy gonosz szellem gyötri  az  asszony testét.  Ezeket a dolgokat  nem lehet kitalálni. 
Természetesen  hitben  szolgáltam  az  emberek  felé  Isten  Igéje  alapján,  és  az  emberek 
megváltást  nyertek,  meggyógyultak  és  betöltekeztek  Szent  Szellemmel.  De  amikor  a 
Szellemben voltam, Isten kinyilatkoztatta, hogy az asszony tüdőrákját egy gonosz szellem 
okozza, és Isten természetfölötti módon gondoskodott arról, hogy foglalkozzam a testében 
betegséget okozó démonnal. 

Ha én működtettem volna a Szellem ajándékát, rögtön az első napon foglalkoztam volna 
ezzel a szellemmel, amikor az asszony eljött az alkalomra. Ha a Szent Szellem nem működik 
rajtam keresztül, tehetetlen vagyok. Istennek megvannak a saját útjai ahogy megtesz dolgokat 
és  az  a  legjobb,  ha  engedjük,  hogy megtegye  azt,  amit  Ö akar  tenni.  Nincsenek minden 
alkalmon  természetfölötti  megnyilvánulások,  mivel  senki  sem  tudja  a  Szent  Szellem 
megnyilatkozásait maga létrehozni. Az ember nem képes magától működtetni ezeket, hogy 
megtörténjenek. Ha ezzel próbálkozik, megnyitja magát a gonosz szellemeknek és tévedésbe 
kerül. 

Ha csupán azért, mert az egyik alkalommal jelen volt egy bizonyos megnyilvánulás, a 
következő alkalommal megpróbáltam volna ugyanezt előidézni, lekerülhettem volna a helyes 
útról és megnyithattam volna az ajtót az ördögnek. 

Te és én nem működtethetjük a szellemi ajándékokat. Ha te próbálod működtetni azokat, 
az  ördög segíteni  fog ebben és  így megnyitod az ajtót  a  sátáni  megtévesztés számára.  A 
szellemi ajándékok úgy működnek, ahogy a Szent Szellem akarja. 

Látod, nem feltétlenül ugyanúgy kell eljárnod minden egyes alkalommal a rák vagy más 
betegség esetén. De mindig el kell mondanod az embereknek, amit az Ige mond. Csak azért, 
mert egyszer volt egy megtapasztalásod, amely az illető megszabadítását eredményezte, ne 
építs erre tanokat és ne próbálj meg mindenki felé ugyanolyan módon szolgálni. 

Kövesd a Szent Szellem vezetését, és ha a Szent Szellem ajándéka megnyilatkozik, hogy 
szolgálj  valaki  felé,  akkor  rendben  van.  Akkor  követheted  a  Szent  Szellem vezetését  és 
szolgálhatsz az illető felé a Szent Szellem ereje és kenete által. 

Ha a Szent Szellem nem nyilatkoztatja ki magát szellemi ajándékokban, csak tanítsd az 
embereket, hogyan álljanak ellen a betegségeknek Isten Igéjével. Az Ige mindig működik. 

Rákbetegséggel az ágyban



Emlékszem egy másik esetre, amikor egy rákos asszony felé szolgáltam. A feleségemmel 
és egy pásztorral elmentünk, hogy imádkozzunk egy másik pásztor feleségéért, aki ágyhoz 
volt  kötve  a  rák  utolsó  stádiumában.  A  rák  a  bal  mellében  kezdődött  és  átterjedt  a 
nyirokrendszerére.  Mire  eljutott  az  orvoshoz,  azt  mondták  neki:  "Túl  késő.  Semmit  nem 
tudunk tenni érted." Abban az időben, amikor elmentünk imádkozni érte, ágyhoz volt kötve. 
Az orvos azt mondta: "Már meg kellett volna halnia. Nem értjük, hogy élhet ilyen sokáig." 

Ahogy összejöttünk, hogy imádkozzunk az asszonyért, Istenre vártunk az imádságban és 
kerestük az Ö vezetését. Ott voltunk a paplakban és két nap és két éjjel szinte folyamatosan 
imádkoztunk  érte.  Éjjelente  mindössze  négy  órát  aludtunk.  Az  idő  többi  részében 
imádkoztunk és kerestük Istent. 

A küldő vagy a fogadó oldal?

Végül a harmadik nap reggelén, hajnali 4 órakor azt mondtam a pásztornak: "Tizenöt éves 
szolgálatom során soha nem imádkoztam Istenhez ilyen hosszan anélkül, hogy ne kaptam 
volna meg a  választ.  Valamit  biztosan  eltévesztünk.  Nem kell  ilyen sokáig imádkoznunk 
valamiért,  amit  Isten  az  Ö  Igéjében  már  megígért  nekünk.  Azt  hiszem,  ez  az,  ahol 
eltévesztjük. A küldő oldalon munkálkodunk: 'Isten, gyógyítsd meg ezt az asszonyt!'" 

"De  valójában  -  mondtam  -  semmire  nem  jutottunk,  mivel  ami  Istent  illeti,  Ö  már 
meggyógyította ezt az asszonyt. A kereszten Jézusra helyezte az ő betegségét. Amikor reggel 
imádkozni fogunk, munkálkodjunk a fogadó oldalon a küldő oldal helyett." 

Sokan itt tévesztik el. Amikor nem kapnak választ imáikra, nem állnak meg, hogy Isten 
Szellemére figyeljenek és rájöjjenek, miért. Csak mennek tovább, Isten jóváhagyása nélkül. 
Ha imádságunkra  nem jön  válasz,  forduljunk az  Úrhoz  és  tudjuk meg,  mi az  oka.  Majd 
engednünk  kell  a  Szent  Szellemnek,  hogy  ki  javítson  bennünket,  ha  változtatásra  van 
szükségünk.  És ha rossz irányba indultunk,  meg kell  állnunk és vissza kell  fordulnunk a 
helyes irányba. 

Így másnap reggel 8 órakor összegyűltünk a szobában - a pásztor, a felesége, a feleségem 
és én, a rákos asszony és a férje, aki szintén pásztor volt. Elmondtam nekik, mit mutatott az 
Úr. Mindannyian letérdeltünk az ágy mellé, hogy ismét imádkozzunk. 

Kerestük  Istent,  hogy  megértsük,  amit  a  Szent  Szellem  akar  mondani  az  asszony 
helyzetéről. Mindnyájan nyelveken imádkoztunk Szellemben, Isten útmutatását keresve. 

Valami  hirtelen  ezt  mondta  bennem:  "Menj,  állj  az  ágy  lábához."  Abbahagytam  a 
nyelveken imádkozást és visszakerültem az értelem világába. Azt gondoltam: Mi haszna van, 
ha az ágy lábához állok? Tehát elvetettem a gondolatot. Ez teljesen új volt számomra. Nem 
ismertem a Szent Szellem hangját úgy, ahogy most. 

Ismét elkezdtem imádkozni és újra hallottam ezeket a szavakat: 
"Menj és állj az ágy lábához!" Megint visszatértem az érvelés világába. Azt gondoltam: 

Ha az ágy lábához állok, attól nem fog ez az asszony meggyógyulni. 
Elgondolkoztál  valaha  ezen?  Jézus  a  földre  köpött,  sarat  csinált  és  ezt  a  sarat  a  vak 

szemére kente és azt mondta. "Menj el, mosakodjál meg a Siloám tavában." (Ján.9:7) 
Nos, a természetes világban hogyan gyógyította volna meg a sár ezt az embert? De látod, 

a hit és az engedelmesség az, ami számít Istennél. Legjobb, ha követjük a Szent Szellem 
vezetését és megtesszük amit Ó mond. Ez mindig eredményre vezet! A Szent Szellem mindig 
Isten Igéjének vonalában vezet és amit Ő mond, hogy tegyél, az mindig működni fog. 

A Szent Szellem harmadszor is ugyanezt mondta. Ez alkalommal fölkeltem és odaálltam 
az ágy lábához és tovább imádkoztam nyelveken. A feleségem hirtelen felállt és nyelveken 



imádkozva odajött mellém. Nem nyitotta ki a szemét. Később elmondta, nem tudta, hogy én 
ott vagyok. 

Ahogy  a  feleségem  nyelveken  imádkozott,  a  nyelvek  imája  hirtelen  megváltozott. 
Elkezdett hangosabban beszélni, amit mi nyelveken való üzenetnek hívunk. Azonban én úgy 
hallottam amit mondott, mintha angolul szólna hozzám. 

A Szent  Szellem  azt  mondta  rajta  keresztül:  "Menj,  áll  az  ágy  fejéhez  és  mondd: 
Kételkedés és félelem szellemei, Jézus nevében gyertek ki!"

Így odamentem az ágy fejéhez és azt mondtam: "Kételkedés és félelem szellemei, Jézus 
nevében gyertek ki." 

Kinyitottam a szemem és figyeltem. Abban a pillanatban, amikor ezt mondtam, úgy tűnt 
nekem, hogy egy nagy fekete denevér - kétszer akkora, mint egy ember keze - egyszerűen 
felemelkedett a haldokló asszonynak a bal melléről és kirepült az ablakon. A pásztor, aki azon 
az oldalon állt, később azt mondta nekem: "Valami elment mellettem és kirepült az ablakon. 
Nem láttam semmit, de úgy repült el mellettem, mint egy madár." 

Az asszony tökéletesen meggyógyult és azonnal felkelt, dicsérte Istent és körbetáncolta a 
házat.  Aznap délután görögdinnyét evett velünk a hátsó kertben, teljesen megszabadult és 
meggyógyult. 

Van itt valami, amire rá szeretnék mutatni. Nem folytattunk "háborút" az ördöggel, hogy 
az asszony meggyógyuljon. Egyszerűen hitben imádkoztunk Istenhez és vezetést vártuk Tőle. 

Az  asszony  a  Szent  Szellem  működésben  lévő  ajándékának  megnyilvánulása  által 
gyógyult meg. Annak ellenére, hogy lehet egy Isten Igéjén alapuló megtapasztalásod a Szent 
Szellem által, nem állhatsz elő és nem építhetsz fel egy elméletet a megtapasztalásod alapján - 
még akkor sem, ha összhangban van az Igével. 

És  nem  állhatsz  elő  és  nem  kezdheted  el  tanítani  másoknak,  hogy  ugyanilyen 
megtapasztalásokra vagy megnyilatkozásokra törekedjenek. Engedned kell, hogy Isten az Ó 
akarata szerint nyilatkoztassa ki magát, nem pedig úgy, ahogy te akarod. 

Itt  rontják  el  az  emberek.  Megpróbálják  működésbe  hozni  a  Szent  Szellem 
megnyilvánulásait  vagy  testben  próbálnak  szolgálni  és  működtetni  valamit.  Mindkettő 
veszélyes és tévedésbe viszi az embereket. 

Csak  tanítsd  az  embereknek  az  Igét  és  engedd,  hogy  a  többit  Isten  végezze.  Isten 
beteljesíti az Ó Szavát az emberek életében, ha ők bátran megállnak azon. Természetesen, ha 
az emberek nem állnak meg Isten Igéjén, akkor nincs semmi, amit be tudna teljesíteni az 
életükben. 

De lehet, hogy egy ilyen megtapasztalás soha többé nem történik meg a szolgálatban. A 
megtapasztalások jöhetnek és mehetnek, Isten Igéje azonban mindig működik. Ha mindent 
meg lehetne oldani egy képlet alapján, nem lenne szükségünk a Szent Szellemre. Életedet és 
szolgálatodat az Igére építsd, ne megtapasztalásokra és megnyilatkozásokra. 

Az  embereket  is  és  a  szolgálatomat  is  bajba  sodortam  volna,  ha  kiléptem  volna  és 
tantételként tanítottam volna ezt a megtapasztalást. Láttam ezt, amikor fiatalon bekerültem a 
szolgálatba. Sok szolgáló, aki velem egy időben kezdte a szolgálatot elbukott,  mivel nem 
vetettek alapot az Igében; a szolgálatukat szellemi ajándékokra építették. Csodálatos emberek 
voltak és  a  Szent  Szellem csodálatos ajándékai  működtek az életükben.  De nem vetettek 
alapot az Igében, így egymás után tévhitbe és megtévesztésbe kerültek és elbuktak. 

Néhányuknak azt mondtam: "Mikor te már rég eltűntél,  én még mindig színen leszek, 
prédikálok és tanítok, mivel Isten Igéjére építem a szolgálatomat, nem szellemi ajándékokra," 

Nem lehetsz sikeres, ha az életedet vagy szolgálatodat a Szent Szellem ajándékaira építed. 
Az életedet és szolgálatodat egyaránt Isten Igéjére építsd. A megnyilvánulások és működések 
pedig hadd jöjjenek úgy, ahogy a Szent Szellem akarja. Legyél hűséges abban, hogy Isten 
Igéjét  helyezed  az  első  helyre,  és  minden  amit  teszel,  az  Igén  alapuljon,  ne  a 
megtapasztalásokon! 



Meggyógyulni a kenet által

Megosztom  egy  másik  rákos  beteg  gyógyulásának  történetét,  ahol  egyáltalán  nem 
foglalkoztam gonosz szellemmel. Egy fiatalember jött az egyik alkalmamra, akinek szintén 
tüdőrákja volt. 

Az orvosok már  csak hat  hónapot  adtak neki.  Kétszer  imádkoztam érte,  de tudtam a 
szellememben, hogy nem kapcsoltuk össze a hitünket. Sokszor, amikor ráteszed a kezed az 
emberekre,  olyan,  mintha élő villanyvezetéket  fognál  meg;  tudod, hogy hitben vannak és 
hisznek Istenben. De mások esetében úgy tűnhet, mintha az ajtókilincsre tetted volna a kezed. 
Ilyenkor Isten ereje rövidre záródik, mivel Isten mindig gyógyítani akar. 

Az  egyik  alkalmon  az  imádság  szelleme  szállt  ránk  és  mindenki  térdre  esett  és 
imádkozott. Ez a rákos fiatalember térdelt az oltárnál és imádkozott. Én föl alá járkáltam, 
ahogy imádkoztam. 

Hirtelen a Szent Szellem kenete szállt rám és odamentem a fiatalemberhez. Olyan volt, 
mintha  egy láthatatlan  kéz  felemelte  volna  a  kezem és  a  férfi  fejére  helyezte  volna.  De 
ahelyett,  hogy  imádkoztam  volna,  azt  vettem  észre,  hogy  kimondom:  "Te  most 
meggyógyultál a rákbetegségből. Teljesedj be Szent Szellemmel. Helyed van a szolgálatban, 
az én szőlőskertemben," A fiatalember azonnal elkezdett nyelveken szólni. 

Ezután  a  fiatalember  visszament  a  kórházba  és  az  orvosok  megkérdezték:  "Itt  tudna 
maradni néhány napra? Nem értjük, de a rákbetegség teljesen eltűnt," Öt napig bent tartották 
és mindenféle vizsgálatot végeztek rajta. Soha nem jöttek rá, miért múlt el a rákbetegség. De 
dicsőség Istennek, mi tudjuk, miért! Isten gyógyította meg a Szent Szellem ereje által. 

Látod, ez alkalommal még csak nem is imádkoztam a fiatalemberért. Semmit nem űztem 
ki  belőle.  Nem  is  foglalkoztam  gonosz  szellemmel,  mégis  teljesen  megszabadult  és 
meggyógyult a rákból. Az orvosok azt mondták: "Nem hinnénk el, hogy valaha rákos volt, ha 
nem lennének meg a felvételek, amelyek bizonyítják." 

Az emberek hibát követnek el, amikor azt gondolják, hogy minden betegből ki kell űzniük 
az  ördögöt,  csak  azért,  mert  egyszer  egy  bizonyos  esetben  foglalkoztak  egy  gonosz 
szellemmel. Így zavarják össze a dolgokat. 

Évekkel később a pásztor elmondta nekem, hogy ez a fiatalember öt éve egy gyülekezet 
pásztora. Isten azt mondta neki: "Van egy hely számodra a szőlőskertemben." 

Meggyógyulni Isten Igéjében való hit által

Szolgáltam egy másik rákos beteg felé, akit az Úr az eddigiektől teljesen eltérő módon 
gyógyított meg. 

Egyszer sátoros összejövetelt tartottam egy teljes evangéliumi gyülekezetnél. Hónapokkal 
később kaptam egy levelet a pásztortól, amelyben a gyülekezetének egyik tagjáról írt, aki a 
rákbetegség utolsó stádiumában volt.  A hölgy részt vett az egyik alkalmamon, de én nem 
tudtam erről. 

Az  asszonyt  az  ország  egyik  legnagyobb  klinikáján  kezelték.  Az  ottani  orvosok  azt 
mondták, még hat hónapja van hátra, majd hazaküldték meghalni. Amerika szinte mindegyik 
gyógyító  evangélistája  imádkozott  már  a  gyógyulásáért.  Korábban  én  is  két  alkalommal 
tettem rá a kezem, de nem fogadta el a gyógyulását. 



A pásztor elmesélte: ,,Annyira beteg volt, hogy mindennap mentőautóval kellett elvinni az 
alkalmaidra. Volt egy hangszóróval ellátott oldalsó szoba, így csak ott feküdt és hallgatta, 
ahogy tanítod az Igét," 

Senki sem tudta, hogy ez az asszony ott volt. Én sem tudtam és nem is imádkoztam érte. 
Két héten keresztül tartottuk az alkalmakat, így az asszony tíz alkalomra jött el és tíz bibliai 
tanítást  hallgatott meg a hitről.  A gyakorlatban alkalmazta ezeket a tanításokat és teljesen 
meggyógyult. 

A pásztor elmondta: "Hagin testvér, az asszony teljesen egészséges. 
Visszament  a  rákklinikára,  ahol  az  összes  vizsgálatot  elvégezték,  de  a  ráknak  még  a 

nyomát sem találták," 
A szellemek megkülönböztetése nem volt  jelen az asszony szabadulásában. Senki sem 

imádkozott érte. Egyszerűen Isten Igéjébe vetett hite által fogadta el a szabadulását. 
Nem leszel képes a  Szellem ajándékain keresztül szolgálni az emberek felé,  hacsak a 

Szent Szellem azt nem választja, hogy ily módon nyilatkoztatja ki magát. De mindig tudsz 
úgy szolgálni az emberek felé, hogy megtanítod őket arra, amit Isten Igéje mond.  

Az emberek szabaddá válhatnak az ellenség minden erejétől - mely kötésben és rabságban 
próbálja tartani őket -, csupán azáltal, ha az Ige kenete alatt maradnak és alkalmazzák az Igét 
az életükben. Miután az emberek hallják Isten Igéjét, arra van szükségük, hogy az alapján 
cselekedjenek, mivel a Biblia azt mondja, hogy az Ige cselekvője az, aki áldott (Jak.1:22,25). 

Isten Szent  Szelleme számos  különböző ajándékon keresztül  működhet  -  pl.  prófécia, 
tudás  szava  vagy  szellemek  megkülönböztetése  annak  érdekében,  hogy  az  embereket 
szabaddá tegye. Örvendezzünk abban, amit Isten tesz. Ez az, ami számít. És engedjük csak, 
hogy Isten legyen az Isten és úgy lépjen, ahogy Ő akar! 

Megosztottam  veletek  különböző  rákos  eseteket.  Mindegyikük  más  és  más  módon 
szabadult meg a Szent Szellem vezetése által. De mindannyian megszabadultak. 

Csak  prédikáld  az  Igét!  Ha  a  Szent  Szellem  ajándékainak  megnyilatkozása  jön,  az 
csodálatos! Ha nem, akkor is csak hirdesd az Igét. Továbbra is az Igét hirdesd. Isten Igéjének 
szent és romolhatatlan magja az, amely eredményt hoz és örökké megmarad (1 Pt.1:23-25). 

És az Ige mindig működik, mivel a Biblia azt mondja, Istennek gondja van az Ő Szavára, 
hogy  beteljesítse  azt,  és  az  Ő  Szava  nem tér  vissza  Hozzá  eredmény  nélkül  (Jer.  1:12; 
Ésa.55:11). 

Ha hűségesen tanítod az embereket arra, amit az Ige mond, akkor az hatalmas termést fog 
hozni az életükben. A Biblia azt mondja: ,,Elküldte az Ő SZAVÁT, és meggyógyította őket, és 
megszabadította  őket  a  pusztulásból."  (Zsolt.107:20  KJV)  Nem  azt  mondja:  "Elküldte  a 
szellemi ajándékokat és meggyógyította őket és megszabadította őket a pusztulásból" - bár 
Isten választhatja, hogy egyes esetekben ezen az úton mozdul. 

Az elmebetegekkel való foglalkozás

El  szeretnék  mondani  néhány  esetet,  amikor  elmebetegekkel  foglalkoztam,  hogy 
megmutassam,  ugyanaz  az  alapelv  érvényesül.  Különösen  az  őrült  emberekkel  való 
foglalkozásban figyeltem meg, ha az elméjük még működőképes és az Ige hirdetése által 
hozzájuk tudsz férni, befogadhatják az Igét és megszabadulhatnak. De ha az elméjük nem 
működik, akkor szükséged van a Szent Szellem kinyilatkoztatására, egyéb¬ként nem tudsz 
segíteni nekik. És te magad nem tudod ezeket a megnyilvánulásokat előidézni. 

Egy keresztény asszony egy őrült nőt hozott az egyik alkalmamra. Az őrült asszony éppen 
arra  várt,  hogy  intézetbe  zárják.  Ahogy  ott  ült  az  alkalmon,  úgy  viselkedett,  mint  egy 



kisgyerek, folyamatosan gügyögött, mocorgott és idegesen babrált. A bibliaóra kellős közepén 
felállt és azt mondta: "A fürdőszobába kell mennem!" vagy: "Vizet akarok inni!" A másik 
asszony próbálta leültetni. 

Az őrült nő az első alkalmon semmi érdeklődést nem mutatott a bibliai tanítás felé. A 
második alkalmon ugyanígy kezdett viselkedni, mocorgott és nyugtalanul fészkelődött, mint 
egy kisgyerek. Mielőtt azonban az alkalom véget ért, arra lettem figyelmes, hogy a szemeit 
rám függesztette. Figyelmesen hallgatott. A harmadik napon elhozta magával a Bibliáját, a 
tanítás közben kinyitotta és követett engem. 

A negyedik  nap  egy jegyzetfüzetet  hozott  magával  és  jegyzeteket  készített.  Mielőtt  a 
tizedik napon az alkalmak befejeződtek, megváltást nyert, betöltekezett Szent Szellemmel, 
nyelveken szólt és az elméje tökéletesen felépült. Teljesen megszabadult! 

Úgy gondolom, néha alábecsüljük Pál  következő kijelentését:  "  ...  nem szégyenlem a 
KRISZTUS EVANGÉLIUMÁT; mert Istennek HATALMA (ereje) AZ .. " (Róm.1:16) Az Úr 
Jézus Krisztus evangéliuma - Isten élő Igéje - Isten ereje az üdvösségre. Üdvösségre miből? 
Üdvösségre bármiből, amiből megváltásra van szükséged! 

Az  asszonyt  soha  nem  kellett  elmegyógyintézetbe  zárni.  Öt  évvel  később,  amikor 
visszamentem ugyanebbe a gyülekezetbe,  az asszony és a férje még mindig ott  voltak és 
mindketten  hatalmas  tűzzel  égtek  az  Úrért.  Arra  szeretnék  rámutatni,  hogy  soha  nem 
imádkoztam érte, nem is tettem rá a kezem és egyetlen ördögöt sem űztem ki belőle. Mi 
szabadította meg ezt az asszonyt? Az Úr Jézus Krisztus evangéliuma. Isten Igéje Istennek 
ereje  az üdvösségre,  a megszabadulásra,  a  gyógyulásra  és  a  győzelemre!  Isten Igéje  tette 
mindezt! 

Olyan emberek is jöttek az alkalmaimra, akiknek az elméje teljesen leépült a kábítószer 
miatt. De Isten Igéje beléjük került, a szellemük rögzítette azt, és az elméjük teljesen felépült. 
Ma ezek az emberek ugyanolyan józanok, mint bárki más. 

Erő  van  az  Igében.  Az  Ige  tanítása  az  egyik  út,  ahogy  segíteni  fogsz  az  őrült  vagy 
beszámíthatatlan embereknek. Nem számít, hogy az elmeállapotuk a démonikus befolyások 
közvetlen vagy közvetett eredménye-e - az Ige mindig működik. 

Egyszer levelet kaptam egy asszonytól, aki azt mondta: "Hagin testvér, harmincnyolc éves 
vagyok.  Több  mint  a  fél  életemet  elmegyógyintézetben  töltöttem.  Azután  valaki  odaadta 
nekem  az  Igaz  és  téves  gondolkodás  című  könyvedet.  Ezután  több  könyvedet  is 
megrendeltem és elolvastam, és az elmém tökéletesen rendbe jött." 

Az asszonyból soha nem űztek ki démont. Ugyanazok az orvosok, akik azt mondták, hogy 
egész  életében  elmegyógyintézeti  kezelésre  fog  szorulni,  egészségesnek  nyilvánították  és 
elbocsátották.  Ezután  annak  szentelte  az  életét,  hogy  segítsen  az  elmegyógyintézetben 
lévőknek. 

Ha az emberek befogadják és hittel párosítják Isten Igéjét, az Ige működni fog számukra, 
függetlenül  attól,  hogy  miből  kell  megszabadulniuk.  Elmebetegség  esetén  tanítsd  az  Igét 
azoknak, akiknek az elméje működőképes. Kerüljön beléjük az Ige. Ha megállnak az Igében a 
győzelem helyén, megszabadulnak. Hogyan tudnak megállni a győzelem helyén? Hit által. 
Azáltal, hogy elhiszik az Igét. Az Ige Isten ereje. Tanítsd meg őket arra, hogy működtessék 
Isten erejét azáltal, hogy elhiszik Isten Igéjét és az alapján cselekednek. 

Ha  az  emberek  elméjét  teljesen  uralja  egy  gonosz  szellem  és  tökéletesen 
beszámíthatatlanok és képtelenek arra, hogy végigüljék Isten Igéjének tanítását, akkor a Szent 
Szellemre kell  támaszkodnod,  hogy megmutassa,  mit  tegyél.  De az Úr Jézus Krisztusban 
minden esetben van szabadulás. 

A speciális hit ajándéka



Szeretnék egy példát adni egy elmebetegről, akinek az elméje nem volt beszámítható, de 
megszabadult a Szent Szellem ajándékainak megnyilvánulása által. 

Ez az asszony nem volt újjászületve. Megbolondult, de ez többé-kevésbé fizikai betegség 
miatt történt. Idősebbnek tűnt, mint valójában volt, mert nem ismerte Istent. Azok, akikben 
Isten  élete  nem  működik,  néha  jóval  idősebbnek  néznek  ki  (Róm.8:11).  Fiatal  korában 
bolondult meg. Az egyik orvos azt mondta, hogy az elméje olyan, mint egy kétéves gyereké. 

A feleségemmel  körülbelül  két  órán  keresztül  imádkoztunk  ezért  az  asszonyért.  Nem 
harcoltunk az  ördöggel,  és  nem támadtunk meg sátáni  erőket  vagy erősségeket.  Istenhez 
beszéltünk.  Csak  imádkoztunk,  dicsértük  Istent  és  vártunk  Rá,  hogy  megtudjuk,  a  Szent 
Szellem  ki  akarja-e  magát  nyilatkoztatni  és  megmutatja-e,  mi  a  baj  vele  és  hogyan 
foglalkozzunk az állapotával. 

A Szent Szellem semmit nem mutatott nekünk, így végül az asszony lánya azt mondta 
neki:  "Gyere  mama,  most  már  mennünk  kell."  A lány  felsegítette  az  anyját  és  ráadta  a 
kabátját. A feleségem, Oretha, elkezdett beszélgetni a lánnyal, így az őrült asszony visszaült a 
székbe. leültem mellé, ő motyogott és furcsa hangokat adott ki. A tekintete vad volt, mintha 
meg lett volna igézve. 

Ahogy ott ültem és néztem őt, olyan hatalmas könyörület emelkedett fel bennem, hogy 
könnyek között ezt mondtam: "Uram, miért nem segíthetek ennek a drága léleknek? Miért 
nem segíthetek neki? Ha nem tudok hozzáférni és segíteni, hogy elfogadjon Téged, akkor a 
pokolba fog kerülni!" 

Körülbelül ebben az időben a feleségem és az asszony lánya befejez¬te a beszélgetést. A 
lány visszafordult,  megfogta az anyja vállát és megrázta egy kicsit, hogy kihozza ebből a 
varázslatból. 

Azt  mondta:  "Gyere mama,  mennünk kell."  Az anyja hirtelen hunyorított  a szemével, 
elfordította a fejét és egyenesen rám nézett. Egész idő alatt, mióta nálunk volt, körülbelül két 
vagy három órája, nem ismert fel senkit és egyetlen értelmes szót sem adott ki. De hirtelen 
felém fordult és teljesen érthetően ezt kérdezte: "Leszek valaha is jobban?" 

Amikor ezt mondta, olyan volt, mintha áramütés érte volna a fejem tetejét és végigszaladt 
volna raj~m. Pontosan tudtam, mi ez; a speciális hit ajándékának megnyilatkozása volt. A 
Szent Szellem a speciális hit ajándékát adta mélyen a szellememben, hogy szolgáljak az őrült 
asszony felé (1 Kor. 12:9). Ez nem a mindennapi, vagyis mindannyiunk számára megszokott, 
általános  hit  volt  (Róm.10:17).  A Szent  Szellem  egyik  ajándékának,  a  hit  ajándékának 
megnyilatkozása volt. 

Nagyon  sokszor  itt  tévesztjük  el.  Ilyen  esetekben  a  mindennapos  hiteddel  egész  nap 
ordibálhatsz, kiabálhatsz és üvöltözhetsz az ördöggel, de semmi nem fog történni. Vagyis, ha 
a  fizikai  síkon  ordítozol  és  kiabálsz  az  ördöggel,  valójában  helyet  adhatsz  neki  és 
megragadhat téged. 

A szabaduláshoz  néhány  esetben  a  speciális  hit  ajándékára  -  a  Szent  Szellem egyik 
működésére - van szükség. Egyébként annyiszor mondhatod az elmebetegnek ahányszor csak 
akarod: "Legyél egészséges, legyél egészséges! Elme, működj tökéletesen!" - vagy amit csak 
akarsz, ugyanolyan őrült lesz, mint azelőtt. 

De abban a pillanatban, amikor a hit ajándéka jött a szívembe, a Szent Szellem kenete 
alatt azt válaszoltam az asszonynak: "Igen, Jézus nevében leszel!" Nem kételkedhettem, hogy 
megszabadul, ha ezt kimondom. Tudtam, hogy úgy volt jó, ahogy tettem. Mindössze ennyit 
mondtam olyan nyugodtan és egyszerűen, ahogy csak lehet. Egyéb megnyilatkozás nem volt. 
A lány fogta az anyját és hazavitte. 

Körülbelül  két  év  múlva  a  lány  eljött  és  meglátogatott  bennünket.  Az  első  kérdések 
egyike, amit feltettünk: "Mi történt az édesanyáddal?" 



Azt felelte: "Nos, hazavittem a mamát és a következő két napon még nem volt semmi 
változás. De a harmadik nap délután háromkor - olyan gyorsan, ahogy az ujjaddal csettintesz 
- az elméje teljesen felépült." 

A lánya elmagyarázta: "Beszéltem neki Jézusról, mielőtt elvesztette az eszét, és ő mindig 
azt mondta nekem: Én nem hiszek ezekben a dolgokban. Ha te hinni akarsz benne, rendben 
van. De az édesapádnak és nekem soha ne beszélj Jézusról vagy a Bibliáról."

A lány így folytatta: "Így csak imádkoztam értük, Jézusról azonban egy szót sem szóltam 
többé. De aznap, amikor az elméje felépült,  abban a pillanatban a térdeire esett  és átadta 
szívét  az  Úrnak.  Ahogy az  édesapám bejött  a  szobába  és  látta,  hogy a  mama megtér  és 
elfogadja Jézust, ő is letérdelt és azt mondta: Értem is imádkozz. Én is üdvözülni akarok. És 
átadta a szívét Jézusnak!" 

Nem űztem ki ördögöt ebből az asszonyból. Nem tettem rá a kezem. Mindössze annyit 
tettem, hogy követtem a Szent Szellem vezetését és Isten Szellemének kenete alatt szóltam. 
Valójában  a  speciális  hit  ajándéka  volt  működésben.  Engedelmeskedtem  Istennek.  Nem 
próbáltam magamtól működtetni valamit testben. 

Azért  adtam ezeket  a  példákat  a  szolgálatomból,  hogy  bemutassam,  Isten  különböző 
módon gyógyít és szabadít meg embereket, és ezek mind összhangban vannak az Ó Igéjével. 
Azért is választottam a példákat a saját szolgálatomból, hogy megmutassam, mi magunk nem 
működtethetjük  a  Szent  Szellem  ajándékait.  Mindenben,  amit  teszünk,  teljesen  a  Szent 
Szellemre kell támaszkodnunk. Ha felállított formulák alapján próbálunk szolgálni, akkor a 
hústestbe  kerülünk.  Nemcsak  hogy  elbukunk,  hanem még  egy  ajtót  is  megnyithatunk  az 
ördögnek. 

A testben szolgálva megtévesztésbe is kerülhetsz, mivel sátán a hústest - az érzékek - 
birodalmában  működik.  Csak  maradj  Isten  Igéjével  és  engedd,  hogy  a  Szent  Szellem 
vezessen. A Szent Szellem mindig Isten Igéjével összhangban fog vezetni. 

Mindazt amit teszel, az Igére alapozd, és ne természetfeletti megnyilvánulásokra. Ha Isten 
alapelveinek -  az  Írásoknak -  megfelelően szolgálsz,  hatalmas szabadulások történhetnek, 
mivel Isten Igéje igazságának ismerete az, ami szabaddá tesz bennünket. 

Mi a Győzedelmes Gyülekezet vagyunk!

Akár  szabadulással  szolgálsz,  akár  betegekért  imádkozol  vagy  egyszerűen  a  saját 
életedben állsz ellen az ördögnek - soha ne felejtsd el, hogy sátán egy legyőzött ellenség. Ha 
hívő vagy, jelenleg Krisztussal együtt ülsz a Mennyben. Jézus győzelme az ördög felett a te 
győzelmed, mivel Őbenne vagy. 

Hol  van  a  sötétség  hatalma?  Sátánban.  De  mi  megszabadultunk  sátán  hatalmától!  És 
emlékeznünk kell arra, hogy ő egy legyőzött és trónjától megfosztott ellenség! 

Ezért én nem fogok harcolni az ördöggel! Csak átsétálok, rajta és a helyére teszem őt, 
mivel a Győzedelmes Gyülekezet része vagyok! 

Mindent összevetve, csak állj meg és gondolkodj el ezen. Gyakorolhat-e hatalmat a tested 
fölött  bármi anélkül,  hogy hatalmat gyakorolna a  fejed fölött?  Nem, ez lehetetlen.  Ami a 
fejedhez tartozik, hozzátartozik a testedhez is. 

Nos, mivel Jézus Krisztus - a Gyülekezet Feje - győzedelmeskedett a démonok, a gonosz 
szellemek és maga a sátán fölött, mi is ezt tettük, mert az Ó Teste vagyunk. Az Ó győzelme a 
mi győzelmünk! Ezért kell Győzedelmes Gyülekezetnek hívni magunkat. Ez vagyunk most, 
nem amikor a Mennybe kerülünk - hanem most, jelenleg. 



Mivel megszabadultunk sátán hatalma alól,  neki semmilyen úton,  módon és formában 
nincs  hatalma Krisztus  Teste  fölött.  De nekünk Krisztusban hatalmunk van felette!  Jézus 
Krisztus nyilvánosan nevetségessé tette sátánt és bemutatta sátán vereségét, amikor diadalt 
aratott felette a kereszten! 

Igen, foglalkoznunk kell gonosz erőkkel, de hatalmunk van fölöttük. Ezek hatalmuktól 
megfosztott erők! Mi a Győzedelmes Gyülekezet vagyunk, élvezve azt a diadalt, melyet Jézus 
Krisztus már  biztosított  számunkra.  Nem szükséges háborúznunk az ördöggel.  Mindössze 
annyit kell tennünk, hogy elfoglaljuk a helyünket vele szemben és megfutamítjuk az Igével. 

Ahelyett, hogy ezek a hatalmuktól megfosztott erők uralnának téged, te uralkodj fölöttük! 
Ha nem lefelé nézel amikor az ördöggel foglalkozol, nem vagy elég magasan! Gyere fel és 
Krisztusban foglald el helyed a Mennyben, ahova tartozol - mint Győzedelmes Gyülekezet!


